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تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)98,490,000سکه امامي

0 (%0)96,989,000سکه بهار آزادي

0 (%0)55,000,000نيم سکه

0 (%0)35,000,000ربع سکه

0 (%0)20,500,000سکه گرمي



 

1- تحریم ها به شکوفا شدن استعدادهاي جوانان منجر شد - سپاهان نیوز

2- یارانه نقدي باید چند برابر شود/مردمِ عصبانی شعار «دیگه تمومه ماجرا» می دهند - خبر آنلاین

3- نقص جدي در بازاریابی و فروش تولیدات وجود دارد - بسیج نیوز

4- داستان دنباله دار آلودگی هاي معدنی - روزنامه روزگار معدن

5- ایستگاه بعدي طلا پس از ثبت بزرگ ترین رشد - روزنامه روزگار معدن

6- تحریم ها به شکوفا شدن استعدادهاي جوانان منجر شد - ایرنا

7- وقتی پشتیبانی از فرصت ها  ارمغان آور تحول اقتصادي می شود/ قابلیت سیستان و بلوچستان براي خودکفایی در تولید موز

کشور - عصر هامون

8- استاندار: نرخ بیکاري در اصفهان تک رقمی شد - سپاهان نیوز

9- تحریم موجب شکوفا شدن استعدادهاي جوانان شد - سپاهان نیوز

10- انتقاد از عدم تسریع در صدور مجوز براي کارآفرینان - بازار کار

11- لزوم پایبندي داوطلبان انتخابات به قانون اساسی - میزان

12- حمایت دانشگاه فنی و حرفه اي از تحصیل دانشجویان مستعد - بازار کار

13- مهم ترین دغدغه امروز کشور را چه می دانید و چه راه حلی براي آن دارید؟ - باشگاه خبرنگاران جوان

14- کالاهاي ارزان یا دلار لرزان؟ - روزنامه شهرآرا

15- خـــــــبر - روزنامه شهرآرا

16- استاندار: نرخ بیکاري در اصفهان تک رقمی شد - ایرنا

17- تحریم موجب شکوفا شدن استعدادهاي جوانان شد - ایرنا

18- نظام ایمنی کشور منجر به حوادث بیشتر می شود - شعار سال

19- اقدام خلاف قانون محمود احمدي نژاد در سال آخر ریاست جمهوري اش - خبر آنلاین

20- توسعه یاد الهی وظیفه دولت اسلامی است - رسا

21- مردم دنبال کسی هستند که شعار ندهد - جوان آنلاین

22- جغرافیاي مهاجرت و اسکان موقت در روستا هاي گیلان - شعار سال

23- حال آب سنگ هاي مرجانی خلیج فارس خوب نیست - شعار سال

24- کاهش نرخ بیکاري در ترکیه - عصر ایران

25- سرمقاله آفرینش/ کارخانه هاي به کما رفته، احیا می شوند - سپاهان نیوز

26- برگ برنده رزمایش عمرانی بسیج سازندگی گلستان با افتتاح 200 پروژه در کمتر از 3 ماه/ 60 هزار بسیجی پاي کار

مقابله با کرونا - خبرگزاري فارس

27- سهمیه سه درصدي استخدام معلولان در محاق - روزنامه تعادل

28- سهمیه سه درصدي استخدام معلولان در محاق - روزنامه تعادل

29- برنامه هاي محمود صادقی پس از اعلام داوطلبی در انتخابات ریاست جمهوري - پارسینه



30- راه هست-22| راهکارهاي دولت آینده براي مبارزه با سوداگري و فرار مالیاتی چیست؟+ویدئو - خبرگزاري فارس

31- فرزندان کارآفرینان به چه بیماري دچار می شوند؟ - تابناك

32- براي آبادانی ایران کنار هم هستیم - بسیج نیوز

33- زیرساخت ها و ساختمان هاي دانشگاه آزاد در خدمت کارآفرینی و نوآوري - شفاف

34- راه اندازي کارگاه تولیدي با ظرفیت اشتغال 60 نفر در محمدشهر - جوان آنلاین

35- راه اندازي کارگاه تولیدي با ظرفیت اشتغال 60 نفر در محمدشهر - جوان آنلاین

36- روحانی: کسی حق ندارد روحیه رزمنده در خط مقدم جنگ را تضعیف کند - عصر خبر

37- یگانگی میدان و دیپلماسی ما را از «کوره راه ها» دور کرد - عصر تبریز

38- یگانگی میدان و دیپلماسی ما را از «کوره راه ها» دور کرد - خوز 24

39- یگانگی میدان و دیپلماسی همواره ما را از کوره راه ها دور کرده و در بزرگراه نظام قرار داده است/ کسی حق ندارد

روحیه رزمنده خط مقدم دیپلماسی را تضعیف کند - خبر داغ

40- دست برتر چین و روسیه - روزنامه دنیاي اقتصاد

41- اهمیت اشتغال، درمان، توانمندسازي و مهارت آموزي در سیستان و بلوچستان - عصر هامون

42- نگرانی ها در خصوص آینده منطفه آزاد سیستان بالا گرفت/سران طوایف براي سرمایه گذاري آماده شوند - عصر هامون

43- نهضت کمک مومنانه در اهواز با یاري بسیجیان جهادي - بسیج نیوز

44- ممنوعیت به کارگیري نیروهاي غیربومی در اندیمشک - بسیج نیوز

45- پخش غذاي گرم بین نیازمندان در خرمشهر - بسیج نیوز

46- دعوت جمعی از اساتید بانوي دانشگاه  ها از آیت االله رئیسی براي حضور در انتخابات | خبرگزاري فارس - مناظره

47- رئیس جمهور: یگانگی میدان و دیپلماسی ما را از کوره راه ها دور نگه داشته است | خبرگزاري فارس - مناظره

48- 30 میلیون نفر در ایران شرایط مناسب معیشتی ندارند / اقتصاد ضداشتغال و ضدتولید اداره می شود - کبنا نیوز

49- کارآفرینی زنان در دنیا (بخش اول) - روزنامه اقتصاد مردم

50- رشد قیمت جهانی طلا/ هر اونس به 1835 دلار رسید - بورس امروز

51- روحانی: کسی حق ندارد روحیه رزمنده خط مقدم دیپلماسی را تضعیف کند - بورس امروز

52- روحانی: هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی - روز نو

53- به بهانه بازگشت کارخانه هفت تپه به دولت / پروژه اي شکست خورده به نام خصوصی سازي - روزنامه جهان اقتصاد

54- کاهش نرخ بیکاري با تربیت نیروي انسانی ماهر - بازار کار

55- اجراي مرحله سوم طرح سرباز ماهر در خراسان جنوبی - بازار کار

56- رسیدگی و انعکاس مشکلات اولویت دار صنایع در سطح کلان کشور - اقتصاد بازار

57- برخورد قانون با کارگران خارجی فاقد مجوز - خبرگزاري صدا و سیما

58- استثمار کودکان کار در پروژه هاي شهري - خبرگزاري مهر

59- هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد - روزنامه کیهان

60- مشکل اصلاح طلبان؛ شروط قانونی انتخابات یا نامزدهاي تکراري و بی کیفیت؟! - روزنامه کیهان

61- حمایت یک خیّر از اشتغال و ازدواج هزار فرزند یتیم طی 20 سال - روزنامه کیهان



62- توانمندسازي زندانیان اولویت اصلی دستگاه قضا در حوزه زندانبانی - روزنامه کیهان

63- زیبایی هاي ماه مبارك رمضان در بیان رهبري - روزنامه کیهان

64- آثار ارزشمند خرید کالاي داخلی نتایج زیانبار مصرف جنس خارجی - روزنامه کیهان

65- کسري بودجه سال1400، 550هزار میلیارد تومان خواهد بود / دولت در سال گذشته براي پوشش کسري بودجه به سراغ

بورس رفت - اقتصاد آنلاین

66- مرکز ارتباط با مشتریان بیمه رازي متحول می شود - کیوسک خبر

67- نباید اجازه دهیم میان ارزش هاي شهدا با ارزش هاي اجتماع دوگانگی و تقابل ایجاد شود - شبکه ایران

68- استقلال، امنیت پایدار و آزادي امروز و فرداي ایران ره آورد شهدا و ایثارگران است - جاهد خبر

69- برخورداري بیش از 1200 نفر از طرح سرباز مهارت در خراسان شمالی - خبر فوري

70- روحانی: هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی - بولتن نیوز

71- روحانی: یگانگی میدان و دیپلماسی ما را از کوره راه ها دور کرد - فرارو

72- طرح ایجاد پارك اقتصاد دیجیتال در خراسان جنوبی پشتیبانی شود - ایسنا

73- تعیین محل منطقه آزاد تجاري و صنعتی استان اردبیل با نظر کارشناسان اقتصادي - شعار سال

74- دفاع تمام قد روحانی از عملکرد ظریف - ساعت 24

75- روحانی: کسی حق ندارد روحیه رزمنده خط مقدم دیپلماسی را تضعیف کند - ایمنا

76- وجود راهکارهاي عملی براي حل مشکلات اقتصادي کشور - فصل اقتصاد

77- راه اندازي طرح سورتینگ وسردخانه میوه،صیفی جات و مواد پروتئینی - فصل اقتصاد

78- پیشگیري از جرم همکاري دولت را می طلبد/ برخورد با مردي که از تعهدات خود در قبال همسرش سرپیچی می کند - 8
دي خبر

79- دفاع تمام قد روحانی از ظریف؛ کسی حق ندارد روحیه رزمنده خط مقدم دیپلماسی را تضعیف کند - پارسینه

80- پیگیري مصوبات سفر مدیرعامل به استان اردبیل - صندوق کارآفرینی امید

81- ثبات قیمت طلاي جهانی - صبح تهران

82- در دیدار جمعی از خانواده هاي شهدا، جانبازان و ایثارگران روحانی: کسی حق ندارد روحیه رزمنده خط مقدم

دیپلماسی را تضعیف کند - جارستان

83- پروژه اي شکست خورده به نام خصوصی سازي - روزنامه اقتصاد سرآمد

84- پروژه اي شکست خورده به نام خصوصی سازي - روزنامه اقتصاد سرآمد

85- فراخوان پذیرش و استقرار واحـدهاي فناور در مراکز رشد پارك علم و فناوري استان مرکزي - خبرگزاري علم و فناوري

86- بسیج سازندگی ریل گذار فرصت هاي شغلی - قم نیوز

87- کمیسیون مقام زن؛ فرصتی براي ارائه ابتکارات و دستاورد هاي بانوي ایرانی به جهان - دانشجو

88- کشور نیازمند مردمی کردن اقتصاد است - دانشجو

89- حسابداران جویاي کار شاغل می شوند - اقتصاددان

90- رشد صنعت ساوه از نرم کشوري بالاتر است - خبرگزاري فارس

91- بیش از 300 نفر در معادن طلاي خراسان جنوبی اشتغال دارند - ایرنا



92- ضرورت توجه به ظرفیت هاي مغفول مانده تالاب عینک رشت/ لزوم ایجاد اشتغال با بهره مندي از ظرفبت هاي تالاب عینک

رشت - ایده آل خبر

93- رئیسی: پیشگیري از جرم همکاري دولت را می طلبد - تابناك

94- با مردان قلدري که مهریه نمی دهند برخورد شود - شفاف

95- روحانی: یگانگی میدان و دیپلماسی ما را از کوره راه ها دور کرد - شفاف

96- گزینه جایگزین رئیسی داریم، امّا بعید است اصول گرایان بپذیرند - شعار سال

97- صدور موافقت اصولی احداث یک واحد بومگرد ي در البرز - کرج رسا

98- > دیدار رئیس جمهور با جمعی از خانواده هاي معظم شهدا، جانبازان و ایثارگران - حیات

99- روحانی: یگانگی میدان و دیپلماسی ما را از «کوره راه ها» دور کرد - الف

100- رئیسی: پیشگیري از جرم همکاري دولت را می طلبد - پارس نیوز



 

تحریم ها به شکوفا شدن استعدادهاي جوانان منجر شد

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/02/21

پیام سپاهان - اصفهان- معاون قضایی دادستان کل کشور گفت: امروز اگر دیواري دور ایران کشیده شود باز هم امکان رفع
مشکلات صنعتی و کشاورزي وجود دارد و تحریم ها برغم ظالمانه بودن، موجب شکوفا شدن استعدادهاي جوانان شده است.

پیام سپاهان - اصفهان- معاون قضایی دادستان کل کشور
گفت: امروز اگر دیواري دور ایران کشیده شود باز هم امکان
رفع مشکلات صنعتی و کشاورزي وجود دارد و تحریم
ها برغم ظالمانه بودن، موجب شکوفا شدن استعدادهاي

 
جوانان شده است. 

به گزارش ایرنا، سعید عمرانی دوشنبه شب در مراسم راه
اندازي مجدد شرکت سازه هاي خودرو دیار گلپایگان افزود:
امروز در زمینه تولید لوازم خانگی به خودکفایی رسیدیم و

 
پیشرفت هاي زیادي هم در زمینه تولید خودرو بدست آورده ایم و این نهضت همچنان تا پیروزي کامل ادامه پیدا خواهد کرد. 

وي بیان کرد: قوه قضاییه بیش از 2 سال است که در حوزه سرمایه گذاري، تولید و اشتغال ورود پیدا کرد و شعاري را براي فعالیت در

 
این زمینه انتخاب شده که اجازه نمی دهیم هیچ کارخانه اي تعطیل و هیچ کارگري بیکار شود. 

وي اظهارداشت: قوه قضاییه مسئول واردات و صادرات نیست اما اگر در تصمیمات براي واردات و یا صادرات و خام فروشی و واردات
بی رویه کالاهاي غیر ضرور و تولیدات داخلی که در کشور وجود داشته باشد از جنبه اخلال در نظام اقتصادي ورود پیدا خواهیم کرد

 
و با آنها برخورد خواهیم کرد. 

به گفته وي رسیدن به خودکفایی در عرصه اقتصادي، امروز بعنوان هستی این کشور و آخرین نقطه و گردنه عبور و براي شکست

 
دشمن لازم است و این توان در کشور وجود دارد و مشکلات قابل حل است و بن بستی در کشور وجود ندارد. 

عمرانی با بیان اینکه اهتمام خاصی در قوه قضاییه به رفع مسائل تولید کشور وجود دارد خاطرنشان کرد: این قوه در یک سال اخیر از

 
بیکاري بیش از یکصدهزار نفر که در آستانه افتادن و ورشکستگی بودند، جلوگیري کرده است. 

معاون قضایی دادستان کل کشور در بخش دیگري یادآور شد: 900 پرونده در زمینه تعهدات یکی خودروسازهاي خارجی بواسطه

 
قرارداد با شرکت هاي داخلی وجود دارد و لغو یکجانبه این قراردادها در دادگاه هاي کشور وجود دارد. 

وي اضافه کرد : در صورتیکه شرکت هاي خودروساز خارجی بخواهند هر وقت خواستند به کشور ما بیایند و هر وقت خواستند از این
کشور بروند قبل از اینکه جنبه اقتصادي داشته باشد یک امر حیثیتی و نوعی اهانت به این ملت است و اجازه ورود به اینگونه شرکت

 
ها را به کشورمان نمی دهیم. 

عمرانی گفت : اگر قرار باشد قراردادي با اینگونه شرکت ها منعقد شود و در صورتیکه کارخانه هاي مشابه داخلی با خطر کاهش تولید
و بیکاري کارگران مواجه شوند به اتهام اخلال در نظام اقتصادي بطور قطع با مدیرانی که چنین تصمیماتی نسنجیده اي را بگیرند

 
برخورد قانونی خواهد شد. 

به گزارش ایرنا، در حاشیه این مراسم قرارداد همکاري مشترك مجموعه شرکت سازه هاي خودرو دیار گلپایگان با شرکت ساینو چین

 
امضا شد. 

شرکت دیار خودرو در سال 1379 در شهرك صنعتی گلپایگان تاسیس شد و اکنون پس از حدود 18 ماه تعطیلی مجدد راه اندازي



 
شد. 

 
در استان اصفهان افزون بر 9 هزار واحد تولیدي و صنعتی فعالیت دارد. 

 
برچسب ها 

سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها وزارت صنعت معدن و تجارت توسعه ایران اصفهان قوه قضاییه کارآمدي دولت



یارانه نقدي باید چند برابر شود/مردمِ عصبانی شعار «دیگه تمومه ماجرا» می

دهند

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/02/21

محسن مهرعلیزاده گفت: یارانه ها حتما باید ادامه داشته باشند و حتی براي دهکهاي پایین باید  چند برابر پرداخت شود چرا
که فقر فاحش را به عینه می بینیم.

 محسن مهرعلیزاده گفت: یارانه ها حتما باید ادامه داشته

 
باشند و حتی براي دهکهاي پایین باید  چند برابر پرداخت شود چرا که فقر فاحش را به عینه می بینیم. 

آزاده رحیمی: «می گوید از منتقدان اجرا کردن یارانه نقدي با آن روشی که شروع شد بوده است اما این روزها معتقد است فقر آنقدر
ریشه اي و جدي شده است که نه تنها نباید یارانه ها را قطع کرد بلکه باید چندین برابر کرد.» این را محسن مهرعلیزاده، کاندیداي
انتخابات 1400 می گوید. چهره اصلاح طلبی که در رزومه سیاسی خود هم معاونت سیدمحمد خاتمی را ثبت کرده هم استانداري

 
دولت روحانی را. 

او که سال 84 هم کاندیدا شده و البته با حکم حکومتی مجوز ورود به عرصه رقابت را گرفته بود اینبار هم عزمش را جزم کرده تا با

 
یک گفتمان اقتصادي و توسعه محور وارد گود رقابت شود. 

محسن مهرعلیزاده که میهمان کافه خبر خبرگزاري خبرآنلاین بود محتاطانه و محافظه کارانه به سوالات پاسخ می دهد و وقتی
سوالات به شوراي نگهبان می رسد امیدوار است که با تاکیدات رهبري درباره مشارکت حداکثري فضا براي رقابت همه سلایق باز شود.

 
او تاکید دارد مشکلات را باید حل کرد چه با مذاکره چه با اقدامات توسعه اي یا.... 

 
آنچه می خوانید مشروح گپ و گفت خبرگزاري خبرآنلاین با محسن مهرعلیزاده، کاندیداي انتخابات 1400 است؛ 

آقاي مهرعلیزاده! آرایش انتخاباتی را در انتخابات 1400 چطور می بینید؟ از یک طرف رخوت و یأس بین مردم می بینیم از طرف
دیگر یک موج زیاد کاندیداها را هم داریم که همه شوق رئیس جمهور شدن پیدا کردند ولی آن چهره اي که بخواهد این دلسردي را



از بین ببرد از این لیست نزدیک به 60 نفر کدام یک می تواند باشد؟ یکسري چهره ها تکراري هستند و یکسري ناشناخته، چهره اي

 
که بتواند مردم را به هیجان بیاورد تا الان در این لیست دیده نمی شود. 

به عنوان فردي که در 43 سال گذشته با حضور در تمام عرصه هاي انقلاب، جبهه، جنگ و مدیریت هاي میانی و کلان و فعالیت هاي
گسترده اي که داشتم ، همواره سرافرازي ایران و حفظ تمامیت ارضی ایران و منافع ملی کشور براي بنده یک اصل بوده و امروز هم به
عنوان یک فعال نظري و عملی درعرصه هاي اقتصادي، اجتماعی، سیاسی و فرهنگی و فعال در این عرصه ها با گرایش اصلاح طلبی
عرض می کنم که مشی اصلاح طلبی ایجاب می کند که هر صدا و هر شعاري را بشنویم و سلایق مختلف را در جامعه ببینیم و راه
دهیم و قبل از اینکه به این شعار که "اصلاح طلب اصولگرا دیگه تمومه ماجرا و موارد مشابه" ، بپردازیم باید بپذیریم که بخش بزرگی
از جامعه ایران امروز از فقدان کارآمدي گفتمان ها، وجود تبعیض، باند سالاري، رانت محوري، خویشاوند سالاري، فساد و طبیعتا

 
تنگدستی و فقر به ستوه آمده و به همین دلیل واکنش هاي متفاوتی را نشان می دهد. 

مردم عصبانی هستند و شعار «اصلاح طلب، اصولگرا دیگه تمومه ماجرا» می دهند طبیعی است زمانی که مردم از کاستی ها عصبانی
باشند عکس العمل نشان می دهند و بخشی از این عکس العمل ممکن است در قالب یک شعاري که در یک مقطعی عنوان شد تحت
عنوان "اصولگرا اصلاح طلب دیگه تمومه ماجرا" مطرح شود، اعتقاد دارم تمام ایرانی ها از جمله همین شعار دهنده ها به اعتلاي ایران
و ایرانی و ترقی ایران بیشتر از من پایبند هستند و اگر یک گفتمان شفاف، کارآمد، دلسوز و با عناصر صادق و پاکدست و پاسخگو به
مردم که با دروغ و ریا مخالف باشند و مبارزه کنند در جرگه سازندگان ایران گرد هم می آیند و فعال می شوند بنابراین نباید این

 
شعار را به عنوان یک شعاري که نا امیدمان کند به آن بپردازیم. 

آقاي مهرعلیزاده ولی نکته اي که مردم عنوان می کنند این است که سیاسیون و اتفاقا سران اصلاحات که شاید مخاطب این شعارها
بیشتر آنها بودند، این شعار را نشنیدند و در این 2 الی 3 سالی که این شعار مطرح شد عملا اقدامی براي اینکه بدنه اجتماعی را دوباره
امیدوار کنند و به سمت خودشان بکشانند دیده نشد (حداقل در این 2 سال بعد از اعتراضات چنین چیزي دیده نشد)، واقعا فکر می
کنید این جامعه اي که دارد به سمت اعتراض پیش می رود این نکته هایی که شما گفتید ممکن است هنوز هم وجود داشته باشد
یعنی شما قبل از اعتراضات همین نگاه را داشتید و الان هم که دارد به فاصله کوتاهی اعتراضات خیابانی می شود هنوز هم همین نگاه

 
را دارید؟ 

همانطور که عرض کردم مردم اگر در مقاطعی عکس العمل نشان دادند، عکس العمل آنها روي یک منطق ابراز نارضایتی در خصوص
برخی کاستی ها و سوء مدیریت و سوء تدبیرها بوده و با آن عکس العملها خواستار رفع آن کاستیها و جایگزینی کارآمدي و کفایت به
جاي ناکارآمدي ها بوده و هست، لیکن این اعتراضات و عکس العمل ها را نمی توان به عنوان یک فاصله گرفتن از ایران و ایرانی
بودنشان و نظام و حکومتشان تلقی کرد لیکن مردم منتظر یک اقدام عملی هستند که آن اقدام براي آنها راضی کننده باشد تا احتمال

 
دهند این مسائل برطرف خواهد شد. و آنچه که شایسته آن هستند برایشان فراهم خواهد شد. 

 
اقدام عملی جریان شما چیست؟ 

در این انتخابات اگر یک گفتمان شفاف، متکی بر منافع مردم، منافع ملی، خرد ورزي، احترام به نظرات مردم با عناصر صادق و
پاسخگو مطرح شود و مردم ببینند که در برنامه، حرف و حتی شخصیت آن فردي که به عنوان کاندیدا مطرح شده، این ویژگی هاي

 
موجود است. مردم میتوانند تا اندازه اي راضی شوند و اعتماد کنند که احتمال بهبودي شرایط وجود دارد. 



 
 

سیدحسن خمینی دیدگاهی روشن و گفتمان محور داشت الان چنین کاندیدایی را دارید؟ با همان پیش فرضی که از شوراي نگهبان

 
تائید صلاحیت را بگیرد. 

 
انتخاب کاندیداي ذیصلاح با مشخصاتی که عرض کردم دقت و بررسی فراوانی لازم دارد و مستلزم طی کردن فرآیندي است، 

سید حسن آقا که با عدم حضورشان در واقع یک شوکی به اصلاح طلب ها وارد شد، با این ویژگی هایی که شما گفتید، یک کاندیداي

 
گفتمان محور در جریان شما بود؟ 

سید حسن آقا شخصیت واجد مشخصات بسیار مثبتی در ابعاد مختلف هستند. هم داشتن دیدگاهی روشن و گفتمان محور و هم
تعلق ایشان به خاندان محترم امام خمینی(قدس سره) معمار و بنیان گذار کبیر انقلاب اسلامی و اتخاذ مواضعی که ایشان در رابطه با

 
امور سیاسی، اجتماعی و فرهنگی تا کنون داشته اند، مویّد گفتمان محوري ایشان هست. 

این را این باب پرسیدم که به نظر نمی آید اصلاح طلبان دنبال کاندیداي گفتمان محور باشند، بیشتر دنبال یک چهره هستند که آن
خلایی که در این چند سال در بدنه اجتماعیشان به وجود آمده، بتوانند آنها را پاي صحنه بکشانند که مثلا سید حسن خمینی می
توانست این چهره باشد چون وابستگی تشکیلاتی به جریان شما نداشت یا ظریف که وابستگی تشکیلاتی ندارد بلکه بیشتر چهره است

 
که می تواند بدنه شما را به حرکت در بیاورد. 

چهره بودن از نظر ترغیب مردم براي حضور فعال در انتخابات مهم است ولی اصل گفتمان محوري است که مبانی اصلاح وضعیت

 
موجود و بهبود زندگی و معیشت مردم را در بر داشته باشد. 

حضور سلایق مختلف در انتخابات باعث مشارکت می شود آقاي مرعشی یک مصاحبه اي کردند و گفتند کاندیداهاي ما آن چیزي که
شما می بینید نیست بلکه ما کاندیداي پنهان و پدیده داریم که در لحظه آخر رو نمایی می کنیم. به نظر می آید بیشتر یک حالت
کري خوانی براي جریان اصولگرا بود. چیزي که ما داریم می بینیم همین کاندیداهایی است که اصلاح طلبان دارند و شاید خیلی از

 
آنها شانس تائید صلاحیت شدن را نداشته باشند. ممکن است واقعا لحظه آخر کاندیداي پنهانی را رو کنید؟ 

می دانید که تعیین و معرفی کاندیدا در یک فرآیندي قرار دارد (نهاد اجماع ساز تشکیل شده، بررسی می کنند و به جلو می آیند) و

 
من نمی دانم این صحبتی که شده بر چه مبنایی بوده ولی قطعا بایستی ببینیم که نتیجه فرآیند تعیین کاندیدا چه می شود. 



آقاي مهرعلیزاده! خیلی مبهم و محافظه کارانه صحبت می کنید. در بحث شوراي نگهبان چقدر امیدوار هستید که شوراي نگهبان
بخاطر اهمیت مشارکت حداکثري براي نظام و با تاکیداتی که رهبري کردند، کمی کوتاه بیاید و کاندیداي شما با خیال راحت بتوانند

 
از نظارت استصوابی رد شوند. شما این امیدواري را می بینید یا فضاي سفت و سختی را در 1400 پیش بینی می کنید؟ 

از آنجایی که نظر مقام معظم رهبري این است که مشارکت مردم هر چه بیشتر باشد، قطعا مسئولین عالی مرتبط با این امر پاسخ به
این دغدغه را در اولویت کار خود قرار میدهند علی القاعده یکی از ویژگی هاي مشارکت بیشتر این است که سلایق و دیدگاه هاي
مختلف بتوانند حضور داشته باشند که این امر هم خواست نظام است و هم تاکید رهبري است، بنابراین من فکر می کنم این بار درك

 
این ضرورت قدري کار را آسان تر خواهد کرد. 

 
شما امیدواري می بینید یا خیر؟ یعنی رفتار شوراي نگهبان را که تا الان رصد کردید چطور می بینید؟ 

 
هنوز که اتفاقی نیفتاده و دو ماه تا انتخابات مانده است. 

رفتار شوراي نگهبان هنوز مشخص نیست من بر اساس مواضع اعضاي شوراي نگهبان و تجربه اي که شما در این چند دوره داشتید

 
می گویم. 

از الان هیچ چیز نمی تواند مشخص شود ولی من فکر می کنم تاکیدات مکرر مقام معظم رهبري مبنی بر مشارکت زیاد ایجاب می

 
کند که شرایط مقدار زیادي براي حضور سلایق مختلف فراهم تر شود. 

اگر نقطه مقابلش را ببینیم که واقعا شوراي نگهبان مثل مدل انتخابات مجلس که سفت و سخت گیري هایی نسبت به کاندیداي شما

 
داشته باشد، ممکن است رایزنی ها را از کانال رهبري بخواهید پیش ببرید تا فضا را براي کاندیداهاي اصلاح طلب بازتر کنید؟ 

باید این مطلب را عنوان کنم که در انتخابات عناصر مردم، جامعه ، قواعد بازي و گروه هاي مرجع باید مورد عنایت قرار گیرند. اینها
عوامل دخیل مؤثر در انتخابات هستند. اگر این 4 عنصر مورد عنایت باشند و پیشران هاي انتخابات شوند در این صورت کل مردم در
امر انتخابات موفق عمل کرده اند بنابراین اگر در این زمینه تقویت به ویژه در نقاط اتصال گروه هاي مرجع با قواعد بازي و مردم و

 
جامعه ضرورت ایجاب کند باید رایزنی انجام پذیرد و بنده هم به نوبه خود اگر لازم باشد در این زمینه در خدمت خواهم بود. 

تا الان اطلاع دارید که اقدام شده یا نشده است؟ اگر اشتباه نکنم جلساتی را سال قبل یکسري از دوستان اصلاح طلب شما (مثل آقاي
رهامی) داشتند که هم با نهاد رهبري برگزار می کردند و هم در بیت برگزار می کردند، اینطور کهآقاي رهامی به ما گفت بخاطر کرونا
این جلسات قطع شد ولی رهبري گفتند می توانید نامه بنویسید و ارتباطاتتان را حفظ کنید، از اینکه رایزنی جدیدي شروع شده باشد

 
اطلاع دارید؟ 

اطلاعی ندارم. در شوراي عالی اصلاح طلبان در دو سري گذشته در این زمینه کمیته اي تحت عنوان کمیته تعامل شکل گرفته بود

 
رایزنی ها را انجام میداد. ولی در شرایط جدید و پس از تشکیل نهاد اجماع ساز بنده اطلاعی در دست ندارم. 

نه انتخابات 1400 انتخابات سال 76 است نه اصلاح طلبان همان اصلاح طلبان آقاي مهرعلیزاده! به نظر شما اصلاح طلبان مسیر سال

 
92 یا 84 یا 76 را می روند؟ 



سال 1400 نه سال 76 است، نه 84، نه 92 و نه 96 اصلاح طلبان هم آن اصلاح طلبان نیستند، شرایط حاکم بر جامعه و شرایط
حاکم بر گروه هاي فکري هم متفاوت شده است. قطعا شرایط خاص هر دوره اي می طلبد که استراتژي خاص آن دوره را داشته

 
باشند معمولا در مدیریت می گویند مدیریت اقتضائی به نظر من مسیر، مسیر 1400 خواهد بود. 

 
اصلاح طلبان چه تغییري کردند؟ 

همه گروهها در گذر زمان پختگی هایی پیدا می کنند، بعضا بازیگران صحنه عوض می شوند و طبعاً سلایق فردي آنان در اتخاذ

 
تصمیم ها موثر است و حتی موقعیت و جایگاه اجتماعی گروه تغییر میکند. اصولا شرایط متعددي هستند که اثر می گذارند. 

 
 

دولت فراگیر باید اهل تعامل و خردجمعی باشد مثلا آقاي تاجیک یا آقاي حجاریان می گویند اصلاح طلبان تغییر کردند چون
چسبندگی، میل و قدرتشان خیلی بیشتر شده و این چسبندگی را می خواهند به هر صورتی حفظ کنند حتی اینکه کاندیداي

 
جریانات دیگر را به وسط بیاورند. 

از 76 ، 80 ، و حتی 92 و 96 به اینطرف دیدگاه ها و اظهار نظرات افراد هم عوض می شود. این ها هم اظهار نظرهائی هستند که ارائه
شده اند. به نظر من ماخذ و مبناي اصلاح طلبی اندیشه اي است که در اعماق جان ایرانیان و تاریخ ایران وجود دارد، از عباس میرزا
گرفته تا امیر همیشه جاویدان «امیر کبیر»، تا نهضت مشروطه، تا پیروزي انقلاب اسلامی در سال 57 و سوابق گذشته آن و موفقیت
انقلاب اسلامی به رهبري امام خمینی، به نظر من همیشه در تاریخ ایران اصلاح طلبی به عنوان یک خواست برجسته و تفکري سازنده
میان ملت ما بوده و خودنمایی می کرده و البته فراز و فرودهاي زیادي هم داشته اما به نظر من اینگونه نیست که مردم این روحیه و

 
سامان فرهنگی شان را کنار بگذارند. 

لیکن در شرایط فعلی شاهد سرخوردگی جامعه و حتی سرخوردگی نخبگان هستیم همین است که عرض می کنم باید فارغ از اظهار
نظرهاي افراد مختلف، براي اصلاح طلبی به عنوان یک اندیشه، یک گفتمان کارآمدي تعریف کنیم چرا که این اظهار نظرها اظهار
نظرهاي در صحنه عمل و اجرا هستند و طبعاً بر روي سلایق و عملکرد افراد صورت میگیرند ولی یک گفتمان کارآمد و اقدامات
منتهی بر صلاح جامعه این سرخوردگی ها را درمان و مرتفع میکند. یاس، نومیدي و سرخوردگی حتی یک نفر از آحاد مردم براي هر
نظامی نباید مورد پذیرش و تحمل باشد چه برسد به سرخوردگی یک جامعه ازیک حاکمیت یک دولت و حتی یک حزب ویا جریانی
که مدعی اصلاح امور مردم است. اگر یک دولت فراگیر کارآمد که اهل تعامل باشد، تنش زدا باشد، به خرد جمعی تکیه داشته باشد و
به مردم اعتماد دهد که به هر حال خواسته هاي آنان براي یک زندگی شایسته ایرانی در انطباق با خواست تاریخی آنها را تامین

خواهد کرد، می تواند سرخوردگی ها را به امید، نشاط، مشارکت و شادابی تبدیل کند. 



بحث بازیگرانی که گفتید تغییر می کند، مثلا می توان اینگونه برداشت کرد که جایگاه آقاي خاتمی به عنوان بازیگردان اصلی جریان
اصلاحات در این چند سال دستخوش تغییر شده؟ من این را به عنوان یک مخاطب بیرونی می گویم، این تغییر نگاه نسبت به جایگاه
آقاي خاتمی را به وضوح داریم می بینیم یعنی در بدنه اجتماعی شما این تغییر به وجود آمده، این تغییر بازیگران را می شود به آقاي

 
خاتمی... 

 
منظورتان از تغییر نگاه چیست؟ 

مثلا اینکه انتظار بدنه از آقاي خاتمی آن چیزي نبود که در این چند سال دیدند. مثلا اگر شما یکسري آدم را به مجلس می فرستید و
پشتوانه شما مردم راي می دهند، انتظارشان از مجلس چیزي نبود که داشتند یا مثلا اگر ما داریم ازآقاي روحانی حمایت می کنیم
انتظاري نیست که شما یک گوشه بنشینید و سال آخر انتقاد کنید، شما می توانستید کنار دولت بایستید و مطالبات را مطرح کنید.
منظورم این است که این نگاه از آقاي خاتمی شروع می شود و این انتقادهایی که وجود دارد به کل تشکیلات شما می رسد. آقاي

 
خاتمی الان می گوید من اگر تکرار کنم واقعا تاثیر قبل را ندارد و این جمله معنی داري براي کل جریان شما می باشد. 

عرض کردم که گذر زمان روي خیلی از موارد اثر می گذارد چه در مورد میزان نفوذ اشخاص چه در مورد نحوه اظهار نظر اشخاص و

 
چه در مورد پختگی آن گروه فکري و چه در مورد جا به جایی افراد مؤثرو ضریب تاثیر آنان. 

خاتمی از احترام خاصی بین مردم برخوردار است من جواب صریح نگرفتم که جایگاه آقاي خاتمی در این چند سال تغییر کرده یا

 
نکرده یا اصلا نیاز است لیدري جریان اصلاحات به مرحله اصلاح برسد یا خیر؟ 

آقاي خاتمی فردي است که به دلیل ویژگی هاي خاص، اصالت خانواده، سوابقشان در انقلاب و عملکرد موفق دو دوره ریاست
جمهوري از احترام خاصی در میان مردم برخوردارند. در مقاطع مختلف وارد عرصه هاي مختلف تصمیم گیري شدند و اثر گذارهم

 
بودند. 

در تربیت نیروهاي جدید و جوان کوتاهی شد به نظر می رسد آفتی که اصلاح طلبان با آن مواجه هستند عدم بازتولید نیروهاي جدید

 
به منظور تامین کادر رهبري در اصلاح طلبان است. این را قبول ندارید؟ 

یکی از مشکلات امروز کشور این است که در ساختن نیروهاي جدید و جوان چه در عرصه هاي سیاسی، چه در عرصه هاي اقتصادي و
اجتماعی متاسفانه به دلیل گرفتاري هاي خاصی که در این چند دهه مشخصا دهه 60 و 70 بوده کوتاهی شده است البته شاید نشود
همه اینها را به گردن گرفتاري ها انداخت قطعاً عدم توجه هایی به هر دلیلی بوده، و درهر حال متاسفانه نیروهاي جایگزین متناسب با

 
آنچه که نیاز جامعه است در دسترس نیستند. 

 
چرا؟ 

چراي آن شاید در حوصله این بحث نگنجد و دلایل متعددي دارد. کارشناسی به این قضیه نگاه کنید یکی از آن ها می تواند گرفتاري
هاي بیش از اندازه اي دوران جنگ و دهه هاي 60 و 70 باشد که فرصت تربیت نیرو نبوده. یکی دیگر از آنها می تواند این باشد که
خیلی از مدیرها خودشان از بعُد تن به کار دادن با علاقه مندي کامل تن به کار دادند ولی از نظر اطلاع و آگاهی از اصول مدیریتی که
وظیفه هر مدیر براي تربیت نیرو براي آینده است را شاید فراموش کردند. عدم امکان فعالیت هاي جدّي احزاب و NGO ها، برنامه



 
محور نبودن دولت ها و توسعه محور نبودن تصمیمات و ... می توانند از جمله دلایل این اهمال باشند. 

در دوره احمدي نژاد ستون فقرات مدیریت کاملا شکسته شد 8 سال دولت آقاي احمدي نژاد را شما اصلاح طلبان کاملا کنار بودید و

 
فرصت 8 ساله فرصت کمی براي تربیت نیرو نبود. آیا بود؟ 

در آن 8 سال ستون فقرات مدیریت کاملاً شکسته شد. حتی اگر به محوریتی غیر علمی و برنامه ریزي نشده به شکل سنتی تجربی
انتقال مهارت هاي مدیریتی از نسل قبلی به نسل منتقل میشد در آن دوره کاملاً از بین رفت، لیکن در آن دوره 8 سال اصولا مدیران
اصلاح طلب هیچ جا نبودند، هیچ کاري به آنها داده نشده بود و به قول شما کاملا کنار بودند یا بایستی می رفتند و کلاس هاي
آموزشی برقرار می کردند که حتی این امکان حداقلی هم به آنها داده نمیشد و یا اینکه علی القاعده بایستی تربیت نیرو در خود
دستگاه انجام می گرفت. لذا اگر خرده اي است، خرده بر این است که ما یک قطع جریان رشد مدیریتی از سال 84 به بعد داشتیم آن

 
هم به مدت 8 سال که خسارات جبران ناپذیري در پی داشت. 

در جریان اصلاحات شوراي عالی سیاست گذاري را داشتیم که با همه کارکردهاي مثبت و منفی منحل شد و نهاد اجماع ساز را
تشکیل دادید که البته این نهاد از لحاظ ساختاري تفاوت چندانی با شورایعالی ندارد، تفاوت اصلی که دیده می شود لیدر و هِد این
نهاد بود که از آقاي عارف به آقاي بهزاد نبوي رسید. الان هم منتقدانی مثل آقاي خرازي که دارند در مورد نهاد اجماع ساز صحبت
می کنند امیدشان به آقاي نبوي است و معتقد هستند نقطه قوت این نهاد، آقاي بهزاد نبوي است. فکر می کنید الان به صحنه آمدن
آقاي نبوي و حضورشان در این نهاد چقدر می تواند تاثیر گذار باشد که این طیف وسیع کاندیداهاي اصلاحات را بتواند در لحظه آخر
به 1 کاندیدا برساند و اینکه آقاي بهزاد نبوي چقدر نفوذ حاکمیتی می تواند داشته باشد که مثلا اگر لحظه آخر نیاز به رایزنی و

 
نهادهاي حاکمیتی شد از جایگاه آقاي نبوي استفاده کنید. 

نشنیده ام که عارف سازوکار نهاد اجماع ساز را قبول نکرده باشد در هر تشکیلاتی به جاي نگاه به فرد، باید عناصر تشکیل دهنده آن
تشکیلات را ببینیم. پتانسیل عناصر تشکیل دهنده را بسنجیم و توان هم افزائی آنان را ملاحضه کنیم . نهاد اجماع ساز به عنوان
جانشین شوراي عالی اصلاح طلبان مجموعه اي از چندین حزب و چندین نفر شخص حقیقی از افراد شناخته شده جریان اصلاح
طلبی است. باید این توقع را داشته باشیم که این جمع بتواند در جهت ایجاد یک اتحاد درون جریانی و از آن طرف هم ایجاد یک
گرما و نشاط در فضاي عمومی جامعه و گرایش در مردم براي حضور در انتخابات که امروز جزء ضروریتهاي این نظام و جزء تاکیدات

 
رهبري است، کار کنند. این امر فارغ از آمدن یا رفتن فردي در مدیریت این تشکیلات می باشد. 

 
 

شما چه پیامی از این رفتار آقاي عارف که ساز و کار را قبول نکرده است و دارد مستقل پیش می رود، برداشت می کنید؟ 



تا جایی که من اطلاع دارم چنین چیزي نیست که ایشان ساز و کار را نپذیرفته باشد، یعنی من چنین چیزي را نشنیده ام ولیکن

 
ایشان هم مانند سایر کاندیداهاي احتمالی فعالیت می کنند. 

 
عارف یکی از گزینه هاي مطرح براي کاندیداتوري است با شناختی که شما دارید ایشان می تواند یکی از گزینه هاي اصلیتان باشد؟ 

 
آقاي عارف به عنوان شخصیتی شناخته شده و معتبر می توانند یکی از گزینه هاي مطرح براي کاندیداتوري باشند. 

آقاي عارف تنها کسی است که بلا تردید توسط شوراي نگهبان تایید می شود. یعنی تنها کاندیدایی است که هیچ شبهه اي در مورد

 
تایید صلاحیتش نیست. 

 
من در شوراي نگهبان نیستم که ببینم چگونه هستند. 

فکر می کنم برگ برنده آقاي عارف در مقابل اصلاح طلبان همین است که من تاییدیه را می گیرم پس پشت من قرار بگیرید، شاید
رئیس جمهور شدم. بدنه راي ایشان را چگونه می بینید؟ فکر می کنید واقعا بدنه راي دارند؟ خود آقاي عارف معتقد است که در سال
92 راي داشت، ولی پشت پرده یک کارهایی کردند که مجبور شد کنار بکشد.به نظر می رسد الان با اعتماد به نفس بیشتري می

 
گوید که من بدنه راي دارم که شاید به دلیل راي بالایی است که در انتخابات مجلس آوردند. آیا واقعا آقاي عارف بدنه راي دارد؟ 

 
من در این خصوص نظر سنجی نکرده ام و برآوردي ندارم. اجازه دهید مقداري وضعیت روشن تر شود. 

کدام کاندیدا براي اصلاح طلبان خطرناك تر است؟ آقاي مهرعلیزاده کدام یک از کاندیداهایی که الان هستند می تواند براي جریان
اصلاحات خطر باشد؟ منظورم کاندیدایی که بیاید و رئیس جمهور شود و دوباره اصلاح طلبان دچار آن انزوایی شوند که در دوره

 
احمدي نژاد تجربه کردند. شما کدام یک از این کاندیداها را براي کلیت جریان اصلاحات خطر می دانید؟ 

 
تا کنون 54 نفر کاندیدا شده اند، اینکه امتیاز دهیم که کدام خطر دارد و کدام خطر ندارد در حال حاضر قدري ناممکن است. 

مثلا جریان اصلاحات موافق کاندیداي نظامی نیست، این کانددیداهاي نظامی که تا الان اسمشان مطرح است، اگرهر کدام از اینها

 
رئیس جمهور شوند فکر می کنید می توانند براي جریان شما خطر ساز باشند؟ 

سیاست یک بحث مهمی است که امام هم بر آن تاکید داشتند. علی القاعده مشی جمهوریت و نظام هاي مردم سالار نیز در تمام دنیا
این بوده که داوطلبان مدیریت کلان سیاسی از مسیرهاي غیر نظامی و از کانال مردمی و احزاب وارد شوند و اما خطر ساز بودن یا
نبودن امري است که به شناخت مردم از جریانات و روندها و راي آنها بستگی دارد آن یک مطلب دیگري است که واقعا جاي بحثش

 
الان در اینجا نیست. 

تندروي به انزواي اصلاح طلبان منجر خواهد شد کاندیداهاي طیف تندرو چطور؟ مثلا اگر سعید جلیلی بخواهد به عنوان کاندیداي

 
طیف تندرو بیاید، آیا می تواند براي جریان اصلاحات خطر باشد؟ منظور من این است که اصلاح طلبان به دوره انزوا برگردند. 

تندروي در هر جایی و در هر اقدامی، امري مذموم و خسارت بار است. نمونه بارز و غیر قابل جبران آن را در دوره 84 تا 92 دیدیم.در



کشور اصیل و بین مردم فرهیخته و متمدن ایران به ویژه در شرایط موجود که هزاران تهدید اعم از مشکلات اجتماعی و اقتصادي ،
مساله وحدت ملی و به ویژه مشکلات طاقت فرساي معیشتی مردم در داخل ایران و فشارهاي بیرونی وجود دارند، تندروي سم مهلک
است، تندروي دیگر در این مقطع تاریخی نه فقط به انزواي اصلاح طلبان و خارج شدن بیشتر نخبگان از عرصه هاي تصمیم سازي و

 
مدیریت کشور منجر میشود بلکه آسیب هاي جدي به کلیات نظام و حاکمیت وارد میکند. 

فکر نمی کنم بزرگان نظام ریسک تایید صلاحیت احمدي نژاد را بپذیرند آقاي مهرعلیزاده! چقدر از رفتارهاي آقاي احمدي نژاد را که
دارید می بینید، به این معنی است که می خواهد براي ریاست جمهوري برگردد و این امیدواري را دارد که نظام در یک مشارکت بالا

 
او را تایید صلاحیت کند، شما فکر می کنید نظام این ریسک را می پذیرد؟ 

 
فکر نمیکنم بزرگان نظام چنین اقدامی را بکنند. اگر ممکن است روي افراد نرویم. 

 
شما چقدر فکر می کنید انتخابات 1400 یک پدیده انتخاباتی داشته باشد؟ 

در هر انتخاباتی یا باید پیشران هاي انتخاباتی تقویت شوند و نقش آفرینی کنند یا اگر نباشد عناصر شگفتی ساز حاکم می شوند که
همین پدیده اي است که شما می فرمایید. من امیدوار هستم اگر جناح اصولگرا هم همانند اصلاح طلبها یک گفتمان مردم پسند
مبتنی بر منافع ملی نه مبتنی بر منافع گروهی، مبتنی بر شعار استقلال، آزادي، جمهوري اسلامی و یک گفتمان مردم محور و توام با

 
صداقت و پاك دستی و دلسوزي را ارائه نماید و بدین ترتیب پیشران هاي انتخابات تقویت شوند از این شگفتی ها پیش نمی آید. 

هیچ وقت بروز شگفتی و پدیده و امثال اینها به نفع یک حرکت مداوم توسعه محور در هیچ کشوري نبوده است؛ اگر بخواهیم در
کشورمان یک توسعه پایدار داشته باشیم و یک حرکت توسعه محور مثل توسعه اقتصادي، سیاسی و اجتماعی و به ویژه توسعه انسانی
داشته باشیم بایستی بر اساس یک مسیر مشخصی گفتمان ها، احزاب، گروه ها و پارادایم هاي حاکم بر گروه سیاسی و حتی ریز
پارادیم هاي تشکیل دهنده پارادیم هاي کلان تدوین و طراحی شوند و مردم را با آنها آشنا کنیم و بر اساس آن حرکت کنیم. در این

 
نگاه فکر، اندیشه و برنامه و مسیر روشن و شفاف زندگی مردم مطرح است نه رئیس جمهور شدن یا نشدن یک یا چند نفر. 

اگر کسی با عدد و رقم وعده بدهد شاید رأي بیاورد شما فکر می کنید الان مردم به آن بلوغ فکري رسیده اند که اگر هر کاندیدایی با
یک گفتمان وسط بیاید و یک کاندیداي دیگري هم با یک شعارهاي معیشتی، یارانه اي و اقتصادي وسط بیاید، واقعا گزینه مردم آن

 
گفتمان باشد؟ 

چون فشار روي مردم خیلی زیاد بوده و هست اگر الان دوباره کسی مثل جریان سال 84 بیاید و روي کسري هاي زندگی مردم دست
بگذارد و شعار بدهد و وعده عدد و رقم بدهد ممکن است مردم به آن سمت گرایش پیدا کنند. من براي همین می گویم که فضاي
رقابت انتخاباتی باید آنگونه باشد که اجازه ندهد چنین شرایطی پیش آید، این وظیفه هر دو جناح مؤثر در بسیج مردم براي راي دادن
و حضور پیدا کردن است وگرنه جریان یا فردي که مانند گذشته اقدامات پوپولیستی و عوام فریبی را باب کند هم به کشور و هم به

 
مردم خیانت کرده است. 

انتخابات حداقلی مطمئن است؟ جاي تردید دارد بعضی ها می گویند به نفع کشور است که به یک انتخابات با مشارکت محدود و

 
نتیجه مطمئن برسیم. شما فکر می کنید این کار ممکن است و اگر ممکن باشد واقعا به سود کشور است؟ 

کلمه مطمئن و «نتیجه مطمئن» خیلی پربار است، اینکه با یک حداقلی می شود به یک انتخاب رسید؟ بله می شود ولی این انتخاب



را میتوان مطمئن نامید؟ بسیار جاي تردید است باید ببینیم که چه کسی تعریف کرده است که مطمئن یعنی چی؟ یا مطمئن از نظر
چه جمعی؟ در نظام مردم سالار و در جمهوري اسلامی اصل مردم هستند، با در نظر گرفتن این اصل،«مطمئن» را مردم تعریف و
تعیین می کنند، با این فرض انتخاب حداقل، دیگر انتخاب مردم نیست و با انتخاب حداکثر می شود به «مطمئن» رسید چرا که

 
مطمئن یعنی نتیجه انتخاب اکثریت مردم. 

 
فکر می کنم این مطمئن را شما از نگاه طیف تندرویی که... 

نگاه من یک نگاه ملی و عام و جمهوري اسلامی است. در کشور ما مردم به میثاقی بنام قانون اساسی پایبندند و بر اساس آن مسلمانی
حرکت می کنند ، نفس می کشند و کار می کنند، پس «مطمئن» یعنی نتیجه و حاصل اعتماد و نظر مردم. در این صورت هرچه
مردم بیشتر حضور داشته باشند درجه اطمینان آن انتخاب بیشتر است وگرنه اگر فرد یا گروهی مشخصات و ویژگی هایی در مورد فرد

 
مطمئن تعریف کند و طوري عمل کند که با یک حداقلی به آن برسد قدر مسلّم این انتخاب، انتخاب مطمئن نیست. 

 
 

مردم گرایش به گفتمان اقتصادمحور دارند آقاي مهرعلیزاده با همین تحلیلی که از مردم دارید فکر می کنید آن گفتمانی که براي
انتخابات می آید اگر گفتمان اقتصاد محور باشد بیشتر خریدار دارد یا گفتمان هایی مثل توسعه داخلی یا گفتمان هاي دیپلماتیک

 
باشد؟ شما فکر می کنید مثلا کاندیداي اصلاح طلب باید روي کدام یک از این گفتمان ها سوار شوند؟ 

من فکر می کنم امروز به لحاظ شرایط اقتصادي موجود و فقر و تنگدستی و مشکلات معیشتی مردم گفتمان اقتصاد محور گفتمانی
است که مردم بیشتر به آن می گروند، منتهی باید این را در نظر بگیریم که نبایستی گفتمان اقتصاد محور هم فقط به یک سري وعده
هاي زودگذر و کم عمق تامین معیشت روزمره مردم محدود شود بلکه باید به عزت مردم، زندگی درخور و شایسته ایرانی مردم حضور
مردم در عرصه هاي تولید و اقتصاد به ویژه اشتغال و ایجاد روند پایدار رشد اقتصادي و سطح برخورداري مردم و نیز مشارکت مردم در
همه عرصه هاي اجتماعی و سیاسی و همینطور مشخصا مبارزه با بعضی از پدیده هاي زشتی مثل دروغ و تملق و ریا و حاکم کردن

 
شرایطی که گردش نخبگان و به ویژه دانشگاهیان در عرصه هاي تصمیم سازي؛ توجه جدي داشته باشد. 

فسادستیزي و رانت ستیزي بدون برنامه عملیاتی بر معیشت تاثیري نمی گذارد چرا که این امور باید به عنوان عوامل پشتیبان عملی و
تضمینی آن گفتمان اقتصادي باشد، وگرنه اگر گفتمان اقتصادي به عنوان توزیع فقر مطرح باشد. همانند مواد مخدّري است که جامعه
را بیش از پیش به انحطاط اقتصادي، اجتماعی و اخلاقی می کشاند چه بسا عده اي بخواهند با دو شعار جامعه پسند فساد ستیزي و
رانت ستیزي گوي سبقت را از رقیب بربایند ولی مردم این موضوع را خوب درك میکنند که این دو شعار زیبا به دور از داشتن برنامه
هاي عملیاتی توسعه نمیتوانند براي اقتصاد و معیشت مردم آینده بسازند امروز جامعه ما بیشتر نیاز به داشتن یکسري برنامه ها و



حرکتهاي داراي پتانسیل توسعه پایدار و طراحی و عملیاتی نمودن مسیر توسعه پایدار دارد که اگر اینها را داشته باشیم یک رویکرد

 
اقتصادي همراه با یک تضمین توسعه پایدار براي مردم خواهیم داشت. 

فکر می کنید اگر الان به مردم بگوییم که ما در مسیر توسعه پایدار باید یارانه هایتان را قطع کنیم و یکسري جراحی هاي اقتصادي را

 
شروع کنیم، آیا این جامعه پذیرا هست یا به سمت اعتراض پیش می رود؟ 

خیر پذیرا نیست و نباید هم باشد و در گفتمانی که بنده اشاره می کنم نیز چنین مطلبی عنوان نخواهد شد من به عنوان فردي که
هم کار اقتصادي کرده ام و هم رشته ام مهندسی اقتصاد بوده، یک زمانی با این روش توزیع یارانه هاي نقدي مخالف بودم چرا که
اعتقاد داشتم هم عزّت مردم از آنها گرفته می شود و هم اینکه این کار نوعی خدعه است که پول مردم را به مقدار زیادي به صورت

 
غیر مستقیم از آنان بگیرند و بخش کمی از آن را با صف و... منّت به خودشان بدهند. 

چون می دانستم همین وضعیت پیش می آید که 45 هزارتومان به حساب مردم واریز می شود ولی 450 هزار تومان از جیب مردم
بیرون کشیده می شود. یک روزي 45 هزارتومان شاید می توانست نه یک ماه بلکه فقط یک روز معیشت یک فرد را تامین کند، الان
45 هزارتومان یک وعده غذاي یک نفر را هم نمی تواند تامین کند، میدانید که در حال حاضر بیش از 42 هزار میلیارد تومان در سال
یارانه نقدي پرداخت می شود اگر در این بیش از سه دوره ریاست جمهوري که این مبالغ پرداخت میشود اگر این پول صرف ایجاد
اشتغال میشد، چند میلیون نفر از جوانان مشغول به کار شده بودند و الان دستشان به طرف دولت دراز نبود؟ و عزت شان حفظ می

 
شد؟ 

یارانه نقدي باید چند برابر شود ولی الان در اثر بی برنامه گی هاي اقتصادي از جمله آن اقدام به شرایطی رسیده ایم که علی رغم این
معایب یارانه ها حتما باید ادامه داشته باشند و حتی براي دهکهاي پایین باید چند برابر پرداخت شود چرا که فقر فاحش را به عینه
می بینیم، بعضی ها می گویند 60 میلیون نفر زیر خط فقر هستند و بعضی ها می گویند 70 درصد یا 7 دهک زیر خط فقر هستند.

 
من براي اینکه بتوانم عدد صحیحی بگویم بر اساس مطالعات خودم باید بگویم که اقلا 50 درصد مردم زیر خط فقر هستند. 

قطع یارانه ها اصلاح به صلاح نیست در این شرایط قطع یارانه ها اصلا به صلاح نیست و ما تا زمانی که بتوانیم به یک روند مثبت رشد
اقتصادي برسیم و اشتغالی براي جوانان فراهم کنیم، تولید را احیا و تقویت کنیم و وضعیت معیشتی را بهبود ببخشیم، تا آن زمان باید
یارانه ها را به دهک هاي پایین چند برابر بدهیم، آنچه که در قانون بودجه 1400 آمده، خود مجلسی ها در بحثی که داشتند می
گفتند بین 300 تا 350 هزار میلیارد تومان کسري داریم عدد و رقم هاي ظاهري گذاشته اند تا درآمد و هزینه را بالانس کنند، اما
مطالعات من و تجربه عدد و رقم سالهاي 1399 و مقایسه آن با امروز (از نظر درآمدهاي دولت)، نشان می دهد که اقلا حدودا 500
هزار میلیارد تومان یعنی( از هزار و بیست هزار میلیارد تومانی که کل بودجه کشور در سال 1400 ) یعنی نصف بودجه از همین ابتدا
کسري است الان چقدر یارانه داده می شود؟ در سال 42 هزار میلیارد تومان با فرض اینکه پرداخت یارانه به سه دهک هاي بالا حذف
شوند و به مبلغ یارانه دهک هاي پایین اضافه شود، ما ناگزیر هستیم که سه یا چهار تاي دیگر از این 42 هزار میلیارد را بگذاریم و از
هرکجایی که می خواهیم آن 500 هزار میلیارد کسري بودجه را تامین کنیم، این سه چهار تا 42 هزار میلیارد دیگر را هم تامین کنیم
و در دهک هاي پایین این میزان یارانه را سه چهار برابر کنیم تا مردم حداقلی از درآمد را داشته باشند و از گرسنگی نمیرند همزمان
باید تمام تلاشمان را بکنیم که راه تولید و صادرات را باز کنیم و کار ایجاد کنیم تا وضع معیشت مردم به طور طبیعی و به صورت

 
ماندگار بهبود پیدا کند. 

همین شعاري که امسال مقام معظم رهبري براي سال معین کردند «تولید، پشتیبانی و مانع زدایی» مانع زدایی راه حل هاي
مشخصی دارد. با آن راه حل ها در 1 سال اول، حداقل تولیدات و ظرفیت ها متوقف راه اندازي مجدد میشوند و اشتغالهاي از دست



رفته دوباره احیا می شوند و از سال بعد تولیدات جدید و بازارهاي جدید و افتادن روي غلطک صحیح اقتصادي به نحوي که
درآمدهاي کشور در کلان و خرد پاسخگوي هزینه ها باشد. تولید تنها کلید رفع مشکلات معیشتی، بیکاري ها، تنگ دستی ها و حفظ

 
ارزش پول ملی است و بتوانیم صادرات به کشورهاي همسایه مان را داشته باشیم. 

 
 

مشکلات را باید حل کرد، چه با مذاکره چه با اقدامات توسعه اي مسئله بعدي اینست که براي تامین کسري بودجه راه حل هاي
مشخص موجود است منتهی متاسفانه چون با مطلب، تخصصی برخورد نشده است در محافل مختلف چه آنجاهایی که تصمیم سازي
می کنند و چه آنجاهایی که تصمیم گیري می کنند هیجان و ناآگاهی باعث اتخاذ سیاست هاي غلط شده است. اگر با برنامه و
براساس منطق و علم حرکت شود هم جلوي رانت و فساد گرفته میشود و هم می شود تامین کسري بودجه 500 هزار میلیاردي را
داشت. بنابراین یک گفتمان اقتصادي صحیح و عقلانی و منطبق با واقعیت هاي جامعه نه گفتمان فریب کارانه، شرایط را براي یک

 
توسعه پایدار از بعُد اقتصادي و خلاص کردن مردم از این وضعیت اسفبار فراهم خواهد کرد. 

 
آقاي دکتر یک راه حل آن می تواند رابطه با امریکا باشد؟ 

مشکلات را بایستی حل کرد؛ به هر نحوي اعم از اقدامات توسعه اي در داخل و به جریان انداختن پتانسیل ها و ظرفیت هاي تولید

 
کشور و مذاکره و یا هر اقدام دیگري تا زندگی عزت مند و شرافتمندانه شایسته ایران و ایرانی براي مردم فراهم شود. 
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نقص جدي در بازاریابی و فروش تولیدات وجود دارد

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/02/21

نماینده ولی فقیه در استان یزد گفت: اگر جوانان و صنعتگران در راه اندازي واحدهاي دانش بنیان کارخانه جدیت و جرأت به
خرج دهند معطل تامین قطعات ماشین آلات در کارخانه نخواهیم بود

به گزارش خبرگزاري بسیج از یزد، آیت االله محمدرضا ناصري ظهر امروز در ستاد اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در استان
یزد اظهار داشت: تمام مدیران وظایف خود را براي رضاي خدا و خدمت به مردم تا آخرین روز فعالیت به درستی و با انگیزه و قوت

 
انجام دهند نه براي مدیران بالادستی. 

وي عنوان کرد: کار اگر براي رضاي خدا و در جهت خدمت به خلق خدا نباشد، فاقد ارزش و بیهوده است در نتیجه اقدامات و تلاش ها

 
مشکل گشا نیستند. 

ناصري گفت: براي اینکه شاهد تعطیلی کارخانه ها نباشیم بانک ها حمایت خود را تا شروع شدن و راه افتادن کارخانجات و واحد هاي

 
تولیدي ارائه کنند، تا با راه افتادن چرخه تولید در این واحد ها بانک هم اقساط و بدهی خود را دریافت کنند. 

وي افزود: نقص جدي در بازاریابی و فروش محصولات تولیدي وجود دارد این مشکل تا زمانی که بازاریابی اصلاح نشود و کیفیت و

 
قیمت محصول مناسب نباشد ادامه دارد. 

امام جمعه یزد با اشاره به اینکه همچنان برخی نگاه ها به سمت خارج از کشور است تصریح کرد: کارخانه ها به دانش بنیان نمودن
محصولات و قطعات خود توجه ویژه داشته باشند تا شاهد این نباشیم که کارخانه اي معطل یک قطعه و ابزار نباشد، در واقع اگر در
کنار کارخانه واحد دانش بنیان راه اندازي شود، نخبگان و افراد توانمند به کار گرفته می شوند و هم قطعات مورد نیاز در کارخانه

 
تولید می شود و واحد به خودکفایی می رسد. 

ناصري عنوان کرد: اگر پیگیري هایی که براي خرید ماشین آلات و دستگاه هایی از چین و ایتالیا انجام می شود صرف راه اندازي و

 
فعال کردن واحد دانش بنیان شود شاهد نتایج بسیار بهتري در تولید خواهیم بود. 

امام جمعه یزد خاطرنشان کرد: کارگران واحد هاي صنعتی توانمند شوند، کارگرانی که سال ها در کارخانه مشغول فعالیت هستند،
ضمن سابقه دار بودن، با ماشین آلات، قطعات و نحوه تولید آشنایی پیدا می کنند باید پس از چند سال بتوانند خودشان کارآفرین

 
شود و ابداع و اختراع جدید داشته باشند. 

ناصري تصریح کرد: جوانان و صاحبان صنعت باید جرأت و جدیت داشته باشند، براي جوانان فارغ التحصیل شغل ایجاد کنند و

 
وابستگی کارخانجات به خارج از کشور قطع کنند. 

وي گفت: طولانی شدن روند کار در ادارات سرمایه گذاران را خسته و دلسرد می کند، روند طولانی براي شروع یک کار در مواردي
حتی باعث از دست رفتن سرمایه آن ها می شود. 



امام جمعه یزد با اشاره به اینکه مالک معادن، دولت و مردم هستند افزود: معادن جزو انفال هستند، اما بهره بردار میلیارد ها دلار

 
منابع تجدیدناپذیر را از استان خارج می کنند در حالی که استان در بسیاري از زمینه ها خودش نیاز دارد و محروم است. 

ناصري اظهار داشت: براي کشور ما با این همه ظرفیت شایسته نیست که خوراك دام را وارد می کنیم، متاسفانه در واردات خوراك
هم مشکلات زیادي دیده می شود و باز سیستم توزیع نهاده ها هم مشکلات دارد، هر استانی توان تامین خوراك خود را دارد و می

 
توانند خودکفا شوند. 

وي تصریح کرد: اگر جهاد کشاورزي، وزارتخانه، مجلس و استان ها به این مقوله ورود جدي داشته باشند دیگر کشور در زمینه تامین

 
نهاده ها هر چند وقت یک بار دچار مشکل نمی شود. 

ناصري با تاکید بر دغدغه همیشگی خود در مورد صنعت پوشاك بیان کرد: پوشاك صنعت مهمی است که تمام مشکل اشتغال کشور
را با بودجه کم حل می کند و در شرایطی که اکنون صنایع ما براي اتباع هندي، پاکستانی و افغانستانی شغل ایجاد می کنند، صنعت

پوشاك می تواند براي جوانان و زنان خودمان شغل ایجاد کند.



داستان دنباله دار آلودگی هاي معدنی

منبع: روزنامه روزگار معدنشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/02/21

معدن آدینه زنوز در شهرستان مرند، از جمله معادن مورد مناقشه بین دوستداران محیط زیست و افراد محلی با معدنکاران و
شرکت بهره بردار است؛ به طوري که چندي پیش اخباري در فضاي مجازي مبنی بر اینکه معدنکاران با مخالفت و مقاومت

شدید اهالی مجبور به ترك روستا شدند، منتشر شد. اهالی و دوستداران محیط زیست ...

داستان دنباله دار آلودگی هاي معدنی آذربایجان شرقی سرزمین معادن
ارزشمند از جمله معادن طلا و مس است، اما تجربه تلخ زیست محیطی
فعالیت برخی معادن موجب شده تا بدبینی عجیبی در میان مردم استان
نسبت به فعالیت معادن ایجاد شود و هر جا معدنی جدید کشف شده یا به
مرحله بهره برداري برسد بر نگرانی بومیان منطقه مبنی بر آلودگی آب
هاي زیرزمینی، به خطر افتادن سلامت ساکنان منطقه، از بین رفتن دام ها

 
و پوششی گیاهی افزوده می شود. 

معدن آدینه زنوز در شهرستان مرند، از جمله معادن مورد مناقشه بین
دوستداران محیط زیست و افراد محلی با معدنکاران و شرکت بهره بردار است؛ به طوري که چندي پیش اخباري در فضاي مجازي

 
مبنی بر اینکه معدنکاران با مخالفت و مقاومت شدید اهالی مجبور به ترك روستا شدند، منتشر شد. 

اهالی و دوستداران محیط زیست معتقدند این معدن آلودگی زیست محیطی در پی داشته و ممکن است موجب تلف شدن دام ها، از
بین بردن تنوع زیستی، آلودگی خاك، آب زیرزمینی و آب هاي سطحی توسط مواد شیمیایی آزاد شده از فرآیندهاي استخراج، آلوده
شدن آب هاي زیرزمینی و سرچشمه هاي رودخانه زنوز و آب ورودي سد زنوز و... شود، به همین دلیل چندي پیش با حضور در مسیر

 
آدینه زنوز مانع از انتقال تجهیزات اکتشاف و بهره برداري این معدن شدند. 

معدن طلاي آدینه با نام دیگري در سیستم «کاداستر» ثبت شده و مکتشف آن داراي دو محدوده اکتشافی در مرند است که کارهاي

 
مطالعات اکتشافی خود را از سال 1399 در منطقه شروع کرده است. 

مشکل معارضان محلی مهدي مهرداد، مدیر و دبیر اجرایی خانه معدن آذربایجان شرقی در گفت وگو با ایسنا اظهار می کند: مکتشف
معدن طلاي آدینه داراي دو محدوده اکتشافی در مرند است که کارهاي مطالعات اکتشافی خود را از سال 1399 در منطقه شروع

 
کرده و تاکنون طبق اظهارات مکتشف، 7 میلیارد تومان هزینه کرده است. 

وي ادامه می دهد: باتوجه به اینکه درحال حاضر این دو محدوده در مرحله اکتشافات اولیه است، بحث تخریب زیست محیطی به هیچ
عنوان مصداق ندارد؛ چراکه در ابتدا محدوده اکتشافی شناسایی شده و بعد از آن در سامانه کاداستر سازمان صنعت، معدن وتجارت
ثبت می شود و با ارائه طرح اکتشاف و با نظارت مسئول فنی تبدیل به پروانه اکتشاف می شود ( که این دو محدوده در این مرحله

 
هستند.) 

وي می افزاید: بعد از این که مرحله اکتشاف تکمیل شود با ارائه گزارش نهایی، گواهی اکتشاف معدن صادر می شود و بعد از این



مرحله با ارائه طرح بهره برداري و فرآوري و با ارائه شناسنامه ارزیابی زیست محیطی، پروانه بهره برداري معدن صادر و با تکمیل
فرآیند تولید و فرآوري پروانه بهره برداري کارخانه فرآوري صادر می شود. وي در خصوص معدن آدینه زنوز می گوید: درحال حاضر
این محدوده ها در مرحله اکتشاف بوده و در صورت موفق بودن نتیجه اکتشافات تا رسیدن به مرحله بهره برداري چندین سال فاصله
دارند؛ ولی متاسفانه در این مدت اهالی از اکتشافات اولیه و حتی ایجاد راه هاي دسترسی نیز ممانعت کرده اند.  مهرداد خاطرنشان
می کند: بحث هاي زیست محیطی در آخرین مرحله یعنی شروع بکار واحد فرآوري مصداق پیدا می کند که باید در آن مرحله
مجوزهاي زیست محیطی از سازمان محیط زیست اخذ شود و مرتبا مورد نظارت قرار گیرد. وي می افزاید: با عنایت به این که راه
اندازي هر واحد تولیدي باعث رشد اقتصادي و آبادانی آن منطقه می شود، ولی متاسفانه شهرستان مرند بیشترین مورد معارضان
محلی را در راه اندازي معادن منطقه دارد؛ به طوري که از 48 واحد معدن داراي پروانه اکتشاف و مجوز برداشت، اکثرشان مشکل

 
معارض محلی دارند و این امر مانع ایجاد ثروت در منطقه و کوچک شدن سفره اقتصادي شهرستان شده است. 

دلسردي سرمایه گذاران مدیر و دبیر اجرایی خانه معدن آذربایجان شرقی تصریح می کند: به دنبال این موضوع، بیشتر سرمایه گذاران
تمایلی به مطالعات اکتشافی و فعالیت هاي معدنی در این شهرستان ندارند؛ از این رو باید دستگاه هاي حاکمیتی مصلحت اندیشی را

 
کنار بگذارند و در رابطه با تولید، براي پیشتیبانی ها و مانع زدایی ها، آستین بالا بزنند. 

ممانعت از فعالیت هاي معدنی جرم است وي با اشاره به تبصره 3 ماده 19 قانون معادن، می گوید: مزاحمت اشخاص حقیقی یا
حقوقی به نحوي که مانع عملیات معدنی شود، جرم بوه و مجرم ضمن جبران خسارت، به حبس از یک تا شش ماه و یا پرداخت

 
جریمه نقدي معادل 2برابر خسارت وارده محکوم می شود. 

مهرداد ادامه می دهد: باتوجه به اینکه قانون صراحتا به الزام برخورد عوامل حاکمیتی با معارضان را دارد، ولی متاسفانه به دلیل

 
مصلحت اندیشی و سهل انگاري عوامل اجرایی در این مورد، شاهد تعطیلی روز افزون فعالیت هاي معدنی در این شهرستان هستیم. 

حال این سوال مطرح است که با توجه به اینکه معادن به عنوان یک ظرفیت بزرگ اشتغال زایی می توانند به رفع مشکل بیکاري
کمک کنند و علاوه بر آن نقش بسزایی در تولید ناخالص ملی و درآمد سرانه یک کشور دارد، بهره برداري از این معدن معضل زیست

 
محیطی است یا فرصتی براي توسعه استان؟ 

محسن موید، استاد گروه زمین شناسی دانشگاه تبریز در این خصوص در گفت وگو با ایسنا، می گوید: محدوده هاي معدنی در مرحله
اکتشاف هیچ تهدید زیست محیطی ندارند و شاید اکتشافات و شناسائی برخی از عناصر مضر در این مرحله می تواند به حفاظت از

 
محیط زیست کمک کند. 

به کارگیري فلوتاسیون به جاي سیانور وي در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه کدام روش برداشت از معادن کمترین آسیب را به محیط
زیست می زند، ادامه می دهد: برداشت و فرآوري طلا می تواند با روش فلوتاسیون نیز انجام پذیرد که درحال حاضر در معدن طلاي
مزرعه شادي ورزقان توسط چینی ها انجام شده و به میزان قابل ملاحظه اي نسبت به روش بکارگیري سیانور از آلودگی هاي زیست
محیطی می کاهد. موید می افزاید: برداشت از معدن آسیب زیست محیطی خاصی ندارد، مگر در مناطق جنگلی و مراتع که به تخریب
آنها منجر می شود؛ اما اگر فرآوري طلا از کانسنگ باشد، روش فلوتاسیون خیلی بهتر است. وي درخصوص نگرانی هاي اهالی از
خسارت هاي زیست محیطی و خسارت وارده به سد زنوز، خاطرنشان می کند: محدوده هاي مورد بررسی ربطی به رودخانه زنوز و سد

 
زنوز ندارد و در حوضه آبریز آن واقع نمی شود. 

استاد گروه زمین شناسی دانشگاه تبریز با بیان اینکه این معدن بیشتر مس است تا طلا، می گوید: نمونه بارز آن معدن مس سونگون



است که در یک منطقه جنگلی در حال بهره برداري است؛ در هر حال هر معدنی مزایا و معایبی دارد که با کار کارشناسی و بالاخص

 
کارشناسان محیط زیست و همکاري زمین شناسی زیست محیطی قابل حل بوده و می توان مضرات را به حداقل رساند. 

سخن پایانی آذربایجان شرقی با داشتن معادن بزرگ و ارزشمند از ثروت کم نظیر خدادادي برخوردار است که امیدواریم با تدابیر
مسئولان این ثروت، زمینه ساز توسعه استان و رفع معضل بیکاري شود اما در عین حال محیط زیست و سلامتی مردم نیز حفظ شود.

انتهاي پیام/



ایستگاه بعدي طلا پس از ثبت بزرگ ترین رشد

منبع: روزنامه روزگار معدنشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/02/21

به گزارش روزگار معدن به نقل از ایسنا، رشد چشمگیر نرخ پس از انتشار گزارش اشتغال ماهانه امریکا روي داد که ضعیفتر از
حد مطلوب بود و نشان داد اقتصاد امریکا در آوریل تنها 266 هزار شغل ایجاد کرده است. اگرچه این رقم همچنان مطلوب

است اما بازارها انتظار داشتند آمار، رشد یک میلیون شغل (...) نوشته ایستگاه ...

ایستگاه بعدي طلا پس از ثبت بزرگ ترین رشد پس از
اینکه طلا بزرگ ترین رشد هفتگی در سال میلادي جاري
را رقم زد و نرخ این فلز ارزشمند از مرز 1800 دلار عبور
کرد، تحلیلگران صعود نرخ تا مرز 1900 دلار را بعید نمی

 
دانند. 

به گزارش روزگار معدن به نقل از ایسنا، رشد چشمگیر نرخ
پس از انتشار گزارش اشتغال ماهانه امریکا روي داد که
ضعیفتر از حد مطلوب بود و نشان داد اقتصاد امریکا در
آوریل تنها 266 هزار شغل ایجاد کرده است. اگرچه این
رقم همچنان مطلوب است اما بازارها انتظار داشتند آمار،
رشد یک میلیون شغل جدید را نشان دهند. ناامیدي

 
حاصل از انتشار آمار اشتغال با بازبینی شده آمار مارس از 916 به 770هزار شغل جدید، مضاعف شد. 

بارت میلک، مدیر استراتژي جهانی شرکت تی دي سکیوریتیز به کیتکونیوز گفت: آنچه دیدیم ناامیدي بسیار قابل توجه بود. اقتصاد
براي احیا ثانیه شماري می کند اما به نظر می رسد سرعت احیاي اقتصادي دستکم در بخش اشتغال ممکن است به اندازه اي که امید

 
می رفت، قوي نبوده باشد. 

به گفته باب هابرکورن، کارگزار ارشد کالا در شرکت آر جی او فیوچرز، به نظر می رسد دشواري در استخدام افراد باشد که کارفرمایان
را وادار کرده است دستمزدها را افزایش دهند. دستمزدها افزایش پیدا کرده زیرا کارفرمایان براي استخدام افراد با مشکل روبه رو شده
اند. به عنوان مثال در فلوریدا ماه مه ممکن است آخرین ماهی بوده باشد که در آن مردم مجبور نبودند در جست و جوي کار باشند تا

 
بتوانند بیمه بیکاري دریافت کنند. گزینه هاي زیادي وجود دارند و کارفرمایان مایل هستند دستمزدهاي بالاتري بپردازند. 

میلک خاطرنشان مرد این وضعیت در خصوص انتظارات سیاست پولی تاثیرگذار است. بانک مرکزي امریکا همچنان بر موضع خود
براي ادامه سیاست هاي انبساطی تا زمان رسیدن به اشتغال حداکثري پایبند خواهد ماند. به نظر می رسد امریکا براي مدتی مسئله
بیکاري را خواهد داشت. در واکنش به این آمار، نرخ هاي واقعی پایین آمد، دلار امریکا عقب نشینی کرد و نرخ طلا افزایش یافت.
هابرکورن به کیتکونیوز گفت: رشد انتظارات تورمی هم به حرکت افزایشی طلا در هفته گذشته سرعت بخشید. طلا و نقره در مقایسه
با مجموع بازار کالاها در چند ماه گذشته حرکت نرخ قابل توجهی نداشته اند. اکنون که تقاضا براي خرید ارزان شکل گرفته، حرکت

 
نرخ صعودي شروع شده است. مردم به دلیل نگرانی هاي تورمی، به دنبال خرید کالاها هستند. 



آیا ایستگاه بعدي طلا 1900 دلار است؟ سطح مقاومتی مهم بعدي طلا 1851 دلار است که میانگین نرخ 200 روزه است. هابرکورن
گفت: طلا در این سطح نرخ نسبت به کل مجموعه کالاها همچنان ارزان است. این حقیقت که طلا با قدرت از مرز 1800 دلار عبور
کرده، براي این فلز مثبت محسوب می شود. سرمایه گذاران به دنبال ورود به بازار طلا و نقره هستند. اگر طلا موفق شود به بالاي

 
1850 دلار حرکت کند، می تواند به 1900دلار برسد و از این مرز نرخ عبور کند. 

شون لاسک، یکی از مدیران شرکت والش تریدینگ اظهار کرد: آمار اشتغال آوریل سوالات زیادي را درباره آینده اقتصاد ایجاد کردند.

 
این اتفاق براي دلار و بازده اوراق قرضه منفی بوده و براي فلزات مثبت است. طلا می تواند تا مرز 1895دلار پیشروي کند. 

آمار اقتصادي مهم در هفته جاري نظرسنجی هفتگی کیتکونیوز نشان داد عصبانیت جاي خود را به آسودگی خیال داده و تحلیلگران

 
وال استریت و سرمایه گذاران غیرحرفه اي به افزایش نرخ طلا در معاملات هفته جاري خوش بین شده اند. 

احساسات مثبت در بازار فلزات ارزشمند روز پنج شنبه پس از این که نرخ اونس طلا براي نخستین بار از فوریه به بالاي مرز 1800
دلار صعود کرد، تغییر جهت اساسی پیدا کرد. بسیاري از تحلیلگران گفتند شکسته شدن کوبنده مرز 1800 دلار که به یک سطح
مقاومتی دشوار تبدیل شده بود، ثابت کرد نیروي صعودي جدیدي در بازار طلا ایجاد شده که می تواند قیمت ها را تا مرز 1850 دلار

 
ببرد. 

طلا روز جمعه هم پس از این که سرمایه گذاران به آمار ضعیف تر از حد مطلوب اشتغال ماهانه امریکا واکنش نشان دادند، شاهد موج
جدیدي از افزایش نرخ بود. گزارش وزارت کار امریکا نشان داد اقتصاد این کشور در آوریل 266 هزار شغل جدید ایجاد کرده است در
حالی که اقتصاددانان انتظار داشتند آمار رشد حدود یک میلیون شغل را نشان دهد. این دومین اختلاف فاحش بین برآورد

 
اقتصاددانان و آمار واقعی است. 

اگرچه طلا بالاخره اندکی نیروي صعودي پیدا کرده اما اوضاع کاملا مشخص نیست. بعضی از تحلیلگران می گویند این فلز ارزشمند

 
ممکن است در فاصله بین 1830 تا 1850 دلار با مقاومت شدیدي روبه رو شود. 

بیل باروش، رئیس شرکت بلو لاین فیوچرز روز پنجشنبه در مصاحبه با کیتکونیوز گفته بود اگرچه وي به روند افزایشی طلا خوش بین

 
است اما این فلز ارزشمند باید نیروي صعودي قابل ملاحظه اي پیدا کند تا به بالاي 1850 دلار صعود کند. 

در نظرسنجی هفته جاري کیتکونیوز از تحلیلگران وال استریت، 16 نفر شرکت کردند که از میان آنها 14 نفر معادل 88 درصد به
افزایش نرخ طلا و دو نفر معادل 13 درصد به کاهش نرخ طلا راي دادند. در نظرسنجی هفته جاري هیچ نظر خنثی وجود نداشت. در
این بین، مجموعا 1485 نفر در نظرسنجی آنلاین کیتکونیوز از سرمایه گذاران خُرد شرکت کردند که از میان آنها، 1122 نفر معادل
76 درصد به افزایش نرخ و 203 نفر معادل 14 درصد به کاهش نرخ طلا راي دادند در حالی که 160 نفر معادل 11 درصد نظر خنثی
داشتند. خوش بینی به افزایش نرخ طلا در میان تحلیلگران وال استریت در پی بهترین رشد هفتگی طلا از اوایل نوامبر به این طرف
تجدید شد. بهاي هر اونس طلا در معاملات روز جمعه بازار امریکا با 15 دلار و 60 سنت معادل 0.9 درصد افزایش، در 1831 دلار و
30 سنت بسته شد. بهاي طلا در اواسط معاملات جمعه تا مرز 1844 دلار و 40 سنت پیش رفته بود. طلا براي کل هفته 3.2درصد

 
افزایش نرخ ثبت کرد که بزرگ ترین افزایش هفتگی از هفته منتهی به 29 اکتبر بود. 

اوله هانسن، مدیر استراتژي کالا در ساکسو بانک به کیتکونیوز گفت: به دلیل آمار اشتغال مایوس کننده، صحبت اخیر بانک مرکزي
امریکا درباره احتمال تعدیل برنامه خرید اوراق قرضه تا پایان سال کاملا از بحث خارج است. وي در ادامه افزود: نرخ طلا ممکن است



 
با کاهش بازده اوراق قرضه و وادار شدن برخی سرمایه گذاران به پوشش معاملات خرید سفته اي خود، به روند صعودي ادامه دهد. 

اگرچه طلا از بازه معاملات اخیرش خارج شده اما هانسن انتظار ندارد شاهد نیروي صعودي قابل ملاحظه اي باشد مگر این که نرخ
طلا بالاي 1850دلار را بشکند. وي به کیتکونیوز گفت: طلا حرکت مهمی انجام داده اما همچنان در وضعیت نزولی قرار دارد. با این

 
حال با توجه به شکسته شدن مرز 1800 دلار به دورنماي کوتاه مدت این فلز ارزشمند خوش بین است. 

آدریان دي، رئیس شرکت مدیریت دارایی آدریان دي اظهار کرد: اگرچه نرخ طلا در یک مسیر مستقیم حرکت نمی کند اما بازار به

 
خوبی حمایت شده زیرا دولت امریکا همچنان به پیشنهادهاي هزینه عظیم ادامه می دهد. 

دارین نیوسام، رئیس شرکت دارین نیوسام آنالایز پیش بینی کرد اگر نرخ طلا به بالاي 1842دلار و 90 سنت برسد، هدف بعدي
1894 دلار خواهد بود.با این حال همه تحلیلگران به افزایش نرخ طلا خوش بین نیستند زیرا قیمت هاي بالاتر باعث ایجاد فشارهاي
فروش می شود به خصوص که روند احیاي اقتصاد امریکا از رکود ناشی از شیوع پاندمی کووید-19 ادامه دارد. مارك چندلر، مدیرکل
شرکت بانوك برن گلوبال فارکس یکی از کسانی بود که در نظرسنجی هفته جاري نظر مخالفی داشت و به کیتکونیوز گفت: 1850

 
دلار می تواند به سطح مقاومتی شدیدي تبدیل شود. 

انتهاي پیام/



تحریم ها به شکوفا شدن استعدادهاي جوانان منجر شد

منبع: ایرناشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/02/21

اصفهان- ایرنا- معاون قضایی دادستان کل کشور گفت: امروز اگر دیواري دور ایران کشیده شود باز هم امکان رفع مشکلات
صنعتی و کشاورزي وجود دارد و تحریم ها برغم ظالمانه بودن، موجب شکوفا شدن استعدادهاي جوانان شده است.

اصفهان- ایرنا- معاون قضایی دادستان کل کشور گفت:
امروز اگر دیواري دور ایران کشیده شود باز هم امکان رفع
مشکلات صنعتی و کشاورزي وجود دارد و تحریم ها برغم
ظالمانه بودن، موجب شکوفا شدن استعدادهاي جوانان

 
شده است. 

به گزارش ایرنا، سعید عمرانی دوشنبه شب در مراسم راه
اندازي مجدد شرکت سازه هاي خودرو دیار گلپایگان افزود:
امروز در زمینه تولید لوازم خانگی به خودکفایی رسیدیم و
پیشرفت هاي زیادي هم در زمینه تولید خودرو بدست

 
آورده ایم و این نهضت همچنان تا پیروزي کامل ادامه پیدا خواهد کرد. 

وي بیان کرد: قوه قضاییه بیش از 2 سال است که در حوزه سرمایه گذاري، تولید و اشتغال ورود پیدا کرد و شعاري را براي فعالیت در

 
این زمینه انتخاب شده که اجازه نمی دهیم هیچ کارخانه اي تعطیل و هیچ کارگري بیکار شود. 

وي اظهارداشت: قوه قضاییه مسئول واردات و صادرات نیست اما اگر در تصمیمات براي واردات و یا صادرات و خام فروشی و واردات
بی رویه کالاهاي غیر ضرور و تولیدات داخلی که در کشور وجود داشته باشد از جنبه اخلال در نظام اقتصادي ورود پیدا خواهیم کرد

 
و با آنها برخورد خواهیم کرد. 

به گفته وي رسیدن به خودکفایی در عرصه اقتصادي، امروز بعنوان هستی این کشور و آخرین نقطه و گردنه عبور و براي شکست

 
دشمن لازم است و این توان در کشور وجود دارد و مشکلات قابل حل است و بن بستی در کشور وجود ندارد. 

عمرانی با بیان اینکه اهتمام خاصی در قوه قضاییه به رفع مسائل تولید کشور وجود دارد خاطرنشان کرد: این قوه در یک سال اخیر از

 
بیکاري بیش از یکصدهزار نفر که در آستانه افتادن و ورشکستگی بودند، جلوگیري کرده است. 

معاون قضایی دادستان کل کشور در بخش دیگري یادآور شد: 900 پرونده در زمینه تعهدات یکی خودروسازهاي خارجی بواسطه

 
قرارداد با شرکت هاي داخلی وجود دارد و لغو یکجانبه این قراردادها در دادگاه هاي کشور وجود دارد. 

وي اضافه کرد : در صورتیکه شرکت هاي خودروساز خارجی بخواهند هر وقت خواستند به کشور ما بیایند و هر وقت خواستند از این



کشور بروند قبل از اینکه جنبه اقتصادي داشته باشد یک امر حیثیتی و نوعی اهانت به این ملت است و اجازه ورود به اینگونه شرکت

 
ها را به کشورمان نمی دهیم. 

عمرانی گفت : اگر قرار باشد قراردادي با اینگونه شرکت ها منعقد شود و در صورتیکه کارخانه هاي مشابه داخلی با خطر کاهش تولید
و بیکاري کارگران مواجه شوند به اتهام اخلال در نظام اقتصادي بطور قطع با مدیرانی که چنین تصمیماتی نسنجیده اي را بگیرند

 
برخورد قانونی خواهد شد. 

به گزارش ایرنا، در حاشیه این مراسم قرارداد همکاري مشترك مجموعه شرکت سازه هاي خودرو دیار گلپایگان با شرکت ساینو چین

 
امضا شد. 

شرکت دیار خودرو در سال 1379 در شهرك صنعتی گلپایگان تاسیس شد و اکنون پس از حدود 18 ماه تعطیلی مجدد راه اندازي

 
شد. 

 
در استان اصفهان افزون بر 9 هزار واحد تولیدي و صنعتی فعالیت دارد. 

 
برچسب ها 

 
- سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- توسعه ایران 

 
- اصفهان 

 
- قوه قضاییه 

- کارآمدي دولت



وقتی پشتیبانی از فرصت ها  ارمغان آور تحول اقتصادي می شود/ قابلیت

سیستان و بلوچستان براي خودکفایی در تولید موز کشور

منبع: عصر هامونشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/02/21

سیستان و بلوچستان می تواند در تولید "موز" کشور را به خودکفایی برساند، لازمه تحقق این امر حمایت و پشتیبانی دولت
براي بهره گیري از ظرفیت هاي موجود است تا شاهد اشتغالزایی، رونق تولید و خودکفایی باشیم.

به گزارش عصرهامون، سیستان وبلوچستان به علت دارا بودن شرایط آب و هوایی متنوع و مجاورت با دریاي عمان و اقیانوس
هند از ظرفیت فوق العاده اي در کشت محصولات کشاورزي برخوردار بوده و در تولید برخی از محصولات رتبه برتر کشوري را از آن

 
خود کرده است. 

در جنوب این خطه از کشور توانمندي و پتانسیل هاي زیادي در تولید میوه هاي گرمسیري و نیمه گرمسیري خارج از فصل همچون
موز، انبه، پاپایا، گواوا، مرکبات، انجیر وجود دارد یا در مرکز سیستان وبلوچستان میوه هاي سردسیري و در شمال آن غلات و حبوبات

 
و میوه هایی چون هندوانه، انگور زودرس یاقوتی و خربزه تولید می شود. 

اگر به ظرفیت هاي بکر کشاورزي تنها در جنوب این استان توجه کنیم، درمی یابیم که موز به علت مرغوبیت و خوشمره بودن سرآمد
میوه هاي گرمسیري بوده، و سیستان وبلوچستان در این عرصه بزرگ ترین تولید کننده موز در کشور است که در هر هکتار از باغات

 
آن حدود 30 تن موز برداشت می شود. 

اما در این بین عدم سرمایه گذاري در راه اندازي شرکت هاي فرآوري شده و صنایع تبدیلی و تکمیلی از یک سو و پشتیبانی نشدن
کشاورزان از سوي دیگر، مشکلاتی را به دنبال داشته که در صورت توجه به آنها می توانستیم در امر تولید موز با ورود بخش دولتی و
خصوصی سرمایه عظیمی را ایجاد و از هدر رفت این محصول جلوگیري کنیم، تا علاوه بر افزایش اشتغالزایی در جوانترین استان

 
کشور، به خودکفایی در تولید این محصول برسیم. 

 
 

بیان این مطلب بدان جهت است که کشاورزي یکی از ظرفیت هاي مهم سواحل مکران براي ایجاد اشتغال و تولید محصولات مورد

 
نیاز است که ایجاد اشتغال آن کمتر از فعالیت در حوزه صیادي دریاي عمان نیست. 



اگر چه اکنون نیز باغستان هاي موز جنوب کشور تامین کننده اصلی بازار داخلی بوده و محصول مرغوب این دیار به مناطق مختلف
کشور صادر می شود، اما از آنجایی که سیستان وبلوچستان در محصولات گرمسیري و نیمه گرمسیري از شرایط آب و هوایی بسیار
خوبی برخوردار بوده؛ اگر کشور می خواهد در این عرصه تولید و پیشرفتی داشته باشد باید آن را در این استان جستجو کند، چرا که

 
از چابهار به عنوان گلخانه طبیعی کشور یاد می شود. 

 
نیازمند حمایت براي رفع موانع هستیم 

محمد سعید اولیایی، مدیر جهاد کشاورزي کنارك درجنوب سیستان وبلوچستان در گفت وگو با خبرنگار ما در خصوص ظرفیت هاي
محصول موز استان، بیان کرد: سیستان وبلوچستان جایگاه ویژه اي در تولید موز کشور دارد که می توان با استفاده از اراضی موجود

 
قابل کشت و حمایت هاي دولت آن را ارتقا داد. 

وي گفت: اگر ارز اعتباراتی که براي واردات این محصول در نظر گرفته می شود به ما تخصیص می یافت، ظرف مدت4-3 سال کشور

 
را به خودکفایی می رساندیم. 

 
سیستان و بلوچستان می تواند در تولید موز کشور را به خودکفایی برساند 

این مقام مسئول تاکید کرد: سیستان و بلوچستان می تواند در تولید موز کشور را به خودکفایی برساند و دیگر نیازي نیست با براي
واردات این محصول اقدام کنیم، تحقق این امر مستلزم پشتیبانی است که با همین ارز از اراضی موجود بهره گرفته و آنها را افزایش
دهیم یا مشکلات آبی برطرف و از ظرفیت آب دریا بهره مند شویم؛ با تحقق این امر مهم علاوه بر اشتغالزایی قطعا نیاز کشور نیز

 
تامین می شود. 

 
 

وي افزود: هم اکنون به علت نبود کارخانه فرآوري یا صنایع تبدیلی و تکمیلی هیچگونه فراوري در استان براي این محصول وجود

 
ندارد، سرمایه گذارانی ورود کرده اند اما هنوز اقدامی شروع نشده است، که در تلاش هستیم این امر محقق شود. 

 
نیاز مصرف کشور بیشتر از تولید داخل است 

اولیایی در بخش دیگر سخنان خود سطح زیر کشت این محصول را چهار هزار هکتار دانست و گفت: از این میزان سه هزار و 500

 
هکتار بارور و 500 هکتار غیربارور و به صورت نهال است، که هر هکتار نیز سالیانه حدود 30 تن موز تولید شده دارد. 



وي میزان اشتغالزایی در هر هکتار از این اراضی را سه نفر به صورت مستقیم در امر کاشت، داشت و برداشت اعلام کرد و ادامه داد:
هم اکنون محصول تولید شده علاوه بر بازار داخلی استان به سایر نقاط و استان هاي همجوار مانند تهران، شیراز و اصفهان صادر می

 
شود. 

 
 

مدیر جهاد کشاورزي کنارك علت واردات موز را تامین نیاز بازار داخلی عنوان کرد و افزود: نیاز مصرف کشور بیشتر از تولید داخل

 
است، ما چهار هزار هکتار سطح زیرکشت داریم و حدودا 500 هزارتن وارد می شود. 

با این تفاسیر، اگر خواهان خودکفایی کشور در تولید محصول موز هستیم باید با حمایت و پشتیبانی از نیروي کار و ظرفیت و پتانسیل
موجود در سیستان وبلوچستان براي رفع موانع و تحقق رهنمودهاي مقام معظم رهبري (مدظله العالی) در نامگذاري سال 1400، بهره

 
گرفت تا علاوه بر اشتغالزایی شاهد رونق تولید در این عرصه باشیم. 

انتهاي پیام/



استاندار: نرخ بیکاري در اصفهان تک رقمی شد

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/02/21

پیام سپاهان - اصفهان- استاندار اصفهان گفت: نرخ بیکاري اصفهان از 14.4 درصد در سال 97 امروز با پیروي از رهنمودهاي
رهبر معظم انقلاب و بکارگیري تدابیر دولت تدبیر و امید و همدلی و وفاق تک رقمی شده است.

پیام سپاهان - اصفهان- استاندار اصفهان گفت: نرخ بیکاري
اصفهان از 14.4 درصد در سال 97 امروز با پیروي از
رهنمودهاي رهبر معظم انقلاب و بکارگیري تدابیر دولت

 
تدبیر و امید و همدلی و وفاق تک رقمی شده است. 

به گزارش ایرنا، عباس رضایی دوشنبه شب در مراسم راه
اندازي مجدد شرکت سازه هاي خودرو دیار گلپایگان افزود:
سال گذشته 213 طرح صنعتی راکد در این استان با همت
دولت و هماهنگی با قوه قضاییه و سایر نهادها، از رکود

 
خارج شد. 

 
وي ادامه داد: 12 طرح نیمه تمام صنعتی هم که بیش از 10 سال راکد باقیمانده بود، سال گذشته به بهره برداري رسیده است. 

استاندار اصفهان با بیان اینکه مسئولان اصفهان سربازان عرصه تولید را در استان تنها نگذاشتند، اظهار داشت: سال گذشته یک هزار و

 
188 طرح جدید صنعتی به ثمر رسید و یک هزار و 296 طرح هم در استان افزایش ظرفیت یافتند. 

وي اضافه کرد: از مجموع پنج هزار و 800 شرکت دانش بنیان کشور 528 شرکت در اصفهان است و این خطه بعنوان دومین استان

 
پس از تهران این شرکت ها را شهرك علمی تحقیقاتی در جاي داده است. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان گفت: کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان مصوبات متعددي براي شرکت دیار

 
خودرو تصویب کرد و امروز بطور مجدد خط تولید خودرو در این مجموعه فعالیت خود را آغاز می کند. 

ایرج موفق با بیان اینکه مشکل اصلی امروز این مجموعه نداشتن دسته چک است ، افزود: ادامه مسیر در این شرایط براي این شرکت
بسیار سخت بود و به همین جهت مصوباتی براي رفع اثر چک ها گرفته شد و مهلتی به این شرکت داده شد و تا با دستور دادستان،

 
دسته چکی بر اساس حساب امن ایجاد شود تا این مجموعه بتواند به خوبی فعالیت کند. 

وي با اشاره به یک بدهی به مجموعه سازمان تامین اجتماعی دارند، اضافه کرد: امکان پرداخت تمام بدهی براي این شرکت در شرایط
کنونی وجود ندارد و انتظار داریم سازمان تامین اجتماعی با نظر مساعد نسبت به تقسیط بدهی هاي این شرکت، مشکل انعقاد قرارداد

 
با سرمایه گذاران داخلی و خارجی را حل کند. 

موفق خاطرنشان کرد: سرمایه در گردش یکی دیگر از مشکلات این مجموعه است و بر اساس هماهنگی با بانک هاي ملی و صنعت و

 
معدن مقرر شد این مشکل با ورود دیار خودرو به عرصه تولید حل شود و از این طریق کارها را انجام دهند. 

وي افزود: بر اساس برنامه اي که دیار خودرو به وزارت صنعت معدن و تجارت ارائه داده این مجموعه در مرحله اول با اشتغال 500 نفر
کار خود را شروع خواهد کرد و در ادامه 600 نفر دیگر اضافه خواهد شد و در مرحله سوم با عملیاتی شدن پلتفرم جدید در این

 
شرکت، اشتغال این مجموعه به پنج هزار نفر افزایش پیدا خواهد کرد. 

 
در حاشیه این مراسم قرارداد همکاري مشترك این مجموعه با شرکت ساینو چین امضا شد. 

شرکت دیار خودرو در سال 1379 در شهرك صنعتی گلپایگان تاسیس شد و اکنون پس از حدود 18 ماه تعطیلی مجدد راه اندازي



 
شد. 

 
در استان اصفهان افزون بر 9 هزار واحد تولیدي فعالیت دارد. 

 
برچسب ها 

سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها بیکاري وزارت صنعت معدن و تجارت توسعه ایران اصفهان کارآمدي دولت



تحریم موجب شکوفا شدن استعدادهاي جوانان شد

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/02/21

پیام سپاهان - اصفهان- معاون قضایی دادستان کل کشور گفت: امروز اگر دیواري دور ایران کشیده شود باز هم امکان رفع
مشکلات صنعتی و کشاورزي وجود دارد و تحریم برغم ظالمانه بودن، موجب شکوفا شدن استعدادهاي جوانان شده است.

پیام سپاهان - اصفهان- معاون قضایی دادستان کل کشور
گفت: امروز اگر دیواري دور ایران کشیده شود باز هم امکان
رفع مشکلات صنعتی و کشاورزي وجود دارد و تحریم برغم
ظالمانه بودن، موجب شکوفا شدن استعدادهاي جوانان

 
شده است. 

به گزارش ایرنا، سعید عمرانی دوشنبه شب در مراسم راه
اندازي مجدد شرکت سازه هاي خودرو دیار گلپایگان افزود:
امروز در زمینه تولید لوازم خانگی به خودکفایی رسیدیم و

 
پیشرفت هاي زیادي هم در زمینه تولید خودرو بدست آورده ایم و این نهضت همچنان تا پیروزي کامل ادامه پیدا خواهد کرد. 

وي بیان کرد: قوه قضاییه بیش از 2 سال است که در حوزه سرمایه گذاري، تولید و اشتغال ورود پیدا کرد و شعاري را براي فعالیت در

 
این زمینه انتخاب شده که اجازه نمی دهیم هیچ کارخانه اي تعطیل و هیچ کارگري بیکار شود. 

وي اظهارداشت: قوه قضاییه مسئول واردات و صادرات نیست اما اگر در تصمیمات براي واردات و یا صادرات و خام فروشی و واردات
بی رویه کالاهاي غیر ضرور و تولیدات داخلی که در کشور وجود داشته باشد از جنبه اخلال در نظام اقتصادي ورود پیدا خواهیم کرد

 
و با آنها برخورد خواهیم کرد. 

به گفته وي رسیدن به خودکفایی در عرصه اقتصادي، امروز بعنوان هستی این کشور و آخرین نقطه و گردنه عبور و براي شکست

 
دشمن لازم است و این توان در کشور وجود دارد و مشکلات قابل حل است و بن بستی در کشور وجود ندارد. 

عمرانی با بیان اینکه اهتمام خاصی در قوه قضاییه به رفع مسائل تولید کشور وجود دارد خاطرنشان کرد: این قوه در یک سال اخیر از

 
بیکاري بیش از یکصدهزار نفر که در آستانه افتادن و ورشکستگی بودند، جلوگیري کرده است. 

معاون قضایی دادستان کل کشور در بخش دیگري یادآور شد: 900 پرونده در زمینه تعهدات یکی خودروسازهاي خارجی بواسطه

 
قرارداد با شرکت هاي داخلی وجود دارد و لغو یکجانبه این قراردادها در دادگاه هاي کشور وجود دارد. 

وي اضافه کرد : در صورتیکه شرکت هاي خودروساز خارجی بخواهند هر وقت خواستند به کشور ما بیایند و هر وقت خواستند از این
کشور بروند قبل از اینکه جنبه اقتصادي داشته باشد یک امر حیثیتی و نوعی اهانت به این ملت است و اجازه ورود به اینگونه شرکت

 
ها را به کشورمان نمی دهیم. 

عمرانی گفت : اگر قرار باشد قراردادي با اینگونه شرکت ها منعقد شود و در صورتیکه کارخانه هاي مشابه داخلی با خطر کاهش تولید
و بیکاري کارگران مواجه شوند به اتهام اخلال در نظام اقتصادي بطور قطع با مدیرانی که چنین تصمیماتی نسنجیده اي را بگیرند

 
برخورد قانونی خواهد شد. 

به گزارش ایرنا، در حاشیه این مراسم قرارداد همکاري مشترك مجموعه شرکت سازه هاي خودرو دیار گلپایگان با شرکت ساینو چین

 
امضا شد. 

شرکت دیار خودرو در سال 1379 در شهرك صنعتی گلپایگان تاسیس شد و اکنون پس از حدود 18 ماه تعطیلی مجدد راه اندازي



 
شد. 

 
در استان اصفهان افزون بر 9 هزار واحد تولیدي و صنعتی فعالیت دارد. 

 
برچسب ها 

سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها وزارت صنعت معدن و تجارت توسعه ایران اصفهان قوه قضاییه کارآمدي دولت



انتقاد از عدم تسریع در صدور مجوز براي کارآفرینان

منبع: بازار کارشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/02/21

رئیس قوه قضاییه گفت:یک کارآفرین چرا باید براي گرفتن یک مجوز به 18 مرکز و ساختمان مراجعه کند و با مراکز مختلف
تماس بگیرد و مدت ها معطل بماند و در نهایت دچار پشیمانی شود.

رئیس قوه قضاییه گفت:یک کارآفرین چرا باید براي گرفتن یک مجوز به 18 مرکز و ساختمان مراجعه کند و با مراکز مختلف

 
تماس بگیرد و مدت ها معطل بماند و در نهایت دچار پشیمانی شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، آیت االله سید ابراهیم رئیسی بامداد دوشنبه در نشست خبري پایان سفر به استان همدان اظهار کرد: این سفر

 
باید زودتر انجام می شد و در شرایط رعایت اصول بهداشتی در رابطه با کرونا تلاش شد تا با کمترین ظرفیت جلسات را داشته باشیم. 
وي افزود: یکی از مسائل مهم امروز در پرتوي تأکیدات رهبر معظم انقلاب اسلامی موضوع تولید است که در این رابطه نشستی را با
مدیران و برخی از تولیدکنندگان داشتیم و با حضور مسئولان اجرایی و استاندار محترم موانع و مشکلاتی مطرح شد که بخشی از این
مشکلات به نظر ما حتماً در استان قابل رفع و برخی دیگر نیز در مرکز قابل حل است. مجموعه این اقدامات می تواند به رونق تولید،

 
ایجاد اشتغال و رفع بیکاري در استان حتماً کمک کند. 

آیت االله رئیسی ادامه داد: بازدیدي که از کارخانه صنایع غذایی داشتیم گواه بر همین بود که باید اقدام متفاوتی انجام داد که ما در
آنجا اعلام کردیم ظرف یک ماه کارخانه کیوان راه بیفتد. برداشت ما براساس صحبت هایی که با مسئولان استانی و استاندار محترم

 
داشتیم این است که ظرف 10 روز آینده چرخ هاي تولید این کارخانه به حرکت بیفتد و ان شااالله روز به روز رونق پیدا کند. 

رئیس دستگاه قضا افزود: ما مجاز نیستیم تعطیلی مجموعه تولیدي که با همه امکانات امکان فعال شدن آن وجود دارد را مشاهده

 
کنیم. 

آیت االله رئیسی افزود: تصمیماتی نیز در رابطه با جلسه مربوط به کارآفرینان و سرمایه گذاران به منظور رفع موانع داشتیم که هر کدام

 
را پیگیري کردیم و امیدواریم موضوع رفع موانع تولید به صورت جد عملیاتی دنبال شود. 

رئیس قوه قضائیه بر ضرورت حفظ ذخایر و ثروت هاي استان همدان تاکید کرد و گفت: بخش هاي مربوطه باید در این رابطه به
صورت فعالانه عمل کنند. مثلاً در رابطه با مسئله اراضی و تغییر کاربري اراضی مقرراتی داریم که در این مورد در آنجایی که می شود

 
برابر مقررات تغییر کاربري انجام شود، ما به سهولت افراد، اشخاص، کشاورز و فعال اقتصادي را نباید متخلف تلقی کنیم. 

آیت االله رئیسی افزود: مسئولان اجرایی و دستگاه هایی که در این رابطه مسئولیت دارند و کمیته هاي مربوط به مسکن و شهرسازي و
جهاد کشاورزي در آنجایی که ممکن است به شکل قانونمند اقدام کنند تا مردم در انجام یک فعالیت اقتصادي و یا در انجام یک کار

 
کشاورزي به سهولت متخلف تلقی نشوند. 

رئیس دستگاه قضا ادامه داد: مسئولین مربوطه باید راه هاي قانونی را بگشایند تا با گشودن این راه هاي قانونی مردم، دست اندرکاران
و فعالان اقتصادي و کشاورزي متخلف تلقی نشوند؛ باید در این خصوص ساز و کاري وجود داشته باشد که در جلسه امروز مورد بحث

 
قرار گرفت. 



آیت االله رئیسی با بیان اینکه ما نباید راه ها و گشایش هایی که به لحاظ قانونی در اختیار داریم را انجام ندهیم تا براساس این انجام
ندادن، مردم متخلف تلقی شوند، گفت: یک کارآفرین چرا باید براي گرفتن یک مجوز به 18 مرکز و ساختمان مراجعه کند و با مراکز

 
مختلف تماس بگیرد و مدت ها معطل بماند و در نهایت دچار پشیمانی شود. 

رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه موضوع کسب و کار و تسهیل راه ها براي مردم و فعالان اقتصادي را باید حتماً در دستور کار خود قرار
بدهیم، گفت: در این رابطه گفته ایم بازرسی کل کشور کار را دنبال کند و مسئولین اجرایی نیز دنبال کنند تا مسئله فضاي کسب و

 
کار و تسهیل دسترسی به مجوزها دنبال شود. 

آیت االله رئیسی گفت: 25 نفر از همکاران ما در استان همدان مشکلات استان را بررسی کردند و امشب در جلسه اي که با مسئولان
قضائی استان همدان داشتیم هم نیازها و هم راهکارها مطرح شد و مبلغ 110 میلیارد تومان از بودجه قوه قضائیه و بودجه عمومی و

منابع استانی اختصاص دادیم تا با این مبلغ در وهله اول مشکلات سازمان زندان ها به ویژه در خصوص اشتغال زندانیان حل شود.



لزوم پایبندي داوطلبان انتخابات به قانون اساسی

منبع: میزانشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/02/21

کسی که می خواهد وارد میدان ریاست جمهوري بشود و داوطلب نشستن بر مسند ریاست جمهوري کشور است، بایستی به
اسلام معتقد باشد، به رأي مردم معتقد باشد، به قانون اساسی معتقد باشد؛ این ها را بایستی اعتقاد داشته باشد وَالاّ (اگر)

نداشته باشد که خب شایسته این معنا نیست.

خبرگزاري میزان - بنا به اعلام پایگاه اطلاع رسانی KHAMENEI.IR، حضرت آیت االله خامنه اي 12 اردیبهشت 1400 در

 
سخنرانی تلویزیونی خطاب به ملت ایران بیاناتی فرمودند که در این مجال بازخوانی می شود. 

 
 {sepehr_media_3075914_400_300$}

 
صوت سخنرانی تلویزیونی رهبر انقلاب خطاب به ملت ایران 

 
بسم االله الرّحمن الرّحیم 

 
الحمدالله ربّ العالمین و الصّلاة و السّلام علی سیّدنا محمّد و آله الطّیّبین الطّاهرین سیّما بقیّۀ االله فی الارضین. 

 
السّلام علی امیرالمؤمنین و امام المتّقین و افضل الوصیّین و حجّۀ ربّ العالمین و رحمۀ االله و برکاته. 

 
ایّام ضیافت الهی و لزوم آمادگی براي کسب رحمت الهی 

قلّه ي ماه رمضان، ایّام قدر و لیالی مبارکه ي قدر است؛ ما به این قلّه رسیده ایم؛ از فرصت بی نظیر توسّل و تضرّع و دعا و طلبِ از
پروردگار عالم (باید)استفاده کنیم. این ماه ضیافت الهی است و برترین ضیافت هاي الهی در همین ایّام مبارك است. این دعایی که
شما میخوانید، این توسّلی که شما میکنید، این اشکی که میریزید، این ها همه ضیافت هاي پروردگار است که به شما اعطا شده؛ قدر
این ها را بدانید و براي خودتان و همه ي برادران دینی تان و کشورتان و جامعه تان دعا کنید و از خدا مطالبه کنید، درخواست کنید
و مطمئنّ به اجابت باشید. در روایت هست که وقتی دعا میکنید، اطمینان داشته باشید که این دعا مستجاب میشود؛ از طرف
پروردگار هیچ قصوري وجود ندارد، او کَرَم محض است؛ (امّا)گاهی هست که ظرفِ ما آمادگی ندارد براي گرفتن آن لطف و رحمت
الهی؛ سعی کنیم با استغفار، با توجّه و تضرِّع بیشتر، خودمان را آماده ي دریافت رحمت الهی بکنیم. دو شب از شب هاي قدر باقی

 
است، این ها را قدر بدانید. بنده هم از همه ي شما عزیزانی که می شنوید و می بینید، التماس دعا دارم. 

خب صحبت امروز ما در ابتدا یک عرض ارادت کوتاهی است به مولاي متّقیان (صلوات االله و سلامه علیه)، و بعد هم به مناسبت روز

 
معلّم و روز کارگر، چند کلمه درباره ي معلّمین عزیز و چند کلمه درباره ي کارگران عزیز عرض خواهیم کرد؛ ان شاء االله. 

 
امامت معنوي و والاي امیرالمؤمنین (ع) 

در مورد امیرالمؤمنین (علیه الصّلاة و السّلام) و معرّفی شخصیّت این بزرگوار، یک مرحله، مرحله ي امامت آن بزرگوار است؛ امامت نه
به معناي ریاست دین و دنیا و این حرف هایی که ما در باب امامت میزنیم؛ این ها مورد نظر نیست؛ بلکه آن امامتی که خداي متعال
به حضرت ابراهیم فرمود: انِیّ جاعِلُک للِنِّاس امِامً ا. (1) خب این چه زمانی به ابراهیم گفته شده است؟ این بدون شک در زمان



سالخوردگی حضرت ابراهیم است؛ چون حضرت در پاسخ پروردگار عرض میکند: وَ مِن ذُرِّیَّتی؛ (2) پیدا است ذرّیّه داشته؛ و ذرّیّه ي
حضرت ابراهیم مال پیرمردي او است. اَّلحَمدُالله الَّذي وَهَبَ لی عَلَی الکِبَرِ اسِمٰعیلَ وَ اسِحٰق. (3) حضرت در دوران جوانی و میان سالی
و حتّی اوایل کهن سالی هم فرزندي نداشتند؛ فرزند مال اواخر کار است. پس این امامت مربوط است به اواخر دوران زندگی حضرت
ابراهیم؛ در حالی که ابراهیم ده ها سال قبل از آن، پیغمبر بود و پیغمبر ها رئیس دین و دنیایند؛ در این شکّی نیست، امّا این امامت را
بعد خداي متعال داد. پس این امامت یک مرحله ي دیگري است، یک چیز بالاتري است، یک امر معنوي است. مسئله ي امامت با این
ترازو هاي عرفیِ ما قابل اندازه گیري و توزین (4) نیست؛ این همانی است که امام صادق (علیه السّلام) (در تبیین آن)در منيٰ در

 
حضور جمعیّت هاي مردم فریاد کشید: انَِّ رَسولَ االلهِ کانَ الاِمام؛ (5) پیغمبر، امام بود؛ امام به آن معنا (مدّ نظر است). 

خب اینکه یک مقام والا و عالی است و انصافاً فهم آن هم از دسترس ما خارج است؛ حالا غیر از خود معصومین (علیهم السّلام)،
نخبگان و بزرگانی بوده اند که به مفاهیم عالی امامت دست پیدا کرده اند؛ شاید در زمان خود ما هم کسانی باشند، قبل از ما هم
کسانی بوده اند که ما دورادور اسم این ها را شنیده ایم یا آثارشان را دیده ایم؛ (مثل)مرحوم حاج میرزا جوادآقاي ملکی تبریزي که
تقریباً حدود صد سال قبل از دنیا رفته اند، در کتاب مراقبات راجع به امیرالمؤمنین و همین مقام امامت مطالبی را بیان میکنند؛ که ما

 
دستمان به این چیز ها نمیرسد. 

 
شخصیّت بی نظیر امیرالمؤمنین (ع) از نظر معیار هاي دنیایی 

با قطع نظر از این رتبه ي معنوي بسیار والا و بسیار مهم، امیرالمؤمنین (علیه السّلام) بر حسب معیار هاي دنیایی و بشري هم یک
شخصیّت بی نظیر است؛ بعد از پیغمبر اکرم (صلّی االله علیه و آله و سلّم) شاید هیچ کس دیگر را نشود نشان داد با این خصوصیّاتی که
در امیرالمؤمنین است؛ لذاست شما می بینید که به امیرالمؤمنین، پیروانش و غیر پیروانش ارادت دارند، از غیر شیعه، غیر مسلمان،
غیر متدیِّن به هیچ دین و مانند اینها، کسان زیادي دوست میدارند (ایشان را)؛ آن هایی که حالا شناخته اند و اطّلاعی از مفاهیم
مربوط به این بزرگوار دارند، به آن حضرت ارادت دارند، آن حضرت را دوست دارند (که این)به خاطر خصوصیّاتی است که در این
بزرگوار وجود داشته، که البتّه در این خصوصیّات، آن هایی که چشمگیرتر است، در درجه ي اوّل عدالت آن بزرگوار است؛ آن عدالت
بی اغماض و گسترده و بدون هیچ ملاحظه؛ این عدالت عجیب و غریب که انسان واقعاً از شنیدن موارد این عدالت حیرت میکند؛ یا آن
زهد و بی اعتنائی به دنیا براي شخص خود؛ این بزرگوار دنیا را آباد میکرد، مردم را به رشد و ترقّی مادّي و معنوي میرساند، امّا براي
خودش هیچ چیزي نمیخواست که آنچه از ایشان نقل شده واقعاً حیرت آور است؛ یا شجاعت آن بزرگوار، دل رحیم آن بزرگوار نسبت
به ضعیفان، عزم راسخ آن بزرگوار نسبت به زورگویان و ستمگران و مستکبران، فداکاري او در راه حق، دریاي حکمت او -گفتار او
دریاي حکمت، رفتار او کوه استوار- واقعاً یک چیز هاي عجیبی در زندگی این بزرگوار وجود دارد و این صفات عجیب و غریب (در
او)جمع شده که دشمنان ایشان هم به آن ها اعتراف کرده اند که حالا مجال نیست که من بگویم. (مثلاً)عروة بن زبیربه پسر خودش
که از حضرت بدگویی کرد، یک جمله اي گفت که حیرت آور و تعجّب آور است؛ گفت: «او را خدا بزرگ کرده و هر کار بکنند، اعتلاي
او و رشد او بیشتر خواهد شد»؛ در حالی که خانواده ي زبیر، بخصوص فرزندان عبداالله بن زبیر، اصلاً کلا با امیرالمؤمنین بد بودند.
خب این مربوط به این بزرگوار است و در همه ي این خصوصیّات هم این بزرگوار در اوج کمال است؛ یعنی این خصوصیّات در ایشان،

 
در منتهاي فراوانی و درخشان بودن وجود دارد؛ و این ها است که بایستی ما الگو قرار بدهیم. 

 
تلاش براي پیشرفت و پیروي از خصوصیّات شخصی امیرالمؤمنین (ع) 

البتّه ما خیلی در این زمینه ها عقبیم؛ هم از لحاظ شخصی باید در این خصوصیّات به این بزرگوار اقتدا کرد و از ایشان پیروي کرد،
هم در آداب حکومت کردن. خب امروز حکومت دست پیروان امیرالمؤمنین است؛ ما بایستی همین شیوه را، همین روش را، همین
خصوصیّات را، همین عدالت را، همین شجاعت را، همین زهد را در عمل خودمان، در رفتار خودمان رعایت کنیم که البتّه ما ها خیلی

 
عقبیم؛ بایستی سعی کنیم، تلاش کنیم تا در این زمینه ها خودمان را به جلو ببریم. 



 
نمونه اي از فداکاري و شوق امیرالمؤمنین (ع) به شهادت 

خب، چون روز نوزدهم و روز ضربت خوردن این بزرگوار است، یک جمله اي را من در باب فداکاري این حضرت و شوق ایشان به
شهادت عرض میکنم؛ این در نهج البلاغه است؛ خطبه ي 156 نهج البلاغه. حضرت میفرماید وقتی که آیه ي «احََسِبَ النُّاس انَ یُترَکوِّا
ا ءامَنّا وَ هُم لا یُفتَنون» (6) وارد شد و بحث فتنه مطرح شد، من فهمیدم که تا پیغمبر در میان ما هست، این فتنه رخ نخواهد انَ یقَولوِّ
داد، این فتنه مال بعد از پیغمبر است؛ با پیغمبر صحبت کردم، از ایشان سؤال کردم، ایشان هم بیاناتی دارند که حالا در آن خطبه
بیانات پیغمبر ذکر شده. وقتی که رسول اکرم (صلّی االله علیه و آله و سلّم) این مطالب را براي امیرالمؤمنین، شاگرد برگزیده ي خود،
بیان میکنند، ظاهراً آن شور و شوق احساس تکلیف و احساس مسئولیّت در حضرت به هیجان می آید، یک جمله اي را با پیغمبر
صحبت میکنند که من آن را براي شما میخوانم. فَقُلتُ یا رَسولَ االلهِ اَ وَ لیَسَ قَد قُلتَ لی یوَمَ احُُدٍ حینَ استُشهِدَ مَنِ استُشهِدَ مِنَ
هادَةَ مِن وَرائکِ؛ میگوید من به پیغمبر عرض کردم -حالا با هادَةُ فَشَقَّ ذٰلکَِ عَلَیَّ فَقُلتَ لی ابَشِر فَاِنَّ الشَّ المُسلِمینَ وَ حیزَت عَنِّی الشَّ
زبان ما- که یا رسول االله! یادتان هست در روز احُُد وقتی که حمزه به شهادت رسید، دوستانمان عدّه اي به شهادت رسیدند و من با
آن همه جراحتی که بر من وارد شده بود شهید نشدم، خیلی این بر من سخت آمد که من عقب ماندم و شهید نشدم، شما توجّه
هادَةَ مِن کردید، به من فرمودید که علی جان! مژده، تو هم شهید خواهی شد؛ یادتان هست؟ فَشَقَّ ذٰلکَِ عَلَیَّ فَقُلتَ لی ابَشِر فَاِنَّ الشَّ
وَرائکِ؛ آن روز شما به من فرمودید که بشارت باد بر تو علی جان! شهادت در پی تو است و تو شهید خواهی شد. حالا کأنهّ حضرت
سؤال میکنند که خب حالا چند سال گذشته، پس چرا من شهید نشدم. فَقالَ لی انَِّ ذٰلکَِ لکََذٰلکِ؛ پیغمبر در جواب این مطلب فرمود
که علی جان! همین درست است، تو شهید خواهی شد. بعد فرمود: فَکَیفَ صَبرُكَ اذِا؟ً حالا که سرنوشت تو شهادت است، صبر تو بر
شهادت چگونه خواهد بود؟ خب شهادت در میدان جنگ چیز دشواري نیست؛ مثلاً فرض کنید که آن روز انسان یک نیزه اي یا
شمشیري میخورد، امروز یک گلوله اي میخورد، به شهادت میرسد؛ چیز مهمّی نیست. شهادت در میدان هاي مبارزات بزرگ بعدي که
انسان سختی هایی را تحمّل میکند، خیلی مهم است. امیرالمؤمنین بعد از یک دوران دشوار به شهادت رسیدند، آن هم در محراب و با
آن کیفیّت دشوار؛ لذا پیغمبر فرمودند: فَکَیفَ صَبرُكَ اذِا؟ً وقتی شهادت نصیبت بشود، چه جوري صبر خواهی کرد بر شهادت؟ فَقُلتُ یا
بر؛ این جاي صبر نیست؛ صبر بر امرِ تلخ است، بر امرِ نامطلوب انسان صبر میکند. وَ لٰکِن مِن رَسولَ االلهِ لیَسَ ھٰذا مِن مَواطِنِ الصَّ
کر؛ این از جا هایی است که انسان باید براي آن به خودش مژده بدهد و شکر کند خدا را. این طلب شهادت مَواطِنِ البُشريٰ وَ الشُّ
مَت وَ االلهِ ارَکانُ خصوصیّت امیرالمؤمنین است و حضرت مثل دیشبی به این مقصود رسیدند، آن وقتی که فریادي بلند شد که «تهََدَّ
الهُديٰ وَ قُتِلَ عَلیٌّ المُرتضَيٰ»؛ (7) این شهادت، از ضربتی که از آن، شهادت حاصل شد، دیشب براي امیرالمؤمنین (علیه السّلام)

 
پیش آمد؛ صلوات االله علیه. 

 
وجود نمونه هایی از اقتداکنندگان به امیرالمؤمنین (ع) در زمان حاضر 

خب، خدا را شکر که مردان فداکاري در زمان ما هستند و بودند و دیدیم کسان زیادي را که در این جهت به امیرالمؤمنین اقتدا کردند
و (از او)پیروي کردند؛ عاشق شهادت بودند، دنبال شهادت بودند، آرزوي شهادت داشتند و خداي متعال نصیب کرد شهادت را. شهید
سلیمانی را دشمنان تهدید کرده بودند که تو را به قتل خواهیم رساند؛ این بزرگوار به دوستانش گفته بود که این ها تهدید میکنند
من را به چیزي که دارم در کوه و بیابان و پست و بلند دنبالش میگردم؛ من را به آن تهدید میکنند! خب خداوند ان شاءاالله ما را پیرو

 
این راه قرار بدهد؛ ما را جزو برخورداران از این مزیّت بزرگ ان شاء االله قرار بدهد. 

 
ویژگی هاي بارز و مهمّ شهید مطهرّي: 1) تولید و نشر فکر در کنار تسلّط به مسائل فکري 

امّا روز معلّم. روز معلّم در جمهوري اسلامی برابر است با روز شهادت معلّم بزرگ مرحوم شهید مطهّري (رضوان االله تعالی علیه).
خصوصیّتی در شهید مطهّري هست که این خصوصیّت را همه ي معلّمین -چه معلّمین حوزه هاي علمیّه، چه معلّمین دانشگاه ها، چه
معلّمین مدارس و آموزش و پرورش- بایستی واقعاً الگو قرار بدهند و براي آن ها باید الگو باشد. خب مرحوم شهید مطهّري، مرد
دانشمندي بود، مرد متفکّري بود، واقعاً عالمِ بود، فیلسوف بود، فقیه بود، به مسائل فکري تسلّط کامل داشت؛ این خصوصیّات در این
بزرگوار بود لکن آن خصوصیّت خیلی مهم و ویژگی ایشان این بود که هم تولید فکر میکرد، هم نشر فکر میکرد؛ نشر فکر خیلی مهم



است. این بزرگوار آرام نمی نشست، آرام و قرار نداشت؛ ما دیده بودیم؛ ایشان دائم در فکر بود، دائم دغدغه داشت که فکر درست را،
فکر متقن و عمقی را بین مخاطبان خود نشر بدهد؛ و یک جهاد نرم افزاريِ به تمام معنا را ایشان در طول سالیان متمادي شروع کرده
بود؛ با امواج مهاجم روبه رو میشد و سینه به سینه میشد و با آن ها برخورد میکرد و بر آن ها غلبه پیدا میکرد. مسئله هم براي او
فقط امواج فکري مارکسیستی و شرقی نبود؛ چه شرقی، چه غربی؛ چه تفکّرات مارکسیستی، چه تفکّرات لیبرالیستی رایج در غرب؛ با
همه ي این ها مواجه میشد. انسان کتاب هاي آن بزرگوار را که نگاه کند (مشاهده میکند)؛ خب ما از نزدیک هم شاهد فعّالیّت ایشان

 
بودیم. 

 
2) هدایت مخاطب، نزدیک کردن ظرفیّتهاي فکري و علمی به نیاز هاي جامعه 

مخاطب خودش را هدایت میکرد و به مخاطب خودش در مسیر فکر درست، طمأنینه و آرامش و اطمینان میبخشید. شهید مطهّري
مسئولیّت شناس بود، تکلیف گرا بود، واقعاً دغدغه ي تکلیف داشت. هرگز بیکار نماند؛ میراث علمی پیشینیان در اختیارش بود، خود او
هم اندوخته هاي فراوانی را بر آن افزوده بود، و همه ي این ها را در اختیار مخاطبانش میگذاشت؛ چه در کلاس هاي درس در دانشگاه
و در برهه اي از زمان در حوزه -حوزه ي قم که میرفت؛ خب در حوزه ي قم کلاس هاي درس داشت- و چه در نوشته جات و چه در
سخنرانی هایی که در دیدار هاي دانشگاهی و دانشجویی فراوانِ متعدّد و دیدار هاي گوناگون، ایشان سخنرانی کرده بود. به هر حال
وضع فکري و وضع عملی این بزرگوار این بود؛ و این ها را به نسل بعد منتقل میکرد؛ و مهم این بود که همه ي ظرفیّتهاي حوزه ي
فکر را و حوزه ي علم را به مرحله ي مورد نیاز و نیاز هاي جامعه نزدیک میکرد و میکشاند؛ یعنی اولویّتهاي جامعه معیار تلاش او بود؛
نگاه میکرد اولویّتهاي فکري جامعه را پیدا میکرد و خوب می شناخت و انصافاً خوب تشخیص میداد و همه ي این ظرفیّت فکري را

 
میکشاند به سمت این اولویّتها. 

 
انتقال اندوخته هاي علمی به نسل بعد و صیانت از فکر مخاطب؛ مسئولیت سنگین معلّمان 

خب جامعه ي ارزشمند معلّمین عزیز ما این را باید چهارچوب کار خودشان قرار بدهند. کار معلّم، انتقال اندوخته هاي علمی و میراث
علمیِ بشر به نسل بعد است. بایستی این ها را با امانت تمام، با توانایی و مهارتِ تمام به نسل بعد منتقل کند و آماده کند مخاطبان
خودش را، شاگردان خودش را براي اینکه اهل فکر بار بیایند و بر این اندوخته ها بیفزایند؛ این جزو کار هاي مهمّ معلّم است؛ این
مسئولیّت سنگینی است و احساس مسئولیّت زیادي نیاز دارد؛ باید دغدغه ي معلّم این باشد. همچنین معلّمین توجّه داشته باشند و
این هم یکی از مسئولیّتهاي مهمّ معلّمین است که باید از فکر مخاطب خودشان -دانشجو و دانش آموز و جوان و طلبه و غیره- صیانت

 
کنند؛ همچنان که شهید مطهّري این کار را میکرد. 

 
 

 
معلّمان؛ افسران سپاه پیشرفت کشور و لزوم باور این نقش از سوي خود آن ها 

خب، خوشبختانه امروز در کشور ما امکان آموزش به صورت خیلی گسترده اي وجود دارد. در گذشته حتماً این مقدار امکان آموزش



در سرتاسر کشور براي جوان ها و نوجوان ها و کودك ها حتّی فراهم نبوده که امروز به برکت انقلاب اسلامی، به برکت جمهوري
اسلامی این امکان در اختیار است. این امکان در اختیار معلّمین است و خود معلّمین عزیز ما هم یک بخش مهمّی از همین امکاناتند؛
یعنی واقعاً امکان آموزش با افزایش تعداد معلّمین، سواد بالاي آن ها و آمادگی هاي آنها، یک غنائی بحمداالله پیدا کرده؛ بنابراین
میتوانیم این جور بگوییم که معلّمان، افسران سپاه پیشرفت کشورند. اگر حرکت عمومیِ پیشرفت کشور را به حرکت یک سپاه
بخواهیم تشبیه بکنیم، افسران جوانِ این مجموعه عبارتند از معلّمان عزیز؛ و خود آن ها باید این نقش را باور کنند. حالا من گفتم
معلّمان جوان؛ به خاطر اینکه تعداد زیادي از معلّمین ما امروز جوان ها هستند وَالاّ معلّمان سالخورده و زحمت کشیده و کارکرده اي
هم وجود دارند که سالیان درازي تلاش کرده اند و دل از معلّمی نمیکَنند. از بس براي معلّمی اهمّیّت قائلند، دل نمیکَنند و همین
طور مشغول کار هستند، حتّی در دوران سالخوردگی. بالاخره خود معلّمها بایستی این نقش حیاتی و مهم را باور کنند. وقتی باور

 
کردند، طبعاً به همان صورت احساس مسئولیّت میکنند. 

 
لزوم جهاد مستمر و دائمی معلّمان براي مواجهه با تهاجم فکري دشمنان علیه جوانان 

یک روي دیگرِ این صفحه هم این است که در کشور ما در کمترزمانی جوان ها و نوجوان هاي ما این جور مورد تهدید و تهاجم فکري
و اخلاقی قرار داشتند. البتّه در دوران حکومت پهلوي، این تهاجم از سوي خود مسئولین کشور به وجود می آمد (امّا)امروز از سوي
بیگانگان، از سوي دشمنان، از سوي منحرفین این تهاجم وجود دارد. خب معلّمین ما از آن طرف با آن ظرفیّت عظیم مواجهند، از این
طرف با این تهاجمِ همه جانبه مواجهند؛ بایستی بین این دو، یک جهاد مستمرّ دائمی واقعی را بر عهده بگیرند و به معناي واقعی،

 
مجاهدت کنند. باید کاري کنند که ریزش ها نزدیک به صفر بشود و رویش ها در حدّاکثر قرار بگیرد. 

 
مسئولیّت بخش هاي مختلف در قبال معلّمان و معرّفی جایگاه والاي آن ها 

البتّه دیگران هم در قبال جامعه ي معلّمان واقعاً مکلّفند. همه مکلّفیم در قبال جامعه ي معلّمان، مسئولیّتهاي سنگین داریم. مسئله
ي اصلی هم بالا بردن شأن معلّمی است. بنده در صحبت هاي متعدّد روي این موضوع تکیه کرده ام، باز هم تکیه میکنم که شأن
معلّمی بالا است؛ این را بایستی به همه تفهیم کنیم، و این باید به فرهنگ عمومی تبدیل بشود. در مورد کارگر هم عین همین قضیّه
وجود دارد و عرض خواهم کرد. شأن معلّمی بایستی شناخته بشود؛ معلّمی یک کار بسیار بزرگ، کار بسیار مهم و کار بسیار باارزشی
است. خود آموزش و پرورش باید نقش ایفا کند، رسانه ها باید نقش ایفا کنند؛ دستگاه هاي فرهنگی، دستگاه هاي تبلیغی باید نقش
ایفا کنند و هدف همه ي این ها این باشد که جایگاه والاي معلّم را به مردم معرّفی کنند. البتّه گشودن گره هاي معیشتی هم یک کار

 
بسیار لازم و مهمّی است که بایستی انجام بگیرد، که این عمدتاً بر عهده ي دولت و بر عهده ي مجلس شوراي اسلامی است. 

 
نقش برجسته ي معلّمان و مادران در دوران بیماري کرونا 

جا دارد که من در پایان این بخش از عرایضم، از نقش ستودنی معلّمان در این دورانِ گرفتاري همه گیر و بیماري همه گیر یاد کنم
که خدمات آموزشی را تعطیل نکردند و از راه دور، بهترین خدمات را ارائه دادند و زحمات معلّمان در مواردي مضاعف شد؛ یعنی واقعاً
سختی هاي این کار را -که این کار یک سختی هایی مخصوص خودش دارد- تحمّل کردند؛ باید از آن ها تشکّر کنیم. خانواده ها هم

 
انصافاً کمک کردند؛ مخصوصاً مادران، و بنده صمیمانه از مادران دانش آموزان تشکّر میکنم. این راجع به عزیزان معلّم. 

و، امّا راجع به مسئله ي روز کارگر. خب ما سال گذشته در روز کارگر برنامه ي خوبی داشتیم؛ برنامه ي دورادور بود لکن با مراکز
متعدّد کارگاهی و کارگري ارتباط تصویري پیدا شد؛ هم با کارگران و هم با کارآفرینان صحبت کردیم؛ حرف هاي آن ها را شنیدیم و
مطالبی به آن ها گفتیم. دیدار سال گذشته ي ما دیدار بسیار خوب و به یادماندنی اي بود. امسال متأسّفانه به خاطر رواج اخیر این
ویروس منحوس، امکان این (برنامه)هم پیدا نشد؛ یعنی ممکن نشد که کارگران در یک جایی مجتمع بشوند و با آن ها ولو از دور

 
صحبت بکنیم؛ و این طور که میگویند، خطر این نوع تبعه ي (8) انگلیسیِ این ویروس هم از بقیّه ي انواع ظاهراً بیشتر است! 



خب درباره ي کارگر یک مسئله این است که ببینیم شأن کارگر چیست؛ یک مسئله این است که درباره ي حمایت از کارگران مطالبی

 
عرض کنیم؛ یک مسئله هم، مسئله ي ایجاد کار، ایجاد اشتغال و کار در این باره است؛ دو سه جمله درباره ي هر کدام عرض میکنیم. 

 
کارگران؛ ستون اصلی تولید و اقتصاد کشور 

امّا در مورد تمجید از کارگر، همین بس که دست کارگر، دستی است که خداي متعال و پیغمبر او این دست را دوست دارند. پیغمبر
خدا دست کارگر را بوسید؛ براي ارزش کارگر همین اندازه بس است. جامعه ي کارگري حقّ بزرگی به گردن همه ي افراد جامعه دارد؛
چون در یک اقتصادِ مستقل که تولیدمحور است و میخواهد روي پاي خودش باِیستد و وابسته ي به این و آن نیست و در مسائل
اساسیِ اقتصاد، تکیه ي به خارج از کشور ندارد، در یک چنین اقتصادي، کارگر نقش عمده و اصلی را ایفا میکند؛ یکی از مهم ترین
نقش ها را کارگر ایفا میکند و ستون اصلی است. اقتصاد مستقل، وابسته ي به تولید داخلی است، تولید داخلی هم وابسته ي به کارگر
است، بنابراین کارگر یک ستون اصلی است. این نقش هم از آن نقش هایی است که مردم بایستی به آن توجّه بکنند و به فرهنگ
عمومی باید تبدیل بشود. همین طور که در مورد معلّمین گفتیم، در این زمینه ها هم بایستی رسانه ها، دستگاه هاي فرهنگی،

 
دستگاه هاي تبلیغی کار کنند. 

 
حقّ بزرگ کارگران در جمهوري اسلامی 

البتّه در جمهوري اسلامی حقّ کارگران بیش از جا هاي دیگر است؛ علّت هم این است که در جمهوري اسلامی از اوِّل تشکیل این
نظام، دشمنان و بیگانگان و بدخواهان تلاش کردند جامعه ي کارگري را در مقابل جمهوري اسلامی قرار بدهند؛ خیلی وسوسه کردند،
و جامعه ي کارگري محکم ایستاد، در خدمت نظام ایستاد، در کنار نظام ایستاد، در دفاع مقدّس به معناي واقعی کلمه حضور پیدا
کرد، و این حقّ بزرگ را هم این ها بر جمهوري اسلامی دارند؛ و عدّه اي از کارگران عزیز ما جان خودشان را در دفاع مقدّس فدا

 
کردند. 

 
حمایت از کارگران و آثار و برکات آن 

امّا مسئله ي حمایت از کارگران، مسئله ي بسیار مهمّی است و من روي این هم در صحبت هایی که درباره ي کارگران کرده ام،
همیشه تکیه کرده ام و امروز هم تکیه میکنم. شعار امسال ما این بود: «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها»؛ (9) خب، یکی از مهم
ترین انواع پشتیبانی از تولید، پشتیبانی از کارگران و حمایت از کارگران است؛ اگر میخواهیم از تولید داخلی کشور، تولید ملّی کشور
حمایت کنیم، باید از کارگران حمایت بکنیم؛ این یک قلم مهم از پشتیبانی است. البتّه این را هم توجّه داشته باشیم که حمایت از
کارگر، در واقع حمایت از ثروت ملّی است؛ یعنی اگر کارگر یک کشور فعّال باشد، بانشاط باشد، خوب کار کند، این کشور به ثروت ملّی
میرسد و این ثروت ملّی براي او آبرو درست میکند، این ثروت ملّی براي او اقتدار به وجود می آورد؛ بنابراین کارگران، استقلال هم

 
براي کشور می آورند، قدرت هم می آورند، آبرو هم می آورند؛ اگر شما از کارگر حمایت کردید، این ها آثار و برکات آن است. 

 
انواع حمایت از کارگران: 1) مهارت آموزي 

البتّه حمایت از کارگر که میگوییم فقط این نیست که مثلاً هر سالی یا هر دو سالی، پایه ي حقوقی این ها را به تناسب تورّم بالا
ببریم؛ این یک نوع از حمایت است؛ لکن حمایت هاي دیگري هم وجود دارد که بایستی به آن ها توجّه کرد. یکی عبارت است از
مسئله ي مهارت آموزي کارگران؛ باید برنامه ریزي وسیعی صورت بگیرد براي اینکه ما به کارگرانمان -چه کارگر صنعتی، چه کارگر
کشاورزي و انواع کارگرها- مهارت بیاموزیم و سطح مهارتشان را بالا ببریم، سطح تخصّصشان را بالا ببریم که این، هم براي خود آن ها

 
فوق العاده نافع است، هم به کار کیفیّت میدهد و کار را باارزش میکند؛ این یک جور پشتیبانی است. 

 
2) بیمه و بهداشت و درمان 

مسئله ي بیمه و بهداشت و درمان هم یک مسئله ي مهمّی است در حمایت (آنها)؛ بیمه ي کارگران و بهداشت و درمانشان لازم است



که البتّه در بعضی از بنگاه هاي مردمی این (موضوع)به طور خوبی رعایت میشود؛ باید همه رعایت کنند و بایستی این یکی از مسائل

 
اصلی بحث کارگري محسوب بشود. 

 
3) امنیّت شغلی 

مسئله ي امنیّت شغلی و ضمانت حفظ کار هم یکی از انواع حمایت ها است؛ یعنی کارگر باید دغدغه نداشته باشد که این کارش
میماند یا از او میگیرند. یکی از دلایل مهمّی که ما روي تعطیلی کارخانه جات این قدر حسّاسیم، به خاطر همین است -که حالا من
بعد در این زمینه ها یک جمله اي اشاره خواهم کرد- کارگر باید امنیّت شغلی داشته باشد و بداند که کار او و شغل او تضمین شده

 
است. 

 
4) مسکن 

یک موضوع دیگر، مسکن کارگران است که مهم است. امروز بخش مهمّی از درآمد کارگران صرف اجاره ي مسکن میشود؛ براي مسکن
کارگران باید فکر اساسی کرد. البتّه من شنیدم که امسال مجلس شوراي اسلامی این را در بودجه گنجانده اند که اگر چنانچه ان

 
شاءاالله همین جور باشد و بخوبی عمل بشود و تحقّق پیدا کند، کمک بزرگی است. 

 
5) ایجاد رابطه ي منطقی و عادلانه میان کارگر، کارفرما و دولت 

یک حمایت دیگر به طور کلّی ایجاد روابط منطقی و عادلانه میان کارگر و کارآفرین و دولت است؛ ایجاد یک روابط عادلانه که این هم

 
حمایت از کارگران است؛ و این البتّه جزو مسئولیّتهاي وزارت کار است که باید در این زمینه ها کار کنند. 

یک موضوع مهمّ دیگر که در باب کار و کارگر بایستی به آن پرداخت، موضوع تولید اشتغال و تولید کار است که این هم موضوع مهمّ
دیگري است که اگر دولت ها برنامه ریزي درستی در مورد ایجاد اشتغال داشته باشند و این برنامه ریزي را با دقّت و با انضباط دنبال
بکنند و از امکانات و ظرفیّتهاي کشور و ظرفیّتهاي بخش خصوصی براي ایجاد اشتغال استفاده بکنند، به نظر ما این کمک بزرگی به

 
اقتصاد کشور و به پیشرفت کشور خواهد کرد و سلامت اقتصاد کشور و رشد اقتصادي وابسته ي به این (موضوع)است. 

 
برکات اقتصادي، اجتماعی و سیاسی ایجاد اشتغال، و تبعات منفی بیکاري 

من میخواهم این را عرض بکنم که ایجاد اشتغال فقط برکات اقتصادي ندارد، بلکه برکات اجتماعی هم دارد، برکات سیاسی هم دارد.
خود کار و اشتغال براي مردم و بخصوص براي نسل جوان، مایه ي نشاط و تحرّك و شوق و زنده بودن و سرحال بودن است. شما
ببینید کارگري یا کارآفرینی که میتواند کار بکند و تلاش میکند و کار میکند و کارش موفّق است، چطور سرحال و بانشاط است! نقطه
ي مقابل: بیکاري بستر فساد است، بستر بدبینی و بدگویی است، بستر اعتیاد است، بستر انحرافات اخلاقی است، حتّی بستر انحرافات
امنیّتی است. بنابر این، مسئله ي کار صرفاً یک مسئله ي مربوط به اقتصاد نیست؛ ایجاد اشتغال، ایجاد کار، یک مسئله ي همه جانبه
و چندجانبه است و خیلی مهم است. دولت ها بایستی یکی از برنامه هاي مهمّشان را این قرار بدهند که چگونه ایجاد اشتغال کنند؛

 
این برنامه ها را باید داشته باشند؛ این ها مورد توقّع مسائل اقتصادي است. 

 
تعطیلی کارخانه ها، ضربه به تولید و خیانت به استقلال کشور 

آن وقت در اینجا من باید یک هشداري بدهم به آن کسانی که موجب شدند کارخانه ها به تعطیل کشانده بشود. متأسّفانه کارخانه
هاي متعدّدي به تعطیل کشانده شده اند که ما گزارش هاي بعضی هایش را دیده بودیم، از بعضی ها هم حالا ها داریم بیشتر مطّلع
میشویم. کسانی به خاطر منافع خودشان کارخانه را به یک شکلی میگیرند، بعد براي اینکه از زمین آن کارخانه استفاده کنند، کارگر
را به یک شکلی اخراج میکنند و ابزار کارخانه و آلات کارخانه را به پول تبدیل میکنند، بعد هم زمین را نگه میدارند تا در فرصت
مناسبی تبدیل کنند به ساختمان و ارزش افزوده ي باطل و حرامی را براي خودشان در این زمینه به دست بیاورند، چه بدانند و چه



ندانند، این در واقع یک خیانت است. بعضی ها قصد خیانت ندارند و فقط قصد منافع شخصی خودشان را دارند، امّا این خیانت است؛
خیانت به استقلال کشور است، خیانت به اقتصاد کشور است، خیانت به مردم است و خیانت به کارگران است؛ این ضربه ي به تولید
است. وقتی که کارگر بیکار شد و کارخانه از کار افتاد، محصول آن کارخانه بایستی از خارج وارد بشود؛ آن وقت همین مشکلاتی که ما
امروز در واردات داریم پیش می آید؛ علاوه بر اینکه منابع مالی کشور و منابع ارزي کشور باید برود خارج، با مشکلات تحریم و این
حرف هایی که هست مواجه خواهیم شد. این (مسئله)هم به خاطر آن است که سرمایه ي اصلی کشور را که سرمایه ي تولید است،

 
بعضی ها تعطیل میکنند. 

 
بیکاري کارگران، ظلم به شاغلین 

و علاوه ي بر این، وقتی یک عدّه ي زیادي از کارگران بیکار شدند، به آن کسانی هم که شاغلند ظلم میشود؛ چون عرضه ي کارگر
وقتی زیاد شد، به طور طبیعی ارزش کار او پایین می آید؛ وقتی بیکار زیاد شد، آن کسی هم که شاغل است به قدر استحقاقش
استفاده نمیکند. بنابر این، این ها خیلی مهم است. دستگاه هاي ذي ربط باید بجِِد فکر کنند. در دولت، دستگاه هاي ذي ربط در این
قضیّه عمدتاً وزارت صنایع، وزارت کشاورزي و این وزارت هایی که کار تولید میکنند، این ها هستند و بایستی نقش ایفا کنند. البتّه
ابعاد این موضوع از این ها وسیع تر است؛ حالا من یک مختصري بیان کردم. یکی از برنامه هاي اصلی اقتصاد کشور این است و

 
بایستی با کسانی که دستگاه هاي موجود را به هر نحوي به تعطیلی میکشانند، واقعاً برخورد بشود. 

 
فعّال شدن کارگاه هاي کوچک و متوسّط در سطح کشور، یکی از راه هاي تولید ثروت و ایجاد اشتغال 

و یکی از چیز هایی هم که من قبلاً هم سفارش کرده ام -که این البتّه اظهار نظر کارشناسان اقتصادي است؛ ما از آن ها شنیدیم، از
آن ها یاد گرفتیم- (این است)که کارگاه هاي متوسّط و کوچک در سطح کشور باید فعّال بشوند؛ البتّه این کارگاه هاي بزرگ مهمّند
براي کشور، امّا گسترش کارگاه هاي کوچک و متوسّط که براي همه جا و براي همه فایده دارد، هم تولید ثروت است براي عموم، براي
طبقه ي متوسّط، براي طبقه ي ضعیف، هم ایجاد اشتغال است در همه ي جوانب کشور و نواحی کشور که هزاران مورد را در سراسر

 
کشور شامل میشود؛ بایستی این ها را زنده کنند. 

 
تقویت واقعی تولید ملّی؛ موفّق ترین راه براي خنثی کردن و رفع تحریم ها 

آخرین مطلب هم در مورد مسائل مربوط به کارگري این است که (چون)این روزها، چون صحبت تحریم و تحریم ها و مانند این ها
است -البتّه مدّتها است و چند سال است که بحث تحریم ها مطرح است، این روز ها هم مطرح است- به نظر ما بهترین و موفّق ترین
کار براي خنثی کردن تحریم ها همین تلاش واقعی -نه تلاش شعاري؛ تلاش واقعی- براي تقویت تولید ملّی است. اگر ما توانستیم
تولید ملّی را درست تقویت کنیم، به معناي واقعی کلمه تقویت کردیم و دنبال کردیم، با برنامه ریزي، با پیگیري این را دنبال کردیم،
مطمئن باشید که تحریم ها اوّل خنثی میشوند، بعد هم برطرف میشوند؛ یعنی طرف مقابل وقتی دید که کشور از تحریم ضربه نخورد

 
و زنده شد و تلاش درونی او بیشتر شد، خودش ناگزیر میشود که تحریم را بردارد. خب این مطالب تمام شد. 



 
 

 
انتخابات؛ فرصتی بی نظیر براي استحکام پایه هاي کشور 

یک جمله درباره ي انتخابات و مسائل پیرامون انتخابات عرض بکنم. دو مطلب را میخواهیم عرض کنیم: یکی اینکه انتخابات به معناي
واقعی کلمه یک فرصت مهم است و نباید مردم را دلسرد کرد از انتخابات؛ این یک مطلب. یک مطلب دیگر هم این است که انتخابات
را با حرف هاي بیهوده و وعده هاي فریبنده و بدون پشتوانه نباید خراب کرد. به معناي واقعی کلمه کسانی که مایلند در این کارزار

 
انتخاباتی وارد بشوند، فکر کنند، به معناي حقیقی کلمه کار ارائه بدهند به مردم. 

در مورد مطلب اوّل، خب انتخابات انصافاً یک فرصت بی نظیر است؛ یعنی یک فرصت بی بدیلی است؛ هیچ چیز دیگري جاي انتخابات
را براي کشور و استحکام پایه هاي اقتدار کشور نمیگیرد. انتخابات حضور مردم است و وقتی مردم حاضر باشند، نظام را هیچ قدرتی
نمیتواند تکان بدهد. مظهر مهمّ حضور مردم هم انتخابات است؛ بنابراین کسانی که در انتخابات شرکت میکنند، در واقع براي اقتدار

 
کشورشان، براي حفظ کشورشان، براي امنیّت خودشان و آینده ي کشور و سرنوشت کشور دارند تلاش میکنند. 

 
برگزاري انتخابات سالم در طول جمهوري اسلامی 

یک عدّه اي مردم را دلسرد میکنند با خدشه کردن در انتخابات، خدشه کردن در نوع دست اندرکارانی که در انتخابات هستند، چه
شوراي محترم نگهبان، چه دیگر دستگاه ها؛ در کار این ها خدشه میکنند؛ این غلط است. ما از اوّل انقلاب تا امروز که خب انتخابات
هاي فراوانی داشتیم -ده ها انتخابات انجام گرفته- این انتخابات همه سالم انجام گرفته؛ ممکن است یک تخلّفات کوچکی در گوشه و
کنار شده باشد ـ-و در بعضی از موارد شده-، امّا در نتایج انتخابات هیچ تأثیري نداشته. چون بنده مسئله را دنبال کردم؛ در یک
مواردي شکایت کردند، ما دنبال کردیم مسائل را -یعنی یک جا هایی بود که شکایت شده بود که این تخلّفات انجام گرفته، پیگیري
کردیم، بررسی کردیم، تحقیق جدّي کردیم از نزدیک- هرگز تخلّفی که خلاف امانت باشد یا در نتیجه ي انتخابات تأثیر داشته باشد،

 
مطلقاً در انتخابات هاي ما اتّفاق نیفتاده؛ انتخابات هاي ما سالم و همراه با امانت و سلامت بوده است. این مطلب اوّل. 

 
لزوم پرهیز از بی انصافی نسبت به برگزاري انتخابات 

البتّه بعضی ها هستند انتخابات را وقتی قبول دارند که نتیجه ي انتخابات همان چیزي باشد که آن ها میخواهند! اگر آن مطلوب آن
ها از انتخابات درآمد، انتخابات را سالم میدانند و قبول میکنند؛ و اگر چنانچه مطلوب آن ها درنیامد، انتخابات را متّهم میکنند و
کسانی را که انتخابات را برگزار کردند -در هر بخشی (باشند)- متّهم میکنند؛ گاهی هم مثل سال 88 اغتشاش راه می اندازند، که
البتّه آن متّهم کردن ها بی انصافی است، آن اغتشاش ایجاد کردن ها جرم است. بعضی این جور هستند. این غلط است، یعنی

 
نبایستی این کار را انجام داد؛ بنابراین این یک مسئله است. 

لزوم ارائه ي برنامه و پرهیز از اظهارات بدون پشتوانه از سوي داوطلبان انتخابات 



مسئله ي بعد این است که بعضی از کسانی که وارد میدان انتخابات میشوند اظهاراتی میکنند که این اظهارات، اظهارات خوبی نیست،
حرف هاي فریبنده است، حرف هایی است که هیچ پشتوانه ي فکري و پشتوانه ي برنامه اي ندارد؛ همین طوري یک چیزي ادّعا
میکنند، یک چیزي میگویند، بدون اینکه امکانات کشور را در نظر بگیرند یا حتّی بدانند. خیلی از برادران که در این میدان وارد
میشوند، از بسیاري از ظرفیّتهاي کشور شاید خیلی مطّلع هم نباشند؛ بدون اینکه حالا محاسبه ي درستی شده باشد، یک چیزي
میگویند، یک حرفی میزنند، یک وعده اي میدهند. این ها خوب نیست، بایستی برنامه ارائه بشود به معنی واقعی کلمه؛ بایستی جوري
باشد که کارشناسان وقتی نگاه میکنند به حرف زدن کسی که داوطلب است و حرف میزند با مردم، در دلشان تصدیق کنند که این

 
حرف، حرف متقن و خوبی است. 

 
لزوم پایبندي داوطلبان انتخابات به قانون اساسی 

بعضی اوقات هم حرف هایی از بعضی صادر میشود که نشان دهنده ي این است که اساس قانون اساسی را کأنهّ قبول ندارند. خب
کسی که میخواهد وارد میدان ریاست جمهوري بشود و داوطلب نشستن بر مسند ریاست جمهوري کشور است، بایستی به اسلام
معتقد باشد، به رأي مردم معتقد باشد، به قانون اساسی معتقد باشد؛ این ها را بایستی اعتقاد داشته باشد وَالاّ (اگر)نداشته باشد که
خب شایسته ي این معنا نیست. حرف هایی گاهی شنیده میشود که متناسب با این وظیفه ي مهم نیست؛ این را ما درخواست داریم

 
ا مطالبه میکنیم که رعایت کنند.  و جد

 
اهمّیّت مراقبت مسئولین از تکرار سخنان دشمنان 

البتّه از بعضی از مسئولین کشور هم این روز ها حرف هایی شنیده شد که براي انسان مایه ي تعجّب و مایه ي تأسّف است، و شنیدیم
که رسانه هاي دشمن و مخالف جمهوري اسلامی هم این حرف ها را پخش کردند. انسان واقعاً متأسّف میشود وقتی که این مطالب را
می شنود. بعضی از این حرف ها تکرار حرف هاي خصمانه ي دشمنان ما است، تکرار حرف هاي آمریکا است. حالا مثلاً فرض کنید
آمریکایی ها سال ها است از نفوذ جمهوري اسلامی ایران در منطقه بشدّت ناراحت و ناراضی اند؛ از نیروي قدس ناراحت بودند به
خاطر این، از شهید سلیمانی ناراحت بودند به خاطر این، شهید سلیمانی را به شهادت رساندند به خاطر این؛ هر چیزي که عامل نفوذ
معنوي جمهوري اسلامی در منطقه باشد، براي آن ها بد است. ما نباید حرفی بزنیم که این معنا را تداعی کند که ما داریم حرف آن
ها را تکرار میکنیم؛ چه درباره ي نیروي قدس، چه درباره ي شخص شهید سلیمانی. سیاست کشور تشکیل شده از انواع برنامه هاي
اقتصادي، برنامه هاي نظامی، برنامه هاي اجتماعی، برنامه هاي علمی و فرهنگی، از جمله مناسبات دیپلماسی و مناسبات خارجی؛
مجموع این ها سیاست یک کشور را تشکیل میدهد. همه با هم باید تلاش کنند، همه با هم باید پیش بروند. اینکه این بخش آن
بخش دیگر را نفی بکند، آن، این را نفی بکند، اصلاً معنی ندارد، این خطاي بزرگی است که از مسئول جمهوري اسلامی و مسئولین

 
جمهوري اسلامی نباید این خطا سر بزند. 

 
نیروي قدس، عامل تحقّق سیاست عزّتمند جمهوري اسلامی در منطقه 

انصافاً نیروي قدس بزرگ ترین عامل مؤثّر در جلوگیري از دیپلماسی انفعالی در منطقه ي غرب آسیا است؛ نیروي قدس در منطقه ي

 
غرب آسیا یک سیاست مستقلّ جمهوري اسلامی را و سیاست عزّت مدار جمهوري اسلامی را تحقّق بخشیده. 

 
اصرار غربی ها بر انفعال و تبعیّت جمهوري اسلامی از آنها، و سیاست مستقلّ ما 

غربی ها اصرار دارند که سیاست خارجی کشور متمایل به آن ها و زیر پرچم آن ها باشد؛ آن هم به شکل تبعیّت؛ میل غربی ها این
است؛ چون سال ها این جور بوده است؛ هم در زمان اواخر قاجار، هم در دوران طولانی حکومت پهلوي، ایران تحت سیطره ي سیاست
هاي غرب بوده؛ انقلاب آمده و ایران را از تحت سیطره خارج کرده؛ در تمام چهل سال، تلاش غربی ها -چه آمریکا، چه اروپا- براي
این بوده است که آن سیطره ي قبلی خودشان را بر این کشور ادامه بدهند؛ لذا شما می بینید جمهوري اسلامی با چین ارتباط برقرار
میکند، آن ها عصبانی میشوند، با روسیه ارتباط سیاسی یا اقتصادي برقرار میکند، آن ها ناراحت میشوند، عصبانی میشوند؛ با



همسایگان میخواهیم ارتباطات را برقرار کنیم آن ها وارد میشوند، همسایه هاي بیچاره ي ضعیف ما را زیر فشار قرار میدهند و مانع
میشوند. این ها مواردي است که ما شاهدش بودیم و بنده موارد متعدّدي را سراغ دارم از کشور هاي عربی و کشور هاي همسایه که
مسئولین عالی رتبه شان حتّی میخواستند به ایران سفر کنند، (امّا)آمریکایی ها رفتند مانع شدند که سفر نکنند؛ یعنی این ها با هر
گونه تحرّك دیپلماسی ما مخالفند. ما نمیتوانیم در مقابل این خواست آن ها منفعل عمل کنیم؛ ما باید مستقل و عزّتمند و پُرتلاش و

 
پُرتوان عمل کنیم و این کار را در منطقه بعضی ها کرده اند و بحمداالله به نتیجه رسیده اند. 

 
تعیین سیاست خارجی همه ي کشور ها در مجامع بالادستی و نه وزارت خارجه 

این را هم همه بدانند که سیاست خارجی در هیچ جاي دنیا در وزارت خارجه تعیین نمیشود. سیاست خارجی در همه جاي دنیا
مربوط به مجامع بالادستی وزارت خارجه است؛ مجامع بالادستی و مسئولین عالی رتبه ي کشور هستند که سیاست خارجی را (تعیین
میکنند)؛ البتّه وزارت خارجه هم در این ها مشارکت دارد، لکن این جور نیست که تصمیم گیري، تابع وزارت خارجه باشد؛ نه، وزارت
خارجه مجري است؛ سیاست هاي خارجی را (اجرا میکند)؛ اینجا در کشور ما هم همین جور است؛ در شوراي عالی امنیّت ملّی که
همه ي مسئولین در آنجا حضور دارند، تصمیم گیري میشود و وزارت خارجه با شیوه هاي خودش بایستی آن ها را عملی بکند و پیش
ببرد. به هر حال نباید ما جوري حرف بزنیم که معنایش این است که سیاست هاي کشور را باور نداریم و قبول نداریم. باید مراقب
باشیم؛ مراقب دشمن شاد کردن هم باشیم؛ واقعاً جوري نباشد که دشمن را شاد کنیم. من امیدوارم ان شاء االله خداوند به همه ي
مسئولین کشور که واقعاً مایلند به نظام جمهوري اسلامی، به کشورشان، به میهنشان، به مردمشان خدمت کنند، توفیق بدهد تا

 
بتوانند این کار را با بهترین وجهی انجام بدهند. 

امیدواریم خداي متعال ما را به آنچه رضاي او و نصرت او در آن هست موفّق بدارد و ان شاء االله بتوانیم این راه را برویم و خداوند ما را
از دعاي ولیّ عصر (ارواحنا فداه) و رضایت آن بزرگوار برخوردار کند. این شب ها دعا براي تعجیل فرج مهم است، دعا براي وجود
مبارك امام زمان (سلام االله علیه و عجّل االله فرجه و ارواحنا فداه) خیلی مهم است؛ آن بزرگوار هم شما را دعا خواهند کرد؛ وقتی شما
دعا میکنید ایشان را، ایشان هم شما را دعا میکنند و دعاي آن بزرگوار دعاي مستجابی است؛ ان شاء االله خداوند ما را از دعاي آن
ا جاي ایشان خالی است، از ما راضی و شاد بزرگوار برخوردار کند و ارواح طیّبه ي شهداي بزرگوار و روح مطهّر امام بزرگوارمان که حق

 
کند. 
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فیلم کامل سخنرانی تلویزیونی رهبر انقلاب خطاب به ملت ایران 

 
بیشتر بخوانید: کدخدایی: سخنان امروز رهبر معظم انقلاب نقشه راه انتخابات پیش رو است 

انتهاي پیام/



حمایت دانشگاه فنی و حرفه اي از تحصیل دانشجویان مستعد

منبع: بازار کارشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/02/21

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي گفت: به منظور حمایت و پشتیبانی از تحصیل دانشجویان مستعد و پرداخت کمک هزینه
تحصیلی به دانشجویان متقاضی، تفاهم نامه همکاري با یکی از مؤسسات خیریه امضا شد.

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي گفت: به منظور حمایت و پشتیبانی از تحصیل دانشجویان مستعد و پرداخت کمک هزینه

 
تحصیلی به دانشجویان متقاضی، تفاهم نامه همکاري با یکی از مؤسسات خیریه امضا شد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، ابراهیم صالحی عمران، رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي گفت: موضوع این تفاهم نامه همکاري در حوزه

 
بورسیه دانشجویان مستعد نیازمند دانشگاه توسط مؤسسه و نیز حمایت دوجانبه از طرح هاي کارآفرینی و استارت اپی است. 

وي با اشاره به اینکه حداقل دو ترم باقیمانده از سنوات مجاز تحصیلی و معدل بالاي 17 از شرایط اختصاصی فراخوان این مؤسسه
خواهد بود افزود: در صورتی که دانشجو داراي افتخارات علمی (نظیر مقالات معتبر، داراي رتبه زیر 10 المپیاد)، داراي اختراع ثبت
شده و یا داراي طرح استارتاپی (کارآفرینی) معتبر باشد، می تواند با معدل کمتر از حد نصاب طی تصمیم گیري کمیسیون موارد

 
خاص مؤسسه امین آراسته، درخواست پذیرش ارسال کند. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي با عنوان اینکه دوره زمانی این تفاهم نامه از تاریخ امضا به مدت یکسال برنامه ریزي شده خبر داد:
بررسی و پذیرش دانشجویان معرفی شده از سوي دانشگاه، اهداي کمک هزینه تحصیلی به دانشجویان تائید شده طرفین، اعطاي وام
قرض الحسنه با نظر مؤسسه، اهداي وسایل کمک آموزشی، معرفی دانشجویان جهت شرکت در دوره هاي آموزشی، اهداي جهیزیه به

زوجین مددجو مطابق با شرایط مؤسسه، ارائه خدمات پزشکی و درمانی بر حسب ضرورت از تعهدات اصلی این مؤسسه خیریه است.



مهم ترین دغدغه امروز کشور را چه می دانید و چه راه حلی براي آن دارید؟

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/02/21

به گزارش خبرنگار حوزه احزاب و تشکل هاي گروه سیاسی
باشگاه خبرنگاران جوان، حدود یک ماه به انتخابات ریاست
جمهوري باقی مانده و اتفاقات این رویداد آینده ساز جز

 
یکی از مهمترین مسائل کشور محسوب می شود. 

بر آن شدیم تا جواب برخی از نامزدهاي انتخابات ریاست
جمهوري آینده را در کنار هم گذاشته تا شاید تفاوت نگاه

 
ها براي مردم بیشتر ملموس شود. در ادامه پاسخ هر یک از کارشناسان را به تفکیک می خوانید. 

مشکلات مردم را در 3 بعد معاش، امنیت ، تبعیض و فساد می دانم باشگاه خبرنگاران جوان: در صورت ورود مهم ترین دغدغه کشور

 
را چه می دانید و چه راه حلی براي آن دارید؟ 

صادق خرازي دبیر کل حزب ندا و سفیر اسبق کشورمان در فرانسه: اگر امروز از من سوال شود که مشکلات مردم چیست من
مشکلات مردم را در 3 بعد معاش، امنیت ، تبعیض و فساد می دانم که این ها عناصر اصلی زندگی مردم را تشکیل می دهند. دل
بریدگی و دل مشغولی مردم هم در همین جاست که این زندگی شایسته مردم ایران نیست. اینکه کسی به بهانه قدرت بخواهد رفاه

 
اجتماعی را نادیده بگیرد و یا کسی به دلیل رفاه اجتماعی و زندگی مرفه بخواهد امنیت مردم را نشانه بگیرد اقدام مطلوبی نیست. 

مردم یک شان و رفتار را در زندگی خود دارند و اگر در این مدت 40 ساله مردم هر روز با یک بحران و گرفتاري و مشکل مواجه بودند
این مردم وظیفه و دین خود را نسبت به ایران، انقلاب و اسلام ادا کردند و باز هم انجام خواهند داد. اما در این میان وظیفه دولتمردان
چیست؟ وظیفه کسانی که در حکومت هستند چیست؟ آیا صرفا وظیفه شان این است که به زندگی خود و اطرافیان شان برسند؟ یا

 
وظیفه شان رسیدگی به تمام اجزاي زندگی جامعه است؟ 



 
 

اگر سفري به حواشی شهرهاي کشور داشته باشید متوجه درد و رنج و آلام مردم خواهید شد. در این ماموریت ها و سفر هاي غیر

 
رسمی که من این روز ها به مناطق محروم داشته ام از اینکه روزي در این کشور مسئولیت داشته ام شرمسار می شوم. 

در دنیاي امروز مردمی که در مرز ها زندگی می کنند از حقوق مرز نشینان استفاده می کنند. مراوده و مبادله و زندگی اجتماعی و
رفت و آمد دارند. ما چگونه خود را ام القراي اسلامی می دانیم؟ هم ریشه هاي خودمان یعنی افغانستانی را نمی توانیم تحمل کنیم.

 
این ها دغدغه هاي امروز زندگی کسانی است که باید دغدغه شان را داشت و نباید نسبت به زندگی امروز مردم بی تفاوت بود. 

مردم معتقدند کشورشان خوب اداره نمی شود محمود احمدي نژاد رئیس جمهور پیشین کشورمان: مردم معتقدند کشورشان خوب
اداره نمی شود و این ضعف در اداره کشور در بخش هاي مختلفی خود را نشان می دهد. مشکلاتی که در درجه اول مردم مستقیما با
آن دست به گریبان هستند مساله اقتصادي است و فشار اقتصادي بر مردم بسیار زیاد است؛ به طوري که در حال حاضر بین 6 تا 7
دهک جامعه به شدت در فشار اقتصادي قرار دارند و این موضوع در حال گسترش پیدا کردن به دهک هفتم و هشتم است و این وضع

 
خوبی براي جامعه نیست. 

بسیاري از مردم مشکل اشتغال و اجاره خانه دارند و مشکل اشتغال براي مردم بسیار سنگین شده است. امنیت روانی و امنیت شغلی
مردم از بین رفته است و فشار روحی و روانی بسیاري بر مردم در حال وارد شدن است؛ علاوه بر فشار اقتصادي که خودش به تنهایی

 
می تواند افراد را از پا دربیاورد فشار روحی و روانی هم نقش مضاعفی را ایفا می کند. 

گاهی شما می بینید که فشار اقتصادي مانند زمان جنگ بر دوش مردم است، در زمان جنگ فشار اقتصادي بسیاري بر مردم وجود
داشت، یادمان نمی رود که براي اندکی پنیر باید چندین ساعت باید در صف می ایستادیم، اما احساس عمومی مان این بود که همه
مانند یکدیگر در شرایط یکسان هستیم و به سبب جنگ کشورمان در خطر است و همه مانند هم در حال زندگی هستیم، اما الان
شرایط به گونه اي است که همه باور دارند منابع و ثروت هاي مختلفی وجود دارد، اما به صورت عادلانه توزیع نشده و درست از آن

 
استفاده نمی شود. 



 
 

اخبار زیادي هم از سو استفاده ها پخش می شود که رقم این سو استفاده ها هم ناچیز نیست، در خبري دیدم که نوشته شده بود
فردي 20 میلیارد تومان سو استفاده کرده است و جلب شده است، عده دیگري در واکنش گفتند بیست میلیارد که چیزي نیست؛
اصلا زیر 300 میلیارد اختلاس اصلا افت دارد! این موضوعات فشار روحی بسیاري را به جامعه وارد می کند. الان آموزش در فضاي

 
مجازي دنبال می شود در حالی که چند میلیون دانش آموز گوشی هوشمند ندارند، در این زمینه هم ما مراجعات بسیاري داریم. 

بر اساس آمار و شاخص هاي بانک مرکزي هر فرد باید حدود 2500 کیلو کالري در روز دریافت کند که اگر ما بخواهیم با حقوق کارگر
بر مبناي قانون کار تطبیق دهیم حدود 6 دهک جامعه نمی توانند این میزان کالري را تامین کنند؛ یا باید هر فرد چند شغل داشته
باشد که در زمان رکود اقتصادي چند شغل وجود ندارد و الان هم چندین سال است که ما در رکود سنگین اقتصادي قرار داریم،

 
مشکلات اداري و قضائی و همه این ها موضوعاتی است که مشکلات اصلی مردم را در هنگام مراجعه در بر می گیرد. 

در چند سال اخیر خیلی به مردم دروغ گفتیم محمد صادقی نماینده ادوار مجلس : مشکل اقتصادي جواب اغلب کسانی است که این
سوال را جواب می دهند، اما غیر از آن مشکلی داریم که قبل از مشکلات اقتصادي باید آن را حل کرد و آن هم عدم اطمینان مردم به
مسئولان است. هر برنامه اقتصادي در این شرایط سخت که مردم با آن دست و پنجه نرم می کنند، نیاز به مشارکت و اعتماد مردم

 
دارد. 

در چند سال اخیر خیلی به مردم دروغ گفتیم و بی مهري کرده و منافع ملی را فداي منافع جریانی و حزبی کردیم؛ حتی گاهی جان
مردم را فداي طرح هاي سیاسی خودمان به بازي گرفتیم که خیلی تلخ است. براي اینکه اعتماد مردم را جلب کنیم باید کار هایی که

 
کردیم را برعکس انجام دهیم. 

 
 



مردم اصل هستند و ما خدمت گذار آن ها هستیم و باید با مردم بخندیم و خوشحال باشیم نه دشمن مردم باشیم. برنامه هاي

 
مختلفی در زمینه اقتصادي دارم که آن ها را شرح خواهم داد. 

تا زمانی که ثبات اقتصادي نباشد تولید به درستی پا نخواهد گرفت ناظمی اردکانی دبیرکل حزب جامعه مدیران کشور : مشکلات
اقتصادي خصوصا تورم مهم ترین مشکلی است که کشور با آن مواجه است؛ این مشکل باعث شده است که نتوانیم از ظرفیت هاي
کشور به درستی استفاده کنیم؛ تا زمانی که ثبات اقتصادي نباشد و اقتصاد ملی ناپایدار باشد، تولید به درستی پا نخواهد گرفت. وقتی

 
حجم پول در کشور بالا برود و تولید ثابت مانده باشد یا کاهش پیدا کرده باشد، گرانی پدید خواهد آمد. 

براي کاهش تورم از طرفی باید تولید را افزایش دهیم و از طرف دیگر کسري بودجه دولت را به صفر برسانیم که راهکار هاي زیادي
براي رساندن کسري بودجه به صفر با استفاده از کوچک سازي دولت و کم هزینه کردن آن و اداره کشور با استفاده از درآمد هاي
مالیاتی در نظر گرفته ایم. هم علم و هم منطق می گوید که درآمد نفتی پایدار نخواهد بود و باید به سمت اداره کشور با مالیات برویم

 
و درآمد هاي نفتی را به صندوق توسعه ملی واریز کنیم. 

 
 

نکته دیگري که در کوتاه مدت باید به آن پرداخته شود تقویت بنیه اقتصادي افراد است که در برنامه ما پیش بینی شده و با استفاده
از جلوگیري از هدر رفت منابع کشور انجام می شود. مثلا شرکت ملی نفت در عین اینکه هدر رفت بالایی دارد، سود آوري بسیار

 
زیادي دارد که اگر مدیریت آن به درستی و به صورت جهادي انجام شود، سود این دارایی در اختیار مردم قرار خواهد گرفت. 

می خواهیم این طرح را در شرکت ملی نفت و شرکت ملی گاز عملی کنیم و حتی درآمد را به صورت سهامی عام بین مردم منتشر
کنیم تا شعار آوردن نفت به سفره مردم را به صورت حقیقی عملیاتی کنیم. سوددهی این شرکت ها باید به قدري باشد که دولت به
وسیله آن ها خود را اداره کند، ولی متاسفانه به قدري ضررده شده اند که براي دولت هزینه ایجاد کردند. باید بنگاه هاي تولیدي را به
سمت صادرات محور شدن پیش ببریم و استاندارد سازي در این دستگاه ها را نهادینه کنیم. حرکت به سمت پیشران هاي فناوري

 
یکی از مواردي است که می تواند تاثیر زیادي در رشد اقتصادي کشور داشته باشد. 

امروز در ایستگاه خطرناك اقتصادي قرار داریم رستم قاسمی وزیر اسبق نفت: واقعیت این است که امروز در ایستگاه خطرناك
اقتصادي قرار داریم و شرایط موجود مطلوب نیست و به فقر رسیده ایم. این شرایط اصلا مطلوب کشور ما نیست. ما جزو کشورهاي
ثروتمند دنیا هستیم و نباید مردم در رنج باشند. کار سختی است که شرایط را بهبود داد اما این کار شدنی است و کشورهایی هستند

 
که از ما خیلی بدتر بودند و شرایط رفاهی مردم آنها هم اکنون خیلی بهبود یافته است. 



وزیر نفت احمدي نژاد ادامه داد: دو کشور ترکیه و چین هم اکنون موفق شده اند و اگر مکتب عمل کردن را جایگزین حرف زدن

 
کنیم مشکلات حل می شود. 

 
 

این داوطلب نامزدي انتخابات ریاست جمهوري 1400 توضیح داد: هنوز اعلام کاندیداتوري نکرده ام ولی اگر قرار باشد اعلام

 
کاندیداتوري کنم به نفع کسی کنار نمی روم. 

متکی بارها از سوي رهبري، دولتی ها و... گفته شده که مشکل ملموس جامعه ما، مشکل اقتصادي است، باید به رویکرد اساسی در
این زمینه برسیم و یکی از مشکلات اساسی کشور ما این است که در موضوعات مختلف اجماع نداریم، کارگزاران جمهوري اسلامی در

 
موارد مختلف باید به اجماع برسند. 

سید محمد غرضی وزیر اسبق نفت و پست و تلگراف کشورمان: مهم ترین دغدغه مردم را معیشت می دانم و این موضوعی است که
همه مسئولان معتقدند که با گرفتاري مواجه است. ما کشور ثروتمندي داریم، اما این ثروت توسط گروه هاي رانت خوار هدر رفته و

 
مردم در تامین نیاز هاي اولیه خود گرفتارند؛ کما اینکه قطعا از قضیه مرغ و حواشی آن اطلاع دارید. 

 
 

امروز کشور با چالش هاي متعددي خصوصا در بعد داخلی و معیشت رو به روست محمد عباسی وزیر پیشین ورزش: امروز کشور با
چالش هاي متعددي خصوصا در بعد داخلی و معیشت رو به روست. انتظار براي امثال بنده این است که در صحنه حضور پیدا کرده و
در این مسیر ایفاي نقش کنیم. معتقدیم در ایران اسلامی، مردم تعیین کننده هستند. امیدوارم که ملت عزیز ایران بهترین ها را

 
انتخاب کنند. 



 
 

سعید محمد: امروز مردم خسته هستند، از بی عملی ها، سوء تدبیرها، بی تفاوتی مسئولان، کوچک شدن سفره هایشان، دو قطبی
شدن هاي بی نتیجه، بیکاري جوانان، شرمندگی جوانان، مردم از بی دولتی خسته هستند، مردم امروز نیازمند مرد میدان هستند،
مردم نظارت داخل ماشین را نمی خواهند. امروز نیازمند اصلاحات براساس اصول هستیم و امروز نیازمند مدیریت علمی با استفاده از

 
جوانان هستیم، باید بتوانیم جوانان را به درخت انقلاب پیوند بزنیم تا بتوانیم شاهد شرایط جدید در جامعه باشیم. 



کالاهاي ارزان یا دلار لرزان؟
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با کاهش قیمت دلار در بازار، این انتظار دوباره مطرح می شود که باید منتظر ارزان ترشدن کالاهاي مصرفی بود یا نه. سؤال
مهم تر مردم البته همیشه این است که چطور وقتی قیمت دلار افزایش می یابد، قیمت کالاها نیز به سرعت رشد می کند، اما وقتی

 
قیمت دلار پایین می آید، ارزان شدن قیمت کالاها ملموس نیست؛ درنتیجه راز مقاومت در برابر کاهش قیمت ها چیست؟ 

قاعده اقتصاد رفتاري عرضه کنندگان کالاها و خدمات ازجمله فروشندگان در برابر رشد نرخ ارز معمولا متأثر از 2متغیر است؛ یکی
انتظارات تورمی و اثر جایگزینی کالاها به این معنا که با درنظرگرفتن نرخ تورم مورد انتظار و ازجمله نرخ دلار مردم به این نتیجه می
رسند که وقتی کالاي خود را فروختند باید زودتر کالاي جدید جایگزین کنند و تأخیر در تصمیم گیري ممکن است باعث شود
موجودي کالاي آن ها به دلیل افزایش نرخ تورم و ارز کم شود، اما متغیر دوم ناشی از افزایش هزینه تولید این کالاهاست به این معنا
که کالاهاي ساخته شده درنهایت با چه نرخ ارز یا دیگر عوامل اقتصادي تولید و براي مصرف راهی بازار شده است. بدیهی است که
تولیدکنندگان و واردکنندگان کالاها هم دغدغه اثر جایگزینی را دارند به این مفهوم که وقتی کالاي تولیدیشان را به بازار عرضه
کردند، براي تولید کالاي جدید، هزینه تمام شده آن مثل گذشته ثابث خواهد بود یا ممکن است نوسان داشته باشد. از این منظر
وقتی قیمت ارز نوسانی می شود، زنجیره تولید و عرضه کالاها مختل می شود و با پدیده چسبندگی قیمت ها روبه رو می شویم که از
آن به عنوان مقاومت در برابر شکست قیمت ها یاد می شود. شرط کاهش قیمت کالاها و خدمات به ویژه کالاهاي مصرفی این است
که اول این کاهش قیمت ارز تا چه زمان ادامه دارد و پایدار خواهد بود و دوم اینکه آیا هزینه تولید در کشور کم می شود یا نه.
واقعیت این است که شاخص قیمت تولید که نشان دهنده نرخ تورم مورد انتظار و پیش نگر در بخش مصرف است، نشان می دهد که
هزینه تولید در کشور بسیار زیاد است و از سوي دیگر انتظار می رود نرخ تورم در ماه هاي آینده بازهم افزایش یابد. در چنین

 
وضعیتی انتظار اینکه قیمت کالاهاي مصرفی با پایین آمدن قیمت دلار کاهش یابد، شاید دشوار به نظر برسد. 

البته رازي در پشت پرده اقتصاد ایران همواره نهفته است که می توان از محل دلارهاي آزادشده درنتیجه توافق بر سر احیاي برجام، به
فوریت قیمت ها را پایین کشید و این گزینه اي مطلوب البته براي واردکنندگان کالاهاي مصرفی و خبر بد براي تولیدکنندگان است.
براساس برآوردها حدود 6میلیون تن کالاهاي اساسی و مصرفی در گمرك ایران وجود دارد که منتظر تأمین ارز است. تخصیص ارز و
ورود این کالاها به بازار البته ارزانی موقت را به همراه دارد، اما مهم اینجاست که با قیمت دلار لرزان و ناپایدار، نه تولیدکننده تکلیف
خود را می داند و نه فروشنده؛ و این مصرف کننده است که با قیمت هاي جدید باید کنار بیاید. فقط بدانیم که هیچ ارزانی اي بی
حکمت نیست و اگر با دلارهاي برجامی کالاي ارزان وارد شد و قیمت ها پایین آمد، اشتغال و تولید داخلی ممکن است تخریب شود و

آسیب ببیند.



خـــــــبر
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2ساختمان قدیمی استان در فهرست آثار ملی 

 
ــ  ــ ــ ــــ 

روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی: ابوالفضل مکرمی فر، مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان رضوي، از

 
ثبت ملی ساختمان قدیمی گمرك فریمان و خانه تاریخی شریفی رشتخوار در فهرست آثار ملی ایران خبر داد. 

 
مشوق براي کارفرمایانی که مددجویان را شاغل کنند 

 
ــ  ــ ــ ــــ 

فارس: سرپرست بهزیستی خراسان رضوي از امتیازات میلیاردي بهزیستی براي کارفرمایان و کارآفرینانی خبر داد که مددجویان
بهزیستی را به کار می گیرند. مسعود فیروزي با بیان اینکه این امتیازات و مشوق ها در راستاي تسهیلگري و تشویق اشتغال معلولان
است، اظهار کرد: اگر کارفرمایی مددجویان بهزیستی را به کار بگیرد، به ازاي هر مددجو 50میلیون تومان وام ارزان قیمت با
بازپرداخت درازمدت دریافت می کند. وي با بیان اینکه سقف تعداد مددجویان 40نفر در نظر گرفته شده است که این تسهیلات را به
2میلیارد تومان می رساند، افزود: سود وام کارفرمایی 4درصد و بازپرداخت آن 10 تا 15سال است. فیروزي همچنین درباره مشوق

 
هاي کارفرمایی دیگر گفت: پرداخت حق بیمه سهم کارفرما از دیگر مشوق هاي کارفرمایی است. 

 
قیمت 25میلیون تومانی واکسن کرونا در بازار سیاه 

 
ــ  ــ ــ ــــ 

ایسنا: معصومه پاشایی بهرام، نماینده مجلس با بیان اینکه متأسفانه تعدادي از واکسن ها از زنجیره رسمی توزیع خارج شده است و با
مبالغ هنگفت در بازار سیاه فروخته می شود، گفت: متأسفانه شاهدیم که در برخی مواقع هر واکسن آسترازنکا در بازار سیاه تا

 
25میلیون تومان فروخته می شود، درحالی که قیمت این واکسن حداکثر 300هزار تومان است. 

 
واگذاري زمین به ازاي فرزندآوري 

 
ــ  ــ ــ ــــ 

صداوسیما: امیرحسین بانکی، رئیس کمیسیون مشترك طرح جوانی جمعیت، با بیان اینکه به خانواده هایی که فرزند سوم به دنیا
بیاورند زمین 150 تا 200متري واگذار می شود، گفت: وام مسکن 150میلیونی براي فرزند سوم و سهام یک میلیونی براي هر فرزند

هم در نظر گرفته شده است .



استاندار: نرخ بیکاري در اصفهان تک رقمی شد
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اصفهان- ایرنا- استاندار اصفهان گفت: نرخ بیکاري اصفهان از 14.4 درصد در سال 97 امروز با پیروي از رهنمودهاي رهبر
معظم انقلاب و بکارگیري تدابیر دولت تدبیر و امید و همدلی و وفاق تک رقمی شده است.

اصفهان- ایرنا- استاندار اصفهان گفت: نرخ بیکاري اصفهان
از 14.4 درصد در سال 97 امروز با پیروي از رهنمودهاي
رهبر معظم انقلاب و بکارگیري تدابیر دولت تدبیر و امید و

 
همدلی و وفاق تک رقمی شده است. 

به گزارش ایرنا، عباس رضایی دوشنبه شب در مراسم راه
اندازي مجدد شرکت سازه هاي خودرو دیار گلپایگان افزود:
سال گذشته 213 طرح صنعتی راکد در این استان با همت
دولت و هماهنگی با قوه قضاییه و سایر نهادها، از رکود

 
خارج شد. 

 
وي ادامه داد: 12 طرح نیمه تمام صنعتی هم که بیش از 10 سال راکد باقیمانده بود، سال گذشته به بهره برداري رسیده است. 

استاندار اصفهان با بیان اینکه مسئولان اصفهان سربازان عرصه تولید را در استان تنها نگذاشتند، اظهار داشت: سال گذشته یک هزار و

 
188 طرح جدید صنعتی به ثمر رسید و یک هزار و 296 طرح هم در استان افزایش ظرفیت یافتند. 

وي اضافه کرد: از مجموع پنج هزار و 800 شرکت دانش بنیان کشور 528 شرکت در اصفهان است و این خطه بعنوان دومین استان

 
پس از تهران این شرکت ها را شهرك علمی تحقیقاتی در جاي داده است. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان گفت: کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان مصوبات متعددي براي شرکت دیار

 
خودرو تصویب کرد و امروز بطور مجدد خط تولید خودرو در این مجموعه فعالیت خود را آغاز می کند. 

ایرج موفق با بیان اینکه مشکل اصلی امروز این مجموعه نداشتن دسته چک است ، افزود: ادامه مسیر در این شرایط براي این شرکت
بسیار سخت بود و به همین جهت مصوباتی براي رفع اثر چک ها گرفته شد و مهلتی به این شرکت داده شد و تا با دستور دادستان،

 
دسته چکی بر اساس حساب امن ایجاد شود تا این مجموعه بتواند به خوبی فعالیت کند. 

وي با اشاره به یک بدهی به مجموعه سازمان تامین اجتماعی دارند، اضافه کرد: امکان پرداخت تمام بدهی براي این شرکت در شرایط
کنونی وجود ندارد و انتظار داریم سازمان تامین اجتماعی با نظر مساعد نسبت به تقسیط بدهی هاي این شرکت، مشکل انعقاد قرارداد

با سرمایه گذاران داخلی و خارجی را حل کند. 



موفق خاطرنشان کرد: سرمایه در گردش یکی دیگر از مشکلات این مجموعه است و بر اساس هماهنگی با بانک هاي ملی و صنعت و

 
معدن مقرر شد این مشکل با ورود دیار خودرو به عرصه تولید حل شود و از این طریق کارها را انجام دهند. 

وي افزود: بر اساس برنامه اي که دیار خودرو به وزارت صنعت معدن و تجارت ارائه داده این مجموعه در مرحله اول با اشتغال 500 نفر
کار خود را شروع خواهد کرد و در ادامه 600 نفر دیگر اضافه خواهد شد و در مرحله سوم با عملیاتی شدن پلتفرم جدید در این

 
شرکت، اشتغال این مجموعه به پنج هزار نفر افزایش پیدا خواهد کرد. 

 
در حاشیه این مراسم قرارداد همکاري مشترك این مجموعه با شرکت ساینو چین امضا شد. 

شرکت دیار خودرو در سال 1379 در شهرك صنعتی گلپایگان تاسیس شد و اکنون پس از حدود 18 ماه تعطیلی مجدد راه اندازي

 
شد. 

 
در استان اصفهان افزون بر 9 هزار واحد تولیدي فعالیت دارد. 

 
برچسب ها 

 
- سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها 

 
- بیکاري 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- توسعه ایران 

 
- اصفهان 

- کارآمدي دولت



تحریم موجب شکوفا شدن استعدادهاي جوانان شد
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اصفهان- ایرنا- معاون قضایی دادستان کل کشور گفت: امروز اگر دیواري دور ایران کشیده شود باز هم امکان رفع مشکلات
صنعتی و کشاورزي وجود دارد و تحریم برغم ظالمانه بودن، موجب شکوفا شدن استعدادهاي جوانان شده است.

اصفهان- ایرنا- معاون قضایی دادستان کل کشور گفت:
امروز اگر دیواري دور ایران کشیده شود باز هم امکان رفع
مشکلات صنعتی و کشاورزي وجود دارد و تحریم برغم
ظالمانه بودن، موجب شکوفا شدن استعدادهاي جوانان

 
شده است. 

به گزارش ایرنا، سعید عمرانی دوشنبه شب در مراسم راه
اندازي مجدد شرکت سازه هاي خودرو دیار گلپایگان افزود:
امروز در زمینه تولید لوازم خانگی به خودکفایی رسیدیم و
پیشرفت هاي زیادي هم در زمینه تولید خودرو بدست

 
آورده ایم و این نهضت همچنان تا پیروزي کامل ادامه پیدا خواهد کرد. 

وي بیان کرد: قوه قضاییه بیش از 2 سال است که در حوزه سرمایه گذاري، تولید و اشتغال ورود پیدا کرد و شعاري را براي فعالیت در

 
این زمینه انتخاب شده که اجازه نمی دهیم هیچ کارخانه اي تعطیل و هیچ کارگري بیکار شود. 

وي اظهارداشت: قوه قضاییه مسئول واردات و صادرات نیست اما اگر در تصمیمات براي واردات و یا صادرات و خام فروشی و واردات
بی رویه کالاهاي غیر ضرور و تولیدات داخلی که در کشور وجود داشته باشد از جنبه اخلال در نظام اقتصادي ورود پیدا خواهیم کرد

 
و با آنها برخورد خواهیم کرد. 

به گفته وي رسیدن به خودکفایی در عرصه اقتصادي، امروز بعنوان هستی این کشور و آخرین نقطه و گردنه عبور و براي شکست

 
دشمن لازم است و این توان در کشور وجود دارد و مشکلات قابل حل است و بن بستی در کشور وجود ندارد. 

عمرانی با بیان اینکه اهتمام خاصی در قوه قضاییه به رفع مسائل تولید کشور وجود دارد خاطرنشان کرد: این قوه در یک سال اخیر از

 
بیکاري بیش از یکصدهزار نفر که در آستانه افتادن و ورشکستگی بودند، جلوگیري کرده است. 

معاون قضایی دادستان کل کشور در بخش دیگري یادآور شد: 900 پرونده در زمینه تعهدات یکی خودروسازهاي خارجی بواسطه

 
قرارداد با شرکت هاي داخلی وجود دارد و لغو یکجانبه این قراردادها در دادگاه هاي کشور وجود دارد. 

وي اضافه کرد : در صورتیکه شرکت هاي خودروساز خارجی بخواهند هر وقت خواستند به کشور ما بیایند و هر وقت خواستند از این



کشور بروند قبل از اینکه جنبه اقتصادي داشته باشد یک امر حیثیتی و نوعی اهانت به این ملت است و اجازه ورود به اینگونه شرکت

 
ها را به کشورمان نمی دهیم. 

عمرانی گفت : اگر قرار باشد قراردادي با اینگونه شرکت ها منعقد شود و در صورتیکه کارخانه هاي مشابه داخلی با خطر کاهش تولید
و بیکاري کارگران مواجه شوند به اتهام اخلال در نظام اقتصادي بطور قطع با مدیرانی که چنین تصمیماتی نسنجیده اي را بگیرند

 
برخورد قانونی خواهد شد. 

به گزارش ایرنا، در حاشیه این مراسم قرارداد همکاري مشترك مجموعه شرکت سازه هاي خودرو دیار گلپایگان با شرکت ساینو چین

 
امضا شد. 

شرکت دیار خودرو در سال 1379 در شهرك صنعتی گلپایگان تاسیس شد و اکنون پس از حدود 18 ماه تعطیلی مجدد راه اندازي

 
شد. 

 
در استان اصفهان افزون بر 9 هزار واحد تولیدي و صنعتی فعالیت دارد. 

 
برچسب ها 

 
- سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- توسعه ایران 

 
- اصفهان 

 
- قوه قضاییه 

- کارآمدي دولت



نظام ایمنی کشور منجر به حوادث بیشتر می شود

منبع: شعار سالشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/02/21

شعار سال:بروز حوادث متعدد کار تنها باعث سوگواري لحظه اي شده است و مسئولان مربوطه رسیدگی به آن را به دست
فراموشی سپرده اند. مصداق این موضوع حوادث مرگباري هستند که در جاي جاي ایران اتفاق می افتند و زمان وقوع یک

حادثه تصمیم می گیرند که هر روز، روز ایمنی باشد؛ اما این روزها، روزهاي نابودي کارگران ...

شعار سال:بروز حوادث متعدد کار تنها باعث سوگواري لحظه اي شده است و مسئولان مربوطه رسیدگی به آن را به دست
فراموشی سپرده اند. مصداق این موضوع حوادث مرگباري هستند که در جاي جاي ایران اتفاق می افتند و زمان وقوع یک حادثه

 
تصمیم می گیرند که هر روز، روز ایمنی باشد؛ اما این روزها، روزهاي نابودي کارگران و در کام مرگ گرفتار شدن آن هاست. 

با تمام این وجود باید بازهم در انتظار وقوع حوادث نشست. اگر یک روز کاري بدون حادثه سپري شود، آن روز، موفقیتی بزرگ در

 
عرصه ایمنی کار محسوب می شود و ارتقاي راهکارهاي افزایش ایمنی بازهم به دست فراموشی سپرده می شود. 

 
نظارت هاي چندگانه غیرمنسجم عامل بروز حودث 

ابوالفضل تکلو درباره نقش نهادهاي نظارتی بر ایمنی کارگاه ها گفت: قوانین HSE در ایران قوي هستند، بروز حوادث کار در کارگاه
ها به دلیل ضعیف بودن قوانین نیست بلکه به دلیل ضعف نظارتی به وجود می آید. آیین نامه ایمنی در معادن مصوبه شورایعالی
حفاظت فنی بهداشت کار کشور است. وزاري کار، بهداشت و صمت به همراه نمایندگان کارگران و کارفرمایان در این شورا حضور

 
دارند و براي مسائل ایمنی تصمیم گیري می کنند. 

به گفته وي، تصمیمات متعددي در حوزه ایمنی کارگاه ها اتخاذ می شود یعنی چندین متولی مثل نظام مهندسی، وزارت کار، وزارت
صنعت و معدن هرکدام مسئول رسیدگی به این مهم هستند. حضور متولیان مختلف سبب شده تا آسیب هاي متعددي بر پیکره
ایمنی وارد شود. تشکیل «نظام ایمنی» مستقل از نهادهاي دولتی و متولیان امور ایمنی، راهکاري براي یکپارچه سازي نظارت برا

 
اجزاي آیین نامه ها و ضوابط است. 

او توضیح داد: براساس ماده 85 که در فصل چهارم قانون کار آمده است، کارفرمایان ملزم به رعایت دستورالعمل هاي شوراي عالی
حفاظت فنی هستند. همچنین ماده 95 قانون کار وظایفی براي رسیدگی به نحوه اجراي مقررات و ضوابط فنی و بهداشت کار مشخص

 
کرده است. 

قانون گذار در ماده 95 به صراحت نوشته است: مسئولیت اجراي مقررات و ضوابط فنی و بهداشت کار برعهده کارفرما یا مسئولین
واحدهاي موضوع ذکر شده در ماده 85 این قانون خواهد بود. هر گاه بر اثر عدم رعایت مقررات مذکور از سوي کارفرما یا مسئولین
واحد، حادثه اي رخ دهد، شخص کارفرما یا مسئول مذکور از نظر کیفري و حقوقی و نیز مجازات هاي مندرج در این قانون مسئول

 
است. 

به گفته این کارشناس، کمبود تعداد بازرسان کار و عدم بکارگیري مسئولان ایمنی در کارگاه ها عواملی هستند که منجر به بروز



حادثه می شوند: کارشناسان HSE در تمامی کارگاه هاي کشور حضور دارند اما این موضوع مهم در معادن نهادینه نشده یعنی یک
افسر ایمنی براي نظارت بر عملکرد کارفرما وجود ندارد و نظارت وزارت کار دقیق نیست. این موضوع باید ریشه اي حل شود یعنی
متولی ایمنی در کشور مشخص شود تا نظارت عالیه افزایش یابد. این یعنی ماده 93 قانون کار به بکارگیري مسئولان ایمنی اشاره می

 
کند اما در معادن اجرا نمی شود. 

در متن صریح ماده 93 قانون کار آمده است: به منظور جلب مشارکت کارگران و نظارت بر حسن اجراي مقررات حفاظتی و بهداشتی
در محیط کار و پیشگیري از حوادث و بیماري ها، در کارگاه هایی که وزارت کار و امور اجتماعی و وزارت بهداشت، درمان و آموزش

 
پزشکی ضروري تشخیص دهند کمیته حفاظت فنی و بهداشت کارتشکیل خواهد شد. 

تبصره 1 - کمیته مذکور از افراد متخصص در زمینه حفاظت فنی و بهداشت حرفه اي و امور فنی کارگاه تشکیل می شود و از بین
اعضاء، دو نفرشخص واجد شرایطی که مورد تایید وزارتخانه هاي کار و امور اجتماعی و بهداشت، درمان و آموزش پزشکی باشند
تعیین می کنند که وظیفه شان برقراري ارتباط میان کمیته مذکور با کارفرما و وزارت کار و امور اجتماعی و وزارت بهداشت، درمان و

 
آموزش پزشکی است. 

تبصره 2 - نحوه تشکیل و ترکیب اعضاء بر اساس دستورالعمل هایی خواهد بود که توسط وزارت کار و امور اجتماعی و وزارت

 
بهداشت، درمان وآموزش پزشکی تهیه و ابلاغ خواهد شد. 

 
ترس از بیکاري کارگران؛ مماشات با معدن کاران متخلف 

تکلو معتقد است؛ ایجاد نظام ایمنی می تواند زمینه هاي ایمنی را ارتقاء دهد. به گفته وي، پافشاري مسئول ایمنی براي رسیدگی به
وضعیت و بهبود کارگاه منجر به اخراج آن ها از کارگاه می شود. آن ها به دلیل مشکلات معیشتی تابع کارفرما هستند و قانون به
راحتی دور زده می شود. تا زمانی که مسئول ایمنی زیرنظر مستقیم کارفرما اشتغال دارد و رابطه کارگر و کافرمایی برقرار باشد، بحث
ایمنی در معادن ثمره اي نخواهد داشت. نظام ایمنی می تواند با ارسال بازرس به معدن، معایب و عدم تطابق را تشخیص می دهد تا

 
اهرم بالادستی با اعمال قانون جلو فعالیت یک کارگاه را بگیرد. 

موضوع مهم چرایی اختیاري و الزامی شدن بحث اصلاح قوانین است، یعنی این نظام باید اصلاح شود. تعداد حوادث نسبت به آمارهاي
جهانی زیاد و تاییدکننده این موضوع است که ما باید راهکاري بیاندیشیم و براي کاهش حوادث کارگاهی و معادن که رتبه اول

 
حوادث کار جهان هستند، چاره اي بی اندیشیم. 

 
نبود تخصص نزد بهره بردار و کارگران 

این کارشناس بیان کرد: نقش کارفرما مدیریتی است و کمبود دانش مسئول ایمنی رافع مسئولیت هاي او نمی شود. در ماده 91
قانون کار آمده است: «کارفرمایان و مسئولان کلیه واحدهاي موضوع ماده 85 این قانون مکلف هستند بر اساس مصوبات شوراي عالی
حفاظت فنی براي تامین حفاظت و سلامت و بهداشت کارگران در محیط کار، وسایل و امکانات لازم را تهیه و در اختیار آنان قرار داده
و چگونگی کاربرد وسایل فوق الذکر را به آنان بیاموزند و در خصوص رعایت مقررات حفاظتی و بهداشتی نظارت نمایند. افراد مذکور
نیز ملزم به استفاده و نگهداري از وسایل حفاظتی و بهداشتی فردي و اجراي دستورالعمل هاي مربوطه کارگاه هستند.» دانش پایین

 
کارفرمایان و مسئولان ایمنی باعث بروز حوادث می شود. 



او ادامه داد: ماده اي به نام سیلیس در معادن وجود دارد که منجبر به بیماري شغلی «سیلیکوزیس» می شود و پس از 5 سال کارگر
را به کام مرگ می کشاند. نوع وسایل حفاظتی که در اختیار کارگران قرار می گیرد، مهم است. کارفرمایان، ماسک سه لایه در اختیار
کارگران قرار می دهند. آن ها نیز با تصور اینکه این ماسک قابلیت جلوگیري ذرات سیلیس را دارد از آن استفاده می کنند. در حالی

 
که باید ماسک N95، FP2 یا FPT3 براي کارگران تهیه شود. 

 
هزینه هاي بالا عامل طفره رفتن کارفرمایان 

تهیه تجهیزات ایمنی مناسب، هزینه هنگفتی بر کافرمایان تحمیل می کند و بسیاري از کارفرمایان تمایلی براي تهیه تجهیزات ایمنی
مقاوم ندارند. تعداد کارفرمایانی که نکات ایمنی را رعایت می کنند، محدود هستند که این موضوع ضریب اطمینان رعایت آیین نامه و

 
ضوابط ایمنی در کارگاه ها را افزایش نمی دهد. 

به گفته این کارشناس، اگر چنین شرایطی ادامه داشته باشد امکان بروز حادثه در هر لحظه وجود دارد. تا زمانی که نظام ایمنی اجرا

 
نشود و یک متولی واحد جایگزین نظارت هاي چندگانه نشود، بهبودي در روند اوضاع حاصل نخواهد شد. 

تکلو تصریح کرد: هاینریش دانشمندي است که تحقیقات گسترده اي در زمینه ایمنی انجام داده است. او معتقد است، 88 درصد از
علل حوادث به دلیل اعمال ناایمن، 10 درصد شرایط ناایمن و 2 درصد دیگر به دلیل شرایط غیرقابل پیش بینی اتفاق می افتد. این
بدان معناست که کارگران نحوه صحیح استفاده از وسایل را نمی دانند و کار به درستی انجام نمی شود. آموزش نکات ایمنی به

 
کارگران و شناساندن عوامل پرخطر می تواند حوادث کارگري را به میزان قابل توجهی کاهش دهد. 

 
سخن آخر 

میزان حوادث کار، مرگ و میر، نقض عضو و مصدومیت ناشی از این حوادث، در کارگاه هاي بزرگ و کوچک کشور شیب صعودي را
طی می کند. با این حال در خصوص حوادث ناشی از کار، هم در تعریف و هم در زمینه مقابله با آن، خلاء قانونی چندانی وجود ندارد.
طبق ماده 60 قانون تأمین اجتماعی، حوادث ناشی از کار به حوادثی گفته می شود که در حین انجام وظیفه و مواقعی که بیمه شده
در کارگاه یا ساختمان و محوطه آن مشغول انجام کار باشد یا به دستور کارفرما در خارج از محوطه کارگاه عهده دار انجام ماموریتی
باشد، براي بیمه شده اتفاق بیفتد. کارشناسان روابط کار، کارگران و نمایندگان کارگري به لحاظ ایمنی و بهداشت شغلی همچنان به
کمبود نظارت بر کارگاه ها و محیط هاي کار، تعدد منابع نظارتی با آمارهاي متناقض در خصوص حوادث کار و سهل گیري بر
کارفرمایان متخلف در نهادهاي نظارتی کشور تاکید می کنند. همچنین نقش کلیدي آموزش در کاهش حوادث کار و ارتقاء کیفیت

 
ایمنی امري فراموش نشدنی است. 

شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از پایگاه خبري تحلیلی ماین نیوز، تاریخ انتشار: 20اردیبهشت 1400، کدخبر:
www.minews.ir،56206



اقدام خلاف قانون محمود احمدي نژاد در سال آخر ریاست جمهوري اش

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/02/21

رامین مهمانپرست سخنگوي پیشین وزارت امور خارجه از استخدام 400 هزار نفر در پایان دوره دولت محمود احمدي نژاد
سخن گفت.

 رامین مهمانپرست سخنگوي پیشین وزارت امور خارجه از

 
استخدام 400 هزار نفر در پایان دوره دولت محمود احمدي نژاد سخن گفت. 

به گزارش خبرگزاري خبرآنلاین، رامین مهمانپرست از کاندیداهاي احتمالی 1400 درباره بحث کوچک کردن دولت ها به ویژه در
دولت محمود احمدي نژاد به خبرگزاري خبرآنلاین گفت: در همان دولت آقاي احمدي نژاد در چند ماهی که نزدیک به پایان کار
دولت بود براي 400 هزار نفر اشتغال جدید ایجاد کردند و هر کسی کارمند قراردادي بود را استخدام کردند، نمی دانم دلیل این کار

 
انتخابات بود یا خیر ولی خلاف سیاست قبلی بود. 

 
»»بیشتر بخوانید؛ 

 
مهمانپرست:براي خرید سربازي وام می دهم/به یارانه نقدي اعتقادي ندارم 

او افزود : شاید تصورشان این بود که فعلا دوره ما رد شود، ایرادي ندارد دولت بزرگ مان، بزرگ تر شود و یک نوع ایجاد محبوبیت هم
بود. در دولت آقاي روحانی همین الان بودجه را که نگاه می کنید مشکل جدي دارند یعنی نمی توانند بودجه را تامین کنند پس به

 
سراغ چاپ اسکناس می روند. 

مهمانپرست ادامه داد: همین الان بعضی از سیاست ها براي دولت بعدي هزینه ایجاد می کند، مثلا طرح فروش سلف هاي نفتی به
مردم؛ شما می خواهید 10 بشکه نفت خریداري کند می گویند بشکه اي 30 دلار است، 300 دلار می دهید و سپس کاغذي به شما

 
می دهند و می گویند شما صاحب 10 بشکه نفت هستید. 



 
 

او اضافه کرد: در نتیجه به شما بعد از 1 یا 2 سال گفتند که بیایید و نفتی که در اختیارتان است را همراه با سودش به دولت به دلار
بفروشید، 2 سال دیگر شما می آیید و می گویید من 10 بشکه نفت خریده بودم و الان هر بشکه اي 50 دلار شده است، پس براي

 
این 10 بشکه 500 دلار را بدهید. پول دولت قبلی را گرفته، دولت بعدي باید بیاید گران تر و با قیمت دلاري پرداخت کند. 
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توسعه یاد الهی وظیفه دولت اسلامی است

منبع: رساشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/02/21

حجت الاسلام والمسلمین حاج ابوالقاسم گفت: دولت اسلامی باید با استفاده از ابزارهایی مانند هنر و رسانه که در دست دارد
براي توسعه یاد خدا در جامعه بهره بگیرد.

حجت الاسلام والمسلمین حاج ابوالقاسم گفت: دولت اسلامی باید با استفاده از
ابزارهایی مانند هنر و رسانه که در دست دارد براي توسعه یاد خدا در جامعه

 
بهره بگیرد. 

به گزارش خبرنگار سرویس حوزه و روحانیت خبرگزاري رسا، حجت الاسلام
والمسلمین حاج ابوالقاسم عضو مجلس خبرگان رهبري در بیست و سومین
جلسه بیان تفسیر خود در حرم مطهر حضرت معصومه(س) با اشاره به آیه 55

 
سوره مبارکه ذاریات گفت: میزان به اهتمام به توسعه فرهنگ ذکر و یاد خداوند متعال یکی از شاخصه هاي دولت اسلامی است. 

عضو مجلس خبرگان رهبري اظهار داشت: خداوند در این آیه به پیامبر(ص) دستور می دهد تا ذکر خداوند را در بین مردم گسترش

 
داده و یاد خدا و قیامت را در جامعه اشاعه دهد. 

مدیر مدرسه علمیه مشکات ابراز داشت: در تعالیم اسلامی وظایف ما در 4 عرصه تقسیم بندي می شود و ما در ارتباط با خداوند، در
ارتباط با خودمان، در ارتباط با دیگران و در ارتباط با محیط اطراف خود وظایفی داریم و قرآن فرموده است که هرکس خدا را فراموش

 
کند دچار بحران هویت می شود. 

استاد حوزه علمیه خاطر نشان کرد: بنابراین مسؤولین باید با عملکرد خود ذکر را در جامعه توسعه دهند و روش، منش و گفتار آنها
موجب یاد الهی شود و دولت اسلامی باید با استفاده از ابزارهایی مانند هنر و رسانه که در دست دارد براي توسعه یاد خدا در جامعه

 
بهره بگیرد. 

وي تلاش براي ارتقاء فرهنگ کار در جامعه را از دیگر شاخصه هاي دولت اسلامی در جزء 27 دانست و اظهار داشت: خداوند در آیه
39 سوره مبارکه نجم بر موضوع سعی به معناي سعی و تلاش تأکید می کند و به تعبیر امیرالمؤمنین(ع) جامعه اي که تحمل تلاش و

 
کار را نداشته باشد این جامعه حیات اقتصادي خود را از دست خواهد داد و سرانجام به سمت فقر خواهد رفت. 

حجت الاسلام والمسلمین حاج ابوالقاسم گفت: بنابراین یکی دیگر از شاخصه هاي دولت اسلامی تلاش براي ایجاد اشتغال به خصوص

 
براي جوانان است و میزان اشتغال مفیدي که یک دولت ایجاد می کند می تواند شاخص مهمی براي ارزیابی عملکرد آن باشد. 

عضو مجلس خبرگان رهبري اضافه کرد: یکی از شغل هایی که در کشور ما مورد کم توجهی قرار گرفته است کشاورزي است و با
وجود اینکه ما در برخی محصولات به خودکفایی رسیده بودیم اما به خاطر برخی اهمال ها این توفیقات از دست رفت و امام صادق(ع)

به نقل از پیامبر(ص) می فرماید: کسی که آب و خاك داشته باشد اما فقیر باشد از رحمت الهی به دور است. 



مدیر مدرسه علمیه مشکات گفت: عدالت گستري مهمترین شاخص دولت اسلامی است و خداوند در آیه 25 سوره حدید هدف از
ارسال رسل و نازل کردن کتاب و میزان، قیام مردم براي قسط و برپایی عدالت دانسته است و مهمترین هدف الهی عدالت گستري
است و با توجه به این آیه شرط مهم براي تحقق عدالت حضور مردم است و رهبر معظم انقلاب نیز بر این نکته تأکید دارند که

«مشکل امروز جامعه ما عدالت است»./1399/



مردم دنبال کسی هستند که شعار ندهد

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/02/21

 
نیرو هاي انقلاب رقابت درون جناحی ندارند 

سخنگوي شوراي ائتلاف نیرو هاي انقلاب با تأکید بر اینکه شوراي ائتلاف نیرو هاي انقلاب هیچ رقابت درون جناحی ندارد، گفت: فکر

 
می کنم که تا آخر هفته تکلیف کاندیداي جریان انقلاب مشخص خواهد شد. 

امیر ابراهیم رسولی اظهار داشت: بناي شوراي ائتلاف بر ثبت نام کاندیدا هاست و نظرسنجی ها می گوید آقاي رئیسی و قالیباف در
جریان نیرو هاي انقلاب بالا ترین رأي را به خود اختصاص دادند، ولی اگر آقاي رئیسی هم ثبت نام کنند یک فداکاري اتفاق افتاده،
چون دوستان در شرایطی وارد ثبت نام می شوند که کشور از لحاظ اقتصادي در بحران قرار دارد و جریانی که بانی وضعیت موجود
است پاسخگو نیست. رسولی تصریح کرد: باید تا دقیقه حتی 92 منتظر بمانیم تا استراتژي جریان انقلاب مشخص شود. وي در مورد
ایجاد رقابت درون جریانی میان اصولگرایان خاطرنشان کرد: باید صبر کنیم تا کاندیدا ها براي ثبت نام بیایند تا بعد از آن تصمیم
گیري شود، ولی هیچ رقابت درون جناحی نداریم و اشاره اي هم به جناح رقیب می کنیم که جناح رقیب هم کاندیدا هاي زیادي را

 
معرفی کرده است. 

 
عارف هنوز به جمع بندي نرسیده است 

 
عارف هنوز براي حضور یا عدم حضور در انتخابات ریاست جمهوري به نتیجه نرسیده است. 

علیرضا خامسیان مدیر روابط عمومی بنیاد امید ایرانیان در گفتگو با ایسنا درباره اینکه چرا عارف برنامه اي به جبهه اصلاحات ارائه
نداده است، تصریح کرد: عارف ذاتاً انسانی برنامه محور بوده و در تمام دوره هایی که مسئولیت داشته است، با برنامه حوزه تحت
مدیریت خود را اداره کرده است. وي قائل به برنامه است و به تازگی هم در مقام ریاست بنیاد امید ایرانیان از برنامه هاي این بنیاد
براي عبور از شرایط سخت کشور رونمایی کرده است. وي ادامه داد: براي بحث انتخابات برنامه باید وقتی اعلام شود که فرد اعلام
کاندیداتوري کرده باشد. عارف تا این لحظه اعلام کاندیداتوري نکرده است و هر زمان اعلام کند، مطمئناً برنامه هایش با رویکرد
وحدت و همگرایی براي افکار عمومی از جمله اصلاح طلبان بازگو شده و ارائه داده می شود. خامسیان درباره آخرین تصمیم محمدرضا
عارف براي حضور در انتخابات، اظهار کرد: عارف هنوز براي حضور یا عدم حضور در انتخابات ریاست جمهوري به نتیجه نرسیده است

 
و هر زمان به نتیجه رسید اعلام می کند. 

 
دعوت انتخاباتی نمایندگان ادوار مجلس از لاریجانی 

جمعی از نمایندگان ادوار مجلس طی بیانیه اي درخواست کردند علی لاریجانی براي ثبت نام در انتخابات ریاست جمهوري اقدام کند.

در نامه نمایندگان ادوار، دکتر علی لاریجانی به عنوان «حکیم فرزانه ایران» خطاب قرار گرفته و آمده است: میدان بزرگ، مردان بزرگ



و عزم هاي راسخ می طلبد. معتقدیم جنابعالی بر حسب تجارب ارزنده اي که در عالی ترین مدیریت هاي نظام چه در عرصه داخلی و
چه بین المللی اندوخته اید، مرد میدان خطیر و سرنوشت ساز کنونی هستید. انتخابات ریاست جمهوري 1400 با حضور، عقلانیت،

 
اندیشه و نگاهی نو که از شما می تراود، می تواند به فصلی تازه و با شکوه در تاریخ این سرزمین مبدل شود. 

 
انتخاب مردم، چهره اصولگرا خواهد بود 

یک نماینده مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه این بار هم شاهد حضور هرچه بیشتر مردم در پاي صندوق هاي رأي خواهیم بود،

 
عنوان کرد: پیش بینی می کنم مردم در انتخابات روبه رو به سمت چهره هاي اصولگرا خواهند رفت. 

سیدجواد حسینی کیا در گفتگو با ایسنا در ارزیابی شرایط انتخاباتی کشور تأکید کرد: مردم ما در این سال ها در تمامی انتخابات ها
جهان را مبهوت خود ساختند و پیش بینی می کنم در این انتخابات هم همین گونه خواهد بود و با حضور حداکثري خود پاي

 
صندوق هاي رأي موجب این اتفاق خواهند شد. 

وي ادامه داد: مردم از کاندیدا ها انتظاراتی دارند، اولین موضوع بحث وضعیت معیشت مردم است، اکنون این وضعیت شرایط مناسبی
ندارد، موضوع دیگر بحث اشتغال و بیکاري جوانان است و موضوع دیگر دغدغه مسکن، بیکاري و مشکلات معیشتی خود موجب
کاهش فرزند آوري نیز شده است، مردم انتظار دارند این مشکلات برطرف شود، موضوع شفافیت نیز خواست همگانی مردم است،
استفاده حداکثري از همه نیرو هاي جوانی و انقلابی و کارآمد نیز دیگر مطالبه و انتظار مردم است، قاعدتاً یکی دیگر از انتظارات جدي
دیگر نگاه به داخل و ظرفیت هاي داخلی به جاي نگاه به خارج کشور است. در این چند سال که دوران اعتدال اصلاحات بود و با توجه
به نگاهی که به خارج از کشور وجود داشت پیش بینی می کنم مردم خسته شده اند و قطعاً به سمت چهره هاي اصول گرا خواهند

 
رفت. 

 
محمود صادقی اعلام کاندیداتوري کرد 

نماینده مردم تهران در مجلس دهم و دبیرکل مجمع مدرسین دانشگاه ها براي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري اعلام
داوطلبی کرد. به گزارش فارس، محمود صادقی با بیان اینکه برنامه انتخاباتی ما براساس الگوي توسعه پایدار و متوازن و الگوي
حکمرانی خوب در بخش هاي مختلف طراحی شده است، گفت: در حوزه اقتصادي مثبت کردن رشد اقتصادي پایدار و همسو کردن
این رشد با اهداف مندرج در برنامه و سیاست هاي 1404 جزو برنامه هاي ماست. امیدواریم رشد اقتصادي با برنامه ریزي درست

 
مثبت شود و به میانگین 5 درصد برسد. 

 
5 گزینه حزب کارگزاران براي انتخابات ریاست جمهوري 

حزب کارگزاران آقایان ظریف، محسن هاشمی، جهانگیري، پزشکیان و شریعتمداري را به عنوان کاندیداي مدنظر به جبهه اصلاحات

 
ایران پیشنهاد کرده است. 

غلامرضا کرباسچی، دبیرکل حزب کارگزاران در گفت وگویی درباره کاندیدا هاي پیشنهادي حزب متبوعش که به نام آن ها به جبهه
اصلاحات ایران ارائه شده، گفت:حزب کارگزاران پنج نفر را به عنوان کاندیدا به اصلاحات معرفی کرده است. در جبهه اصلاحات 14 نفر
از طرف احزاب مختلف معرفی شدند و در نهایت حزب نیز پنج نفر را معرفی کرده است. وي افزود: اعلام آمادگی این افراد براي حزب
کاملاً مشخص نیست، اما چون بحث شان مطرح بوده است مطرح شدند؛ آقایان ظریف، محسن هاشمی، جهانگیري، پزشکیان و



شریعتمداري از افرادي هستند که براي شرکت در انتخابات آمادگی دارند، اما غیر از آقاي پزشکیان هنوز هیچ کدام به طور رسمی
اعلام حضور در انتخابات نکرده است.



جغرافیاي مهاجرت و اسکان موقت در روستا هاي گیلان

منبع: شعار سالشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/02/21

شعار سال:تیمور آمار دانشیار دانشگاه آزاد اسلامی واحد رشت در یادداشت پژوهشی نوشت: مهاجرت و تحرك مکانی از مولفه
هاي اصلی تغییر و تحول جمعیت است. این پدیده از نظر گستره جغرافیایی به جابجاییهاي برون سرزمینی و دورن سرزمینی

تقسیم بندي می شود. مهاجرتهاي داخلی در هر کشور بر اساس روند شکل گیري و تبعیت ...

 
شعار سال:تیمور آمار دانشیار دانشگاه آزاد اسلامی واحد رشت در یادداشت پژوهشی نوشت: 

مهاجرت و تحرك مکانی از مولفه هاي اصلی تغییر و تحول جمعیت است. این پدیده از نظر گستره جغرافیایی به جابجاییهاي برون
سرزمینی و دورن سرزمینی تقسیم بندي می شود. مهاجرتهاي داخلی در هر کشور بر اساس روند شکل گیري و تبعیت از جریان کلی
و عمومی هر کشور یا بر اساس سیاستهاي جمعیتی و مهاجرتی و همچنین سیاستهاي تشویقی و بازدارنده از «نقاط روستایی بسمت
شهرها»، یا بصورت معکوس از «شهرها بسمت روستاها» شکل می گیرد. مضافاً اینکه مهاجرت از جنس «شهر به شهر» و «روستا به
روستا» نیز در همین دسته بندي قرار می گیرد. مطالعات صورت گرفته نشان می دهد که جابجایی از شهرها بسمت روستاهاي اطراف
در شهرهاي بزرگ عمدتاً اقتصادي و براي دسترسی به شغل بهتر یا مسکن ارزانتر می باشد. اما با گسترش دامنه این جریان جمعیتی
انگیزه هاي جابجایی نیز از دلایل صرفاً اقتصادي بسمت انگیزه هاي اجتماعی و خدماتی میل کرده و دسترسی به مزیتهاي زندگی در
نواحی روستایی و ارتقاء کیفیت زندگی در راس عوامل موثر بر مهاجرت هاي شهري-روستایی قرار می گیرد. بر این اساس در مفهوم
مهاجرت از نقاط شهري بسمت روستاها حداقل به سه اصطلاح رایج می رسیم که تحلیل مسائل مربوط به این جریان جمعیتی را قابل
فهم تر می سازد: مهاجرین آزرده از نابسامانیهاي شهر که روستا را گریزگاه و مامنی براي استراحت و گذران اوقات فراغت انتخاب می
کنند (مهاجرت معکوس) جابجایی افرادي که با ریشه روستایی در برهه ایی از زمان به شهر کوچ کرده و پس از فراغت از کار و ایام
بازنشستگی مجدداً به روستا بازگشته اند (مهاجرین بازگشتی) و سکنه دائمی روستاهایی که محل کار آن ها شهر است اما روستا را
بعنوان محل سکونت خود انتخاب نموده اند. این بخش از جمعیت عموماً در روستاهاي بلافصل مراکز شهري (بویژه شهرهاي

 
پرجمعیت) اسکان داشته و روزانه بین روستا و شهر جابجامی شوند (جابجایی پاندولی یا آونگی) 

در اشکال جابجایی هاي معکوس و بازگشتی پیامدهایی برساختار اقتصادي-اجتماعی، کالبدي و زیست محیطی نواحی روستایی
خواهد داشت که از حیث اقتصادي عوارضی چون «تعارض در اهداف توسعه در سطح کلان و فعالیت ها و عملیات در سطوح خرد»،
«تبدیل منابع تولید بویژه زمین به سرمایه نقدي از سوي روستاییان»، «شکل گیري و گسترش بورژوازي مستغلات»، «تغییر در نظام
ارتباط اقتصادي روستاها و سکونتگاههاي شهري»، «کالایی شدن منابع تولید و غفلت از تاثیر بلندمدت آن» و «تحول در بنیادهاي
تولید روستاوبی انگیزگی اشتغال در بخش کشاورزي» برجاي خواهد گذاشت. دربعد اجتماعی و فرهنگی اثرات این جایجایی ها در
مواردي چون «توزیع نا متوازن جمعیت در محدوده هاي روستایی»، «درهم ریختگی اجتماعی و ناهمگونی فرهنگی»، «عدم توازن در
ساختمان جمعیت و هرم سنی آن» بروز خواهد کرد. «آسیب هاي زیست محیطی»، «عدم تعادل بین زیرساختهاومیزان جمعیت»، و
«عدم تعادل اکولوژیک و مخاطرات ناشی از جمعیت مازاد بر منابع» در بخش عوارض زیست محیطی و اکولوژیک قابل ملاحظه است.
در عینی ترین و ملموس ترین آثار مهاجرت بر سکونتگاههاي روستایی عوارض کالبدي قابل ذکراند: «تغییر در نظام مالکیت»، «تحول
در کاربري زمین و چشم انداز روستاها»، «افزایش ساخت خانه هاي دوم و آشفتگی کالبدي ناشی از آن»، «درهم ریختگی کالبدي»، و

 
«آشفتگی در معماري و ساخت و ساز» از جمله مهمترین این موارد بشمار میروند. 



 
جغرافیاي جابجایی و تحرك جمعیت بسمت روستاهاي استان گیلان: 

استان گیلان بواسطه شرایط اکولوژیکی ممتاز و منحصر بفرد همواره مورد توجه مهاجرین بوده و از مقصدهاي عمده سفرهاي کوتاه
مدت، میان مدت و مهاجرتهاي دائم بشمار میرود. طی چهل سال اخیر در فضاي جغرافیایی استان گیلان سه جریان مهاجرتی
تاثیرگذار داشته ایم: مهاجرت از بخش غربی استان (عمدتاً از اردبیل و خلخال) و استان شرقی (مازندران)، مهاجرت از روستاها و
شهرهاي کوچک به رشت و شهرهاي بزرگ استان و بالاخره مهاجرت از سایر استان ها (بویژه از جنوب و مرکز کشور به استان است)
که در ده ساله اخیر رواج یافته است. از بین این سه جریان جابجایی، الگوي سوم با بقیه متفاوت است، چرا که به صورت وسیع

 
درمناطق شهري و روستایی استان دیده می شود. 

روستاهاي استان گیلان بواسطه مزیت ها و ویژگیهاي منحصر بفردي که دارند از قدیم الایام مورد توجه مهاجرین و ساکنان شهري
بوده اند. سابقه گرایش به اسکان جمعیت در نواحی روستایی استان عمدتاً بواسطه نیازهاي درونی استان و تقاضاي جامعه شهري و
همچنین تبعیت از تنوع اقلیمی (در فصول تابستان و زمستان) در قالب تابستان نشین و زمستان نشین بر می گردد. اما بتدریج بویژه
در دو دهه اخیر موج تقاضا براي تملک زمین و بر پایی سکونتگاه موقت فراتر از مرزهاي اداري-سیاسی استان رفته و مهاجرینی از
سرتاسر کشور را روانه استان نمود. بر اساس آخرین اطلاعات اخذ شده از مدیران روستاهاو جمع بندي آن 180467 نفر مهاجر در
قالب 61597خانوار احصاء شده اند که نحوه استقرار آن ها به تفکیک شهرستان در نمودار مشخص شده است. نظام پراکنش مهاجرین
تابعی از مرکزیت اداري-سیاسی استان، موقعیت جغرافیایی روستاهاي شهرستان، قابلیت ها و مزیتهاي بهتر این روستاها، دسترسی به
خدمات و امکانات و همچنین تعدد نقاط روستایی است. ضمن اینکه 68 درصد اسکان مهاجرین در شهرستانهاي رشت، لاهیجان،

 
انزلی، آستانه اشرفیه، لنگرود و رضوانشهراست که به لحاظ محیطی در شرایط جلگه ایی قرار گرفته اند. 

از میزان جابجایی و مهاجرت به روستاهاي استان گیلان و بر اساس اطلاعات میدانی اخذ شده 24.9 درصد اقامت دائم و 75.1 درصد
نیز اقامت موقت دارند. بخش عمده ایی از مهاجرینی که اقامت دائم دارند شامل مهاجرین بازگشتی هستند که به مبدا حرکت یا یکی
از روستاهاي نزدیک به محل تولد یا اقامت خود در روستا بازگشته اند. و از طرف دیگر مهاجرینی که اقامت دائم دارند عموماً شامل

 
جابجائی هاي معکوس (از شهر به روستا) هستند که از آن تعبیر به جریان ضد شهرنشینی نیز می شود. 

 
 

خاستگاه مهاجرین ورودي به استان گیلان و نحوه استقرار آن ها در سکونتگاههاي روستایی استان نشان می دهد که منطقه تهران
(شامل استانهاي تهران، قم و البرز) 57.7 درصد از کل مهاجرین را بخود اختصاص داده است. منطقه اصفهان با 8.7درصد، استان
قزوین 7.1 درصد و منطقه آذربایجان با 4.2 درصد در رده هاي بعدي قرار دارند. اگر منطقه خزري و استان سمنان (با 1.3 درصد) به
مجموعه سه منطقه فوق (بجز منطقه اصفهان) اضافه نماییم این چهار منطقه در مجموع 70.3 درصد از کل مهاجران و جابجاییهاي
ثبت شده در روستاهاي استان را شامل می شوند. این موضوع تاکید بر متغیر فاصله و تاثیر آن بر کشش مهاجرتی بسمت روستاهاي



گیلان می باشد. حدود 15.4 درصد از کل مهاجرین از مناطق گرمسیري کشور و از استانهاي مرکزي، شرقی و جنوبی بسمت گیلان

 
حرکت نموده و بصورت موقت یا دایم در این سکونتگاه ها استقرار یافته اند. 

 
 

البته از 9 استانی که خاستگاه مهاجرین از استانهاي گرم و خشک کشور محسوب می شوند اصفهان (8.7 درصد) و استان فارس با
2درصد از کل مهاجرین بیشترین تعداد جابجایی ها را بسمت گیلان داشته اند. و بالاخره 10.3 درصد از جابجاییهاي موقت و عمدتاً

 
دایم بسمت روستاهاي استان منشأ درون استانی داشته و در قالب مهاجرتهاي روستابه روستا و شهر به روستا انجام شده اند. 

 
تغییر در بافت جمعیتی وجابجایی در منابع قدرت و ثروت ره آورد هجوم به روستاهاي استان 

گرایش به تملک اراضی روستایی توسط شهرنشینان و افراد خارج از روستا (مهاجر) یکی از واقعیت هاي موجود سکونتگاه هاي
روستایی است. با وجود اینکه زمین در فرهنگ عمومی روستاییان از جایگاه ویژه اي برخوردار بوده و فروش آن با کراهت یا به ناچاري

 
صورت می گیرد اما امروزه توسط روستاییان و کشاورزان به سهولت به معرض فروش گذاشته می شود. 

 
عمده ترین دلایل واگذاري و فروش زمین که در واقع فروش یا واگذاري حق نسق می باشد به شرح زیر است: 

 
- تغییر نسل (عدم رغبت به کار کشاورزي از سوي نسل جوان) 

 
- اختلاف شدید هزینه و فایده فعالیتهاي کشاورزي و رضایت به تبدیل زمین به نقدینگی 

 
- فشارهاي اقتصادي و نیاز هاي مالی 

- ارتقاء جایگاه اداري و سیاسی روستا از طریق واگذاري زمین به افراد با نفوذ (مدیریت سیاسی بر فضاي روستا مسلط می شود)

 
ودستیابی به منابع جدید قدرت و ثروت در روستا 

بر اساس اطلاعات اخذ شده از تمامی روستاهاي استان در سال 1398 از 61597 خانوار مهاجر به روستاهاي استان گیلان حدود
46200 خانوار ساکن موقت بشمار میروند. این در حالی است که بیش از 50 هزار مورد خرید زمین نیز از سوي مهاجرین نیز احصاء
گردید که هنوز در آن ها ساخت وسازي صورت نگرفته است. تعداد خانوار روستایی استان در آخرین سرشماري رسمی کشور
313957 خانوار بوده است که می توان گفت که در حال حاضر نسبت خانوار غبربومی به بومی استان حدود 20 درصد است. و با
توجه به پتانسیل جمعیت غیربومی در اسکان موقت (با توجه به خرید زمین) میتوان گفت که این نسبت در سالهاي آتی تا 38 درصد
نیز افزایش می یابد. و این ارقام یعنی اینکه نسبت مالکین غایب از ده در روستاهاي استان رقم قابل توجهی است که نیازمند توجه و

 
تامل بیشتري است. 

تغییرات مالکیت اراضی به نوعی سرریزشدن بخش از سرمایه ها و جمعیت به سوي روستاها است که این سرمایه ها با نفوذ در
سکونتگاه ها اقتصاد روستا را تحت تاثیر قرارخواهد داد. پژوهش میدانی نگارنده با بررسی گسترده در روستاهاي استان نشان داد که
تغییر مالکیت زمین در روستاها و دست به دست شدن آن از «ساکنان بومی» به «مهاجرین متقاضی» و شکل گیري مالکیت غایب از



 
ده ابعادي بسیار عمیق تر از یک انتقال ثبتی یا عرفی است: 

 
اولاً تغییر مالکیت بجز در مواردي بسیار نادر با تغییر کارکرد منابع تولید بویژه زمین همراه است. 

 
ارزش افزوده این نقل و انتقال عموماً نصیب روستاییان نمی شود. 

ثانیاً با تغییر مالکیت منابع قدرت در روستاهاي استان در حال جابجا شدن است. این جابجایی از یک قدرت کلاسیک مبتنی بر
مالکیت زمین جاي خود را به قدرت ناشی از انباشت نقدینگی می دهد که بعضاً سر از تولید در بخش هاي غیر کشاورزي در می آورد

 
و عمدتاً جذب فعالیتهاي غیر رسمی و غیر تولیدي در شهرها می شود. 

کارکرد سکونتگاه هاي روستایی در استان گیلان تغییر می یابد. بطوریکه نقش اقتصادي روستاها بعنوان یک کارکرد غالب تولیدي
جاي خود را به کارکرد سکونتی می دهد و روستا تبدیل به سکونتگاهی می شود که بواسطه مزیتهاي محیطی و ارتباطی مورد توجه
مهاجرینی می شود که یا به قصد گذران اوقات فراغت یا استراحت دوران بازنشستگی به قصد اقامت موقت یا دائم به سوي آن گرایش

 
پیدا می کنند. 

سطح اعتماد و وفاق اجتماعی کاهش یابد و در نتیجه همگرایی و مشارکت ضعیف شود (بین جمعیت بومی و گروههاي غیر بومی) ودر

 
نهایت در سیما و منظرروستا تغییر حاصل شود و بافت روستا در مرحله انتقال از سنت به یک وضعیت شبه مدرنیستی قرار گیرد. 

درجه زیست پذیري روستاهاي استان کاهش می یابد چراکه با گسترش سکونت در این نواحی شاهد مزیتهاي گذشته و منحصر بفرد
این مناطق نخواهیم بود و در این فرآیند از روستا تنها یک نام می ماند و آنچه دیده می شود مظاهربیگانه با زندگی روستایی و

 
هویتهاي خاص این مناطق است. 

به طور کلی دو رویکرد به مسأله مهاجرت به نواحی روستایی استان گیلان وجود دارد. اول مقابله با مهاجرت که در این رویکرد بر
جنبه هاي منفی ناشی از مهاجرت مانند افزایش نرخ بیکاري، تغییر الگوهاي فرهنگی، تغییر کاربري اراضی، تخریب محیط زیست و...
تاکید می شود. در رویکرد دوم مهاجرت به عنوان امري غیرقابل اجتناب بوده و چنین نظري وجود دارد که ایرانیان براي سکنی
گزیدن در هر منطقه از کشور از آزادي کامل برخوردار هستند و این امر استان گیلان را مستثنی نمی سازد. مضافاً اینکه مهاجرت می
تواند با ورود سرمایه انسانی و اقتصادي قابل توجهی همراه باشد. آنچه که در این میان مهم به نظر می رسد مدیریت بهتر بر جریان

 
هاي مهاجرتی به منظور کاهش مضرات ناشی از این موج فراگیر و بهره گیري از مزایایی است که ممکن است به همراه داشته باشد. 

 
براي مطالعه بیشتر مراجعه کنید به: 

اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان گیلان (1399): «تحلیل الگوهاي مهاجرت به نواحی روستایی استان گیلان و پیامدهاي

 
اقتصادي-اجتماعی، کالبدي و امنیتی آن» مجري مسئول: تیمورآمار عضو هیئت علمی دانشگاه آزاد اسلامی استان گیلان 

شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از سایت خبري دیار میرزا ، تاریخ انتشار: 20اردیبهشت 1400، کدخبر: 620063
www.diyarmirza.ir،



حال آب سنگ هاي مرجانی خلیج فارس خوب نیست

منبع: شعار سالشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/02/21

شعار سال: مرجان در ظاهر موجودي جان سخت، اما دل نازك است که با کوچک ترین استرس تحمیل شده، امکان دارد
جان خود را از دست بدهد تا با مرگ آن زیستگاه هزاران جانور دریایی به خطر بیفتد و جهان گامی دیگر به فاجعه زیست

محیطی نزدیک شود. این موجود زنده با اسکلتی از جنس کربنات کلسیم هستند که به گفته محققان ...

شعار سال: مرجان در ظاهر موجودي جان سخت، اما دل نازك است که با کوچک ترین استرس تحمیل شده، امکان دارد جان
خود را از دست بدهد تا با مرگ آن زیستگاه هزاران جانور دریایی به خطر بیفتد و جهان گامی دیگر به فاجعه زیست محیطی نزدیک
شود. این موجود زنده با اسکلتی از جنس کربنات کلسیم هستند که به گفته محققان پیدایش اولین گونه آن بر روي زمین حدود
540میلیون سال پیش در نتیجه ترکیب یک حیوان (توتیا) و یک گیاه تک سلولی بوده است. اکوسیستم مرجان ها همانند جنگل
هاي گرمسیري مرکز تنوع زیست دریا به شمار می رود، به طوري که زندگی یک میلیون انواع گونه هاي گیاهی و جانوري ازجمله

 
ماهیان، باکتري ها و حتی انسان ها به این آب سنگ ها وابسته است. 

 
وابستگی حیات 25درصد موجودات دریایی به آب سنگ ها 

وابستگی حیات 25درصد موجودات دریایی به مرجان ها، کاهش شدت موج در طوفان هاي دریایی، ایجاد شفافیت در آب، استفاده
هاي دارویی، گردشگري، رونق ماهی گیري و کسب درآمد سالانه 130هزار تا یک میلیون و 200هزار دلاري در بخش اقتصاد در هر

 
هکتار از این آب سنگ ها تنها بخشی از مزایاي وجود مرجان ها در دریاها است. 

مطالب بالا گفته هاي دانشیار رشته اکولوژي و حفاظت دریا در دانشگاه شهید بهشتی تهران بود که در ادامه به ایرنا گفت: کشور ما نیز
از این نعمت بزرگ بی بهره نیست، به طوري که در 18نقطه از ایران نیز آب سنگ هاي مرجانی وجود دارد و تاکنون در این مناطق

 
70نوع آن گزارش شده که حدود 10درصد گونه هاي شناسایی شده در جهان است. 

محمدرضا شکري اظهار داشت: تقریباً تمام جزایر ایران در خلیج فارس با آب سنگ هاي مرجانی محاصره شده که جزایر خارك،
خارکو، کیش، لاوان، هندورابی، فارور، بنی فارور، شیدور، تنب بزرگ، تنب کوچک، سیري، لارك، ابوموسی، هنگام، قشم، هرمز، خلیج

 
ناي بند و خلیج چابهار از مهم ترین مناطق مرجانی ایران است. 

وي درخصوص وجود مرجان در کیش نیز یادآور شد: در هفت نقطه این جزیره از شمال غربی تا شمال شرقی آن لکه هاي مرجانی

 
وجود دارد و با توجه به مزایاي این آب سنگ ها می توان گفت تمام رونق اقتصادي و گردشگري کیش مدیون وجود آن ها است. 

 
احتمال مرگ 75درصد مرجان هاي دنیا 

این دانشیار رشته اکولوژي و حفاظت دریا در دانشگاه شهید بهشتی تهران اضافه کرد: با توجه به بررسی هاي علمی انتظار می رود تا
سال2050 میلادي 75درصد از مرجان هاي سطح اقیانوس و آب هاي آزاد جهان از بین بروند که مرجان هاي خلیج فارس و دریاي

 
عمان نیز از این امر مستثنی نیستند و باید تدبیري اساسی براي حفاظت، احیاء و تکثیر این آب سنگ ها اندیشیده شود. 



شکري افزود: استفاده بیش از حد از مناطق مرجانی با اهداف گردشگري، فعالیت هاي اقتصادي و عمرانی، بهره وري غیراصولی صیادي
و بالارفتن دماي زمین ازجمله دلایل مرگ و از بین رفتن مرجان ها است که درصورت تداوم روند فعلی باید در انتظار یک فاجعه

 
زیست محیطی در سال هاي آتی باشیم. 

 
راه نجات مرجان از چنگال مرگ 

این دانشیار رشته اکولوژي و حفاظت دریا در دانشگاه شهید بهشتی تهران گفت: در بررسی وضعیت مرجان هاي جزیره کیش نیز
مشخص شده آب سنگ هاي سایت هاي شرقی به علت وجود کلوپ هاي غواصی هفت برابر بیش تر از سایر نقاط جزیره مورد بهره
برداري قرار گرفته اند که پیشنهاد شده اعطاي مجوز به فعالیت هاي غواصی و کلوپ ها در این منطقه متوقف شود و به جاي آن این

 
فعالیت ها در جنوب جزیره گسترش داشته باشد. 

شکري اضافه کرد: سیستم هاي آب شیرین کن سواحل خلیج فارس به دلیل وارد کردن آب شور به دریا، ساخت وسازهاي ساحلی،

 
استحصال زمین از دریا و ریزش روغن کشتی ها از دیگر دلایل آسیب رسان به مرجان ها است. 

وي اظهار داشت: جلوگیري از ایجاد آلودگی هاي محیطی توسط انسان ها، کاهش تولید زباله ها، ارائه آموزش و خدمات غواصی در
سایت هاي مصنوعی، افزایش سطح آگاهی فعالان مشاغل مرتبط با دریا، راه اندازي مرکز تکثیر و احیاي آب سنگ ها ازجمله

 
راهکارهاي علمی براي احیاي مرجان در نقاط مختلف خلیج فارس ازجمله جزیره کیش است. 

 
هم آغوشی طبیعت و مدرنیته 

رئیس اداره محیط زیست سازمان منطقه آزاد کیش نیز گفت: این جزیره جز معدود مکان هاي گردشگري دنیاست که می توان
ساختمان هاي مدرن را در کنار فضاي طبیعی مشاهده کرد و گردشگران می توانند با طی مسافتی اندك به بهترین سواحل و دنیاي

 
زیر آب دست پیدا کنند. 

مریم محمدي با بیان این که مرجان ها مهم ترین زیبایی زیر آب کیش است، افزود: این جزیره از نظر زمین شناسی برون زدي است
که روي آن از مرجان پوشیده شده، به شکلی که می توان آثار طبیعی و تاریخی این آب سنگ ها را در نقطه نقطه جزیره مشاهده

 
کرد. 

وي یادآور شد: این جزیره از عمق زیر یک متر تا 10متر داراي آب سنگ است و سایت هاي مرجانی آن از تنوع گونه هاي مختلفی

 
برخوردار است و مانند یک جنگل استوایی در زیر آب تنوع زیستی زیادي را تحت پوشش خود قرار داده است. 

محمدي یادآور شد: این مرجان ها باعث شده است که دنیاي زیر آب جزیره کیش محل زندگی گونه هاي مختلف جانوران دریایی
ازجمله برخی گونه هاي در خطر انقراض مثل لاپشت هاي پوزه عقابی باشد و همچنین شفافیت آب و رنگ آبی لاجوردي آن و ماسه

 
هاي نقره فام تشکیل شده از خرده مرجان و صدف از دیگر مزیت هاي وجود آن ها در جزیره است. 

 
علل انسانی و طبیعی عامل مرگ مرجان هاي کیش 



رئیس اداره محیط زیست سازمان منطقه آزاد کیش با اشاره به این که تهدیدهاي مرجان هاي این جزیره به دو دسته عوامل طبیعی و
انسانی تقسیم شده است، افزود: علل طبیعی ازجمله گرم شده دماي زمین پدیده النینو و طوفان هاي دریایی به علت گستردگی

 
مخاطرات بیش ترین سهم را در مرگ مرجان ها دارد. 

وي یادآور شد: با وجود سهم اندك مخاطره هاي انسانی در تخریب مرجان ها به نسبت دلایل طبیعی باید سعی کرد که با کم کردن

 
فشارهاي انسانی، استرس هاي طبیعی این آب سنگ ها را کاهش داد تا فرصتی براي احیاي آن ها فراهم شود. 

محمدي غواصی در شرق جزیره را از عوامل انسانی در آسیب رسیدن به مرجان هاي کیش اعلام کرد و افزود: اصلی ترین زیستگاه
مرجانی این جزیره در شرق آن قرار دارد که به علت توسعه شهري و فعالیت کلوپ هاي غواصی بیش تر از هر نقطه دیگري در معرض

 
خطر و فشار است. 

وي با اشاره به این که عمده ترین مشکل در این بخش غواصان آماتور هستند، گفت: با توجه به این که آن ها هنوز قادر به کنترل
خود در زیر دریا نیستند و احتمال برخورد و دست زدن به آب سنگ ها براي حفظ تعادل خود را دارند، موجب آسیب رساندن به

 
مرجان ها می شوند. 

رئیس اداره محیط زیست سازمان منطقه آزاد کیش یادآور شد: معیشت کلوپ هاي دریایی و سایت هاي غواصی به مرجان ها وابسته

 
است و آن ها در این راستا همکاري تنگاتنگی با محیط زیست در حفظ این سرمایه دارند. 

 
سایت مصنوعی غواصی در کیش ایجاد می شود 

مدیرعامل مؤسسه ورزش و تفریحات سالم کیش نیز با اشاره به این که این جزیره سهم 90درصدي در ارائه خدمات آموزشی و
تفریحی غواصی کشور دارد، اظهار داشت: هم اکنون 23کلوپ تفریحات دریایی در این جزیره سالانه به 700هزار گردشگر و هشت

 
کلوپ تخصصی به فعالیت هاي مختلف ازجمله سکوهاي نفتی، سازه هاي دریایی و کشتی ها خدمات ارائه می کنند. 

عزیزاالله فرضی پور با اشاره به حضور 400غواص با درجه بالا در این جزیره و فعالیت مستقیم 100تن از آنان در بخش گردشگري
اضافه کرد: با توجه به این میزان خدمات گردشگري و اشتغال، ایجاد سایت مصنوعی غواصی براي توسعه خدمات و همچنین

 
جلوگیري از آسیب رساندن به مرجان ها ضروري است. 

وي افزود: این مؤسسه در نظر دارد با همکاري معاونت عمرانی سازمان منطقه آزاد، محیط زیست، فدراسیون نجات غریق و غواصی و
بخش خصوصی نخستین سایت مصنوعی کشور را ایجاد کند که در این راستا تاکنون ایده هاي مختلفی مطرح شده، اما هیچ کدام

 
نهایی نشده است. 

مدیرعامل مؤسسه ورزش و تفریحات سالم کیش گفت: درصورتی که این سایت راه اندازي شود، می توان از خروج سالانه یک هزار

 
گردشگر از کشور جلوگیري کرده و در کنار آن با جذب گردشگران خارجی براي کشور ارزآوري داشته باشیم. 

وي درخصوص فعالیت کلوپ هاي تفریحات دریایی و اهمیت وجود مرجان ها در این فعالیت ها اظهار داشت: معیشت کلوپ ها به
مرجان ها وابسته است و در این راستا مربیان غواصی قبل از غوص گردشگران (غواصان آماتور) آموزش هاي لازم را به آنان ارائه می

 
کنند و در تمام مدت غواصی کنار آنان هستند. 



 
مرجان ها گرفتار در تورهاي نامرئی 

وجود تورهاي سرگردان به خاطر صیادي هاي غیرمجاز و لنگر اندازي شناورها دیگر عوامل انسانی آسیب رسان به مرجان هاي کیش
بود که محمدي، رئیس اداره محیط زیست سازمان منطقه آزاد کیش اعلام کرد و گفت: در این راستا نیازمند حمایت اداره شیلات

 
جزیره براي کاهش این فشار بر آب سنگ ها هستیم. 

 
شناورهاي فاقد هویت جمع آوري می شود 

معاون صید و بنادر ماهی گیري شیلات هرمزگان نیز با بیان این که صید و صیادي در این استان و جزیره کیش توسط دو گروه شامل
شناورهاي داراي مجوز صیادي و شناورهاي فاقد پروانه انجام می شود، اظهار داشت: بیش ترین آسیب به محیط زیست دریا نیز توسط

 
گروه غیرمجاز وارد می شود که در روند صید از هر نوع روش و ابزارآلات غیرمجاز و غیراستاندارد استفاده می کنند. 

ابراهیم عالی زاده گفت: اداره کل شیلات هرمزگان در راستاي مبارزه با این پدیده در سال99 یگان حفاظت منابع شیلات کیش را راه

 
اندازي کرد و با توجه به گستردگی صیدگاه هاي منطقه نیاز به حمایت توسط سایر ارگان ها داریم. 

وي افزود: شناورهاي فاقد هویت که از هر گونه ادوات صید ازجمله تورهاي غیرمجاز استفاده می کنند، ممکن است با احساس احتمال

 
دستگیري یا هر مورد دیگر این ادوات را در دریا رهاسازي کرده و باعث تخریب محیط زیست و مرگ مرجان ها شوند. 

معاون صید و بنادر ماهی گیري شیلات هرمزگان یادآور شد: در این خصوص سیاست این اداره کل جمع آوري شناورهاي فاقد هویت
و نیز ابزار و ادوات غیراستاندارد است که براي ارتقاي سطح اطلاعات صیادان فرهنگ سازي بین آنان به صورت مستمر با برنامه

 
آموزشی انجام می شود. 

 
35صیاد غیرمجاز در کیش دستگیر شدند 

فرمانده انتظامی ویژه و دریابانی کیش نیز در این ارتباط گفت: دریابانان این فرماندهی در سال جاري موفق به دستگیري 35صیاد

 
غیرمجاز شدند. 

علی اصغر جمالی اظهار داشت: این صیادان غیرمجاز در داخل 12فروند شناور صیادي و دو شناور گوفه کش فعالیت داشتند که
دریابانان حین گشت هاي دریایی آنان را دستگیري کردند. وي اضافه کرد: در سال گذشته نیز 105صیاد غیرمجاز که در 89شناورها

 
صیادي غیرمجاز و شش شناور گوفه کش فعالیت داشتند که دستگیر و تحویل مقامات قضایی داده شدند. 

 
مرجان سوغات نیست 

رئیس اداره محیط زیست منطقه آزاد کیش خروج مرجان، صدف و ماسه توسط مسافران را از دیگر آسیب هاي این جزیره مرجانی
اعلام کرد و افزود: این موارد مهم ترین زیبایی و سرمایه زیستی این منطقه است و در سال هاي گذشته همواره تلاش شده از آن ها

 
حفاظت شود. 



محمدي افزود: خروج مرجان، ماسه و صدف از این جزیره ممنوع است و براي حفاظت از محیط زیست این منطقه به ازاي خروج
غیرقانونی هر کیلوگرم مرجان شش میلیون تومان جریمه در نظر گرفته شده است. وي با بیان این که روزانه حدود 20کیلوگرم انواع
مرجان، صدف و ماسه عمدتاً در فرودگاه کشف و به ساحل جزیره برگردانده می شود، افزود: افرادي که سعی در خروج جانداران کیش

 
داشته باشند، در مبادي خروجی دستگیر و تحویل مقامات قضایی داده می شوند. 

محمدي اضافه کرد: برخی از مسافران جزیره کیش بدون آگاهی قبلی اقدام به خروج مرجان، صدف و ماسه می کنند که مأموران این

 
اداره با همکاري کارکنان پلیس فرودگاه و بندرگاه تجاري این کالاها را توقیف می کنند تا مانع تخریب محیط زیست جزیره شوند. 

رئیس اداره محیط زیست سازمان منطقه آزاد کیش ادامه داد: برداشتن هر نوع موجود آبزي ازجمله ستاره دریایی نیز یک جرم به
شمار می رود؛ زیرا حتی لاشه موجودات زنده هم براي طبیعت و چرخه زیستی آن فوایدي دارد و حذف آن می تواند مشکلات زیست

 
محیطی به دنبال داشته باشد. 

درخصوص اهمیت مرجان ها شاید همین مسأله کافی باشد که خداوند دو بار در آیه 22 و 58سوره الرحمان از آن یاد کرده تا ما با پی
بردن به اهمیت این نعمت گران بها وظیفه بشري خود را به جا آورده و هر کدام به نوبه خود گامی مؤثر در حفاظت از این سرمایه

 
برداریم. 

شعار سال، با اندکی تلخیص واضافات برگرفته از سایت روزنامه سبزینه، تاریخ انتشار: 20 اردیبهشت 1400، کد خبر: 95310،
.www.sabzineh.org



کاهش نرخ بیکاري در ترکیه

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/02/21

جراردو می گوید: قبل از آن که در سال گذشته حین بازي فوتبال بی هوش و ام آر آي انجام دهد، ماه ها دچار سردردهاي
شدید و به طور کلی "احساس ناراحتی" بوده است.

پس از چهار ماه افزایش متوالی، نرخ بیکاري ترکیه به

 
نزدیکی 13 درصد کاهش یافت. 

به گزارش ایسنا به نقل از خبرگزاري دیلی صباح، مرکز
آمار ترکیه در گزارشی اعلام کرد که نرخ بیکاري این کشور
در 12 ماه منتهی به مارس به 13.1 درصد رسیده که این
رقم در مقایسه با مدت مشابه ماه قبل 0.1 درصد کمتر
شده است. این نرخ بیکاري، کمترین نرخ بیکاري ثبت شده

 
ترکیه در سه ماه اخیر محسوب می شود. 

طی این مدت جمعیت افراد بیکار 59 هزار نفر افزایش یافته و به چهار میلیون و 236 هزار نفر رسیده است. از سوي دیگر شمار
شاغلین در ترکیه تا پایان این ماه با 550 هزار نفر افزایش در مقایسه با ماه قبل به 28 میلیون و 89 هزار نفر رسیده است. طی این
مدت میزان مشارکت در بازار کار 50.1 درصد بوده است که 0.3 درصد بیشتر از رقم ثبت شده در مدت مشابه ماه قبل محسوب می
شود. نرخ اشتغال براي مردان 55.1 درصد اندازه گیري شده است. براي زنان نیز این نرخ 29.2 درصد اندازه گیري شده که 0.3 درصد

 
بیشتر از ماه گذشته بوده است. 

طبق اعلام مرکز آمار ترکیه، نرخ بیکاري جوانان 15 تا 24 ساله با 0.7 درصد افزایش نسبت به مدت مشابه سال قبل به 25 درصد
رسیده است. همزمان با شروع بحران کرونا در ترکیه، دولت این کشور از ماه آوریل اقدام به فراهم کردن کمک هاي مالی براي حدود

 
دو میلیون نفر از افرادي که شغل خود را از دست داده اند، کرده است. 

سال گذشته نرخ بیکاري ترکیه بین 9.6 و 13.5 درصد در نوسان بود. طی برنامه جدید اقتصادي ترکیه که در ماه سپتامبر سال قبل
اعلام شد، نرخ بیکاري تا پایان امسال باید به 11.8 درصد برسد. این کشور رسیدن به نرخ بیکاري تک رقمی را در سال 2021 هدف

 
گذاري کرده است. 

متوسط نرخ بیکاري ترکیه در بازه زمانی 2005 تا 2020 معادل 10.5 درصد بوده که بالاترین نرخ بیکاري این کشور در بازه زمانی

 
2014 تا 2020 مربوط به ژانویه و فوریه سال 2009 با 14.8 درصد و کمترین نرخ مربوط به ژوئن2012 با 7.3درصد بوده است. 

asriran.com/003HqT :لینک کوتاه



سرمقاله آفرینش/ کارخانه هاي به کما رفته، احیا می شوند

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/02/21

پیام سپاهان - آفرینش / « کارخانه هاي به کما رفته، احیا می شوند » عنوان سرمقاله روزنامه آفرینش به قلم آذر فخري
است که می توانید آن را ...

پیام سپاهان - آفرینش / « کارخانه هاي به کما رفته، احیا
می شوند » عنوان سرمقاله روزنامه آفرینش به قلم آذر

 
فخري است که می توانید آن را در ادامه بخوانید: 

یکی از مهم ترین اتفاقات در حال وقوع در کشور، احیا و
شروع به کار کارخانه هاي تعطیل و یا تعلیق شده، به
دستور و توسط قوه قضائیه است؛ رویکردي که امید می
رود با تداوم آن، کارخانه هاي خوش سابقه کشور که در
مسیر تولید داخلی قرار داشتند، دوباره بتوانند به روزهاي
اوج شکوفایی خود بازگردند. براي تعطیل شدن، از

 
کاربازماندن و افزایش تعداد بیکارانی که شغل شان وابسته به فعالیت این کارخانه ها بود، دلایل چندي می توان آورد. 

یکی از مهم ترین اتفاقات در حال وقوع در کشور، احیا و شروع به کار کارخانه هاي تعطیل و یا تعلیق شده، به دستور و توسط قوه
قضائیه است؛ رویکردي که امید می رود با تداوم آن، کارخانه هاي خوش سابقه کشور که در مسیر تولید داخلی قرار داشتند، دوباره
بتوانند به روزهاي اوج شکوفایی خود بازگردند. براي تعطیل شدن، از کاربازماندن و افزایش تعداد بیکارانی که شغل شان وابسته به
فعالیت این کارخانه ها بود، دلایل چندي می توان آورد. به ظن قوي، قوه قضائیه که تلاش دارد کارخانه هاي فوق را احیا کند، درپی
رفع و حل این دلایل مختلف نیز هست. اما شاید یکی از مهم ترین نقش ها در تعطیلی کارخانه ها را بانک ها بازي کرده اند.به گفته
مسئول سازمان بسیج کارگران و کارخانجات:« بسیاري از این کارخانجات مشکل خاصی نداشته و توان تولید را داشته اند و بعضا
دستگاه هاي به روز براي تولید فراهم کرده اند. اما مشکلات مالی بانک باعث تعطیلی، پلمپ و مصادره گردیده.» بر این اساس بانک ها

 
موجب تعطیلی حدود  

1460 کارخانه در طی این سال ها شده اند. در حالی که انتظار منطقی از بانک ها در تمام جهان این است که از سرمایه گذاران و

 
حامیان مالی تولید ملی و اشتغال زایی باشند. 

هم چنین گاهی به دلیل واگذاري هاي معیوب، مسیر تولید دربرخی کارخانه ها متوقف شده؛ این امر علاوه بر توقف تولید ملی موجب
بیکاري عده زیادي نیز شده است. به گفته رئیس قوه قضائیه توقف تولید در کارخانه هاي کشور براي هیچ فردي قابل قبول و
خوشایند نیست ؛ وي براي احیاي برخی کارخانه ها، ضرب الاجل 30 روزه مقرر داشته است. در همین زمینه معاون قضایی دادستان
کل کشور می گوید:« پیگیر حقوق کارگران به لحاظ مادي و معنوي هستیم؛ بعضی کارخانه ها نیاز به اوُِرهال و تامین مالی و سرمایه
در گردش نیاز دارند که تا رسیدن به مقصود و نتیجه کاري، پیگیر آن ها هستیم. در بحث واگذاري ها با مواردي از فعل و ترك فعل

 
ها برخورد کرده ایم که ممکن است محصول تبانی یا امضاي طلایی باشد.» 

در واقع در اغلب موارد همین امضاهاي طلایی که قوه قضائیه در حال رونمایی از آن هاست، برخی کارخانه ها را به خاك ورشکستگی
و تعطیلی نشانده است و طبعا با اراده اي که از قوه قضائیه دیده می شود، انتظار می رود چنین روند مفسده زایی به زودي متوقف

 
شود.  

 در راستاي احیاي کارخانه هاي به تعطیلی کشیده شده، احیاي کارخانه هاي خوش نامی که تولیداتی در سطح استانداردهاي جهانی



داشتند نیز مد نظر قرار گرفته اند، از جمله معاون قضایی دادستان کل کشور به بازگشایی کارخانه ارج با تولیدچهار محصول خوب و با
آخرین تکنولوژي روز اشاره کرده است که مقدمات آن در حال اجراست، در کنار آغاز فعالیت دوباره کارخانه ارج،مقدمات راه اندازي

 
کارخانه رشت الکتریک و صنایع پوشش ایران نیز در حال فراهم شدن است. 

کارخانه در ذات خود، هم نشان از پویایی کشور و توجه مسئولان به تولید ملی و کمک به رشد آن همگام با تکنولوژي هاي روز جهان
است و هم به معناي افزایش شاخص توسعه کشور در معناي اشتغال زایی و کاهش بیکاریست. طبعا بسیاري از افرادي که مدت هاست
به دلایل تحریم، اخلال کاسبان تحریم وبحران کروناو نیز کاسبان بحران کرونا، کار خود را از دست داده اند، چشم امید به بازگشایی
این صنایع دارند. شاید چنین روندي آغازگر شکوفایی دوباره کشور و نمایان شدن چشم انداز روشن هم براي مردم و هم براي سرمایه

گذاران و روشن شدن تکلیف نقدینگی هاي سرگردان باشد.



برگ برنده رزمایش عمرانی بسیج سازندگی گلستان با افتتاح 200 پروژه در

کمتر از 3 ماه/ 60 هزار بسیجی پاي کار مقابله با کرونا

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/02/21

به گزارش خبرگزاري فارس از گرگان، سالروز تشکیل بسیج
سازندگی فرصت خوبی براي تشریح اقدامات بسیج
سازندگی سپاه نینوا استان گلستان شد تا اقدامات انجام
شده و برنامه هاي سال 1400 این مجموعه را در عرصه
هاي مختلف نظاره گر باشیم موفقیت هایی که کارنامه
بسیج سازندگی را براي کمک به مردم خصوصا قشر
نیازمند و محروم جامعه را درخشان کرده است، «حسن
ملک حسینی» مسوول بسیج سازندگی سپاه نینوا استان

 
گلستان اقدامات این مجموعه افتخارآفرین را تشریح کرده است. 

 
اهداف بسیج سازندگی در مسیر تکاملی گسترده تر و مؤثرتر شده است 

مسوول بسیج سازندگی سپاه نینوا استان گلستان با تبریک سالروز تشکیل بسیج سازندگی گفت: همزمان با 17 اردیبهشت سال
1379 مقام معظم رهبري در راستاي ادامه خدمت رسانی به مناطق محروم و کم برخوردار دستور تشکیل و راه اندازي بسیج سازندگی

 
را صادر کردند. 

حسن ملک حسینی در خصوص اهداف شکل گیري بسیج سازندگی اظهار کرد: این مجموعه به منظور پر کردن اوقات فراغت دانش
آموزان، شور و نشاط نسل جوان، تشکیل گروه هاي جهادي خدمت رسان، کمک به دولت در راستاي سازندگی و محرومیت زدایی،

 
همچنین کمک به بخش هاي کشاورزي و منابع طبیعی شکل گرفت. 

وي با اشاره به اینکه اهداف بسیج سازندگی در مسیر تکاملی گسترده تر و مؤثرتر شده است، تصریح کرد: مهم ترین عرصه هاي

 
فعالیت بسیج سازندگی در زمینه محرومیت زدایی، عمرانی، زیرساختی در مناطق مختلف به ویژه مناطق محروم و کم برخوردار است. 

 
6200 گروه جهادي در قالب 60 هزار بسیجی پاي کار مقابله با کرونا 

مسوول بسیج سازندگی سپاه نینوا استان گلستان افزود: فعالیت در عرصه هاي کشاورزي و منابع طبیعی، اقتصاد مقاومتی و صنایع
تبدیلی، خدمات رسانی شامل معیشتی، جهیزیه، بهداشت و درمان، آموزش و فنی حرفه اي، کمک به مردم در بحران هاي طبیعی از
جمله مواردي است که بسیج سازندگی در این عرصه ها ورود کرده است از زلزله «ورزقان» گرفته تا «سرپل ذهاب» و اوج خدمت

 
رسانی بسیج سازندگی در سیل گلستان بوده است. 



ملک حسینی با اشاره به اینکه 300 گروه جهادي خدمت رسانی در زلزله «سی سخت» را انجام دادند، ابراز کرد: در زمینه مقابله با
ویروس کرونا تاکنون 6 هزار و 200 گروه جهادي در قالب 60 هزار بسیجی پاي کار همدلی با مردم و کادر درمانی بودند و در کنار

 
کادر درمان، بهداشت و پزشکی فعالیت کردند و از ابتداي شیوع این ویروس تاکنون هم حضور دارند. 

وي عمده فعالیت جهادگران در زمینه خدمت رسانی به کادر درمانی را تولید ماسک، گان، غربالگري و اجراي «طرح شهید سلیمانی»

 
عنوان کرد. 

 
توزیع 330 هزار بسته معیشتی بین نیازمندان گلستان 

مسوول بسیج سازندگی سپاه نینوا استان گلستان با اشاره به اینکه تاکنون 330 هزار بسته معیشتی بین نیازمندان استان توزیع شده

 
است، افزود: سامانه اي در این زمینه راه اندازي شده است که با ثبت کد ملی، بسته هاي معیشتی بین افراد نیازمند توزیع می شود. 

ملک حسینی از توزیع بیش از یک هزار و 100 جهیزیه بین نوعروسان خبر داد و گفت: 3 هزار و 11 پروژه عمرانی تاکنون در مناطق
محروم و کمتربرخوردار «کوچک، متوسط و عام المنفعه» در سراسر استان اجرا شده است که در اختیار مردم قرار گرفت، شامل
زیرساخت هاي کشاورزي، احیاي قنوات، آب رسانی شرب، گابیون بندي، احداث مدارس، کتابخانه ها، فضاهاي ورزشی و غسالخانه

 
بوده است. 

وي با اشاره به برنامه هاي دیگري که بسیج سازندگی در زمینه سیل گلستان وارد میدان شد، ابراز کرد: در سیل گلستان براي بیش از

 
2 هزار واحد مسکونی در زمینه ساخت و تعمیر منازل مسکونی آسیب دیده از سیل اقدام شده است. 

 
افتتاح 200 پروژه عمرانی دیگر در هفته بسیج سازندگی 

مسوول بسیج سازندگی سپاه نینوا استان گلستان در خصوص برنامه هاي هفته بسیج سازندگی در استان گلستان گفت: برنامه هاي
بسیج سازندگی از 21 اردیبهشت آغاز خواهد شد که توزیع 10 هزار بسته معیشتی، توزیع 100 سري جهیزیه بین نوعروسان از جمله
آن است، در عید سعید فطر نیز 10 هزار بسته معیشتی دگیر بین نیازمندان توزیع می شود، 10هزار بسته معیشتی هم در ابتداي ماه
رمضان همزمان با ولادت امام حسن مجتبی (ع) بین نیازمندان توزیع شد، ارزش ریالی هر بسته معیشتی بالغ بر 500 هزار تومان

 
است. 

ملک حسینی با تاکید بر اینکه 200 پروژه عمرانی دیگر در هفته بسیج سازندگی افتتاح می شود، گفت: این پروژه هاي عمرانی 28
بهمن سال 1399 کلنگ زنی شد که کمتر از سه ماه به بهره برداري رسیدند، این پروژه ها به صورت متمرکز در روستاي «عطاآباد»

 
آق قلا افتتاح خواهد شد. 

وي عمده این پروژه ها را با اولویت زیرساخت هاي کشاورزي و واحدهاي اشتغالزایی عنوان کرد و افزود: این پروژه ها با اعتبار 80

 
میلیارد ریال به بهره برداري خواهد رسید، در این زمینه خیرین و مردم نیز همکاري کردند. 

 
کلنگ زنی 250 پروژه عمرانی دیگر توسط بسیج سازندگی گلستان 

مسوول بسیج سازندگی سپاه نینوا استان گلستان در خصوص برنامه هاي دو هفته آینده بسیج سازندگی استان گفت: 250 پروژه دیگر



در استان گلستان کلنگ زنی می شود اعتبار آن را تهیه کردیم، در زمینه ساخت و تعمیر خانه هاي نیازمندان، «100 پروژه عمرانی و
150 پروژه محرومیت زدایی، زیربنایی و عام المنفعه» است که با 40 میلیارد ریال اعتبار اجرا خواهد شد و کمتر از سه ماه پیش بینی

 
زمان بهره برداري آن است. 

ملک حسینی تاکید کرد: یکی از پروژه هاي در حال احداث افتتاح طرح آب رسانی روستایی «ویرو» است که 90 درصد پیشرفت

 
فیزیکی دارد، در آینده نزدیک این پروژه افتتاح خواهد شد. 

به گفته وي؛ تفاهم نامه هاي مختلفی با ادارات منابع طبیعی، جهاد کشاورزي، بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، کمیته امداد امام خمینی

 
(ره) و بهزیستی منعقد و اجرا می شود. 

 
پروژه هاي قرارگاه خاتم با ادارات گلستان باجدیت در حال پیگیري است 

مسوول بسیج سازندگی سپاه نینوا استان گلستان بیان کرد: یکی از برنامه هاي سال 1400 با توجه به این که اعتبارات خوبی پیش
بینی شده است در بحش هاي خدمات رسانی، محرومیت زدایی و عمرانی با استفاده از ظرفیت دستگاه هاي اجرایی، گروه هاي

 
جهادي، خیرین و مردم برنامه هاي خوبی خواهیم داشت که 10 برابر سال هاي گذشته خواهد بود. 

ملک حسینی گفت: پروژه هایی که توسط قرارگاه خاتم انجام می شود با هماهنگی سپاه نینوا و پیگیري بسیج سازندگی اجرا خواهد
شد، اجراي پروژه هاي کلان از جمله عملیات 30 هزار زهکشی به مراحل آخر رسیده است، عملیات 50 هزار زهکشی آغاز شده است،
شهربازي گرگان در حال اجراست و عملیات زیرساختی آن در حال انجام است، اجراي سیستم هاي آبیاري تحت فشار در استان که

 
فاز یک در آق قلا درحال اجراست، عمده موانع سد «نرماب» رفع و تسهیل شده و سرعت اجراي آن خوب است. 

وي ادامه داد: پروژه هاي تفاهم قبلی قرارگاه خاتم با دستگاه هاي اجرایی با قوت و قدرت درحال پیگیري است که به قرارداد تبدیل
شوند از جمله سایت 6 هزار هکتاري میگو و برقی کردن 8 هزار چاه کشاورزي از جمله پروژه هایی است که توسط قرارگاه خاتم در

 
استان گلستان اجرا خواهند شد. 

 
راه اندازي 5600 واحد اقتصاد مقاومتی، تولیدي و صنایع تبدیلی در گلستان 

مسوول بسیج سازندگی سپاه نینوا استان گلستان گفت: طی چهار سال گذشته 5 هزار و 600 واحد اقتصاد مقاومتی، تولیدي و صنایع
تبدیلی راه اندازي شده است که براي 7 هزار و 300 گلستانی اشتغال ایجاد کرده است این پروژه ها با اعتبار 110 میلیارد تومان به

 
بهره برداري رسیدند، اعتبار تسهیلات اقتصاد مقاومتی قرض الحسنه به مردم ارائه شده است. 

ملک حسینی با اشاره به اینکه بسیج سازندگی امسال در زمینه تولید به عنوان تسهیل گر اقدام می کند، ابراز کرد: ما پیگیر رفع موانع
تولید از تولیدکنندگان هستیم، جهادگران به صورت خط شکن باشند و کمک به دستگاه هاي اجرایی کنند همان طور که در زمینه
کرونا در کنار دستگاه هاي اجرایی بودیم در زمینه تولید نیز در کنار سایر ادارات هستیم تا ظرفیت ها تجمیع شوند و اتفاقات خوبی

 
براي مردم استان گلستان رقم بخورد. 

وي با اشاره به اینکه تاکنون 650 صندوق قرض الحسنه راه اندازي شده است، تصریح کرد: 5 هزار و 200 فقره وام از طریق این
صندوق ها پرداخت شده است این صندوق ها مردمی هستند و 99 درصد منابع از طریق آورده هاي مردمی است، اگر وام بلاعوض و یا



 
قرض الحسنه در اختیار بسیج سازندگی قرار بگیرد اولویت به این صندوق ها است. 

انتهاي پیام/83001/ر



سهمیه سه درصدي استخدام معلولان در محاق

منبع: روزنامه تعادلشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/02/21

علی خسروجردي| بر اساس قانون جامع حمایت از حقوق معلولان، ادارات دولتی موظف هستند سهمیه سه دراصدي
استخدام معلولان را رعایت کنند اما این موضوع چندان مورد توجه قرار نمی گیرد

علی خسروجردي| بر اساس قانون جامع حمایت از حقوق
معلولان، ادارات دولتی موظف هستند سهمیه سه دراصدي
استخدام معلولان را رعایت کنند اما این موضوع چندان
مورد توجه قرار نمی گیرد.اشتغال براي امرار معاش بدیهی
ترین حق هر انسانی است اما به نظر می رسد که این
موضوع براي افراد داراي معلولیت به دست فراموشی سپرده
شده است. مشارکت یکی از مطالبات اصلی جامعه معلولان
است که به اقداماتی از سوي مسوولان، سایر آحاد جامعه و

خانواده آنها نیاز دارد.اگرچه بر ضرورت حضور این گروه در جامعه تاکید می شود اما مسوولان و برخی از افراد جامعه به آنها نگرشی
منفی دارند و آنها را در انجام امور ناتوان می دانند. بر اساس چنین دیدگاهی، افراد داراي معلولیت نه تنها توانایی برخورداري از یک
موقعیت شغلی را ندارند بلکه در انجام امور روزانه خود نیز ناتوان هستند. این نگاه هاي یکجانبه سبب شده تا توانایی ها بالفعل آنها
نادیده گرفته شود. آنچه که مشخص است، معلولیت ها و ناتوانی ها براي مسوولان نمود بارز دارد. بسیاري از اعضاي جامعه معلولان در
آزمون استخدامی دستگاه هاي اجرایی کشور سال 99 شرکت کردند، اگرچه موفق به کسب نمره حداکثري شدند اما در کمیسیون

 
پزشکی با استناد به بهانه هاي همیشگی از فرصت اشتغال محروم شدند. 

 
قانونی که به ندرت اجرا می شود 

لایحه حمایت از حقوق معلولان در سومین روز از دي ماه سال 1396 به تصویب نمایندگان مجلس رسید. در آن بازه زمانی،
نمایندگان مجلس با حداکثر آراء، ماده 15 این لایحه اي را تصویب کردند. براساس این ماده قانونی، دولت مکلف است حداقل 3
درصد از مجوزهاي استخدامی رسمی، پیمانی و کارگري دستگاه هاي دولتی و عمومی اعم از سازمان ها، وزارتخانه ها، موسسات،
شرکت ها و نهادهاي عمومی انقلابی و دیگر دستگاه هایی که از بودجه کشور استفاده می کنند را به افراد داراي معلولیت واجد شرایط
اختصاص دهد. در تبصره یک این ماده آمده است: سازمان ها، وزارتخانه ها، موسسات دولتی، شرکت ها و نهادهاي عمومی انقلابی
مکلفند سه درصد از مجوزهاي استخدامی خود را به افراد داراي معلولیت اختصاص دهند. سازمان اداري و استخدامی کشور موظف
است نسبت به تخصیص این سهمیه استخدامی براي افراد داراي معلولیت اقدام و بر رعایت آن نظارت کند. همچنین تبصره 2 اشاره
می کند: بالاترین مسوول دستگاه هاي اجرایی، نهادهاي عمومی غیردولتی، شهرداري ها و بانک ها مکلف به اجراي دقیق مفاد این
ماده هستند. متخلفان حسب مورد با حکم مراجع ذي صلاح به مجازات هاي مندرج در ماده 4 این قانون محکوم می شوند. اما تجربه
نشان می دهد، این قانون تنها روي کاغذ نوشته شده و جامعه هدف از مزایاي آن برخوردار نیستند. وزارت آموزش و پرورش، 40 هزار
نیروي انسانی در سال هاي 97 و 98 استخدام کرد. بر اساس قانون باید 1200 سهمیه براي افراد داراي معلولیت درنظر گرفته می شد



 
اما هیچگاه میسر نشد. این موضوع در آزمون استخدامی دستگاه هاي اجرایی سال 99 نیز به شکل دیگري نمود پیدا کرده است. 

 
هیچ کشوري 

 
چنین برخوردي با معلولان ندارد 

حسین جهانبخشی داراي معلولیت کم بینایی است که در آزمون استخدامی دستگاه هاي اجرایی سال گذشته شرکت کرد اما فرصت
برخورداري از سهمیه 3 درصدي را نداشت. او توضیح داد: من در رشته دبیري جغرافیا شهر «گلیبر» استان آذربایجان شرقی ثبت نام
کردم ولی این رشته از سهمیه معلولان برخوردار نبود. من مجبور شدم به صورت مازاد در آزمون ثبت کنم و حد نصاب علمی را کسب
کردم. او ادامه داد: کمیسیون پزشکی آموزش و پرورش براي رسیدگی به وضعیت من در دوازهم اسفندماه برگزار شد. اگرچه معرفی
نامه سهمیه 3 درصدي استخدام معلولین از سوي سازمان بهزیستی را در دست داشتم اما اعضاي کمیسیون کوچک ترین توجهی به
این موضوع نکردند و از فرصت سنجش توانایی علمی محروم شدم. رفتارها و برخوردهاي کمیسیون بسیار ناشایست بود گویا از یک

 
کره دیگر به روي زمین آمده بودم. 

حسین تصریح کرد: اعضاي کمیسیون اعلام کردند، خواهان نیروي سالم هستند و نیازي به معلولان ندارند. آنها باور داشتند، معلولان
توانایی معلم شدن و مدیریت کلاس درس را ندارند. تمامی دنیا حتی کشورهاي که نسبت به ایران کمتر توسعه یافته اند، توجه ویژه

 
اي به معلولان و حقوق آنها می کنند. 

 
هیچکس پاسخگو نیست 

سمیه رضوي نیا نیز از افرادي است که با چالش هاي متعددي روبرو شده است. او توضیح داد: هنگامی که قصد ثبت نام در آزمون را
داشتم، دفترچه راهنما را به دقت مطالعه کردم تا از محدودیت هاي درنظر گرفته شده اطلاع کسب کنم. دفترچه نکته اي درباره
ممنوعیت شرکت افراد داراي معلولیت و با شدت خاص نداشت. محدودیت هاي مثل بینایی یا کوتاه قامتی بیش از حد مانعی براي
شرکت در آزمون بودند. حدود 80 درصد از افراد داراي معلولیت که در آزمون پذیرفته می شوند براي اشتغال به مدارس استثنایی
فرستاده می شدند. او ادامه داد: هنگام برگزاري آزمون کوچک ترین مشکلی پیش نیامد حتی دفترچه بریل هم براي من تهیه شده
بود. مرحله آزمون کتبی را با موفقیت پشت سرگذاشتم و براي معاینات پزشکی به پزشک موردنظر مراجعه کردم. به دلیل وضعیت
بینایی، من به کمیسیون پزشکی معرفی شدم تا وضعیت من مورد بررسی قرار گیرد. فقط یک نفر از اعضاي کمیسیون یعنی نماینده
بهزیستی در جلسه حضور داشت، توانایی من را تایید کرد. پس از اخذ تاییدیه، وارد مرحله مصاحبه شدم. پس از اعلام نتایج نهایی، به
دلیل «عدم واجد شرایط بودن» مردود شدم. من براي پیگیري امور به اداره کل آموزش و پرورش مراجعه کردم، مسوولان برخورد
ناشایستی با من داشتند. آنها در پاسخ به اعتراض من گفتند، شما معلول هستید و به همین دلیل تایید نشده اید. رضوي تصریح کرد:
ناامید نشدم و به پیگیري هاي خود ادامه دادم و به نتایجی رسیدم. پس از مصاحبه عملی، کمیسیونی متشکل از رییس دانشگاه
فرهنگیان ایلام، رییس اداره کل آموزش و پرورش استان ایلام، رییس آموزش و پرورش کودکان استثنایی ایلام، یک پزشک و چند
عضو دیگر تشکیل می شود. آنها با استناد به یک شیوه نامه که در سال 98 توسط دیوان عدالت اداري ابطال می شود، بینایی من را
پایین می دانند و به همین دلیل مردود می شوم. او افزود: هیچ کس پاسخگوي اعتراضاتم نیست. من افرادي را در تهران و کرمان می
شناسم که شرایط آنها درست مطابق با وضعیت من است اما استخدام شده اند. عملکرد استان ها درباره استخدام معلولان با یکدیگر

 
متفاوت است. 

 
حاضر بودم واکر را کنار بگذارم 



یکی دیگر از این افراد که خواست نامش فاش نشود، درباره وضعیت خود توضیح داد: پس از اینکه مرحله اول را با موفقیت سپري
کردم باید مدارك خود را تحویل می دادم. من به دلیل معلولیت جسمی-حرکتی از واکر استفاده می کنم، به همین دلیل کمیسیون
پزشکی براي بررسی شرایط من تشکیل شد. آنها به من اعلام کردند، شرایط خوبی براي استخدام ندارم. او ادامه داد: اعضاي کمیسیون
در جلسه پرسشی درباره توانایی حضور من در روستاها را مطرح کردند، همانطور که در دوران تحصیلات دانشجویی زندگی خود را به
تنهایی مدیریت کردم، توانایی زندگی در روستا را نیز دارم. این متقاضی کار توضیح داد: پاي من هیچ ارتباطی با مهارتم در تدریس
ندارد. آنچه که مشخص است سهمیه 3 درصدي ما نادیده گرفته شده است. اگر مشکل آنها با واکر من است، حاضر هستم آن را کنار

 
بگذارم و با عصا به کلاس بروم. 

 
اینچنین در وطن خویش غریب 

«ناهید حقیقت» نیز داراي معلولیت کم بینایی است که پس از قبولی در آزمون کتبی، مشکلاتی گریبانگیر او می شود. او تصریح کرد:
من براي دبیري زبان انگلیسی در زاهدان ثبت نام کردم. سهمیه 3 درصدي براي این فرصت شغلی درنظر گرفتند اما تنها براي یک نفر
آقا تعریف شده بود. به همین دلیل، من به صورت سهمیه آزاد در آزمون استخدامی ثبت نام کردم و در آزمون کتبی حد نصاب را
کسب کردم. او ادامه داد: تحویل مدارك با موجی از تضعیف روحیه روبرو شدم. آنها اعلام کردند، من به دلیل معلولیت حق استفاده از
سهمیه افراد عادي را نداشته ام در حالی که هیچ سهمیه اي براي زنان درنظر نگرفته بودند. من در مصاحبه شرکت کردم و به تمام
پرسش ها پاسخ دادم اما نتیجه نهایی از مردود شدن من حکایت می کرد. من نسبت به آنچه که بر من اتفاق افتاده، اعتراض کردم اما
تاکنون کسی صداي من را نشنیده وهیچکس پاسخگوي من نبوده است. حقیقت با اشاره با سوابق خود گفت: من سابقه تدریس در
مدارس غیرانتفاعی را دارم اما به دلیل تعدیل شدن نیروها، کار خود را از دست دادم. همچنین حدود 1 سال و نیم معاون آموزشی
دبستانی غیردولتی بودم. من در سیستان و بلوچستان به دنیا آمده و بزرگ شده ام و از سهمیه استان خود محروم هستم. کسی که از

 
سهمیه درنظر گرفته شده استفاده می کند، ساکن این استان نیست و اهل خرم آباد است. 

 
سخن پایانی 

شعار معلولیت محدودیت نیست را بارها و بارها شنیده ایم اما در عمل آن چیزي که وجود دارد خلاف این شعار است و با یک نگاه
اجمالی می بینیم که این قشر از جامعه با محدودیت هاي بی شماري دست و پنجه نرم می کنند و از حقوق و مزایاي قانونی که براي
آنها تعریف شده است، محروم هستند. اشتغال براي افراد داراي معلولیت فقط اهرم کسب درآمد نیست بلکه فرصت حضور در جامعه و
جلوگیري از گوشه نشینی آنها را فراهم می کند. نگاه فرهنگی در جامعه نسبت به اشتغال معلولان به گونه اي عمل کرده است که
افراد داراي معلولیت توان کار کردن را ندارند و شغل هاي پایین از منظر اجتماعی به دلیل نگاه هاي ترحم آمیز به آنها اعطا می شود.



سهمیه سه درصدي استخدام معلولان در محاق

منبع: روزنامه تعادلشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/02/21

علی خسروجردي| بر اساس قانون جامع حمایت از حقوق معلولان، ادارات دولتی موظف هستند سهمیه سه دراصدي
استخدام معلولان را رعایت کنند اما این موضوع چندان مورد توجه قرار نمی گیرد

علی خسروجردي| بر اساس قانون جامع حمایت از حقوق
معلولان، ادارات دولتی موظف هستند سهمیه سه دراصدي
استخدام معلولان را رعایت کنند اما این موضوع چندان
مورد توجه قرار نمی گیرد.اشتغال براي امرار معاش بدیهی
ترین حق هر انسانی است اما به نظر می رسد که این
موضوع براي افراد داراي معلولیت به دست فراموشی سپرده
شده است. مشارکت یکی از مطالبات اصلی جامعه معلولان
است که به اقداماتی از سوي مسوولان، سایر آحاد جامعه و

خانواده آنها نیاز دارد.اگرچه بر ضرورت حضور این گروه در جامعه تاکید می شود اما مسوولان و برخی از افراد جامعه به آنها نگرشی
منفی دارند و آنها را در انجام امور ناتوان می دانند. بر اساس چنین دیدگاهی، افراد داراي معلولیت نه تنها توانایی برخورداري از یک
موقعیت شغلی را ندارند بلکه در انجام امور روزانه خود نیز ناتوان هستند. این نگاه هاي یکجانبه سبب شده تا توانایی ها بالفعل آنها
نادیده گرفته شود. آنچه که مشخص است، معلولیت ها و ناتوانی ها براي مسوولان نمود بارز دارد. بسیاري از اعضاي جامعه معلولان در
آزمون استخدامی دستگاه هاي اجرایی کشور سال 99 شرکت کردند، اگرچه موفق به کسب نمره حداکثري شدند اما در کمیسیون

 
پزشکی با استناد به بهانه هاي همیشگی از فرصت اشتغال محروم شدند. 

 
قانونی که به ندرت اجرا می شود 

لایحه حمایت از حقوق معلولان در سومین روز از دي ماه سال 1396 به تصویب نمایندگان مجلس رسید. در آن بازه زمانی،
نمایندگان مجلس با حداکثر آراء، ماده 15 این لایحه اي را تصویب کردند. براساس این ماده قانونی، دولت مکلف است حداقل 3
درصد از مجوزهاي استخدامی رسمی، پیمانی و کارگري دستگاه هاي دولتی و عمومی اعم از سازمان ها، وزارتخانه ها، موسسات،
شرکت ها و نهادهاي عمومی انقلابی و دیگر دستگاه هایی که از بودجه کشور استفاده می کنند را به افراد داراي معلولیت واجد شرایط
اختصاص دهد. در تبصره یک این ماده آمده است: سازمان ها، وزارتخانه ها، موسسات دولتی، شرکت ها و نهادهاي عمومی انقلابی
مکلفند سه درصد از مجوزهاي استخدامی خود را به افراد داراي معلولیت اختصاص دهند. سازمان اداري و استخدامی کشور موظف
است نسبت به تخصیص این سهمیه استخدامی براي افراد داراي معلولیت اقدام و بر رعایت آن نظارت کند. همچنین تبصره 2 اشاره
می کند: بالاترین مسوول دستگاه هاي اجرایی، نهادهاي عمومی غیردولتی، شهرداري ها و بانک ها مکلف به اجراي دقیق مفاد این
ماده هستند. متخلفان حسب مورد با حکم مراجع ذي صلاح به مجازات هاي مندرج در ماده 4 این قانون محکوم می شوند. اما تجربه
نشان می دهد، این قانون تنها روي کاغذ نوشته شده و جامعه هدف از مزایاي آن برخوردار نیستند. وزارت آموزش و پرورش، 40 هزار
نیروي انسانی در سال هاي 97 و 98 استخدام کرد. بر اساس قانون باید 1200 سهمیه براي افراد داراي معلولیت درنظر گرفته می شد



 
اما هیچگاه میسر نشد. این موضوع در آزمون استخدامی دستگاه هاي اجرایی سال 99 نیز به شکل دیگري نمود پیدا کرده است. 

 
هیچ کشوري 

 
چنین برخوردي با معلولان ندارد 

حسین جهانبخشی داراي معلولیت کم بینایی است که در آزمون استخدامی دستگاه هاي اجرایی سال گذشته شرکت کرد اما فرصت
برخورداري از سهمیه 3 درصدي را نداشت. او توضیح داد: من در رشته دبیري جغرافیا شهر «گلیبر» استان آذربایجان شرقی ثبت نام
کردم ولی این رشته از سهمیه معلولان برخوردار نبود. من مجبور شدم به صورت مازاد در آزمون ثبت کنم و حد نصاب علمی را کسب
کردم. او ادامه داد: کمیسیون پزشکی آموزش و پرورش براي رسیدگی به وضعیت من در دوازهم اسفندماه برگزار شد. اگرچه معرفی
نامه سهمیه 3 درصدي استخدام معلولین از سوي سازمان بهزیستی را در دست داشتم اما اعضاي کمیسیون کوچک ترین توجهی به
این موضوع نکردند و از فرصت سنجش توانایی علمی محروم شدم. رفتارها و برخوردهاي کمیسیون بسیار ناشایست بود گویا از یک

 
کره دیگر به روي زمین آمده بودم. 

حسین تصریح کرد: اعضاي کمیسیون اعلام کردند، خواهان نیروي سالم هستند و نیازي به معلولان ندارند. آنها باور داشتند، معلولان
توانایی معلم شدن و مدیریت کلاس درس را ندارند. تمامی دنیا حتی کشورهاي که نسبت به ایران کمتر توسعه یافته اند، توجه ویژه

 
اي به معلولان و حقوق آنها می کنند. 

 
هیچکس پاسخگو نیست 

سمیه رضوي نیا نیز از افرادي است که با چالش هاي متعددي روبرو شده است. او توضیح داد: هنگامی که قصد ثبت نام در آزمون را
داشتم، دفترچه راهنما را به دقت مطالعه کردم تا از محدودیت هاي درنظر گرفته شده اطلاع کسب کنم. دفترچه نکته اي درباره
ممنوعیت شرکت افراد داراي معلولیت و با شدت خاص نداشت. محدودیت هاي مثل بینایی یا کوتاه قامتی بیش از حد مانعی براي
شرکت در آزمون بودند. حدود 80 درصد از افراد داراي معلولیت که در آزمون پذیرفته می شوند براي اشتغال به مدارس استثنایی
فرستاده می شدند. او ادامه داد: هنگام برگزاري آزمون کوچک ترین مشکلی پیش نیامد حتی دفترچه بریل هم براي من تهیه شده
بود. مرحله آزمون کتبی را با موفقیت پشت سرگذاشتم و براي معاینات پزشکی به پزشک موردنظر مراجعه کردم. به دلیل وضعیت
بینایی، من به کمیسیون پزشکی معرفی شدم تا وضعیت من مورد بررسی قرار گیرد. فقط یک نفر از اعضاي کمیسیون یعنی نماینده
بهزیستی در جلسه حضور داشت، توانایی من را تایید کرد. پس از اخذ تاییدیه، وارد مرحله مصاحبه شدم. پس از اعلام نتایج نهایی، به
دلیل «عدم واجد شرایط بودن» مردود شدم. من براي پیگیري امور به اداره کل آموزش و پرورش مراجعه کردم، مسوولان برخورد
ناشایستی با من داشتند. آنها در پاسخ به اعتراض من گفتند، شما معلول هستید و به همین دلیل تایید نشده اید. رضوي تصریح کرد:
ناامید نشدم و به پیگیري هاي خود ادامه دادم و به نتایجی رسیدم. پس از مصاحبه عملی، کمیسیونی متشکل از رییس دانشگاه
فرهنگیان ایلام، رییس اداره کل آموزش و پرورش استان ایلام، رییس آموزش و پرورش کودکان استثنایی ایلام، یک پزشک و چند
عضو دیگر تشکیل می شود. آنها با استناد به یک شیوه نامه که در سال 98 توسط دیوان عدالت اداري ابطال می شود، بینایی من را
پایین می دانند و به همین دلیل مردود می شوم. او افزود: هیچ کس پاسخگوي اعتراضاتم نیست. من افرادي را در تهران و کرمان می
شناسم که شرایط آنها درست مطابق با وضعیت من است اما استخدام شده اند. عملکرد استان ها درباره استخدام معلولان با یکدیگر

 
متفاوت است. 

 
حاضر بودم واکر را کنار بگذارم 



یکی دیگر از این افراد که خواست نامش فاش نشود، درباره وضعیت خود توضیح داد: پس از اینکه مرحله اول را با موفقیت سپري
کردم باید مدارك خود را تحویل می دادم. من به دلیل معلولیت جسمی-حرکتی از واکر استفاده می کنم، به همین دلیل کمیسیون
پزشکی براي بررسی شرایط من تشکیل شد. آنها به من اعلام کردند، شرایط خوبی براي استخدام ندارم. او ادامه داد: اعضاي کمیسیون
در جلسه پرسشی درباره توانایی حضور من در روستاها را مطرح کردند، همانطور که در دوران تحصیلات دانشجویی زندگی خود را به
تنهایی مدیریت کردم، توانایی زندگی در روستا را نیز دارم. این متقاضی کار توضیح داد: پاي من هیچ ارتباطی با مهارتم در تدریس
ندارد. آنچه که مشخص است سهمیه 3 درصدي ما نادیده گرفته شده است. اگر مشکل آنها با واکر من است، حاضر هستم آن را کنار

 
بگذارم و با عصا به کلاس بروم. 

 
اینچنین در وطن خویش غریب 

«ناهید حقیقت» نیز داراي معلولیت کم بینایی است که پس از قبولی در آزمون کتبی، مشکلاتی گریبانگیر او می شود. او تصریح کرد:
من براي دبیري زبان انگلیسی در زاهدان ثبت نام کردم. سهمیه 3 درصدي براي این فرصت شغلی درنظر گرفتند اما تنها براي یک نفر
آقا تعریف شده بود. به همین دلیل، من به صورت سهمیه آزاد در آزمون استخدامی ثبت نام کردم و در آزمون کتبی حد نصاب را
کسب کردم. او ادامه داد: تحویل مدارك با موجی از تضعیف روحیه روبرو شدم. آنها اعلام کردند، من به دلیل معلولیت حق استفاده از
سهمیه افراد عادي را نداشته ام در حالی که هیچ سهمیه اي براي زنان درنظر نگرفته بودند. من در مصاحبه شرکت کردم و به تمام
پرسش ها پاسخ دادم اما نتیجه نهایی از مردود شدن من حکایت می کرد. من نسبت به آنچه که بر من اتفاق افتاده، اعتراض کردم اما
تاکنون کسی صداي من را نشنیده وهیچکس پاسخگوي من نبوده است. حقیقت با اشاره با سوابق خود گفت: من سابقه تدریس در
مدارس غیرانتفاعی را دارم اما به دلیل تعدیل شدن نیروها، کار خود را از دست دادم. همچنین حدود 1 سال و نیم معاون آموزشی
دبستانی غیردولتی بودم. من در سیستان و بلوچستان به دنیا آمده و بزرگ شده ام و از سهمیه استان خود محروم هستم. کسی که از

 
سهمیه درنظر گرفته شده استفاده می کند، ساکن این استان نیست و اهل خرم آباد است. 

 
سخن پایانی 

شعار معلولیت محدودیت نیست را بارها و بارها شنیده ایم اما در عمل آن چیزي که وجود دارد خلاف این شعار است و با یک نگاه
اجمالی می بینیم که این قشر از جامعه با محدودیت هاي بی شماري دست و پنجه نرم می کنند و از حقوق و مزایاي قانونی که براي
آنها تعریف شده است، محروم هستند. اشتغال براي افراد داراي معلولیت فقط اهرم کسب درآمد نیست بلکه فرصت حضور در جامعه و
جلوگیري از گوشه نشینی آنها را فراهم می کند. نگاه فرهنگی در جامعه نسبت به اشتغال معلولان به گونه اي عمل کرده است که
افراد داراي معلولیت توان کار کردن را ندارند و شغل هاي پایین از منظر اجتماعی به دلیل نگاه هاي ترحم آمیز به آنها اعطا می شود.



برنامه هاي محمود صادقی پس از اعلام داوطلبی در انتخابات ریاست جمهوري

منبع: پارسینهشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/02/21

نماینده مردم تهران در مجلس دهم با برگزاري نشست خبري براي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري اعلام
داوطلبی کرد.

محمود صادقی نماینده مردم تهران در مجلس دهم دي یک نشست خبري براي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري

 
اعلام داوطلبی کرد. 

وي در این نشست خبري که در دفتر مرکزي انجمن اسلامی دانشگاهیان برگزار شد، گفت: ابتدا باید فاجعه افغانستان را تسلیت بگویم

 
و امیدوارم با خشکاندن ریشه افراط گرایی دیگر شاهد چنین خشونت هایی نباشیم. 

صادقی انتخابات را ارزشمندترین رهاورد انقلاب اسلامی عنوان کرد که با درهم پیچیدن یک نظام سلطنتی فردمحور حق حاکمیت

 
ملی را برسمیت شناخت و نظام جمهوري را با مشارکت عامه و راي مردم بنا نهاد. 

این نماینده پیشین مجلس عنوان کرد: موسم انتخابات فرصتی است تا با استفاده از آن ضمن مرور دستاوردهاي گذشته چشم انداز

 
رویدادها را ترسیم کرد و داوطلبان با برنامه هاي خود نظر راي دهندگان را جلب می کنند. 

صادقی یادآور شد: احساس ناامیدي در شمار قابل توجهی از آحاد جامعه وجود دارد و نخبگان دربند آسیبهاي اجتماعی هستند.

 
معیشت دشوار مردم و ابرچالش ها گواه روشنی بر شرایط ساختار کنونی است. 

صادقی خاطر شد: دولت باید با مدیریت چالش ها و بسیج امکانات کشور در جهت بهبود و اثرگذاري مثبت بر زندگی مردم تلاش کند

 
و با نظام ساختار و عملکرد خود را شفاف کرده و با فساد مقابله کند. 

وي تاکید کرد: دولت پاسخگو می تواند با اتکا به ملت قدرت ملی را احیا کند و موانع را از پیش رو بردارد و سایر قوا را وادار به
پاسخگویی کند. دولت پاسخگو می تواند با جلب مشارکت مردم و رویکرد عدالت محوري وضعیت معیشتی مردم را بهبود بخشد و بر

 
فقر فزاینده فائق بیاید و به همین دلایل داوطلب نامزدي انتخابات خواهم شد. 

وي افزود: ما بر محور شعار دولت پاسخگو و شفافیت تلاش می کنیم و برنامه ما با اتکا به مبانی توسعه پایدارو متوازن افق ساز خواهد

 
بود تا امید مردم را زنده کند. 

این داوطلب انتخابات ریاست جمهوري در ادامه از سه رویکرد خود در انتخابات گفت و افزود: یک اصل بر مشارکت فعال و کاملا
رقابتی خواهد بود. محور دوم صرفا با معرفی نامزد اصلاح طلب صورت می گیرد و هر نوع راهبردي که منتهی نامزد غیر اصلاح طلب

 
باشد انجمن ما با آن راهکار همراه نخواهد بود . 

این فعال سیاسی با بیان اینکه ما با جبهه اصلاحات حرکت می کنیم و تک روي نخواهیم داشت، اظهار داشت: ما با کاندیداي نهایی



 
جبهه اصلاحات رقابت نمی کنیم و متعهد به مصوبات جبهه اصلاحات خواهیم ماند. 

این نماینده پیشین مجلس تصریح کرد: شعار ما شفافیت، عدالت است. کشور ما برغم پیشرفت هاي غیر قابل انکار در حوزه هاي
مختلف از وضع مطلوبی برخوردار نیست و با چالش هاي مختلفی روبرو هستیم و با انتظارات برآمده از جمهوري اسلامی سازگاري

 
ندارد. 

وي خاطرنشان کرد: در زمینه رفع تبعیض هاي ناروا و محو هرگونه استبداد و تامین آزادي سیاسی و احتماعی و پی ریزي اقتصاد

 
صحیح و عادلانه براي ایجاد رفاه و برطرف کردن محرومیت موفقیت زیادي نداشتیم. 

صادقی اضافه کرد: با نگاهی به جایگاه ایده ال و مقایسه با اهداف توسعه پنج گانه وضعیت مطلوبی نداریم به طوري که در 10 شاخص

 
بین المللی وضع متوسطی داریم. 

وي با بیان اینکه برنامه انتخاباتی ما براساس الگوي توسعه پایدار و متوازن و الگوي حکمرانی خوب در بخش هاي مختلف طراحی شده
است،گفت: در حوزه اقتصادي مثبت کردن رشد اقتصادي پایدار و همسو کردن این رشد با اهداف مندرج در برنامه و سیاست هاي

 
1404 جزو برنامه هاي ما هست. امیدواریم رشد اقتصادي با برنامه ریزي درست مثبت شود و به میانگین 5 درصد برسد. 

وي کاهش تورم و ثبات نسبی قیمت ها را از اهداف مهم این برنامه عنوان کرد و اشتغال پایدار و تقویت تولید ملی و کاهش واردات و

 
تلاش براي اقتصاد بین المللی و شفاف سازي اقتصاد و برنامه جامع پیشگیري از فساد از دیگر وجوه برنامه هاي خود ذکر کرد. 

صادقی یادآور شد: در حوزه فرهنگی با تاکید بر هویت و به رسمیت شناختن تنوع فرهنگی و پرهیز از یک سبک زندگی را در نظر
داریم و در سیاست داخلی تامین حقوق و آزادي شهروندي و تقویت احزاب و حمایت از مطبوعات و با طراحی ساختار دولت و تمرکز
زدایی از کلانشهرها و اجراي سیاست هاي متناسب جمعیتی تلاش می کنیم در چارچوب الگوي توسعه پایدار به پایداري سیاسی

 
کمک کنیم. 

وي گفت: در حوزه سیاست خارجی توسعه ررابط و تقویت آن فراروي سیاست هاي ماست و در کنار آن حفظ محیط زیست را مد نظر

 
داریم و اجراي برنامه ها باید به حفظ ذخایر منجر شود. 

داوطلب انتخابات ریاست جمهوري افزود: در حوزه سیاست خارجی مبتنی بر سیاست نه شرقی و نه غربی باید روابط متوازن با همه

 
بلوك هاي قدرت داشته باشیم و از قابلیت هاي همه کشورها و با یک رویکرد تعاملی استفاده کنیم. 

وي افزود: البته تحریم ها چالش هایی را ایجاد کرد و ظهور قدرت اقتصادي چین تاثیرات زیادي بر دنیا گذاشته مجموعه این عوامل ما
را ناگزیر به ترجیح سیاست نگاه به شرق کرده که باید با گشایش تحریم ها از همه فرصت ها در همه دنیا استفاده کنیم و از

 
ظرفیتهاي موجود در آسیا بهره ببریم. 

وي در بخش دیگري از سخنانش اضافه کرد: کار جبهه اي اقتضا دارد تا به نفع دیگر نامزد کنار بروم بنابراین اگر مجموعه نهاد اجماع

 
ساز به این نتیجه برسد نامزد نهایی کیست به نفع او کنار می روم. 

صادقی درباره گمانه زنی ها درخصوص نامزد اصلی بودن جهانگیري گفت: نامزد اصلی جبهه اصلاحات تعیین نشده و فعلا گفت و گو



 
شده و تصمیم گیري با نامزد برتر در دو مرحله بعدي صورت می گیرد. 

وي افزود: شاید برخی افراد که درباره آنها گمانه زنی می شود ثبت نام نکنند و بعد با شروع رقابت ها نهایتا از طریق نظرسنجی ملی و

 
با مراجعه به آراي جبهه اصلاحات نامزد نهایی اصلاحات مشخص شود. اما اکنون هیچ نامزد اصلی وجود ندارد. 

این فعال اصلاح طلب اظهار کرد: با اتخاذ یک سیاست رویکرد فعال و برخوردار از دیپلماسی کارامد می توان وزن دولت را در سیاست

 
خارجی افزایش داد. 

وي خاطرنشان کرد: تجربه نشان داده کشور در شرایط تنش نمی تواند به اهدافی دست یابد و باید هر چه زودتر تنش ها برطرف شود.
برغم اینکه از توافق نامه برجام انتقاد شده اما رهبر انقلاب براي حفظ برجام تلاش زیادي کردند و با وجود فشار مجلس یازدهم ایشان

 
این قضیه را مدیریت کردند. 

 
صادقی ادامه داد: دولت آینده با اتکا به قدرت و اتحاد ملی می تواند وزن خود را در نظام تصمیم گیري کشور افزایش دهد. 

این نماینده مجلس افزود: در حوزه زنان شاهد تبعیض هایی بویژه در بخش اشتغال هستیم و باید نگاه مردسالارانه را اصلاح کنیم و
هرگونه اصلاح باید از خود دولت شروع شود و اگر دولت عزم جدي اصلاحات داشته باشد می تواند موثر باشد و رییس جمهور نباید از

 
عقدي که با مردم بسته سرباز زند. 

صادقی با بیان اینکه در کابینه دولت باید زنان از سهم درخوري برخوردار شوند،افزود: رویکرد شایسته گزینی مبتنی بر فراخوان و

 
تعیین معیارهاي تخصص و پرهیز از فساد و سو استفاده و الزامات مالی است. 

داوطلب انتخابات ریاست جمهوري رفع تبعیض هاي قومی را از برنامه هاي خود عنوان کرد و افزود: باید سهم اقوام را در مدیریت

 
کشور ادا کنیم.یک دولت پاسخگو با قدرت ملی می تواند این گفتمان را تغییر دهد و بازسازي در ساختار کشور ایجاد کند. 

وي تسریع در واکسیناسیون سراسري و اعطاي وام هاي کم بهره و کمک به کسب و کارهایی که به دلیل کرونا اسیب دیدند را از دیگر
برنامه هاي خود ذکر کرد و افزود: علاوه بر این بسته ویژه حمایتی از کادر پزشکی و درمانی و تجهیز ویژه بیمارستان ها از جمله برنامه

 
هاي ویژه کروناست. 

صادقی ادامه داد: همچنین برنامه مدیریت بحران آب و چابک سازي ساختار ریاست جمهوري و هیات دولت و وزارتخانه ها جزو برنامه

 
هاي ما هست. 

این استاد دانشگاه اضافه کرد: دولت باید موازي کاري را کاهش دهد و انتظار داشته باشد تا این موازي کاري در سایر قوا کم شود.

 
علاوه بر این باید به یک انسجام درونی بین اجزاي کابینه برسیم. 

وي ادامه داد: جایگاه معاون اول باید تقویت شود و سازمان برنامه بودجه احیا شود. در دولت پاسخگو برنامه ویژه براي تقویت وحدت
ملی و عفو عمومی و بازگرداندن نیروهاي مهاجرت کرده و برنامه براي گفت و گوي ملی جناح هاي مختلف و مناقشات حل نشده

 
داریم. 



صادقی با اشاره به رویکرد دولت در ارائه لایحه بودجه و شفاف سازي آن یاداور شد: دولت روحانی کار خوبی کرد و تا حد زیادي
بودجه کشور را شفاف کرد و این امر با طرح مطالبات مردمی همراه شد.



راه هست-22| راهکارهاي دولت آینده براي مبارزه با سوداگري و فرار

مالیاتی چیست؟+ویدئو

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/02/21

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس، علی رغم
اینکه مشکلات اقتصادي کشور راه حل هاي زیادي داشته و
دارد ولی «روحانی» بخاطر اینکه همواره منتظر و معطل
همکاري خارجی ها بود، تقریبا هیچکدام از این راه حل ها
را اجرایی نکرد. در پرونده «راه هست» می خواهیم درباره
راه حل هایی توضیح دهیم که به تحریم و برجام و ...
وابستگی مستقیمی ندارند، راه حل هایی که اگر مورد توجه
دولت هاي یازدهم و دوازدهم قرار می گرفت، قطعا وضعیت

معیشت مردم به مراتب بهتر از وضعیت فعلی بود. در قسمت هاي قبلی این پرونده، به بررسی راهکارهاي کاهش مشکلات بخش هاي

 
مسکن و اشتغال پرداختیم و در این قسمت به بررسی راهکارهاي کاهش مشکلات بخش مالیات می پردازیم: 

 
کاهش سود فعالیت هاي غیرمولد و مبارزه با سوداگري با اخذ مالیات بر عایدي سرمایه 

به صورت کلی، فعالیت هاي اقتصادي به دو نوع مولد و غیرمولد، تقسیم می شوند. فعالیت هاي مولد فعالیت هایی  هستند که اشتغال و
ارزش افزوده براي کشور ایجاد می کنند. اما فعالیت هاي غیر مولد علاوه بر اینکه ارزش افزوده خاصی ندارند، حتی باعث ضرر دیدن

 
مردم و ریختن سودهاي کلان تو جیب عده اي محدود یا همان سلاطین سکه و ارز و طلا و مسکن می شوند. 

این فعالیت هاي سوداگرانه بدون ایجاد ارزش افزوده خاصی براي کشور، صرفا با دلال بازي و تعداد دفعات خرید و فروش، ارزش کالا
را چند برابر کرده و باعث ایجاد نوسانات اقتصادي شدیدي در کشور می شوند، نوساناتی که بخش مهمی از سبد مصرفی خانواده ها

 
مثل مسکن را هم درگیر خودش می کند. 

از طرف دیگر، تولیدکنندگان براي خرید تجهیزات و پرداخت حقوق کارگران و ... نیازمند نقدینگی و سرمایه هستند اما در ایران
بخاطر دردسرها و هزینه هاي اجرائی زیاد مثل گرفتن مجوز، بیمه و مالیات و ریسک بالاي فروش محصول، این سرمایه هاي مردم

 
راهی بازارهاي با دردسر خیلی کمتر و ریسک پائین تر و سودآوري به مراتب بالاتر می شوند یعنی همان بازارهاي غیرمولد می شوند. 

این مشکل مختص ایران نیست و در خیلی از کشورهاي جهان وجود دارد. راه حل ساده این مشکل عبارتست از: مالیات بر عایدي

 
 .CGT سرمایه یا

CGT باعث می شود افرادي که مازاد بر نیازشون ملک و طلا و سکه و ارز می خرند باید در هنگام فروش، بخش زیادي از سود به
دست آمده را به صورت مالیات پرداخت کنند یعنی این مالیات با افرادي که به اندازه مصرف و متناسب با نیازشون خرید می کنند



کاري ندارد و صرفا دلال  هایی که بازار را به هم می ریزند، نشانه گرفته است. در نتیجه، سود فعالیت هاي غیرمولد کاهش چشمگیري

 
می یابد. 

در این حالت، هر فردي که به دنبال بیشترین سود با استفاده از سرمایه هاي خود است، به جاي وارد کردن این منابع مالی در
بازارهاي غیرمولد، در بخش تولید سرمایه گذاري می کند و در نتیجه، به جاي اینکه شاهد نوسانات شدید قیمتی و تورم

 
افسارگسیخته در بازارهاي مختلف باشیم، شاهد تقویت بخش تولید خواهیم بود. 

 
اینفوموشنی درباره این موضوع در ادامه آمده است: 

 
 

 
  

 
جلوگیري از فرار مالیاتی اصناف و افراد پردرآمد از طریق شفافیت تراکنش ها و مالیات بر مجموع درآمد 

یکی از بهترین راهکارهاي جبران کسري بودجه ناشی از کاهش چشمگیر صادرات نفت بخاطر تحریم ها و همچنین ایجاد عدالت

 
مالیاتی در جامعه، جلوگیري از فرار مالیاتی اصناف و افراد پردرآمد است. 

دولت از کارمندان، معلمان و ... که درآمد زیادي ندارند، قبل از واریز حقوق مالیات شان را دریافت می کند ولی مشاغل پردرآمدي
مثل پزشک ان، وکلا، طلافروشان و آهن فروشان و ... مالیات واقعی خود را نمی پردازند. مثلا براساس گزارش مرکز پژوهش هاي
مجلس، پزشکان حدود 7 هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی دارند و یا مثلا تا سال 1393، بخش اعظم (حدود 85 درصد) وکلاي کشور
اصلا مالیات پرداخت نمی کردند و میزان فرار مالیاتی این قشر حدود 12 هزار میلیارد تومان تخمین زده می شود. خیلی از ثروتمندان

 
هم وضعیت مشابهی دارند که می توان از طریق بررسی تراکنش هاي بانکی شناسایی شوند. 

در مجموع، کارشناسان اعتقاد دارند با بررسی اطلاعات تراکنش هاي بانکی و استقرار نظام مالیات بر مجموع درآمد یا PIT می   توان

 
از فرار مالیاتی این افراد و اقشار پردرآمد جلوگیري نمود. 

 
اینفوموشنی درباره این موضوع در ادامه آمده است: 

0:00



 
 

 
  

انتهاي پیام/

0:00



فرزندان کارآفرینان به چه بیماري دچار می شوند؟

منبع: تابناكشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/02/21

پدیده آفلوانزا به عنوان مظهر مصرف زدگی و تجمل گرایی
بی حد در جوامع ثروتمند به ویژه آمریکا در سال 1954
مطرح شد اما به تدریج با پیدایش پیامدهاي مصرف گرایی
افراطی در زندگی ثروتمندان و اثر ناشناخته و پیچیده
ثروت در فرزندان آن ها، آفلوانزا به عنوان یک شبه بیماري
روانشناختی مسري با علائمی مانند بی انگیزگی و جست

 
وجوي بی حد و مرز لذت مورد توجه قرار گرفت. 

یکی از مشکلات کارآفرینان، مسئله توازن کسب وکار و زندگی خانوادگی به ویژه تربیت فرزندان است. این ظرفیت در خانواده هاي
کارآفرین وجود دارد تا فرزندان با یادگیري از والدین به کارآفرینان بالقوه و جانشین آنان تبدیل شوند. درواقع فرزند یک کارآفرین، در
کارگاه عملی کارآفرینی حضور دارد و اگر در این کارگاه، به خوبی درس هاي خود را بیاموزد، علاوه بر ضمانت بقاي کسب وکار

 
خانوادگی، به جامعه هم منافع متعددي خواهد رساند. 

یک بررسی در سال 2012 نشان داد، کارآفرینی والدین موجب افزایش 60 درصدي احتمال کارآفرین شدن فرزندان می شود. درواقع
می توان از یک خانواده کارآفرین بیش از یک خانواده غیرکارآفرین انتظار داشت که فرزند کارآفرین تربیت کند. روي دیگر ماجرا،

 
فاصله گرفتن فرزندان کارآفرینان از کارآفرینی و بروز رفتارهاي ناهنجار مثل روحیه تجمل گرایی و مصرف گرایی شدید است. 

پدیده آفلوانزا به عنوان مظهر مصرف زدگی و تجمل گرایی بی حد در جوامع ثروتمند به ویژه آمریکا در سال 1954 مطرح شد اما به
تدریج با پیدایش پیامدهاي مصرف گرایی افراطی در زندگی ثروتمندان و اثر ناشناخته و پیچیده ثروت در فرزندان آن ها، آفلوانزا به

 
عنوان یک شبه بیماري روانشناختی مسري با علائمی مانند بی انگیزگی و جست وجوي بی حد و مرز لذت مورد توجه قرار گرفت. 

پس از این، یک جامعه شناس به اسم وبلن، نظریه طبقه تن آسا را مطرح کرد و به ویژگی هایی مثل مصرف کالاهاي لوکس، استفاده
از خودروهاي گران قیمت، مسافرت هاي گران، خرید تابلوهاي هنري گران و رستوران هاي لوکس، به عنوان ویژگی هاي اصلی طبقه

 
تن آسا اشاره کرد. 

پژوهشگران ایرانی تلاش کردند در یک بررسی، پدیده آفلوانزا را در میان فرزندان کارآفرینان ایرانی بررسی کنند. آن ها در پژوهش
خود با 15 کارآفرین گفت وگو کردند که از این تعداد سه کارآفرین زن، و 12 کارآفرین مرد بودند. هم چنین 10 درصد از این افراد تا
مقطع کارشناسی، 68 درصد تا کارشناسی ارشد و 22 درصد تا دکترا تحصیل کردند. در این بررسی 117 مفهوم، 20 مولفه و 6مقوله

 
در گفت وگو با کارآفرینان استخراج شد. 

نتایج حاصل از مصاحبه هاي پژوهشگران در این تحقیق نشان می دهد که الگوي رفتاري نامطلوب والدین در حوزه کارآفرینی موجب



می شود ارزش هاي کاري و کارآفرینانه به فرزندان منتقل نشود، مهارت هاي اولیه کارآفرینانه در فرزندان خلق نشود، شخصیت جست
وجو در فرزندان شکل نگیرد و تمایل به کارآفرینی در آن ها ایجاد نشود. هم چنین فرزندان با مشاهده سختی هاي راه اندازي کسب
وکار، سطح پایین منزلت اجتماعی کارآفرینانه، عدم حمایت دولت از کارآفرینی، دچار ذهنیت کارآفرینی گریزي می شوند که مقوله

 
اي کلیدي در شکل گیري پدیده آفلوانزا در آن هاست. 

در این شرایط، با تربیت ناصحیح والدین، فرزندان در خانواده هاي کارآفرین به مصرف گرایی بیش از اندازه و حتی رفتارهاي ناهنجار
اجتماعی مثل تظاهر، تفاخر، قانون گریزي و .. دچار می شوند و به تدریج فرزندان جیره خوار والدین شده و با تظاهر و تفاخر براي

 
جلب توجه دیگر تلاش می کنند. 

پیامد منفی این مسئله در سه سطح فردي، کسب وکار و ملی مطرح است. جانشین پروري و کارآفرینی بین نسلی در کسب و کارهاي
خانوادگی، ضامن بقاي بنگاه هاي اقتصادي و منفعت رسانی آن به جامعه و به افراد است. ضمن اینکه اگر عمر بنگاه هاي اقتصادي

 
کوتاه شود، منابع ملی هدر می رود. بنابراین قطع زنجیره کارآفرینی بین نسلی به نفع کشور هم نیست. 

پژوهشگران پیشنهاد کردند والدین کارآفرین تا جاي ممکن، ذهنیت کارآفرینی را در فرزندان تقویت کنند تا فرزندان از دچار شدن به

 
بیماري واگیردار آفلوانزا حفظ شوند. 

منبع: اتاق تهران



براي آبادانی ایران کنار هم هستیم

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/02/21

عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات معاونت اجرایی امور دولت گفت: براي آبادانی ایران کنار هم هستیم.

دکتر ناصر شجاعی مخترع و پژوهشگر بسیجی در مصاحبه
با خبرگزاري بسیج گفت: براي آبادانی ایران کنار هم
هستیم. مردم ایران همواره نشان داده اند که در تنگناهاي

 
تاریخی و سیاسی کنار هم هستند. 

وي بیان کرد: الحمداالله در حکومت اسلامی ایران شرایط
پیشرفت و توسعه کشور بسیار سهل و آسان شده است.
امروز کارآفرینان در موقعیت هاي شغلی خود به راحتی
اخذ مجوز مینمایند و توسعه ي کارآفرینی صورت می
گیرد. آبادي و توسعه ي کشور مطابق با صحبت هاي

 
حضرت آقا باید اولویت مسولین و مدیران محترم باشد. 

دکتر ناصر شجاعی در ادامه افزود: به عنوان مثال موقعیت هاي جغرافیایی و استراتژیک شمال کشور خصوصا مناطق امیر آباد و بهشهر
و علی الخصوص روستاي امیر آباد داراي خصوصیات ویژه و بهینه اي نسبت به دیگر نقاط از لحاظ سرمایه گذاري و ایجاد آبادانی و

 
اشتغال زایی است. 

وي تصریح کرد: البته جاي تذکر و تامل است که اعضاي محترم شوراي روستا و دهیاري ها باید همکاري لازم را داشته باشند و با
افراد محلی در خصوص مواردي همچون زمین خواري که تبعات اجتماعی و اقتصادي و سیاسی زیادي خواهد داشت برخورد اساسی

 
صورت بگیرد. 

عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات معاونت اجرایی امور دولت خاطرنشان کرد: دردسر مدیرانی هستند که با خودخواهی مسیر رشد و
توسعه را کند میکنند. اینان باید هوشیار باشند که مبادا در میدان دشمن عمل نمایند. اکنون در برهه ي خاص و حساس انتخابات
هستیم. کنار هم باید بایستیم، هر ایرانی به قدر خود مسولیت دارد. مسولیت ایجاد وحدت و انسجام براي رسیدن به ایرانی آباد و

 
توسعه یافته. 

دکتر شجاعی در ادامه به مسولین مناطق فوق الذکر متذکر شد: فرصت هاي ایجاد شده را قدر دان باشید و براي رسیدن به آرمان

 
ایران آباد متحد عمل کنید. 



 
ایشان در پایان از همگان خواست: 

به توصیه هاي حضرت آقا گوش جان بسپارید که ایشان همانند چراغی در ظلمات هستند.



زیرساخت ها و ساختمان هاي دانشگاه آزاد در خدمت کارآفرینی و نوآوري

منبع: شفافشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/02/21

جلسه شوراي مدیریت فعالیت اقتصاد دانش بنیان دانشگاه آزاد به منظور بررسی شیوه نامه ایجاد شرکت هاي بهره بردار و
واگذاري مدیریت ساختمان هاي دانشگاه آزاد به آنها به منظور گسترش کارآفرینی و نوآوري تشکیل شد.

به گزارش شفاف، سیزدهمین جلسه شوراي مدیریت فعالیت اقتصاد دانش بنیان به منظور بررسی شیوه نامه ایجاد شرکت هاي
بهره بردار و واگذاري مدیریت ساختمان هاي دانشگاه آزاد به آنها به منظور گسترش کارآفرینی و نوآوري تشکیل شد. در این جلسه
همچنین دستورالعمل دفاع از پایان نامه دکتري با ارائه محصولات دانش بنیان  مورد بررسی قرار گرفت و مقرر شد در جلساتی آتی
موضوعات تعیین کارگزار براي مرکز فناوري هاي نوین مالی دانشگاه آزاد اسلامی واحد فیروزکوه و  بررسی شیوه نامه استفاده از

 
محصولات دانش بنیان مطرح و ارزیابی شوند. 

این نشست با حضور دکتر روح االله دهقانی فیروزآبادي؛ معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري، دکتر وحید ضرغامی قائم مقام معاونت
تحقیقات، فناوري و نوآوري، دکتر شهاب نوروزیان علم؛ مدیرکل اداره اقتصاد دانش بنیان و سرمایه گذاري و دبیر شوراي مدیریت
فعالیت هاي اقتصاد دانش بنیان، دکتر علی رئیس پور؛ مدیرکل اداره ایجاد و توسعه آموزش هاي فناوري و خلاقیت، دکتر قباد بهزادي
پور؛ مدیرکل اداره کارآفرینی و مراکز رشد و مهندس سیدمحمدجواد صدري مهر مدیرکل اداره امور پارك علم و فناوري و شرکت هاي

 
دانش بنیان تشکیل شد. 

وحید ضرغامی مدیرکل اداره سیاست گذاري و نظارت راهبردي، با بیان اینکه دانشگاه آزاد اسلامی، زیرساخت هاي مناسبی در کل
کشور دارد، عنوان کرد: براي نفش آفرینی در اکوسیستم فناوري در کشور، تا جایی که می توان باید از توان تخصصی در کشور در
حوزه فناوري و نوآوري  استفاده کنیم. دستورالعمل مربوط به شرکت هاي بهره بردار  بر مبنایی است که شرکتی ذي صلاح را تعیین
می کنیم و پس از اخذ تاییدها از سوي مراجع رسمی و داراي صلاحیت، بهره برداري از زیرساخت هاي دانشگاه آزاد از طریق این

 
شرکت کارگزار صورت خواهد گرفت. 

وي ادامه داد: در نتیجه ساختمان ها و زیرساخت ها در راستاي بهره برداري فناورانه به کار گرفته خواهد شد. در همین راستا شرکت
بهره بردار تشکیل خواهد شد و آورده هاي طرفین تعیین سهام می شود؛ آورده دانشگاه اجاره ساختمان و زیرساخت و ارزش برند

 
خواهد بود. مهمترین نکته در این زمینه، حق مدیریت دانش فنی شرکت کارگزار نیز در نظر گرفته می شود. 

دکتر دهقانی فیروزآبادي در ادامه جلسه اظهار کرد: براي پیشبرد اهداف شکل گیري شرکت بهره بردار، نیاز به شیوه نامه است که
نهایی شدن آن در این جلسه انجام می شود. مجموعه ها به دنبال افتتاح مراکز بازسازي شده در حوزه فناوري هستند و باید هرچه
سریع تر شیوه نامه تصویب و ابلاغ شود. این شیوه نامه یکی از مدل هاي همکاري را تعریف می کند. شیوه نامه ایجاد شرکت هاي

 
بهره بردار صرفاً براي کسانی است که می خواهند شرکت تشکیل  دهند. 

وي درباره مزایاي چنین طرح هایی گفت: فضاهاي فناورانه پس از فعالیت و برندسازي، اجاره و رهن آن در مواردي چهار برابر نرخ
اجاره  آن منطقه است؛ در انتهاي جلسه نیز تصمیم گرفته شد تا اصلاحات ویرایشی ارائه شده از سوي اعضاي جلسه در شیوه نامه و

آیین نامه اعمال شود و پس از تایید نهایی براي ابلاغ اقدام شود. 



انتهاي پیام/



راه اندازي کارگاه تولیدي با ظرفیت اشتغال 60 نفر در محمدشهر

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/02/21

سرویس ایران جوان آنلاین: اقدامات سپاه امام حسن مجتبی (ع) استان البرز طی یک سال اخیر و بخصوص در رزمایش کمک
مؤمنانه و همدلی بسیار چشمگیر است. با شروع سال جدید سازمان بسیج سازندگی استان نظر ویژه اي به حوزه اشتغالزایی داشته و با
راه اندازي کارگاه تولید پوشاك ورزشی با برند استان البرز، براي 60 نفر کارآفرینی کرده است. به همین بهانه گفت وگویی با سرهنگ

 
پاسدار مهران طیران، مسئول سازمان بسیج سازندگی استان البرز داشتیم که در پی می آید: 

راه اندازي کارگاه تولید پوشاك ورزشی و لوازم ورزشی در البرز گام بزرگی در جهت ایجاد این نوع کارگاه ها و اشتغالزایی به شمار می

 
آید. 

حرکتی که به گفته مسئول سازمان بسیج سازندگی استان البرز در این استان ادامه خواهد داشت و افراد بیشتري را به کار خواهد

 
کشید. 

سرهنگ پاسدار مهران طیران با اشاره به شروع کار کارگاه اشتغال در محمدشهر کرج می گوید: این مجموعه در بخش هاي تولید

 
پوشاك ورزشی با برند استان البرز و تجهیزات و لوازم ورزشی فعالیت کرده و شرایط اشتغال به کار 60 نفر را فراهم می کند. 

وي ادامه می دهد: این کارگاه با همکاري یک تولیدکننده در تجهیز کارگاه و تأمین دستگاه ها مثل چرخ هاي خیاطی صنعتی و
دستگاه برش لیزري و با کمک سازمان بسیج سازندگی استان البرز در یک سوله راه اندازي و بخشی اعظمی از زیرساخت هاي آن

 
آماده شده است. 

طیران از فراهم کردن مقدمات راه اندازي قرارگاهی به عنوان قرارگاه جهادي نوسازي مدارس به صورت رسمی خبر داده و می گوید: با
برنامه ریزي هاي صورت گرفته مقرر شده از ظرفیت گروه هاي جهادي در بخش هاي ساخت، مرمت و مقاوم سازي مدارس استفاده

 
شود. 

وي با اشاره به زیر خط فقر بودن استان در بخش سرانه آموزشی تصریح می کند: سرانه آموزشی استان در سطح کشور در آخرین
جایگاه قرار دارد یعنی حتی سیستان و بلوچستان با وجود تمام محرومیت ها و با توجه به جمعیتی که در آن ساکن هستند، هنوز

 
نسبت به البرز در شرایط بهتري قرار دارد. 

به گفته این مسئول، معمولاً مدارس ابتدایی در استان ها از ورودي کمتري برخوردارند، اما در استان البرز به دلیل مهاجرپذیر بودن
آن، هر ساله ورودي دانش آموزان ابتدایی به این استان در حال افزایش است. به طوري که تنها جمعیت دانش آموزي یکی از نواحی

 
آموزش و پرورش در البرز معادل یک استان است. 

مسئول سازمان بسیج سازندگی استان البرز می گوید: قصد داریم افکار مردم را به سوي مشارکت در امر مدرسه سازي سوق دهیم تا



 
از این طریق بتوانیم محرومیت فضاي آموزشی در استان را جبران کنیم و به شرایط بهتري در این زمینه دست یابیم. 

مسئول سازمان بسیج سازندگی استان البرز با اشاره به رزمایش کمک مؤمنانه و همدلی نیز می گوید: گسترش سبد هاي معیشتی از
چند قلم کالاي ضروري به لوازم التحریر، تبلت و پوشاك از جمله اقدامات انجام شده به همت این سازمان در زمان شیوع ویروس

 
کرونا بود. 

طیران به اشتغالزایی، آزادسازي زندانیان جرائم غیر عمد، احداث و مرمت مسکن محرومین و ارائه آموزش هاي مختلف نیز اشاره کرد
و تأکید می کند: همزمان با دعوت به کار گروه هاي جهادي و دانشجویان در گسترش دامنه فعالیت هاي سازمان، از فعالیت هاي ذاتی

 
سازمان نیز غافل و دور نبودیم و 338 پروژه عمرانی اجرا شد. 

وي می افزاید: بخش اعظمی از فعالیت هاي سازمان در حوزه هایی مانند ساخت سیل بندها، مرمت مدارس، کتابخانه ها و راه اندازي
صندوق هاي قرض الحسنه در سال گذشته انجام شد، اما مبناي فعالیت سازمان بر پایه قطع زنجیره کرونا و کنترل این بیماري است

 
که در این زمینه از ظرفیت هاي مردم و گروه هاي جهادي استفاده شده و می شود. 

به گفته این مسئول، تیم هاي مراقبتی، نظارتی و حمایتی با انجام اقداماتی از قبیل ضدعفونی معابر و راه اندازي کارگاه هاي تولید
ماسک به خوبی توانستند بخشی از کمبود ها را رفع کنند. همکاري نخبگان در اختراع دستگاه هاي اکسیژن ساز سیار و رساندن آن

 
به مرحله تولید و نیز دستیابی به فناوري هاي جدید در بخش کیت هاي تشخیصی و ثبت و تجاري سازي آن ها نیز قابل تقدیر است. 

وي با اشاره به اهمیت عرصه هاي مختلف عمرانی، آموزشی و... موضوع اشتغال و آب را اولویت هاي سازمان بسیج سازندگی عنوان
کرده و می گوید: توافقنامه اي با کمیته امداد امام خمینی (ره) در حوزه اشتغال در دست اجراست تا از این طریق بتوانیم براي

 
گسترش کارگاه هاي اشتغال از ظرفیت هاي این مجموعه استفاده کنیم. 

طیران با اشاره به هدر رفت آب در حوزه هاي کشاورزي و شرب تصریح می کند: در بسیج سازندگی تلاش می کنیم این شبکه را به

 
گونه اي احیا کنیم تا بتوانیم از اتلاف آب به خصوص در حوزه کشاورزي جلوگیري کنیم. 

وي با اشاره به هدر رفت 50 درصدي آب در حوزه کشاورزي تأکید می کند: بنا داریم با انجام اقدامات ساده بتوانیم شبکه انتقال آب را
به گونه اي مدیریت کنیم تا معادل مصرف آب شرب و صنعتی در استان صرفه جویی شود.



راه اندازي کارگاه تولیدي با ظرفیت اشتغال 60 نفر در محمدشهر

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/02/21

سرهنگ پاسدار مهران طیران با اشاره به شروع کار کارگاه اشتغال در محمدشهر کرج می گوید: این مجموعه در بخش هاي
تولید پوشاك ورزشی با برند استان البرز و تجهیزات و لوازم ورزشی فعالیت کرده و شرایط اشتغال به کار 60 نفر را فراهم می

کند.

سرویس ایران جوان آنلاین: اقدامات سپاه امام حسن مجتبی (ع) استان البرز طی یک سال اخیر و بخصوص در رزمایش کمک
مؤمنانه و همدلی بسیار چشمگیر است. با شروع سال جدید سازمان بسیج سازندگی استان نظر ویژه اي به حوزه اشتغالزایی داشته و با
راه اندازي کارگاه تولید پوشاك ورزشی با برند استان البرز، براي 60 نفر کارآفرینی کرده است. به همین بهانه گفت وگویی با سرهنگ

 
پاسدار مهران طیران، مسئول سازمان بسیج سازندگی استان البرز داشتیم که در پی می آید: 

راه اندازي کارگاه تولید پوشاك ورزشی و لوازم ورزشی در البرز گام بزرگی در جهت ایجاد این نوع کارگاه ها و اشتغالزایی به شمار می

 
آید. 

حرکتی که به گفته مسئول سازمان بسیج سازندگی استان البرز در این استان ادامه خواهد داشت و افراد بیشتري را به کار خواهد

 
کشید. 

سرهنگ پاسدار مهران طیران با اشاره به شروع کار کارگاه اشتغال در محمدشهر کرج می گوید: این مجموعه در بخش هاي تولید

 
پوشاك ورزشی با برند استان البرز و تجهیزات و لوازم ورزشی فعالیت کرده و شرایط اشتغال به کار 60 نفر را فراهم می کند. 

وي ادامه می دهد: این کارگاه با همکاري یک تولیدکننده در تجهیز کارگاه و تأمین دستگاه ها مثل چرخ هاي خیاطی صنعتی و
دستگاه برش لیزري و با کمک سازمان بسیج سازندگی استان البرز در یک سوله راه اندازي و بخشی اعظمی از زیرساخت هاي آن

 
آماده شده است. 

طیران از فراهم کردن مقدمات راه اندازي قرارگاهی به عنوان قرارگاه جهادي نوسازي مدارس به صورت رسمی خبر داده و می گوید: با
برنامه ریزي هاي صورت گرفته مقرر شده از ظرفیت گروه هاي جهادي در بخش هاي ساخت، مرمت و مقاوم سازي مدارس استفاده

 
شود. 

وي با اشاره به زیر خط فقر بودن استان در بخش سرانه آموزشی تصریح می کند: سرانه آموزشی استان در سطح کشور در آخرین
جایگاه قرار دارد یعنی حتی سیستان و بلوچستان با وجود تمام محرومیت ها و با توجه به جمعیتی که در آن ساکن هستند، هنوز

 
نسبت به البرز در شرایط بهتري قرار دارد. 

به گفته این مسئول، معمولاً مدارس ابتدایی در استان ها از ورودي کمتري برخوردارند، اما در استان البرز به دلیل مهاجرپذیر بودن
آن، هر ساله ورودي دانش آموزان ابتدایی به این استان در حال افزایش است. به طوري که تنها جمعیت دانش آموزي یکی از نواحی

آموزش و پرورش در البرز معادل یک استان است. 



مسئول سازمان بسیج سازندگی استان البرز می گوید: قصد داریم افکار مردم را به سوي مشارکت در امر مدرسه سازي سوق دهیم تا

 
از این طریق بتوانیم محرومیت فضاي آموزشی در استان را جبران کنیم و به شرایط بهتري در این زمینه دست یابیم. 

مسئول سازمان بسیج سازندگی استان البرز با اشاره به رزمایش کمک مؤمنانه و همدلی نیز می گوید: گسترش سبد هاي معیشتی از
چند قلم کالاي ضروري به لوازم التحریر، تبلت و پوشاك از جمله اقدامات انجام شده به همت این سازمان در زمان شیوع ویروس

 
کرونا بود. 

طیران به اشتغالزایی، آزادسازي زندانیان جرائم غیر عمد، احداث و مرمت مسکن محرومین و ارائه آموزش هاي مختلف نیز اشاره کرد
و تأکید می کند: همزمان با دعوت به کار گروه هاي جهادي و دانشجویان در گسترش دامنه فعالیت هاي سازمان، از فعالیت هاي ذاتی

 
سازمان نیز غافل و دور نبودیم و 338 پروژه عمرانی اجرا شد. 

وي می افزاید: بخش اعظمی از فعالیت هاي سازمان در حوزه هایی مانند ساخت سیل بندها، مرمت مدارس، کتابخانه ها و راه اندازي
صندوق هاي قرض الحسنه در سال گذشته انجام شد، اما مبناي فعالیت سازمان بر پایه قطع زنجیره کرونا و کنترل این بیماري است

 
که در این زمینه از ظرفیت هاي مردم و گروه هاي جهادي استفاده شده و می شود. 

به گفته این مسئول، تیم هاي مراقبتی، نظارتی و حمایتی با انجام اقداماتی از قبیل ضدعفونی معابر و راه اندازي کارگاه هاي تولید
ماسک به خوبی توانستند بخشی از کمبود ها را رفع کنند. همکاري نخبگان در اختراع دستگاه هاي اکسیژن ساز سیار و رساندن آن

 
به مرحله تولید و نیز دستیابی به فناوري هاي جدید در بخش کیت هاي تشخیصی و ثبت و تجاري سازي آن ها نیز قابل تقدیر است. 

وي با اشاره به اهمیت عرصه هاي مختلف عمرانی، آموزشی و... موضوع اشتغال و آب را اولویت هاي سازمان بسیج سازندگی عنوان
کرده و می گوید: توافقنامه اي با کمیته امداد امام خمینی (ره) در حوزه اشتغال در دست اجراست تا از این طریق بتوانیم براي

 
گسترش کارگاه هاي اشتغال از ظرفیت هاي این مجموعه استفاده کنیم. 

طیران با اشاره به هدر رفت آب در حوزه هاي کشاورزي و شرب تصریح می کند: در بسیج سازندگی تلاش می کنیم این شبکه را به

 
گونه اي احیا کنیم تا بتوانیم از اتلاف آب به خصوص در حوزه کشاورزي جلوگیري کنیم. 

وي با اشاره به هدر رفت 50 درصدي آب در حوزه کشاورزي تأکید می کند: بنا داریم با انجام اقدامات ساده بتوانیم شبکه انتقال آب را
به گونه اي مدیریت کنیم تا معادل مصرف آب شرب و صنعتی در استان صرفه جویی شود.



روحانی: کسی حق ندارد روحیه رزمنده در خط مقدم جنگ را تضعیف کند

منبع: عصر خبرشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/02/21

رئیس جمهور استقلال ، امنیت و آزادي امروز و فرداي کشور را ره آورد خون شهداي بزرگوار و آثار و فداکاري همه ایثارگران
دانست و گفت: همه جامعه وامدار و مدیون شهدا اعم از شهداي انقلاب، دفاع مقدس و مدافعان سلامت و خانواده معظم آنان

هستند و خدمت به این عزیزان وظیفه و بزرگترین افتخار دولت و همه مسوولان ...

رئیس جمهور استقلال ، امنیت و آزادي امروز و فرداي کشور را ره آورد خون شهداي بزرگوار و آثار و فداکاري همه ایثارگران
دانست و گفت: همه جامعه وامدار و مدیون شهدا اعم از شهداي انقلاب، دفاع مقدس و مدافعان سلامت و خانواده معظم آنان هستند و

 
خدمت به این عزیزان وظیفه و بزرگترین افتخار دولت و همه مسوولان کشور است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت، حجت الاسلام والمسلمین
دکتر حسن روحانی بعد از ظهر دوشنبه در دیدار جمعی از
خانواده هاي معظم شهدا، جانبازان و ایثارگران، با بیان اینکه
شهیدان و خانواده معظم شهدا سرمایه هاي معنوي و نمادین
کشور هستند، گفت: دیدار با خانواده مکرم شهدا، جانبازان و
ایثارگران علاوه بر پشتگرمی، روحیه و انگیزه خدمت را براي ما

 
دو چندان می کند. 

دکتر روحانی با تاکید بر اینکه نباید اجازه دهیم میان ارزش هاي
شهدا و خانواده هاي معظم آنان با ارزش هاي اجتماع و معیارهاي

زندگی مردم، تقابل و دوگانگی ایجاد شود، اظهار داشت: شهداء و ایثارگران و خانواد هاي آنان متعلق به همه مردم هستند و به جناح
خاصی تعلق ندارند، کسانی هم که تلاش می کنند تا این عزیزان را مصادره به مطلوب کنند، آغشته و آلوده به انگیزه هاي سیاسی

 
بوده و خیرخواه نیستند. 

رئیس جمهور در ادامه با اشاره به قالب بندي هاي ایجاد شده در روزهاي اخیر با موضوع "میدان " و " دیپلماسی"، خاطرنشان کرد:
هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد و آنچه تا امروز ما را از همه کوره راه ها دور نگه

 
داشته و همه را در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و خواهد بود. 

دکتر روحانی همچینن با بیان اینکه جامعه در هر شرایطی نیازمند زنده بودن روح فداکاري، ترجیح منافع عمومی بر منافع فردي و
برتري خیرخواهی عمومی بر خودخواهی است، بر ضرورت ترویج و تقویت فرهنگ فداکاري، ایثار و شهادت در جامعه بویژه در میان

 
جوانان کشور تاکید کرد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه امروز انقلابی بودن، قدم برداشتن در مسیر پرکردن هرگونه شکافی میان ارکان نظام، دولت – ملت و میان

 
اقوام ایرانی است ، گفت: هرگونه تلاش در مسیر ایجاد شکاف خواسته یا ناخواسته هیچ نسبتی با ارزش هاي انقلاب ندارد. 



دکتر روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام کشور در شرایط حساس و خطیر کنونی، گفت: در شرایط امروز کشور که
آمیخته با تهدید و فرصت است ، هیچ عذري براي تفرقه و ایجاد گسست در صف واحد ملت و دولت پذیرفته نیست و وظیفه اي به نام

 
تخطئه کردن و برچسب زدن به دیگران در فرهنگ ایثارگري وجود ندارد. 

رئیس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به انجام مذاکرات احیاي برجام در وین، گفت: امروز درحال گفت و گو با قدرت
هاي جهانی بر سر حق خودمان و منافع راهبردي کشور هستیم و همانطور که کسی حق ندارد روحیه رزمنده در خط مقدم جنگ را

 
تضعیف کند، چنین حقی درباره رزمنده خط مقدم دیپلماسی را هم ندارد. 

دکتر روحانی تاکید کرد: با مقاومت و ایستادگی ملت در برابر توطئه بدخواهان، تحریم هاي ظالمانه و جنگ اقتصادي دشمن، امروز
همه دنیا و از جمله آمریکا به عنوان تحریم کننده ایران به این نتیجه رسیده اند که فشار حداکثري شکست خورده و هیچ راهی جز

 
بازگشت به قانون ، عمل به تعهدات، لغو تحریم ها و اجراي کامل برجام وجود ندارد. 

دکتر روحانی در ادامه با اشاره به اقدامات مهم انجام شده درمورد خانواده معظم شهدا و ایثارگران در دولت تدبیر و امید ، از اجراي
قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران، پرداخت قریب به 14 هزار میلیارد تومان از معوقات ایثارگران ، حل مشکل مسکن و اشتغال
ایثارگران و اولویت دادن به واکسیناسیون ایثارگران در ایام شیوع ویروس کرونا به عنوان اقداماتی که با هدف خدمت رسانی شایسته

 
به ایثارگران در این دولت انجام شده است ، نام برد. 

رئیس جمهور پرداخت معوقات جامعه ایثارگران را از مهمترین اقداماتی که بنیاد شهید و امور ایثارگران در دولت یازدهم و دوازدهم
انجام داده است، برشمرد و افزود: در ادامه پرداخت معوقات جامعه ایثارگري که از سال 1376 باقی مانده بود، مطالبات سال 95
خانواده معظم شهدا در 24 استان در ابتداي فعالیت دولت دوازدهم پرداخت شد و با پرداخت باقیمانده مطالبات، پس از سال ها به روز

 
شده است. 

دکتر روحانی اشتغال زایی را از دیگر اقدامات دولت تدبیر و امید درخصوص ایثارگران عنوان کرد و گفت: در این دولت سیاست
اشتغال و کارآفرینی در ارتباط با ایثارگران، اساسا مبتنی بر توانمندسازي ، آماده سازي و هدایت شغلی جامعه هدف بوده است و
دراین رابطه، آذرماه سال 1399 استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر در دستگاه هاي دولتی

 
در دستور کار قرار گرفت. 

رئیس جمهور در پایان تاکید کرد: اگر دشمنان ایران بویژه آمریکایی ها توان درك و فهم روحیه ایثار و شهادت نزد ملت ایران را
داشتند،؛ هیچگاه ایران اسلامی را تهدید نمی کردند به همین خاطر باید با حفظ اصول و ارزش ها و موازین خودمان، افکار عمومی

 
دنیا را تحت تاثیر قرار دهیم و این هدف نه با انزواي سیاسی که تنها از طریق گفت و گو و همکاري با دنیا به دست خواهد آمد. 

پیش از سخنان رئیس جمهور آقاي سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در سخنانی با تشکر از
توجه ویژه رئیس جمهور به جامعه ایثارگران کشور، گفت: پرداخت بیش از 14هزار میلیارد تومان مطالبات معوق ایثارگران، دستور
تخصیص زمین ساخت 70 هزار واحد مسکن براي خانواده هاي ایثارگران، صدور دستور استخدام فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70
درصد در دستگاه دولتی و تسهیل دسترسی خانواده ایثارگران و جانبازان به خدمات درمانی تنها بخش هایی از خدمات دولت تدبیر و

 
امید به جانبازان و ایثارگران عزیز بوده است. 

در این دیدار همچنین تعدادي از جانبازان و فرزندان شهدا ضمن تشکر از نگاه ویژه و اقدامات ارزشمند دولت تدبیر و امید براي جامعه



 
ایثارگران کشور به بیان دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند. 

قدردانی از دستور رئیس جمهور براي جذب فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در دستگاه دولتی، پرداخت مطالبات معوق
ایثارگران، تمهید اقدامات براي تحویل زمین براي ساخت مسکن ایثارگران، درخواست تسریع در تخصیص وام ساخت مسکن،
درخواست تامین تجهیزات مورد نیاز جانبازان به ویژه ویلچر و پروتزهاي مورد نیاز جانبازان قطع عضو، درخواست تامین خودرو براي
جانبازان، اجراي برخی قوانین معطل مانده مربوط به ایثارگران و توجه بیشتر به نیازهاي مراقبتی جانبازان شیمیایی و اعصاب و روان

 
از جمله موضوعات و مطالبات مطرح شده از سوي سخنرانان در این مراسم بود. 

در پایان این دیدار یک جلد قرآن نفیس که خطاطی آن به دست یک شهید انجام شده بود به رسم یادبود از سوي جامعه بزرگ
ایثارگري کشور به رئیس جمهور تقدیم شد.



یگانگی میدان و دیپلماسی ما را از «کوره راه ها» دور کرد

منبع: عصر تبریزشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/02/21

رئیس جمهور گفت: آنچه تا امروز ما را از کوره راه ها دور کرده و در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و
خواهد بود. نوشته یگانگی میدان و دیپلماسی ما را از «کوره راه ها» دور کرد اولین بار در عصرتبریز پدیدار شد.

رئیس جمهور گفت: آنچه تا امروز ما را از کوره راه ها دور
کرده و در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و

 
دیپلماسی بوده و خواهد بود. 

به گزارش عصرتبریز، حجت الاسلام حسن روحانی بعد از
ظهر دوشنبه در دیدار جمعی از خانواده هاي معظم شهدا،
جانبازان و ایثارگران، با بیان اینکه شهیدان و خانواده معظم
شهدا سرمایه هاي معنوي و نمادین کشور هستند، گفت:

 
دیدار با خانواده مکرم شهدا، جانبازان و ایثارگران علاوه بر پشتگرمی، روحیه و انگیزه خدمت را براي ما دو چندان می کند. 

روحانی با تاکید بر اینکه نباید اجازه دهیم میان ارزش هاي شهدا و خانواده هاي معظم آنان با ارزش هاي اجتماع و معیارهاي زندگی
مردم، تقابل و دوگانگی ایجاد شود، اظهار داشت: شهداء و ایثارگران و خانواده هاي آنان متعلق به همه مردم هستند و به جناح خاصی
تعلق ندارند، کسانی هم که تلاش می کنند تا این عزیزان را مصادره به مطلوب کنند، آغشته و آلوده به انگیزه هاي سیاسی بوده و

 
خیرخواه نیستند. 

رئیس جمهور در ادامه با اشاره به قالب بندي هاي ایجاد شده در روزهاي اخیر با موضوع«میدان» و «دیپلماسی»، خاطرنشان کرد: هم
میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد و آنچه تا امروز ما را از همه کوره راه ها دور نگه داشته

 
و همه را در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و خواهد بود. 

روحانی همچنین با بیان اینکه جامعه در هر شرایطی نیازمند زنده بودن روح فداکاري، ترجیح منافع عمومی بر منافع فردي و برتري
خیرخواهی عمومی بر خودخواهی است، بر ضرورت ترویج و تقویت فرهنگ فداکاري، ایثار و شهادت در جامعه بویژه در میان جوانان

 
کشور تاکید کرد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه امروز انقلابی بودن، قدم برداشتن در مسیر پرکردن هرگونه شکافی میان ارکان نظام، دولت – ملت و میان

 
اقوام ایرانی است، گفت: هرگونه تلاش در مسیر ایجاد شکاف خواسته یا ناخواسته هیچ نسبتی با ارزش هاي انقلاب ندارد. 

روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام کشور در شرایط حساس و خطیر کنونی، گفت: در شرایط امروز کشور که آمیخته با
تهدید و فرصت است، هیچ عذري براي تفرقه و ایجاد گسست در صف واحد ملت و دولت پذیرفته نیست و وظیفه اي به نام تخطئه



 
کردن و برچسب زدن به دیگران در فرهنگ ایثارگري وجود ندارد. 

رئیس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به انجام مذاکرات احیاي برجام در وین، گفت: امروز درحال گفت وگو با قدرت
هاي جهانی بر سر حق خودمان و منافع راهبردي کشور هستیم و همانطور که کسی حق ندارد روحیه رزمنده در خط مقدم جنگ را

 
تضعیف کند، چنین حقی درباره رزمنده خط مقدم دیپلماسی را هم ندارد. 

روحانی تاکید کرد: با مقاومت و ایستادگی ملت در برابر توطئه بدخواهان، تحریم هاي ظالمانه و جنگ اقتصادي دشمن، امروز همه
دنیا و از جمله آمریکا به عنوان تحریم کننده ایران به این نتیجه رسیده اند که فشار حداکثري شکست خورده و هیچ راهی جز

 
بازگشت به قانون، عمل به تعهدات، لغو تحریم ها و اجراي کامل برجام وجود ندارد. 

روحانی در ادامه با اشاره به اقدامات مهم انجام شده در مورد خانواده معظم شهدا و ایثارگران در دولت تدبیر و امید، از اجراي قانون
جامع خدمات رسانی به ایثارگران، پرداخت قریب به 14 هزار میلیارد تومان از معوقات ایثارگران، حل مشکل مسکن و اشتغال
ایثارگران و اولویت دادن به واکسیناسیون ایثارگران در ایام شیوع ویروس کرونا به عنوان اقداماتی که با هدف خدمت رسانی شایسته

 
به ایثارگران در این دولت انجام شده است، نام برد. 

رئیس جمهور پرداخت معوقات جامعه ایثارگران را از مهمترین اقداماتی که بنیاد شهید و امور ایثارگران در دولت یازدهم و دوازدهم
انجام داده است، برشمرد و افزود: در ادامه پرداخت معوقات جامعه ایثارگري که از سال 1376 باقی مانده بود، مطالبات سال 95
خانواده معظم شهدا در 24 استان در ابتداي فعالیت دولت دوازدهم پرداخت شد و با پرداخت باقیمانده مطالبات، پس از سال ها به روز

 
شده است. 

روحانی اشتغال زایی را از دیگر اقدامات دولت تدبیر و امید درخصوص ایثارگران عنوان کرد و گفت: در این دولت سیاست اشتغال و
کارآفرینی در ارتباط با ایثارگران، اساسا مبتنی بر توانمندسازي، آماده سازي و هدایت شغلی جامعه هدف بوده است و دراین رابطه،
آذرماه سال 1399 استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر در دستگاه هاي دولتی در دستور کار

 
قرار گرفت. 

رئیس جمهور در پایان تاکید کرد: اگر دشمنان ایران بویژه آمریکایی ها توان درك و فهم روحیه ایثار و شهادت نزد ملت ایران را
داشتند،؛ هیچگاه ایران اسلامی را تهدید نمی کردند به همین خاطر باید با حفظ اصول و ارزش ها و موازین خودمان، افکار عمومی

 
دنیا را تحت تاثیر قرار دهیم و این هدف نه با انزواي سیاسی که تنها از طریق گفت وگو و همکاري با دنیا به دست خواهد آمد. 

پیش از سخنان رئیس جمهور سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در سخنانی با تشکر از توجه
ویژه رئیس جمهور به جامعه ایثارگران کشور، گفت: پرداخت بیش از 14هزار میلیارد تومان مطالبات معوق ایثارگران، دستور تخصیص
زمین ساخت 70 هزار واحد مسکن براي خانواده هاي ایثارگران، صدور دستور استخدام فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در
دستگاه دولتی و تسهیل دسترسی خانواده ایثارگران و جانبازان به خدمات درمانی تنها بخش هایی از خدمات دولت تدبیر و امید به

 
جانبازان و ایثارگران عزیز بوده است. 

در این دیدار همچنین تعدادي از جانبازان و فرزندان شهدا ضمن تشکر از نگاه ویژه و اقدامات ارزشمند دولت تدبیر و امید براي جامعه

 
ایثارگران کشور به بیان دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند. 



قدردانی از دستور رئیس جمهور براي جذب فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در دستگاه دولتی، پرداخت مطالبات معوق
ایثارگران، تمهید اقدامات براي تحویل زمین براي ساخت مسکن ایثارگران، درخواست تسریع در تخصیص وام ساخت مسکن،
درخواست تامین تجهیزات مورد نیاز جانبازان به ویژه ویلچر و پروتزهاي مورد نیاز جانبازان قطع عضو، درخواست تامین خودرو براي
جانبازان، اجراي برخی قوانین معطل مانده مربوط به ایثارگران و توجه بیشتر به نیازهاي مراقبتی جانبازان شیمیایی و اعصاب و روان

 
از جمله موضوعات و مطالبات مطرح شده از سوي سخنرانان در این مراسم بود. 

در پایان این دیدار یک جلد قرآن نفیس که خطاطی آن به دست یک شهید انجام شده بود به رسم یادبود از سوي جامعه بزرگ
ایثارگري کشور به رئیس جمهور تقدیم شد.



یگانگی میدان و دیپلماسی ما را از «کوره راه ها» دور کرد

منبع: خوز 24شماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/02/21

به گزارش خبرگزاري مهر، حجت الاسلام حسن روحانی بعد از ظهر دوشنبه در دیدار جمعی از خانواده هاي معظم شهدا،
جانبازان و ایثارگران، با بیان اینکه شهیدان و خانواده معظم شهدا سرمایه هاي معنوي و نمادین کشور هستند، گفت: دیدار با خانواده

 
مکرم شهدا، جانبازان و ایثارگران علاوه بر پشتگرمی، روحیه و انگیزه خدمت را (...) 

به گزارش خبرگزاري مهر، حجت الاسلام حسن روحانی بعد از ظهر دوشنبه در دیدار جمعی از خانواده هاي معظم شهدا، جانبازان و
ایثارگران، با بیان اینکه شهیدان و خانواده معظم شهدا سرمایه هاي معنوي و نمادین کشور هستند، گفت: دیدار با خانواده مکرم شهدا،

 
جانبازان و ایثارگران علاوه بر پشتگرمی، روحیه و انگیزه خدمت را براي ما دو چندان می کند. 

روحانی با تاکید بر اینکه نباید اجازه دهیم میان ارزش هاي شهدا و خانواده هاي معظم آنان با ارزش هاي اجتماع و معیارهاي زندگی
مردم، تقابل و دوگانگی ایجاد شود، اظهار داشت: شهداء و ایثارگران و خانواد هاي آنان متعلق به همه مردم هستند و به جناح خاصی
تعلق ندارند، کسانی هم که تلاش می کنند تا این عزیزان را مصادره به مطلوب کنند، آغشته و آلوده به انگیزه هاي سیاسی بوده و

 
خیرخواه نیستند. 

رئیس جمهور در ادامه با اشاره به قالب بندي هاي ایجاد شده در روزهاي اخیر با موضوع«میدان» و «دیپلماسی»، خاطرنشان کرد: هم
میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد و آنچه تا امروز ما را از همه کوره راه ها دور نگه داشته

 
و همه را در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و خواهد بود. 

روحانی همچنین با بیان اینکه جامعه در هر شرایطی نیازمند زنده بودن روح فداکاري، ترجیح منافع عمومی بر منافع فردي و برتري
خیرخواهی عمومی بر خودخواهی است، بر ضرورت ترویج و تقویت فرهنگ فداکاري، ایثار و شهادت در جامعه بویژه در میان جوانان

 
کشور تاکید کرد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه امروز انقلابی بودن، قدم برداشتن در مسیر پرکردن هرگونه شکافی میان ارکان نظام، دولت – ملت و میان

 
اقوام ایرانی است، گفت: هرگونه تلاش در مسیر ایجاد شکاف خواسته یا ناخواسته هیچ نسبتی با ارزش هاي انقلاب ندارد. 

روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام کشور در شرایط حساس و خطیر کنونی، گفت: در شرایط امروز کشور که آمیخته با
تهدید و فرصت است، هیچ عذري براي تفرقه و ایجاد گسست در صف واحد ملت و دولت پذیرفته نیست و وظیفه اي به نام تخطئه

 
کردن و برچسب زدن به دیگران در فرهنگ ایثارگري وجود ندارد. 

رئیس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به انجام مذاکرات احیاي برجام در وین، گفت: امروز درحال گفت و گو با قدرت
هاي جهانی بر سر حق خودمان و منافع راهبردي کشور هستیم و همانطور که کسی حق ندارد روحیه رزمنده در خط مقدم جنگ را

 
تضعیف کند، چنین حقی درباره رزمنده خط مقدم دیپلماسی را هم ندارد. 



روحانی تاکید کرد: با مقاومت و ایستادگی ملت در برابر توطئه بدخواهان، تحریم هاي ظالمانه و جنگ اقتصادي دشمن، امروز همه
دنیا و از جمله آمریکا به عنوان تحریم کننده ایران به این نتیجه رسیده اند که فشار حداکثري شکست خورده و هیچ راهی جز

 
بازگشت به قانون ، عمل به تعهدات، لغو تحریم ها و اجراي کامل برجام وجود ندارد. 

روحانی در ادامه با اشاره به اقدامات مهم انجام شده درمورد خانواده معظم شهدا و ایثارگران در دولت تدبیر و امید ، از اجراي قانون
جامع خدمات رسانی به ایثارگران، پرداخت قریب به 14 هزار میلیارد تومان از معوقات ایثارگران ، حل مشکل مسکن و اشتغال
ایثارگران و اولویت دادن به واکسیناسیون ایثارگران در ایام شیوع ویروس کرونا به عنوان اقداماتی که با هدف خدمت رسانی شایسته

 
به ایثارگران در این دولت انجام شده است، نام برد. 

رئیس جمهور پرداخت معوقات جامعه ایثارگران را از مهمترین اقداماتی که بنیاد شهید و امور ایثارگران در دولت یازدهم و دوازدهم
انجام داده است، برشمرد و افزود: در ادامه پرداخت معوقات جامعه ایثارگري که از سال 1376 باقی مانده بود، مطالبات سال 95
خانواده معظم شهدا در 24 استان در ابتداي فعالیت دولت دوازدهم پرداخت شد و با پرداخت باقیمانده مطالبات، پس از سال ها به روز

 
شده است. 

روحانی اشتغال زایی را از دیگر اقدامات دولت تدبیر و امید درخصوص ایثارگران عنوان کرد و گفت: در این دولت سیاست اشتغال و
کارآفرینی در ارتباط با ایثارگران، اساسا مبتنی بر توانمندسازي ، آماده سازي و هدایت شغلی جامعه هدف بوده است و دراین رابطه،
آذرماه سال 1399 استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر در دستگاه هاي دولتی در دستور کار

 
قرار گرفت. 

رئیس جمهور در پایان تاکید کرد: اگر دشمنان ایران بویژه آمریکایی ها توان درك و فهم روحیه ایثار و شهادت نزد ملت ایران را
داشتند،؛ هیچگاه ایران اسلامی را تهدید نمی کردند به همین خاطر باید با حفظ اصول و ارزش ها و موازین خودمان، افکار عمومی

 
دنیا را تحت تاثیر قرار دهیم و این هدف نه با انزواي سیاسی که تنها از طریق گفت و گو و همکاري با دنیا به دست خواهد آمد. 

پیش از سخنان رئیس جمهور سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در سخنانی با تشکر از توجه
ویژه رئیس جمهور به جامعه ایثارگران کشور، گفت: پرداخت بیش از 14هزار میلیارد تومان مطالبات معوق ایثارگران، دستور تخصیص
زمین ساخت 70 هزار واحد مسکن براي خانواده هاي ایثارگران، صدور دستور استخدام فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در
دستگاه دولتی و تسهیل دسترسی خانواده ایثارگران و جانبازان به خدمات درمانی تنها بخش هایی از خدمات دولت تدبیر و امید به

 
جانبازان و ایثارگران عزیز بوده است. 

در این دیدار همچنین تعدادي از جانبازان و فرزندان شهدا ضمن تشکر از نگاه ویژه و اقدامات ارزشمند دولت تدبیر و امید براي جامعه

 
ایثارگران کشور به بیان دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند. 

قدردانی از دستور رئیس جمهور براي جذب فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در دستگاه دولتی، پرداخت مطالبات معوق
ایثارگران، تمهید اقدامات براي تحویل زمین براي ساخت مسکن ایثارگران، درخواست تسریع در تخصیص وام ساخت مسکن،
درخواست تامین تجهیزات مورد نیاز جانبازان به ویژه ویلچر و پروتزهاي مورد نیاز جانبازان قطع عضو، درخواست تامین خودرو براي
جانبازان، اجراي برخی قوانین معطل مانده مربوط به ایثارگران و توجه بیشتر به نیازهاي مراقبتی جانبازان شیمیایی و اعصاب و روان

 
از جمله موضوعات و مطالبات مطرح شده از سوي سخنرانان در این مراسم بود. 



در پایان این دیدار یک جلد قرآن نفیس که خطاطی آن به دست یک شهید انجام شده بود به رسم یادبود از سوي جامعه بزرگ

 
ایثارگري کشور به رئیس جمهور تقدیم شد. 

منبع: مهر



یگانگی میدان و دیپلماسی همواره ما را از کوره راه ها دور کرده و در بزرگراه

نظام قرار داده است/ کسی حق ندارد روحیه رزمنده خط مقدم دیپلماسی را

تضعیف کند

منبع: خبر داغشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/02/21

رئیس جمهور استقلال ، امنیت و آزادي امروز و فرداي کشور را ره آورد خون شهداي بزرگوار و آثار و فداکاري همه ایثارگران
دانست و گفت: همه جامعه وامدار و مدیون شهدا اعم از شهداي انقلاب، دفاع مقدس و مدافعان سلامت و خانواده معظم آنان

هستند و خدمت به این عزیزان وظیفه و بزرگترین افتخار دولت و همه مسوولان ...

به گزارش خبرداغ به نقل از ایلنا، حجت الاسلام حسن
روحانی بعد از ظهر دوشنبه در دیدار جمعی از خانواده هاي
معظم شهدا، جانبازان و ایثارگران، با بیان اینکه شهیدان و
خانواده معظم شهدا سرمایه هاي معنوي و نمادین کشور
هستند، گفت: دیدار با خانواده مکرم شهدا، جانبازان و
ایثارگران علاوه بر پشتگرمی، روحیه و انگیزه خدمت را

 
براي ما دو چندان می کند. 

روحانی با تاکید بر اینکه نباید اجازه دهیم میان ارزش هاي
شهدا و خانواده هاي معظم آنان با ارزش هاي اجتماع و

معیارهاي زندگی مردم، تقابل و دوگانگی ایجاد شود، اظهار داشت: شهداء و ایثارگران و خانواد هاي آنان متعلق به همه مردم هستند و
به جناح خاصی تعلق ندارند، کسانی هم که تلاش می کنند تا این عزیزان را مصادره به مطلوب کنند، آغشته و آلوده به انگیزه هاي

 
سیاسی بوده و خیرخواه نیستند. 

رئیس جمهور در ادامه با اشاره به قالب بندي هاي ایجاد شده در روزهاي اخیر با موضوع "میدان " و " دیپلماسی"، خاطرنشان کرد:
هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد و آنچه تا امروز ما را از همه کوره راه ها دور نگه

 
داشته و همه را در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و خواهد بود. 

روحانی همچینن با بیان اینکه جامعه در هر شرایطی نیازمند زنده بودن روح فداکاري، ترجیح منافع عمومی بر منافع فردي و برتري
خیرخواهی عمومی بر خودخواهی است، بر ضرورت ترویج و تقویت فرهنگ فداکاري، ایثار و شهادت در جامعه بویژه در میان جوانان

 
کشور تاکید کرد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه امروز انقلابی بودن، قدم برداشتن در مسیر پرکردن هرگونه شکافی میان ارکان نظام، دولت - ملت و میان

 
اقوام ایرانی است ، گفت: هرگونه تلاش در مسیر ایجاد شکاف خواسته یا ناخواسته هیچ نسبتی با ارزش هاي انقلاب ندارد. 

روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام کشور در شرایط حساس و خطیر کنونی، گفت: در شرایط امروز کشور که آمیخته با
تهدید و فرصت است ، هیچ عذري براي تفرقه و ایجاد گسست در صف واحد ملت و دولت پذیرفته نیست و وظیفه اي به نام تخطئه



 
کردن و برچسب زدن به دیگران در فرهنگ ایثارگري وجود ندارد. 

رئیس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به انجام مذاکرات احیاي برجام در وین، گفت: امروز درحال گفت و گو با قدرت
هاي جهانی بر سر حق خودمان و منافع راهبردي کشور هستیم و همانطور که کسی حق ندارد روحیه رزمنده در خط مقدم جنگ را

 
تضعیف کند، چنین حقی درباره رزمنده خط مقدم دیپلماسی را هم ندارد. 

روحانی تاکید کرد: با مقاومت و ایستادگی ملت در برابر توطئه بدخواهان، تحریم هاي ظالمانه و جنگ اقتصادي دشمن، امروز همه
دنیا و از جمله آمریکا به عنوان تحریم کننده ایران به این نتیجه رسیده اند که فشار حداکثري شکست خورده و هیچ راهی جز

 
بازگشت به قانون ، عمل به تعهدات، لغو تحریم ها و اجراي کامل برجام وجود ندارد. 

روحانی در ادامه با اشاره به اقدامات مهم انجام شده درمورد خانواده معظم شهدا و ایثارگران در دولت تدبیر و امید ، از اجراي قانون
جامع خدمات رسانی به ایثارگران، پرداخت قریب به 14 هزار میلیارد تومان از معوقات ایثارگران ، حل مشکل مسکن و اشتغال
ایثارگران و اولویت دادن به واکسیناسیون ایثارگران در ایام شیوع ویروس کرونا به عنوان اقداماتی که با هدف خدمت رسانی شایسته

 
به ایثارگران در این دولت انجام شده است ، نام برد. 

رئیس جمهور پرداخت معوقات جامعه ایثارگران را از مهمترین اقداماتی که بنیاد شهید و امور ایثارگران در دولت یازدهم و دوازدهم
انجام داده است، برشمرد و افزود: در ادامه پرداخت معوقات جامعه ایثارگري که از سال 1376 باقی مانده بود، مطالبات سال 95
خانواده معظم شهدا در 24 استان در ابتداي فعالیت دولت دوازدهم پرداخت شد و با پرداخت باقیمانده مطالبات، پس از سال ها به روز

 
شده است. 

روحانی اشتغال زایی را از دیگر اقدامات دولت تدبیر و امید درخصوص ایثارگران عنوان کرد و گفت: در این دولت سیاست اشتغال و
کارآفرینی در ارتباط با ایثارگران، اساسا مبتنی بر توانمندسازي ، آماده سازي و هدایت شغلی جامعه هدف بوده است و دراین رابطه،
آذرماه سال 1399 استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر در دستگاه هاي دولتی در دستور کار

 
قرار گرفت. 

رئیس جمهور در پایان تاکید کرد: اگر دشمنان ایران بویژه آمریکایی ها توان درك و فهم روحیه ایثار و شهادت نزد ملت ایران را
داشتند،؛ هیچگاه ایران اسلامی را تهدید نمی کردند به همین خاطر باید با حفظ اصول و ارزش ها و موازین خودمان، افکار عمومی

 
دنیا را تحت تاثیر قرار دهیم و این هدف نه با انزواي سیاسی که تنها از طریق گفت و گو و همکاري با دنیا به دست خواهد آمد. 

پیش از سخنان رئیس جمهور آقاي سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در سخنانی با تشکر از
توجه ویژه رئیس جمهور به جامعه ایثارگران کشور، گفت: پرداخت بیش از 14هزار میلیارد تومان مطالبات معوق ایثارگران، دستور
تخصیص زمین ساخت 70 هزار واحد مسکن براي خانواده هاي ایثارگران، صدور دستور استخدام فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70
درصد در دستگاه دولتی و تسهیل دسترسی خانواده ایثارگران و جانبازان به خدمات درمانی تنها بخش هایی از خدمات دولت تدبیر و

 
امید به جانبازان و ایثارگران عزیز بوده است. 

در این دیدار همچنین تعدادي از جانبازان و فرزندان شهدا ضمن تشکر از نگاه ویژه و اقدامات ارزشمند دولت تدبیر و امید براي جامعه

 
ایثارگران کشور به بیان دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند. 



قدردانی از دستور رئیس جمهور براي جذب فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در دستگاه دولتی، پرداخت مطالبات معوق
ایثارگران، تمهید اقدامات براي تحویل زمین براي ساخت مسکن ایثارگران، درخواست تسریع در تخصیص وام ساخت مسکن،
درخواست تامین تجهیزات مورد نیاز جانبازان به ویژه ویلچر و پروتزهاي مورد نیاز جانبازان قطع عضو، درخواست تامین خودرو براي
جانبازان، اجراي برخی قوانین معطل مانده مربوط به ایثارگران و توجه بیشتر به نیازهاي مراقبتی جانبازان شیمیایی و اعصاب و روان

 
از جمله موضوعات و مطالبات مطرح شده از سوي سخنرانان در این مراسم بود. 

در پایان این دیدار یک جلد قرآن نفیس که خطاطی آن به دست یک شهید انجام شده بود به رسم یادبود از سوي جامعه بزرگ
ایثارگري کشور به رئیس جمهور تقدیم شد.



دست برتر چین و روسیه

منبع: روزنامه دنیاي اقتصادشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/02/21

دنیاي اقتصاد : آمریکا و متحدانش براي جنگ بزرگ بعدي آماده نیستند. این نظري است که داکوتا وود، محقق هریتیج در امور
دفاعی مطرح کرده است. او می گوید: ارتش آمریکا یا اندازه، آمادگی و تجهیزات لازم براي پیروزي در جنگ را دارد یا ندارد. عواقب
آن، در هر صورت عجیب و غریب است. داکوتا وود در مجله نشنال اینترست می نویسد: آیا دولت بایدن و اکثریت دموکرات آن فکر
می کنند که رقباي اصلی آمریکا منتظرند تا مشکلات داخلی این کشور حل شود و سپس به رقابت نظامی با آمریکا مشغول می شوند.
در این زمینه دولت افزایش 7/ 1 درصدي هزینه هاي دفاعی را براي سال 2022 پیشنهاد کرده که با توجه به نرخ تورم کافی نیست.
این در حالی است که بایدن درخواست افزایش 16 درصدي هزینه هاي داخلی را دارد. این مبلغ بیش از 3تریلیون دلار بوده که از ماه
نوامبر پرداخت آن آغاز شده است. گفتنی است بخش عمده این مبلغ براي جبران هزینه هاي شیوع ویروس کرونا در نظر گرفته شده

 
است. 

در این زمینه 2 تریلیون دیگر در نظر گرفته شده که در هفته
هاي آتی احتمال بررسی آن وجود دارد. این رقم به طرح مشاغل
آمریکایی، رسیدگی به خانواده هاي آمریکایی، مراقبت ملی از
کودکان، مرخصی استحقاقی خانواده ها، دانشگاه هاي بدون
شهریه، یارانه بیمه هاي درمانی، توسعه دوران پیش دبستانی،
ایستگاه هاي شارژ وسایل نقلیه الکتریکی و اتوبوس هاي برقی
مدرسه مربوط بوده که قرار است دولت فدرال هزینه هاي آن را

 
پرداخت کند. 

ارقام در نظر گرفته شده بیشتر مربوط به برنامه هاي داخلی ایالات متحده است، اما رقمی که براي امور دفاعی در نظر گرفته شده،
بسیار کم است که می تواند تهدیدهاي خارجی را افزایش دهد. چپ ها دوست دارند سیاست خارجی آمریکا را از نظامی گري تهی
کنند. شاید آنها بر این باورند که در صورت لزوم، ظرافت دیپلماتیک این کشور توانایی آن را دارد تا زمان لازم براي جنگ را بخرد یا

 
اینکه فکر می کنند به همراه متحدان آمریکا می توانند منازعات را از نو مدیریت کنند. 

وقتی پاي جنگ در میان باشد، نمی توان به آن ضرب المثل معروف استناد کرد که می گوید «در یک جنگ دو نفره، در سه راند، دو
بار در آن پیروز شوي، برنده اي.» به عنوان مثال اگر قرار بود چین و ایالات متحده بر سر تایوان به جنگ بپردازند و چین برنده شود،
بعید به نظر می رسد پکن به ایالات متحده فرصت دهد نفس بکشد، دوباره خود را جمع کند و براي بار دوم در آن حضور داشته باشد.
چنین گزاره اي می تواند در مورد مقابله ایالات متحده با ایران در صورت حمله به اسرائیل یا حمله روسیه به متحدان بالتیکی آمریکا

 
در اروپا صادق باشد. یا شما آماده جنگ هستید یا نه و اگر آماده نیستید، هیچ گزینه دیگري براي جبران شکست نظامی وجود ندارد. 

این را با دنیاي تجارت مقایسه نکنید. در دنیاي کسب و کار شرکت ها دائما صعود و سقوط می کنند، اما شکست ها تاثیرشان به اندازه
یک جنگ فوري نیست. باقی شرکت ها وارد می شوند، کارکنان خارج از کار مانده را استخدام می کنند و مشتریان آن شرکت شکست
خورده، جذب دیگر شرکت هاي تازه وارد عرصه می شوند. بازار در این شرایط دست به خودتنظیمی می زند و مشکلات زیادي ایجاد



نمی شود. این مساله را تقریبا در همه زمینه هاي زندگی می بینیم: ورزش، کلیسا، سیاستمداران و حتی افرادي که از منافع شخصی
خود نیز متحمل خسارات شخصی می شوند. نکته اما اینجاست که در زندگی خصوصی و تجارت همیشه گزینه هاي دیگري براي
شروع مجدد وجود دارد. شکست براي یک شخص یا تجارت به معناي عدم موفقیت براي کل جمعیت یا کل بخش تجاري نیست.
دامنه این ضررها محدود است و بخش بزرگی از جامعه را تهدید نمی کند. اما وقتی صحبت از جنگ می شود این امر متفاوت است؛

 
جایی که کل کشور، مردم آن و زندگی و معیشت آنها از حالت تعادل خارج می شود. 

داکوتا در ادامه می نویسد: ارتش قدرتمند، دیپلماسی را تقویت می کند، روابط اقتصادي را تامین، دشمنان احتمالی را محدود و رفاه
شهروندان را افزایش می دهد. اگر ارتش را کم تحویل بگیرید، باید خطر اضافی را در همه حوزه ها بپذیرید. نه اینکه بگوییم هزینه
هاي نظامی باید بی بندوبار باشد. باید حد و مرز داشته باشد. باید ارزیابی شود که تا چه تعداد نیروي نظامی وجود داشته باشد و با در
نظر گرفتن شدت خطرها تنظیم شود. اگر دشمن کوچک و ضعیف باشد، در آن صورت ممکن است سه مرد قوي و یک سگ
خشمگین کفایت کند. اما در برابر یک دشمن بزرگ، نیاز داریم به قدرت نظامی قابل توجهی دست یابیم که مدرن باشد و افراد
آمادگی کامل داشته باشند. وضعیت امروز ارتش ایالات متحده نگران کننده است. این به آن معنا نیست که جنگجویان ایالات متحده
از اراده یا مهارت کافی برخوردار نیستند، اما بیشتر ابزارهاي آنها (کشتی ها، هواپیماها، تانک ها و موارد دیگر) قدیمی هستند و از
کمبود نفرات رنج می برد. عمده تجهیزات، بیشتر در دهه هاي 1980 و 1990 خریداري شده است. نیروي دریایی تقریبا در 30 سال
گذشته به نصف کاهش یافته، در حالی که در دوران جنگ سرد به قدري نیرو وجود داشت که به برخی اجازه اعزام داده نمی شد.
ارتش با آمادگی واحدهاي خود پیشرفت چشمگیري داشته است، اما این میزان از واحدها براي همه کارهایی که از آنها خواسته می
شود، کفایت نمی کند. همین امر در مورد تفنگداران دریایی آمریکا نیز صدق می کند؛ چراکه کاهش هزینه ها اینگونه بوده که از

 
حجم نفرات بکاهند تا به توسعه فنی و قابلیت ها بپردازند. 

اگر ایالات متحده با تهدیدهاي قابل توجهی روبه رو نشود، هیچ یک از اینها مشکلی نخواهند داشت، اما در صورت وجود تهدید مساله
بزرگی خواهد بود. رقبا 20 سال گذشته را صرف سرمایه گذاري در ارتش خود و توسعه تجهیزات جدید و فناوري هاي پیشرفته کرده

 
اند. آنها همچنین به طور جدي توسعه نیروهاي خود را هم به لحاظ کمی، هم کیفی در نظر داشته اند. 

در عین حال، متحدان ایالات متحده نیز اجازه داده اند که نظامیانشان کوچک شوند تا جایی که توانایی کمی براي کمک به یک
بحران بزرگ دارند. به عنوان مثال، انگلیس اخیرا اعلام کرد که ارتش خود را در حوزه سایبري، فضا و عملیات از نو سازماندهی خواهد
کرد و کوچک ترین ارتش را از سال 1714 در اختیار خواهد داشت؛ ارتشی که در آن سال نیروي دریایی اش تنها 17 کشتی جنگی

 
در اختیار داشت. 

در اواخر جنگ سرد، آلمان غربی پنج هزار تانک جنگی را براي بررسی تهدیدهاي شرق به میدان فرستاد. امروز کمتر از 300 عراده در
اختیار دارد. نه آلمان و نه فرانسه توانایی پشتیبانی عملیات هوایی را بدون پشتیبانی از سوختگیري هوایی ایالات متحده یا تامین
مهمات ندارند. ما می توانیم از این شرایط ابراز ناراحتی کنیم، اما این واقعیت همچنان باقی است که در صورت درگیري بزرگ، آمریکا
تقریبا باید به منابع نظامی خود متکی باشد و نباید زیاد روي کشورهاي دیگر حساب باز کند. سیاستمداران که در مورد محدود کردن
هزینه هاي دفاعی بحث می کنند، از پیش نیز حمایت از ارتش را کم کرده بودند. آنها مدام در مورد هزینه هاي داخلی بحث می کنند
و تعادل بین هزینه کرد در امنیت کشور و هزینه کرد در امور داخلی از جمله سرمایه گذاري در حوزه هاي انرژي پاك را به هم می
زنند. هزینه هاي کمتر فدرالی براي انبوهی از امور داخلی را همیشه می توان با گزینه هایی از بازار جبران کرد؛ جایی که پاي اقتصاد
ما، روحیه کارآفرینی مردم ما و قدرت جوامع محلی مان در میان است. اما وقتی صحبت از دفاع از کشور می شود، هیچ گزینه دیگري
وجود ندارد. ارتش آمریکا یا اندازه آن مهم است و باید دوباره این سوال را مطرح کرد که آیا ارتش آمریکا توان کافی را دارد یا نه؟ در

 
هر صورت عواقب آن غیرقابل پیش بینی خواهد بود. 



 
این مطلب برایم مفید است بلی 0 نفر این پست را پسندیده اند 

کپی شد



اهمیت اشتغال، درمان، توانمندسازي و مهارت آموزي در سیستان و بلوچستان

منبع: عصر هامونشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/02/20

ابوذر کوثري گفت: موضوعاتی نظیر اشتغال، درمان، توانمندسازي و مهارت آموزي و خدمات مرتبط به مددجویان بهزیستی
در این استان بسیار حائز اهمیت هستند.

به گزارش عصرهامون؛ ابوذر کوثري در آیین تجلیل از مدیران دستگاه هاي تابعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در سیستان و
بلوچستان اظهار داشت: همواره یکی از خلاهایی که در برنامه ریزي حوزه مسئولیتی وجود دارد، عدم هماهنگی است که عملکرد
شوراي هماهنگی دستگاه هاي زیرمجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در استان نشان داد می توان این خلأ را با هم افزایی و

 
هماهنگی بین دستگاهی رفع کرد. 

کوثري افزود: هماهنگی بین دستگاهی بخصوص در بین دستگاه هایی که خدمات و اقدامات آنها به هم مرتبط است می تواند در ایجاد

 
رضایتمندي و کیفیت خدمات ارائه شده به شهروندان اثرگذار باشد. 

وي با تقدیر از نقش سازنده و موثر دستگاه هاي تابعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان در ارائه خدمات نافع و گستره به اقشار
مختلف مردم، عملکرد و هماهنگی بین این دستگاه ها را الگویی موفق براي پیشبرد اهداف و رسالت هاي نظام و دولت به آحاد جامعه

 
بیان کرد. 

معاون سیاسی اجتماعی استاندار سیستان و بلوچستان افزود: موضوعاتی نظیر اشتغال، درمان، توانمندسازي و مهارت آموزي و خدمات
مرتبط به مددجویان بهزیستی در این استان بسیار حائز اهمیت هستند که وقتی در کنار هم و هماهنگ و متحد در ذیل شوراي

 
هماهنگی فعالیت خود را پیش ببرند، قطعا موجب تسریع در روند انجام کار و بهبود کیفیت ارائه خدمات خواهند شد. 

کوثري به حضور موثر وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سازمان ها و شرکت هاي وابسته به این وزارتخانه در سیل سال 1398

 
سیستان و بلوچستان هم اشاره کرد و مجموعه اقدامات صورت گرفته را شایسته توجه و تقدیر دانست. 

رییس شوراي هماهنگی دستگاه هاي تابعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی سیستان و بلوچستان هم گفت: شوراي هماهنگی
دستگاه هاي تابعه این وزارتخانه در استان از ده سازمان، اداره کل و نهاد پولی و بانکی تشکیل شده است و روزانه به طیف گسترده اي

 
از مردم خدمات ارائه می دهد. 

مهرداد جهاندیده اظهار داشت: یکی از مولفه ها و شاخص هاي بارز این شورا، وجود همگرایی و هم افزایی بین مدیران عضو است که

 
در پیشبرد اهداف عالیه وزارتخانه و ارائه خدمات به مردم بهترین تاثیر را داشته است. 

وي با اشاره به انتخاب شوراي هماهنگی دستگاه هاي تابعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی سیستان و بلوچستان بعنوان شوراي
هماهنگی برتر در سطح کشور افزود: تمام ظرفیت و توان بین دستگاهی وزارت متبوع امسال براي تحقق شعار سال و افزایش

 
رضایتمندي عموم مردم از خدمات این مجموعه خواهد بود. 



در پایان این نشست با اهداي لوحی که به امضاي وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی رسیده بود، از مدیران دستگاه هاي تابعه وزارت

 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی سیستان و بلوچستان تجلیل شد. 

انتهاي پیام/



نگرانی ها در خصوص آینده منطفه آزاد سیستان بالا گرفت/سران طوایف

براي سرمایه گذاري آماده شوند

منبع: عصر هامونشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/02/20

با توجه به تصویب منطقه آزاد سیستان مردم امیدوار هستند تا نهایت بهره را از این طرح ببرند.

به گزارش عصرهامون؛ به نقل از اوشیدا؛ یک هفته از تصویب منطقه آزاد سیستان گذشت و بسیاري از مردم این منطقه همچنان

 
امیدوار هستند تا بتوانند از مزایاي منطقه آزاد نهایت استفاده را ببرند. 

در این یک هفته قیمت خانه و زمین با افزایش چشم گیري رو به رو بود، بسیاري هم از این فرصت استفاده کردند و زمین هاي خود

 
را به قیمت هاي بالا به فروش رساندند. 

با این حال در گذشته هم سیستان داراي یک مرز پر رونق بود که مردم از آن نهایت بهره را می بردند و بدون هیچ مالیاتی به تبادل

 
کالا با کشور افغانستان می پرداختند. 

با احداث دیوار مرزي در شمال سیستان و بلوچستان فعالیت هاي کوله بري در مرز هم به کلی از بین رفت و زمینه یکه خواري و به

 
انحصار درآوردن آن به دست عده اي خاص فراهم شد. 

هر چند فعالیت هاي این عده خاص در مرز امروز کمتر شده اما در گذشته تعداد اندکی توانستند با کنار زدن مردم عادي بیشترین
بهره را از مرز ببرند، فعالیتی که صداي اعتراض امام جمعه پیشین زابل را هم درآورده بود و در همین رابطه بعدها چند نفر دستگیر

 
هم شدند. 

حالا با تصویب منطقه آزاد تجاري سیستان مردم نگران این هستند که این طرح هم در دست عده اي خاص قرار گیرد و مردم نتوانند

 
از آن بهره کافی را ببرند. 

 
سران طوایف در منطقه آزاد سیستان سرمایه گذاري کنند 

در همین رابطه حبیب االله دهمرده نماینده مردم سیستان در مجلس شوراي اسلامی در گفت و گو با خبرنگار ما گفت: براي جلوگیري

 
از رانت خواري عده اي در منطقه آزاد از ابتدا به دنبال این بوده ایم که سران طوایف به میدان بیاییند و کار را پیش ببرند. 

 
وي افزود: سران طوایف در هر کجاي ایران هستند جهت سرمایه گذاري در سیستان به میدان بیاییند و ایجاد اشتغال کنند. 

دهمرده بیان کرد: اگر هر طایفه بتواند با ایجاد کارگاه هاي تولیدي و کارخانه اشتغال را براي جوانان طایفه خود در منطقه آزاد

 
سیستان ایجاد کند می توان به آینده این طرح امیدوار بود. 

نماینده مردم سیستان در مجلس شوراي اسلامی خاطرنشان کرد: این اجازه را نخواهیم داد که منطقه آزاد در دست عده اي خاص



 
قرار گیرد و در آن رانت خواري بوجود آید. 

انتهاي پیام/



نهضت کمک مومنانه در اهواز با یاري بسیجیان جهادي

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/02/20

مسئول بسیج سازندگی ناحیه مقاومت بسیج امام علی (ع)اهوازگفت: بانوان جهادي اهوازي بسته هاي مومنانه رابین افراد
نیازمند شناسایی شده حوزه استحفاظی حصیر آباد، مسجد شهدا، منبع آب،کوي رمضان، مسجد نور رسالت توزیع کردند.

کسرایی در ادامه عنوان کرد: بانوان بسیجی پایگاه ام النبین وام کلثوم حوزه 11بسیج جامعه زنان ناحیه امام علی علیه السلام
اهواز در ماه مبارك رمضان به کمک معاون فرهنگی حوزه علمیه خواهران کوي علوي اهواز تعداد 200 بسته ي غذایی( شامل

 
:حبوبات، برنج، ماکارونی، روغن، گوشت) 

و هزینه سه میلیون تومان براي خرید لباس براي ایتام به کمک خواهران بخش غیزانیه تهیه کردند و این بسته ها را در بخش غیزانیه

 
بزرگ و روستاهاي اطراف آن توزیع کردند. 

وي افزود: در ادامه میزبانی هاي پایگاه هاي ناحیه امام علی اهواز از محرومان، 80 پرس غذاي گرم بین نیازمندان منطقه منبع آب

 
اهواز توسط پایگاه حضرت مریم(س) توزیع شد. 

مسئول بسیج سازندگی ناحیه امام علی اهواز از جهاد اقتصادي بانوان حوزه 11 بسیج جامعه زنان براي اشتغال گفت و اضافه کرد:
گروه شهیده مریم فرهانیان حوزه 11بسیج جامعه زنان ناحیه امام علی ع اهواز پایگاه کوثرباهمت امام جماعت منطقه درراستاي پیام
رهبر فقید انقلاب اسلامی درخصوص اقتصادمقاومتی و اشتغال باشناسایی فرزندان ذکور بیکار مددجویان نیازمندوایتام خود یک

 
کارگاه نجاري جهت اشتغالی زایی این فرزندان وبکارگیري آنان انجام دادند. 

کسرایی در پایان گفت: در ادامه کمک هاي مومنانه، جمع آوري 4 میلیون تومان به کمک خیرین جهت نصب در و پنجره و شیشه
براي خانه یک فرد نیازمند شناسایی شده در منطقه علی آباد توسط حوزه 7 خواهران سپاه ناحیه امام علی صورت گرفت.



ممنوعیت به کارگیري نیروهاي غیربومی در اندیمشک

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/02/20

فرماندار اندیمشک: شرکت ها در این شهرستان به هیچ عنوان حق بکارگیري نیروي غیربومی را ندارند.

به گزارش خبرگزاري بسیج خوزستان ، پیمان جهانگیري در جلسه شوراي اشتغال این شهرستان گفت : هر کدام از شرکت ها و

 
پروژه هاي فعال در اندیمشک ، نیروي کار غیربومی جذب کنند، پروانه فعالیت آن ها لغو خواهد شد. 

 
وي افزود : هدف اصلی اعمال این ممنوعیت ایجاد اشتغال براي جوانان اندیمشک است. 

جهانگیري با اشاره به اینکه سرعت پیشرفت پروژه هاي اندیمشک مطلوب است گفت : در سال هاي گذشته پروژه هاي صنعتی
اشتغالزایی متعددي در این شهرستان از جمله شرکت فولاد زاگرس، پتروشیمی کیمیا، نیروگاه سیکل ترکیبی دوکوهه، نیروگاه تنگوان

 
و لور و چند شرکت بزرگ صنعتی و صادراتی احداث شده است . 

فرماندار اندیمشک افزود : همچنین عملیات اجرایی نیروگاه سیکل ترکیبی شماره 3 اندیمشک با اعتبار 240 میلیون یورو با سرمایه
گذاري سازمان بازنشستگی کشور آغاز خواهد .



پخش غذاي گرم بین نیازمندان در خرمشهر

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/02/20

مسئول معاونت سازندگی ناحیه خرمشهر ، از توزیع و پخش بسته هاي غذاي گرم بین محرومین و نیازمندان خبر داد.

به گزارش پایگاه خبرگزاري بسیج خوزستان، این روزها ، اجراي پروژه جهادي و رفع محرومیت و اشتغال زایی براي حل

 
مشکلات نیازمندان و محرومان با سرعت بیشتري در حال پیگیریست. 

مسئول معاونت سازندگی ناحیه خرمشهر گفت : در ادامه فعالیت هاي جهادي در شهرستان خرمشهر، پخش غذاي گرم بین نیازمندان

 
و خانواده آبرومند و بی بضاعت در منطقه محرزي برنامه ریزي شده و با موفقیت اجرا شد. 

 
این اقدام به همت گروه هاي جهادي حوزه بسیج دو شهري انجام گردید. 

وي خاطر نشان کرد: بسیجیان خرمشهري ، در عمل به فرامین امام خمینی و امام خامنه اي در کمک به محرومان و نیازمندان

 
جامعه، در خط مقدم فقرزدایی قرار دارند و هر روز بیشتر از روزهاي قبل عزم خود را براي خدمت جزم کرده اند. 

وي در نهایت با توجه به اقدامات مذکور گفت: تیم هاي جهادي بسیجی خرمشهر ، با رصد و کشف مناطق محروم ، و همچنین با

 
همکاري خیرین ، فعالیت هاي محرومیت زدایی خود را بیش از پیش در حال پیگیري و اجرا هستند . 

در پایان این اقدام ، خانواده محروم به گرمی از تیم جهادي تشکر کرده و براي این تیم جهادي دعاي خیر کردند.



دعوت جمعی از اساتید بانوي دانشگاه  ها از آیت االله رئیسی براي حضور در

انتخابات | خبرگزاري فارس

منبع: مناظرهشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/02/20

جمعی از اساتید بانوي دانشگاه  هاي کشور از آیت االله سیدابراهیم رئیسی براي حضور در انتخابات ریاست جمهوري دعوت
کردند.

جمعی از اساتید بانوي دانشگاه  هاي کشور از آیت االله سیدابراهیم رئیسی براي حضور در انتخابات ریاست جمهوري دعوت

 
کردند. 

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري فارس، جمعی از اساتید بانوي دانشگاه  هاي کشور طی نامه اي به آیت االله ابراهیم رئیسی، از وي

 
براي حضور در انتخابات دعوت کردند. 

 
متن این نامه به شرح زیر است:  

 
َ لا یُغَیِّرُ ما بقَِومٍ حَتّى یُغَیِّروا ما بأَِنفُسِهِم  إنَِّ االلهَّ

 
خداوند سرنوشت هیچ قوم و ملّتی را تغییر نمی دهد مگر آنکه آنان آنچه را در خودشان است تغییر دهند! 

 
حضرت آیت االله ابراهیم رئیسی 

 
با سلام و تحیات 

شرایط خطیر و حساس کشور بر کسی پوشیده نیست. وضعیت اقتصادي کشور، معیشت مردم را گرفتار مشکلات متعدد و بغرنجی

 
نموده است. این وضعیت بیش از همه طبقه متوسط و محروم را با رنج معیشتی روبه  رو کرده است. 

بسیاري از قشرهاي متوسط و ضعیف جامعه که تا چند سال پیش می  توانستند با حقوق ناچیز خود زندگی معمولی و متوسطی داشته

 
باشند؛ با تغییرات اوضاع اقتصادي در سال  هاي اخیر امکان زندگی معمولی را نیز از دست داده  اند. 

افزایش قیمت ارز تا 32 هزارتومان جریان اقتصادي کشور را مختل و ارزش پولِ ملی را با افت شدید مواجه کرده است. مدیریت

 
ضعیف و وابسته  سازي اقتصاد به سیاست خارجی طی سال هاي گذشته موقعیتی وخیم براي کشور رقم زده است. 

مختصات و مشخصات این وضعیت وخیم را می  توان در همه حوزه  هاي فرهنگی، اجتماعی، اقتصادي، سیاست خارجی، سیاست

 
داخلی و ... رهگیري و شناسایی کرد و همه دلسوزان جامعه و اهالی علم نسبت بدان  ها اشراف و آگاهی دارند. 

این وضع حاصل بی  تدبیري «دولت تدبیر و امید» و گفتمان حاکم بر مصادر اجرایی کشور در 8 سال گذشته بوده  است. گفتمان دنبال
شده در سال هاي اخیر که زلف همه امور را به سیاست خارجی گره می  زد،  از اساس اشتباه بود و کارنامه 8 ساله این گفتمان گواهی



 
بر این مدعاست. 

اگرچه هنوز هم سر برجامیون به سنگ نخورده و همچنان نیز تلاش می  کنند تا از برجام سوء استفاده نموده و از این نمد، کلاهی براي
خود بدوزند؛ اما همچنان که در 8 سال گذشته اشتباه بودن این مسیر با پیامدهاي وحشتناك اقتصادي آن مسجل شد، در روزهاي

 
اندك مانده به انتخابات نیز غرب به فریاد غرب گرایان ایرانی نخواهد رسید. 

حضرت آیت االله رئیسی! نگارندگان این نامه جمعی از بانوان اساتید دانشگاه  هاي سراسر کشور هستیم که احساس می کنیم هم
وضعیت خطیر حاکم بر کشور واضح و شفاف است و هم علل و عوامل شکل گیري این موقعیت آن تا حدودي براي مردم روشن است
که به اطاله کلام نیازي نیست؛ اما از آنجا که خود نیز به عنوان بانوان مدرس و استادان دانشگاه  هاي سراسر کشور، بخشی از جامعه
بزرگ بانوان این سرزمین هستیم می خواهیم کمی درباره وضعیت بانوان، به ویژه بانوان شاغل در کشور به عرض حضرت  عالی برسانیم

 
 .

نیک مستحضرید که پیامدهاي حاکمیت هشت ساله غرب گرایان در کشور، افزون بر موارد یاد شده، کیفیتِ اقتصادي و اجتماعیِ
زندگیِ بانوان کشور را نیز به شکلی گسترده تحت  الشعاع قرار داده است. علاوه بر آن مطالباتِ شغلی بانوان، به  ویژه بانوان باردار و
داراي فرزند هیچگاه مورد پذیرش از سوي مسئولان قرار نگرفته است. اکنون که سیاست  هاي جمعیتیِ کشور، افزایش فرزندآوري را
مدنظر قرار داده است می  باید ملاحظاتی جدي درباره مادران شاغل در ادارات به  کار بسته شود که دولت و قوه مجریه باید عهده دار

 
سیاست گذاري این گونه قوانین باشد. 

متاسفانه نگاه جامعه به اشتغال بانوان و زنان نگاهی مطلوب نیست و این به معناي حذف 50 درصد از نیروي کار جامعه است. در
حالی که آمارها نشان می دهد جوامع پیشرفته با به  کارگیري 80درصد از نیروي کار، اقتصاد خود را سامان می  دهند. بی توجهی به

 
ظرفیت زنان در اقتصاد کشور ما می  تواند در بلندمدت تبعاتِ منفی اقتصادي براي کشور رقم بزند. 

حضرت عالی به  خوبی مستحضرید و ما بانوان فعال دانشگاهی نیز تمایل داریم بر این نکته تاکید کنیم که متاسفانه در سال هاي
گذشته نوع نگاه دولتِ اعتدال به موضوع زنان به مسائل شعاري و سیاسی تقلیل منزلت داد و رویکردهاي حاکم در معاونت زنان
ریاست جمهوري نیز گواهی است که دولت تدبیر و امید با ایجاد فضاي سیاسی حول محور بانوان و زنان ِجامعه، چگونه باعث جابه-
جایی اولویت هاي مسایل زنان شد و جاي مسائل اصلی و فرعی را دگرگون ساخت. قاعدتا زیانِ اصلی ِ چنین سیاست گذاري و حاشیه
پردازي هایی پیرامون مسایل بانوان که براي نیل به اهداف سیاسیِ مشخص است، متوجه بانوان این سرزمین، به  خصوص بانوان شاغل

 
خواهد بود. 

حضرت آیت االله رئیسی! ما جمعی از بانوان اساتید دانشگاه هاي سراسر کشور با تایید و تحسین رویکردهاي سیاست  گذارانه و مدیریتی
حضرت عالی پیرامون حوزه بانوان در قوه قضائیه و قبل از آن در آستان قدس رضوي(ع) از جناب عالی تقاضا داریم براي حصول ِ تکریم
حقیقی بانوان این سرزمین و براي گسترش نگاه مطلوب به زنان و نیل به کرامتِ انسانیِ بانوان، در انتخابات ریاست جمهوري سال
1400 ثبت نام کنید و به عنوان یکی از مهم ترین مطالبات از شما می خواهیم تا سیاست هاي مشخص و تاثیرگذاري را در حوزه زنان
در دولت آینده به  کار ببندید؛ زیرا واقفید که بانوان بیش از نیمی از جمعیت کشور را می  سازند و همین موضوع بر اهمیت و ضرورتِ

 
توجه به وضعیت بانوانِ کشور می  افزاید. 

 مقصود از ذکر موارد بالا نیز اشاره  اي بود به وضعیت کنونی کشور با این هدف که براي برون رفت از این موقعیت راهکاري اندیشیده

 
شود. 



همچنان که استحضار دارید طی روزهاي آتی، انتخابات ریاست جمهوري را پیش رو داریم. به دلیل وضعیت خاص و حساس کشور،
این انتخابات یکی از مهم ترین انتخابات پس از انقلاب است. چرا که نیاز به تغییرِ رویه  ها و اصلاحات اساسی در رویکردهاي طی شده

 
سال هاي پیش به جد احساس می شود و همه دلسوزان انقلاب و کشور بر این موضوع اتفاق نظر دارند. 

ما جمعی از دانشگاهیان، ضمن تاکید بر نکاتی که به عنوان وضعیت بغرنج و دشوار حاکم بر کشور ذکر شد؛ معتقدیم راه برون رفت از
این مشکلات تغییر رویه  هاي کلی و اشتباه در قوه اجرایی کشور است و این مهم با انتخابی صحیح و درست در انتخابات ریاست
جمهوري محقق خواهد شد. معتقدیم جریان دانشگاهی و نخبه کشور باید به دنبال کاندیدایی باشد که دو شرط اصلح بودن و
مقبولیت را توامان دارا باشد. ما جمعی از دانشگاهیان و بانوان با توجه به ویژگی هاي بارزي که در سیاست  ورزي و شخصیت سیاسی
شما شاهدیم، حضرت عالی را مصداق «اصلح مقبول» دانسته و معتقدیم شخصیت انقلابی، روحیه عملگرا، مردم مداري و مردم  محوري

 
و مواضع اصولی و انقلابی شما طی سال هاي گذشته گواه محکمی بر این ادعاست. 

جناب اقاي رئیسی! مواضع اصولی و انقلابی و همچنین عملکرد موفق و کارنامه قابل قبول و وزین شما در مسئولیت هایی که برعهده
داشته  اید نشان از شخصیت مدیریتی و کارآمد حضرت عالی دارد. همچنین فساد ستیزي و برنامه  محوري شما در زمان حضور در راس

 
قوه قضاییه نیز یکی از مهم ترین مولفه  هاي شخصیتی شماست. 

جناب آقاي رئیسی با عطف به موارد یاد شده و همچنین با تاکید بر ویژگی  هاي شخصیتی شما به عنوان «اصلح مقبول» ما بانوان
دانشگاهی ایران اسلامی از جناب عالی براي حضور قدرتمند در انتخابات ریاست جمهوري دعوت می کنیم. باشد که شخصیت انقلابی،
روحیه عملگرا، تجربه کلان مدیریتی، مقبولیت زیاد حضرت عالی در میان قشر انقلابی و کارنامه موفق شما در مناصب مدیریتی، عوامل

 
موفقیت و بهروزي ملت ایران در هدایت و اداره دولت باشد. 

 
اسامی اساتید را اینجا    بخوانید. 

انتهاي پیام/



رئیس جمهور: یگانگی میدان و دیپلماسی ما را از کوره راه ها دور نگه داشته

است | خبرگزاري فارس

منبع: مناظرهشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/02/20

رئیس جمهور گفت: هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد و آنچه تا امروز ما را از
همه کوره راه ها دور نگه داشته و همه را در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و خواهد بود.

رئیس جمهور گفت: هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد و آنچه تا امروز ما را از

 
همه کوره راه ها دور نگه داشته و همه را در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و خواهد بود. 

به گزارش خبرگزاري فارس، حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور بعد از ظهر امروز دوشنبه در دیدار جمعی از خانواده هاي
معظم شهدا، جانبازان و ایثارگران، با بیان اینکه شهیدان و خانواده معظم شهدا سرمایه هاي معنوي و نمادین کشور هستند، گفت:

 
دیدار با خانواده مکرم شهدا، جانبازان و ایثارگران علاوه بر پشتگرمی، روحیه و انگیزه خدمت را براي ما دو چندان می کند. 

روحانی با تاکید بر اینکه نباید اجازه دهیم میان ارزش هاي شهدا و خانواده هاي معظم آنان با ارزش هاي اجتماع و معیارهاي زندگی
مردم، تقابل و دوگانگی ایجاد شود، اظهار داشت: شهداء و ایثارگران و خانواد هاي آنان متعلق به همه مردم هستند و به جناح خاصی
تعلق ندارند، کسانی هم که تلاش می کنند تا این عزیزان را مصادره به مطلوب کنند، آغشته و آلوده به انگیزه هاي سیاسی بوده و

 
خیرخواه نیستند. 

رئیس جمهور در ادامه با اشاره به قالب بندي هاي ایجاد شده در روزهاي اخیر با موضوع «میدان» و  «دیپلماسی»، خاطرنشان کرد:
هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد و آنچه تا امروز ما را از همه کوره راه ها دور نگه

 
داشته و همه را در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و خواهد بود. 

روحانی همچنین با بیان اینکه جامعه در هر شرایطی نیازمند زنده بودن روح فداکاري، ترجیح منافع عمومی بر منافع فردي و برتري
خیرخواهی عمومی بر خودخواهی است، بر ضرورت ترویج و تقویت فرهنگ فداکاري، ایثار و شهادت در جامعه بویژه در میان جوانان

 
کشور تاکید کرد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه امروز انقلابی بودن، قدم برداشتن در مسیر پرکردن هرگونه شکافی میان ارکان نظام، دولت – ملت و میان

 
اقوام ایرانی است ، گفت: هرگونه تلاش در مسیر ایجاد شکاف خواسته یا ناخواسته هیچ نسبتی با ارزش هاي انقلاب ندارد. 

روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام کشور در شرایط حساس و خطیر کنونی، گفت: در شرایط امروز کشور که آمیخته با
تهدید و فرصت است ، هیچ عذري براي تفرقه و ایجاد گسست در صف واحد ملت و دولت پذیرفته نیست و وظیفه اي به نام تخطئه

 
کردن و برچسب زدن به دیگران در فرهنگ ایثارگري وجود ندارد. 

رئیس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به انجام مذاکرات احیاي برجام در وین، گفت: امروز در حال گفت و گو با
قدرت هاي جهانی بر سر حق خودمان و منافع راهبردي کشور هستیم و همانطور که کسی حق ندارد روحیه رزمنده در خط مقدم

 
جنگ را تضعیف کند، چنین حقی درباره رزمنده خط مقدم دیپلماسی را هم ندارد. 



روحانی تاکید کرد: با مقاومت و ایستادگی ملت در برابر توطئه بدخواهان، تحریم هاي ظالمانه و جنگ اقتصادي دشمن، امروز همه
دنیا و از جمله آمریکا به عنوان تحریم کننده ایران به این نتیجه رسیده اند که فشار حداکثري شکست خورده و هیچ راهی جز

 
بازگشت به قانون ، عمل به تعهدات، لغو تحریم ها و اجراي کامل برجام وجود ندارد. 

 روحانی در ادامه با اشاره به اقدامات مهم انجام شده درمورد خانواده معظم شهدا و ایثارگران در دولت تدبیر و امید ، از اجراي قانون
جامع خدمات رسانی به ایثارگران، پرداخت قریب به 14 هزار میلیارد تومان از معوقات ایثارگران ، حل مشکل مسکن و اشتغال
ایثارگران و اولویت دادن به واکسیناسیون ایثارگران در ایام شیوع ویروس کرونا به عنوان اقداماتی که با هدف خدمت رسانی شایسته

 
به ایثارگران در این دولت انجام شده است ، نام برد. 

رئیس جمهور پرداخت معوقات جامعه ایثارگران را از مهمترین اقداماتی که بنیاد شهید و امور ایثارگران در دولت یازدهم و دوازدهم
انجام داده است، برشمرد و افزود: در ادامه پرداخت معوقات جامعه ایثارگري که از سال 1376 باقی مانده بود، مطالبات سال 95
خانواده معظم شهدا در 24 استان در ابتداي فعالیت دولت دوازدهم پرداخت شد و با پرداخت باقیمانده مطالبات، پس از سال ها به روز

 
شده است. 

روحانی اشتغال زایی را از دیگر اقدامات دولت تدبیر و امید درخصوص ایثارگران عنوان کرد و گفت: در این دولت سیاست اشتغال و
کارآفرینی در ارتباط با ایثارگران، اساسا مبتنی بر توانمندسازي، آماده سازي و هدایت شغلی جامعه هدف بوده است و دراین رابطه،
آذرماه سال 1399 استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر در دستگاه هاي دولتی در دستور کار

 
قرار گرفت. 

رئیس جمهور در پایان تاکید کرد: اگر دشمنان ایران بویژه آمریکایی ها توان درك و فهم روحیه ایثار و شهادت نزد ملت ایران را
داشتند،؛ هیچگاه ایران اسلامی را تهدید نمی کردند به همین خاطر باید با حفظ اصول و ارزش ها و موازین خودمان، افکار عمومی

 
دنیا را تحت تاثیر قرار دهیم و این هدف نه با انزواي سیاسی که تنها از طریق گفت و گو و همکاري با دنیا به دست خواهد آمد. 

پیش از سخنان رئیس جمهور سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در سخنانی با تشکر از توجه
ویژه رئیس جمهور به جامعه ایثارگران کشور، گفت: پرداخت بیش از 14هزار میلیارد تومان مطالبات معوق ایثارگران، دستور تخصیص
زمین ساخت 70 هزار واحد مسکن براي خانواده هاي ایثارگران، صدور دستور استخدام فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در
دستگاه دولتی و تسهیل دسترسی خانواده ایثارگران و جانبازان به خدمات درمانی تنها بخش هایی از خدمات دولت تدبیر و امید به

 
جانبازان و ایثارگران عزیز بوده است. 

در این دیدار همچنین تعدادي از جانبازان و فرزندان شهدا ضمن تشکر از نگاه ویژه و اقدامات ارزشمند دولت تدبیر و امید براي جامعه

 
ایثارگران کشور به بیان دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند. 

قدردانی از دستور رئیس جمهور براي جذب فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در دستگاه دولتی، پرداخت مطالبات معوق
ایثارگران، تمهید اقدامات براي تحویل زمین براي ساخت مسکن ایثارگران، درخواست تسریع در تخصیص وام ساخت مسکن،
درخواست تامین تجهیزات مورد نیاز جانبازان به ویژه ویلچر و پروتزهاي مورد نیاز جانبازان قطع عضو، درخواست تامین خودرو براي
جانبازان، اجراي برخی قوانین معطل مانده مربوط به ایثارگران و توجه بیشتر به نیازهاي مراقبتی جانبازان شیمیایی و اعصاب و روان

 
از جمله موضوعات و مطالبات مطرح شده از سوي سخنرانان در این مراسم بود. 



در پایان این دیدار یک جلد قرآن نفیس که خطاطی آن به دست یک شهید انجام شده بود به رسم یادبود از سوي جامعه بزرگ

 
ایثارگري کشور به رئیس جمهور تقدیم شد. 

انتهاي پیام/



30 میلیون نفر در ایران شرایط مناسب معیشتی ندارند / اقتصاد ضداشتغال و

ضدتولید اداره می شود

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/02/20

بقاي اقتصاد به تولید است، اما متاسفانه و در نقطه مقابل این مسئله به محض فراهم بودن شرایط ارزي به واردات اولویت داده
می شود. کما اینکه دولت در خدمت برخی واردکنندگان است و اینگونه است که اقتصاد ضداشتغال و ضدتولید اداره می شود

که این روند آشکارا زاینده تعداد بیکاران است.

 
 

کبنا ؛قیمت نفت در معاملات هفته گذشته با توجه به افزایش امیدواري ها به بهبود شرایط اقتصادي در جهان، 2 درصد بالا رفت و
آمریکا اعلام کرد که اشتغال در ماه آوریل (فروردین- اردیبهشت) در این کشور با افزایش رو به رو شده است. این موضوع در کنار
کاهش تقاضا براي دریافت بیمه بیکاري بوده و نشان می دهد که وضعیت اقتصادي رو به بهبود است. کما اینکه بر اساس آنچه
خبرگزاري جمهوري اسلامی نیز به نقل از منابع معتبر بین المللی روي خروجی خود خبر داد چین نیز به عنوان دومین اقتصاد بزرگ
جهان از رشد اقتصادي این کشور در ماه گذشته میلادي خبر داده است. در واقع بر این اساس، این دو کشور در مجموع حدود 45
درصد از اقتصاد جهان را در اختیار دارند و تحرك در بخش اقتصاد و خدمات آن ها می تواند بر رشد تقاضا براي انرژي تاثیرگذار باشد.
با این حال، افزایش موارد ابتلا به کرونا در آسیا و به ویژه هند و تداوم بحران در این کشور، مانع از رشد بیشتر قیمت ها در بازار نفت
شد.نوسان قیمت نفت در کانال 60 دلاري در حالی ادامه دارد که ایران با کشورهاي 1+4 در وین در حال مذاکره براي بازگشت آمریکا

 
به برجام و رفع تحریم ها است. 

دکتر «ابراهیم رزاقی» اقتصاددان در خصوص ارزیابی خود از پیامدهاي مثبت این اتفاق در صورت تداوم روال کنونی می گوید: در
صورت موفقیت این مذاکرات، ایران به سرعت می تواند تولید و صادرات نفت خود را افزایش دهد که این موضوع در صورت مقاومت
سایر تولیدکنندگان براي کاهش تولید، ممکن است قیمت نفت را تضعیف کند. وي در پاسخ به این پرسش که در مجادله بین دو
طیف موافق و مخالف کاهش یا تثبیت نرخ ارز می گوید: «در این رابطه قاعدتا اگر از دایره دید تولیدکننده به مسئله توجه شود یک
بحث است و اگر از دید استقلال اقتصاد کشور نگاه گردد، یک موضوع دیگر. این نوع مباحث هم فقط در کشور وابسته به نفت خام
حاکم می شود. وقتی تولیدکنندگان ما مونتاژکار هستند، باید به این پرسش پاسخ داده شود که این روند تا چه زمان ادامه خواهد
داشت؟ به زودي جمعیت کشور نیز به 100 میلیون نفر می رسد. از زمانی که تورم درسال 48 در کشور ایجاد شد، دلار ثابت 7 تومان
نگه داشته شد. کار به جایی رسید زمانی که انقلاب شد 14 میلیارد دلار واردات بود و صادرات غیر نفتی کشور 500 میلیون دلار بود.



 
این نرخ به معناي واقعی یعنی غارت. 

 
 

در حال حاضر دلال ها در عرصه اقتصاد کشور بیشتر منتفع می شوند و این سیاست منجر به واردات هزاران میلیارد دلار کالا و
خدمات شد. در حالی که باید حدود 150 میلیون شغل یا حداقل 70 میلیون شغل ایجاد می شد، اما 11 میلیون شغل ایجاد شد, آیا
این جز رویکرد غالب واردات بوده است؟ رزاقی با بیان اینکه در واقع دو اهرم براي کوبیدن کشور ما توسط دولت هاي خارجی وجود
داشته است می افزاید: تجربه ثابت کرده است اگر دولت هاي خارجی نفت و پتروشیمی ما را نخرند و کالاهاي مورد نیاز ما را ندهند
مشکلات مضاعف اقتصادي و حتی اجتماعی مشاهده خواهد شد. بنابراین باید از نرخی در دلار استقبال کرد که نیازهاي ایران در
داخل کشور تولید شود. لذا سیاست ارزي فارغ از اینکه تا چه اندازه گشایش اقتصادي ایجاد خواهد شد، باید به نحوي باشد که شرایط
را تولیدکننده داخلی تعیین کند، نه تولیدکننده خارجی! براي نرخ دلار باید از این دید که مانع واردات به ایران شود، نگاه کرد، نه
تسهیل کننده واردات به ایران. زمانی این اتفاق رخ می دهد که دلار بالاتر از نرخ تورم ایران قیمت گذاري شود. درست است که با
دلار بالا قیمت کالاها گران می شود، اما نباید تمام کالاهاي وارداتی نیز گران شود. وي با بیان اینکه در حال حاضر فضاي اقتصاد
کشور مناسب نیست و رکود بر اقتصاد کشور حاکم است اظهار می دارد: حدود 30 میلیون نفر در کشور از شرایط مناسب معیشتی

 
برخوردار نیستند 

لذا بقاي اقتصاد به تولید است، اما متاسفانه و در نقطه مقابل این مسئله به محض فراهم بودن شرایط ارزي به واردات اولویت داده می
شود. کما اینکه دولت در خدمت برخی واردکنندگان است و اینگونه است که اقتصاد ضداشتغال و ضدتولید اداره می شود که این روند
آشکارا زاینده تعداد بیکاران است.این اقتصاددان با استناد به رویدادهاي مشابه تاریخی که بعد از امضاي برجام عرضه زیاد شد و قیمت
نفت کاهش یافت، می افزاید: در دوره احمدي نژاد یک بشکه نفت 160 لیتري 140دلار بود، اما امروز چند دلار است. با فرض که این
نرخ باز هم افزایش یابد تا چه دولت ها خود را از تکیه بر درآمد نفت دور خواهند کرد؟ به نوعی تجربه نشان داده ارز بسیار ارزان به
تولید داخلی ضربه می زند و درایت مدیریت قیمت ارز به نحوي که برخی کالاهاي لازم براي واردات با ارز ارزان وارد و کالاهاي تولید

 
مشابه در داخل بازار خود را داشته باشد، اعمال نشده است. 

وي با توجه به همین تجربه، افزایش قیمت نفت و کاهش نسبی قیمت دلار را تضمین کننده افزایش قدرت اقتصادي و بهبود وضعیت
اشتغال و رشد اقتصادي کشور ندانسته و می گوید: در واقع اقتصاد کشور زمانی به رشد پایدار و اساسی خود خواهد رسید که تمام
سیاستهاي حاکم بر اقتصاد کشور متمرکز بر تولید داخلی و تشویق بازار به استفاده از تولیدات داخلی و هدایت سرمایه ها به سمت

 
تحقیق و توسعه باشد. 

آفتاب یزد



کارآفرینی زنان در دنیا (بخش اول)

منبع: روزنامه اقتصاد مردمشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/02/20

 
زهرا گلیج 

کارآفرینی نوعی ورود نوآورانه به دنیاي کسب و کار است که با ریسک بسیاري توام است، اما مرزبندي جنسیتی براي آن قائل نیستند
و دلیل تفکیک کارآفرینی به مردانه یا زنانه منظور از جهت برخی تفاوت هاي ظریف در نقش ها و شخصیت هاي این دو نسل است و
گرنه تفاوت دیگري در کار نیست. اساس کارآفرینی ذهنی بوده و بر بستر ایده و فکر استوار است هر چه ایده خلاقانه و بکرتر باشد
فعالیت کارآفرینانه تر و میزان موفقیت آن در اجرا بیشتر است. اما آنچه در دنیا به عنوان تفاوت کارآفرینی زنان و مردان است به
فضاي کسب و کار مربوط است و براساس گزارش هایی که بانک جهانی هر ساله استخراج و تحلیل می کند کشور به نسبت سهولت
دسترسی به منابع و فضاي کسب و کار مناسب در رتبه بندي بانک جهانی قرار گرفته و امتیاز دریافت می کنند و براساس امتیازدهی
بانک جهانی در گزارش Doing Business در رده هاي مختلفی جاي می گیرند. یکی از شاخص هاي رتبه بندي به وضعیت فضاي
کسب و کار زنان اختصاص دارد. براساس سهولت فضاي کسب و کار تعدادي از کشورها در رتبه هاي بالاتري نسبت به سایرین قرار
دارند این به معناي اینست که زنان در کشورهاي داراي رتبه بهتر به فضاي بهتري براي کارآفرینی و فعالیت اقتصادي دسترسی دارند
و در کشورهاي در رتبه پایین تر فضاي کسب و کار و کارآفرینی براي زنان نامساعدتر است. یکی از کشورهاي داراي فضاي کسب و
کار مساعد براي زنان، کشور استرالیاست. ایران نیز از کشورهاي داراي فضاي نسبتاً نامساعدي براي کسب و کار زنان است. هر چند
فضا و نگاه سنتی نسبت به کار کردن زنان در جامعه تغییر کرده است اما موانع دیگري در کسب و کار زنان وجود دارد که بسیاري از
آنها به باورهاي خود آنان مربوط است و اینکه بسیاري از زنان جامعه ایرانی هنوز نیروهاي درونی خویش را آزاد نکرده و از
اعتمادبنفس و عزت نفس لازم و کافی در این زمینه برخوردار نیستند و خود این امر عاملی است که سرعت حرکت آنان را در جامعه
کُند می کند. زنان به دلیل ویژگی هاي رواشناختی و شخصیتی که دارند غالباً نه تنها در ایران درك درستی از خویش و توانمندي
هایشان نداشته و از طرف دیگر قدرت ابراز توانمندي ها و اعتماد بنفس کمتري دارند. بانوان هر اندازه بیشتر بتوانند در جامعه با عزت
نفس بیشتري حاضر شوند و رفتارهاي قاطعانه تر و قوي تري داشته باشند فرصت هاي بیشتري در برابرشان ظاهر می شود. در عین
حال خلاقیت زنان در ایده ها و انجام کارها و مدیریت بیشتر است و روابط عمومی بهتر و مناسب تري دارند. حال اگر شبکه ارتباطی

 
قویتر و هدفمندتري نیز در کنار مدیریت خلاقانه داشته باشند درصد موفقیت بیشتري نیز دارند. 

در میان کشورهاي آسیایی بویژه آسیاي شرقی که زنان در نقش هاي اجتماعی و اقتصادي خود پذیرفته شده اند مالزي زنان مدیر و
کارآفرین خوبی دارد. از زمان نخست وزیري مهاتیر محمد که فضاي مناسبی براي رشد بانوان به زنان این کشور داده شده است و
برنامه ریزي دقیقی که در خصوص آموزش زنان و ترغیب آنان به تحصیل تا مدارج عالی فوق لیسانس و دکترا در رشته هاي مختلف
فراهم شده بود شاهد ظهور کسب و کارهاي موفقی در میان زنان این کشور هستیم. یکی از عواملی که به موفقیت زنان مالزي در
کسب و کار کمک کرده است موضوع خودباوري و باور توانایی هاي خویش توسط آنان است. آموزش هاي پیوسته و مداومی که زنان
مالزي در آن فضا قرار می گیرند و شبکه پیوسته اي که میان زنان کارآفرین در کشور مالزي وجود دارد که به صورت زنجیره به هم

 
متصل هستند به بهبود فضاي پیشرفت زنان در کسب و کار و کارآفرینی کمک می کند. 

طی یک دوره چند ساله بسترسازي مناسبی در خصوص ایجاد فضاي کارآفرینی دانش بنیان در این کشور انجام شد. زنان تحصیل



کرده در حوزه هاي علوم و تکنولوژیک امکان این را یافتند که کارآفرینی تکنولوژیک (فناورانه) را تجربه کنند. زنان کارآفرین مالزي از
فضاي مناسبی که براي پیشرفت آنان قرار داده شده است براي حضور در عرصه هاي تصمیم گیري و تصمیم سازي بهره گرفتند و
وارد مجلس و هیات دولت شدند. یکی از دلایل موفقیت زنان کارآفرین مالزیایی، خودباوري و احیاي نیروهاي درونی و عزت نفس
شخصی، آموزش پیوسته و مستمر و تجهیز به مهارت هاي مورد نیازشان است که آنها را از سطح یک فرد عادي به یک فرد عالی

تبدیل می کند.



رشد قیمت جهانی طلا/ هر اونس به 1835 دلار رسید

رشد قیمت جهانی طلا/ هر اونس به 1835 دلار رسید

منبع: بورس امروزشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/02/20

به گزارش بورس امروز، به دنبال انتشار آمارهاي ضعیف تر از حد انتظار از بازار کار آمریکا که موجب افزایش امیدواري نسبت
به پایین ماندن نرخ بهره شد و اشتها براي سرمایه گذاري در بازار طلا را تقویت کرد، قیمت فلز زرد روز دوشنبه شاهد افزایش

بود و در نزدیکی بالاترین رقم 3 ماه اخیر (...) نوشته رشد قیمت ...

قیمت جهانی هر اونس طلا، امروز (دوشنبه 20 اردیبهشت ماه) با

 
0.22 درصد افزایش به 1835 دلار و 19 سنت رسید. 

به گزارش بورس امروز، به دنبال انتشار آمارهاي ضعیف تر از حد انتظار از بازار کار آمریکا که موجب افزایش امیدواري نسبت به پایین
ماندن نرخ بهره شد و اشتها براي سرمایه گذاري در بازار طلا را تقویت کرد، قیمت فلز زرد روز دوشنبه شاهد افزایش بود و در نزدیکی

 
بالاترین رقم 3 ماه اخیر در نوسان بود. 

بر اساس این گزارش، قیمت هر اونس طلا امروز با 0.22 درصد افزایش به 1835 دلار و 19 سنت رسید. قیمت طلا در جلسه قبل به
بالاترین رقم از 11 فوریه یعنی 1842 دلار و 91 سنت رسیده بود. قیمت فلز زرد در معاملات آتی امروز براي تحویل در ماه ژوئن نیز

 
با 0.17 درصد افزایش به 1834 دلار و 40 سنت رسید. 

کایل رودا تحلیلگر موسسه آي جی مارکت در این باره گفت: «انتشار گزارش ضعیف از بازار کار آمریکا سبب شده تا فعلا خیال سرمایه

 
گذاران از عدم افزایش نرخ بهره راحت شود.» 

 
وي افزود، با توجه به افزایشی بودن روند حرکت قیمت ها فلز زرد احتمالا در مرحله بعدي قله 1850 دلاري را فتح خواهد کرد. 

آمارهاي منتشر شده در روز جمعه نشان داد که تعداد فرصت هاي شغلی جدید در آمریکا طی ماه آوریل آنگونه که انتظار می رفت
رشد نداشته است. به گفته یک مقام فدرال رزرو، 266 هزار فرصت شغلی جدیدي که شرکت هاي آمریکایی طی ماه گذشته ایجاد
کرده اند فاصله زیادي با رقم هاي مورد انتظار تحلیلگران داشته است. فدرال رزرو متعهد شده تا زمانی که نرخ تورم و اشتغال به سطح

 
معقولی نرسیده، نرخ بهره را در نزدیکی صفر نگه دارد. 

نرخ پایین بهره سبب کاهش هزینه فرصت سرمایه گذاري در بازارهاي امنی نظیر بازار طلا می شود و با کاهش ارزش دلار، فلز زرد را

 
براي خریدارانی که از ارزهاي غیردلاري استفاده می کنند ارزان تر می سازد. 

 
 -

- منبع خبر : رویترز



روحانی: کسی حق ندارد روحیه رزمنده خط مقدم دیپلماسی را تضعیف کند

منبع: بورس امروزشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1400/02/20

به گزارش بورس امروز، حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی بعد از ظهر دوشنبه در دیدار جمعی از خانواده هاي معظم
شهدا، جانبازان و ایثارگران، با بیان اینکه شهیدان و خانواده معظم شهدا سرمایه هاي معنوي و نمادین کشور هستند، گفت:

دیدار با خانواده مکرم شهدا، جانبازان و ایثارگران علاوه بر پشتگرمی، روحیه و ...

رئیس جمهور استقلال ، امنیت و آزادي امروز و فرداي
کشور را ره آورد خون شهداي بزرگوار و آثار و فداکاري
همه ایثارگران دانست و گفت: همه جامعه وامدار و مدیون
شهدا اعم از شهداي انقلاب، دفاع مقدس و مدافعان سلامت
و خانواده معظم آنان هستند و خدمت به این عزیزان
وظیفه و بزرگترین افتخار دولت و همه مسئولان کشور

 
است. 

به گزارش بورس امروز، حجت الاسلام والمسلمین حسن
روحانی بعد از ظهر دوشنبه در دیدار جمعی از خانواده هاي

معظم شهدا، جانبازان و ایثارگران، با بیان اینکه شهیدان و خانواده معظم شهدا سرمایه هاي معنوي و نمادین کشور هستند، گفت:

 
دیدار با خانواده مکرم شهدا، جانبازان و ایثارگران علاوه بر پشتگرمی، روحیه و انگیزه خدمت را براي ما دو چندان می کند. 

روحانی با تاکید بر اینکه نباید اجازه دهیم میان ارزش هاي شهدا و خانواده هاي معظم آنان با ارزش هاي اجتماع و معیارهاي زندگی
مردم، تقابل و دوگانگی ایجاد شود، اظهار داشت: شهداء و ایثارگران و خانواد هاي آنان متعلق به همه مردم هستند و به جناح خاصی
تعلق ندارند، کسانی هم که تلاش می کنند تا این عزیزان را مصادره به مطلوب کنند، آغشته و آلوده به انگیزه هاي سیاسی بوده و

 
خیرخواه نیستند. 

رئیس جمهور در ادامه با اشاره به قالب بندي هاي ایجاد شده در روزهاي اخیر با موضوع “میدان ” و ” دیپلماسی”، خاطرنشان کرد:
هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد و آنچه تا امروز ما را از همه کوره راه ها دور نگه

 
داشته و همه را در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و خواهد بود. 

روحانی همچینن با بیان اینکه جامعه در هر شرایطی نیازمند زنده بودن روح فداکاري، ترجیح منافع عمومی بر منافع فردي و برتري
خیرخواهی عمومی بر خودخواهی است، بر ضرورت ترویج و تقویت فرهنگ فداکاري، ایثار و شهادت در جامعه بویژه در میان جوانان

 
کشور تاکید کرد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه امروز انقلابی بودن، قدم برداشتن در مسیر پرکردن هرگونه شکافی میان ارکان نظام، دولت – ملت و میان

 
اقوام ایرانی است ، گفت: هرگونه تلاش در مسیر ایجاد شکاف خواسته یا ناخواسته هیچ نسبتی با ارزش هاي انقلاب ندارد. 

روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام کشور در شرایط حساس و خطیر کنونی، گفت: در شرایط امروز کشور که آمیخته با



تهدید و فرصت است ، هیچ عذري براي تفرقه و ایجاد گسست در صف واحد ملت و دولت پذیرفته نیست و وظیفه اي به نام تخطئه

 
کردن و برچسب زدن به دیگران در فرهنگ ایثارگري وجود ندارد. 

رئیس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به انجام مذاکرات احیاي برجام در وین، گفت: امروز درحال گفت و گو با قدرت
هاي جهانی بر سر حق خودمان و منافع راهبردي کشور هستیم و همانطور که کسی حق ندارد روحیه رزمنده در خط مقدم جنگ را

 
تضعیف کند، چنین حقی درباره رزمنده خط مقدم دیپلماسی را هم ندارد. 

روحانی تاکید کرد: با مقاومت و ایستادگی ملت در برابر توطئه بدخواهان، تحریم هاي ظالمانه و جنگ اقتصادي دشمن، امروز همه
دنیا و از جمله آمریکا به عنوان تحریم کننده ایران به این نتیجه رسیده اند که فشار حداکثري شکست خورده و هیچ راهی جز

 
بازگشت به قانون ، عمل به تعهدات، لغو تحریم ها و اجراي کامل برجام وجود ندارد. 

دکتر روحانی در ادامه با اشاره به اقدامات مهم انجام شده درمورد خانواده معظم شهدا و ایثارگران در دولت تدبیر و امید ، از اجراي
قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران، پرداخت قریب به 14 هزار میلیارد تومان از معوقات ایثارگران ، حل مشکل مسکن و اشتغال
ایثارگران و اولویت دادن به واکسیناسیون ایثارگران در ایام شیوع ویروس کرونا به عنوان اقداماتی که با هدف خدمت رسانی شایسته

 
به ایثارگران در این دولت انجام شده است ، نام برد. 

رئیس جمهور پرداخت معوقات جامعه ایثارگران را از مهمترین اقداماتی که بنیاد شهید و امور ایثارگران در دولت یازدهم و دوازدهم
انجام داده است، برشمرد و افزود: در ادامه پرداخت معوقات جامعه ایثارگري که از سال 1376 باقی مانده بود، مطالبات سال 95
خانواده معظم شهدا در 24 استان در ابتداي فعالیت دولت دوازدهم پرداخت شد و با پرداخت باقیمانده مطالبات، پس از سال ها به روز

 
شده است. 

روحانی اشتغال زایی را از دیگر اقدامات دولت تدبیر و امید درخصوص ایثارگران عنوان کرد و گفت: در این دولت سیاست اشتغال و
کارآفرینی در ارتباط با ایثارگران، اساسا مبتنی بر توانمندسازي ، آماده سازي و هدایت شغلی جامعه هدف بوده است و دراین رابطه،
آذرماه سال 1399 استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر در دستگاه هاي دولتی در دستور کار

 
قرار گرفت. 

رئیس جمهور در پایان تاکید کرد: اگر دشمنان ایران بویژه آمریکایی ها توان درك و فهم روحیه ایثار و شهادت نزد ملت ایران را
داشتند،؛ هیچگاه ایران اسلامی را تهدید نمی کردند به همین خاطر باید با حفظ اصول و ارزش ها و موازین خودمان، افکار عمومی

 
دنیا را تحت تاثیر قرار دهیم و این هدف نه با انزواي سیاسی که تنها از طریق گفت و گو و همکاري با دنیا به دست خواهد آمد. 

پیش از سخنان رئیس جمهور سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در سخنانی با تشکر از توجه
ویژه رئیس جمهور به جامعه ایثارگران کشور، گفت: پرداخت بیش از 14هزار میلیارد تومان مطالبات معوق ایثارگران، دستور تخصیص
زمین ساخت 70 هزار واحد مسکن براي خانواده هاي ایثارگران، صدور دستور استخدام فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در
دستگاه دولتی و تسهیل دسترسی خانواده ایثارگران و جانبازان به خدمات درمانی تنها بخش هایی از خدمات دولت تدبیر و امید به

 
جانبازان و ایثارگران عزیز بوده است. 

در این دیدار همچنین تعدادي از جانبازان و فرزندان شهدا ضمن تشکر از نگاه ویژه و اقدامات ارزشمند دولت تدبیر و امید براي جامعه

 
ایثارگران کشور به بیان دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند. 



قدردانی از دستور رئیس جمهور براي جذب فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در دستگاه دولتی، پرداخت مطالبات معوق
ایثارگران، تمهید اقدامات براي تحویل زمین براي ساخت مسکن ایثارگران، درخواست تسریع در تخصیص وام ساخت مسکن،
درخواست تامین تجهیزات مورد نیاز جانبازان به ویژه ویلچر و پروتزهاي مورد نیاز جانبازان قطع عضو، درخواست تامین خودرو براي
جانبازان، اجراي برخی قوانین معطل مانده مربوط به ایثارگران و توجه بیشتر به نیازهاي مراقبتی جانبازان شیمیایی و اعصاب و روان

 
از جمله موضوعات و مطالبات مطرح شده از سوي سخنرانان در این مراسم بود. 

در پایان این دیدار یک جلد قرآن نفیس که خطاطی آن به دست یک شهید انجام شده بود به رسم یادبود از سوي جامعه بزرگ

 
ایثارگري کشور به رئیس جمهور تقدیم شد. 

 
 -

- منبع خبر : ایسنا



روحانی: هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی

منبع: روز نوشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1400/02/20

رئیس جمهور استقلال ، امنیت و آزادي امروز و فرداي کشور را ره آورد خون شهداي بزرگوار و آثار و فداکاري همه ایثارگران
دانست و گفت: همه جامعه وامدار و مدیون شهدا اعم از شهداي انقلاب، دفاع مقدس و مدافعان سلامت و خانواده معظم آنان

هستند و خدمت به این عزیزان وظیفه و بزرگترین افتخار دولت و همه مسوولان ...

رئیس جمهور استقلال ، امنیت و آزادي امروز و فرداي کشور را ره آورد خون شهداي بزرگوار و آثار و فداکاري همه ایثارگران
دانست و گفت: همه جامعه وامدار و مدیون شهدا اعم از شهداي انقلاب، دفاع مقدس و مدافعان سلامت و خانواده معظم آنان هستند و

 
خدمت به این عزیزان وظیفه و بزرگترین افتخار دولت و همه مسوولان کشور است. 

حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی بعد از ظهر دوشنبه در
دیدار جمعی از خانواده هاي معظم شهدا، جانبازان و ایثارگران، با
بیان اینکه شهیدان و خانواده معظم شهدا سرمایه هاي معنوي و
نمادین کشور هستند، گفت: دیدار با خانواده مکرم شهدا،
جانبازان و ایثارگران علاوه بر پشتگرمی، روحیه و انگیزه خدمت

 
را براي ما دو چندان می کند. 

روحانی با تاکید بر اینکه نباید اجازه دهیم میان ارزش هاي شهدا
و خانواده هاي معظم آنان با ارزش هاي اجتماع و معیارهاي زندگی مردم، تقابل و دوگانگی ایجاد شود، اظهار داشت: شهداء و
ایثارگران و خانواد هاي آنان متعلق به همه مردم هستند و به جناح خاصی تعلق ندارند، کسانی هم که تلاش می کنند تا این عزیزان

 
را مصادره به مطلوب کنند، آغشته و آلوده به انگیزه هاي سیاسی بوده و خیرخواه نیستند. 

رئیس جمهور در ادامه با اشاره به قالب بندي هاي ایجاد شده در روزهاي اخیر با موضوع "میدان " و " دیپلماسی"، خاطرنشان کرد:
هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد و آنچه تا امروز ما را از همه کوره راه ها دور نگه

 
داشته و همه را در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و خواهد بود. 

روحانی همچینن با بیان اینکه جامعه در هر شرایطی نیازمند زنده بودن روح فداکاري، ترجیح منافع عمومی بر منافع فردي و برتري
خیرخواهی عمومی بر خودخواهی است، بر ضرورت ترویج و تقویت فرهنگ فداکاري، ایثار و شهادت در جامعه بویژه در میان جوانان

 
کشور تاکید کرد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه امروز انقلابی بودن، قدم برداشتن در مسیر پرکردن هرگونه شکافی میان ارکان نظام، دولت - ملت و میان

 
اقوام ایرانی است ، گفت: هرگونه تلاش در مسیر ایجاد شکاف خواسته یا ناخواسته هیچ نسبتی با ارزش هاي انقلاب ندارد. 

روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام کشور در شرایط حساس و خطیر کنونی، گفت: در شرایط امروز کشور که آمیخته با



تهدید و فرصت است ، هیچ عذري براي تفرقه و ایجاد گسست در صف واحد ملت و دولت پذیرفته نیست و وظیفه اي به نام تخطئه

 
کردن و برچسب زدن به دیگران در فرهنگ ایثارگري وجود ندارد. 

رئیس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به انجام مذاکرات احیاي برجام در وین، گفت: امروز درحال گفت و گو با قدرت
هاي جهانی بر سر حق خودمان و منافع راهبردي کشور هستیم و همانطور که کسی حق ندارد روحیه رزمنده در خط مقدم جنگ را

 
تضعیف کند، چنین حقی درباره رزمنده خط مقدم دیپلماسی را هم ندارد. 

روحانی تاکید کرد: با مقاومت و ایستادگی ملت در برابر توطئه بدخواهان، تحریم هاي ظالمانه و جنگ اقتصادي دشمن، امروز همه
دنیا و از جمله آمریکا به عنوان تحریم کننده ایران به این نتیجه رسیده اند که فشار حداکثري شکست خورده و هیچ راهی جز

 
بازگشت به قانون ، عمل به تعهدات، لغو تحریم ها و اجراي کامل برجام وجود ندارد. 

روحانی در ادامه با اشاره به اقدامات مهم انجام شده درمورد خانواده معظم شهدا و ایثارگران در دولت تدبیر و امید ، از اجراي قانون
جامع خدمات رسانی به ایثارگران، پرداخت قریب به 14 هزار میلیارد تومان از معوقات ایثارگران ، حل مشکل مسکن و اشتغال
ایثارگران و اولویت دادن به واکسیناسیون ایثارگران در ایام شیوع ویروس کرونا به عنوان اقداماتی که با هدف خدمت رسانی شایسته

 
به ایثارگران در این دولت انجام شده است ، نام برد. 

رئیس جمهور پرداخت معوقات جامعه ایثارگران را از مهمترین اقداماتی که بنیاد شهید و امور ایثارگران در دولت یازدهم و دوازدهم
انجام داده است، برشمرد و افزود: در ادامه پرداخت معوقات جامعه ایثارگري که از سال 1376 باقی مانده بود، مطالبات سال 95
خانواده معظم شهدا در 24 استان در ابتداي فعالیت دولت دوازدهم پرداخت شد و با پرداخت باقیمانده مطالبات، پس از سال ها به روز

 
شده است. 

روحانی اشتغال زایی را از دیگر اقدامات دولت تدبیر و امید درخصوص ایثارگران عنوان کرد و گفت: در این دولت سیاست اشتغال و
کارآفرینی در ارتباط با ایثارگران، اساسا مبتنی بر توانمندسازي ، آماده سازي و هدایت شغلی جامعه هدف بوده است و دراین رابطه،
آذرماه سال 1399 استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر در دستگاه هاي دولتی در دستور کار

 
قرار گرفت. 

رئیس جمهور در پایان تاکید کرد: اگر دشمنان ایران بویژه آمریکایی ها توان درك و فهم روحیه ایثار و شهادت نزد ملت ایران را
داشتند،؛ هیچگاه ایران اسلامی را تهدید نمی کردند به همین خاطر باید با حفظ اصول و ارزش ها و موازین خودمان، افکار عمومی

 
دنیا را تحت تاثیر قرار دهیم و این هدف نه با انزواي سیاسی که تنها از طریق گفت و گو و همکاري با دنیا به دست خواهد آمد. 

پیش از سخنان رئیس جمهور آقاي سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در سخنانی با تشکر از
توجه ویژه رئیس جمهور به جامعه ایثارگران کشور، گفت: پرداخت بیش از 14هزار میلیارد تومان مطالبات معوق ایثارگران، دستور
تخصیص زمین ساخت 70 هزار واحد مسکن براي خانواده هاي ایثارگران، صدور دستور استخدام فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70
درصد در دستگاه دولتی و تسهیل دسترسی خانواده ایثارگران و جانبازان به خدمات درمانی تنها بخش هایی از خدمات دولت تدبیر و

 
امید به جانبازان و ایثارگران عزیز بوده است. 

در این دیدار همچنین تعدادي از جانبازان و فرزندان شهدا ضمن تشکر از نگاه ویژه و اقدامات ارزشمند دولت تدبیر و امید براي جامعه

 
ایثارگران کشور به بیان دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند. 



قدردانی از دستور رئیس جمهور براي جذب فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در دستگاه دولتی، پرداخت مطالبات معوق
ایثارگران، تمهید اقدامات براي تحویل زمین براي ساخت مسکن ایثارگران، درخواست تسریع در تخصیص وام ساخت مسکن،
درخواست تامین تجهیزات مورد نیاز جانبازان به ویژه ویلچر و پروتزهاي مورد نیاز جانبازان قطع عضو، درخواست تامین خودرو براي
جانبازان، اجراي برخی قوانین معطل مانده مربوط به ایثارگران و توجه بیشتر به نیازهاي مراقبتی جانبازان شیمیایی و اعصاب و روان

 
از جمله موضوعات و مطالبات مطرح شده از سوي سخنرانان در این مراسم بود. 

در پایان این دیدار یک جلد قرآن نفیس که خطاطی آن به دست یک شهید انجام شده بود به رسم یادبود از سوي جامعه بزرگ
ایثارگري کشور به رئیس جمهور تقدیم شد.



به بهانه بازگشت کارخانه هفت تپه به دولت / پروژه اي شکست خورده به نام

خصوصی سازي

منبع: روزنامه جهان اقتصادشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1400/02/20

آزادسازي اقتصادي اجازه می دهد بازار به وظیفه ذاتی خود براي تخصیص بهینه منابع در نظام اقتصادي عمل کند و از سوي
دیگر «کارآفرینی» را به مناسبات تولید و تجارت تزریق می کند.

آزادسازي اقتصادي اجازه می دهد بازار به وظیفه ذاتی خود
براي تخصیص بهینه منابع در نظام اقتصادي عمل کند و از
سوي دیگر «کارآفرینی» را به مناسبات تولید و تجارت

 
تزریق می کند. 

آزادسازي اقتصادي اجازه می دهد بازار به وظیفه ذاتی خود
براي تخصیص بهینه منابع در نظام اقتصادي عمل کند و از
سوي دیگر «کارآفرینی» را به مناسبات تولید و تجارت

 
تزریق می کند. 

خصوصی سازي در ایران پروژه اي شکست خورده است؛ زیرا در جایگاه یک سیاست، نه فلسفه و هدف آن به درستی از سوي
سیاستگذاران و افکار عمومی درك شد و نه اعتقادي به این فلسفه وجود داشت. مردم و سیاستمداران، تنها و تنها تحقق هدف این
سیاست را می خواستند و می خواهند (پول نقد در خزانه دولت و معاش مرفه براي ملت) بدون اینکه آماده پذیرش الزامات و قیودي
باشند که در فلسفه آن نهفته است. درست مانند کودکی که می خواهد پرواز کند؛ اما از طرفی فاقد آن سطح از بلوغ عقلی است که
بپذیرد آدمیزاد پر و بالی ندارد و طرف دیگر توانی براي رساندن خودش به فرودگاه و هواپیما و در نهایت استفاده مناسب از ابزار

 
صحیح براي پرواز ندارد. 

خصوصی سازي یک ضلع از مثلث اقتصاد پویا و توسعه گراست. دو ضلع دیگر این مثلث آزادسازي و نهادسازي هستند. قاعده این
مثلث آزادسازي است. آزادسازي زیربناي ساختن اقتصادي پویا و توسعه گراست. آزادسازي اقتصادي اجازه می دهد بازار به وظیفه
ذاتی خودش براي تخصیص بهینه منابع در نظام اقتصادي عمل کند و از سوي دیگر «کارآفرینی» را بعنوان یک نهاده حیاتی تولید

 
ارزش افزوده در اقتصاد امروز، به مناسبات تولید و تجارت تزریق می کند. 

قاعده مثلث اما در ایران به دلایل مختلفی مشمول بی مهري و حتی دشمنی است. دلایل مفصلی که شرح آنها در این مقال کوتاه نمی
گنجد؛ اما، خروجی این بی علاقگی و بی اعتقادي به فلسفه آزادسازي اقتصادي، همین شیر بی یال و دم و اشکمی است که ما نام

 
خصوصی سازي بر روي آن گذاشته ایم. 

کارخانه یا شرکتی به یک فعال اقتصادي بخش خصوصی واگذار می شود و از فردا صبح، و حتی چه بسا پیش از تکمیل فرایند
واگذاري، هزار مدعی ریز و درشت، گاهی با تمسک به قوانین متعدد و فاقد منطق اقتصادي و مزاحم تولید کشور، و گاه بی هیچ



مستمسک و بهانه حتی، صرفا با تکیه به جایگاه و قدرتی که دارند؛ به سراغ خریدار نگون بخت شرکت/کارخانه می آیند که اینجا را

 
باید چنین و چنان اداره کنی و بعضی از این شرطها حتی در خود قرارداد واگذاري درج می شود! 

یک نفر هم نیست که محض رضاي خدا به حضرات بگوید: عزیزان شما مگر از این کار چیزي می دانید؟ شما، بویژه عزیزان دولتی، اگر
به رموز و فنون مدیریت بنگاه و چرخاندن چرخ تولید و تجارت واقف بودید که کار بنگاه و کارخانه تحت مدیریت مدبرانه تان به
ورشکستگی و افلاس و رکود نمی رسید که بعد از به ته دیگ خوردن کفگیر رانت و حمایت دولتی، برایش بدنبال مالک جدید در

 
بخش خصوصی باشید تا بلکه مال مرده نقد شود. 

شکی نیست که در این واگذاري ها باید نهایت دقت در حفظ حقوق عمومی (یا همان حق دولت به معناي وسیع کلمه) و حقوق
جامعه انجام شود؛ اما راهش مداخله در راه و رسم اداره یک فعالیت اقتصادي یا تعیین تکلیف براي اموالی که خودتان همین چند

 
صباح پیش به دیگري واگذار کرده اید نیست. 

حقوق عمومی از مسیر تقویت نظام حکمرانی شرکتی در دولت (قوه مجریه) و ارتقاي نظام مدیریت و نظارت مالیه عمومی در هر سه
قوه محقق می شود و تضمین کننده حقوق جامعه نیز ساختن یک نظام حسابداري اجتماعی کارامد و قابل اتکاست. در فقدان این
نظامات سه گانه، یعنی حکمرانی شرکتی قوه مجریه، مدیریت و نظارت مالیه عمومی و حسابداري اجتماعی، که دو تاي اول فشل و
ناقص و سومی به کل ناموجود است، قهرمان بازي سیاستمداران و سیاستگذاران و گرفتن یقه خریدار اموال سابقا دولتی به اسم احقاق

 
حقوق مردم تنها خصوصی سازي را از اهداف سیاستی خود دورتر و دورتر می کند. 

ساختن این سه گانه اخیر هم البته الزاماتی دارد که ریشه اي ترین آنها، همانطور که در ابتداي این یادداشت ذکر شد اعتقاد
سیاستگذاران اقتصادي کشور به «آزادي اقتصادي» بعنوان یک اصل حقوقی متین و یک ضرورت اساسی براي توسعه کشور است.
روزي که این اعتقاد و التزام خود را در بازتعریف وظایف و حقوق و محدودیتهاي متقابل دولت و فعالان بخش خصوصی و نیز در
بازتعریف مناسبات اقتصاد سیاسی کشور نشان داد؛ می توان به آینده پروژه خصوصی سازي و البته به قرار گرفتن کشور در مسیر
تحقق آرمان «پیشرفت و عدالت» امیدوار شد. پیش از آن، هر که بیاید و هر که برود، هر چه بگویند و هر چه بشنویم، آش همین

 
است و کاسه همین. 

حسین سلاح ورزي &– نایب رئیس اتاق ایران



کاهش نرخ بیکاري با تربیت نیروي انسانی ماهر

منبع: بازار کارشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1400/02/20

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي خوزستان گفت: تربیت نیروي انسانی ماهر و تشکیل شبکه هاي اشتغال به کاهش بیکاري
منجر می شود.

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي خوزستان گفت: تربیت نیروي انسانی ماهر و تشکیل شبکه هاي اشتغال به کاهش بیکاري

 
منجر می شود. 

به گزارش خبرگزاري صدا وسیما مرکز خوزستان، عبدالنبی سواعدي با بیان اینکه توسعه و تسهیلگري در مناطق کم برخوردار و
حاشیه نیازمند رفع موانع و همراهی آحاد افراد جامعه است، گفت: با تربیت نیروي انسانی ماهر و تشکیل شبکه هاي اشتغال شاهد

 
کاهش کاهش نرخ بیکاري با تربیت نیروي انسانی ماهرنرخ بیکاري خواهیم بود. 

وي نبود برنامه مدون و هدفمند را یکی از دلایل توسعه نیافتن مناطق کم برخوردار عنوان کرد و افزود: مطالعه در زمینه توسعه
کارآفرینی و اشتغال باید بر اساس نیازسنجی و متناسب با نیاز بازارکار اجرا شوند، ضمن اینکه باتوجه به بافت و وضعیت منطقه می

 
توان فرصت بسیار کارآفرینی و اشتغال در حوزه کشاورزي و دامپروري و دامدار ایجاد نمود. 

سواعدي یکی از رویکرد هاي آموزش فنی و حرفه اي را فراگیري آموزش هاي مهارتی و توسعه آن ها در مناطق حاشیه و کم
برخوردار عنوان و اظهار کرد: ظرفیت هاي بسیار خوبی در فنی و حرفه اي وجود دارد که با تعامل و هم افزایی دفاتر تسهیلگري کمک
شایانی به اثربخشی آموزش مهارتی و تحقق رسالت فنی و حرفه اي می شود، به این صورت که نیازسنجی آموزش هاي مهارتی بر
اساس مزیت هاي منطقه اي از سوي دفاتر تسهیلگري احصا و به تفکیک در اختیار مراکز آموزش فنی و حرفه اي شهرستان قرار داده

شود تا برنامه آموزشی براي تربیت نیروي ماهر و موردنیاز بازارکار تدوین و اجرا شوند.



اجراي مرحله سوم طرح سرباز ماهر در خراسان جنوبی

منبع: بازار کارشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1400/02/20

767 سرباز خراسان جنوبی در مرحله سوم طرح سرباز ماهر در اردیبهشت آموزش می بینند.

 
767 سرباز خراسان جنوبی در مرحله سوم طرح سرباز ماهر در اردیبهشت آموزش می بینند. 

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي مرکز خراسان جنوبی، رئیس جهاددانشگاهی خراسان جنوبی گفت: تاکنون دو مرحله از طرح سرباز
اجراي مرحله سوم طرح سرباز ماهر در خراسان جنوبیماهر با موفقیت در استان اجرا شده و در مرحله سوم این طرح نیز در اردیبهشت

 
، 767 سرباز آموزش می بینند. 

جلال الدین صادقی با اشاره به بهره مندي 800 سرباز وظیفه در مرحله دوم طرح سرباز ماهر از آموزش هاي عملی و تئوري مهارت در

 
خراسان جنوبی گفت: پیش بینی می شود تا پایان سال، بیش از 9 هزار سرباز از این آموزش ها بهره مند شوند. 

وي گفت: طرح سرباز ماهر با هدف آموزش مهارت هاي عمومی اشتغال و کارآفرینی سربازان در دوران آموزشی در پادگان ها شامل

 
سه سطح قبل از خدمت ، حین خدمت و پس از خدمت، شکل گرفته است. 

رئیس جهاددانشگاهی خراسان جنوبی افزود: در راستاي تحقق اهداف و برنامه هاي قرارگاه مرکزي مهارت آموزي کارکنان وظیفه نیرو
هاي مسلح، جهاددانشگاهی پس از مذاکره و تفاهم با وزارت ورزش و جوانان و ستاد کل نیرو هاي مسلح، اقدام به برنامه ریزي، طراحی
و تدوین دوره مهارت هاي عمومی در دو بخش ویژه براي کارکنان وظیفه نیرو هاي مسلح کرد تا با اجراي مناسب و با کیفیت توسط

واحد هاي مجري ، امکان تداوم آن براي سال هاي آتی فراهم شود.



رسیدگی و انعکاس مشکلات اولویت دار صنایع در سطح کلان کشور

منبع: اقتصاد بازارشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1400/02/20

به گزارش خبرنگار اقتصاد بازار، در نشست روساي انجمن
هاي همگن، تشکل هاي صنفی کارفرمایی و اعضاي هیات
مدیره خانه صنعت، معدن و تجارت استان اصفهان با نماینده

 
مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامی، مباحث رسیدگی... 

به گزارش خبرنگار اقتصاد بازار، در نشست روساي انجمن
هاي همگن، تشکل هاي صنفی کارفرمایی و اعضاي هیات

مدیره خانه صنعت، معدن و تجارت استان اصفهان با نماینده مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامی، مباحث رسیدگی به مسائل
داراي اولویت صنایع و واحدهاي تولیدي استان با عنایت به فرموده مقام معظم رهبري براي مانع زدایی ها و پشتیبانی از تولید مطرح

 
شد. 

اقتصاد را باید بخش خصوصی مدیریت کند سیدعبدالوهاب سهل آبادي، رئیس خانه صمت ایران و اصفهان با ابراز خرسندي از حضور
سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی در خانه صمت استان اصفهان، به نقش صنعت بعنوان موتور محرکه اقتصاد
کشور اشاره کرد و گفت: خانه صنعت، معدن و تجارت متشکل از انجمن هاي همگن همواره پیگیر حل و رفع مشکلات واحدهاي
تولیدي بوده و برگزاري این نشست نیز با هدف تشریح و انعکاس مسائل اولویت دار صنایع به نماینده مجلس و طرح موضوعات در

 
سطح کلان کشور می باشد. 

وي به برخی مصوبات نسنجیده در شوراي برنامه ریزي اشاره کرد و گفت: در برخی از شوراهایی که در استان تشکیل می شود،
متاسفانه از ذینفعان و عوامل مرتبط دعوتی بعمل نمی آورند و این در حالی است که در اجراي بسیاري از مصوبات، اصفهان بعنوان

 
پایلوت انتخاب می شود. 

سهل آبادي، نقش بخش خصوصی در اقتصاد و کارآفرینی با رویکرد تاسیس وزارت کارآفرینی را مطرح کرد و گفت: ارزشهاي
کارآفرینی در کشور ما نادیده گرفته شده، ضمن آنکه تولیدکنندگان ما آرامش ندارند و نمی توانند به توسعه بیاندیشند. زیرا براي هر

 
اقدامی باید منتظر مجوزهاي دولتی باشند. لذا، اقتصاد همچنان دولتی باقی می ماند. 

رئیس خانه صمت ایران و اصفهان با تاکید براینکه اقتصاد را باید بخش خصوصی مدیریت نماید، گفت: اگر امریکا نیرو در عراق و
کشورهاي منطقهمسقر می کند، دراصل اهدافش اقتصادي است. وي افزود: ما در جذب بازار عراق، سستی کردیم و اکنون نمی توانیم

 
پول خود را از عراق خارج کنیم. در حالیکه در عراق سرمایه گذاري کرده ایم و نباید عقب نشینی کنیم. 

عملکرد سلیقه اي مجریان آزاردهنده است مهدي طغیانی، نماینده مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به مشکلات حوزه



تولید بویژه در چندسال اخیر علیرغم شعارهایی که دولت ها می دهند، گفت: با توجه به تاکید مقام معظم رهبري، قصد براین است تا
بصورت موضوعی و میدانی به مسائل و مشکلات واحدهاي تولیدي وارد شویم که در این زمینه می توان به تصمیمات ارگان هاي
مختلف ازجمله استاندارد، محیط زیست، گمرك، بهداشت و غذا و دارو و مواردي از این قبیل اشاره کرد که باعث درگیرشدن

 
تولیدکننده با بدنه دولت می شوند و براین اساس به مسائل کلیدي وتسهیل در امر تولید بپردازیم. 

سخنگوي اقتصادي مجلس شوراي اسلامی در ادامه، بیان کرد: برخی از مسائل تولید مربوط به موارد قانونگذاري و مستلزم اصلاح
قانون است، مواردي به حیطه اجرا و عملکرد سلیقه اي مجري مربوط می شود که می تواند آزاردهنده نیز باشد. چنانچه در جلساتی با
دستگاه هاي اجرایی، مطرح می شود که قانون مشکلاتی دارد. وي با عنایت به اینکه شعارهاي فراوانی در این زمینه می شنویم ولی

 
اتفاقات خاصی روي نمیدهد، اذعان داشت: مشکلات همچنان وجود دارد و گاهی نیز تشدید شده است. 

مهدي طغیانی به سابقه دیرینه و سهم قابل توجه استان اصفهان در صنعت اشاره کرد و افزود: با تجربه اي که در اصفهان در مباحث

 
صنعت و تولید داریم، لازم است بمنظور گره گشایی و مطالبه از دولت براي حل مسائل بطور جدي وارد شویم. 

نماینده مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامی با صحبت از تغییراتی که در کشور درحال وقوع است، برگشت امریکا به توافق برجام
و اینکه دیریا زود شرایط اقتصادي تغییر می کند، به موارد تغییر نرخ ارز، گشایش هاي ارزي و اثراتی که بر تولید دارد، پرداخت و

 
گفت: با توجه به ضعف هایی که در اجراي قانون داریم، اکنون بیشتر بر حفظ آنچه داریم باید متمرکز شویم. 

مهدي طغیانی با اذعان به اینکه در دستورالعمل هاي شوراي برنامه ریزي به مواردغیرمهمی پرداخته شده و دستور کنارگذاشتن این

 
موارد را داده ایم، افزود: تجربه 40 ساله کشور نشان می دهد که بازار راه خود را می رود. 

واگذاري قرارداد دلاري به خارجی از معایب قانون است در این جلسه، جعفر برکتین از پیشکسوتان صنعت استان اصفهان به عوامل
رانت و سوبسیدهاي رانتی اشاره کرد و با انتقاد از اینکه قراردادهاي دلاري صرفا به خارجی (بویژه چین) و نه به تولیدکننده و
صادرکننده ایرانی داده می شود، آن را از معایب قانون برشمرد و گفت: تولید کننده داخل باید سالها التماس کند و در انتظار بماند تا
قانون اصلاح شود. وي افزود: به تولیدکننده داخل گفته می شود که در صورت دریافت ارز، وام بصورت ریالی دریافت می کنید که این

 
موجب رانت می شود. 

فعال عرصه صنعت و تولید در ادامه بیان کرد: تعاریفی که براي دریافت وام مطرح می شود مغایر با جایی است که وام هزینه می شود.
ازطرفی در تسویه بدهی ها ابهاماتی وجود دارد که بحث برانگیز است. وي با تاکید بر اهمیت شفافیت، از پول هاي سنگینی که در
برخی صنایع دولتی مثل فولاد، تفاوت قیمت هاي میلیاردي در خرید و فروش ورق و مواد اولیه از فولاد، پتروشیمی و...وجود دارد و
می تواند بسیاري از هزینه ها را تامین نماید، سخن راند و گفت: ورود افراد غیرحرفه اي و بدون تخصص و تعهد، زمینه ایجاد رانت را

 
فراهم کرده است. 

برکتین، تفاوت نرخ ارز را مانعی در مقابل تولید کننده داخل دانست و افزود: مشکلاتی که در زمینه بورس، افزایش بی رویه قیمت
زمین و معاملات وجود دارد، بدلیل وجود پول هاي سرگردانی است که منحصرا در دست تعداد معدودي است. وي از درصد هاي بالاي

 
کمیسیون معادلات ارزي، ساختگی بودن بسیاري از پروفرم ها و قراردادها به منظور استفاده از بالابود ارزي انتقاد کرد . 

جعفربرکتین در مورد رعایت استانداردهاي آلایندگی گفت: بجاي آموزش و ارائه راهکارهاي مقابله با آلایندگی، دستور به تعطیلی

 
واحدهاي تولیدي داده می شود در حالیکه بیکاري و تحمیل هزینه هاي هنگفت به تولید نادیده گرفته می شود. 



مصوبه جابجایی واحدهاي شن و ماسه کارشناسی نیست در ادامه نشست روساي انجمن هاي همگن با سخنگوي کمیسیون اقتصادي
مجلس،مداحیان دبیر انجمن تولیدکنندگان شن و ماسه، با انتقاد به مصوبه شوراي برنامه ریزي استان اصفهان در سال 88 براي
جابجایی واحدهاي شن و ماسه، گفت: این مصوبه بدون برنامه ریزي، فاقد امانتداري و کارشناسی لازم نسبت به عدم آلایندگی
واحدهاي شن و ماسه بوده است و به این دلیل، علاوه بر تامین مواد اولیه بطور موقت، مشکلات دیگري براي این واحدها ایجاد شده

 
است. وي افزود: مصوبه براي جابجایی واحدها نبوده، بلکه مربوط به مشکلات برداشت این واحدها بوده است. 

سیکل معیوب در تعیین قیمت خودرو احمدي، رئیس انجمن قطعات خودرو و نیروي محرکه به افزایش صد برابري هزینه هاي تولید
از یک سو و تعدیل نشدن قیمت خودرو داخل اشاره کرد و گفت: بدلیل تعیین قیمت دستوري براي خودرو، سیکل معیوبی در تولید و
تعیین قیمت ایجاد شده که اکنون شاهد 80میلیارد زیان انباشته در ایران خودرو هستیم و خسارات فراوانی به قطعه سازان نیز وارد
شده است. وي از 43میلیارد تومان طلب قطعه سازها از خودروسازان خبر داد و افزود: هیچ بهره اي نیز دریافت نمی کنیم. همچنین،
خرید دین سنگین شرکت ها از طریق بانک باعث بحرانی شدن وضعیت قطعه سازها شده است و ازطرفی، مبالغ پرداختی بصورت

 
عادلانه بین قطعه سازها توزیع نمی شود. 

احمدي با بیان آنکه دولت موظف است مابه تفاوت قیمت دستوري را پرداخت کند، عدم پرداخت ها توسط دولت در چندسال اخیر را
تهدیدي براي صنعت خودرو و بیکاري 700هزارنفر فعال در این صنعت در کشور عنوان کرد و گفت: با این رویه، بزودي خودروسازي
در کشور از بین می رود. وي دیگر مشکلات مربوط به بی توجهی مجلس براي قیمت حامل هاي انرژي، نادیده گرفتن تفاوت آلیاژها،
الزام به خرید نقدي و تاخیر در پرداخت هاي قطعه سازها و حتی هجمه هاي سنگینی که بطور برنامه ریزي شده برعلیه خودروساز
داخلی ایجاد می شود تا واردکنندگان خودروبتوانند به سودهاي کلان خود برسند را مطرح نمود و افزود: میلیاردها تومان قالب براي

 
قطعات رنو، پژو و سیتروئن که فعلا بدلیل تحریم در ایران تولید نمی شوند، در انبارها بلااستفاده مانده اند. 

تناقض در قوانین درکنار تحریم هاي ظالمانه رضا برکتین، عضو هیئت رئیسه خانه صمت استان اصفهان به جایگاه آمار و اطلاعات در
سطح کلان و برنامه ریزي کشور اشاره کرد و بی توجهی به این موضوع در کشور را مورد انتقاد قرار داد. وي گفت: در خانه صمت،
حدود 4500 واحد صنعتی از 9هزار واحد در استان اصفهان را بررسی و براي آنها بانک اقتصادي تهیه کرده ایم تا بتوانیم در زمینه

 
برنامه ریزي و حل مشکلات واحدها با اطلاعات دقیق وارد عمل شویم. 

رضا برکتین، لزوم تعاملات بین دستگاهی، توجه به ساختار سیستمی و سلسله مراتبی مبتنی بر ضوابط و عاري از روابط، توجه به تنوع
اقلیمی، موقعیت جغرافیایی و عوامل فرهنگی استان ها در تفویض اختیارات تصمیم گیري، تخصیص بودجه و اعتبارات، نگاه
کارشناسانه بدور از مسائل سیاسی و جناحی، تشکیل اتاق فکر، نظم و انسجام در بررسی عملکرد مدیران را مطرح نمود و افزود: بدلیل
قوانین دست و پاگیر و تناقض در قوانین در کنار تحریم هاي ظالمانه با مشکلات عدیده اقتصادي و پیامدهاي منفی فراوانی مواجه

 
هستیم که تولید را با چالش هاي فراوانی مواجه ساخته است. 

وي از تحلیل و کمبود نیروي کار متخصص و ماهر بدلیل سودهاي حاصله از بازارهاي سکه و دلار سخن راند و اظهار کرد: در این
سالها نتوانسته ایم براي سرمایه هاي انسانی، نیروهاي تحصیل کرده و... برنامه ریزي درستی بکنیم. همچنین، تغییر نگرش به آموزش
هاي فنی و حرفه اي، استفاده از اساتید و خبره هاي خارجی براي آموزش در سهولت انتقال تکنولوژي و به روزرسانی واحدهاي

 
تولیدي ضروري است. 

خانه هاي صمت در کشور قانونمند شوند اقارب پرست، قائم مقام رئیس و دبیرکل خانه صمت استان به موضوعات اصلاح سیستم



قانونگذاري و پایش قوانین براي اجتناب از ایجاد سیستمی معیوب با هدف تحقق شعار مقام معظم رهبري پرداخت. وي تشکیل نظام
مهندسی صنعت با توجه به پتانسیل هاي فراوان و آموزش به روز مدیران و قانونمند شدن خانه هاي صمت درسطح کشور را مطرح
کرد. وي همچنین افزود: قطعا، امسال که شعار سال به مانع زدایی و پشتیبانی اختصاص یافته بخشنامه ها و قوانین حمایتی در
مجلس مطرح می گردد، پیشنهاد میگردد در این حوزه، براي آن بخش از تولیدکنندگانی که وظایف خود را سر وقت انجام داده اند نیز
مشوقی در نظر گرفته شود. بعنوان مثال اگر قرار است بخشودگی مالیاتی در نظر گرفته شود، براي مودیانی که چهار سال در موعد

 
مقرر مالیات خود را پرداخت کرده اند، یکسال معافیت مالیاتی در نظر گرفته شود . 

ترسیم افقی بلند در کشور با شناسایی و رفع نقاط ضعف در ادامه، نماینده مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامی در بازتاب به موارد
مطروحه گفت: برخی از مشکلات باید درسطح استانی و پاره اي در سطح ملی حل شود. وي در مورد ورود نیروي خارجی بمنظور
آموزش، آن را مربوط به اعلام نیاز صنایع به وزارت صمت دانست و افزود: از برقراري روابط دوستانه با کشورهاي دیگر استقبال می

 
کنیم. 

مهدي طغیانی، عبور از این برهه را وارد شدن به دوره بلوغی بلحاظ دیپلماسی، سیاسی، اقتصادي و...عنوان کرد و توجه به راهبر و
تاثیرگذاربودن را، مسیر انتخابی ایران بیان کرد. وي افزود: براي ترسیم افقی بلند براي کشور، باید ضعف هاي خود بویژه در اقتصاد و
تولید را شناسایی و برطرف کنیم. چنانچه، پیام رهبر معظم انقلاب براي حمایت، پشیبانی از تولید و مانع زدایی ها بدلیل وجود نقاط

 
ضعف است. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس اظهار کرد: اکنون زمینه ارتباط با بازارهاي جهانی و مخصوصا کشورهاي سوریه، یمن و عراق به
روي ما بازاست و باید از این فرصت ها بهره جوییم. وي به عدم توانایی پشتیبانی در اقتصاد اشاره کرد و آن را مربوط به سیاستگزاري

هاي نادرست دانست.



برخورد قانون با کارگران خارجی فاقد مجوز

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1400/02/20

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی البرز گفت: کارگاه هایی که از کارگران غیرمجاز استفاده می کنند، تخلف محسوب می
شود.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز البرز، مدیرکل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی البرز با اشاره به تعداد کارگران
ساختمانی و فصلی البرز گفت: در حال حاضر 48 هزار

 
کارگر فصلی و ساختمانی در البرز فعالیت دارند. 

حسین فلاح نژاد، با اشاره به این که همه کارگران فصلی
استان ایرانی نیستند، افزود: در کنار کارگران ایرانی، 18

 
هزار کارگر افغانی با مجوز هم در استان فعالیت می کنند. 

فلاح نژاد گفت: البته تعداد کارگران افغانی که در البرز مشغول به کار هستند بیش از این رقم است ولی مابقی به صورت غیرمجاز

 
فعالیت دارند و آمار دقیقی از تعداد آن ها نداریم. 

وي افزود: حق اشتغال و درآمدزایی اتباع خارجی براي کارگران با مجوز است و اقدام کارگاه هایی که از کارگران غیرمجاز استفاده می

 
کنند، تخلف محسوب می شود. 

فلاح نژادگفت: هر چند به طور مستمر تیم هاي مشترکی از اداره کل کار و نیروي انتظامی استان وضعیت کارگاه ها را رصد می کنند
تا کسانی که از اتباع خارجی غیرمجاز به عنوان نیروي کار استفاده می کنند، برخورد مقتضی را انجام دهند ولی با توجه به بالا بودن

 
تعداد کارگاه ها و ساختمان هاي در حال ساخت، نظارت مویرگی بر آن ها امکان پذیر نیست. 

وي افزود: شهروندان در صورت مشاهده موضوع را به نزدیکترین اداره کار یا پاسگاه نیروي انتظامی خبر دهند تا اقدامات لازم براي
برخورد با متخلفان صورت بگیرد.



استثمار کودکان کار در پروژه هاي شهري

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1400/02/20

با قانون و بخشنامه، همین طور خالی خالی، کاري از پیش نمی رود. خریدوفروش زباله و اساسا پدیده زباله گردي، هم براي
زباله گرد و هم براي پیمانکار و منتفع نهایی، پروسه سودآوري است...

با قانون و بخشنامه، همین طور خالی خالی، کاري از پیش
نمی رود. خریدوفروش زباله و اساسا پدیده زباله گردي، هم
براي زباله گرد و هم براي پیمانکار و منتفع نهایی، پروسه

 
سودآوري است... 

به گزارش خبرگزاري مهر، فرهیختگان نوشت: یادم هست
ترم یک و دو دانشگاه که بودیم، درحال و هواي جو
عدالتخواهانه و توجه به محرومان و مستمندان، بیش از
هروقت دیگري، در خیابان ها که راه می رفتیم توجه مان
جلب کودکان و افراد بی بضاعتی می شد که یا درحال

دستفروشی بودند یا بین زباله ها دنبال چیز به دردبخوري می گشتند یا سر چهارراه ها شیشه پاك می کردند و فال می فروختند و
اسفند دود می کردند. می ایستادیم، کمی با آنها گپ می زدیم و گاهی کمکی می کردیم و گهگداري هم سرکیسه می شدیم! این
تمام کنش اجتماعی یک دانشجوي ترم یکی و دویی یکی از دانشگاه هاي تهران بود. نه اینکه بد بوده باشدها، منتها آنقدر از سر
جوگیري و حال وهواي اندیشه هاي چپ و بعضاً عدالتخواهانه بود، بی بن مایه فکري و حتی اعتقادي، که به مثابه تب تند، زود عرق
می کرد و فراموش می شد. کمااینکه تا سال ها بعد از دوران دانشجویی، یعنی تا ایامی که سراغ خبرنگاري آمدم و از قضا حوزه
اجتماعی را هم انتخاب کردم، هیچ کدام از این موقعیت ها، یعنی نه سر چهارراه ها، نه سطل هاي زباله اي که یک کودك یا یک
فردي تا کمر داخل آن خم شده بود و نه… آنطور که قبل ترها بود، توجهم را جلب نمی کرد و دغدغه اصلی زندگی و فعالیت هاي
اجتماعی ام نبود و نمی شد. با این همه هم از آن موقع ها چیزهایی به یاد دارم و هم چند وقت پیش که قرار بود درباره زباله گردها
چیزکی بنویسم اطلاعاتی به دست آوردم و هم اینکه دیروز قبل از نوشتن این گزارش که براي کاري بیرون از دفتر بودم، در مسیر
برگشت براي چند کلمه اي با یکی از آنها هم کلام شدم. کودکان زباله گرد یا زباله گردهاي کودك خطاب شان می کنند. کاري را می
کنند که نه براي آنهاست نه اساساً شغل شریف و رسمیت یافته اي است. منتها هرطرف شهر را که نگاه بیندازي هستند، کودکان
کوچکی که تا کمر در مخازن بزرگ زباله کنار خیابان ها خم شده اند و هرچیز به درد بخوري در به دردنخورهاي مردم پیدا کنند، در
کیسه همراه شان می ریزند و جایی تحویل می دهند و متناسب با وزن و کیفیتش پول می گیرند. آنقدر تعدادشان زیاد بود و هست

 
که صداي همه درآمده و همه خواستار رسیدگی به اوضاع و احوال شان شده اند، الا جایی که باید! 

 
تقریباً همه جاي شهر هستند 

براي تهیه گزارش تصویري به یکی از شهرستان هاي اطراف تهران رفته بودم. موضوع گزارش کودکان کار بود. از همان گزارش هایی
که در هر صفحه اجتماعی چندتایی شبیهش را پیدا می کنی، همان هایی که همه می بینند و آه افسوس می کشند و سر آخر لایک
می کنند و خیلی جذاب باشد، در صفحه هاي مجازي شان بازنشر می دهند. در خیابان ها و کوچه پس کوچه هاي آن منطقه قدم می



زدم و به یکی، دو کارگاه که بچه هاي دبستانی آنجا مشغول به کاري بودند (خیاطی و…) سر زدم و تصاویرم را ضبط کردم و می
خواستم برگردم. کنار یکی از مخازن زباله، دقیقاً روبه روي یک مرکز خیریه زیرنظر بهزیستی، کودك 6-5 ساله اي را دیدم که با یک
کالسکه کوچک ایستاده و داخل مخزن زباله را نگاه می کند. اول فکر می کردم هم در آن کالسکه یک بچه دیگر هست و هم اینکه
آمده زباله اي را دور بیندازد، منتها کمی که صبر کردم دیدم پایش را روي چرخ شکسته کالسکه می گذارد، از آن بالا می رود تا قدش
به ورودي مخزن زباله برسد، بعد از داخل زباله ها، تا آنجایی که دستش می رسد، چیزي برمی دارد و بعد داخل همان کالسکه می
گذارد. شاید میزانسن، جدید بود، منتها اصل واقعه، جز پرتکرارترین تصاویر چند سال اخیر، خصوصاً در تهران بود. پول کمی هم
ندارد، حداقل آنهایی که در این کار بودند، از درآمدشان راضی بودند و ان قلتی نداشتند. منتها اینکه تا کمر در زباله ها با آن بو و

 
کثیفی فرو برویم، به نظر من هرچقدر هم که پول بدهند نمی ارزد، منتها فقر و گرسنگی و بیکاري، همه چیز را قابل تحمل می کند! 

این تصویر آخرین تصویر بعد از تجربیات دوران دانشجویی و قبل از گفت وگوي کوتاه دیروزم با یک کودك زباله گرد بود. خیابان
ولیعصر، حوالی پارك ساعی، از سمت راه آهن که حساب بکنیم، کمی قبل تر از پارك. کودکی با جلیقه سبزرنگ، که گمان می کنم
لباس فرم پیمانکاري و جایی بود که او تحت نظر و مدیریت آن کار می کرد را به تن داشت. جلیقه سبزي که هم از نظر کثیفی و هم
اندازه به تنش زار می زد. تا روي زانوهایش را پوشانده بود و با اینکه جلیقه بود و آستین نداشت، دست و پاگیرش هم شده بود. نزدیک
شدم و در حد اینکه زباله گرد بودن و اعتراضش نسبت به وضع موجود را اعلام کند، با من حرف زد. راستش را بخواهید متوجه نمی
شدم دقیقاً از چه چیزي حرف می زند، به خاطر لهجه یا نوع کلماتی که انتخاب می کرد بود؟ نمی دانم. اما مشخص بود در شرایط
آزاردهنده اي قرار گرفته و دستش به هیچ جایی بند نیست. سریع تر از چیزي که فکر می کردم و قبلاً دیده بودم مخزن زباله را
برانداز کرد و از لابه لاي زباله ها دوتکه فلزي پیدا کرد و در کیسه اش انداخت و درحالی که کیسه را روي زمین می کشید، رفت. می
خواستم نفر دومی را پیدا کنم، نه اینکه دوست داشته باشم زباله گردها آنقدر زیاد باشند که هر طرف را که نگاه می کنیم یکی، دو تا
از آنها در مخازن زباله وارونه شده باشند، اما انگار تخم شان را خورده بودند. خبري نشد ولی اطلاعات و جزئیات در ارتباط با آنها کم
نیست و من هم قصد روایت میدانی نداشتم و شما هم کم ندیده اید. اصلاً اصل ماجرا، بودن یا چگونه بودن کودك زباله گرد نیست و
من هم قصد نوشتن از این را ندارم، اصل ماجرا، چرا بودن کودکی در قامت زباله گردهاست. اصل ماجرا این است که چرا باید یک
کودك درست در سنین رشد، زمانی که باید در کلاس درس حاضر شود و با خانواده، کلی خوشگذرانی کند، در مخازن زباله سر و ته

 
شده و نانش را بین دورریز دیگران جست وجو می کند؟ 

 
به صورت سیستماتیک شاهد نقض این مقررات توسط پیمانکاران شهرداري هستیم 

اصلاً چرا کودکان زباله گرد؟ چرا در ایامی که همه براي فلان مساله و بهمان موضوع سیاسی و انتخابات و… سر و کله می شکنند باید
درباره کودکان کار و کودکان زباله گرد بنویسیم؟ این چند خط را با هم بخوانیم: «جلسات متعددي دو سال پیش با شهرداري تهران
در این زمینه داشته ایم. ریشه این موضوع باید خشک شود و این کار با تعهد پیمانکار نسبت به عدم استفاده از کودکان براي زباله
گردي است. ما چنانچه کودکان زباله گرد را مشاهده کنیم به شهرداري تهران گزارش می دهیم، شهرداري نیز در این زمینه ورود پیدا
کرده و تا جایی که توانسته است، اقدامات لازم را درخصوص عدم به کارگیري کودکان براي زباله گردي انجام داده است، اما گاهی
اوقات پیمانکاران تحت نظر شهرداري از این موضوع تخلف می کنند و از کودکان براي زباله گردي استفاده می کنند.» اینها را امین
شاهرخی، مدیرکل بهزیستی استان تهران دو روز پیش در ارتباط با ماجراي کودکان زباله گرد استان تهران گفت. مسأله اي که پیش
از این نیز شهرداري تهران نسبت به آن واکنش نشان داده بود، اما هیچ وقت به این سوالات پاسخ داده نشد یا گزارشی منتشر نشد که
اولاً، دقیقاً پیمانکاران حوزه پسماند، در چه پروسه اي و با چه قراردادي به زباله گردي مبادرت می کنند و ثانیاً، چرا از کودکان براي
این موضوع استفاده می کنند. هرچند پاسخ به این سوالات سخت نیست، وقتی استفاده از نیروهاي خارجی و اکثراً افغانستانی که
هنوز مدارك شناسایی هم ندارند به اندازه معرفی براي دریافت واکسن کرونا هم هزینه روي دست کارفرما و پیمانکار نمی گذارد،
استفاده از کودکان هم در همین راستا و به منظور کاهش هزینه ها توجیه پذیر به نظر می رسد. اما آیا قانون چنین اجازه اي را به



پیمانکاران زیرنظر شهرداري می دهد؟ نظارت هاي شهرداري ها بر پیمانکاران کجاي این پازل استثمار و سوءاستفاده آشکار قرار دارد؟
براي فهم بهتر مساله و اینکه دقیقاً ایراد کار کجاست، بد نیست به چند تصمیم و اظهارنظر، به علاوه برخی قوانین و موضوعات اشاره

 
کنیم. 

یکی از اولین اقدامات از باب مطالبه گري براي رسیدگی به وضعیت کودکان زباله گرد در شهرها، خصوصاً تهران، در سال 97 صورت
گرفت. شهریورماه سال 97 کمیسیون حقوق بشر کانون وکلا طی نامه اي به شوراي شهر تهران، ضمن هشدار نسبت به وضعیت
سلامت و امنیت کودکان کار در تهران، خواستار منع به کارگیري کودکان زباله گرد توسط پیمانکاران پسماند شهرداري شد. در
بخشی از این نامه آمده است: «چهره دهشتناك زباله گردي کودکان معصوم، هیچ گاه در بوته روزمرگی هاي زمانه، عادي سازي
نخواهد شد! همه شهروندان در قبال این رخداد دهشتناك نامبارك مسئولیت انسانی دارند و باید غیرت مدنی خود را ابراز کنند.
تکالیف نهادهاي مسئول به تبع اولی بر زمین مانده و انتظار تسریع در اقدام بایسته می رود. آسیب هاي اجتماعی تبعی، ضرورت
مداخله کنشمندانه و هدفمند شوراي محترم شهر را موجه می سازد. سکوت شوراي شهر، خلاف عهد نمایندگی شهروندان و میثاق
وجدانی اعضاي محترم تلقی می شود.» در ادامه این نامه با استناد به بندهاي قانونی مساله زباله گردي کودکان و به کارگیري آنها
توسط پیمانکاران حوزه پسماند مورد توجه و تذکر قرار گرفت. براي مثال نوشته شده است: «اصل چهل وسوم قانون اساسی جمهوري
اسلامی ایران بر منع بهره کشی از کار دیگران تاکید دارد. همچنین به کارگیري کودکان در مشاغل سخت مانند زباله گردي حسب
مواد 79 و 83 و 84 قانون کار و همچنین مقاوله نامه محو فوري بدترین اشکال کار کودك و آئین نامه اجرایی آن و ماده 32 پیمان
نامه حقوق کودك غیرقانونی و ممنوع است. لکن متأسفانه به صورت سیستماتیک شاهد نقض این مقررات توسط پیمانکاران شهرداري
هستیم.» یا در ادامه نامه آمده است: «کمیسیون حقوق بشر کانون وکلاي دادگستري مرکز ضمن نگرانی از روند رو به رشد جذب
کودکان در زباله گردي و تعدد حوادث ناگوار، با توجه به نقش ذاتی شوراي شهر حسب اصل صدم قانون اساسی و وظایف مصرح
شوراها طبق بندهاي 2 و 3 و 4 و 18 ماده 71 قانون شوراها و تاکید بر نقش نظارتی شورا نسبت به تخلفات صورت گرفته از سوي
شهرداري و سازمان ها و شرکت هاي وابسته به آن، درخواست اتخاذ تصمیم قانونی آن شورا در موضوع کودکان زباله گرد را دارد.» با
این اوصاف اما حدود سه سال زمان برد تا اینکه بالاخره سومین شهردار دوره پنجم مدیریت شهري تهران نسبت به مساله واکنش

 
نشان داد. 

 
بخشنامه اي که هیچ وقت اجرایی نشد! 

25 خردادماه سال 99 به مناسبت 12 ژوئن به عنوان روز جهانی «منع کار کودك» بالاخره شهرداري تهران تکانی به خودش داد و
تصمیمی براي رسیدگی به ماجراي کودکان زباله گرد گرفت و طی آن پیروز حناچی با صدور یک بخشنامه هشت بندي خواهان
رسیدگی سریع به وضعیت این کودکان شد. براساس این بخشنامه: «هرچند مقابله مؤثر با کار کودکان در شهرداري تهران از طریق
درج الزامات قانونی منع به کارگیري کودك از سوي پیمانکاران در نظام نامه هاي فنی و اجرایی و نظارت بر عملکرد پیمانکاران و
همچنین ارائه خدمات کاهش آسیب به کودکان کار در سطح شهر تهران مورد توجه قرار گرفته است، اما با توجه به اهمیت موضوع و
لزوم اجراي کامل قوانین، تاکید می شود شهرداران مناطق 22 گانه با همکاري معاونت خدمات شهري و محیط زیست، معاونت امور
اجتماعی و فرهنگی و سازمان بازرسی با تشدید نظارت بر عملکرد پیمانکاران و اجراي دستورالعمل زیر، از هرگونه به کارگیري کودکان

 
از سوي پیمانکاران جلوگیري کنند. 

1- معاونت خدمات شهري با همکاري مناطق شهرداري موظف است نسبت به اجراي طرح کاهش پسماند و نیز اصلاح شیوه جمع

 
آوري زباله اقدام کند تا زمینه شکل گیري زباله گردي از میان برود. 

2- شهرداران مناطق 22 گانه موظف هستند مطابق نظام نامه هاي فنی و اجرایی جمع آوري پسماند و قراردادهاي موجود، از طریق



 
نظارت بر عملکرد پیمانکاران پسماند و برخورد با متخلفان، از به کارگیري کودکان در این فرآیند در هر شکل آن جلوگیري کنند. 

3- در فرآیند اجراي این بخشنامه، هرگونه برخورد با کودکان کار و زباله گرد ممنوع بوده و منع کار کودکان صرفاً از طریق برخورد با
پیمانکاران متخلف و سایر عوامل به کارگیرنده کودکان در حوزه خدمات شهري ازجمله جمع آوري پسماند صورت خواهد گرفت.
معاونت امور اجتماعی و فرهنگی با استفاده از ظرفیت سمن هاي فعال در حوزه کار کودك و سازمان بازرسی شهرداري تهران موظف

 
هستند هرگونه تخطی از این اصل را رصد و گزارش کنند. 

4- سازمان بازرسی موظف است علاوه بر بررسی موانع اجراي این بخشنامه در ارکان مختلف شهرداري و پیشنهاد راهکارهاي لازم،
گزارش هاي هفتگی از تعداد تخلفات صورت گرفته را به تفکیک مناطق ارائه کند. این گزارش در ارزیابی عملکرد مناطق شهرداري

 
لحاظ شده و با هرگونه قصور و مسامحه در این خصوص برخورد خواهد شد. 

5- با توجه به انتظارات افکار عمومی، مرکز ارتباطات و امور بین الملل، سازمان زیباسازي و مؤسسه همشهري موظف هستند با
هماهنگی معاونت امور اجتماعی و فرهنگی نسبت به اطلاع رسانی لازم به شهروندان درمورد اهتمام جدي شهرداري براي پایان دادن

 
به کارگیري کودك از سوي پیمانکاران به ویژه در فرآیند جمع آوري زباله اقدام کنند. 

6- با توجه به نقش مشارکتی و نظارتی شهروندان، سازمان بازرسی با همکاري سازمان فناوري اطلاعات و ارتباطات موظف هستند
بستر لازم براي اخذ گزارش هاي مردمی از موارد به کارگیري کودکان توسط پیمانکاران را از طریق سامانه 137 و سایر کانال هاي

 
ارتباطی فراهم کنند. 

7- معاونت امور اجتماعی و فرهنگی موظف است با استفاده از ظرفیت مشارکت هاي مردمی و سازمان هاي مردم نهاد، همکاري سایر
نهادها و اتخاذ تمهیدات لازم نسبت به افزایش خدمات اجتماعی و حمایتی به کودکان منع شده از کار و خانواده هاي آنان در حد

 
امکان اقدام کند. 

8- معاونت خدمات شهري و معاونت امور اجتماعی و فرهنگی موظف هستند سازوکارهاي لازم را براي همکاري با سایر نهادهاي ذي

 
ربط در جهت تسهیل اجراي این بخشنامه فراهم کنند.» 

تیرماه 99 و بعد از ابلاغ این بخشنامه، بازار اظهارنظرها و حریف طلبیدن هاي سازمان هاي زیرمجموعه شهرداري آغاز شد. سازمان
بازرسی شهرداري تهران به عنوان یکی از اصلی ترین و اولین مراجع نظارت و اجراي این بخشنامه اعلام کرد: «در ابتدا نظارت جدي
بازرسان مناطق بر عدم به کارگیري کودکان در سطح مناطق 22 گانه و ارائه گزارش هفتگی به صورت منظم در دستور کار بازرسان
قرار دارد. محور بعدي وظایف بازرسی را نظارت بر اقدامات حمایتی معاونت امور اجتماعی و فرهنگی درخصوص این کودکان و وضعیت
معیشتی، بهداشتی، آموزشی و… آنهاست. نظارت بر روند موضوع کاهش مخازن زباله در سطح مناطق که براساس آئین نامه ابلاغی

 
تعداد این مخازن تا خرداد 1400 باید به نصف برسد از دیگر وظایف بازرسان این سازمان است.» 

در ادامه ابلاغ بخشنامه جوادي یگانه، معاون فرهنگی و اجتماعی شهرداري تهران که این طرح پیشنهاد معاونت وي بوده به تشریح
راهکار اجراي این بخشنامه می پردازد و می گوید: «بررسی ها نشان داد معمولاً این کودکان در جمع هاي کوچک خانوادگی کار می
کنند و معمولاً از کشور افغانستان و از شهر هرات آمده اند که براساس روابط خانوادگی در گاراژها و گودهاي خارج از تهران دور
یکدیگر جمع شده و مشغول زباله گردي هستند و همچنین بررسی ها نشان می دهد این افراد معمولاً ظهرها سوار خودرو شده و به
تهران می آیند و هر پنج تا شش خیابان در اختیار یک گروه است که موظف هستند مخازن این خیابان ها را گشته و پسماند خشک



آن را بردارند و معمولاً تا ساعت 12 تا دو بامداد نیز فعال هستند و بعد از آن به همراه زباله هایشان توسط خودروهاي پوشیده شده به
گاراژها برگردانده می شوند و صبح ها نیز به تفکیک زباله مشغول هستند. شهرداران مناطق باید با پیمانکارانی که از کودکان استفاده
می کنند، برخورد کنند و هر مخزنی یک کد دارد که شهروندان می توانند درصورت مشاهده کودکان زباله گرد با 137 تماس گرفته و
گزارش دهند و شهرداران مناطق نیز باید با پیمانکاران شان که از کودکان استفاده می کنند برخورد کنند و این موضوع در ارزیابی

 
شهرداران مناطق لحاظ می شود.» 

حالا حدود یک سال از ابلاغ این بخشنامه می گذرد، اما جز چند مصاحبه و اظهارنظر که به آن اشاره کردیم، خروجی همان بود که
بالاتر از زبان مدیرکل بهزیستی استان تهران به آن اشاره کردیم. نه گزارش مدونی ارائه شده و نه مشخص شده است که آن بخشنامه
تا چه حد مؤثر بوده است. منتها کافی است کمی در شهر قدم بزنید و کمی هم توجه تان را به مخازن زباله موجود در سطح شهر

 
جلب کنید. خروجی بخشنامه قابل مشاهده است! 

 
هم پیمانکار تخلف کرده و هم شهرداري قصور؛ دادستانی می تواند ورود بکند 

تجربه و شواهد نشان داده اند، با قانون و بخشنامه، همین طور خالی خالی، کاري از پیش نمی رود. خریدوفروش زباله و اساساً پدیده
زباله گردي، هم براي زباله گرد و هم براي پیمانکار و منتفع نهایی، پروسه سودآوري است. مادامی که این ماجرا با نظارت هاي سنگین
و قطع پیمانکاري، حداقل پیمانکاري با این شکل و شمایل همراه نباشد، نمی توان امید به اصلاح و بهبود وضعیت داشت. بااین همه به
منظور تحلیل وضع موجود و ارائه راهکار، هم از منظر حقوقی با یک حقوقدان، هم از منظر اجتماعی با یک جامعه شناس و از منظر

 
اجرایی و شهري با یک عضو شوراي شهر گفت وگو کردیم. هرکدام به تشریح وضع موجود و ارائه راهکار پرداختند. 

رسول کوهپایه زاده، حقوقدان و وکیل پایه یک دادگستري در ارتباط با ابعاد حقوقی ماجراي زباله گردي کودکان گفت: «پدیده
کودکان کار و سوءاستفاده از وضعیت خاص این کودکان یک واقعیت دردناك و انکارناپذیر است. ما سال هاست با این قضیه گریبانگیر
هستیم و البته در حوزه تقنین هم اتفاقاتی افتاد اما نهایتاً یک قانونی در سال 99 تصویب شد، به اسم قانون «حمایت از حقوق اطفال
و نوجوانان» این قانون خیلی قانون حمایت گرایانه اي است و واقع بینانه آمده و این مسائل و مشکلات را بررسی کرده و راهکار داده و
ضمانت اجرایی هم دارد. کودکان کار دچار اشکال متفاوتی از آسیب هاي جسمی، روحی و رشدي می شوند. یعنی هم از محیط
آموزشی دور می مانند و دچار یک سري بحران هاي مزمن هویتی می شوند، از اقتضائات دوران کودکی خودشان عقب می مانند و
دچار انواع بهره کشی هاي جسمی و جنسی می شوند. درواقع این قضیه یک مقداري معلول سیاست هاي پولی سازي نظام آموزش
وپرورش است که درواقع در تقابل با حق تحصیل قرار می گیرد. اما به لحاظ قانونی، براساس ماده 2 کنوانسیون حقوق کودك که ما به
آن پیوسته ایم، کودك باید دربرابر هرکاري که سلامت و رشد او را تهدید می کند، حمایت شود و ما باید در این راستا قوانین لازم را
تصویب کنیم. بند 3 ماده 10 میثاق بین المللی حقوق اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی درخصوص حمایت از کودکان دربرابر مشاغل
سخت و زیان آور مواردي را اعلام کرده، ازجمله ممنوعیت اشتغال اطفال در مشاغلی که به اخلاق و سلامت آنها لطمه می زند.
مستحضر هستید که جمهوري اسلامی ایران هم به این میثاق پیوسته است. در حقوق کار هم باز ما ممنوعیت اشتغال کودکان زیر 15
سال را داریم. جریمه و حتی بحث حبس براي کسانی که در این سنین کودکان را به کار گرفته اند درنظر گرفته شده است. اما به
صورت مشخص اگر متمرکز شویم روي قانون حمایت از اطفال و نوجوانان که بعد از دو دهه به سرانجام رسید و تصویب شد، این
قانون جامعی است با رویکرد اجتماعی و با این رویکرد تمام اقشار کودکان ازجمله کودکان کار و خیابان را مورد حمایت قرار می دهد.
یکی از ویژگی هایی که این قانون دارد توجه به گروه هاي متنوع جامعه مورد هدف است و بهره کشی اقتصادي از کودکان را مورد
اشاره قرار داده و آن را محکوم کرده، درواقع هرنوع آسیب به سلامت جسمی، روانی، اجتماعی، اخلاقی، امنیت، و… محکوم کرده و
وضعیت آموزشی آنها را مورد بررسی و حمایت قرار داده است. اما به طور مشخص در ارتباط با مسئولیت نهادهاي متولی و مربوطه در
این حوزه، این قانون یک سري وظایفی را برعهده وزارت کار گذاشته است. از این وزارتخانه خواسته شده است تا بر اماکن کار جهت



پیشگیري و مقابله با آزار و بهره کشی از اطفال و نوجوانان نظارت داشته باشد و همچنین یک پوششی براي مشاغل نوجوانان درنظر
بگیرد. در ادامه یک سري وظایف را برعهده وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی قرار داده و این وزارتخانه را مکلف کرده است که
دستورالعمل هاي بهداشت کار و مراقبت پزشکی را براي انطباق شرایط کار کودکان با استانداردهاي موجود درنظر بگیرد و نسبت به
پذیرش و درمان فوري اطفال و نوجوانان آسیب دیده اقدام کند و موارد مشکوك به آزار را به مراجع قضائی اعلام کند. درخصوص
وزارت آموزش وپرورش هم تکالیفی را برشمرده است. وزارت مزبور را مکلف کرده است که موارد عدم ثبت نام و موارد مشکوك به
ترك تحصیل اطفال و نوجوانان را به سازمان بهزیستی یا دفتر حمایت از اطفال و نوجوانان قوه قضائیه اعلام کند. به طور مشخص این
وظایف و تکالیف برعهده این نهادهایی که گفتم، گذاشته شده و درعین حال در مواردي هم اعلام شده است هرکجا که گزارشی دال
بر سوءاستفاده از کودکان و اطفال و نقض این قوانین و مقررات به چشم می خورد حتماً باید به قوه قضائیه گزارش شود. با توجه به
این قانونی که الان داریم و به طور مشخص مورد سوال شما، قطعاً پیمانکاران شهرداري دارند تخلف می کنند، یقیناً شهرداري در
انجام وظایف خود مبنی بر نظارت بر پیمانکارش قصور و اهمال کرده و این موارد جداي از بحث حقوقی واجد جنبه کیفري هم هست
و از باب وظیفه قانونی دقیقاً دادستانی می تواند به ماجرا ورود بکند. ما هم بستر قانونی اش را داریم، دادستانی در راستاي اجراي این
قوانین که گفتم، و در راستاي تکلیف به عنوان حراست و حمایت از حقوق عامه مرجع قضائی می تواند در این خصوص ورود پیدا بکند

 
و وظیفه قانونی اش را انجام دهد.» 

 
اداره پسماند به جاي پیمانکاري ساماندهی پسماند را خود به عهده بگیرد 

در ادامه ابتدا امیر خراسانی در یک گفت وگوي کوتاه در ارتباط با این وضعیت زباله گردي کودکان در شهر، گفت: «ماجراي زباله
گردي کودکان مثل کارکردن کودکان در کارگاه ها نیست که ناظر در موعد معینی یا به صورت سرزده به آنها نظارت کند. این
کودکان در تمام شهر و در نقاط مختلف هستند و نظارت کردن بر آنها کار ساده اي نیست. این نیروي کار کودك، در تمام شهر پخش
است. تنها راهی که می توان با اجراي آن جلوي این اتفاق را گرفت این است که اداره پسماند خود عهده دار این اجرا شود و از حالت
پیمانکاري خارج شود. آن وقت مشخص می شود چه کسانی مشغول این کار هستند و چه سن و سالی دارند و اهل کجا هستند و….
درغیر این صورت مادامی که توزیع این کودکان این طور در شهر پخش وپلا است نمی توان انتظار نظارت داشت. مضاف بر اینها از
شهرداري که نمی شود انتظار ساماندهی این کودکان را داشت. اولین بارش نیست که شهرداري از این کارها می کند. شهرداري اي که
به پاکبان افغانستانی واکسن نمی زند، می خواهد دوره بیفتد و کودکان زباله گرد را جمع کند؟ در نقض حقوق اتباع و کودکان کار که
شهرداري شهره است! شهرداري هیچ آمار و اطلاعاتی در ارتباط با کودکان کار، کارتن خواب ها، زباله گردها و... ندارد. آقاي جوادي
یگانه می گوید 10 هزار کارتن خواب در تهران داریم، مشاورش می گوید 18 هزار کارتن خواب داریم! دو نفر در یک سازمان

 
آمارهایشان 8 هزار نفر با هم اختلاف دارد! آن وقت چطور می خواهند وضعیت را سامان بدهند؟» 

 
شواهد موجود در شهر باید منطبق با دستورات روي کاغذ باشد 

در پایان هم الهام فخاري، نایب رئیس کمیسیون اجتماعی و فرهنگی شوراي شهر تهران در ارتباط با کودکان زباله گرد گفت: «شوراي
شهر نسبت به این مساله حساسیت دارد و ما بارها گفته ایم که نظارت بر پیمانکار وظیفه شهرداري است. بخشنامه اي هم شهردار
تهران مبنی بر ممنوعیت به کارگیري کودکان در این طور مشاغل ابلاغ کردند و سازمان خدمات و پایش هاي اجتماعی باید نسبت به
این مساله پاسخگو باشد که چطور پیش رفته است. پیگیري اي که ما داشتیم این بود که اگر پیمانکاري تخلف کرد و از کودکان در
امر زباله گردي استفاده کرد، باید جریمه ها بازدارندگی لازم را داشته باشد و دیگر ما شاهد این مساله در سطح شهر نباشیم. باید
تبعات این مساله براي پیمانکار سنگین باشد تا هم براي خودش و هم دیگران عبرت آموز باشد. گزارشی که به ما دادند این بود که
پیمانکارانی که چنین تخلفی داشتند از قرارداد با شهرداري منع شده و جریمه شده اند و…. منتها آن چیزي که کف شهر درحال رخ

دادن است باید منطبق با چیزي باشد که روي کاغذ نوشته شده است.»





هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق

دارد

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1400/02/20

رئیس جمهور در ادامه با اشاره به قالب بندي هاي ایجاد شده در روزهاي اخیر با موضوع «میدان» و «دیپلماسی»، خاطرنشان
کرد: هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد و آنچه تا امروز ما را از همه کوره راه

ها دور نگه داشته و همه را در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و ...

حجت الاسلام حسن روحانی بعد از ظهر دیروز دوشنبه در دیدار جمعی از خانواده هاي معظم شهدا، جانبازان و ایثارگران، با
بیان اینکه شهیدان و خانواده معظم شهدا سرمایه هاي معنوي و نمادین کشور هستند، گفت: دیدار با خانواده مکرم شهدا، جانبازان و
ایثارگران علاوه بر پشتگرمی، روحیه و انگیزه خدمت را براي ما دو چندان می کند. روحانی با تاکید بر اینکه نباید اجازه دهیم میان
ارزش هاي شهدا و خانواده هاي معظم آنان با ارزش هاي اجتماع و معیارهاي زندگی مردم، تقابل و دوگانگی ایجاد شود، اظهار داشت:
شهدا و ایثارگران و خانواده هاي آنان متعلق به همه مردم هستند و به جناح خاصی تعلق ندارند، کسانی هم که تلاش می کنند تا این

 
عزیزان را مصادره به مطلوب کنند، آغشته و آلوده به انگیزه هاي سیاسی بوده و خیرخواه نیستند. 

رئیس جمهور در ادامه با اشاره به قالب بندي هاي ایجاد شده در روزهاي اخیر با موضوع «میدان» و «دیپلماسی»، خاطرنشان کرد: هم
میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد و آنچه تا امروز ما را از همه کوره راه ها دور نگه داشته

 
و همه را در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و خواهد بود. 

روحانی همچینن با بیان اینکه جامعه در هر شرایطی نیازمند زنده بودن روح فداکاري، ترجیح منافع عمومی بر منافع فردي و برتري
خیرخواهی عمومی بر خودخواهی است، بر ضرورت ترویج و تقویت فرهنگ فداکاري، ایثار و شهادت در جامعه بویژه در میان جوانان

 
کشور تاکید کرد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه امروز انقلابی بودن، قدم برداشتن در مسیر پرکردن هرگونه شکافی میان ارکان نظام، دولت – ملت و میان

 
اقوام ایرانی است، گفت: هرگونه تلاش در مسیر ایجاد شکاف خواسته یا ناخواسته هیچ نسبتی با ارزش هاي انقلاب ندارد. 

روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام کشور در شرایط حساس و خطیر کنونی، گفت: در شرایط امروز کشور که آمیخته با
تهدید و فرصت است، هیچ عذري براي تفرقه و ایجاد گسست در صف واحد ملت و دولت پذیرفته نیست و وظیفه اي به نام تخطئه

 
کردن و برچسب زدن به دیگران در فرهنگ ایثارگري وجود ندارد. 

رئیس جمهور در ادامه با اشاره به اقدامات مهم انجام شده در مورد خانواده معظم شهدا و ایثارگران در دولت تدبیر و امید، از اجراي
قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران، پرداخت قریب به 14 هزار میلیارد تومان از معوقات ایثارگران، حل مشکل مسکن و اشتغال
ایثارگران و اولویت دادن به واکسیناسیون ایثارگران در ایام شیوع ویروس کرونا به عنوان اقداماتی که با هدف خدمت رسانی شایسته

 
به ایثارگران در این دولت انجام شده است، نام برد. 

وي در پایان تاکید کرد: اگر دشمنان ایران بویژه آمریکایی ها توان درك و فهم روحیه ایثار و شهادت نزد ملت ایران را داشتند،؛ هیچ
گاه ایران اسلامی را تهدید نمی کردند به همین خاطر باید با حفظ اصول و ارزش ها و موازین خودمان، افکار عمومی دنیا را تحت تاثیر

قرار دهیم و این هدف نه با انزواي سیاسی که تنها از طریق گفت و گو و همکاري با دنیا به دست خواهد آمد.



مشکل اصلاح طلبان؛ شروط قانونی انتخابات یا نامزدهاي تکراري و بی

کیفیت؟!

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1400/02/20

 
سرویس سیاسی ـ 

مدعیان اصلاحات که در سال 92 و 96 چک تقلبی و بی محل براي مردم کشیدند و مسبب تورم هاي 600 تا 800 درصدي، چند
برابر شدن تأثیر تحریم ها و بر باد رفتن فرصت خنثی سازي تحریم هستند، به جاي احساس شرمندگی و تقاضاي بخشش از پیشگاه
ملت دست پیش می گیرند و جوري حرف می زنند که انگار از مریخ فرود آمده اند! آنها مصوبه قانونی شوراي نگهبان براي ساماندهی
وضعت ثبت نام انتخابات ریاست جمهوري را خلاف قانون اساسی جا می زنند در حالی که مشکل آنها بی کفایتی، بی کارنامگی،
ناکارآمدي، نفوذ زدگی، بحران زدگی و عاملیت و سبب سازي در فساد، گرانی، رکود، تحریم و ترور و نامزدهاي تکراري و بی کیفیت

 
است. 

ثبت نام داوطلبان انتخابات ریاست جمهوري از امروز آغاز می شود. شوراي نگهبان اخیرا با اصلاح مصوبه سال 1396 خود درباره
تعیین معیارهاي لازم براي تشخیص رجل سیاسی، مذهبی نامزدهاي ریاست جمهوري، خلأ قانونی را که منجر به ثبت نام هاي تعجب
آور و زائد شده بود، برطرف کرد و وضعیت ثبت نام انتخابات ریاست جمهوري را که قبلاً چندان معیار محسوس و قابل اندازه گیري

 
نداشت، سازماندهی کرد. 

در سیاست هاي کلی انتخابات تعریف و اعلام معیارها و شرایط لازم براي تشخیص رجل سیاسی، مذهبی و مدیر و مدبر بودن
نامزدهاي ریاست جمهوري برعهده شوراي نگهبان گذاشته شده و اقدام شوراي نگهبان بر اساس همین سیاست ها که دي ماه 1395

 
از سوي رهبر معظم انقلاب ابلاغ شد، صورت گرفت و پشتوانه اصل 110 و 115 قانون اساسی را نیز داشت. 

با این حال، طیف مدعی اصلاح طلبی در اوج شانتاژ و جنجال، مصوبه شوراي نگهبان را اقدامی خلاف قانون اساسی معرفی کرد.
وضعیت آشفته و مختل این طیف نشان می دهد، مشکل آنها بی کفایتی، بی کارنامگی، ناکارآمدي، نفوذ زدگی، بحران زدگی و عاملیت
و سبب سازي در فساد، گرانی، رکود، تحریم و ترور است نه ساماندهی وضعیت ثبت نام ها. اصلاح طلبان مدت هاست دچار بحران

 
هویت و فقدان تئوریک هستند و به جنگ روانی روي آورده اند. 

گروه موسوم به نهاد اجماع ساز اصلاح طلبان 14 نفر را به عنوان نامزد محتمل اصلاحات اعلام کرده که تعدادي از آنها محکومان و

 
متهمان امنیتی هستند که از اساس قابلیت کاندیداتوري را به لحاظ قانونی ندارند. 

آفتاب یزد اخیرا در گزارشی نوشت: «بسیاري از تحلیلگران حتی اصلاح طلب بر این عقیده بودند که اصلاحات براي ریاست جمهوري
شانسی ندارند چون در رئیس جمهور شدن حسن روحانی، نقشی فراتر از حامی برعهده داشته اند. در کنار این تحلیل ها، اندك اندك
نارضایتی ها از برخی جدایی طلبی ها، تکروي ها و بر طبل خویش کوبیدن ها نیز به نارضایتی هاي عملکردي و معیشتی اضافه شد و
همگان متوجه شدند برخی انتقادها از دولت روحانی در لایه هاي جامعه دچار نوعی بدبینی شده است که نمی شود یک روز حامی بود
و حالا تبري جست از همان دولتی که با حمایت اصلاح طلبان روي کار آمده بود... در حال و هواي انتخابات 1400 این چنین به نظر
می رسد که اصلاح طلبان در سیطره چنددستگی و تشتت با فاصله گرفتن از نهاد اجماع ساز، یکی یکی در حال چهره رو کردن

 
هستند.» 

اما زهرا شجاعی، عضو نهاد اجماع ساز اصلاح طلبان گفته است: اگر اصلاح طلبان رأي بیاورند، حتما از جهانگیري، زنگنه، ربیعی و

 
آخوندي استفاده می کنند! 

 
معناي این حرف آن است که گزینه هاي مدنظر اصلاح طلبان، همان عاملان و مسببان تحمیل وضعیت فاجعه بار به مردم هستند. 

اسحاق جهانگیري، معاون اول رئیس جمهور و محمدرضا عارف جزو فهرست نامزدهاي طیف اصلاحات هستند و حال آنکه این طیف



در سال 92 عارف و در سال 96 جهانگیري را درون گود رقابت داشتند اما هر دو بار طبق نظرسنجی ها اطمینان پیداکردند نامزد آنها
8 تا 10 درصد رأي بیشتر ندارد و به همین دلیل آنها را کنار گذاشتند و وادار به انصراف کردند و روحانی را ترجیح دادند. جهانگیري
به عنوان معاون اول روحانی در عملکرد دولت شریک است، به ویژه در واگذاري و حیف و میل 18 میلیارد دلار ارز دولتی که به دلار
جهانگیري معروف شد. روحانی و جهانگیري و آخوندي از جمله افرادي هستند که ادعا کردند اگر دولت نبود، قحطی می شد! این
حرف باطل و نسنجیده و واهی در حالی است که شرایط کشور با وجود تحریم ها، بسیار بهتر از تصویر سیاه ترسیمی از سوي افراد
مذکور بوده است زیرا به عنوان مثال دولت آنقدر ذخایر ارزي داشت که یک نوبت 18 میلیارد دلار و نوبت دیگر حدود 30 میلیارد دلار
را یا مستقیماً به قیمت 4200 تومان خرج کرد و یا به کسانی (رانت خوار و سودجو) به اسم واردات اختصاص داد که یا اصلا کالا وارد
نکردند، یا وارد کردند و به قیمت آزاد فروختند! همچنین است حراج 60 تن طلا، حقوق هاي نجومی، واگذاري کارخانه هاي دولت با

 
ثمن بخس به نورچشمی ها و... 

اینها که امروز سر مردم منت می گذارند و ادعا می کنند نگذاشتیم در کشور قحطی شود، در انتخابات وعده می دادند چنان رونق
اقتصادي به وجود بیاورند که مردم از پول یارانه بی نیاز شوند! اقتصاد رونق پیدا کند و چرخ هاي آن بچرخد و رئیسی رأي بیاورد، دلار

 
5 هزار تومان می شود و پراید 40 میلیون تومان! 

جهانگیري به ویژه در جریان تبلیغات و مناظره هاي انتخاباتی سال 96 به شدت پوپولیستی و تبلیغاتی حرف می زد و ادعا می کرد
دولت روحانی وضعیت اقتصادي را گل و بلبل کرده و در ادامه بهتر خواهد کرد، در حالیکه این دولت بدترین آمار و شاخص هاي

 
اقتصادي چند دهه اخیر را رکورددار است. 

 
جهانگیري چه کاري می خواهد انجام دهد که الان نمی تواند؟ 

سایت عصر ایران، از سایت هاي حامی دولت و اصلاح طلبان نوشته بود: برخی از آنها (اصلاح طلبان) به دنبال جهانگیري هستند و فکر
می کنند معاون اول دولت دوازدهم می تواند کشتی طوفان زده را به ساحل آرامش برساند. از این جمع باید پرسید در صورت پیروزي

 
جهانگیري در انتخابات، او چه کاري انجام می دهد که الان نمی تواند انجام بدهد؟ 

 
ما اصلاح طلبان یادمان رفته که باید پاسخگو باشیم نه پرسشگر 

در ادامه این مطلب آمده بود: اسحاق اصلاح طلبان الان معاون اول دولت روحانی است و حتما باید در کارزار انتخابات پاسخگوي
عملکرد خود و دولتی که در آن مسئولیت داشته است باشد. به نظر می رسد اصلاح طلبان یک نکته مهم را فراموش کرده اند و آن

 
هم به این معناست که در انتخابات پیش رو، چندان نمی توانند سؤال کننده باشند و بیشتر باید پاسخگو باشند. 

 
اصلاح طلبان چه بخواهند چه نخواهند روحانی به پاي آنها نوشته شده است 

عصر ایران افزوده بود: آنها چه بخواهند چه نخواهند روحانی به پاي آنها نوشته شده است. مردم به حرف اصلاح طلبان به «شیخ

 
دیپلمات» راي دادند... بهتر نیست تا قبل از اینکه مورد سؤال قرار بگیرند، خود سؤال کنند و پاسخ بدهند؟ 

 
چرا فکر می کنیم مردم در انتخابات 1400 به یک اصلاح طلب راي می دهند؟! 

در بخش دیگري از این مطلب آمده بود: چرا فکر می کنیم این مردم در انتخابات 1400 به یک اصلاح طلب راي می دهند؟ اصلاح
طلبان در سال هاي پیش رو باید کمی بیشتر فکر کنند. نمی شود شعار داد و وقتی در قدرت بود به آنها عمل نکرد. حاصل این رفتار

 
می شود آنچه که می بینیم. 

 
کارگزاران و مشارکت تمام شده اند 

 
به این موارد نیز توجه کنید: 

عبداالله ناصري، عضو شوراي سیاست گذاري اصلاح طلبان: دوره ظریف و جهانگیري و عارف و لاریجانی براي نامزدي در انتخابات

 
ریاست جمهوري تمام شده است. 

صادق زیباکلام: در واقع کارگزاران همان قدر زنده است که جبهه مشارکت یا سازمان مجاهدین انقلاب اسلامی زنده اند... هیچ کس به

 
جهانگیري و محسن هاشمی رأي نمی دهد. 

 
مهدي آیتی، فعال اصلاح طلب: هر کسی بیاید من تقریبا اطمینان دارم که در 1400 اصولگرایان برنده خواهند شد. 

عباس آخوندي، وزیر مستعفی راه و شهرسازي دیگر عضو فهرست نامزدهاي مدعیان اصلاحات است که مرتکب ترك فعل و



سوءمدیریت شده است. رسانه ها و نشریات زنجیره اي پس از استعفاي این وزیر ناکارآمد به شکل نوبتی به تطهیر و تمجید از وي می
پردازند، در حالیکه آخوندي در دوره تصدي وزارت راه و شهرسازي تکالیف اصلی قانونی خود در حوزه مسکن را روي زمین گذاشت و
با بی اعتنایی به عرصه مسکن، بستر جهش قیمت آن را فراهم کرد و به عدم رونق مشاغل و بیکاري ضریب داد. وي مسبب از
کارافتادن چرخ صدها شاخه شغلی و صنعتی مرتبط با بخش مسکن، تعمیق رکود، افزایش افسارگسیخته قیمت آن و در تنگنا قرار

 
دادن اقشار جامعه است. 

 
ایجاد اشتغال وزارت کار براي اعضاي ستاد انتخاباتی روحانی 

یا محمد شریعتمداري، وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی که قبلاً رئیس ستاد انتخاباتی روحانی در انتخابات 96 و سپس وزیر صمت
شد، در آستانه استیضاح و برکناري در مجلس دهم قرار داشت اما توسط روحانی به عنوان وزیر رفاه و کار معرفی شد و راي اعتماد
گرفت! چه در سال 92 و چه در سال 96، وزارت صنعت، معدن و تجارت، به روساي ستاد انتخاباتی روحانی (نعمت زاده و محمد
شریعتمداري) سپرده شد و حوزه انحصاري خودرو تبدیل به حیاط خلوت برخی تخلفات شد. چندي پیش نیز به کارگیري اعضاي

 
ستاد انتخاباتی روحانی در شستا افشا شد. 

علی خضریان، نماینده مردم تهران در مجلس در مصاحبه با خبرگزاري دانشجو گفته بود: در حالی که کشور در شرایط اقتصادي
سختی به سر می برد؛ در ایامی که بیماري کرونا به بسیاري از شغل ها آسیب وارد کرده و باعث تعطیلی مشاغل و بیکاري افراد زیادي
شده، اسناد و مدارك نشان می دهد شماري از اعضاي ستاد انتخاباتی آقاي روحانی با دستور معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در
شرکت هاي زیرمجموعه شستا به کارگیري شده اند، این در حالی است که آمار ها نشان می دهد حدود 30 درصد از جوانان کشور

 
بیکار هستند که بسیاري از این جوانان تحصیلکرده و متخصص، می توانستند واجد شرایط جذب در برخی شرکت هاي دولتی باشند. 

وي افزوده بود: آقاي شریعتمداري به عنوان وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی؛ که متولی اشتغال در کشور است چه پاسخی به خیل
جوانان بیکار در کشور خواهد داشت و این اقدام خود را چگونه توجیه می کند؟ در چنین شرایطی که مسائل اقتصادي اولویت اول
کشور است و اقشار مختلف مردم با مشکلات عدیده معیشتی و بیکاري دست و پنجه نرم می کنند، با پشتوانه کدام تصمیم کارشناسی
شده در سال پایانی دولت اقدام به معرفی جوانان عضو ستاد انتخاباتی آقاي روحانی جهت عضویت در هیئت مدیره شرکت هاي بزرگ
اقتصادي کرده اند؟ به استناد لیست ها و مدارك موجود این افراد با امضاي معاون وزیر به شستا معرفی شده اند. موضوع دیگر، واردات
غیرقانونی 6481 خودرو به کشور در زمانی است که محمد شریعتمداري تصدي وزارت صمت را داشت. طبق اطلاعیه وزارت صنعت،
معدن و تجارت، 6481 خودرو با تخلف واردکنندگان و سامانه ثبت سفارش، به گمرکات کشور وارد شده است. محسن هاشمی، رئیس

 
شوراي شهر تهران دیگر عضو فهرست مذکور است که گفته بود در دوره جدید حتی یک کیلومتر مترو در تهران ساخته نشده است. 

 
69 هزار راي؛ سند مردودي اصلاح طلبان 

ائتلاف مدعی اصلاحات و اعتدال در دولت و مجلس، کارنامه اي به شدت مردود داشت که در 69 هزار راي مجید انصاري در انتخابات
مجلس بازتاب دارد. طیف اصلاحات با اینکه در انتخابات مجلس، حضور چشمگیر داشت اما مردم آنها را به عنوان نماد ناکارآمدي

 
تشخیص داده و از این طیف روبرگرداندند. 

طیف مدعی اصلاحات ـ اعتدال پس از روي کار آمدن در سال 92 چک تقلبی و بی محل براي مردم کشیدند و مدعی حل همه
مشکلات به واسطه اعتماد و بستن با آمریکا شدند اما تورم هاي 600 تا 800 درصدي را به مردم تحمیل کردند، 700 تحریم
پیشابرجامی را به بیش از 1500 تحریم پسابرجامی اوباما و ترامپ تبدیل کردند، رکورد هاي تورم و رکود و ضریب جینی و نقدینگی را
شکستند. در مدیریت برجامی مدعی اصلاحات ـ اعتدال ضمن تمسخر توانمندي هاي داخلی، اقتصاد کشور به سمت وابستگی بیشتر
به درآمد نفتی سوق داده شد، فرصت خنثی سازي تحریم بر باد رفت و تأثیر تحریم ها چند برابر شد. طیف مدعی اصلاحات متهم

 
هستند که با سوءمدیریت و آرزواندیشی خود موجب ماندگاري و تشدید تحریم ها و آثار مخرب آن شده اند. 

آنها می توانستند اقدامات مهمی را در داخل و خارج انجام دهند و تحریم ها و آثار مخرب آن را بی اثر کنند اما عامل بزك آمریکا،
اعتماد و اتکاء به دشمن، به تعلیق و انتظار بردن اقتصاد، به تعطیلی کشاندن کارخانه ها، فرصت سوزي پاي وعده هاي پوچ غرب،
بزرگنمایی تحریم، جار زدن ضعف و ذلت برابر دشمن، توجیه خباثت ها و عهدشکنی هاي حریف، گستاخ کردن دشمن براي نقض

 
عهد و خرابکاري و ترور و تحریم شدند. 



طیف مذکور با وجود کلاه گشادي که غرب بر سرش گذاشت، به 7 سال قبل بازگشته، به اولین و اصلی ترین ناقضان برجام امیدوار
شده است و در اقدامی ضد منافع ملی در تدارك توافق روي توافق و رفع نمایشی تحریم ها با اغراض انتخاباتی است و آدرس سراب

 
می دهد! 

البته، مدعیان اصلاحات در فتنه 88 که براندازي نظام را در دستور کار داشت، دخیل بودند و مرتکب خیانتی چندلایه شدند که به
ضربات امنیتی و اقتصادي به کشور ختم شد. این طیف تدارك کننده اصلی بستر ساختارشکنی و حمله به اسلام و انقلاب و قانون
اساسی بودند. همین ها بودند که دروغ تقلب را به افکار عمومی تزریق کردند، از تمکین به نهادها و سازوکارهاي قانونی طفره رفتند

 
بلکه مردم را دعوت به شورش کردند و گراي تحریم به دشمن دادند. 

طیفی که دولت را رحم اجاره اي، روحانی را نامزد اجاره اي و خود را تضمین روحانی اعلام کردند و دولت دستپخت آنهاست. آنها با
وجود وعده هاي پرطمطراق، مدعی می شوند که اختیارات ندارند و پاسخگوي وعده ها به مردم نیستند اما در آستانه انتخابات قطار

 
نامزد راه انداخته اند! 

با این اوصاف، منطقا انتظار از شوراي نگهبان این است که تایید صلاحیت ها را مشروط به کلاهبردار سیاسی نبودن افراد کند.



حمایت یک خیّر از اشتغال و ازدواج هزار فرزند یتیم طی 20 سال

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1400/02/20

یک خیر نیک اندیش تاکنون توانسته است با حمایت هاي مادي و معنوي خود زمینه اشتغال و ازدواج هزار فرزند یتیم را
فراهم کند.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد، محمدرضا غنی آبادي با سابقه 20 سال فعالیت در امور خیریه زمینه ورود پسران
یتیم زیادي را به بازار کار فراهم و از سوي دیگر با تامین جهیزیه براي دختران جوان، ازدواج و تشکیل خانواده آنان را تسهیل کرده

 
است. 

وي در مورد ورود خود به کار خیرخواهانه می گوید: در سال 80 با خانواده اي آشنا شدم که دختر هشت ساله آنان به دلیل نابینایی از

 
ناحیه یک چشم از تحصیل بازمانده بود. 

این خیر حوزه اشتغال و ازدواج می افزاید: خانواده دختر به دلیل فقر مالی توان درمان دخترشان را نداشتند، اما توانستیم این دختر
بچه را با تهیه چشم مصنوعی به تحصیل بازگردانیم و هم اکنون این دختر در مقطع دانشگاه مشغول به تحصیل است و به عنوان یک

 
زن توانمند در جامعه به فعالیت مشغول شده است. 

وي ادامه می دهد: این نخستین گام من در مسیر انجام کار هاي خیرخواهانه بود و پس از آن براي انجام امور نیکوکاري شوق زیادي
پیدا کردم تا جایی که تهیه جهیزیه براي دختران، کمک به تامین هزینه هاي تحصیل دانش آموزان و دانشجویان به ویژه نخبگان

 
تحصیلی، کمک هزینه براي درمان بیماران بستري در منزل و آزادي زندانیان را سرلوحه زندگی خودم قرار دادم. 

غنی آبادي با اشاره به اینکه حدود 20 سال است با مشارکت دوستان و بستگان براي دختران یتیم جهیزیه تهیه می کند، می گوید:
در سال هاي اخیر براي کمک به نیازمندان به دنبال ترغیب و تشویق دوستان، همکاران و صاحبان سرمایه براي مشارکت در طرح

 
ایتام و محسنین است. 

وي می افزاید: دختران بسیاري با مساعدت و کمک مردم توانسته اند به زندگی خود سر و سامان دهند و پسران زیادي وارد بازار کار
شده و به زندگی مشغول شده اند. در حال حاضر حمایت بیش از هزار فرزند یتیم و تلاش براي بهبود وضعیت زندگی و معاش آنها

شور و شعف زیادي در ما ایجاد کرده و همین سبب ادامه مسیر ما شده است.



توانمندسازي زندانیان اولویت اصلی دستگاه قضا در حوزه زندانبانی

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1400/02/20

یکی از موارد تحولی در زندان هاي کشور در دوره تحول، توجه به مقوله اشتغال زندانیان و کسب درآمد آنها در دوران تحمل
محکومیت است.

به گزارش خبرگزاري میزان، طی دو سال اخیر در دوره تحول در دستگاه قضایی، بر اساس سیاست هاي ابلاغی رهبر معظم
انقلاب و بنا به تاکیدات آیت االله رئیسی در جهت اصلاح امور زندان و زندانیان گام هاي ارزنده اي برداشته شده است. یکی از موارد
تحولی در زندان هاي کشور در دوره تحول، توجه به مقوله اشتغال زندانیان و کسب درآمد آنها در دوران تحمل محکومیت است؛ امري

 
که به فرآیند اصلاح و بازاجتماعی زندانیان و همچنین رفاه معیشتی خانواده هاي شان کمک شایانی کرده است. 

«می خواهیم زندانیان را توانمند سازیم تا شغل آبرومندانه با درآمد مکفی داشته باشند»؛ این جمله حاج محمدي رئیس سازمان زندان
ها، برآیند راهبردي است که دستگاه قضایی در دوره تحول بر روي آن متمرکز است؛ راهبردي که برگرفته از نگاه به زندانی در نظام
زندانبانی اسلامی است؛ نگاهی که زندان را یک آموزشگاه و محل تربیت و بازاجتماعی کردن زندانیان می انگارد. به طور کلی،
زندانبانی در نظام دینی با نظام هاي غیردینی تفاوت دارد و یکی از شاخصه هاي مهم در این نظام زندانبانی، بی تفاوت نبودن نسبت

 
به زندانی و سرنوشت اوست. 

 
از بین بردن یکی از زمینه هاي محرز جرم 

 
با اشتغالزایی براي زندانیان 

در نظام جمهوري اسلامی ایران هدف آن است که تمهیداتی فراهم شود که زمینه بازگشت زندانی به زندان از بین برود؛ بر همین
اساس، از آنجایی که یکی از زمینه هاي بروز جرم، بیکاري و نداشتن شغل است، لذا توانمند کردن زندانیان و کمک به آنها براي حرفه
آموزي و مشغول شدن به یک حرفه و شغل آبرومند و درآمدساز، به عنوان یکی از اهداف دستگاه قضایی و سازمان زندان ها تعریف
شده است که در دوره تحول به این مهم، توجه دوچندان شده است. زندانی در طول تحمل حبس، زمان لازم و مناسبی براي
فراگرفتن شغل و حرفه اي منطبق با مبانی فکري و فرهنگی و نیز استعدادهاي فردي و توان ذاتی اش را دارا می باشد و دستگاه

 
قضایی و سازمان زندان ها شرایط و زیرساخت هاي لازم را براي حرفه آموزي زندانیان فراهم آورده اند. 

 
«اشتغال زندانیان» 

 
در صدر اولویت هاي 12گانه سازمان زندان ها 

«اشتغال زندانیان» در کنار مقوله هاي دیگري نظیر «ارتقاي امنیت در زندان ها»، «توسعه اقدامات بهداشتی و سلامت زندانیان»،
«انتقال زندان ها به خارج از حریم شهرها»، «تقویت دادرسی الکترونیک و پابندها»، «کاهش جمعیت کیفري به ویژه محکومین جرایم
مالی» و غیره در زمره اولویت هاي 12گانه سازمان زندان ها براي سال 99 بود؛ بر همین اساس، در ابتداي سال 99، رسیدن به
اشتغال 50 درصدي زندانیان هدفگذاري شد. رئیس دستگاه قضا در تاریخ 25 اسفند سال گذشته در جریان آخرین جلسه شوراي
عالی قوه قضائیه در سال 99 به موضوع اشتغالزایی در زندان و توجه به وضعیت اقتصادي خانواده هاي زندانیان اشاره کرد و گفت که

 
توجه به اشتغال در زندان از 15 و 20 درصد به 50 درصد رسیده و در برخی استان ها حتی بیش از این رقم بوده است. 

 
تحقق آمار 54 درصدي اشتغال زندانیان 

 
در سال 99 

حاج محمدي، رئیس سازمان زندان ها نیز در همان جلسه با اشاره به وعده این سازمان مبنی بر تحقق آمار 50 درصدي اشتغال
زندانیان در ابتداي سال 99 اعلام کرد: براي اولین بار سازمان زندان ها موفق شد آمار 54 درصدي اشتغال زندانیان در زندان ها را
محقق کند که بر این اساس افراد در ازاي فعالیت خود در زندان ها مزد دریافت کرده و ارزش افزوده ایجاد می کنند. تحقق آمار 54



درصدي اشتغال زندانیان در سال 99 یک رکورد در این زمینه محسوب می شود که با فراهم شدن زیرساخت هاي حرفه آموزي و
اشتغال در زندان هاي کشور از سوي مسئولان قضایی محقق شد و حکایت از اهتمام قوه قضائیه در دوره تحول به مقوله اشتغال

 
زندانیان و اصلاح و بازاجتماعی کردن آنها و رفاه معیشتی خانواده آنها دارد. 

 
هدفگذاري 80 درصدي اشتغال زندانیان 

 
در سال جدید 

رئیس سازمان زندان ها 25 فروردین در مراسم «رونمایی از سامانه حمایت از خانواده زندانیان» گفت: «هدفگذاري امسال سازمان
زندان ها، اشتغال 80 درصدي زندانیان است». حاج محمدي افزود: در سال 1400 چشم انداز سازمان زندان ها، اجراي سند تحول
قضایی است؛ در سال 1400 علاوه بر آنچه در سال قبل اعلام کردیم، چهار اولویت اصلی مدنظر است؛ یکی اشتغال 80 درصدي
زندانیان است و بحث دیگر رسیدگی به خانواده زندانیان و تلاش بیشتر براي اجراي دقیق تر تفکیک و طبقه بندي زندانیان می باشد و

 
اولویت دیگر ما اصلاح بزهکاران و مقوله توبه است. 

 
سال 1400، سال اشتغال زایی 80 درصدي 

 
در زندان هاي تهران 

مدیرکل زندان هاي استان تهران روز 23 فروردین در جلسه هم اندیشی و نشست تخصصی کارشناسان اشتغال و حرفه آموزي زندان
هاي استان تهران با اشاره به اشتغال زندانیان به عنوان یکی از اولویت هاي کلیدي و مورد تاکید رئیس سازمان زندان ها گفت: با توجه
به جمعیت کیفري این استان و ظرفیت هاي موجود، سال 1400 سال اشتغال 80 درصدي در زندان هاي استان تهران خواهد بود.
سیدحشمت اله حیات الغیب افزود: ضمن استفاده از ظرفیت هاي درون و برون سازمانی و ارائه راهکارهاي توسعه فعالیت هاي مهارت

آموزي به عنوان رکن اصلی توسعه اشتغال، با تمام امکانات موجود براي تحقق این اولویت گام برمی داریم.



زیبایی هاي ماه مبارك رمضان در بیان رهبري

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1400/02/20

 
عید فطر؛ روز پاکی و تزکیه 

آن طورى که از مجموع آنچه مربوط به عید فطر و عید قربان است، استفاده مى شود، این روز شریف، روز طهارت و تزکیه و پاکى و
پاکیزگى است.در یکى از این دو سوره اى که در نماز عید خوانده مى شود، مى فرماید: قد افلح من تزکّى. (اعلی، آیه 14)یعنى آن
کسى که خود را پاکیزه کند و دامان و روح و دل خود را از آلودگی ها نجات دهد، از فلاح برخوردار است. فلاح، یعنى موفقیّت در
میدان زندگى و رسیدن به هدف آفرینش. در جاي دیگر مى فرماید: قد افلح من زکّیها (شمس، آیه 9)؛ عیناً همان مضمون است. یعنى
کسى که بتواند جان خود را تزکیه و پاکسازى کند، به فلاح و رستگارى دست یافته است. در هر دو سوره، صحبت از تزکیه و طهارت

 
و پاکیزگى است. 

علاوه بر اینها، در این روز، یک واجب مالى وجود دارد که عبارت از اداى زکات فطر است. زکات هم آن تعبیه مالى اى است که موجب
طهارت انسان مى شود: خذ من اموالهم صدقهًْ تطهّرهم و تزکّیهم بها(توبه، آیه 103)، گرفتن این واجب و این صدقه مالى از مردم،

 
موجب طهارت روح و پاکسازى آنها از دنائت ها و لئامت ها و حرص و بخل و بقیه آلودگی هاست. 

پس، روز عید فطر، روز طهارت و پاکیزگى است. ممکن است این پاکیزگى، به خاطر آن باشد که یک ماه روزه گرفته اید، ریاضت
کشیده اید و خود را از آلودگی ها پاك کرده اید. ممکن است علاوه بر این، به خاطر آن باشد که در چنین روزى، با حضور در این
میدان عبادت، به عبادت دسته جمعى روى آورده اید. به هرحال، مسئله این است که انسانِ مسلمان بعد از ماه رمضان در روز عید

 
فطر، در عرصه طهارت و تزکیه است. 

شما خود را تطهیر و تزکیه کردید. اگر روزه درست و نماز عیدِ درست به جا آورده باشید این طهارت و این پاکى دامان و این پاکیزگى
روح را قدر بدانید. آنچه یک انسان را نجات مى دهد، همین پاکیزگى است. آنچه انسانها را گرفتار مى کند، آلودگى است؛ آلودگی هاى
اخلاقى، آلودگی هاى ناشى از شهوت و غضب، آلودگی هاى ناشى از حرص و بخل و دیگر ذمائم اخلاقى. انسانها و افرادى از بشر، با

 
همین اخلاق پلید، دنیا را تیره و تار کرده، روى زمین را آلوده ساخته و نعمت هاى خدا را کفران نموده اند. 

 
نیاز همان بشریت امروز به پیام تطهیر و تزکیه 

در نظام جمهورى اسلامى ـ که نظام الهى و حکومت قرآنى است ـ انسانها بهتر از دیگر نظامها مى توانند طهارت خود را تأمین کنند.
این را قدر بدانید. امروز جهان بشریّت، به پیام تطهیر و تزکیه شما احتیاج دارد. این ظلم و زورگویى و تبعیضى که در سطح جهان
است، این تیره روزى انسانها در بسیارى از کشورها، این سردرگمى جوانان در کشورهاى پیشرفته دنیا، این روابط نامناسب زن و مرد،
این آلودگی هاى شهوانى، این آلودگی هاى سیاسى و این آلودگی هاى مالى، بر اثر آن است که انسانها در صدد تطهیر و تزکیه خود
برنیامده اند. قرآن، نداى تزکیه مى دهد. پیامبر مقدّس اسلام، انسانها را تطهیر مى کند؛ هم با نمازش، هم با زکاتش، هم با روزه

 
گرفتنش و هم با عید فطرش. 

در نظام اسلامى، این فرصت براى همه هست. جوانان عزیز من! پسران و دخترانى که دوران پاکیزگى و نورانیّت دلها و جانها را مى
گذرانید! شما بیش از دیگران باید قدردان این طهارت باشید و آن را حفظ کنید. کشور شما به فضل پروردگار و به برکت همین
طهارت است که آباد و آزاد خواهد شد، توسعه پیدا خواهد کرد، ویرانیهایش از بین خواهد رفت و فقر و تبعیض و بدبختى و ناملایم

 
هاى گوناگون زندگى در آن محو خواهد شد. 

همه باید به سمت خدا حرکت کنند، دست را به سوى خدا دراز کنند، از او کمک بخواهند، سعى کنند که دامان خود را پاك نگهدارند
و از آلودگیها پرهیز نمایند. آن کسانى که در مسائل مالى اشتغال دارند، در خطر آلودگى مالى هستند. آن کسانى که در کارهاى



سیاسى و اجتماعى مشغول کارند، در خطر آلودگیهاى آنچنانى هستند.آن کسانى که در معرض شهوات قرار دارند، در خطر آلودگی
هاى جنسى و شهوانى هستند. آن کسانى که زیردستانى دارند، در خطر آلودگى به ظلم و ستم هستند. آن کسانى که کارى در دست

 
آنهاست، در خطر آلودگى به خیانت در کار هستند. 

همه باید مراقب باشند. همه باید مواظب اعمال خود باشند و این مراقبت، همان تقواست که در نماز عید فطر، ما مأمور شده ایم که

 
خودمان و مستمعمان را امر به تقوا کنیم. 

بیانات در دیدار با کارگزاران نظام ـ 21/11/1375



آثار ارزشمند خرید کالاي داخلی نتایج زیانبار مصرف جنس خارجی

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1400/02/20

یکی از راه هاي درك اهمیت و حساسیت هر چیزي؛ نگاه به آثار و پیامدهاي آن است. در منابع دینی هم مفاهیمی مانند
دوراندیشی، تدبیر و آینده نگري با فراوانی غیرقابل احصا مطرح شده اند. حضرت علی(علیه السلام) می فرمایند: «عاقل ترین مردم

 
کسى است که بیشتر در عاقبت کارهایش بیندیشد». (شرح غررالحکم، ج 2، ص 484). 

 
نیز فرموده اند: «مؤمنان، کسانی هستند که آینده خویش را می شناسند» (بحارالانوار، ج 78، ص 25). 

طبق دو روایت نورانی فوق سنجش خروجی و بازده کنش ها و رفتارهاي انسانی از نشانه و مصادیق عقل و ایمان هستند و هر آنچه که

 
از حساسیت، گستره و عمق اثرگذاري بیشتر برخوردار باشد، ارزیابی و دقت در آثار آن داراي اهمیت بیشتري خواهد بود. 

به طور کلی آینده نگري و تدبیر، لازمه مدیریت انسان در امور فردي و اجتماعی است و بدون آن در زندگی کامیاب و موفق نخواهد

 
شد. 

حمایت از کالاي داخلی به لحاظ اهمیت استراتژیک آن در حوزه هاي مختلف (اقتصادي، سیاسی، فرهنگی، اجتماعی و امنیتی)
زندگی فردي و اجتماعی همگان، جزو مباحثی است که بایستگی به توان توانمندسازي کشور درهمان حوزه ها بوسیله مدیران کشور و
عموم مردم دارد. وظیفه اصلی مدیریت کشور فرهنگ سازي عمومی و اقدامات عملی زیادي است که باید در جاي خود به تفصیل بیان

 
شوند. وظیفه مردم هم مصرف تولیداتی است که توسط ایرانی تولید شده است. 

 
نتایج حمایت از کالاهاي داخلی 

آثار حمایت از کالاهاي داخلی را به طور کلی در چند مورد می توان خلاصه کرد. این موارد شامل پیامدهاي اقتصادي، سیاسی،

 
فرهنگی و اجتماعی می شوند: 

مقاوم سازي اقتصاد از نگاه رهبر معظم انقلاب: «خرید جنس داخلی یک ضرورت براي مقاوم سازي اقتصاد است و بر روي همه چیز

 
این کشور تأثیر می گذارد. باید به این توجّه کرد؛ این نقش همه مردم است». 

حفظ استقلال و ارتقاي جایگاه کشور در نردبان قدرت نظام بین الملل؛ قدرت سیاسی یک کشور بواسطه قدرت تولیدي باعث ارائه
چهره مثبت سیاسی در عرصه هاي جهانی و افزایش اعتبارات جهانی خواهد شد.ایشان فرمودند: «تا یک کشور، اقتصاد خود را قوي

 
نکند، پایدار نکند، متکی به خود نکند، مستقل نکند، نمی تواند از لحاظ سیاسی و فرهنگی و غیره تأثیرگذار باشد». 

کاهش وابستگی ارزي به کشورهاي بیگانه و تقویت پول ملی و اتکاي به آن در معاملات و مبادلات اقتصادي؛ در اقتصاد عمومی رایج
است که قدرت هر ارز در برابر ارزهاي جهان عمدتاً تابعی از تعادل تراز پرداختی آن است. بنابراین، با فرض عملکرد صادراتی معین،
مدیریت تقاضاي واردات اهمیت زیادي در کنترل تراز تجاري دارد. لذا مصرف کالاهاي محلی به تثبیت ارزش پول محلی کمک می

 
کند. این امر، ایجاد ذخایر ارز خارجی را براي حمایت از موقعیت تراز پرداخت کشور تسهیل می کند. 

ایجاد اشتغال؛ مصرف کالاهاي تولید محلی، با توجه به پیوند اقتصادي بین تولید کننده و مصرف کننده، تقاضا براي منابع نیروي کار
محلی را ایجاد می کند و به همین دلیل به مبارزه با بیکاري کمک می کند. رهبر انقلاب بیان داشته اند: «شما وقتی کالاي داخلی را
مصرف می کنید، به کارگر ایرانی دارید کمک می کنید، اشتغال ایجاد می کنید، رشد و نمو ایجاد می کنید». و «مصرف داخلی، تولید
داخلی را افزایش می دهد؛ تولید داخلی که افزایش پیدا کرد... بیکاري برطرف می شود. تولید که رونق بگیرد... اشتغال افزایش پیدا

 
می کند». 

حفظ مشاغل موجود در بخش هاي تولیدي و گسترش و ایجاد مشاغل جدید به واسطه فراهم شدن تقاضاي جدید براي محصولات

 
موجود و خدمات جدید و در نتیجه کاهش نرخ بیکاري خروجی حمایت از کالاي داخلی است. 



شکوفایی ظرفیت ها و عوامل تولید؛ رشد و شکوفایی عوامل تولید از جمله نیروي انسانی متخصص، منابع طبیعی و مواد اولیه، سرمایه
اولیه، دانش فنی و تکنولوژي و... و به تبع آن افزایش کیفیت و کمیت تولید با استمرار آن و کشف و اجراي راه حل هاي بهتر در تولید
در گرو حمایت از کالاي داخلی است. ایشان معتقد هستند که «شما وقتی کالاي داخلی را مصرف می کنید... رشد و نمو ایجاد می

 
کنید». 

کاهش نرخ بیکاري و پیامدهاي منفی آن؛ ایشان دغدغه شان را در این مورد هم بیان داشته اند: «ما می خواهیم فرزند خودمان، جوان
خودمان و کارگر خودمان را وادار کنیم به کار؛ می خواهیم او را سرگرم اشتغال کنیم، می خواهیم او را از مضرّات بیکاري نجات

 
بدهیم. بیکاري خیلی مضرّات دارد؛ مضرّات اجتماعی دارد، مضرّات امنیّتی دارد، مضرّات اخلاقی دارد». 

از دیگر نتایج آن جلوگیري از فرار مغزها به سایر کشورها به واسطه فراهم شدن امکان به کارگیري تخصص ها در بخش هاي مختلف

 
تولیدي کشور است. 

 
غلبه بر چالش هاي دشمنان 

رهبر معظم انقلاب در تحلیل موضوع از منظر امنیتی هم فرموده اند: «اگر ملت ایران با همت خود، با عزم خود، با آگاهی و هوشمندي
خود، با همراهی و کمک مسئولان، با برنامه ریزيِ درست بتواند مشکل تولید داخلی را حل کند و در این میدان پیش برود، بدون

 
تردید بر چالش هایی که دشمن آن را فراهم کرده است، غلبه کامل و جدي پیدا خواهد کرد». 

و استدلال کرده اند: «اگر ما توانستیم تولید داخلی را رونق ببخشیم، مسئله تورم حل خواهد شد؛ مسئله اشتغال حل خواهد شد؛
اقتصاد داخلی به معناي حقیقی کلمه استحکام پیدا خواهد کرد. اینجاست که دشمن با مشاهده این وضعیت، مأیوس و ناامید خواهد

 
شد. وقتی دشمن مأیوس شد، تلاش دشمن، توطئه دشمن، کید دشمن هم تمام خواهد شد». 

 
برخی دیگر از آثار حمایت از کالاي داخلی: 

 
تقویت بورس اوراق بهادار به واسطه افزایش قدرت تولیدي و مالی شرکت ها. 

 
کاهش صادرات مواد خام و بسترسازي ایجاد و افزایش ارزش افزوده بر روي مواد خام در کشور. 

ایجاد ارزش افزوده؛ ارزش افزوده به عنوان عامل اصلی رونق و شکوفایی اقتصادي کشوري. تزریق این ارزش افزوده دررگ هاي

 
اقتصادي سبب افزایش رونق اقتصادي خواهد شد. 

کاهش وابستگی به درآمدهاي نفتی در مصارف جاري کشور و زمینه سازي سرمایه گذاري درآمدهاي نفتی براي طرح هاي عمرانی و

 
سرمایه گذاري هاي کلان. 

 
کاهش قیمت تمام شده محصولات به واسطه تولید انبوه و نوسازي و بازسازي خطوط تولید و به روز شدن آنها. 

کاهش نقش تصدي گري دولت بواسطه فعال شدن بخش هاي خصوصی و تعاونی و در نتیجه شکل گیري ساختارهاي نظارتی دولت

 
به عنوان وظیفه اصلی حوزه حاکمیت. 

کاهش تورم به واسطه افزایش تولید و ایجاد تعادل در عرضه و تقاضا و همچنین کاهش تورم ناشی از کمبود عرضه به واسطه افزایش

 
تولید بواسطه کاهش مشکلات مربوط به حمل ونقل و گمرك ناشی از واردات کالا. 

امکان حضور واقعی در مناطق آزاد تجاري جهان به واسطه افزایش تولیدات داخلی و بالارفتن قدرت رقابت جهانی و تقویت صنایع

 
دستی و بسترسازي جذب گردشگر خارجی. 

بومی شدن علوم و تکنولوژي هاي مختلف در حوزه تولید از طریق آزمون و مهندسی معکوس و در نتیجه امکان تبدیل شدن دانش به

 
ثروت و تجاري شدن علوم مختلف و نیز صادرات دانش بومی و توانمندي هاي تکنولوژیکی به سایر کشورها. 

تقویت باورهاي اسلامی- ایرانی و ملی و کاهش وابستگی هاي فرهنگی و اجتماعی به بیگانه و احساس همزادپنداري به واسطه مصرف

 
کالاهاي ایرانی در بین مردم. 

مقابله با کسري تجاري کشور در مناسبات تجاري با سایر کشورها؛ با دستیابی به مازاد تجاري در مبادلات تجاري با سایر کشورها،
قدرت کشور تثبیت می شود. با این سیاست دولت می تواند با ایجاد محدودیت هایی بر سر راه واردات کالاها و خدمات سایر کشورها

 
مردم را از خرید کالاهاي وارداتی باز داشته و با کاهش خروج ارز به خارج، منابع مالی لازم براي سایر فعالیت ها را فراهم کند. 

محصولات تولید شده به دست مردم مسلمان کشور و بنابراین اطمینان به رعایت الزامات اعتقادي در فرآیندهاي تولید که فقدان آنها



 
می تواند اثرات وضعی نامطلوب بر مصرف کننده برجا گذارد. 

 
کاهش آثار تحریم هاي جهانی در ابعاد فرهنگی، اجتماعی، روحی و روانی جامعه. 

 
افزایش قدرت وام دهی به سایر کشورها بواسطه افزایش توان پولی. 

 
دفع فرهنگ بیگانه و تأثیرگذاري بر فرهنگ بیگانه از طریق انتقال تکنولوژي و صادرات به کشورهاي دیگر. 

ارائه الگویی عینی و عملیاتی براي سایر کشورهاي مسلمان جهان از طریق دستیابی به اهداف مختلف فرهنگی، اجتماعی، سیاسی و

 
اقتصادي بواسطه حمایت و مصرف تولیدات داخلی. 

 
پیامدهاي مصرف بی رویه کالاهاي خارجی 

آیت االله خامنه اي مصرف کالاي خارجی را نشانه «فرهنگ غلط» و «یک بیماري» می دانند. این فرهنگ غلط می تواند خسارت هاي
جبران ناپذیري براقتصاد کشور وارد کند و به تبع آن عرصه هاي مختلف سیاسی، امنیتی و فرهنگی را در سطح کلان تحت تأثیر قرار

 
دهد. 

 
برخی نتایج زیانبار مصرف کالاي خارجی از نگاه رهبري: 

 
مانع پیشرفت کشور 

از آسیبهاي مصرف کالاي خارجی می توان به کاهش تولید ثروت ملی و ممانعت از شکوفایی استعدادها و ظرفیت هاي ایرانی و در

 
نتیجه کاهش و یا رکود روند پیشرفت کشور اشاره کرد. 

«این فرهنگ غلطی است ـ که متأسفانه در بخشهایی از ما حاکم است ـ که مصنوعات خارجی را مصرف کنیم؛ این به ضرر دنیاي
ماست، به ضرر پیشرفت ماست، به ضرر آینده ماست. همه مسئولیت دارند؛ دولت هم مسئولیت دارد، باید از تولید ملی حمایت کند،

 
تولید ملی را تقویت کند». 

 
خسارت و بیکاري کارگر ایرانی 

«یک عده اي خوش شان می آید که بگویند فلان نشان خارجی روي لباس شان هست یا روي وسیله خوراکی شان هست؛ این یک
بیماري است؛ این بیماري را باید علاج کرد. این کار، توجه نکردن به این است که ما در این مملکت داریم زندگی می کنیم و از نعمت
هاي الهی بر این کشور داریم برخوردار می شویم. آن وقت پولی را که در این کشور به دست می آوریم، می ریزیم توي جیب یک

 
کارگر خارجی». 

«ما به قیمت به کار واداشتنِ یک کارگر بیگانه که تولید او را مصرف می کنیم، یک کارگر داخل کشور را بیکار می کنیم. همه  مسئولین
کشور، سیاست گذاران کشور، مسئولان تبلیغات کشور، خودِ کارآفرینان، خودِ کارگران، دولت، بخش هاي مربوطه به این نکته باید

 
اهمیت بدهند». 

 
ورشکستگی کارخانه هاي داخلی 

«یک جنسی... نوع داخلی اش هست، نوع خارجی اش هم هست؛ یک مقداري به خاطر تبلیغات خارجی، یک مقدار به خاطر پُزدادن به
اینکه این جنس خارجی است... شما آن را انتخاب می کنید... نتیجه، ورشکستگی کارخانه داخلی، بیکاري کارگر داخلی و در نهایت
باعث ناامیدي سرمایه گذار داخلی می شود. بیکاري هم که به دنبال خودش اعتیاد، فساد و اختلافات خانوادگی می آورد و به دنبال آن،

 
حوادث سیاسی و اجتماعی فراوان به وجود می آید». 

«خب معلوم است وقتی که جنس خارجی وارد شد... تولید داخلی می خوابد. وقتی تولید داخلی خوابید، ...جوان ما بیکار می شود،

 
اشتغال ما کم می شود، رکود بر کشور حاکم می شود، وضع زندگی و معیشت مردم دشوار میشود». 

 
تقویت سرمایه و سرمایه دار خارجی 

یکی از آثار زیانبار مصرف کالاي خارجی تقویت سرمایه هاي خارجی و تضعیف نیروي داخلی است: «شما مصنوعات خارجی را که
مصرف می کنید، در واقع کمک می کنید به اینکه حجم آن بنگاه خارجی، آن کارگر خارجی، آن سرمایه دار خارجی، مدام بیشتر

 
بشود و تولید داخلی ضربه بخورد، شکست بخورد». 

 
از دیگر آثار منفی مصرف کالاي خارجی می توان به موارد زیر اشاره کرد: 

 
خروج ارز از کشور 



 
محدود شدن تولید مؤسسات صنعتی داخلی و افزایش هزینه هاي آنها و در نتیجه افزایش قیمت محصولات داخلی؛ 

 
کاهش سرمایه گذاري در زمینه تولید و افزایش گرایش به واردات؛ 

 
از بین رفتن اعتماد به نفس و انگیزه تولید کنندگان داخلی براي تلاش در راه بهبود کیفیت و نوآوري و کاهش توان رقابتی آنها؛ 

 
کاهش تولید داخلی باعث کاهش تولید ناخالص ملی و داخلی به عنوان یکی از عوامل رشد اقتصادي. 

موارد فوق نشان می دهد براي حمایت از تولید داخلی و کاهش مصرف کالاي خارجی هرکس باید به وظیفه خویش در قبال آن عمل
نماید؛ مسئولان، تولیدکننده و مصرف کننده. نکته پایانی اینکه حمایت از کالاي ایرانی داراي مولفه ها و الزاماتی است که باید با

 
چاشنی غیرت ایرانی به آنها ملتزم شد. 

مهدي جبرائیلی تبریزي



کسري بودجه سال1400، 550هزار میلیارد تومان خواهد بود / دولت در سال

گذشته براي پوشش کسري بودجه به سراغ بورس رفت

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1400/02/20

گفت وگوي اقتصادآنلاین با محسن مهرعلیزاده، نامزد انتخابات ریاست جمهوري1400 ''با هدف نقد و بررسی برنامه هاي
اقتصادي انتخاباتی'' وي آغاز شد.

گفت وگوي اقتصادآنلاین با محسن مهرعلیزاده، نامزد
انتخابات ریاست جمهوري1400 ""با هدف نقد و بررسی

 
برنامه هاي اقتصادي انتخاباتی"" وي آغاز شد. 

به گزارش اقتصادآنلاین؛ در حالی به انتخابات ریاست
جمهوري سال 1400 نزدیک می شویم که اقتصاد ایران

شرایط خطیري را پشت سر می گذارد. آمارهاي رسمی حاکی از این است که متغیرهاي اقتصاد کلان کشور همچون رشد اقتصادي،
تورم، نرخ بیکاري، کسري بودجه، سرمایه گذاري و ... شرایط نامطلوبی را طی یک دهه گذشته تجربه کرده است. از همین رو پایگاه
خبري اقتصادآنلاین در نظر دارد در آستانه انتخابات ریاست جمهوري 1400 و با هدف نقد و بررسی برنامه هاي اقتصادي نامزدهاي

 
انتخاباتی، سلسله گفت وگوهایی اقتصادي را با این نامزدها برگزار کند. 

 
مهمان این قسمت برنامه اقتصادآنلاین در روز دوشنبه 20 اردیبهشت ماه محسن مهرعلیزاده است. 

 
براي مشاهده پخش زنده روي یکی از لینکهاي زیر کلیک نمایید: 

 
پخش زنده از طریق سایت، تلگرام و ... (سرور لایو21) 

 
پخش زنده از طریق سایت، تلگرام و ... (سرور آپارات) 

 
پخش زنده از صفحه اینستاگرام اقتصاد آنلاین 

 
پخش زنده از طریق یوتیوب 

 
مشروح گفت و گوي اقتصادآنلاین با محسن مهرعلیزاده را در ادامه می خوانید؛ 

محسن مهرعلیزاده، کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري 1400 گفت: تورم و افزایش روز به روز قیمت ها، مسئله بیکاري جوانان و

 
عدم رشد اقتصادي سه بحران بزرگ اقتصادي کشور در شرایط فعلی است. 

وي افزود: بحران مسکن، مرکزگرایی و رغبت به حاشیه نشینی و چالشی که در موضوع سلامت داریم بویژه در ایام شیوع کرونا بحران

 
هاي دیگر امروزه ایران است. 

مهر علیزاده ادامه داد: پیش بینی من براي کسري بودجه امسال بیش از 500هزارمیلیاردتومان است که حدود 45درصد بودجه خواهد

 
بود. این موضوع باعث می شود دولت دست به کارهایی براي درآمدزایی بزند که نمونه اش را در جریان بورس دیدیم. 

وي همچنین خاطرنشان کرد: کنترل کسري بودجه کشور از طریق واقع بینانه کردن درآمدهاي دولت، اصلاح نظام بانکی بویژه بانک

 
هاي خصوصی به کنترل تورم کمک می کند. 

 
ایجاد اشتغال و باز کردن راه تولید کلید اصلی عملیاتی کردن روش هاي کنترل تورم است. 



 
این خبر در حال تکمیل است.... 

پربیننده ترین واریز آخرین یارانه اردیبهشت ؛ امشب پرداخت آخرین یارانه رمضان؛ فردا زمان جدید پرداخت حقوق بازنشستگان
تامین اجتماعی احتمال کاهش قیمت دلار تا 15 هزار تومان پیشنهاد اصلاح سن بازنشستگی در مجلس رد شد



مرکز ارتباط با مشتریان بیمه رازي متحول می شود

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1400/02/20

کارشناس مرکز ارتباط شرکت بیمه رازي با بیان اینکه این مرکز به زودي تحولات قابل توجهی را تجربه خواهد کرد گفت: در
آستانه سالگرد تاسیس شرکت، مرکز ارتباط بیمه رازي علاوه بر توسعه فعالیت ها، در نحوه خدمت رسانی نیز متحول خواهد

شد.

کارشناس مرکز ارتباط شرکت بیمه رازي با بیان اینکه این مرکز به زودي تحولات قابل توجهی را تجربه خواهد کرد گفت: در

 
آستانه سالگرد تاسیس شرکت، مرکز ارتباط بیمه رازي علاوه بر توسعه فعالیت ها، در نحوه خدمت رسانی نیز متحول خواهد شد. 

کیوسک خبر ـ به گزارش روابط عمومی و بین الملل شرکت بیمه رازي، محمد سجاد دینی در سیزهمین شب از جشنواره ضیافت نور
با تاکید بر اینکه مرکز ارتباط شرکت، شعبه اي مجازي براي خدمت رسانی به مخاطبان است، گفت: این مرکز از ساعت 7 صبح الی

 
23، هر روز پاسخگوي انبوهی از تماس هاي مشتریان، شبکه فروش و کارکنان شعب است. 

وي با تاکید بر اینکه این مرکز نقش مهمی در ایجاد رضایت میان ذینفعان شرکت دارد، خاطرنشان کرد: همه تلاش ما این است که با

 
سرعت و دقت، نیازهاي مخاطبان را پاسخ دهیم و رضایت حداکثري آنها را جلب کنیم. 

دینی با بیان اینکه این مرکز در راستاي تمرکز زدایی و کمک به ایجاد اشتغال، در شهر ساري مستقر است، ادامه داد: کارکنان این

 
مرکز به اطلاعات بیمه اي اشراف کامل دارند و به همه سوالات تماس گیرندگان به طور دقیق و گامل پاسخ می دهند. 

به گفته او مرکز ارتباط بیمه رازي تنها یک مرکز تماس نبوده، و میتوان ادعا کرد بسیاري از نیازهاي شبکه فروش مانند مجوز دهی

 
صدور بیمه نامه، اصلاح مشخصات و غیره از طریق همین مرکز انجام می پذیرد. 

گفتنی است در برنامه جشن ضیافت نور بیمه رازي که به مناسبت هجدهمین سالگرد تاسیس این شرکت و در ماه مبارك رمضان
برگزار می شود، طی قرعه کشی بین نمایندگان حائز شرایط، هر شب یک سکه طلا و یک عدد چوب گلف به یک نماینده هدیه داده
میشود که این جایزه در شب اول به آقاي مصطفی اقتداري نماینده شعبه بندرعباس ، شب دوم به آقاي یداالله مهدي زاده از شعبه
ایلام ، شب سوم به خانم اکرم شوقی نماینده زنجان ، شب چهارم به آقاي بابک رحیمی شاد نماینده تهران از شعبه کاشانی ، شب
پنجم به خانم لیلا موسوي از شعبه همدان ، شب ششم به آقاي حمید امینی از شعبه کرج ، شب هفتم به منیژه خضري از شعبه
ارومیه وشب هشتم به خانم هانیه زحمتکش از شعبه مشهد ، شب نهم به مریم حبیب اللهی از شعبه رشت ، شب دهم به حسین
لویمی از شعبه اهواز ، شب یازدهم به نوین بابازاده شعبه رشت ،در شب دوازدهم به اقاي مصیب پلاشی از شعبه کرمان و در شب

سیزدهم به کاظم فخیم کریم زاده از شعبه کرج تعلق گرفت.



نباید اجازه دهیم میان ارزش هاي شهدا با ارزش هاي اجتماع دوگانگی و تقابل

ایجاد شود

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1400/02/20

رئیس جمهور استقلال ، امنیت و آزادي امروز و فرداي کشور را ره آورد خون شهداي بزرگوار و آثار و فداکاري همه ایثارگران
دانست و گفت: همه جامعه وامدار و مدیون شهدا اعم از شهداي انقلاب، دفاع مقدس و مدافعان سلامت و خانواده معظم آنان

هستند و خدمت به این عزیزان وظیفه و بزرگترین افتخار دولت و همه مسوولان ...

رئیس جمهور استقلال ، امنیت و آزادي امروز و فرداي
کشور را ره آورد خون شهداي بزرگوار و آثار و فداکاري
همه ایثارگران دانست و گفت: همه جامعه وامدار و مدیون
شهدا اعم از شهداي انقلاب، دفاع مقدس و مدافعان سلامت
و خانواده معظم آنان هستند و خدمت به این عزیزان
وظیفه و بزرگترین افتخار دولت و همه مسوولان کشور

 
است. 

حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی بعد از ظهر دوشنبه در دیدار جمعی از خانواده هاي معظم شهدا، جانبازان و ایثارگران،
با بیان اینکه شهیدان و خانواده معظم شهدا سرمایه هاي معنوي و نمادین کشور هستند، گفت: دیدار با خانواده مکرم شهدا، جانبازان

 
و ایثارگران علاوه بر پشتگرمی، روحیه و انگیزه خدمت را براي ما دو چندان می کند. 

دکتر روحانی با تاکید بر اینکه نباید اجازه دهیم میان ارزش هاي شهدا و خانواده هاي معظم آنان با ارزش هاي اجتماع و معیارهاي
زندگی مردم، تقابل و دوگانگی ایجاد شود، اظهار داشت: شهداء و ایثارگران و خانواد هاي آنان متعلق به همه مردم هستند و به جناح
خاصی تعلق ندارند، کسانی هم که تلاش می کنند تا این عزیزان را مصادره به مطلوب کنند، آغشته و آلوده به انگیزه هاي سیاسی

 
بوده و خیرخواه نیستند. 

رئیس جمهور در ادامه با اشاره به قالب بندي هاي ایجاد شده در روزهاي اخیر با موضوع ""میدان "" و "" دیپلماسی""، خاطرنشان
کرد: هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد و آنچه تا امروز ما را از همه کوره راه ها دور

 
نگه داشته و همه را در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و خواهد بود. 

دکتر روحانی همچینن با بیان اینکه جامعه در هر شرایطی نیازمند زنده بودن روح فداکاري، ترجیح منافع عمومی بر منافع فردي و
برتري خیرخواهی عمومی بر خودخواهی است، بر ضرورت ترویج و تقویت فرهنگ فداکاري، ایثار و شهادت در جامعه بویژه در میان

 
جوانان کشور تاکید کرد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه امروز انقلابی بودن، قدم برداشتن در مسیر پرکردن هرگونه شکافی میان ارکان نظام، دولت - ملت و میان

 
اقوام ایرانی است ، گفت: هرگونه تلاش در مسیر ایجاد شکاف خواسته یا ناخواسته هیچ نسبتی با ارزش هاي انقلاب ندارد. 

دکتر روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام کشور در شرایط حساس و خطیر کنونی، گفت: در شرایط امروز کشور که
آمیخته با تهدید و فرصت است ، هیچ عذري براي تفرقه و ایجاد گسست در صف واحد ملت و دولت پذیرفته نیست و وظیفه اي به نام

 
تخطئه کردن و برچسب زدن به دیگران در فرهنگ ایثارگري وجود ندارد. 

رئیس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به انجام مذاکرات احیاي برجام در وین، گفت: امروز درحال گفت و گو با قدرت
هاي جهانی بر سر حق خودمان و منافع راهبردي کشور هستیم و همانطور که کسی حق ندارد روحیه رزمنده در خط مقدم جنگ را



 
تضعیف کند، چنین حقی درباره رزمنده خط مقدم دیپلماسی را هم ندارد. 

دکتر روحانی تاکید کرد: با مقاومت و ایستادگی ملت در برابر توطئه بدخواهان، تحریم هاي ظالمانه و جنگ اقتصادي دشمن، امروز
همه دنیا و از جمله آمریکا به عنوان تحریم کننده ایران به این نتیجه رسیده اند که فشار حداکثري شکست خورده و هیچ راهی جز

 
بازگشت به قانون ، عمل به تعهدات، لغو تحریم ها و اجراي کامل برجام وجود ندارد. 

دکتر روحانی در ادامه با اشاره به اقدامات مهم انجام شده درمورد خانواده معظم شهدا و ایثارگران در دولت تدبیر و امید ، از اجراي
قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران، پرداخت قریب به 14 هزار میلیارد تومان از معوقات ایثارگران ، حل مشکل مسکن و اشتغال
ایثارگران و اولویت دادن به واکسیناسیون ایثارگران در ایام شیوع ویروس کرونا به عنوان اقداماتی که با هدف خدمت رسانی شایسته

 
به ایثارگران در این دولت انجام شده است ، نام برد. 

رئیس جمهور پرداخت معوقات جامعه ایثارگران را از مهمترین اقداماتی که بنیاد شهید و امور ایثارگران در دولت یازدهم و دوازدهم
انجام داده است، برشمرد و افزود: در ادامه پرداخت معوقات جامعه ایثارگري که از سال 1376 باقی مانده بود، مطالبات سال 95
خانواده معظم شهدا در 24 استان در ابتداي فعالیت دولت دوازدهم پرداخت شد و با پرداخت باقیمانده مطالبات، پس از سال ها به روز

 
شده است. 

دکتر روحانی اشتغال زایی را از دیگر اقدامات دولت تدبیر و امید درخصوص ایثارگران عنوان کرد و گفت: در این دولت سیاست
اشتغال و کارآفرینی در ارتباط با ایثارگران، اساسا مبتنی بر توانمندسازي ، آماده سازي و هدایت شغلی جامعه هدف بوده است و
دراین رابطه، آذرماه سال 1399 استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر در دستگاه هاي دولتی

 
در دستور کار قرار گرفت. 

رئیس جمهور در پایان تاکید کرد: اگر دشمنان ایران بویژه آمریکایی ها توان درك و فهم روحیه ایثار و شهادت نزد ملت ایران را
داشتند،؛ هیچگاه ایران اسلامی را تهدید نمی کردند به همین خاطر باید با حفظ اصول و ارزش ها و موازین خودمان، افکار عمومی

 
دنیا را تحت تاثیر قرار دهیم و این هدف نه با انزواي سیاسی که تنها از طریق گفت و گو و همکاري با دنیا به دست خواهد آمد. 

پیش از سخنان رئیس جمهور آقاي سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در سخنانی با تشکر از
توجه ویژه رئیس جمهور به جامعه ایثارگران کشور، گفت: پرداخت بیش از 14هزار میلیارد تومان مطالبات معوق ایثارگران، دستور
تخصیص زمین ساخت 70 هزار واحد مسکن براي خانواده هاي ایثارگران، صدور دستور استخدام فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70
درصد در دستگاه دولتی و تسهیل دسترسی خانواده ایثارگران و جانبازان به خدمات درمانی تنها بخش هایی از خدمات دولت تدبیر و

 
امید به جانبازان و ایثارگران عزیز بوده است. 

در این دیدار همچنین تعدادي از جانبازان و فرزندان شهدا ضمن تشکر از نگاه ویژه و اقدامات ارزشمند دولت تدبیر و امید براي جامعه

 
ایثارگران کشور به بیان دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند. 

قدردانی از دستور رئیس جمهور براي جذب فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در دستگاه دولتی، پرداخت مطالبات معوق
ایثارگران، تمهید اقدامات براي تحویل زمین براي ساخت مسکن ایثارگران، درخواست تسریع در تخصیص وام ساخت مسکن،
درخواست تامین تجهیزات مورد نیاز جانبازان به ویژه ویلچر و پروتزهاي مورد نیاز جانبازان قطع عضو، درخواست تامین خودرو براي
جانبازان، اجراي برخی قوانین معطل مانده مربوط به ایثارگران و توجه بیشتر به نیازهاي مراقبتی جانبازان شیمیایی و اعصاب و روان

 
از جمله موضوعات و مطالبات مطرح شده از سوي سخنرانان در این مراسم بود. 

در پایان این دیدار یک جلد قرآن نفیس که خطاطی آن به دست یک شهید انجام شده بود به رسم یادبود از سوي جامعه بزرگ
ایثارگري کشور به رئیس جمهور تقدیم شد./ پاد



استقلال، امنیت پایدار و آزادي امروز و فرداي ایران ره آورد شهدا و

ایثارگران است

منبع: جاهد خبرشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1400/02/20

رئیس جمهور استقلال ، امنیت و آزادي امروز و فرداي کشور را ره آورد خون شهداي بزرگوار و آثار و فداکاري همه ایثارگران
دانست و گفت: همه جامعه وامدار و مدیون شهدا اعم از شهداي انقلاب، دفاع مقدس و مدافعان سلامت و خانواده معظم آنان

هستند و خدمت به این عزیزان وظیفه و بزرگترین افتخار دولت و همه مسوولان ...

حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی بعد از ظهر دوشنبه در
دیدار جمعی از خانواده هاي معظم شهدا، جانبازان و ایثارگران، با بیان
اینکه شهیدان و خانواده معظم شهدا سرمایه هاي معنوي و نمادین
کشور هستند، گفت: دیدار با خانواده مکرم شهدا، جانبازان و ایثارگران
علاوه بر پشتگرمی، روحیه و انگیزه خدمت را براي ما دو چندان می

 
کند. 

دکتر روحانی با تاکید بر اینکه نباید اجازه دهیم میان ارزش هاي
شهدا و خانواده هاي معظم آنان با ارزش هاي اجتماع و معیارهاي

زندگی مردم، تقابل و دوگانگی ایجاد شود، اظهار داشت: شهداء و ایثارگران و خانواد هاي آنان متعلق به همه مردم هستند و به جناح
خاصی تعلق ندارند، کسانی هم که تلاش می کنند تا این عزیزان را مصادره به مطلوب کنند، آغشته و آلوده به انگیزه هاي سیاسی

 
بوده و خیرخواه نیستند. 

رئیس جمهور در ادامه با اشاره به قالب بندي هاي ایجاد شده در روزهاي اخیر با موضوع "میدان " و " دیپلماسی"، خاطرنشان کرد:
هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد و آنچه تا امروز ما را از همه کوره راه ها دور نگه

 
داشته و همه را در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و خواهد بود. 

دکتر روحانی همچینن با بیان اینکه جامعه در هر شرایطی نیازمند زنده بودن روح فداکاري، ترجیح منافع عمومی بر منافع فردي و
برتري خیرخواهی عمومی بر خودخواهی است، بر ضرورت ترویج و تقویت فرهنگ فداکاري، ایثار و شهادت در جامعه بویژه در میان

 
جوانان کشور تاکید کرد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه امروز انقلابی بودن، قدم برداشتن در مسیر پرکردن هرگونه شکافی میان ارکان نظام، دولت – ملت و میان

 
اقوام ایرانی است ، گفت: هرگونه تلاش در مسیر ایجاد شکاف خواسته یا ناخواسته هیچ نسبتی با ارزش هاي انقلاب ندارد. 

دکتر روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام کشور در شرایط حساس و خطیر کنونی، گفت: در شرایط امروز کشور که
آمیخته با تهدید و فرصت است ، هیچ عذري براي تفرقه و ایجاد گسست در صف واحد ملت و دولت پذیرفته نیست و وظیفه اي به نام

 
تخطئه کردن و برچسب زدن به دیگران در فرهنگ ایثارگري وجود ندارد. 

رئیس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به انجام مذاکرات احیاي برجام در وین، گفت: امروز درحال گفت و گو با قدرت
هاي جهانی بر سر حق خودمان و منافع راهبردي کشور هستیم و همانطور که کسی حق ندارد روحیه رزمنده در خط مقدم جنگ را

 
تضعیف کند، چنین حقی درباره رزمنده خط مقدم دیپلماسی را هم ندارد. 

دکتر روحانی تاکید کرد: با مقاومت و ایستادگی ملت در برابر توطئه بدخواهان، تحریم هاي ظالمانه و جنگ اقتصادي دشمن، امروز
همه دنیا و از جمله آمریکا به عنوان تحریم کننده ایران به این نتیجه رسیده اند که فشار حداکثري شکست خورده و هیچ راهی جز

 
بازگشت به قانون ، عمل به تعهدات، لغو تحریم ها و اجراي کامل برجام وجود ندارد. 



دکتر روحانی در ادامه با اشاره به اقدامات مهم انجام شده درمورد خانواده معظم شهدا و ایثارگران در دولت تدبیر و امید ، از اجراي
قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران، پرداخت قریب به 14 هزار میلیارد تومان از معوقات ایثارگران ، حل مشکل مسکن و اشتغال
ایثارگران و اولویت دادن به واکسیناسیون ایثارگران در ایام شیوع ویروس کرونا به عنوان اقداماتی که با هدف خدمت رسانی شایسته

 
به ایثارگران در این دولت انجام شده است ، نام برد. 

رئیس جمهور پرداخت معوقات جامعه ایثارگران را از مهمترین اقداماتی که بنیاد شهید و امور ایثارگران در دولت یازدهم و دوازدهم
انجام داده است، برشمرد و افزود: در ادامه پرداخت معوقات جامعه ایثارگري که از سال 1376 باقی مانده بود، مطالبات سال 95
خانواده معظم شهدا در 24 استان در ابتداي فعالیت دولت دوازدهم پرداخت شد و با پرداخت باقیمانده مطالبات، پس از سال ها به روز

 
شده است. 

دکتر روحانی اشتغال زایی را از دیگر اقدامات دولت تدبیر و امید درخصوص ایثارگران عنوان کرد و گفت: در این دولت سیاست
اشتغال و کارآفرینی در ارتباط با ایثارگران، اساسا مبتنی بر توانمندسازي ، آماده سازي و هدایت شغلی جامعه هدف بوده است و
دراین رابطه، آذرماه سال 1399 استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر در دستگاه هاي دولتی

 
در دستور کار قرار گرفت. 

رئیس جمهور در پایان تاکید کرد: اگر دشمنان ایران بویژه آمریکایی ها توان درك و فهم روحیه ایثار و شهادت نزد ملت ایران را
داشتند،؛ هیچگاه ایران اسلامی را تهدید نمی کردند به همین خاطر باید با حفظ اصول و ارزش ها و موازین خودمان، افکار عمومی

 
دنیا را تحت تاثیر قرار دهیم و این هدف نه با انزواي سیاسی که تنها از طریق گفت و گو و همکاري با دنیا به دست خواهد آمد. 

پیش از سخنان رئیس جمهور آقاي سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در سخنانی با تشکر از
توجه ویژه رئیس جمهور به جامعه ایثارگران کشور، گفت: پرداخت بیش از 14هزار میلیارد تومان مطالبات معوق ایثارگران، دستور
تخصیص زمین ساخت 70 هزار واحد مسکن براي خانواده هاي ایثارگران، صدور دستور استخدام فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70
درصد در دستگاه دولتی و تسهیل دسترسی خانواده ایثارگران و جانبازان به خدمات درمانی تنها بخش هایی از خدمات دولت تدبیر و

 
امید به جانبازان و ایثارگران عزیز بوده است. 

در این دیدار همچنین تعدادي از جانبازان و فرزندان شهدا ضمن تشکر از نگاه ویژه و اقدامات ارزشمند دولت تدبیر و امید براي جامعه

 
ایثارگران کشور به بیان دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند. 

قدردانی از دستور رئیس جمهور براي جذب فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در دستگاه دولتی، پرداخت مطالبات معوق
ایثارگران، تمهید اقدامات براي تحویل زمین براي ساخت مسکن ایثارگران، درخواست تسریع در تخصیص وام ساخت مسکن،
درخواست تامین تجهیزات مورد نیاز جانبازان به ویژه ویلچر و پروتزهاي مورد نیاز جانبازان قطع عضو، درخواست تامین خودرو براي
جانبازان، اجراي برخی قوانین معطل مانده مربوط به ایثارگران و توجه بیشتر به نیازهاي مراقبتی جانبازان شیمیایی و اعصاب و روان

 
از جمله موضوعات و مطالبات مطرح شده از سوي سخنرانان در این مراسم بود. 

در پایان این دیدار یک جلد قرآن نفیس که خطاطی آن به دست یک شهید انجام شده بود به رسم یادبود از سوي جامعه بزرگ
ایثارگري کشور به رئیس جمهور تقدیم شد.



برخورداري بیش از 1200 نفر از طرح سرباز مهارت در خراسان شمالی

منبع: خبر فوريشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1400/02/20

رئیس جهاد دانشگاهی خراسان شمالی از برخورداري 1200 نفر در طرح سرباز مهارت در استان در سال جاري خبر داد.

رئیس جهاد دانشگاهی خراسان شمالی از برخورداري
1200 نفر در طرح سرباز مهارت در استان در سال جاري

 
خبر داد. 

محسن رحمانی، در خصوص اجراي طرح سرباز مهارت در
خراسان شمالی، بیان کرد: با توجه به تاکید مقام معظم
رهبري در خصوص استفاده بهینه از دوران سربازي، ستاد
کل نیروهاي مسلح به منظور اجرایی سازي منویات ایشان،
با اقدامی ارزشمند قرارگاه مهارت آموزي کارکنان وظیفه را

 
ایجاد کرد. 

وي افزود: در این راستا جهاددانشگاهی بر اساس توانمندي ها و ظرفیت هایی که در بخش هاي مختلف آموزش و کارآفرینی، پژوهش

 
و فرهنگی دارد به عنوان نهاد همراه قرارگاه «مهارت آموزي کارکنان وظیفه» ایفاي وظیفه می کند. 

وي توضیح داد: در طرح سرباز مهارت دوره آموزشی مهارت هاي زندگی به میزان 34 ساعت و مهارت هاي عمومی و کارآفرینی به

 
میزان 54 ساعت با همکاري جهاددانشگاهی، اداره کل ورزش و جوانان و نیروهاي مسلح استان انجام می شود. 

رئیس جهاد دانشگاهی خراسان شمالی ادامه داد: همچنین با توجه به ورود کارکنان وظیفه نیروهاي مسلح از اول لغایت سوم هرماه به
مراکز رزم مقدماتی، دو عنوان کتاب آموزشی با عناوین کارآفرینی و مهارت هاي کسب و کار و مهارتهاي زندگی که به همت جهاد
دانشگاهی تهیه و به چاپ رسیده است با همکاري و هماهنگی نهادهاي مشارکت کننده در طرح مذکور در اختیار سربازان وظیفه قرار

 
می گیرد. 

 
رحمانی گفت: از ابتداي اجراي این طرح در استان تاکنون بیش از یک هزار سرباز آموزش دیده اند. 

وي افزود: هدف از مهارت آموزي کارکنان وظیفه و سربازان، افزایش جذابیت و نشاط خدمت وظیفه عمومی، کمک به توسعه قابلیت
هاي اشتغال پذیري جوانان در بازار کار و بهبود وضعیت اشتغال در کشور است تا خدمت وظیفه عمومی را به فرصتی براي مهارت

 
آموزي و مهارت ورزي تبدیل نماید. 

وي گفت: سربازان پس از فراغت از سربازي با استفاده از آموزش هاي پایه و مقدماتی و حتی آموزش هاي تکمیلی، می توانند در
مسیر خوداشتغالی و ایجاد کسب و کار فعالیت نمایند.



روحانی: هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1400/02/20

رئیس جمهور استقلال ، امنیت و آزادي امروز و فرداي کشور را ره آورد خون شهداي بزرگوار و آثار و فداکاري همه ایثارگران
دانست و گفت...

به گزارش بولتن نیوز، حجت الاسلام والمسلمین حسن
روحانی بعد از ظهر دوشنبه در دیدار جمعی از خانواده هاي
معظم شهدا، جانبازان و ایثارگران، با بیان اینکه شهیدان و
خانواده معظم شهدا سرمایه هاي معنوي و نمادین کشور
هستند، گفت: دیدار با خانواده مکرم شهدا، جانبازان و
ایثارگران علاوه بر پشتگرمی، روحیه و انگیزه خدمت را

 
براي ما دو چندان می کند. 

روحانی با تاکید بر اینکه نباید اجازه دهیم میان ارزش هاي
شهدا و خانواده هاي معظم آنان با ارزش هاي اجتماع و

معیارهاي زندگی مردم، تقابل و دوگانگی ایجاد شود، اظهار داشت: شهداء و ایثارگران و خانواد هاي آنان متعلق به همه مردم هستند و
به جناح خاصی تعلق ندارند، کسانی هم که تلاش می کنند تا این عزیزان را مصادره به مطلوب کنند، آغشته و آلوده به انگیزه هاي

 
سیاسی بوده و خیرخواه نیستند. 

رئیس جمهور در ادامه با اشاره به قالب بندي هاي ایجاد شده در روزهاي اخیر با موضوع "میدان " و " دیپلماسی"، خاطرنشان کرد:
هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد و آنچه تا امروز ما را از همه کوره راه ها دور نگه

 
داشته و همه را در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و خواهد بود. 

روحانی همچینن با بیان اینکه جامعه در هر شرایطی نیازمند زنده بودن روح فداکاري، ترجیح منافع عمومی بر منافع فردي و برتري
خیرخواهی عمومی بر خودخواهی است، بر ضرورت ترویج و تقویت فرهنگ فداکاري، ایثار و شهادت در جامعه بویژه در میان جوانان

 
کشور تاکید کرد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه امروز انقلابی بودن، قدم برداشتن در مسیر پرکردن هرگونه شکافی میان ارکان نظام، دولت - ملت و میان

 
اقوام ایرانی است ، گفت: هرگونه تلاش در مسیر ایجاد شکاف خواسته یا ناخواسته هیچ نسبتی با ارزش هاي انقلاب ندارد. 

روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام کشور در شرایط حساس و خطیر کنونی، گفت: در شرایط امروز کشور که آمیخته با
تهدید و فرصت است ، هیچ عذري براي تفرقه و ایجاد گسست در صف واحد ملت و دولت پذیرفته نیست و وظیفه اي به نام تخطئه

 
کردن و برچسب زدن به دیگران در فرهنگ ایثارگري وجود ندارد. 

رئیس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به انجام مذاکرات احیاي برجام در وین، گفت: امروز درحال گفت و گو با قدرت



هاي جهانی بر سر حق خودمان و منافع راهبردي کشور هستیم و همانطور که کسی حق ندارد روحیه رزمنده در خط مقدم جنگ را

 
تضعیف کند، چنین حقی درباره رزمنده خط مقدم دیپلماسی را هم ندارد. 

روحانی تاکید کرد: با مقاومت و ایستادگی ملت در برابر توطئه بدخواهان، تحریم هاي ظالمانه و جنگ اقتصادي دشمن، امروز همه
دنیا و از جمله آمریکا به عنوان تحریم کننده ایران به این نتیجه رسیده اند که فشار حداکثري شکست خورده و هیچ راهی جز

 
بازگشت به قانون ، عمل به تعهدات، لغو تحریم ها و اجراي کامل برجام وجود ندارد. 

روحانی در ادامه با اشاره به اقدامات مهم انجام شده درمورد خانواده معظم شهدا و ایثارگران در دولت تدبیر و امید ، از اجراي قانون
جامع خدمات رسانی به ایثارگران، پرداخت قریب به 14 هزار میلیارد تومان از معوقات ایثارگران ، حل مشکل مسکن و اشتغال
ایثارگران و اولویت دادن به واکسیناسیون ایثارگران در ایام شیوع ویروس کرونا به عنوان اقداماتی که با هدف خدمت رسانی شایسته

 
به ایثارگران در این دولت انجام شده است ، نام برد. 

رئیس جمهور پرداخت معوقات جامعه ایثارگران را از مهمترین اقداماتی که بنیاد شهید و امور ایثارگران در دولت یازدهم و دوازدهم
انجام داده است، برشمرد و افزود: در ادامه پرداخت معوقات جامعه ایثارگري که از سال 1376 باقی مانده بود، مطالبات سال 95
خانواده معظم شهدا در 24 استان در ابتداي فعالیت دولت دوازدهم پرداخت شد و با پرداخت باقیمانده مطالبات، پس از سال ها به روز

 
شده است. 

روحانی اشتغال زایی را از دیگر اقدامات دولت تدبیر و امید درخصوص ایثارگران عنوان کرد و گفت: در این دولت سیاست اشتغال و
کارآفرینی در ارتباط با ایثارگران، اساسا مبتنی بر توانمندسازي ، آماده سازي و هدایت شغلی جامعه هدف بوده است و دراین رابطه،
آذرماه سال 1399 استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر در دستگاه هاي دولتی در دستور کار

 
قرار گرفت. 

رئیس جمهور در پایان تاکید کرد: اگر دشمنان ایران بویژه آمریکایی ها توان درك و فهم روحیه ایثار و شهادت نزد ملت ایران را
داشتند،؛ هیچگاه ایران اسلامی را تهدید نمی کردند به همین خاطر باید با حفظ اصول و ارزش ها و موازین خودمان، افکار عمومی

 
دنیا را تحت تاثیر قرار دهیم و این هدف نه با انزواي سیاسی که تنها از طریق گفت و گو و همکاري با دنیا به دست خواهد آمد. 

پیش از سخنان رئیس جمهور آقاي سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در سخنانی با تشکر از
توجه ویژه رئیس جمهور به جامعه ایثارگران کشور، گفت: پرداخت بیش از 14هزار میلیارد تومان مطالبات معوق ایثارگران، دستور
تخصیص زمین ساخت 70 هزار واحد مسکن براي خانواده هاي ایثارگران، صدور دستور استخدام فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70
درصد در دستگاه دولتی و تسهیل دسترسی خانواده ایثارگران و جانبازان به خدمات درمانی تنها بخش هایی از خدمات دولت تدبیر و

 
امید به جانبازان و ایثارگران عزیز بوده است. 

در این دیدار همچنین تعدادي از جانبازان و فرزندان شهدا ضمن تشکر از نگاه ویژه و اقدامات ارزشمند دولت تدبیر و امید براي جامعه

 
ایثارگران کشور به بیان دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند. 

قدردانی از دستور رئیس جمهور براي جذب فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در دستگاه دولتی، پرداخت مطالبات معوق
ایثارگران، تمهید اقدامات براي تحویل زمین براي ساخت مسکن ایثارگران، درخواست تسریع در تخصیص وام ساخت مسکن،
درخواست تامین تجهیزات مورد نیاز جانبازان به ویژه ویلچر و پروتزهاي مورد نیاز جانبازان قطع عضو، درخواست تامین خودرو براي



جانبازان، اجراي برخی قوانین معطل مانده مربوط به ایثارگران و توجه بیشتر به نیازهاي مراقبتی جانبازان شیمیایی و اعصاب و روان

 
از جمله موضوعات و مطالبات مطرح شده از سوي سخنرانان در این مراسم بود. 

در پایان این دیدار یک جلد قرآن نفیس که خطاطی آن به دست یک شهید انجام شده بود به رسم یادبود از سوي جامعه بزرگ
ایثارگري کشور به رئیس جمهور تقدیم شد.



روحانی: یگانگی میدان و دیپلماسی ما را از کوره راه ها دور کرد

منبع: فراروشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1400/02/20

رئیس جمهور استقلال، امنیت و آزادي امروز و فرداي کشور را ره آورد خون شهداي بزرگوار و آثار و فداکاري همه ایثارگران
دانست و گفت: همه جامعه وامدار و مدیون شهدا اعم از شهداي انقلاب، دفاع مقدس و مدافعان سلامت و خانواده معظم آنان هستند و

 
خدمت به این عزیزان وظیفه و بزرگترین افتخار دولت و همه مسئولان کشور است. 

حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی بعد از ظهر دوشنبه در دیدار جمعی از خانواده هاي معظم شهدا، جانبازان و ایثارگران، با
بیان اینکه شهیدان و خانواده معظم شهدا سرمایه هاي معنوي و نمادین کشور هستند، گفت: دیدار با خانواده مکرم شهدا، جانبازان و

 
ایثارگران علاوه بر پشتگرمی، روحیه و انگیزه خدمت را براي ما دو چندان می کند. 

روحانی با تاکید بر اینکه نباید اجازه دهیم میان ارزش هاي شهدا و خانواده هاي معظم آنان با ارزش هاي اجتماع و معیارهاي زندگی
مردم، تقابل و دوگانگی ایجاد شود، اظهار داشت: شهداء و ایثارگران و خانواد هاي آنان متعلق به همه مردم هستند و به جناح خاصی
تعلق ندارند، کسانی هم که تلاش می کنند تا این عزیزان را مصادره به مطلوب کنند، آغشته و آلوده به انگیزه هاي سیاسی بوده و

 
خیرخواه نیستند. 

رئیس جمهور در ادامه با اشاره به قالب بندي هاي ایجاد شده در روزهاي اخیر با موضوع "میدان " و " دیپلماسی"، خاطرنشان کرد:
هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد و آنچه تا امروز ما را از همه کوره راه ها دور نگه

 
داشته و همه را در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و خواهد بود. 

روحانی همچینن با بیان اینکه جامعه در هر شرایطی نیازمند زنده بودن روح فداکاري، ترجیح منافع عمومی بر منافع فردي و برتري
خیرخواهی عمومی بر خودخواهی است، بر ضرورت ترویج و تقویت فرهنگ فداکاري، ایثار و شهادت در جامعه بویژه در میان جوانان

 
کشور تاکید کرد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه امروز انقلابی بودن، قدم برداشتن در مسیر پرکردن هرگونه شکافی میان ارکان نظام، دولت - ملت و میان

 
اقوام ایرانی است، گفت: هرگونه تلاش در مسیر ایجاد شکاف خواسته یا ناخواسته هیچ نسبتی با ارزش هاي انقلاب ندارد. 

روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام کشور در شرایط حساس و خطیر کنونی، گفت: در شرایط امروز کشور که آمیخته با
تهدید و فرصت است، هیچ عذري براي تفرقه و ایجاد گسست در صف واحد ملت و دولت پذیرفته نیست و وظیفه اي به نام تخطئه

 
کردن و برچسب زدن به دیگران در فرهنگ ایثارگري وجود ندارد. 

رئیس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به انجام مذاکرات احیاي برجام در وین، گفت: امروز درحال گفت و گو با قدرت
هاي جهانی بر سر حق خودمان و منافع راهبردي کشور هستیم و همانطور که کسی حق ندارد روحیه رزمنده در خط مقدم جنگ را

 
تضعیف کند، چنین حقی درباره رزمنده خط مقدم دیپلماسی را هم ندارد. 



روحانی تاکید کرد: با مقاومت و ایستادگی ملت در برابر توطئه بدخواهان، تحریم هاي ظالمانه و جنگ اقتصادي دشمن، امروز همه
دنیا و از جمله آمریکا به عنوان تحریم کننده ایران به این نتیجه رسیده اند که فشار حداکثري شکست خورده و هیچ راهی جز

 
بازگشت به قانون، عمل به تعهدات، لغو تحریم ها و اجراي کامل برجام وجود ندارد. 

دکتر روحانی در ادامه با اشاره به اقدامات مهم انجام شده درمورد خانواده معظم شهدا و ایثارگران در دولت تدبیر و امید ، از اجراي
قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران، پرداخت قریب به 14 هزار میلیارد تومان از معوقات ایثارگران ، حل مشکل مسکن و اشتغال
ایثارگران و اولویت دادن به واکسیناسیون ایثارگران در ایام شیوع ویروس کرونا به عنوان اقداماتی که با هدف خدمت رسانی شایسته

 
به ایثارگران در این دولت انجام شده است ، نام برد. 

رئیس جمهور پرداخت معوقات جامعه ایثارگران را از مهمترین اقداماتی که بنیاد شهید و امور ایثارگران در دولت یازدهم و دوازدهم
انجام داده است، برشمرد و افزود: در ادامه پرداخت معوقات جامعه ایثارگري که از سال 1376 باقی مانده بود، مطالبات سال 95
خانواده معظم شهدا در 24 استان در ابتداي فعالیت دولت دوازدهم پرداخت شد و با پرداخت باقیمانده مطالبات، پس از سال ها به روز

 
شده است. 

روحانی اشتغال زایی را از دیگر اقدامات دولت تدبیر و امید درخصوص ایثارگران عنوان کرد و گفت: در این دولت سیاست اشتغال و
کارآفرینی در ارتباط با ایثارگران، اساسا مبتنی بر توانمندسازي ، آماده سازي و هدایت شغلی جامعه هدف بوده است و دراین رابطه،
آذرماه سال 1399 استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر در دستگاه هاي دولتی در دستور کار

 
قرار گرفت. 

رئیس جمهور در پایان تاکید کرد: اگر دشمنان ایران بویژه آمریکایی ها توان درك و فهم روحیه ایثار و شهادت نزد ملت ایران را
داشتند،؛ هیچگاه ایران اسلامی را تهدید نمی کردند به همین خاطر باید با حفظ اصول و ارزش ها و موازین خودمان، افکار عمومی

 
دنیا را تحت تاثیر قرار دهیم و این هدف نه با انزواي سیاسی که تنها از طریق گفت و گو و همکاري با دنیا به دست خواهد آمد. 

پیش از سخنان رئیس جمهور سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در سخنانی با تشکر از توجه
ویژه رئیس جمهور به جامعه ایثارگران کشور، گفت: پرداخت بیش از 14هزار میلیارد تومان مطالبات معوق ایثارگران، دستور تخصیص
زمین ساخت 70 هزار واحد مسکن براي خانواده هاي ایثارگران، صدور دستور استخدام فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در
دستگاه دولتی و تسهیل دسترسی خانواده ایثارگران و جانبازان به خدمات درمانی تنها بخش هایی از خدمات دولت تدبیر و امید به

 
جانبازان و ایثارگران عزیز بوده است. 

در این دیدار همچنین تعدادي از جانبازان و فرزندان شهدا ضمن تشکر از نگاه ویژه و اقدامات ارزشمند دولت تدبیر و امید براي جامعه

 
ایثارگران کشور به بیان دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند. 

قدردانی از دستور رئیس جمهور براي جذب فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در دستگاه دولتی، پرداخت مطالبات معوق
ایثارگران، تمهید اقدامات براي تحویل زمین براي ساخت مسکن ایثارگران، درخواست تسریع در تخصیص وام ساخت مسکن،
درخواست تامین تجهیزات مورد نیاز جانبازان به ویژه ویلچر و پروتزهاي مورد نیاز جانبازان قطع عضو، درخواست تامین خودرو براي
جانبازان، اجراي برخی قوانین معطل مانده مربوط به ایثارگران و توجه بیشتر به نیازهاي مراقبتی جانبازان شیمیایی و اعصاب و روان

 
از جمله موضوعات و مطالبات مطرح شده از سوي سخنرانان در این مراسم بود. 



در پایان این دیدار یک جلد قرآن نفیس که خطاطی آن به دست یک شهید انجام شده بود به رسم یادبود از سوي جامعه بزرگ
ایثارگري کشور به رئیس جمهور تقدیم شد.



طرح ایجاد پارك اقتصاد دیجیتال در خراسان جنوبی پشتیبانی شود

منبع: ایسناشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1400/02/20

استاندار خراسان جنوبی گفت: مطالبه ما از وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات این است که در راستاي حمایت از استارتاپ
هاي فعال مبتنی بر فاوا که نقش بسیار مهمی هم در اقتصاد و اشتغال استان دارند، طرح ایجاد پارك اقتصاد دیجیتال را

پشتیبانی کند.

حمید ملانوري، در دیدار با آذري جهرمی؛ وزیر ارتباطات و
فناوري اطلاعات، اظهار کرد: 100 درصد روستاهاي بالاي
20 خانوار استان تا پایان دولت به شبکه ملی اطلاعات

 
متصل می شوند. 

وي افزود: در حال حاضر 65 درصد روستاهاي بالاي 20

 
خانوار استان از این ظرفیت استفاده می کنند. 

به گزارش ایسنا، استاندار خراسان جنوبی از رشد شش

 
برابري بهره مندي روستاهاي بالاي 20 خانوار استان از شبکه ملی اطلاعات در دولت دوازدهم گفت. 

ملانوري افزود: در ابتداي دولت دوازدهم، تعداد 100 روستاي بالاي 20 خانوار استان به شبکه ملی اطلاعات متصل بوده اند که این

 
رقم در حال حاضر به 600 روستا رسیده است. 

 
وي، تأمین این زیرساخت مهم در مناطق روستایی را از برنامه هاي اولویت دار دولت عنوان کرد. 

استاندار خراسان جنوبی با اشاره به شرایط جغرافیایی استان تصریح کرد: هم مرزي با افغانستان و قرار گرفتن در مسیر دو کریدور

 
اصلی کشور، ضرورت توسعه شبکه هاي مخابراتی و ارتباطی استان را دو چندان می کند. 

ملانوري با تأکید بر اینکه وجود استارتاپ هاي فعال مبتنی بر فاوا از مهم ترین ظرفیت هاي استان است، خاطرنشان کرد: مطالبه ما از
وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات این است که در راستاي حمایت از این استارتاپ ها که نقش بسیار مهمی هم در اقتصاد و اشتغال

 
استان دارند، طرح ایجاد پارك اقتصاد دیجیتال را پشتیبانی کند. 

وي ادامه داد: موافقت با راه اندازي این پارك و تأمین منابع مالی مورد نیاز براي تهیه تجهیزات و امکانات آن را از وزارتخانه انتظار

 
داریم. 

به گفته وي؛ راه اندازي این پارك در بحث معرفی جاذبه هاي گردشگري و محصولات کشاورزي و معدنی، کمک به توسعه صنایع

 
فرآوري، بازاریابی و ایجاد بازار فروش دائمی و در نتیجه درآمدزایی و ارتقاء سطح رفاه افراد جامعه بسیار مؤثر است. 



استاندار خراسان جنوبی، توسعه ارتباطات روستایی را خواستار شد و گفت: با عنایت به شیوع ویروس کرونا و ضرورت افزایش کاربري

 
هاي مبتنی بر ارتباطات به ویژه در بحث آموزش، زیرساخت هاي ارتباطات روستایی باید توسعه پیدا کند. 

ملانوري به ارائه راهکار در این زمینه پرداخت که بعد از بحث و رایزنی، ارتقاء 114 سایت همراه روستایی به نسل 4 ، اجراي 50 سایت

 
نسل چهار و اجراي 60 سایت همراه روستایی مورد تأیید واقع شد. 

وي، افزایش اعتبارات طرح توسعه ارتباطات روستایی استان توسط وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات را نیز مطرح کرد که با موافقت

 
وزیر همراه شد. 

استاندار از وضعیت ترانزیتی جاده اي استان گفت و اظهار کرد: تأمین زیرساخت هاي لازم به منظور برقراري ارتباط بی نقص براي

 
رانندگانی که در محورهاي استان تردد می کنند، مهم ترین خدمتی است که به این بزرگواران ارائه می شود. 

 
بنا به وعده وزیر، تمامی روستاهاي بالاي 20 خانوار استان از شبکه ملی اطلاعات بهره مند می شوند. 

 
پیشنهاد ملانوري براي تقویت پوشش همراه جاده اي نیز با قول مساعد وزیر همراه شد. 

انتهاي پیام



تعیین محل منطقه آزاد تجاري و صنعتی استان اردبیل با نظر کارشناسان

اقتصادي

منبع: شعار سالشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1400/02/20

شعار سال: استاندار اردبیل گفت: محل ایجاد منطقه آزاد تجاري و صنعتی این استان، براساس جمع بندي نظرات خبره ترین
کارشناسان اقتصادي مناطق آزاد کشور و با در نظر گرفتن بیشترین منفعت براي اهالی همه استان تعیین خواهد شد. بهنام

جو که در برنامه گفتگوي ویژه شبکه سبلان سخن می گفت، تصویب ایجاد منطقه آزاد ...

شعار سال: استاندار اردبیل گفت: محل ایجاد منطقه آزاد تجاري و صنعتی این استان، براساس جمع بندي نظرات خبره ترین

 
کارشناسان اقتصادي مناطق آزاد کشور و با در نظر گرفتن بیشترین منفعت براي اهالی همه استان تعیین خواهد شد. 

بهنام جو که در برنامه گفتگوي ویژه شبکه سبلان سخن می گفت، تصویب ایجاد منطقه آزاد تجاري و صنعتی در استان اردبیل را
هدیه و عیدي بزرگ نظام اسلامی به اهالی شریف استان اردبیل عنوان کرد و افزود: مجمع تشخیص مصلحت نظام تعیین محل ایجاد
منطقه آزاد تجاري و صنعتی استان اردبیل را به دولت واگذار کرده و در این زمینه دولت شاخص هاي ویژه اي را در نظر دارد، ما
بزودي در فضایی کاملا باز و شفاف میزگرد هایی با حضور خبره ترین کارشناسان اقتصادي کشور و عرصه بین الملل و صاحب نظران و
مدیران دیگر مناطق آزاد برگزار کرده و براساس برآیند نظرات آنان، نتایج مذاکرات با مسئولان جمهوري آذربایجان، جمع بندي نظرات

 
مسئولان استان و با در نظر گرفتن بیشترین نفع براي اهالی همه استان، محل دقیق ایجاد این منطقه را تعیین خواهیم کرد. 

استاندار اردبیل با بیان اینکه براساس آخرین اصلاحات انجام شده وسعت منطقه آزاد استان اردبیل در یک محدوده مشخص 10 هزار
هکتاري در نظر گرفته شده است گفت: با اتحاد و همدلی همه مردم و مسئولان استان و انجام پیگیري هاي لازم، ما می توانیم تا سه

 
ماه آینده اقدامات اولیه براي آغاز عملیات ایجاد منطقه آزاد را به انجام برسانیم. 

وي با اشاره به موقعیت خاص جغرافیایی و توانمندي هاي اقتصادي استان اردبیل، ایجاد منطقه آزاد را نقطه عطفی در رشد، توسعه
وبالندگی اقتصادي این استان دانست وافزود:معافیت 20 ساله سرمایه گذاران در مناطق آزاد از مالیات، عدم اخذ عوارض گمرکی در
واردات و صادرات، ایجاد بازار هاي بزرگ عرضه انواع محصولات تولیدي وصادراتی استان، جذب سرمایه گذاران کلان داخلی وخارجی

 
وایجاد اشتغال زیاد وپایدار در استان را از جمله مزایاي ایجاد منطقه آزاد است. 

شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري صداوسیما، تاریخ انتشار: 18 اردیبهشت 1400، کد خبر: 3099414،
.www.iribnews.ir



دفاع تمام قد روحانی از عملکرد ظریف

منبع: ساعت 24شماره خبر:  74  |  تاریخ: 1400/02/20

ساعت24- رئیس جمهور با اشاره به انجام مذاکرات احیاي برجام در وین، گفت: امروز درحال گفت و گو با قدرت هاي جهانی
بر سر حق خودمان و منافع راهبردي کشور هستیم و همانطور که کسی حق ندارد روحیه رزمنده در خط مقدم جنگ را

تضعیف کند، چنین حقی درباره رزمنده خط مقدم دیپلماسی را هم ندارد.

ساعت24- رئیس جمهور با اشاره به انجام مذاکرات احیاي برجام در وین، گفت: امروز درحال گفت و گو با قدرت هاي جهانی بر
سر حق خودمان و منافع راهبردي کشور هستیم و همانطور که کسی حق ندارد روحیه رزمنده در خط مقدم جنگ را تضعیف کند،

 
چنین حقی درباره رزمنده خط مقدم دیپلماسی را هم ندارد. 

رئیس جمهور با اشاره به انجام مذاکرات احیاي برجام در وین، گفت: امروز درحال گفت و گو با قدرت هاي جهانی بر سر حق خودمان
و منافع راهبردي کشور هستیم و همانطور که کسی حق ندارد روحیه رزمنده در خط مقدم جنگ را تضعیف کند، چنین حقی درباره

 
رزمنده خط مقدم دیپلماسی را هم ندارد. 

حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی بعد از ظهر دوشنبه در دیدار جمعی از خانواده هاي معظم شهدا، جانبازان و ایثارگران، با
بیان اینکه شهیدان و خانواده معظم شهدا سرمایه هاي معنوي و نمادین کشور هستند، گفت: دیدار با خانواده مکرم شهدا، جانبازان و

 
ایثارگران علاوه بر پشتگرمی، روحیه و انگیزه خدمت را براي ما دو چندان می کند. 

روحانی با تاکید بر اینکه نباید اجازه دهیم میان ارزش هاي شهدا و خانواده هاي معظم آنان با ارزش هاي اجتماع و معیارهاي زندگی
مردم، تقابل و دوگانگی ایجاد شود، اظهار داشت: شهداء و ایثارگران و خانواد هاي آنان متعلق به همه مردم هستند و به جناح خاصی
تعلق ندارند، کسانی هم که تلاش می کنند تا این عزیزان را مصادره به مطلوب کنند، آغشته و آلوده به انگیزه هاي سیاسی بوده و

 
خیرخواه نیستند. 

رئیس جمهور در ادامه با اشاره به قالب بندي هاي ایجاد شده در روزهاي اخیر با موضوع "میدان " و " دیپلماسی"، خاطرنشان کرد:
هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد و آنچه تا امروز ما را از همه کوره راه ها دور نگه

 
داشته و همه را در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و خواهد بود. 

روحانی همچینن با بیان اینکه جامعه در هر شرایطی نیازمند زنده بودن روح فداکاري، ترجیح منافع عمومی بر منافع فردي و برتري
خیرخواهی عمومی بر خودخواهی است، بر ضرورت ترویج و تقویت فرهنگ فداکاري، ایثار و شهادت در جامعه بویژه در میان جوانان

 
کشور تاکید کرد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه امروز انقلابی بودن، قدم برداشتن در مسیر پرکردن هرگونه شکافی میان ارکان نظام، دولت – ملت و میان

 
اقوام ایرانی است ، گفت: هرگونه تلاش در مسیر ایجاد شکاف خواسته یا ناخواسته هیچ نسبتی با ارزش هاي انقلاب ندارد. 



روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام کشور در شرایط حساس و خطیر کنونی، گفت: در شرایط امروز کشور که آمیخته با
تهدید و فرصت است ، هیچ عذري براي تفرقه و ایجاد گسست در صف واحد ملت و دولت پذیرفته نیست و وظیفه اي به نام تخطئه

 
کردن و برچسب زدن به دیگران در فرهنگ ایثارگري وجود ندارد. 

روحانی تاکید کرد: با مقاومت و ایستادگی ملت در برابر توطئه بدخواهان، تحریم هاي ظالمانه و جنگ اقتصادي دشمن، امروز همه
دنیا و از جمله آمریکا به عنوان تحریم کننده ایران به این نتیجه رسیده اند که فشار حداکثري شکست خورده و هیچ راهی جز

 
بازگشت به قانون ، عمل به تعهدات، لغو تحریم ها و اجراي کامل برجام وجود ندارد. 

دکتر روحانی در ادامه با اشاره به اقدامات مهم انجام شده درمورد خانواده معظم شهدا و ایثارگران در دولت تدبیر و امید ، از اجراي
قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران، پرداخت قریب به 14 هزار میلیارد تومان از معوقات ایثارگران ، حل مشکل مسکن و اشتغال
ایثارگران و اولویت دادن به واکسیناسیون ایثارگران در ایام شیوع ویروس کرونا به عنوان اقداماتی که با هدف خدمت رسانی شایسته

 
به ایثارگران در این دولت انجام شده است ، نام برد. 

رئیس جمهور پرداخت معوقات جامعه ایثارگران را از مهمترین اقداماتی که بنیاد شهید و امور ایثارگران در دولت یازدهم و دوازدهم
انجام داده است، برشمرد و افزود: در ادامه پرداخت معوقات جامعه ایثارگري که از سال 1376 باقی مانده بود، مطالبات سال 95
خانواده معظم شهدا در 24 استان در ابتداي فعالیت دولت دوازدهم پرداخت شد و با پرداخت باقیمانده مطالبات، پس از سال ها به روز

 
شده است. 

روحانی اشتغال زایی را از دیگر اقدامات دولت تدبیر و امید درخصوص ایثارگران عنوان کرد و گفت: در این دولت سیاست اشتغال و
کارآفرینی در ارتباط با ایثارگران، اساسا مبتنی بر توانمندسازي ، آماده سازي و هدایت شغلی جامعه هدف بوده است و دراین رابطه،
آذرماه سال 1399 استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر در دستگاه هاي دولتی در دستور کار

 
قرار گرفت. 

رئیس جمهور در پایان تاکید کرد: اگر دشمنان ایران بویژه آمریکایی ها توان درك و فهم روحیه ایثار و شهادت نزد ملت ایران را
داشتند،؛ هیچگاه ایران اسلامی را تهدید نمی کردند به همین خاطر باید با حفظ اصول و ارزش ها و موازین خودمان، افکار عمومی

دنیا را تحت تاثیر قرار دهیم و این هدف نه با انزواي سیاسی که تنها از طریق گفت و گو و همکاري با دنیا به دست خواهد آمد.



روحانی: کسی حق ندارد روحیه رزمنده خط مقدم دیپلماسی را تضعیف کند

منبع: ایمناشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1400/02/20

رئیس جمهور استقلال، امنیت و آزادي امروز و فرداي کشور را ره آورد خون شهداي بزرگوار و آثار و فداکاري همه ایثارگران
دانست و گفت: همه جامعه وامدار و مدیون شهدا اعم از شهداي انقلاب، دفاع مقدس و مدافعان سلامت و خانواده معظم آنان

هستند و خدمت به این عزیزان وظیفه و بزرگترین افتخار دولت و همه مسئولان است.

 
روحانی: کسی حق ندارد روحیه رزمنده خط مقدم دیپلماسی را تضعیف کند 

رئیس جمهور استقلال، امنیت و آزادي امروز و فرداي کشور را ره
آورد خون شهداي بزرگوار و آثار و فداکاري همه ایثارگران
دانست و گفت: همه جامعه وامدار و مدیون شهدا اعم از شهداي
انقلاب، دفاع مقدس و مدافعان سلامت و خانواده معظم آنان
هستند و خدمت به این عزیزان وظیفه و بزرگترین افتخار دولت و

 
همه مسئولان است. 

به گزارش ایمنا، حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی بعد از
ظهر دوشنبه در دیدار جمعی از خانواده هاي معظم شهدا،
جانبازان و ایثارگران، با بیان اینکه شهیدان و خانواده معظم شهدا

سرمایه هاي معنوي و نمادین کشور هستند، گفت: دیدار با خانواده مکرم شهدا، جانبازان و ایثارگران علاوه بر پشتگرمی، روحیه و

 
انگیزه خدمت را براي ما دو چندان می کند. 

� روحانی با تاکید بر اینکه نباید اجازه دهیم میان ارزش هاي شهدا و خانواده هاي معظم آنان با ارزش هاي اجتماع و معیارهاي
زندگی مردم، تقابل و دوگانگی ایجاد شود، اظهار کرد�: شهدا و ایثارگران و خانواده � هاي آنان متعلق به همه مردم هستند و به
جناح خاصی تعلق ندارند، کسانی هم که تلاش می کنند تا این عزیزان را مصادره به مطلوب کنند، آغشته و آلوده به انگیزه هاي

 
سیاسی بوده و خیرخواه نیستند. 

رئیس جمهور در ادامه با اشاره به قالب بندي هاي ایجاد شده در روزهاي اخیر با موضوع "میدان " و " دیپلماسی"، خاطرنشان کرد:
هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد و آنچه تا امروز ما را از همه کوره راه ها دور نگه

 
داشته و همه را در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و خواهد بود. 

روحانی همچینن با بیان اینکه جامعه در هر شرایطی نیازمند زنده بودن روح فداکاري، ترجیح منافع عمومی بر منافع فردي و برتري
خیرخواهی عمومی بر خودخواهی است، بر ضرورت ترویج و تقویت فرهنگ فداکاري، ایثار و شهادت در جامعه بویژه در میان جوانان

 
کشور تاکید کرد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه امروز انقلابی بودن، قدم برداشتن در مسیر پر کردن هرگونه شکافی میان ارکان نظام، دولت – ملت و میان



 
اقوام ایرانی است، گفت: هرگونه تلاش در مسیر ایجاد شکاف خواسته یا ناخواسته هیچ نسبتی با ارزش هاي انقلاب ندارد. 

روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام کشور در شرایط حساس و خطیر کنونی، گفت: در شرایط امروز کشور که آمیخته با
تهدید و فرصت است، هیچ عذري براي تفرقه و ایجاد گسست در صف واحد ملت و دولت پذیرفته نیست و وظیفه اي به نام تخطئه

 
کردن و برچسب زدن به دیگران در فرهنگ ایثارگري وجود ندارد. 

رئیس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به انجام مذاکرات احیاي برجام در وین، گفت: امروز در حال گفت وگو با قدرت
هاي جهانی بر سر حق خودمان و منافع راهبردي کشور هستیم و همانطور که کسی حق ندارد روحیه رزمنده در خط مقدم جنگ را

 
تضعیف کند، چنین حقی درباره رزمنده خط مقدم دیپلماسی را هم ندارد. 

روحانی تاکید کرد: با مقاومت و ایستادگی ملت در برابر توطئه بدخواهان، تحریم هاي ظالمانه و جنگ اقتصادي دشمن، ا� مروز همه
دنیا و از جمله آمریکا به عنوان تحریم کننده ایران به این نتیجه رسیده اند که فشار حداکثري شکست خورده و هیچ راهی جز

 
بازگشت به قانون، عمل به تعهدات، لغو تحریم ها و اجراي کامل برجام وجود ندارد. 

� دکتر روحانی در ادامه با اشاره به اقدامات مهم انجام شده در مورد خانواده معظم شهدا و ایثارگران در دولت تدبیر و امید، از اجراي
قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران، پرداخت قریب به 14 هزار میلیارد تومان از معوقات ایثارگران، حل مشکل مسکن و اشتغال
ایثارگران و اولویت دادن به واکسیناسیون ایثارگران در ایام شیوع ویروس کرونا به عنوان اقداماتی که با هدف خدمت رسانی شایسته

 
به ایثارگران در این دولت انجام شده است، نام برد. 

رئیس جمهور پرداخت معوقات جامعه ایثارگران را از مهمترین اقداماتی که بنیاد شهید و امور ایثارگران در دولت یازدهم و دوازدهم
انجام داده است، برشمرد و افزود: در ادامه پرداخت معوقات جامعه ایثارگري که از سال 1376 باقی مانده بود، مطالبات سال 95
خانواده معظم شهدا در 24 استان در ابتداي فعالیت دولت دوازدهم پرداخت شد و با پرداخت باقیمانده مطالبات، پس از سال ها به روز

 
شده است. 

روحانی اشتغال زایی را از دیگر اقدامات دولت تدبیر و امید در خصوص ایثارگران عنوان کرد و گفت: در این دولت سیاست اشتغال و
کارآفرینی در ارتباط با ایثارگران، اساساً مبتنی بر توانمندسازي، آماده سازي و هدایت شغلی جامعه هدف بوده است و در این رابطه،
آذرماه سال 1399 استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر در دستگاه هاي دولتی در دستور کار

 
قرار گرفت. 

رئیس جمهور در پایان تاکید کرد: اگر دشمنان ایران بویژه آمریکایی ها توان درك و فهم روحیه ایثار و شهادت نزد ملت ایران را
داشتند، هیچگاه ایران اسلامی را تهدید نمی کردند به همین خاطر باید با حفظ اصول و ارزش ها و موازین خودمان، افکار عمومی دنیا

 
را تحت تأثیر قرار دهیم و این هدف نه با انزواي سیاسی که تنها از طریق گفت و� گو و همکاري با دنیا به دست خواهد آمد. 

پیش از سخنان رئیس جمهور سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در سخنانی با تشکر از توجه
ویژه رئیس جمهور به جامعه ایثارگران کشور، گفت: پرداخت بیش از 14 هزار میلیارد تومان مطالبات معوق ایثارگران، دستور
تخصیص زمین ساخت 70 هزار واحد مسکن براي خانواده هاي ایثارگران، صدور دستور استخدام فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70
درصد در دستگاه دولتی و تسهیل دسترسی خانواده ایثارگران و جانبازان به خدمات درمانی تنها بخش هایی از خدمات دولت تدبیر و

 
امید به جانبازان و ایثارگران عزیز بوده است. 



در این دیدار همچنین تعدادي از جانبازان و فرزندان شهدا ضمن تشکر از نگاه ویژه و اقدامات ارزشمند دولت تدبیر و امید براي جامعه

 
ایثارگران کشور به بیان دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند. 

قدردانی از دستور رئیس جمهور براي جذب فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در دستگاه دولتی، پرداخت مطالبات معوق
ایثارگران، تمهید اقدامات براي تحویل زمین براي ساخت مسکن ایثارگران، درخوا ست تسریع در تخصیص وام ساخت مسکن،
درخواست تأمین تجهیزات مورد نیاز جانبازان به ویژه ویلچر و پروتزهاي مورد نیاز جانبازان قطع عضو، درخواست تأمین خودرو براي
جانبازان، اجراي برخی قوانین معطل مانده مربوط به ایثارگران و توجه بیشتر به نیازهاي مراقبتی جانبازان شیمیایی و اعصاب و روان

 
از جمله موضوعات و مطالبات مطرح شده از سوي سخنرانان در این مراسم بود. 

در پایان این دیدار یک جلد قرآن نفیس که خطاطی آن به دست یک شهید انجام شده بود به رسم یادبود از سوي جامعه بزرگ

 
ایثارگري کشور به رئیس جمهور تقدیم شد. 

� منبع: ایسنا



وجود راهکارهاي عملی براي حل مشکلات اقتصادي کشور

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1400/02/20

فصل اقتصاد - علی مروي گفت: راهکارهاي عملی براي حل مشکلات اقتصادي کشور وجود دارد.

فصل اقتصاد - علی مروي گفت: راهکارهاي عملی براي

 
حل مشکلات اقتصادي کشور وجود دارد. 

به گزارش رادیو اقتصا؛ دکتر علی مروي مدیر "اندیشکده
حکمرانی کسب کار شریف" در گفتگو با برنامه رهیافت، بر
ارائه راهکارهاي عملی نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري
براي رفع مشکلات اقتصادي کشور تاکید کرد و از رونمایی

 
"طرح بناي ایران" در زمینه راهکارهاي عملی براي حل مشکلات اقتصادي کشور در هفته آینده خبر داد. 

وي گفت: در این طرح که هفته آینده رونمایی خواهد شد 5 راه حل اساسی و مهم در کنار دیگر راهکارهاي عملی براي حل مشکلات

 
اقتصادي کشور براي آگاهی مردم و کاندیدهاي ریاست جمهوري ارائه شده است که می تواند مورد استفاده قرار گیرد. 

دکتر علی مروي افزود: این طرح با تلاش جمعی از اقتصاددان برجسته کشور با هدف کمک به ارائه برنامه عملی نامزدهاي انتخابات

 
ریاست جمهوري و جلوگیري از تصمیمات اشتباه و تصمیم گیري درست در تصمیمات کلیدي تهیه و تدوین شده است. 

وي فشار گروههاي ذینفع و ضعف آگاهی عمومی را از جمله عوامل رشد فساد و انحراف اقتصاد عنوان کرد و اظهارداشت: براي تحقق
اهداف اقتصادي باید آگاهی اقتصادي مردم افزایش یابد و در این طرح تلاش شده است بصورت فراجناحی و به دور از کلی گویی
راهکارهاي عملی حل مشکلات اقتصادي کشور از جمله راههاي کاهش تورم، کاهش فساد اقتصادي و رفع شکاف درآمد و هزینه هاي

 
دولت ارایه شود. 

این کارشناس مسائل اقتصادي تاکید کرد: کاهش فساد نیاز به ابزارهایی دارد که از آن جمله می توان به حذف امضاهاي طلایی، از

 
بین بردن حیات خلوت ها در شرکت هاي دولتی اشاره کرد. 

وي افزود: هدف گذاري هاي اقتصادي باید بصورت کمی و قابل ارزیابی باشد و بیان مسائل کلی بدون ارائه راهکار مشخص از سوي

 
کاندیداهاي ریاست جمهوري کافی نیست. 

دکتر علی مروي مهار پایدار تورم را ضروري دانست و گفت: علاوه بر مهار تورم باید رشد اقتصادي اشتغال زا و رونق بازار کار تحقق

 
یابد تا علاوه بر کاهش تورم نرخ بیکاري نیز کاهش یابد. 

وي بیکاري گسترده و درآمد پایین خانوارها به نسبت تورم را از جمله مشکلات اقتصادي مهم کشور برشمرد و اظهارداشت: میانگین
تورم در سالهاي اخیر 20 درصد بوده ولی رشد اقتصادي کشور صفر بوده و میانگین قدرت خرید مردم افت 40 درصدي داشته است

 
بنابراین فقرزدایی غیر تورمی، باید در اولویت دولت آینده قرار گیرد. 

این کارشناس مسائل اقتصادي با بیان اینکه فقرزدایی با شیوه هاي اصولی و موثر محقق می گردد، تاکید کرد: مقابله با فساد و رشوه
خواري از اقدامات مهمی است که باید در دولت آینده مورد توجه قرار گیرد تا با جلوگیري از آسیب به سرمایه هاي اجتماعی اقدامات

 
اساسی براي حذف فساد هاي رایج به انجام برسد. 



وي ارتقاء جایگاه ایران در اقتصاد جهانی را ضروري دانست و گفت: با توجه به ظرفیت هاي فراوان داخلی، منطقه اي و بین المللی،
جمهوري اسلامی ایران می تواند با اجراي درست طرح هاي اقتصادي به جایگاه خوبی در منطقه و جهان دست یابد.



راه اندازي طرح سورتینگ وسردخانه میوه،صیفی جات و مواد پروتئینی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1400/02/20

فصل اقتصاد - بانک کشاورزي با پرداخت 60 میلیارد ریال تسهیلات،از احداث و راه اندازي طرح سورتینگ و سردخانه
میوه،صیفی و مواد پروتئینی در استان البرز حمایت کرد.

فصل اقتصاد - بانک کشاورزي با پرداخت 60 میلیارد ریال
تسهیلات،از احداث و راه اندازي طرح سورتینگ و سردخانه

 
میوه،صیفی و مواد پروتئینی در استان البرز حمایت کرد. 

به گزارش فصل اقتصاد ، طرح سورتینگ و سردخانه دو
مداره جعفر اصولی، در زمینی به مساحت 1.5 هکتار
احداث و با سرمایه گذاري 76 میلیارد و 500 میلیون ریالی
در سال 1399 شروع به کارکرده که 60 میلیارد ریال آن از

 
محل اعتبارات اشتغال پایدار بانک کشاورزي تامین شده است. 

جعفر اصولی مجري طرح سورتینگ و سردخانه میوه ،صیفی جات و مواد پروتئینی در استان البرز می گوید: این طرح با حجم تولید
10 هزار تن در بخش بسته بندي و 5000 تن در بخش سردخانه، قابلیت آن را دارد که محصولات میوه ، صیفی جات و گوشتی مورد
نیاز استان را نیز ذخیره سازي کند. براساس این گزارش ،با احداث این طرح زمینه اشتغال 40نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم

 
فراهم شد. 

<--



پیشگیري از جرم همکاري دولت را می طلبد/ برخورد با مردي که از تعهدات

خود در قبال همسرش سرپیچی می کند

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1400/02/20

رئیس دستگاه قضا گفت: مهریه حق زوجه است که مرد موظف است پرداخت کند و دادگستري باید با مردانی که با قلدري از
ایفاي تعهدات خود در قبال همسرانشان استنکاف می کنند، برخورد کند. The post پیشگیري از جرم همکاري دولت را

... appeared first می طلبد/ برخورد با مردي که از تعهدات خود در قبال همسرش سرپیچی می کند

 
 https://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز
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- کد خبر:584722 

رئیس قوه قضائیه: پیشگیري از جرم همکاري دولت را می طلبد/ برخورد با مردي که از تعهدات خود در قبال همسرش سرپیچی می
کند رئیس دستگاه قضا گفت: مهریه حق زوجه است که مرد موظف است پرداخت کند و دادگستري باید با مردانی که با قلدري از

ایفاي تعهدات خود در قبال همسرانشان استنکاف می کنند، برخورد کند. به گزارش 8دي، آیت االله سید ابراهیم رئیسی در جلسه
امروز شوراي عالی قوه قضاییه، ماه رمضان را فرصتی براي تعالی انسان دانست و اظهارداشت: ماه رمضان بستري براي توجه به حضرت
حق و توجه به دیگران در پرتو این خداخواهی است که در تمام آموخته هاي رمضانی و عید فطر موج می زند و وداع با این ماه پر

 
فضیلت براي مومنان و کسانی که حقیقت آن را درك کردند دشوار است. 

 
جنایت هولناك ترروریستی در افغانستان عملیاتی سازمان یافته از جنس جنایات صهیونیست ها بود 

رئیس قوه قضائیه با محکومیت حمله تروریستی به یک مدرسه در افغانستان و ابراز همدردي با ملت، دولت این کشور و خانواده هاي
قربانیان حادثه مذکور، اظهار داشت: جریان صهیونیستی &– تکفیري با این جنایت هولناك نه تنها مردم ایران و افغانستان، بلکه ملت

 
هاي منطقه را متاثر کرد. 

آیت االله رئیسی این اقدام تروریستی را عملیاتی سازمان یافته خواند و افزود: این حرکت از جنس جنایات صهیونیست هاست؛ اگر چه
به دست ایادي آن ها انجام شده و براي ما و ملت ها روشن می کند جریان صهیونیستی &– تکفیري دشمنان قسم خورده اسلام

 
هستند که نمی خواهند بگذارند آرامش در منطقه برقرار شود. 

رئیس دستگاه قضا گفت: همان جریان کودك کشی که در فلسطین و مسجدالاقصی با نمازگزاران برخورد می کند، کودکان و بچه

 
هاي مدرسه اي و دختران بی گناه افغانستانی را هم در کابل به خاك و خون می کشد و ملتی را عزادار می کند. 

 
شرط موفقیت در تحول این است که مسئولان و مدیران عالی در اجراي طرح هاي تحولی مباشرت کنند 

آیت االله رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به موضوع تحول قضایی در بستر گام دوم اشاره کرد و مهم ترین اقدام براي تحقق تحول

 
را رفع نواقص و معایب در انجام وظایف و مأموریت هاي یک سازمان اداري دانست. 



قوه قضائیه گفت: تحول در یک سازمان اداري یا یک بخش اجتناب ناپذیر است و اگر همه عناصر یک سازمان باید با نگاه تحولگرایانه

 
کار نکنند، آن سازمان دچار رکود و ایستایی می شود. 

آیت االله رئیسی تصریح کرد: براي یک سازمان پویا، ایستایی و توقف و درجازدن خطرناك است و باید همواره در مسیر تحول و رشد و

 
پویایی حرکت کند و رفع نواقص را در دستور کارش قرار دهد و یک روز را هم بدون نگاه تحولی پشت سر نگذارد. 

طرح تحول در قوه قضاییه فناوري پایه است و علاوه بر 30 سامانه الکتروینک راه اندازي شده، همین تعداد تا پایان سال راه اندازي

 
خواهد شد 

رئیس دستگاه قضا یکی از اجزا مهم تحول قضائی در دوره جدید را فناوري پایه بودن این طرح دانست و با تقدیر از عملکرد مرکز آمار
و فناوري اطلاعات قوه قضاییه در راه اندازي 30 سامانه الکترونیکی در یک سال گذشته گفت: طبق برنامه همین تعداد سامانه

 
الکترونیک هم تا پایان سال راه اندازي خواهد شد که گام مهمی در ایجاد تحول در قوه قضائیه است. 

در اجراي طرح کاداستر، در یکسال به اندازه 40 سال اقدام صورت گرفت؛ با تامین اعتباري که براي این طرح شد، طرح کاداستر تا

 
پایان سال سر و سامان خواهد یافت 

آیت االله رئیسی اجراي طرح کاداستر (حد نگاري) را از دیگر اقدامات مهم دستگاه قضا در دوره تحول خواند و اظهار داشت: مسأله
کاداستر همواره در کشور ما به عنوان یک موضوع مهم مطرح بوده، اما در سال گذشته 4 برابر دهه هاي گذشته در این خصوص کار

 
شده است. 

رئیس قوه قضائیه با اشاره به گزارش هاي واصله در خصوص اجراي طرح کاداستر در استان ها، خاطر نشان کرد: عملکرد خوب
همکاران سازمان ثبت به ما نوید می دهد با همتی که دارند و با تامین اعتبار صورت گرفته در سال جاري، می توان عقب ماندگی ها را

 
جبران کرد و تا پایان امسال این کار به سرانجام برسد. 

آیت االله رئیسی با تقدیر از همکاران دستگاه قضا براي رسیدگی به پرونده هاي معوقه و به روزرسانی پرونده ها با وجود شیوع کرونا در
کشور، اظهار داشت: گزارش هایی که در جریان سفر هاي استانی یا به صورت مکتوب دریافت می کنیم نشانگر عزم و اراده همکاران ما

 
در به روزرسانی پرونده هاست. 

رئیس دستگاه قضا افزود: نشاطی که همکاران ما در مجموعه دادگستري براي رسیدگی به پرونده هاي معوقه دارند نشان می دهد
فرایند دادرسی در دادگاه هاي بدوي تا دیوان عالی کشور به سمت به روزشدن پرونده ها حرکت می کند و امیدواریم تا پایان امسال

 
هیچ پرونده معوقه اي در مجموعه قضایی نداشته باشیم. 

افزایش میزان اشتغال زندانیان از 20 درصد به 50 درصد در سال گذشته، اثبات کرد رسیدن به اشتغالزایی 80 درصدي براي زندانیان

 
تا پایان سال جاري دور از دسترس نیست 

آیت االله رئیسی اصلاح مجرمین را از دیگر اقدامات تحولی در قوه قضاییه عنوان کرد و با تقدیر از عملکرد سازمان زندان ها براي
افزایش میزان اشتغال زندانیان از 20 درصد به 50 درصد در سال گذشته، این اقدام را در کاهش فساد و ناهنجاري و بازاجتماعی شدن



 
زندانیان مؤثر دانست. 

رئیس قوه قضائیه بر همین اساس خاطر نشان کرد که رسیدن به چشم انداز 80 درصدي اشتغالزایی براي زندانیان تا پایان سال جاري

 
دور از دسترس نیست و تحقق یافتنی است. 

آیت االله رئیسی کاهش ورودي پرونده ها به دستگاه قضایی به دلیل فعال تر شدن حوزه پیشگیري را از دیگر دستاورد هاي دستگاه
قضا در دوره تحول عنوان کرد و گفت: توجه به پیشگیري از جرم همکاري دولت را می طلبد و همه باید خود را موظف به همکاري با

 
دستگاه قضایی در این زمینه بدانند تا روز به روز نرخ جرم کاهش یابد. 

رئیس قوه قضائیه با بیان این که «هیچ بخشی را در کشور نمی شناسیم که مأموریت پیشگیري از وقوع جرم نداشته باشد»، متذکر
شد: تمام تصمیمات و اقدامات مراجع تصمیم ساز و تصمیم گیر در حوزه هاي اقتصادي و اجتماعی باید معطوف به کاهش ناهنجاري

 
هاي اقتصادي و آسیب هاي اجتماعی باشد. 

آیت االله رئیسی گفت: شرط موفقیت در تحول این است که مسئولان و مدیران عالی در اجراي طرح هاي تحولی مباشرت کنند و هر

 
جا تحول ایجاد شد، در گرو نقش آفرینی همه عناصر از مدیران عالی تا سایر ارکان و اجزاي آن مجموعه بوده است. 

رئیس دستگاه قضا با بیان این که همه لوازم اجراي عدالت در اختیار دستگاه قضایی نیست و سایر اجزاي حاکمیت هم در آن نقش
دارند، تصریح کرد: قوه قضاییه نماد اجراي عدالت است و نتیجه طرح هاي تحولی در این دستگاه باید موجب اجراي عدالت در جامعه

 
و احساس اجراي عدالت از سوي مردم شود. 

آیت االله رئیسی همچنین با اشاره به دریافت گزارشاتی مبنی بر استنکاف برخی از افراد در پرداخت حق زوجه به موجب رأي دادگاه،
گفت: مهریه حق زوجه است که مرد موظف است پرداخت کند و دادگستري باید با مردانی که با قلدري از ایفاي تعهدات خود در قبال

 
همسرانشان استنکاف می کنند، برخورد کند. 

 
دادگستري با مردانی که با قلدري از ایفاي تعهدات خود در قبال همسران شان استنکاف می کنند، برخورد کند 

رئیس قوه قضائیه متذکر شد: اگر کسی تمکن مالی پرداخت مهریه را ندارد، بر اساس ضوابط قانونی تقسیط صورت می گیرد، اما اگر
کسی تمکن دارد و پرداخت نمی کند، باید با آن برخورد شود؛ چرا که مهریه حق زوجه است و ما موظفیم کسانی که همسرانشان با

 
قلدري حق آن ها را نمی دهند و به عدلیه پناه آورده اند، در گرفتن حقشان یاري کنیم و نگذاریم حق او ضایع شود. 

آیت االله رئیسی همچنین با تأکید بر اهمیت پایش محکومان مالی به رئیس سازمان زندان ها ابلاغ کرد معاون قضایی این سازمان را

 
مأمور کند تا با بررسی دقیق وضعیت زندان ها، افرادي را که بدون توجیه در زندان هستند به رؤساي کل و دادستان ها معرفی کنند. 

رئیس دستگاه قضا با تأکید بر دقت مضاعف در صدور قرار بازداشت، تأکید کرد: بازداشت غیرضروري خسارت بار است و دادستان کل
و رئیس سازمان زندان ها و رئیس کل دادگستري و دادستان تهران بر صدور قرار بازداشت نظارت کنند و لیست زندانیان هم بررسی

 
شود تا کسانی در زندان بمانند که واقعاً مستحق هستند. 

 
انهدام باند 11 نفره جعل سند در استان البرز 



در این جلسه، حجت الاسلام عبداللهی رئیس حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه از انهدام یک باند 11 نفره جعل سند در استان البرز خبر
داد و گفت: اعضاي این باند که یکی از معاونین ثبت شهرستان ها و دو کارمند و سردفتر نیز عضو آن بودند، علاوه بر اسناد جعلی

 
متعدد 11 پلاك ثبتی بزرگ در استان را به نام خود زده بودند. 

وي همچنین از دستگیري دو کارشناس رسمی دادگستري در حین دریافت رشوه در هفته گذشته خبر داد و افزود: یک باند فساد نیز
که دو قاضی تجدیدنظر در آن حضور داشتند، در قالب یک شرکت با دریافت پول هاي کلان به صورت تضمینی براي خودشان و

 
دیگران رأي می گرفتند که در این رابطه 38 نفر دستگیر شدند. 

 
ایجاد خط ارتباط الکترونیک جدید بین قوه قضاییه و نیروي انتظامی 

زارع پور رئیس مرکز آمار و فناوري اطلاعات قوه قضائیه نیز در این جلسه با اعلام خبر ایجاد خط ارتباط الترونیک جدید بین قوه
قضاییه و نیروي انتظامی اظهار داشت: ارتباط الکترونیکی قوه قضاییه با ناجا ناقص و پر اشکال بود، اما با همکاري خوب معاونت

 
فناوري اطلاعات ناجا در سال گذشته، ارتباطات دو مجموعه برخط شد. 

وي افزود: گاهی تبادل یک نامه بین پزشکی قانونی و نیروي انتظامی 48 ساعت طول می کشید و آثار جرم هم حتی از بین می رفت،
اما با ایجاد زیرساخت ارتباطی جدید، ارجاع پرونده از دادسرا به کلانتري ها، ارسال نتایج تحقیقات از کلانتري ها به دادسرا ها و انواع

 
مکاتبات به روز خواهد شد که در حال حاضر در سه استان به صورت آزمایشی در حال اجراست. 

رئیس مرکز آمار و فناوري اطلاعات قوه قضاییه همچنین اعلام کرد که با الکترونیکی شدن فرایند اجرایی ماده 37 آئین دادرسی
کیفري کسانی که به کلانتري ها مراجعه می کنند می توانند در ثنا ثبت نام کرده یا شکواییه شان را در سامانه کلانتري ثبت کنند تا
مستقیم به سامانه خدمات قضایی ارجاع شود و پس از دستور قضایی براي تحقیقات نیز، کلانتري ها نتیجه را به صورت الکترونیکی به

 
دادسرا اطلاع می دهند. 

زارع پور خاطر نشان کرد: از اول خرداد ماه در 10 استان و تا هفته قوه قضاییه کل کشور تحت پوشش این خدمات قرار می گیرند که

 
از مهم ترین دستاورد هاي آن جلوگیري از سرگردانی مردم بین کلانتري ها، دادسرا ها و دفاتر خدمات الکترونیک است. 

 
محکومیت یکی از معاونین شهردار تهران به انفصال دائم از خدمات دولتی در پرونده آتش سوزي کلینیک سینااطهر 

حجت الاسلام درویشیان نیز در این نشست آخرین اقدامات سازمان بازرسی کل کشور در اجراي دستور رئیس دستگاه قضا براي
پیگیري پرونده حادثه آتش سوزي کلینیک سینا اطهر تهران را تشریح و اعلام کرد: 11 نفر تحت تعقیب کیفري قرار گرفتند که

 
گزارش آن به دادسراي عممی و انقلاب تهران اعلام شده است. 

وي افزود: 7 نفر به هیأت رسیدگی به تخلفات اداري شهرداري و 3 نفر نیز به هیأت رسیدگی به تخلفات نهاد ریاست جمهوري معرفی

 
شدند که یکی از معاونین شهردار تهران از سوي هیأت رسیدگی به تخلفات نهاد به انفصال دائم از خدمات دولتی محکوم شده است. 

 
بررسی لایحه «تشکیل پلیس قضایی» 



در نشست امروز شوراي عالی قوه قضاییه لایحه «تشکیل پلیس قضایی» مورد بحث و بررسی قرار گرفت و با دستور آیت االله رئیسی
مقرر شد کارگروهی براي بررسی دقیق و همه جانبه موضوع با حضور مسئولان قضایی و ستاد کل نیرو هاي مسلح و نیروي انتظامی

 
تشکیل شده و ظرف یک ماه نتیجه آن در قالب گزارش کارشناسی براي تصمیم گیري به رئیس قوه قضائیه ارائه شود. 

 
منبع: فارس 

 
- پیشگیري از جرم 

 
- رئیس قوه قضائیه 

 
- ماه رمضان 

 
- مهریه 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط تجلیل از فعالان انجمن هاي اسلامی و توزیع بسته هاي معیشتی در آستارا قالیباف در جلسه با آیت االله رئیسی چه
گفت؟ انفجار کابل کار درنده خویان بزدلی است که بویی از اسلام و انسانیت نبرده اند خیانت نسبت به مسؤولیت بدترین گناه است

 
جریمه نشدن خودروي اهداکنندگان خون 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



دفاع تمام قد روحانی از ظریف؛ کسی حق ندارد روحیه رزمنده خط مقدم

دیپلماسی را تضعیف کند

منبع: پارسینهشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1400/02/20

رئیس جمهور گفت: آنچه تا امروز ما را از کوره راه ها دور کرده و در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و
خواهد بود.

به گزارش پارسینه، حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی بعد از ظهر دوشنبه در دیدار جمعی از خانواده هاي معظم شهدا،
جانبازان و ایثارگران با اشاره به قالب بندي هاي ایجاد شده در روزهاي اخیر با موضوع "میدان " و " دیپلماسی"، خاطرنشان کرد: هم
میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد و آنچه تا امروز ما را از همه کوره راه ها دور نگه داشته

 
و همه را در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و خواهد بود. 

روحانی همچینن با بیان اینکه جامعه در هر شرایطی نیازمند زنده بودن روح فداکاري، ترجیح منافع عمومی بر منافع فردي و برتري
خیرخواهی عمومی بر خودخواهی است، بر ضرورت ترویج و تقویت فرهنگ فداکاري، ایثار و شهادت در جامعه بویژه در میان جوانان

 
کشور تاکید کرد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه امروز انقلابی بودن، قدم برداشتن در مسیر پرکردن هرگونه شکافی میان ارکان نظام، دولت - ملت و میان

 
اقوام ایرانی است ، گفت: هرگونه تلاش در مسیر ایجاد شکاف خواسته یا ناخواسته هیچ نسبتی با ارزش هاي انقلاب ندارد. 

روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام کشور در شرایط حساس و خطیر کنونی، گفت: در شرایط امروز کشور که آمیخته با
تهدید و فرصت است ، هیچ عذري براي تفرقه و ایجاد گسست در صف واحد ملت و دولت پذیرفته نیست و وظیفه اي به نام تخطئه

 
کردن و برچسب زدن به دیگران در فرهنگ ایثارگري وجود ندارد. 

رئیس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به انجام مذاکرات احیاي برجام در وین، گفت: امروز درحال گفت و گو با قدرت
هاي جهانی بر سر حق خودمان و منافع راهبردي کشور هستیم و همانطور که کسی حق ندارد روحیه رزمنده در خط مقدم جنگ را

 
تضعیف کند، چنین حقی درباره رزمنده خط مقدم دیپلماسی را هم ندارد. 

روحانی تاکید کرد: با مقاومت و ایستادگی ملت در برابر توطئه بدخواهان، تحریم هاي ظالمانه و جنگ اقتصادي دشمن، امروز همه
دنیا و از جمله آمریکا به عنوان تحریم کننده ایران به این نتیجه رسیده اند که فشار حداکثري شکست خورده و هیچ راهی جز

 
بازگشت به قانون ، عمل به تعهدات، لغو تحریم ها و اجراي کامل برجام وجود ندارد. 

دکتر روحانی در ادامه با اشاره به اقدامات مهم انجام شده درمورد خانواده معظم شهدا و ایثارگران در دولت تدبیر و امید ، از اجراي
قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران، پرداخت قریب به 14 هزار میلیارد تومان از معوقات ایثارگران ، حل مشکل مسکن و اشتغال
ایثارگران و اولویت دادن به واکسیناسیون ایثارگران در ایام شیوع ویروس کرونا به عنوان اقداماتی که با هدف خدمت رسانی شایسته

 
به ایثارگران در این دولت انجام شده است ، نام برد. 



رئیس جمهور در پایان تاکید کرد: اگر دشمنان ایران بویژه آمریکایی ها توان درك و فهم روحیه ایثار و شهادت نزد ملت ایران را
داشتند،؛ هیچگاه ایران اسلامی را تهدید نمی کردند به همین خاطر باید با حفظ اصول و ارزش ها و موازین خودمان، افکار عمومی

 
دنیا را تحت تاثیر قرار دهیم و این هدف نه با انزواي سیاسی که تنها از طریق گفت و گو و همکاري با دنیا به دست خواهد آمد. 

در پایان این دیدار یک جلد قرآن نفیس که خطاطی آن به دست یک شهید انجام شده بود به رسم یادبود از سوي جامعه بزرگ
ایثارگري کشور به رئیس جمهور تقدیم شد.



پیگیري مصوبات سفر مدیرعامل به استان اردبیل

پیگیري مصوبات سفر مدیرعامل به استان اردبیل

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1400/02/20

مصوبات سفر اردیبل دکتر نوراله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با حضور مهندس بهنامجو استاندار اردبیل، بابائی مهر مدیر

 
صندوق کارآفرینی امید اردبیل، رحیمی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اردبیل، و مشاور عالی استاندار کشور پیگیري شد. 

تصویب 45 طرح سردخانه اي با نیاز مالی بیش از 64 میلیارد تومان از محل منابع مازاد اشتغال روستایی جهت پرداخت تسهیلات،
انتخاب 45 طرح مهم و اولویت دار تولیدي استان با نیاز مالی بیش از 43 میلیارد تومان از محل اعتبارات تفاهم نامه مشترك وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی با صندوق کارآفرینی امید، آغاز فرآیند بررسی 29 طرح اقتصادي با نیاز مالی بیش از 62 میلیارد تومان،
اعتبارسنجی از 122 طرح اشتغالی جهت پرداخت 123 میلیارد تومان و شروع فرآیند پرداخت تسهیلات مرحله پنجم طرح اشتغال

پایدار روستایی توسط صندوق کارآفرینی امید از جمله این طرح ها بود.



ثبات قیمت طلاي جهانی

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1400/02/20

با وجود داده هاي کمتر از حد انتظار مشاغل ایالات متحده، قیمت طلا ثابت ماند.

به نقل از سی ان بی سی، روز دوشنبه معاملات طلا بیشتر
شد، پس از اینکه داده هاي مشاغل کمتر از حد انتظار
ایالات متحده، امید پایین نگه داشتن نرخ بهره را براي
مدتی پشتیبانی کرده و جذابیت این فلز را تقویت می کند.
هر اونس طلاي اسپات پس از رسیدن به بالاترین قیمت
1834.96 دلار قبلی، با 0.2 درصد افزایش به 1842.91
دلار رسید. معاملات آتی طلا در ایالات متحده با 0.2

 
درصد افزایش به 1835.00 دلار در هر اونس رسید. 

به گفته یک تحلیل گر در حال حاضر گزارش مشاغل ایالات متحده، شروع و پایان داستان طلا است و در حاشیه افزایش نرخ بهره
فدرال رزرو باعث کاهش انتظارات از این بازار شده است. وي افزود: با این حرکت صعودي، 1850 دلار سطح کلیدي بعدي براي طلا
خواهد بود. داده هاي روز جمعه نشان داد که رشد مشاغل ایالات متحده در ماه آوریل به طور غیرمنتظره اي کند شده است، در حالی
که با بهبود سریع بهداشت عمومی و کمک گسترده دولت، مشاغل، متقاضی کارگران و مواد اولیه هستند. یک مقام رسمی فدرال رزرو

 
گفت: 266 هزار شغلی که شرکت هاي آمریکایی در ماه گذشته اضافه کردند مورد انتظار نبودند. 

بانک مرکزي ایالات متحده متعهد شده که نرخ بهره را تا افزایش تورم و اشتغال پایین نگه دارد. نرخ پایین بهره، فرصت نگه داشتن
شمش هاي بدون سود را کاهش می دهد و دلار را تحت فشار قرار می دهد. شاخص دلار نزدیک به پایین ترین سطح طی بیش از دو

 
ماه سقوط کرد. 

به گفته یک تحلیل گر تکنیکی، ممکن است طلاي اسپات مقاومت 1847 دلار در هر اونس را آزمایش کند، شکست قیمتی بالاتر می
SPDR Gold )تواند منجر به افزایش تا 1867 دلار شود. روز جمعه دارایی هاي بزرگترین صندوق معاملات ارزي با پشتوانه طلا
Trust) ، 0.6 درصد افزایش یافت. پالادیوم با 0.3 درصد افزایش به 2934.15 دلار رسید. نقره با 1.1 درصد افزایش به 27.74 دلار

رسید، در حالی که پلاتین با 0.6 درصد افزایش به 1256.27 دلار رسید.



در دیدار جمعی از خانواده هاي شهدا، جانبازان و ایثارگران روحانی: کسی

حق ندارد روحیه رزمنده خط مقدم دیپلماسی را تضعیف کند

منبع: جارستانشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1400/02/20

جارستان-ایرنا:رئیس جمهور استقلال ، امنیت و آزادي امروز و فرداي کشور را ره آورد خون شهداي بزرگوار و آثار و فداکاري
همه ایثارگران دانست و گفت: همه جامعه وامدار و مدیون شهدا اعم از شهداي انقلاب، دفاع مقدس و مدافعان سلامت و

خانواده معظم آنان هستند و خدمت به این عزیزان وظیفه و بزرگترین افتخار (...)

جارستان-ایرنا:رئیس جمهور استقلال ، امنیت و آزادي
امروز و فرداي کشور را ره آورد خون شهداي بزرگوار و آثار
و فداکاري همه ایثارگران دانست و گفت: همه جامعه
وامدار و مدیون شهدا اعم از شهداي انقلاب، دفاع مقدس و
مدافعان سلامت و خانواده معظم آنان هستند و خدمت به

 
این عزیزان وظیفه و بزرگترین افتخار (...) 

جارستان-ایرنا:رئیس جمهور استقلال ، امنیت و آزادي
امروز و فرداي کشور را ره آورد خون شهداي بزرگوار و آثار

و فداکاري همه ایثارگران دانست و گفت: همه جامعه وامدار و مدیون شهدا اعم از شهداي انقلاب، دفاع مقدس و مدافعان سلامت و

 
خانواده معظم آنان هستند و خدمت به این عزیزان وظیفه و بزرگترین افتخار دولت و همه مسئولان کشور است. 

حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی بعد از ظهر دوشنبه در دیدار جمعی از خانواده هاي معظم شهدا، جانبازان و ایثارگران، با
بیان اینکه شهیدان و خانواده معظم شهدا سرمایه هاي معنوي و نمادین کشور هستند، گفت: دیدار با خانواده مکرم شهدا، جانبازان و

 
ایثارگران علاوه بر پشتگرمی، روحیه و انگیزه خدمت را براي ما دو چندان می کند. 

روحانی با تاکید بر اینکه نباید اجازه دهیم میان ارزش هاي شهدا و خانواده هاي معظم آنان با ارزش هاي اجتماع و معیارهاي زندگی
مردم، تقابل و دوگانگی ایجاد شود، اظهار داشت: شهداء و ایثارگران و خانواد هاي آنان متعلق به همه مردم هستند و به جناح خاصی
تعلق ندارند، کسانی هم که تلاش می کنند تا این عزیزان را مصادره به مطلوب کنند، آغشته و آلوده به انگیزه هاي سیاسی بوده و

 
خیرخواه نیستند. 

رئیس جمهور در ادامه با اشاره به قالب بندي هاي ایجاد شده در روزهاي اخیر با موضوع "میدان " و " دیپلماسی"، خاطرنشان کرد:
هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد و آنچه تا امروز ما را از همه کوره راه ها دور نگه

 
داشته و همه را در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و خواهد بود. 

روحانی همچینن با بیان اینکه جامعه در هر شرایطی نیازمند زنده بودن روح فداکاري، ترجیح منافع عمومی بر منافع فردي و برتري
خیرخواهی عمومی بر خودخواهی است، بر ضرورت ترویج و تقویت فرهنگ فداکاري، ایثار و شهادت در جامعه بویژه در میان جوانان

 
کشور تاکید کرد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه امروز انقلابی بودن، قدم برداشتن در مسیر پرکردن هرگونه شکافی میان ارکان نظام، دولت – ملت و میان

 
اقوام ایرانی است ، گفت: هرگونه تلاش در مسیر ایجاد شکاف خواسته یا ناخواسته هیچ نسبتی با ارزش هاي انقلاب ندارد. 

روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام کشور در شرایط حساس و خطیر کنونی، گفت: در شرایط امروز کشور که آمیخته با



تهدید و فرصت است ، هیچ عذري براي تفرقه و ایجاد گسست در صف واحد ملت و دولت پذیرفته نیست و وظیفه اي به نام تخطئه

 
کردن و برچسب زدن به دیگران در فرهنگ ایثارگري وجود ندارد. 

رئیس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به انجام مذاکرات احیاي برجام در وین، گفت: امروز درحال گفت و گو با قدرت
هاي جهانی بر سر حق خودمان و منافع راهبردي کشور هستیم و همانطور که کسی حق ندارد روحیه رزمنده در خط مقدم جنگ را

 
تضعیف کند، چنین حقی درباره رزمنده خط مقدم دیپلماسی را هم ندارد. 

روحانی تاکید کرد: با مقاومت و ایستادگی ملت در برابر توطئه بدخواهان، تحریم هاي ظالمانه و جنگ اقتصادي دشمن، امروز همه
دنیا و از جمله آمریکا به عنوان تحریم کننده ایران به این نتیجه رسیده اند که فشار حداکثري شکست خورده و هیچ راهی جز

 
بازگشت به قانون ، عمل به تعهدات، لغو تحریم ها و اجراي کامل برجام وجود ندارد. 

دکتر روحانی در ادامه با اشاره به اقدامات مهم انجام شده درمورد خانواده معظم شهدا و ایثارگران در دولت تدبیر و امید ، از اجراي
قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران، پرداخت قریب به 14 هزار میلیارد تومان از معوقات ایثارگران ، حل مشکل مسکن و اشتغال
ایثارگران و اولویت دادن به واکسیناسیون ایثارگران در ایام شیوع ویروس کرونا به عنوان اقداماتی که با هدف خدمت رسانی شایسته

 
به ایثارگران در این دولت انجام شده است ، نام برد. 

رئیس جمهور پرداخت معوقات جامعه ایثارگران را از مهمترین اقداماتی که بنیاد شهید و امور ایثارگران در دولت یازدهم و دوازدهم
انجام داده است، برشمرد و افزود: در ادامه پرداخت معوقات جامعه ایثارگري که از سال 1376 باقی مانده بود، مطالبات سال 95
خانواده معظم شهدا در 24 استان در ابتداي فعالیت دولت دوازدهم پرداخت شد و با پرداخت باقیمانده مطالبات، پس از سال ها به روز

 
شده است. 

روحانی اشتغال زایی را از دیگر اقدامات دولت تدبیر و امید درخصوص ایثارگران عنوان کرد و گفت: در این دولت سیاست اشتغال و
کارآفرینی در ارتباط با ایثارگران، اساسا مبتنی بر توانمندسازي ، آماده سازي و هدایت شغلی جامعه هدف بوده است و دراین رابطه،
آذرماه سال 1399 استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر در دستگاه هاي دولتی در دستور کار

 
قرار گرفت. 

رئیس جمهور در پایان تاکید کرد: اگر دشمنان ایران بویژه آمریکایی ها توان درك و فهم روحیه ایثار و شهادت نزد ملت ایران را
داشتند،؛ هیچگاه ایران اسلامی را تهدید نمی کردند به همین خاطر باید با حفظ اصول و ارزش ها و موازین خودمان، افکار عمومی

 
دنیا را تحت تاثیر قرار دهیم و این هدف نه با انزواي سیاسی که تنها از طریق گفت و گو و همکاري با دنیا به دست خواهد آمد. 

پیش از سخنان رئیس جمهور سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در سخنانی با تشکر از توجه
ویژه رئیس جمهور به جامعه ایثارگران کشور، گفت: پرداخت بیش از 14هزار میلیارد تومان مطالبات معوق ایثارگران، دستور تخصیص
زمین ساخت 70 هزار واحد مسکن براي خانواده هاي ایثارگران، صدور دستور استخدام فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در
دستگاه دولتی و تسهیل دسترسی خانواده ایثارگران و جانبازان به خدمات درمانی تنها بخش هایی از خدمات دولت تدبیر و امید به

 
جانبازان و ایثارگران عزیز بوده است. 

در این دیدار همچنین تعدادي از جانبازان و فرزندان شهدا ضمن تشکر از نگاه ویژه و اقدامات ارزشمند دولت تدبیر و امید براي جامعه

 
ایثارگران کشور به بیان دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند. 

قدردانی از دستور رئیس جمهور براي جذب فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در دستگاه دولتی، پرداخت مطالبات معوق
ایثارگران، تمهید اقدامات براي تحویل زمین براي ساخت مسکن ایثارگران، درخواست تسریع در تخصیص وام ساخت مسکن،
درخواست تامین تجهیزات مورد نیاز جانبازان به ویژه ویلچر و پروتزهاي مورد نیاز جانبازان قطع عضو، درخواست تامین خودرو براي
جانبازان، اجراي برخی قوانین معطل مانده مربوط به ایثارگران و توجه بیشتر به نیازهاي مراقبتی جانبازان شیمیایی و اعصاب و روان

 
از جمله موضوعات و مطالبات مطرح شده از سوي سخنرانان در این مراسم بود. 



در پایان این دیدار یک جلد قرآن نفیس که خطاطی آن به دست یک شهید انجام شده بود به رسم یادبود از سوي جامعه بزرگ
ایثارگري کشور به رئیس جمهور تقدیم شد.



پروژه اي شکست خورده به نام خصوصی سازي

منبع: روزنامه اقتصاد سرآمدشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1400/02/20

پروژه اي شکست خورده به نام خصوصی سازي

 
پروژه اي شکست خورده به نام خصوصی سازي 

خصوصی سازي یک ضلع از مثلث اقتصاد پویا و توسعه گراست، دو ضلع دیگر این مثلث آزادسازي و نهادسازي هستند که قاعده این

 
مثلث آزادسازي است؛ آزادسازي زیربناي ساختن اقتصادي پویا و توسعه گراست. 

خصوصی سازي در ایران پروژه اي شکست خورده است زیرا در جایگاه یک سیاست، نه فلسفه و هدف آن به درستی از سوي سیاست
گذاران و افکار عمومی درك شد و نه اعتقادي به این فلسفه وجود داشت. مردم و سیاست مداران، تنها و تنها تحقق هدف این سیاست
را می خواستند و می خواهند (پول نقد در خزانه دولت و معاش مرفه براي ملت) بدون اینکه آماده پذیرش الزامات و قیودي باشند که
در فلسفه آن نهفته است. درست مانند کودکی که می خواهد پرواز کند؛ اما از طرفی فاقد آن سطح از بلوغ عقلی است که بپذیرد
آدمیزاد پر و بالی ندارد و طرف دیگر توانی براي رساندن خودش به فرودگاه و هواپیما و در نهایت استفاده مناسب از ابزار صحیح براي

 
پرواز ندارد. 

خصوصی سازي یک ضلع از مثلث اقتصاد پویا و توسعه گراست، دو ضلع دیگر این مثلث آزادسازي و نهادسازي هستند که قاعده این
مثلث آزادسازي است؛ آزادسازي زیربناي ساختن اقتصادي پویا و توسعه گراست، آزادسازي اقتصادي اجازه می دهد بازار به وظیفه
ذاتی خودش براي تخصیص بهینه منابع در نظام اقتصادي عمل کند و از سوي دیگر «کارآفرینی» را به عنوان یک نهاده حیاتی تولید

 
ارزش افزوده در اقتصاد امروز، به مناسبات تولید و تجارت تزریق می کند. 

قاعده مثلث اما در ایران به دلایل مختلفی مشمول بی مهري و حتی دشمنی است، دلایل مفصلی که شرح آنها در این مقال کوتاه
نمی گنجد اما، خروجی این بی علاقگی و بی اعتقادي به فلسفه آزادسازي اقتصادي، همین شیر بی یال و دم و اشکمی است که ما نام

 
خصوصی سازي بر روي آن گذاشته ایم. 

کارخانه یا شرکتی به یک فعال اقتصادي بخش خصوصی واگذار می شود و از فردا صبح، و حتی چه بسا پیش از تکمیل فرایند
واگذاري، هزار مدعی ریز و درشت، گاهی با تمسک به قوانین متعدد و فاقد منطق اقتصادي و مزاحم تولید کشور، و گاه بی هیچ
مستمسک و بهانه حتی، صرفا با تکیه به جایگاه و قدرتی که دارند به سراغ خریدار نگون بخت شرکت/کارخانه می آیند که اینجا را

 
باید چنین و چنان اداره کنی و بعضی از این شرط ها حتی در خود قرارداد واگذاري درج می شود! 

یک نفر هم نیست که محض رضاي خدا به حضرات بگوید: عزیزان شما مگر از این کار چیزي می دانید؟ شما، به ویژه عزیزان دولتی،
اگر به رموز و فنون مدیریت بنگاه و چرخاندن چرخ تولید و تجارت واقف بودید که کار بنگاه و کارخانه تحت مدیریت مدبرانه تان به
ورشکستگی و افلاس و رکود نمی رسید که بعد از به ته دیگ خوردن کفگیر رانت و حمایت دولتی، برایش به دنبال مالک جدید در

 
بخش خصوصی باشید تا بلکه مال مرده نقد شود. 

شکی نیست که در این واگذاري ها باید نهایت دقت در حفظ حقوق عمومی (یا همان حق دولت به معناي وسیع کلمه) و حقوق
جامعه انجام شود؛ اما راهش مداخله در راه و رسم اداره یک فعالیت اقتصادي یا تعیین تکلیف براي اموالی که خودتان همین چند

 
صباح پیش به دیگري واگذار کرده اید نیست. 

حقوق عمومی از مسیر تقویت نظام حکمرانی شرکتی در دولت (قوه مجریه) و ارتقاي نظام مدیریت و نظارت مالیه عمومی در هر سه
قوه محقق می شود و تضمین کننده حقوق جامعه نیز ساختن یک نظام حسابداري اجتماعی کارامد و قابل اتکاست. در فقدان این



نظامات سه گانه، یعنی حکمرانی شرکتی قوه مجریه، مدیریت و نظارت مالیه عمومی و حسابداري اجتماعی، که دو تاي اول فشل و
ناقص و سومی به کل ناموجود است، قهرمان بازي سیاست مداران و سیاست گذاران و گرفتن یقه خریدار اموال سابقا دولتی به اسم

 
احقاق حقوق مردم تنها خصوصی سازي را از اهداف سیاستی خود دورتر و دورتر می کند. 

ساختن این سه گانه اخیر هم البته الزاماتی دارد که ریشه اي ترین آن ها، همانطور که در ابتداي این یادداشت ذکر شد اعتقاد
سیاست گذاران اقتصادي کشور به «آزادي اقتصادي» به عنوان یک اصل حقوقی متین و یک ضرورت اساسی براي توسعه کشور است.
روزي که این اعتقاد و التزام خود را در بازتعریف وظایف و حقوق و محدودیت هاي متقابل دولت و فعالان بخش خصوصی و نیز در
بازتعریف مناسبات اقتصاد سیاسی کشور نشان داد، می توان به آینده پروژه خصوصی سازي و البته به قرار گرفتن کشور در مسیر
تحقق آرمان «پیشرفت و عدالت» امیدوار شد. پیش از آن، هر که بیاید و هر که برود، هر چه بگویند و هر چه بشنویم، آش همین

 
است 

 
و کاسه همین. 

نایب رییس اتاق بازرگانی ایران



پروژه اي شکست خورده به نام خصوصی سازي

منبع: روزنامه اقتصاد سرآمدشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1400/02/20

پروژه اي شکست خورده به نام خصوصی سازي

 
پروژه اي شکست خورده به نام خصوصی سازي 

خصوصی سازي یک ضلع از مثلث اقتصاد پویا و توسعه گراست، دو ضلع دیگر این مثلث آزادسازي و نهادسازي هستند که قاعده این

 
مثلث آزادسازي است؛ آزادسازي زیربناي ساختن اقتصادي پویا و توسعه گراست. 

خصوصی سازي در ایران پروژه اي شکست خورده است زیرا در جایگاه یک سیاست، نه فلسفه و هدف آن به درستی از سوي سیاست
گذاران و افکار عمومی درك شد و نه اعتقادي به این فلسفه وجود داشت. مردم و سیاست مداران، تنها و تنها تحقق هدف این سیاست
را می خواستند و می خواهند (پول نقد در خزانه دولت و معاش مرفه براي ملت) بدون اینکه آماده پذیرش الزامات و قیودي باشند که
در فلسفه آن نهفته است. درست مانند کودکی که می خواهد پرواز کند؛ اما از طرفی فاقد آن سطح از بلوغ عقلی است که بپذیرد
آدمیزاد پر و بالی ندارد و طرف دیگر توانی براي رساندن خودش به فرودگاه و هواپیما و در نهایت استفاده مناسب از ابزار صحیح براي
پرواز ندارد.خصوصی سازي یک ضلع از مثلث اقتصاد پویا و توسعه گراست، دو ضلع دیگر این مثلث آزادسازي و نهادسازي هستند که
قاعده این مثلث آزادسازي است؛ آزادسازي زیربناي ساختن اقتصادي پویا و توسعه گراست، آزادسازي اقتصادي اجازه می دهد بازار به
وظیفه ذاتی خودش براي تخصیص بهینه منابع در نظام اقتصادي عمل کند و از سوي دیگر «کارآفرینی» را به عنوان یک نهاده حیاتی

 
تولید ارزش افزوده در اقتصاد امروز، به مناسبات تولید و تجارت تزریق می کند. 

قاعده مثلث اما در ایران به دلایل مختلفی مشمول بی مهري و حتی دشمنی است، دلایل مفصلی که شرح آنها در این مقال کوتاه
نمی گنجد اما، خروجی این بی علاقگی و بی اعتقادي به فلسفه آزادسازي اقتصادي، همین شیر بی یال و دم و اشکمی است که ما نام

 
خصوصی سازي بر روي آن گذاشته ایم. 

صفحه 2



فراخوان پذیرش و استقرار واحـدهاي فناور در مراکز رشد پارك علم و

فناوري استان مرکزي

منبع: خبرگزاري علم و فناوريشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1400/02/20

پارك علم و فناوري استان مرکزي با هدف شکل گیري زمینه هاي کارآفرینی و کمک به ایجاد و توسعه شرکت هاي خلاق و
دانش بنیان و تجاري سازي ایده هاي مبتنی بر فناوري و نوآوري در حوزه هاي مختلف نخستین فراخوان جذب و پذیرش

گروه ها و شرکت هاي نوپا را برگزار می نماید.

خبرگزاري علم و فناوري گزارش می دهد: فراخوان پذیرش و استقرار
واحـدهاي فناور در مراکز رشد پارك علم و فناوري استان مرکزي پارك
علم و فناوري استان مرکزي با هدف شکل گیري زمینه هاي کارآفرینی و
کمک به ایجاد و توسعه شرکت هاي خلاق و دانش بنیان و تجاري سازي
ایده هاي مبتنی بر فناوري و نوآوري در حوزه هاي مختلف نخستین
فراخوان جذب و پذیرش گروه ها و شرکت هاي نوپا را برگزار می نماید.
به گزارش خبرگزاري علم و فناوري از استان مرکزي؛پارك علم و فناوري
استان مرکزي با هدف شکل گیري زمینه هاي کارآفرینی و کمک به
ایجاد و توسعه شرکت هاي خلاق و دانش بنیان و تجاري سازي ایده هاي
مبتنی بر فناوري و نوآوري در حوزه هاي فنی و مهندسی، کشاورزي و
محیط زیست، تجهیزات پزشکی و علوم دارویی، علوم کاربردي، صنایع
خلاق و فرهنگی، نخستین فراخوان جذب و پذیرش گروه ها و شرکت

 
هاي نوپا را برگزار می نماید. 

 
اولویت ها و حوزه هاي مورد پذیرش در مراکز رشد 

 
- طراحی و ساخت ماشین آلات پیشرفته صنعتی 

 
- طراحی و ساخت تجهیـزات نفت، گاز و پتروشیمی 

 
- صنایع نسل چهارم، هوشمندسازي و اتوماسیون 

 
- فناوري اطلاعات و ارتباطات و اقتصاد دیجیتال 

 
- پلیمرها، آلیاژهاي پیشرفته و نانو مواد 

 
- بیوتکنولوژي و ساخت داروهاي نوترکیب 

 
- توسعه انرژي هاي پاك و تجدیدپذیر 

 
- فناوري هاي نوین ساختمانی 

 
- تجهیزات و ملزومات پزشکی و آزمایشگاهی 

 
- کشاورزي و محیط زیست 

 
- صنایع خلاق و فرهنگی خدمات و حمایت هاي قابل ارائه: 



 
- تأمین فضاي اداري و استقرار و پشتیبانی عمومی 

 
- تأمین منابع مالی و تسهیلات ویژه 

 
- آموزش ها و مشاوره هاي توسعه کسب و کار 

 
- خدمات آزمایشگاهی و تخصصی 

 
- توسعه بازار و شبکه سازي 

 
- روابط عمومی و اطلاع رسانی 

 
- بهره مندي از معافیت ها و سایر حمایت هاي قانونی شرایط و معیارهاي پذیرش: 

 
- ارائه ایده مبتنی بر فناوري/ نوآوري و داراي ارزش تجاري سازي 

 
- وجود تیم کاري متخصص و با تجربه کاري مرتبط با زمینه فعالیت و موضوع ایده 

 
- ارائه حداقل محصول قابل پذیرش (MVP) و یا ارائه مستندات فنی لازم 

 
- وجود شخصیت حقوقی نوپا (شرکت ثبت شده با سابقه فعالیت کمتر از 3 سال) و یا آمادگی جهت ثبت شرکت 

 
- ارائه برنامه کاري واقع بینانه و متکی بر شناخت بازار 

 
- وجود تناسب میان نیازهاي متقاضی با خدمات و حمایتهاي مرکز رشد مهلت ثبت نام :تا 10 خرداد 1400 

متقاضیان پذیرش در پارك و مراکز رشد به علت شیوع ویروس کرونا و راه اندازي سامانه ي جامع جذب و پذیرش پارك، از مرداد ماه

 
1398، کلیه ي درخواست هاي پذیرش از طریق نشانی www.astp.ir و به صورت آنلاین انجام می شود. 

در صورت وجود هرگونه ابهام در رابطه با سامانه با شماره ي پشتیبانی 32802601-086 داخلی 109 تماس حاصل فرمایید.



بسیج سازندگی ریل گذار فرصت هاي شغلی

منبع: قم نیوزشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1400/02/20

مسئول بسیج سازندگی استان قم با تأکید بر اینکه نگاه ها در موضوع اشتغال امدادرسانی نیست، گفت: ایجاد اشتغال پایدار
باید به عنوان یک اولویت دنبال شود و در این راستا نیز به دنبال کمیت نباشیم.

بسیج سازندگی ریل گذار فرصت هاي شغلی/نگاه به

 
اشتغال نباید امدادرسانی و موقت باشد 

به گزارش قم نیوز سرهنگ محمود داودآبادي در میزگرد
تخصصی نقش بسیج سازندگی در ایجاد اشتغال هاي پایدار
که در دفتر خبرگزاري تسنیم برگزار شد، اظهار داشت:
یکی از مأموریت هاي این سازمان پیگیري امور مربوط به
اشتغال است و در این راستا نیز در ستاد اقتصاد مقاومتی
استان قم موضوعات مختلف و مرتبط با اشتغال را مطرح

 
می کنیم تا در این کارگروه که ریاست آن را استاندار برعهده دارد تصمیم گیري لازم صورت گیرد. 

وي با بیان اینکه موضوع اشتغال و ساماندهی آن نیازمند یک ساختار مناسب است، افزود: باید نظام مسائل مربوط به این حوزه را

 
احصا کرده و از ظرفیت ستاد اقتصاد مقاومتی استان بهره گرفته و براي موضوع هاي مربوط به هر رسته شغلی برنامه ریزي شود. 

مسئول بسیج سازندگی استان قم ابراز کرد: خوشبختانه در ستاد اقتصاد مقاومتی استان نیز موضوع هاي مختلف به خوبی پیگیري می

 
شود که ازجمله آن می توان به توسعه طرح هاي مرتبط با سلول هاي خورشیدي و ایجاد اشتغال زایی در این زمینه اشاره کرد. 

 
حفظ اشتغال یک اولویت باشد 

وي خاطرنشان کرد: امروز آنچه در حوزه اشتغال به عنوان یک ضرورت باید دنبال شود افزایش بهره وري در مشاغل موجود است، به

 
نوعی که بتوانیم اشتغال موجود را حفظ و براي توسعه آن نیز برنامه ریزي کنیم. 

داودآبادي ادامه داد: باید طوري برنامه ریزي شود که بتوانیم نظام مسائل در حوزه مشاغل و کارآفرینی را با استفاده از ظرفیت دانشگاه

 
ها روي میز مسئولان و متولیان امر گذاشته و یک نقش مطالبه گري داشته باشیم. 

وي خواستار نگاه ویژه مسئولان استانی به موضوع اشتغال شد و گفت: سیاست کاري بسیج سازندگی در این زمینه تمرکززدایی است و

 
به عنوان یکی از سخت ترین، مهم ترین و پرحاشیه ترین ایجاد موضوع ها در زمینه ایجاد اشتغال پایدار است. 

مسئول بسیج سازندگی استان قم یادآور شد: بسیج سازندگی تمرکز ویژه اي بر روي اشتغال و اشتغال آفرینی پایدار دارد و این مهم



 
نیز به عنوان موضوع اصلی در مناطق هدف ما در راستاي محرومیت زدایی دنبال می شود. 

 
نگاه به حوزه اشتغال نباید امدادرسانی باشد 

وي با تأکید بر اینکه نگاه ما در موضوع اشتغال امدادرسانی نیست و نمی خواهیم کار سطحی داشته باشیم، اذعان کرد: معتقدیم باید
چرخه تولید، توزیع و مصرف دیده شود تا به تولید برسیم. در این زمینه نیز باید طوري برنامه ریزي شود که تمام زنجیره تأمین و

 
عرضه ازجمله مواد اولیه و حمل ونقل سودآور باشد. 

داودآبادي با بیان اینکه در حوزه چرخه تولید، شناسایی و توانمندسازي نیز براي ما یک اولویت است تا از این روش به تولید برسیم،

 
افزود: در این موضوع شبکه سازي و توانمندسازي با تشکیل صندوق هاي قرض الحسنه پیش بینی شد. 

مسئول بسیج سازندگی استان قم با بیان اینکه به حوزه قرض الحسنه نگاه تمدنی داریم، اظهار داشت: حرکت اجتماعی که این

 
صندوق ها ایجاد می کنند از تأمین منابع مالی نیز براي ما مهم تر است. 

وي با اشاره به اینکه وظیفه این کار مهم و سخت بر عهده تسهیل گران است، خاطرنشان کرد: شناسایی، شبکه سازي و توانمندسازي

 
نیز در این زمینه براي ما از اهمیت بالایی به شمار می رود. 

داودآبادي ادامه داد: مهم ترین عرصه اي که دنبال آن هستیم این است که ایجاد اشتغال پایدار باشیم و در این راستا نیز دنبال

 
الگوسازي براي ما از اهمیت بالایی به شمار می رود. 

 
نقش صندوق هاي قرض الحسنه در ایجاد اشتغال 

وي تصریح گرد: در برنامه ها و پیامدهایی که قرار است اجرا شود به دنبال این هستیم که توانمندسازي اجتماعی را به جایی برسانیم
که صندوق هاي قرض الحسنه به تعاونی تبدیل شده و همچنین بر روي ظرفیت هاي استان که قطب است، برنامه ریزي داشته باشیم.

مسئول بسیج سازندگی استان قم با بیان اینکه این سازمان واسطه فعالان عرصه اشتغال و افرادي است که در میدان نبرد تولید
مشغول خدمت هستند، افزود: متأسفانه هنوز یک تعریف واحد از ایجاد اشتغال نداریم، سطح نگاه ها به اشتغال متفاوت است، نگاه ما

 
این است اگر به دنبال محرومیت زدایی هستیم باید یک اشتغال پایدار را ایجاد کنیم. 

داودآبادي عنوان کرد: عرصه ها و رسته هاي شغلی نیز یک برنامه ریزي دقیق ندارند، سازمان بسیج سازندگی ریل گذاري لازم را براي

 
ایجاد برخی فرصت هاي شغلی ایجاد می کند. 

انتهاي پیام/ 137



کمیسیون مقام زن؛ فرصتی براي ارائه ابتکارات و دستاورد هاي بانوي ایرانی

به جهان

منبع: دانشجوشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1400/02/20

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، خبر عضویت 4
CSW ساله جمهوري اسلامی ایران در کمیسیون مقام زن
بازتاب هاي گسترده اي را در پی داشته است. عضویت
ایران در این کمیسیون می تواند فرصتی باشد براي ارائه
دستاورد ها و ابتکارات ایران در حوزه زنان. با توجه به اینکه
این سومین بار از سال 2011 است که ایران عضو این
کمیسیون می شود، تجربیات گذشته در این مسیر می
تواند کمک شایانی به هر چه بهتر ارائه و معرفی نوآوري ها

 
و اقدامات حوزه زنان را در پی داشته باشد. 

«لیلا فلاحتی»، مدیر کل امور بین الملل معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري، به سووالات مطروحه در این خصوص پاسخ

 
داده که مشروح آن را در ادامه می خوانید. 

 
ساختار و اهداف اصلی کمیسیون مقام زن را به طور مختصر تشریح فرمایید؟ 

ساختار کمیسیون مقام زن به این صورت است که تا قبل از سال 2011 کمیسیون مقام زن در کنار چند آژانس دیگر فعالیت هاي
حوزه زنان را رصد و انجام می داد مثل یونیفم، آکسفام و دیگر سازمان هاي بین المللی مرتبط. برخلاف حوزه هاي دیگر مثل حوزه
کودکان که یک نهاد مستقل در سطح بین المللی دارند مثل یونیسف یا یونسکو که موضوع آموزش را دنبال می کند، در حوزه زنان

 
فقط چند آژانس کوچک موضوعات مرتبط با زنان را بررسی و دنبال می کردند. 

در سال 2011 پیشنهاد شد که از ترکیب آژانس هاي کوچک یک نهاد مختص زنان تاسیس شود که در نهایت نهاد زنان ملل متحد

 
(UN-Women) شکل گرفت. کمیسیون مقام زن نیز به عنوان بخش اجرایی آن باقی ماند. 

از نظر تاریخچه، کمیسیون مقام زن از سال 1947 نهادي بود که فعالیت ها و سیاست گذاري هاي حوزه زنان را در سطح بین المللی
انجام می داد و در سوابق آن می توان به 4 کنفرانس جهانی در حوزه زنان اشاره نمود که چهارمین آن همراه با تصویب بیانیه پکن
بود. این کمیسیون دو سطح اصلی دارد که یک سطح آن وابسته به سازمان هاي مردم نهاد است و یک سطح آن وابسته به دولت ها.
در سطح دولتی وزیر، معاون رئیس جمهور و یا مقامات ارشد در حوزه زنان به نمایندگی از مراجع ملی حوزه زنان و خانواده مشارکت

 
دارند و در سطح غیردولتی نیز سازمان هاي مردم نهاد که داراي مقام مشورتی هستند، با این کمیسیون همکاري می کنند. 



این کمیسیون هر سال همزمان با روز جهانی زن، نشستی 10 روزه را از 8 تا 18 مارس هر سال براي بررسی پیشرفت ها و چالش
هاي پیش روي حوزه زنان در سطح جهان برگزار می کند که هم نمایندگان دولت ها و هم نمایندگان سازمان هاي غیردولتی در این

 
10 روز درباره مسائل و مشکلات و دستاورد هاي حوزه زنان گفتگو می کنند. 

کمیسیون مقام زن بیشتر ماهیّت ترویجی، گفتگویی و مشورتی دارد و کشور ها از فرصت این کمیسیون براي تبادل تجارب و گفتگو
درباره دستاورد ها و چالش ها استفاده می کنند. قطعنامه هاي این کمیسیون جنبه راهبردي دارد و به منظور کمک به رفع نابرابري
ها در حوزه زنان شکل می گیرد. هر 5 سال یکبار نیز کشورها، دستاورد ها و چالش هاي خود را در 12 محور نگران کننده در حوزه
زنان با هم به اشتراك می گذارند. علاوه بر این، در پایان هر نشست سالیانه قطعنامه هایی صادر می شود که ابتدا در سطح مناطق
جغرافیایی پیشنهاد و سپس در سطح جهانی تصویب می شود و معیار گزارش هاي سال هاي آینده در زمینه دستاورد ها و چالش ها

 
می شود. 

 
آیا تعداد سازمان هاي مردم نهادي که می فرمایید، مشخص است و کسب مقام مشورتی دائمی است؟ 

تعداد سازمان هاي مردم نهاد داراي مقام مشورتی در سازمان ملل در حدود 5081 است که از مجموع آن ها 134 سمن داراي مقام
مشورتی عمومی و 3974 مقام مشورتی ویژه دارند. در ایران نزدیک به 900 سمن فعال در حوزه زنان و خانواده داریم که تعدادي
محدودي از آن ها در حوزه زنان مقام مشورتی دارند و سالیانه در محور تخصصی کمیسیون مقام زن هم بیانیه صادر می کنند، به
عنوان بخش غیردولتی در نشست هاي غیردولتی شرکت می کنند و نقش مهمی در انعکاس دستاورد ها در حوزه زنان و خانواده

 
دارند. فرایند دریافت مقام مشورتی از طریق اکوسوك انجام می گیرد که مستلزم تکمیل فرم و ارائه گزارش هاي سالیانه است. 

انعکاس دستاورد ها و اقدامات ملی کشورمان در ارائه خدمات اجتماعی در حوزه زنان و خانواده و همچنین ارتقا جایگاه زنان، در عرصه

 
بین المللی چه واکنش هایی را در پی داشته است؟ 

نکته بسیار مهم ارائه دستاورد هاي جمهوري اسلامی ایران و طرح آن در کمیسیون مقام زن است. نحوه فعالیت هاي این کمیسیون به
صورت سالیانه مشخص شده است؛ از این رو، ایران در طول سال فرصت بسیار خوبی دارد تا دستاوردها، نوآوري ها و ابتکارات خود در
حوزه زنان و خانواده را در قالب گزارش هاي بین المللی منتشر کرده و به این کمیسیون ارائه دهد. دبیرکل سازمان ملل متحد هر
سال در گزارشی در مورد اقدامات و دستاورد ها و چالش ها در محور اولویت دار در سطح جهانی را به کمیسیون مقام زن ارائه می

 
دهد که در این گزارش، بهترین اقدامات و نوآوري ها معرفی می شود. 

 
خوشبختانه امسال در 7 محور گزارش دبیر کل سازمان ملل، اقدامات و دستاورد هاي ایران نیز منعکس شده بود. 

ما در سطح بین المللی اقدامات قابل توجهی در حوزه زنان داریم که باید با هم افزایی از این فرصت ها به صورت تخصصی استفاده

 
کنیم. 

اقدامات حقوق بشري ایران در حوزه زنان تحت تبلیغات رسانه اي غربی ها همواره پنهان مانده، انتخاب ایران در کمیسیون مقام زن با

 
وجود برخی مخالفت ها از سوي کشور هاي معاند را چگونه ارزیابی می فرمایید؟ 

این اولین بار نیست که ایران عضو کمیسیون مقام زن می شود، پیش از نیز دو دوره عضو کمیسیون مقام زن بوده ایم. از آنجا که
بانوان ایرانی نقش بسیار پررنگی عرصه جامعه دارند و در بسیاري از عرصه ها درخشان هستند؛ عضویت ما در این کمیسیون می تواند



تاثیرات مثبتی را به همراه داشته باشد. بانوان ایرانی در عرصه هاي مختلفی خوش درخشیده اند؛ مثلا بسیاري از زنان ایرانی در عرصه

 
کارافرینی و کسب و کار هاي خورد و کوچک، تعاونی ها در سطح شهر ها و روستا ها موفق و صاحب برند هاي معتبر هستند. 

علاوه بر این زنان در حوزه علم و فناوري و تکنولوژي هاي نوین نیز بسیار خوش درخشیده اند اثربخشی آنان در جامعه و بخش هاي
مختلف ثابت شده است. همین توانمندي هاي زنان ایرانی بهترین راه براي تغییر نگاه هاي منفی است که معاندین جمهوري اسلامی

 
ایران سعی در القا پیش داوري ها به جهان دارند. 

عضویت ایران از سال 2022 در این کمیسیون شروع می شود و محور موضوعات درباره محیط زیست، کاهش خطرپذیري و تغییرات
اقلیمی است که بانوان ایرانی فعالیت هاي فوق العاده اي در این حوزه ها داشتند؛ از برگزاري کارگاه هاي آموزشی براي زنان، فعالیت
هاي گسترده و خوب سازمان هاي مردم نهاد کشورمان در حوزه محیط زیست و تغییرات اقلیمی که ذیل اقدامات سازمان محیط

 
زیست صورت می گیرد و بسیاري از آن ها زنان هستند. 

در سال 2023 محور موضوعات این کمیسیون بر توانمندسازي زنان و دختران و نوآوري و تحولات در عصر آموزش و دیجیتال برنامه
ریزي شده است. ایران از جمله کشور هایی است که در این خصوص فعالیت خوبی دارد. اقدامی که معاونت زنان و معاونت علمی و
فناوري با وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات براي کارآفرینی زنان در حوزه دیجیتال مارکتینگ انجام داده اقدامی بسیار مثبت و در
جهت توانمندکردن بانوان ایرانی است. اینجا باید اشاره کنم حتی زنان روستایی که به خاطر شیوع کرونا نمی توانند به صورت
حضوري محصولات شان را به فروش برسانند با حمایت دولت وام می گیرند و در عرصه دیجیتال محصولات خود را به فروش می
رسانند. در این عرصه به آن ها آموزش هم داده می شود و دیجی کالا نیز بدون اینکه هزینه اي از زنان دریافت کند محصولات آن ها

 
را تبلیغ می کند تا فروش بروند. 

ایران در مجموع کشور هایی است که اقدامات فوق العاده اي براي توانمندسازي زنان در این دوره انجام داده؛ بنابراین کمیسیون مقام
زن براي ما فرصتی است تا با ارائه نوآوري ها و دستاورد هاي حوزه زنان، تبلیغات منفی غربی ها را خنثی کنیم. وقتی اقدامات و
دستاورد هاي حوزه زنان در گزارش دبیر کل سازمان ملل منعکس می شود به معناي این است که این ظرفیت براي ایران فرصت است
و ضرورت دارد با هم افزایی بین دستگاه هاي مختلف و پرقدرت در عرصه بین المللی براي معرفی دستاورد هاي بانوان ایرانی حاضر

 
شویم. 

من معتقدم معرفی نوآوري ها و دستاورد هاي بانوان ایرانی یک فرصت فوق العاده است که بسیاري از پروژه هایی که یک عده اي
معاند خارج از کشور که با گرفتن میلیون ها دلار می خواهند چهره ایران را مخدوش کنند ما می توانیم با نشان دادن وضعیت و

 
ظرفیت واقعی زنان در ایران این تخریب گري را خنثی کنیم. 

 
پیشنهاد شما براي استفاده بهینه از ظرفیت ستاد حقوق بشر در این عرصه و کمک به برجسته ساختن حقوق و جایگاه زنان چیست؟ 

به نظر من ظرفیت ستاد حقوق بشر در این عرصه فوق العاده است. گزارش هاي دریافتی ستاد در حوزه زنان و توانمندي هاي آن ها
می تواند مستند بسیار خوبی براي کمیسیون مقام زن باشد. مثلا وقتی درخصوص اشتغال زنان صحبت می کنند ما می توانیم حضور

 
زنان را در کارآفرینی به ویژه در چارچوب شرکت هاي دانش بنیان و نوتکنولوژي ها ارائه کنیم. 

این عرصه می تواند نقش مهمی در رفع کلیشه ها علیه زن مسلمان در عرصه جهانی داشته باشد. زنان ایرانی در بسیاري از عرصه ها



همچون فعالیت هاي سیاسی، اقتصادي و اجتماعی حضور پررنگی دارند و ما باید با کمک هم کمیسیون مقام زن را ظرفیت و
جایگاهی براي رساندن صداي بانوان ایرانی به جهانیان ببینیم.



کشور نیازمند مردمی کردن اقتصاد است

منبع: دانشجوشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1400/02/20

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، محسن رضایی
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام، روز یکشنبه 19
اردیبهشت 1400، ضمن بازدید میدانی از وضعیت روستاي
لهک از توابع اسلامشهر و افتتاح قرارگاه جهادي حسین بن
علی (ع) بنیاد خیریه وفاق سبز علوي در این روستا، تعداد
6 فقره جهیزیه به نوعروسان خانوار هاي این روستا اهدا

 
کرد. 

دکتر محسن رضایی رییس ستاد توانمندسازي محرومین
کشور، در ادامه این بازدید میدانی، از چند طرح اشتغال
زایی که توسط ستاد توانمندسازي در این منطقه در دست

اجراست، بازدید کرد و گفت: اقدامات جهادي براي توانمندسازي روستاییان کسور، ضروري است و بهترین نوع کمک هاي مومنانه و

 
اجتماعی، راه اندازي طرح هاي اشتغال زا و کارآفرینی در قالب پروژه هاي کوچک، اما پرتعداد و گسترده است. 

دکتر رضایی سپس در جمع فعالان جهادي و اعضاي بسیج مسجد چهارده معصوم (ع) شهرستان ري، با تشکر از کمک هاي همدلانه
جوانان بسیجی در توانمندسازي محرومان گفت: با آگاهی و همبستگی همه اقشار جامعه، اجازه نخواهیم داد بعضی دستگاه هاي

 
اجرایی با خروج از رهنمود هاي مقام معظم رهبري در موضوعات اقتصادي، به معیشت مردم خسارت وارد کنند. 

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: باید مدیریت اجرایی کشور را از دست کسانی که در این چند سال با فساد و تبعیض و هدر

 
دادن بیت المال به کشور ضربه کردند، آزاد کنیم. 

دکتر رضایی افزود: با مردمی کردن اقتصاد، کیفیت زندگی خانواده ها ارتقا می یابد و مردمی کردن اقتصاد باید اولویت کار دولت آینده

 
قرار گیرد. 

 
رضایی تاکید کرد: مردمی کردن اقتصاد، با روي کار آمدن یک دولت قوي و کارآمد در چارچوب مبانی گام دوم انقلاب ممکن است. 

در این نشست صمیمانه، اعضاي بسیج مسجد چهارده معصوم (ع) شهرستان ري سوالات و دغدغه هاي خود را درباره موضوعات مهم
انقلاب و مشکلات مدیریتی کشور با دکتر محسن رضایی مطرح کردند.



حسابداران جویاي کار شاغل می شوند

منبع: اقتصاددانشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1400/02/20

با تولید نرم افزار استارت آپی کسب و کار آنلاین صدها هزار نفر از حسابداران جویاي کار شاغل می شوند   احسان رحمانی
در گفتگو با اقتصاددان بیان کرد :  مدیر پروژه استارت آپی مرتبط با حسابداري از تولید نرم افزار آنلاین در حوزه کسب و کار

... The post (...) و امکان برقراري ارتباط موثر بین جویندگان و

با تولید نرم افزار استارت آپی کسب و کار آنلاین صدها هزار نفر از حسابداران جویاي کار شاغل می شوند   احسان رحمانی در گفتگو
با اقتصاددان بیان کرد :  مدیر پروژه استارت آپی مرتبط با حسابداري از تولید نرم افزار آنلاین در حوزه کسب و کار و امکان برقراري

 
ارتباط موثر بین جویندگان و (...) 

 
با تولید نرم افزار استارت آپی کسب و کار آنلاین صدها هزار نفر از حسابداران جویاي کار شاغل می شوند   

احسان رحمانی در گفتگو با اقتصاددان بیان کرد :  مدیر پروژه استارت آپی مرتبط با حسابداري از تولید نرم افزار آنلاین در حوزه
کسب و کار و امکان برقراري ارتباط موثر بین جویندگان و بازار کار خبر داد و گفت: پیش بینی می کنیم در صورت حمایت از این

 
طرح، زمینه اشتغال صدها هزار نفر از حسابداران جویاي کار در کشور فراهم شود. 

احسان رحمانی با اشاره به اینکه در این پروژه استارت آپی براي اشتغال زایی از تمامی حسابداران جویاي کار در سراسرکشور دعوت
به همکاري می شود، افزود: بعد از جمع آوري و تحلیل اطلاعاتی که هنگام ثبت نام از متقاضیان به صورت خوداظهاري اعلام می شود،
ثبت نام شدگان براساس معیارهاي فنی و تخصصی سطح بندي شده و براي ارتقاي مهارت، آموزش هاي فنی و تخصصی لازم متناسب

 
با سطوح  مختلف به آنان ارائه می شود. 

وي در ادامه افزود: همزمان از همه مشاغل و صنوف، به خصوص کسب و کارهاي کوچک و نوپا نیز دعوت می شود تا نیازهاي خود به
خدمات در حوزه امور مالی، مالیاتی، حسابداري، حسابرسی، نرم افزاري و ثبت شرکت ها را در این استارت آپ آنلاین ثبت و اعلام
کنند، سپس خدمات مورد نیاز هر کسب و کار به طور دقیق استخراج شده و براي هر سطح از خدمات درخواست شده، نیروي کار

 
آموزش دیده متناسب و متناظر با آن توسط این استارت آپ معرفی و خدمات به صورت آنلاین انجام می شود. 

مدیر پروژه استارت آپی حوزه حسابداري با تاکید بر دستاوردهاي مهم این طرح، خاطر نشان کرد: یکی از مهمترین ویژگی هاي این
نرم افزار، فراهم کردن امکان ارائه خدمات مالی به کسب و کارهاي کوچک و شرکت هایی است که توان جذب حسابدار متخصص براي
انجام امورمالی، مالیاتی، حسابداري و غیره را ندارند و نیروهاي سطح بندي شده و آموزش دیده این پروژه استارت آپی در حداقل زمان

 
با هزینه مقرون به صرفه، خدمات لازم را به آنان ارائه می دهند. 

رحمانی اظهار داشت: نرم افزار از یک سایت و یک اپلیکیشن تشکیل شده و تمام خدمات آن به صورت ارتباط راه دور 24 ساعته ارائه
می شود و متقاضیان می توانند از طریق سایت و اپلیکیشن ثبت نام و از خدمات آن استفاده کنند.



رشد صنعت ساوه از نرم کشوري بالاتر است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1400/02/20

به گزارش خبرگزاري فارس از ساوه، داود میرزایی
در نشست صمیمی استاندار مرکزي با اعضاي تشکل هاي
کارگري در خانه کارگر شهرستان هاي ساوه و زرندیه اظهار
کرد: رشد صنعت و تولید در این شهرستان از نرم کشوري
بالاتر است که افزایش تعداد کارخانجات نیازمند تقویت

 
زیرساخت ها در زمینه هاي مختلف است. 

وي مسکن مناسب، امکانات و خدمات رفاهی را از کم ترین

 
نیازهاي کارگران شاغل در کارخانجات دانست و اظهار کرد: از سویی دیگر نیاز به نیروي انسانی مورد توجه این قشر است. 

دبیر اجرایی خانه کارگر ساوه و زرندیه بیان کرد: نظارت مطلوب فنی و ایمنی از سوي دستگاه هاي مربوطه می تواند راندمان سلامت

 
کارگران را افزایش و تضمین کند. 

میرزایی در خصوص اجراي قانون همسان سازي حقوق بازنشستگان افزود: این مهم پس از  13 سال با همیاري و خوش فکري و

 
پیگیري اقشار مختلف مردم به ویژه جامعه کارگري به مرحله  انجام رسید و بطور قابل توجهی افزایش یافت. 

وي گفت: امسال شاهد افزایش حقوق مطلوبی براي کارگران شاغل بودیم که توانست بخشی از عقب ماندگی هاي سال هاي اخیر را

 
جبران کند. 

 
میرزایی افزود: این میزان افزایش حقوق با توجه به نرخ بالاي تورم و گرانی جبران 60 درصد هزینه هاي زندگی را می کند. 

میرزایی در بخشی از سخنانش با اشاره به این که واحدهاي صنعتی  تهدید تحریم را به فرصت توسعه و پیشرفت تبدیل کرده است،
ادامه داد: خوشبختانه  درساوه تنش کارگري و کارفرمایی وجود ندارد و مشکلات کارگري مرتفع شده  و اندك شرکت هایی مشکل

 
دارند که نیاز به پیگیري دارد. 

وي عمده مشکل کارگري را  نداشتن امنیت شغلی، قراردادهاي موقت کار در کارهاي بلند مدت دانست و گفت: این امر انگیزه را از

 
کارگر سلب کرده و همفکري و درایت در کارگران وجود ندارد. 

دبیر اجرایی خانه کارگر ساوه و زرندیه با اشاره به اینکه قراردادهاي موقت کارفرما و کارگر را اذیت می کند، بیان کرد: باید چاره اي

 
براي انزوال قراردادهاي سفید امضا و موقت اندیشید. 



 
وي با اشاره به وجود  600  واحد تولیدي و صنعتی افزود: باید تشکیل شوراهاي  اسلامی کار  مطابق قانون، بیش از پیش شود. 

 
میرزایی ادامه داد: وجود 5 شوراي اسلامی کار در این میزان واحد صنعتی در بزرگترین شهر صنعتی کاوه جاي تاسف دارد. 

وي بیان کرد: شوراهاي اسلامی کار فعال در کارخانجات نباید شکننده و دکوري  باشند بلکه باید با همگرا یی با کارفرما به عنوان

 
بازوان توانمند کارفرما و   کارگر عمل کنند. 

 میرزایی در خصوص  مسکن کارگري گفت:  متاسفانه تعاونی هاي مسکن و مصرف در کارخانجات رو به تعطیلی نهاده و تعداد اندك

 
شماري فعالیت دارند، با فعالیت این تعاونی ها شاغلین می توانند بصورت اقساطی مایحتاج خود را تامین کنند. 

دبیر اجرایی خانه کارگر ساوه و زرندیه فعالیت سازنده تعاونی مسکن  براي صاحب خانه شدن جامعه کارگري با اختصاص زمین،
ترافیک سنگین مسیر ساوه به شهر صنعتی را از دیگر دغدغه هاي کارگران ساوه برشمرد و خواستار تحقق آن به عنوان هدیه اي

 
ارزشمند از سوي دولت و تدبیر به این قشر شد. 

 
 شرکت در انتخابات یک وظیفه  ملی و مذهبی است 

استاندار مرکزي نیز گفت: همکاري سه قوه منجر به تحقق منویات رهبر معظم انقلاب در دستیابی به تقویت و افزایش تولید خواهد

 
شد. 

 
 سید علی آقازاده  افزود: این مهم باعث پیشبرد اهداف در بخش هاي مختلف اجتماعی، اقتصادي و فرهنگی می شود. 

وي در بخشی دیگر از سخنانش با اشاره به اجراي قانون همسان سازي حقوق بازنشستگان اظهار کرد: 150 هزار میلیارد تومان اعتبار

 
براي پرداخت و افزایش حقوق بازنشستگان  وجود دارد. 

 
استاندار مرکزي بیان کرد: دولت افزایش خود را در بحث حقوق بازنشستگان انجام داده اما تورم و گرانی این  

 
گرانی را تبدیل به هیچ کرده است. 

 
آقازاده گفت: می توانیم همه در کنار  مجموعه نظام و دولت، جلوي تورم و گرانی ها را بگیریم. 

وي با اشاره به این که بخشی از تورم حاکم بر جامعه دست خودمان و بخشی به  تحریم ها بازمیگردد، افزود: با ایستادگی و رادمردي

 
در  مقابله با تحریم ها، سیاه ترین زمان را براي دشمنان رقم زدیم. 

استاندار مرکزي ادامه داد: در اسفند سال 97، 7500 کارگر داراي حقوق معوق و در  اسفند ماه سال 98   به حدود 5000 حقوق

 
معوق و در اسفند ماه سال 99 به 1045 نفر و در  31 فروردین ماه امسال   به 350 نفر رسید. 

آقازاده با اشاره به این که عملکرد مجموعه استان در دولت حاکی از عمل موفق در بخش اشتغال و تولید  است، افزود: هم اکنون 

 
استان مرکزي در پایین ترین نرخ بیکاري قرار دارد. 

وي افزود:  اتاق صنایع، معادن و کشاورزي روز گذشته اعلام کرد که استان مرکزي رتبه نخست در ایجاد فضاي کسب و کار کسب

 
کرده است و سرمایه گذاران می توانند براي سرمایه گذاري اقدام کند. 



وي اظهار امیدواري کرد؛ بتوان تعاونی هاي مصرف کارکنان در واحدهاي تولیدي و صنعتی فعال شود تا گره کوچکی از مشکلات

 
معیشتی کارگران رفع شود. 

وي خاطر نشان کرد: هم اکنون600 واحد صنعتی در شهر صنعتی کاوه وجود دارد و  میزان شوراي اسلامی کار در ساوه زیبنده
نیست، و باید تعداد شوراهاي اسلامی افزایش یابد و باید این شوراها در کنار کارفرما و اهداف کارفرما و کارگر حرکت کند، افزایش این

 
کمیسیون ها را از طریق کمیسیون کارگري استان پیگیري خواهیم کرد. 

استاندار مرکزي در خصوص جاده ساوه به شهر صنعتی کاوه  و  ترافیک بالاي تردد وسایط نقلیه گفت: بهسازي راه دسترسی به کاوه

 
ضروري است تا با انجام کار کارشناسی نسبت به آن اقدام شود. 

آقازاده با اشاره به حضور پر شور اقشار مختلف مردم به ویژه کارگران در انتخابات افزود: ما باید با حضور دشمن شکنانه در انتخابات

 
شرکت و  از میان کاندیداهایی با سلایق مختلف سیاسی،  کاندید  اصلح خود را انتخاب کنیم. 

وي شرکت در انتخابات را یک وظیفه  ملی و مذهبی دانست و بیان کرد:  ملت ایران و تشکل هاي کارگري باید تلاش کنند که این
حقیقت را روشن کنند در انتخابات می توانیم حرف بزنیم و با حضوري گرم و صمیمی همانند سایر حضورها و دشمن شکنانه پشت

 
سر بگذاریم. 

 
در استان مرکزي  32 شورا و در ساوه 5 شوراي اسلامی کار فعالیت دارند  

 
عضو هیئت اجرایی خانه کارگر ساوه نیز گفت: هم اکنون در استان مرکزي  32 شورا و در ساوه 5 شوراي اسلامی کار وجود دارد. 

علی اصغر ذاکر افزود:  این در حالی است که استان مرکزي بزرگترین شهرهاي صنعتی کشور را دارد اما از حیث فعالیت شوراهاي

 
اسلامی کار ضعیف است. 

وي با اشاره به این که شوراهاي اسلامی کار می توانند نمایندگان خوبی براي کارگران و کارفرمایان باشند ، اظهار کرد: تقویت فعالیت

 
قانونی این شوراها در  بهبود روند تولید موثر است. 

رئیس تعاونی هاي امکان و اسکان کارگري ساوه نیز  گفت: این شهرستان در گذشته داراي تعاونی هاي مصرف  بسیاري در حوزه

 
کارگري بود و اکنون در شرایط فعلی بسیار ضعیف است. 

ناصر رحیمی افزود: وجود تعاونی مصرف امکان مستقل در این شهرستان، می طلبد تا از خدمات آن افراد در کنار تعاونی هاي مختلف

 
مانند صنایع برخوردار شوند. 

 
اعتراضات صنفی باید صنفی بماند 

امام جمعه ساوه نیز گفت: اعتراضات صنفی باید صنفی بماند، نباید سیاسی کرد و آن ها را نباید با زوایاي مختلف وارد چالش هاي

 
سواستفاده کنندگان کرد . 

 
حجت الاسلام ابراهیم حسینی افزود:  براي اعتراضات کارگري باید حدود اختیارات و امکانات در نظر گرفته شود. 



 
افزایش هزینه ها با دو  مولفه عرضه و تقاضا مشخص می شود 

رئیس انجمن مدیران صنایع ساوه نیز گفت: در دو سال اخیر بخش صنعت جهش داشته و این مهم به بازوان توانمند کارگر امکان

 
پذیر شده است. 

رضوانی با اشاره به این که فاصله اي بین کارگر و کارفرما نیست، افزود: مشکلات کرونا بازارهاي مصرف تعطیل هستند و فعالیت هاي

 
واحدهاي صنعتی تولید کالاها به حالت رکود درآمده است. 

وي ضمن گلایه مندي از هزینه هاي بالاي حمل و نقل گفت: افزایش هزینه ها با دو  مولفه عرضه و تقاضا مشخص می شود، بنابراین

 
هر گرانی غیر منطقی،  دودش در جامعه مصرفی می رود. 

انتهاي پیام/



بیش از 300 نفر در معادن طلاي خراسان جنوبی اشتغال دارند

منبع: ایرناشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1400/02/20

بیرجند - ایرنا - رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی گفت: سه معدن طلا و واحدهاي فرآوري آنها در حال
حاضر زمینه اشتغال بیش از 300 نفر را به صورت مستقیم در استان فراهم کرده اند و با بهره برداري و گسترش فعالیت در

این واحدها اشتغال آنها نیز افزایش خواهد یافت.

بیرجند - ایرنا - رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت
خراسان جنوبی گفت: سه معدن طلا و واحدهاي فرآوري
آنها در حال حاضر زمینه اشتغال بیش از 300 نفر را به
صورت مستقیم در استان فراهم کرده اند و با بهره برداري
و گسترش فعالیت در این واحدها اشتغال آنها نیز افزایش

 
خواهد یافت. 

عباس جرجانی که روز دوشنبه معاون هماهنگی امور
عمرانی استاندار خراسان جنوبی را در بازدید از سه معدن
طلا و واحدهاي فرآوري آنها در شهرستان هاي خوسف و

نهبندان همراهی کرد، افزود: این سه واحد فرآوري طلاي استان، امسال به بهره برداري خواهند رسید که یکی از این واحدها آماده

 
بهره برداري و 2 واحد دیگر نیز در حال نصب ماشین آلات کارخانه است. 

وي اظهار داشت: این واحدها در راستاي فرآوري ماده معدنی طلا و خروج ماده معدنی از استان همچنین ایجاد ارزش افزوده و اشتغال

 
پایدار در جوار معدن در شهرستان هاي خوسف و نهبندان ایجاد شده است. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی گفت: معدن طلاي شادان با ذخیره قطعی 27 میلیون و 800 هزار تن، معدن
طلاي کودکان با ذخیره قطعی 300 هزار تن و معدن طلاي هیرد با ذخیره قطعی حدود 5 میلیون تن کانسنگ طلا در شهرستان هاي

 
خوسف و نهبندان در حال فعالیت هستند. 

 
وي افزود: این سه معدن به ترتیب داراي استخراج اسمی سالانه 2 میلیون و 600 هزار تن، 38 هزار تن و 100 هزار تن هستند. 

جرجانی بیان کرد: عیار ماده معدنی طلا در معدن شادان 55 صدم، معدن کودکان 2 و یک دهم و معدن هیرد 92 صدم پی پی ام

 
است. 

وي گفت: واحد فرآوري و استحصال طلاي مجتمع صنعتی ، معدنی شادان با سرمایه گذاري شرکت کارند صدر جهان، بزرگترین واحد

 
استحصال طلا در شرق کشور است. 



معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار خراسان جنوبی امروز با همراهی رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان و فرماندار
خوسف از معدن طلاي شادان و واحد فرآوري و استحصال طلا در جوار معدن، واحد فرآوري و استحصال طلاي مجتمع صنعتی و
معدنی کودکان در جوار معدن، معدن طلاي هیرد و واحد فرآوري و استحصال طلا در جوار معدن بازدید کرد و روند فعالیت، میزان

 
پیشرفت و مسائل مربوط به حوزه زیرساخت معدن و طرح فرآوري در این بازدیدها بررسی شد. 

 
برچسب ها 

 
- بازار طلا 

 
- خوسف 

 
- توسعه ایران 

 
- نهبندان 

 
- خراسان جنوبی 

 
- اشتغال زایی 

 
- مواد معدنی 

 
پروندهٔ خبري 

- خدمات ماندگار و گام هاي توسعه در خراسان جنوبی



ضرورت توجه به ظرفیت هاي مغفول مانده تالاب عینک رشت/ لزوم ایجاد اشتغال با بهره مندي از

ظرفبت هاي تالاب عینک رشت

منبع: ایده آل خبرشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1400/02/20

رشت &– ایده آل خبر &– بهزاد مقدم نیا با بیان اینکه تالاب عینک رشت همچون نگینی ارزشمند ، مورد بی توجهی قرار
گرفته است اظهار کرد: متاسفانه ظرفیت هاي بالقوه تالاب عینک رشت، طی این سالها مورد غفلت قرار گرفته و این در حالی

است که دربرخی از شهرهاي همجوار ، با ایجاد آبگیر (...)

رشت &– ایده آل خبر &– بهزاد مقدم نیا با بیان اینکه تالاب عینک رشت همچون نگینی ارزشمند ، مورد بی توجهی قرار گرفته
است اظهار کرد: متاسفانه ظرفیت هاي بالقوه تالاب عینک رشت، طی این سالها مورد غفلت قرار گرفته و این در حالی است که

 
دربرخی از شهرهاي همجوار ، با ایجاد آبگیر (...) 

رشت &– ایده آل خبر &– بهزاد مقدم نیا با بیان اینکه تالاب عینک رشت همچون نگینی ارزشمند ، مورد بی توجهی قرار گرفته
است اظهار کرد: متاسفانه ظرفیت هاي بالقوه تالاب عینک رشت، طی این سالها مورد غفلت قرار گرفته و این در حالی است که
دربرخی از شهرهاي همجوار ، با ایجاد آبگیر هاي مصنوعی، ضمن ایجاد جاذبه هاي گردشگري، گام هاي موثري در راستاي ایجاد

 
اشتغال با بهره مندي از آن برداشته شده است. 

مدرس دانشگاه با تاکید بر اینکه تالاب عینک رشت توانایی تبدیل به یک جاذبه فوق العاده گردشگري را دارا است افزود: این تالاب به

 
طور طبیعی از بسیاري از گونه هاي پرندگان و آبزیان برخوردار است و این مهم در صورت توجه ، یک جاذبه خوب گردشگري است. 

وي به اهمیت صنعت توریسم اشاره کردو گفت: در حال حاضر بسیاري از کشورهاي پیشرفته، اقتصاد خود را بر محور گردشگري

 
استوار کرده اند ، اما متاسفانه به ظرفیت هاي بالقوه گردشگري بی توجه هستیم. 

مقدم نیا با ابراز تاسف از وضعیت دو رودخانه گوهررود و زرجوب رشت افزود: رودخانه هاي گوهررود و زرجوب رشت در روزگار نه
چندان دور ، از جمله جاذبه هاي گردشگري این شهر محسوب می شدند اما متاسفانه طی این سالها با عدم مدیریت صحیح ، در حال
حاضر به معضلی براي رشت تبدیل شده اند و معتقدم در صورت بی توجهی به تالاب عینک رشت ، یک بار دیگر شاهد رقم خوردن

اتفاقات نامبارکی خواهیم بود.



رئیسی: پیشگیري از جرم همکاري دولت را می طلبد

منبع: تابناكشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1400/02/20

رئیس دستگاه قضا گفت: مهریه حق زوجه است که مرد موظف است پرداخت کند و دادگستري باید با مردانی که با قلدري از
ایفاي تعهدات خود در قبال همسرانشان استنکاف می کنند، برخورد کند.

به گزارش تابناك به نقل از فارس، آیت االله سید ابراهیم
رئیسی در جلسه امروز شوراي عالی قوه قضاییه، ماه رمضان
را فرصتی براي تعالی انسان دانست و گفت: ماه رمضان
بستري براي توجه به حضرت حق و توجه به دیگران در
پرتو این خداخواهی است که در تمام آموخته هاي رمضانی
و عید فطر موج می زند و وداع با این ماه پر فضیلت براي
مومنان و کسانی که حقیقت آن را درك کردند دشوار

 
است. 

 
جنایت هولناك ترروریستی در افغانستان عملیاتی سازمان یافته از جنس جنایات صهیونیست ها بود 

رئیس قوه قضاییه در ادامه با محکومیت حمله تروریستی به یک مدرسه در افغانستان و ابراز همدردي با ملت، دولت این کشور و
خانواده هاي قربانیان حادثه مذکور، اظهار داشت: جریان صهیونیستی - تکفیري با این جنایت هولناك نه تنها مردم ایران و افغانستان،

 
بلکه ملت هاي منطقه را متاثر کرد. 

آیت االله رئیسی این اقدام تروریستی را عملیاتی سازمان یافته خواند و افزود: این حرکت از جنس جنایات صهیونیست هاست؛ اگر چه
به دست ایادي آن ها انجام شده و براي ما و ملت ها روشن می کند جریان صهیونیستی - تکفیري دشمنان قسم خورده اسلام هستند

 
که نمی خواهند بگذارند آرامش در منطقه برقرار شود. 

رئیس دستگاه قضا گفت: همان جریان کودك کشی که در فلسطین و مسجدالاقصی با نمازگزاران برخورد می کند، کودکان و بچه

 
هاي مدرسه اي و دختران بی گناه افغانستانی را هم در کابل به خاك و خون می کشد و ملتی را عزادار می کند. 

 
شرط موفقیت در تحول این است که مسئولان و مدیران عالی در اجراي طرح هاي تحولی مباشرت کنند 

آیت االله رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به موضوع تحول قضایی در بستر گام دوم اشاره کرد و مهم ترین اقدام براي تحقق تحول

 
را رفع نواقص و معایب در انجام وظایف و مأموریت هاي یک سازمان اداري دانست. 

قوه قضاییه گفت: تحول در یک سازمان اداري یا یک بخش اجتناب ناپذیر است و اگر همه عناصر یک سازمان باید با نگاه تحولگرایانه

 
کار نکنند، آن سازمان دچار رکود و ایستایی می شود. 



آیت االله رئیسی تصریح کرد: براي یک سازمان پویا، ایستایی و توقف و درجازدن خطرناك است و باید همواره در مسیر تحول و رشد و

 
پویایی حرکت کند و رفع نواقص را در دستور کارش قرار دهد و یک روز را هم بدون نگاه تحولی پشت سر نگذارد. 

طرح تحول در قوه قضاییه فناوري پایه است و علاوه بر 30 سامانه الکتروینک راه اندازي شده، همین تعداد تا پایان سال راه اندازي

 
خواهد شد 

رئیس دستگاه قضا یکی از اجزا مهم تحول قضائی در دوره جدید را فناوري پایه بودن این طرح دانست و با تقدیر از عملکرد مرکز آمار
و فناوري اطلاعات قوه قضاییه در راه اندازي 30 سامانه الکترونیکی در یک سال گذشته گفت: طبق برنامه همین تعداد سامانه

 
الکترونیک هم تا پایان سال راه اندازي خواهد شد که گام مهمی در ایجاد تحول در قوه قضائیه است. 

در اجراي طرح کاداستر، در یکسال به اندازه 40 سال اقدام صورت گرفت؛ با تامین اعتباري که براي این طرح شد، طرح کاداستر تا

 
پایان سال سر و سامان خواهد یافت 

آیت االله رئیسی اجراي طرح کاداستر (حد نگاري) را از دیگر اقدامات مهم دستگاه قضا در دوره تحول خواند و اظهار داشت: مسأله
کاداستر همواره در کشور ما به عنوان یک موضوع مهم مطرح بوده، اما در سال گذشته 4 برابر دهه هاي گذشته در این خصوص کار

 
شده است. 

رئیس قوه قضاییه با اشاره به گزارش هاي واصله در خصوص اجراي طرح کاداستر در استان ها، خاطر نشان کرد: عملکرد خوب
همکاران سازمان ثبت به ما نوید می دهد با همتی که دارند و با تامین اعتبار صورت گرفته در سال جاري، می توان عقب ماندگی ها را

 
جبران کرد و تا پایان امسال این کار به سرانجام برسد. 

آیت االله رئیسی با تقدیر از همکاران دستگاه قضا براي رسیدگی به پرونده هاي معوقه و به روزرسانی پرونده ها با وجود شیوع کرونا در
کشور، اظهار داشت: گزارش هایی که در جریان سفر هاي استانی یا به صورت مکتوب دریافت می کنیم نشانگر عزم و اراده همکاران ما

 
در به روزرسانی پرونده هاست. 

رئیس دستگاه قضا افزود: نشاطی که همکاران ما در مجموعه دادگستري براي رسیدگی به پرونده هاي معوقه دارند نشان می دهد
فرایند دادرسی در دادگاه هاي بدوي تا دیوان عالی کشور به سمت به روزشدن پرونده ها حرکت می کند و امیدواریم تا پایان امسال

 
هیچ پرونده معوقه اي در مجموعه قضایی نداشته باشیم. 

افزایش میزان اشتغال زندانیان از 20 درصد به 50 درصد در سال گذشته، اثبات کرد رسیدن به اشتغالزایی 80 درصدي براي زندانیان

 
تا پایان سال جاري دور از دسترس نیست 

آیت االله رئیسی اصلاح مجرمین را از دیگر اقدامات تحولی در قوه قضاییه عنوان کرد و با تقدیر از عملکرد سازمان زندان ها براي
افزایش میزان اشتغال زندانیان از 20 درصد به 50 درصد در سال گذشته، این اقدام را در کاهش فساد و ناهنجاري و بازاجتماعی شدن

 
زندانیان مؤثر دانست. 

رئیس قوه قضاییه بر همین اساس خاطر نشان کرد که رسیدن به چشم انداز 80 درصدي اشتغالزایی براي زندانیان تا پایان سال جاري



 
دور از دسترس نیست و تحقق یافتنی است. 

آیت االله رئیسی کاهش ورودي پرونده ها به دستگاه قضایی به دلیل فعال تر شدن حوزه پیشگیري را از دیگر دستاورد هاي دستگاه
قضا در دوره تحول عنوان کرد و گفت: توجه به پیشگیري از جرم همکاري دولت را می طلبد و همه باید خود را موظف به همکاري با

 
دستگاه قضایی در این زمینه بدانند تا روز به روز نرخ جرم کاهش یابد. 

رئیس قوه قضاییه با بیان این که «هیچ بخشی را در کشور نمی شناسیم که مأموریت پیشگیري از وقوع جرم نداشته باشد»، متذکر
شد: تمام تصمیمات و اقدامات مراجع تصمیم ساز و تصمیم گیر در حوزه هاي اقتصادي و اجتماعی باید معطوف به کاهش ناهنجاري

 
هاي اقتصادي و آسیب هاي اجتماعی باشد. 

آیت االله رئیسی گفت: شرط موفقیت در تحول این است که مسئولان و مدیران عالی در اجراي طرح هاي تحولی مباشرت کنند و هر

 
جا تحول ایجاد شد، در گرو نقش آفرینی همه عناصر از مدیران عالی تا سایر ارکان و اجزاي آن مجموعه بوده است. 

رئیس دستگاه قضا با بیان این که همه لوازم اجراي عدالت در اختیار دستگاه قضایی نیست و سایر اجزاي حاکمیت هم در آن نقش
دارند، تصریح کرد: قوه قضاییه نماد اجراي عدالت است و نتیجه طرح هاي تحولی در این دستگاه باید موجب اجراي عدالت در جامعه

 
و احساس اجراي عدالت از سوي مردم شود. 

آیت االله رئیسی همچنین با اشاره به دریافت گزارشاتی مبنی بر استنکاف برخی از افراد در پرداخت حق زوجه به موجب رأي دادگاه،
گفت: مهریه حق زوجه است که مرد موظف است پرداخت کند و دادگستري باید با مردانی که با قلدري از ایفاي تعهدات خود در قبال

 
همسرانشان استنکاف می کنند، برخورد کند. 

 
دادگستري با مردانی که با قلدري از ایفاي تعهدات خود در قبال همسران شان استنکاف می کنند، برخورد کند 

رئیس قوه قضاییه متذکر شد: اگر کسی تمکن مالی پرداخت مهریه را ندارد، بر اساس ضوابط قانونی تقسیط صورت می گیرد، اما اگر
کسی تمکن دارد و پرداخت نمی کند، باید با آن برخورد شود؛ چرا که مهریه حق زوجه است و ما موظفیم کسانی که همسرانشان با

 
قلدري حق آن ها را نمی دهند و به عدلیه پناه آورده اند، در گرفتن حقشان یاري کنیم و نگذاریم حق او ضایع شود. 

آیت االله رئیسی همچنین با تأکید بر اهمیت پایش محکومان مالی به رئیس سازمان زندان ها ابلاغ کرد معاون قضایی این سازمان را

 
مأمور کند تا با بررسی دقیق وضعیت زندان ها، افرادي را که بدون توجیه در زندان هستند به رؤساي کل و دادستان ها معرفی کنند. 

رئیس دستگاه قضا با تأکید بر دقت مضاعف در صدور قرار بازداشت، تأکید کرد: بازداشت غیرضروري خسارت بار است و دادستان کل
و رئیس سازمان زندان ها و رئیس کل دادگستري و دادستان تهران بر صدور قرار بازداشت نظارت کنند و لیست زندانیان هم بررسی

 
شود تا کسانی در زندان بمانند که واقعاً مستحق هستند. 

 
انهدام باند 11 نفره جعل سند در استان البرز 

در این جلسه، حجت الاسلام عبداللهی رئیس حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه از انهدام یک باند 11 نفره جعل سند در استان البرز خبر
داد و گفت: اعضاي این باند که یکی از معاونین ثبت شهرستان ها و دو کارمند و سردفتر نیز عضو آن بودند، علاوه بر اسناد جعلی



 
متعدد 11 پلاك ثبتی بزرگ در استان را به نام خود زده بودند. 

وي همچنین از دستگیري دو کارشناس رسمی دادگستري در حین دریافت رشوه در هفته گذشته خبر داد و افزود: یک باند فساد نیز
که دو قاضی تجدیدنظر در آن حضور داشتند، در قالب یک شرکت با دریافت پول هاي کلان به صورت تضمینی براي خودشان و

 
دیگران رأي می گرفتند که در این رابطه 38 نفر دستگیر شدند. 

 
ایجاد خط ارتباط الکترونیک جدید بین قوه قضاییه و نیروي انتظامی 

زارع پور رئیس مرکز آمار و فناوري اطلاعات قوه قضاییه نیز در این جلسه با اعلام خبر ایجاد خط ارتباط الترونیک جدید بین قوه
قضاییه و نیروي انتظامی اظهار داشت: ارتباط الکترونیکی قوه قضاییه با ناجا ناقص و پر اشکال بود، اما با همکاري خوب معاونت

 
فناوري اطلاعات ناجا در سال گذشته، ارتباطات دو مجموعه برخط شد. 

وي افزود: گاهی تبادل یک نامه بین پزشکی قانونی و نیروي انتظامی 48 ساعت طول می کشید و آثار جرم هم حتی از بین می رفت،
اما با ایجاد زیرساخت ارتباطی جدید، ارجاع پرونده از دادسرا به کلانتري ها، ارسال نتایج تحقیقات از کلانتري ها به دادسرا ها و انواع

 
مکاتبات به روز خواهد شد که در حال حاضر در سه استان به صورت آزمایشی در حال اجراست. 

رئیس مرکز آمار و فناوري اطلاعات قوه قضاییه همچنین اعلام کرد که با الکترونیکی شدن فرایند اجرایی ماده 37 آئین دادرسی
کیفري کسانی که به کلانتري ها مراجعه می کنند می توانند در ثنا ثبت نام کرده یا شکواییه شان را در سامانه کلانتري ثبت کنند تا
مستقیم به سامانه خدمات قضایی ارجاع شود و پس از دستور قضایی براي تحقیقات نیز، کلانتري ها نتیجه را به صورت الکترونیکی به

 
دادسرا اطلاع می دهند. 

زارع پور خاطر نشان کرد: از اول خرداد ماه در 10 استان و تا هفته قوه قضاییه کل کشور تحت پوشش این خدمات قرار می گیرند که

 
از مهم ترین دستاورد هاي آن جلوگیري از سرگردانی مردم بین کلانتري ها، دادسرا ها و دفاتر خدمات الکترونیک است. 

 
محکومیت یکی از معاونین شهردار تهران به انفصال دائم از خدمات دولتی در پرونده آتش سوزي کلینیک سینااطهر 

حجت الاسلام درویشیان نیز در این نشست آخرین اقدامات سازمان بازرسی کل کشور در اجراي دستور رئیس دستگاه قضا براي
پیگیري پرونده حادثه آتش سوزي کلینیک سینا اطهر تهران را تشریح و اعلام کرد: 11 نفر تحت تعقیب کیفري قرار گرفتند که

 
گزارش آن به دادسراي عممی و انقلاب تهران اعلام شده است. 

وي افزود: 7 نفر به هیأت رسیدگی به تخلفات اداري شهرداري و 3 نفر نیز به هیأت رسیدگی به تخلفات نهاد ریاست جمهوري معرفی

 
شدند که یکی از معاونین شهردار تهران از سوي هیأت رسیدگی به تخلفات نهاد به انفصال دائم از خدمات دولتی محکوم شده است. 

 
بررسی لایحه «تشکیل پلیس قضایی» 

در نشست امروز شوراي عالی قوه قضاییه لایحه «تشکیل پلیس قضایی» مورد بحث و بررسی قرار گرفت و با دستور آیت االله رئیسی
مقرر شد کارگروهی براي بررسی دقیق و همه جانبه موضوع با حضور مسئولان قضایی و ستاد کل نیرو هاي مسلح و نیروي انتظامی

تشکیل شده و ظرف یک ماه نتیجه آن در قالب گزارش کارشناسی براي تصمیم گیري به رئیس قوه قضائیه ارائه شود.





با مردان قلدري که مهریه نمی دهند برخورد شود
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رئیس قوه قضاییه با اشاره به دریافت گزارشاتی مبنی بر استنکاف برخی از افراد در پرداخت حق زوجه به موجب رأي دادگاه،
گفت: مهریه حق زوجه است که مرد موظف است پرداخت کند و دادگستري باید با مردانی که با قلدري از ایفاي تعهدات خود

در قبال همسرانشان استنکاف می کنند، برخورد کند.

به گزارش شفاف، سید ابراهیم رئیسی در جلسه صبح امروز
(دوشنبه 20 اردیبهشت) شوراي عالی قوه قضاییه، ماه
رمضان را فرصتی براي تعالی انسان دانست و گفت: ماه
رمضان بستري براي توجه به حضرت حق و توجه به
دیگران در پرتو این خداخواهی است که در تمام آموخته
هاي رمضانی و عید فطر موج می زند و وداع با این ماه پر
فضیلت براي مومنان و کسانی که حقیقت آن را درك

 
کردند دشوار است. 

رئیس قوه قضاییه در ادامه با محکومیت حمله تروریستی به یک مدرسه در افغانستان و ابراز همدردي با ملت، دولت این کشور و
خانواده هاي قربانیان حادثه مذکور، اظهار داشت: جریان صهیونیستی - تکفیري با این جنایت هولناك نه تنها مردم ایران و افغانستان،

 
بلکه ملت هاي منطقه را متاثر کرد. 

رئیسی این اقدام تروریستی را عملیاتی سازمان یافته خواند و افزود: این حرکت از جنس جنایات صهیونیست هاست؛ اگر چه به دست
ایادي آن ها انجام شده و براي ما و ملت ها روشن می کند جریان صهیونیستی - تکفیري دشمنان قسم خورده اسلام هستند که نمی

 
خواهند بگذارند آرامش در منطقه برقرار شود. 

رئیس دستگاه قضا گفت: همان جریان کودك کشی که در فلسطین و مسجدالاقصی با نمازگزاران برخورد می کند، کودکان و بچه

 
هاي مدرسه اي و دختران بی گناه افغانستانی را هم در کابل به خاك و خون می کشد و ملتی را عزادار می کند. 

رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به موضوع تحول قضایی در بستر گام دوم اشاره کرد و مهم ترین اقدام براي تحقق تحول را رفع

 
نواقص و معایب در انجام وظایف و مأموریت هاي یک سازمان اداري دانست. 

رئیس قوه قضاییه گفت: تحول در یک سازمان اداري یا یک بخش اجتناب ناپذیر است و اگر همه عناصر یک سازمان باید با نگاه

 
تحولگرایانه کار نکنند، آن سازمان دچار رکود و ایستایی می شود. 

رئیسی تصریح کرد: براي یک سازمان پویا، ایستایی و توقف و درجازدن خطرناك است و باید همواره در مسیر تحول و رشد و پویایی



 
حرکت کند و رفع نواقص را در دستور کارش قرار دهد و یک روز را هم بدون نگاه تحولی پشت سر نگذارد. 

رئیس دستگاه قضا یکی از اجزا مهم تحول قضائی در دوره جدید را فناوري پایه بودن این طرح دانست و با تقدیر از عملکرد مرکز آمار
و فناوري اطلاعات قوه قضاییه در راه اندازي 30 سامانه الکترونیکی در یک سال گذشته گفت: طبق برنامه همین تعداد سامانه

 
الکترونیک هم تا پایان سال راه اندازي خواهد شد که گام مهمی در ایجاد تحول در قوه قضائیه است. 

رئیسی اجراي طرح کاداستر (حد نگاري) را از دیگر اقدامات مهم دستگاه قضا در دوره تحول خواند و اظهار داشت: مسأله کاداستر
همواره در کشور ما به عنوان یک موضوع مهم مطرح بوده، اما در سال گذشته 4 برابر دهه هاي گذشته در این خصوص کار شده است.

رئیس قوه قضاییه با اشاره به گزارش هاي واصله در خصوص اجراي طرح کاداستر در استان ها، خاطر نشان کرد: عملکرد خوب
همکاران سازمان ثبت به ما نوید می دهد با همتی که دارند و با تامین اعتبار صورت گرفته در سال جاري، می توان عقب ماندگی ها را

 
جبران کرد و تا پایان امسال این کار به سرانجام برسد. 

رئیسی با تقدیر از همکاران دستگاه قضا براي رسیدگی به پرونده هاي معوقه و به روزرسانی پرونده ها با وجود شیوع کرونا در کشور،
اظهار داشت: گزارش هایی که در جریان سفرهاي استانی یا به صورت مکتوب دریافت می کنیم نشانگر عزم و اراده همکاران ما در به

 
روزرسانی پرونده هاست. 

رئیس دستگاه قضا افزود: نشاطی که همکاران ما در مجموعه دادگستري براي رسیدگی به پرونده هاي معوقه دارند نشان می دهد
فرایند دادرسی در دادگاه هاي بدوي تا دیوان عالی کشور به سمت به روزشدن پرونده ها حرکت می کند و امیدواریم تا پایان امسال

 
هیچ پرونده معوقه اي در مجموعه قضایی نداشته باشیم. 

رئیسی اصلاح مجرمین را از دیگر اقدامات تحولی در قوه قضاییه عنوان کرد و با تقدیر از عملکرد سازمان زندان ها براي افزایش میزان
اشتغال زندانیان از 20 درصد به 50 درصد در سال گذشته، این اقدام را در کاهش فساد و ناهنجاري و بازاجتماعی شدن زندانیان مؤثر

 
دانست. 

رئیس قوه قضاییه بر همین اساس خاطر نشان کرد که رسیدن به چشم انداز 80 درصدي اشتغالزایی براي زندانیان تا پایان سال جاري

 
دور از دسترس نیست و تحقق یافتنی است. 

رئیسی کاهش ورودي پرونده ها به دستگاه قضایی به دلیل فعال تر شدن حوزه پیشگیري را از دیگر دستاوردهاي دستگاه قضا در دوره
تحول عنوان کرد و گفت: توجه به پیشگیري از جرم همکاري دولت را می طلبد و همه باید خود را موظف به همکاري با دستگاه

 
قضایی در این زمینه بدانند تا روز به روز نرخ جرم کاهش یابد. 

رئیس قوه قضاییه با بیان این که «هیچ بخشی را در کشور نمی شناسیم که مأموریت پیشگیري از وقوع جرم نداشته باشد»، متذکر
شد: تمام تصمیمات و اقدامات مراجع تصمیم ساز و تصمیم گیر در حوزه هاي اقتصادي و اجتماعی باید معطوف به کاهش ناهنجاري

 
هاي اقتصادي و آسیب هاي اجتماعی باشد. 

رئیسی گفت: شرط موفقیت در تحول این است که مسئولان و مدیران عالی در اجراي طرح هاي تحولی مباشرت کنند و هر جا تحول

 
ایجاد شد، در گرو نقش آفرینی همه عناصر از مدیران عالی تا سایر ارکان و اجزاي آن مجموعه بوده است. 



رئیس دستگاه قضا با بیان این که همه لوازم اجراي عدالت در اختیار دستگاه قضایی نیست و سایر اجزاي حاکمیت هم در آن نقش
دارند، تصریح کرد: قوه قضاییه نماد اجراي عدالت است و نتیجه طرح هاي تحولی در این دستگاه باید موجب اجراي عدالت در جامعه

 
و احساس اجراي عدالت از سوي مردم شود. 

رئیسی همچنین با اشاره به دریافت گزارشاتی مبنی بر استنکاف برخی از افراد در پرداخت حق زوجه به موجب رأي دادگاه، گفت:
مهریه حق زوجه است که مرد موظف است پرداخت کند و دادگستري باید با مردانی که با قلدري از ایفاي تعهدات خود در قبال

 
همسرانشان استنکاف می کنند، برخورد کند. 

رئیس قوه قضاییه افزود: اگر کسی تمکن مالی پرداخت مهریه را ندارد، بر اساس ضوابط قانونی تقسیط صورت می گیرد، اما اگر کسی
تمکن دارد و پرداخت نمی کند، باید با آن برخورد شود؛ چرا که مهریه حق زوجه است و ما موظفیم کسانی که همسرانشان با قلدري

حق آن ها را نمی دهند و به عدلیه پناه آورده اند، در گرفتن حقشان یاري کنیم و نگذاریم حق او ضایع شود.



روحانی: یگانگی میدان و دیپلماسی ما را از کوره راه ها دور کرد
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رئیس جمهور گفت: آنچه تا امروز ما را از کوره راه ها دور کرده و در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و
خواهد بود.

به گزارش شفاف، حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی بعد از ظهر دوشنبه در دیدار جمعی از خانواده هاي معظم شهدا،
جانبازان و ایثارگران، با بیان اینکه شهیدان و خانواده معظم شهدا سرمایه هاي معنوي و نمادین کشور هستند، گفت: دیدار با خانواده

 
مکرم شهدا، جانبازان و ایثارگران علاوه بر پشتگرمی، روحیه و انگیزه خدمت را براي ما دو چندان می کند. 

روحانی با تاکید بر اینکه نباید اجازه دهیم میان ارزش هاي شهدا و خانواده هاي معظم آنان با ارزش هاي اجتماع و معیارهاي زندگی
مردم، تقابل و دوگانگی ایجاد شود، اظهار داشت: شهداء و ایثارگران و خانواد هاي آنان متعلق به همه مردم هستند و به جناح خاصی
تعلق ندارند، کسانی هم که تلاش می کنند تا این عزیزان را مصادره به مطلوب کنند، آغشته و آلوده به انگیزه هاي سیاسی بوده و

 
خیرخواه نیستند. 

رئیس جمهور در ادامه با اشاره به قالب بندي هاي ایجاد شده در روزهاي اخیر با موضوع "میدان " و " دیپلماسی"، خاطرنشان کرد:
هم میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد و آنچه تا امروز ما را از همه کوره راه ها دور نگه

 
داشته و همه را در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و خواهد بود. 

روحانی همچنین با بیان اینکه جامعه در هر شرایطی نیازمند زنده بودن روح فداکاري، ترجیح منافع عمومی بر منافع فردي و برتري
خیرخواهی عمومی بر خودخواهی است، بر ضرورت ترویج و تقویت فرهنگ فداکاري، ایثار و شهادت در جامعه بویژه در میان جوانان

 
کشور تاکید کرد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه امروز انقلابی بودن، قدم برداشتن در مسیر پرکردن هرگونه شکافی میان ارکان نظام، دولت - ملت و میان

 
اقوام ایرانی است، گفت: هرگونه تلاش در مسیر ایجاد شکاف خواسته یا ناخواسته هیچ نسبتی با ارزش هاي انقلاب ندارد. 

روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام کشور در شرایط حساس و خطیر کنونی، گفت: در شرایط امروز کشور که آمیخته با
تهدید و فرصت است، هیچ عذري براي تفرقه و ایجاد گسست در صف واحد ملت و دولت پذیرفته نیست و وظیفه اي به نام تخطئه

 
کردن و برچسب زدن به دیگران در فرهنگ ایثارگري وجود ندارد. 

رئیس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به انجام مذاکرات احیاي برجام در وین، گفت: امروز درحال گفت و گو با قدرت
هاي جهانی بر سر حق خودمان و منافع راهبردي کشور هستیم و همانطور که کسی حق ندارد روحیه رزمنده در خط مقدم جنگ را

 
تضعیف کند، چنین حقی درباره رزمنده خط مقدم دیپلماسی را هم ندارد. 

روحانی تاکید کرد: با مقاومت و ایستادگی ملت در برابر توطئه بدخواهان، تحریم هاي ظالمانه و جنگ اقتصادي دشمن، امروز همه
دنیا و از جمله آمریکا به عنوان تحریم کننده ایران به این نتیجه رسیده اند که فشار حداکثري شکست خورده و هیچ راهی جز



 
بازگشت به قانون ، عمل به تعهدات، لغو تحریم ها و اجراي کامل برجام وجود ندارد. 

روحانی در ادامه با اشاره به اقدامات مهم انجام شده درمورد خانواده معظم شهدا و ایثارگران در دولت تدبیر و امید ، از اجراي قانون
جامع خدمات رسانی به ایثارگران، پرداخت قریب به 14 هزار میلیارد تومان از معوقات ایثارگران ، حل مشکل مسکن و اشتغال
ایثارگران و اولویت دادن به واکسیناسیون ایثارگران در ایام شیوع ویروس کرونا به عنوان اقداماتی که با هدف خدمت رسانی شایسته

 
به ایثارگران در این دولت انجام شده است، نام برد. 

رئیس جمهور پرداخت معوقات جامعه ایثارگران را از مهمترین اقداماتی که بنیاد شهید و امور ایثارگران در دولت یازدهم و دوازدهم
انجام داده است، برشمرد و افزود: در ادامه پرداخت معوقات جامعه ایثارگري که از سال 1376 باقی مانده بود، مطالبات سال 95
خانواده معظم شهدا در 24 استان در ابتداي فعالیت دولت دوازدهم پرداخت شد و با پرداخت باقیمانده مطالبات، پس از سال ها به روز

 
شده است. 

روحانی اشتغال زایی را از دیگر اقدامات دولت تدبیر و امید درخصوص ایثارگران عنوان کرد و گفت: در این دولت سیاست اشتغال و
کارآفرینی در ارتباط با ایثارگران، اساسا مبتنی بر توانمندسازي ، آماده سازي و هدایت شغلی جامعه هدف بوده است و دراین رابطه،
آذرماه سال 1399 استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر در دستگاه هاي دولتی در دستور کار

 
قرار گرفت. 

رئیس جمهور در پایان تاکید کرد: اگر دشمنان ایران بویژه آمریکایی ها توان درك و فهم روحیه ایثار و شهادت نزد ملت ایران را
داشتند،؛ هیچگاه ایران اسلامی را تهدید نمی کردند به همین خاطر باید با حفظ اصول و ارزش ها و موازین خودمان، افکار عمومی

 
دنیا را تحت تاثیر قرار دهیم و این هدف نه با انزواي سیاسی که تنها از طریق گفت و گو و همکاري با دنیا به دست خواهد آمد. 

پیش از سخنان رئیس جمهور سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در سخنانی با تشکر از توجه
ویژه رئیس جمهور به جامعه ایثارگران کشور، گفت: پرداخت بیش از 14هزار میلیارد تومان مطالبات معوق ایثارگران، دستور تخصیص
زمین ساخت 70 هزار واحد مسکن براي خانواده هاي ایثارگران، صدور دستور استخدام فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در
دستگاه دولتی و تسهیل دسترسی خانواده ایثارگران و جانبازان به خدمات درمانی تنها بخش هایی از خدمات دولت تدبیر و امید به

 
جانبازان و ایثارگران عزیز بوده است. 

در این دیدار همچنین تعدادي از جانبازان و فرزندان شهدا ضمن تشکر از نگاه ویژه و اقدامات ارزشمند دولت تدبیر و امید براي جامعه

 
ایثارگران کشور به بیان دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند. 

قدردانی از دستور رئیس جمهور براي جذب فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در دستگاه دولتی، پرداخت مطالبات معوق
ایثارگران، تمهید اقدامات براي تحویل زمین براي ساخت مسکن ایثارگران، درخواست تسریع در تخصیص وام ساخت مسکن،
درخواست تامین تجهیزات مورد نیاز جانبازان به ویژه ویلچر و پروتزهاي مورد نیاز جانبازان قطع عضو، درخواست تامین خودرو براي
جانبازان، اجراي برخی قوانین معطل مانده مربوط به ایثارگران و توجه بیشتر به نیازهاي مراقبتی جانبازان شیمیایی و اعصاب و روان

 
از جمله موضوعات و مطالبات مطرح شده از سوي سخنرانان در این مراسم بود. 

در پایان این دیدار یک جلد قرآن نفیس که خطاطی آن به دست یک شهید انجام شده بود به رسم یادبود از سوي جامعه بزرگ
ایثارگري کشور به رئیس جمهور تقدیم شد.





گزینه جایگزین رئیسی داریم، امّا بعید است اصول گرایان بپذیرند

منبع: شعار سالشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1400/02/20

شعار سال: دبیرکل جبهه پایداري معتقد است اصلاح طلبان روي برخی افراد مثل ظریف مانور می دهند تا فضا را براي گزینه
اصلی شان فراهم کنند. وي، محمدرضا عارف را یکی از اصلی ترین گزینه هاي این جریان سیاسی می داند و درباره شعار و

گفتمان اصلاح طلبان در انتخابات می گوید که آن ها منتظر دوپینگ انتخاباتی غرب ...

شعار سال: دبیرکل جبهه پایداري معتقد است اصلاح طلبان روي برخی افراد مثل ظریف مانور می دهند تا فضا را براي گزینه
اصلی شان فراهم کنند. وي، محمدرضا عارف را یکی از اصلی ترین گزینه هاي این جریان سیاسی می داند و درباره شعار و گفتمان

 
اصلاح طلبان در انتخابات می گوید که آن ها منتظر دوپینگ انتخاباتی غرب هستند. 

در روز هایی که به ثبت نام داوطلبان انتخابات ریاست جمهوري نزدیک می شویم، با صادق محصولی گفتگو کردیم و منطق کنش

 
انتخاباتی جبهه پایداري را مورد بررسی قرار دادیم. 

 
آنچه پیش رو دارید متن کامل گفتگو با صادق محصولی، دبیرکل جبهه پایداري انقلاب اسلامی است. 

 
محور هاي مهم گفتگو: 

 
کسانی که خود را متخصص دیپلماسی می دانند چطور متوجه نشدند که دولت بعدي آمریکا به توافق پایبند نمی ماند 

 
مردم به کار شبانه روزي دولت نهم عادت کرده اند 

 
مشکل دولت روحانی فقط ساعت کاري آن نیست 

 
دولت قبل شبانه براي مشکلات جلسه تشکیل می داد و تا صبح آن را حل می کرد 

 
برخی که خود را در حد رئیس جمهور می بینند، هیچ ایده اي براي حکمرانی ندارند 

 
سردي انتخابات ناشی از این است که مردم حس نمی کنند انتخاب شان تأثیر مثبتی بر زندگی آن ها داشته است 

 
دال محوري گفتمان رئیس جمهور باید عدالت باشد 

 
بدنه جریان انقلاب احساس نمی کند در تصمیم گیري هاي انتخاباتی نقش دارند 

 
پایداري می گوید همه بیایند تا وحدت کنیم، منتها وحدت شاخص محور 

 
سال 96 تا دقیقه 90 می گفتند براي یک نفر کار نکنید  

 
جبهه پایداري همچنان از منش انتخاباتی آیت االله مصباح و آیت االله خوشوقت استفاده می کند 

 
براي ورود چند گزینه به عرصه انتخابات اصرار داریم 

 
اهمیت قوه مجریه این ارزش را دارد که رئیسی قوه قضائیه را ترك کند 

 
همه مجتمع شویم و براي اصلح کار کنیم بعد به نظرسنجی رجوع کنیم 

 
رئیسی نیاید، گزینه جایگزین داریم، امّا بعید است اصول گرایان بپذیرند 

 
کسانی که براي وزیر یا شهردار شدن کاندیدا شده اند، انصراف دهند، چون در زمین دشمن بازي می کنند 

 
پایداري در بین کسانی که قابلیت عبور از فیلتر شوراي نگهبان را دارند خط قرمز خط قرمز خاصی ندارد 

 
جدید بودن کاندیدا براي جبهه پایداري ملاك نیست 

 
اینکه محصولی مخالف جدي جلیلی است، کذب محض است 



 
اگر یقین پیدا کنیم اصلحی که معرفی کرده ایم رأي ندارد، به سراغ گزینه اي می رویم که بیشترین قرابت را به او دارد 

 
اگر اصلح بگوید حمایت پایداري را نمی خواهم، ما باز از او حمایت می کنیم 

 
توصیه ما به فرد اصلح این است که نیرو هاي اصلی خود را معرفی کند 

 
صددرصد مخالف این ایده هستیم که همه کاندیدا هاي اصولگرا در کابیه حضور داشته باشند 

 
هیچ شرط و شروطی را براي کاندیداي مورد حمایت مان تعیین نمی کنیم جز حرکت در مسیر انقلاب 

 
اصلح کسی است که از پست فرار می کند نه اینکه هزار فیلم بازي کند تا به مقام برسد 

 
اعضاي پایداري نسبت به کاندیداتوري من نظر دارند، امّا من مخالف هستم 

 
قبول نداریم که احزاب از الان گزینه شهرداري را مشخص کنند 

 
ممکن است با اصول گرایان در لیست شوراي شهر به وحدت برسیم 

 
جهت گیري هاي مجلس خیلی از مجلس قبلی بهتر است 

 
اصلاح طلبان برخی گزینه ها را در بوق و کرنا می کنند تا فضا را براي گزینه نهایی شان فراهم کنند 

 
حتی اگر تحریم ها لغو شود، با روي کار آمدن دولت غربگرا، آن ها را برمی گردانند 

 
اصلاح طلبان منتظر دوپینگ انتخاباتی غرب هستند 

 
لاریجانی را عاقل تر از این می دانم که گزینه اصلاح طلبان شود 

 
عارف از جدي ترین گزینه هاي اصلاح طلبان است 

مردم امروز با مشکلات متعددي دست و پنجه نرم می کنند. در تحلیل علت این مشکلات، آقاي روحانی می گویند ما پس از توافق
برجام به گشایش رسیدیم، امّا چندسال بعد، دیوانه اي در آمریکا روي کار آمد و از برجام خارج شد و تحریم هاي سنگین وضع کرد،

 
در نتیجه مشکلات کنونی پدید آمد. تحلیل شما از وضعیت نابسامان اقتصاد کشور چیست؟ 

محصولی: در پاسخ به این سؤال باید بگویم اولین مشکلی که دولت دارد به نگاه آن برمی گردد. یعنی وقتی که نگاه دولت از همان دور
اول به صرف مذاکره متمرکز شد و تمام انرژي را بر روي این گذاشت که با برجام می شود همه مشکلات را حل کرد، خب نتیجه اش
این داستان هایی است که الان داریم می بینیم. وقتی می گوییم نگاه، یعنی چه؟ یعنی اینکه دولت به جاي اینکه بیاید توانایی هاي
داخلی که رهبر انقلاب بار ها تأکید داشتند را مدنظر قرار دهد و این همه نیروي پابه کار و ذخایري که داریم را فعال کند تمام چشم
امیدش به این شد که آیا این برجام امضاء می شود یا نه و بعد از اینکه امضاء شد چه بر سرش می آید. همه این ها مراحل مختلفی

 
دارد که باید در سر فرصت به آن پرداخت. 

نکته اول این است که خود متن قرارداد برجام پر از اشکال بود. دوستانی که اعتراض می کردند انواع تهمت ها به آن ها وارد شد. یعنی
این قرارداد شامل بند هایی بود که دشمن می توانست از آن علیه ما استفاده کند. مقام معظّم رهبري هم خطوط قرمزي را قبلا تعیین

 
فرمودند که خود ایشان علناً فرمودند که رعایت نشد. این ها را چه می گویند؟ 

 
کسانی که خود را متخصص دیپلماسی می دانند چطور متوجه نشدند که دولت بعدي آمریکا به توافق پایبند نمی ماند 

نکته بعد اینکه این آقایان که خودشان را متخصص دیپلماسی می دانستند و دیگران را در انتخابات نکوهش می کردند که شما
دیپلماسی را بلد نیستید، چطور این ها خودشان نفهمیدند که اگر دولت آمریکا تغییر کند این امکان هست که دولت بعدي به این
توافق پایبند نباشد؟ وقتی از آقاي ظریف در این باره می پرسیدند، می گفت آن آقایی که این را گفته باید در مدرك تحصیلی اش
تردید کرد. درواقع کسانی که این سؤال را می پرسیدند را مسخره می کرد. الان معلوم شد که خود ایشان باید مورد تمسخر این افراد
قرار بگیرد. بعد که از آن ها پرسیده می شد که چه تضمینی وجود دارد که آمریکا به تعهدات خود پایبند بماند، می گفتند امضاي



کري تضمین است. خب الان بیایند پاسخ بدهند. منتقدان ده ها ایراد اساسی را به برجام وارد کردند، دولتی ها جواب می دادند که

 
شما ترسو و لرزان هستید، شناسنامه ندارید. 

براي اینکه رقیب را از میدان خارج کنند گفتند اگر این ها روي کار بیایند در خیابان ها دیوار می کشند. گفتند اگر رئیسی بیاید دلار

 
پنج هزار تومان می شود. خب الان بیایند بگویند چطور دلار به بیست، سی هزار تومان رسید. 

 
مردم به کار شبانه روزي دولت نهم عادت کرده اند 

می خواهم عرض کنم که اولین مشکل دولت، نگاه آن است. بحث بعدي کارآمدي است و اینکه این ها اصلاً چقدر مدیریت بلد هستند
و چقدر کار مدیریتی در سطح کلان مثل کار ریاست جمهوري و دولت را درست انجام داده اند. متأسفانه در این زمینه هم به شدت
ضعف دارند. خب مردم دیدند و عادت کردند به آن کار پر تلاشی که در دولت نهم صبح تا شب انجام می شد و وزرا، استانداران و
فرمانداران، می دویدند و فعال بودند. به دورترین نقاط کشور سر می زدند. رئیس جمهور و وزرا به دورترین دهات کشور سر می زدند.

 
ولی الان یک دولتی داریم که از لحاظ کارآمدي فشل، خسته، درمانده و پنچر است. 

اگر آن بعُد نگاه دولت درست بود می گفتیم این ها توانایی حرکت با سرعت بالا را ندارند و به جاي اینکه با سرعت 80 بروند با سرعت

 
10 یا 20 می روند، امّا مسیر درست است. این ها نه تن ها سرعتشان پایین است بلکه کلا مسیر را اشتباه رفته و می روند. 

درواقع اگر آن بعُد نگاه دولت درست بود می گفتیم این ها توانایی حرکت با سرعت بالا را ندارند و به جاي اینکه با سرعت 80 بروند با
سرعت 10 یا 20 می روند، امّا مسیر درست است. این ها نه تن ها سرعتشان پایین است بلکه کلا مسیر را اشتباه رفته و می روند؛
بنابراین اینکه الان می گویند دولت ترامپ روي کار آمد و برنامه ها را بهم زد، خب این ها ادعایشان این بود که ما سیاست را می
فهمیم و شما نمی فهمید. پس باید پیش بینی این شرایط را می کردند. دیگران می گفتند اگر دولت بعدي آمریکا روي کار بیاید

 
ممکن است به برجام پایبند نباشد، در جواب می گفتند نه این اتفاق رخ نمی دهد. 

 
مشکل دولت روحانی فقط ساعت کاري آن نیست 

بنابراین وضعیت فعلی معیشتی مردم در انحصار و گروگان این مذاکرات و برجام و ندانم کاري هاي دولتی ها قرار گرفت و الان ما
شاهد چنین وضعیت مصیبت باري در باره وضعیت معیشتی، اشتغال و شرایط فرهنگی و اجتماعی مردم هستیم. همه این ها برمی
گردند به نگاه دولت. اگر نگاه درست بود می گفتیم خب این ها برخلاف قبلی ها که بیشتر از ساعت کاري، وظیفه شان را انجام می

 
دادند، فقط ساعت کاري کار می کنند. ولی متأسفانه در هر دو بعُد کمی و کیفی مشکل داشتند. 

آقاي محصولی! به نظر شما صف مرغی که امروز مشاهده می شود، آیا چاره اي ندارد؟ شما در دولت قبلی چطور با این مشکلات

 
مواجهه می کردید؟ 

 
دولت قبل شبانه براي مشکلات جلسه تشکیل می داد و تا صبح آن را حل می کرد 

محصولی: اینطور مشکلات در دولت قبلی هم پیش می آمد، مثلاً فرض کنید در سیستان و بلوچستان بحث کپسول گاز پیش می آمد.
شب ساعت 12 جلسه برگزار می شد تا 2 نصف شب و استاندار و مسئول قسمت صنعت کپسول گاز را به خط می کردند و همانجا
جمع بندي می شد و ابلاغ می شد که تا فردا صبح باید حل شود، وگرنه با مسئول مربوطه برخورد می شد. امّا وقتی یک مسئول در

 
بالا حال ندارد کار کند، چنین مشکلاتی پیش می آید. 



وقتی وزیر دولت آقاي روحانی می گوید آقاي روحانی متکبر است و به من وقت نمی دهد تا مشکلات وزراتخانه را طرح کنم شما
انتظار دارید ایشان ساعت 12 شب این دغدغه را داشته باشد که مثلاً در سیستان و بلوچستان کپسول گاز پیدا نمی شود یا صف مرغ
تشکیل شده است؟ بله، آن زمان هم این مشکلات بود، امّا وقت گذاشته می شد و انرژي صرف می شد تا مردم تحقیر نشوند. من
مطمئن هستم با مجموعه انقلابی و دلسوز و کارآمد، تمامی این مشکلات قابل حل است، چرا که ظرفیت هاي کشور ما بسیار زیاد

 
است. 

مثلاً درباره همین مشکل مرغ، در دولت قبل، رئیس جمهور خودش می آمد می گفت دان مرغ چند تمام می شود، بعد هزینه فلان
قسمت چقدر در می آید و آیتم به آیتم با کارشناس ها بحث می کرد. رئیس اداره کل، معاون وزیر، خود وزیر و معاون اقتصادي و
وزراي اقتصاد و کشور و رئیس سازمان برنامه و بودجه، خلاصه همه حاضر می شدند، آنجا جمع بندي می شد که دقیقاً مشکل چیست
و بعد نسخه اش صادر می شد که چه قیمتی باشد که نه به مردم اجحاف شود نه تولیدکننده ضرر کند. اینطور نبود که دستوري
بگویند این قیمت و بعد هم ثبات پیدا نکند چراکه طبق کار کارشناسی قیمت گذاري نشده؛ مخالفان آن موقع می گفتند دولت کار
کارشناسی نمی کند. اتفاقاً دولت فعلی کار کارشناسی نمی کند. آن موقع کار کارشناسی می شد که مشکل حل می شد. متأسفانه

 
تمام فکر و ذهن شان این است که فلان مذاکره چه می شود و فلان آقاي کدخدا چه چراغ سبزي برایشان روشن می کند. 

 
این روز ها تصورات مختلفی از کارکرد هاي رئیس جمهور وجود دارد. تعریف شما از کارویژه هاي اصلی رئیس جمهور چیست؟ 

 
برخی که خود را در حد رئیس جمهور می بینند، هیچ ایده اي براي حکمرانی ندارند 

محصولی: سؤال خوبی است. اول اینکه رئیس جمهور باید به بحث حکمرانی کلان آشنا باشد. ما الان افرادي را می بینیم که خودشان
یا دوستان شان آن ها را در حد رئیس جمهور مطرح می کنند که هیچ گونه تجربه یا ایده اي براي حکمرانی ندارند. رئیس جمهور
باید یک مدیر راهبردي و استراتژیک باشد. رئیس جمهور با مباحث امنیتی، اقتصادي، فرهنگی، اجتماعی و حتی نظامی که یک بعُدي
از امنیت است باید سر و کار داشته باشد. چون شوراي عالی امنیت ملی را هم اداره می کند. یعنی ابعاد مختلفی را باید ورود داشته
باشد و بتواند این ها را به یک شکل مطلوبی در ارتباط با همدیگر حل کند؛ بنابراین اینطور نیست که شما بگویید بخش داخلی ربطی

 
به بین المللی ندارد یا مثلاً مسائل اقتصادي ربطی به اجتماعی ندارد یا صنعت ربطی به وزارتخارجه ندارد. همه مرتبط با هم هستند. 

 
رئیس جمهور باید نگاه راهبردي داشته باشد 

الان یکی از معضلات ما این است که در وزارت خارجه هیچ نوع کمکی به بحث صادرات و صنعت و ارتقاء وضع کمی و کیفی تولید
نمی شود. در دنیا بیشترین خدمت را وزارت خارجه ها به بخش خصوصی و صنعت و تولید می کنند. از مارکتینگ و بازاریابی گرفته تا
ارتباطاتی که به صورت دیپلماتیک برقرار کنند تا کالا ها را به صورت واردات، صادرات، تهاتر و به شکل هاي مختلف تبادل کنند. این
ضعف بزرگ در کشور ما وجود دارد؛ بنابراین رئیس جمهور باید نگاه راهبردي داشته باشد. نکته دوم این است که دال مرکزي نگاه

 
رئیس جمهور باید عدالت محوري باشد. 

 
الان همه می گویند به دنبال عدالت هستیم. شاخصه هاي این عدالت محور بودن چیست؟ 

محصولی: شاخصه اش این است که همان اصولی که در دین گفته شده، رعایت بشود. مثلاً فرض کنید کسی که در تهران زندگی می
کند نباید برخوردارتر از امکانات دولتی و ملّی باشد نسبت به کسی که در «قلعه گنج» استان کرمان زندگی می کند. یعنی اینطور



نباشد که کسی که در قلعه گنج زندگی می کند، مثلاً ماهی 100 هزار تومان از منابع ملّی دریافت کند، امّا این مبلع براي فردي که
در تهران هست 2 میلیون تومان باشد. سطح رفاه افراد می تواند متفاوت باشد،، امّا برخورداري آن ها از منابع ملّی مهم است. یعنی از
طرفی کسی که در تهران زندگی می کند، از بنزین استفاده می کند، امّا دیگري اصلاً ماشین ندارد تا بنزین بزند. خب ما چطور می
توانیم فردي که ماشین ندارد را از یارنه بنزین بهره مند کنیم؟ فرض کنیم مثلاً قیمت جهانی بنزین لیتري ده هزار تومان است، دولت
لیتري هزارو پانصد تا سه هزار تومان می دهد. کسی که چهار ماشین دارد بیشتر از این منابع ملی استفاده می کند، و کسی که یک

 
ماشین دارد کمتر و، امّا کسی که اصلاً ماشین ندارد هیچ استفاده اي نمی کند. 

یا مثلاً در توزیع ورزشگاه هاي کشور، نمی شود تمام مراکز استان ها بزرگ پر از سالن هاي ورزشی باشد، بعد در شهر هاي کوچک و
محروم تر هیچ سالنی نباشد. باید به نسبت جمعیت از ورزشگاه برخوردار باشند. یعنی اگر مثلاً شهرستانی صد هزار نفر جمعیت دارد و
تهران ده میلیون نفر، به این معنی است که تهران صد برابر قلعه گنج جمعیت دارد. پس اگر ما در تهران صدمیلیون هزینه کردیم باید
آنجا یکمیلیون هزینه کنیم. نه اینکه اینجا صدمیلیارد هزینه کنیم، امّا در قلعه گنج، یکمیلیون هم خرج نکنیم. عدالت محوري باید در
تمامی ابعاد باشد. اگر امکانات به صورت برابر توزیع شد، مردم هم خوشحال می شوند، چنانچه در دولت نهم جهت گیري اینطور بود و
یکی از شاخصه هاي مردم براي حضور در انتخابات، میزان رضایت آن ها از دولت است که رکورد حضور مردم در انتخابات ها در پایان
دولت نهم زده شد و دیدیم که در سال 88 حدود 85 درصد مردم پاي صندوق هاي رأي حضور پیدا کردند آن زمان خود بنده وزیر

 
کشور بودم. 

امکان برخورداري از اطلاعاتی که می تواند موجب امکاناتی براي کسی باشد، نیز یکی دیگر از شاخه هاي عدالت است. مثلاً فلان جا
قرار است جاده اي زده بشود، کسی که از این موضوع اطلاع دارد می رود آنجا زمین می خرد بعد که جاده کشیده شد، قیمت زمین
ده برابر می شود و رانت حاصل از کسب اطلاعات ویژه را بدنبال دارد. عدالت یک بعُد ندارد، ابعاد مختلفی دارد. این نگاه و رویکرد
عدالتخواهی باید در رئیس جمهور باشد، اگر فردي اصلاً نگاهش این نباشد، هرچقدر هم شعار بدهد به نتیجه نمی رسد. چنین فردي
اصلاً به دنبال حمایت از مردم نیست بلکه به دنبال این است که عد ه اي را راضی کند که از او حمایت کرده اند تا رئیس جمهور

 
بشود. بعد هم نگاهش این باشد که از خارج چراغ سبزي برایش نشان داده می شود یا نه. 

فضاي سیاسی کشور را در آستانه انتخابات چطور می بینید؟ به نظر می رسد که نوعی سردي در فضاي انتخابات حاکم است. حتی از

 
سوي نیرو هاي انقلابی نیز تحرك آنچنانی صورت نمی گیرد و تقریباً همه منتظر هستند تا ثبت نام ها انجام شود. نظر شما چیست؟ 

 
سردي انتخابات ناشی از این است که مردم حس نمی کنند انتخاب شان تأثیر مثبتی بر زندگی آن ها داشته است 

محصولی: این موضوع سه جهت دارد؛ یک جهت آن در رابطه با مردم است و همانطور که عرض کردم، وقتی حس مردم این نیست که
انتخابی که کرده اند در زندگی شان تأثیر مثبت دارد، در مشارکت آن ها در انتخابات بعدي اثر منفی می گذارد. البته با توجه به اینکه
مردم حلاوت دولتی را که حدود یک دهه قبل تا حدي ارزش هاي انقلاب را دنبال کرد و عدالت محوري را تا حدي که برایش مقدور
بود را پیاده کرد، در ذهن دارند، ممکن است نسبت به حضور نیرو هاي انقلابی در بین نامزد ها امیدوار بشوند و همین موضوع انگیزه
مثبتی را براي مشارکت ایجاد کند، ولی جنبه منفی ناشی از عملکرد ضعیف دولت فعلی هم وجود دارد که امیدواریم آن جنبه مثبت

 
ذکر شده غلبه کند و این امید که اگر انقلابی ها سر کار بیایند وضع را تغییر می دهند باعث مشارکت پررنگ مردم شود. 

نکته دوم در رابطه با احزاب و تشکل هاست که برخی از این ها تجارب شان بالا رفته است. این ها بعضا ً گزینه خود را زود معرفی می

 
کردند و با مشکل مواجه می شدند، امّا اکنون با احتیاط رفتار می کنند... 



 
مشخصاً نسبت به خود جبهه پایداري این اتفاق رخ داد... 

محصولی: من همه را می گویم. خیلی ها از قبل اعلام می کردند، ولی الان نمی بینیم که جریان هاي اصلی، اعلام کنند. یعنی تجربه

 
اي حاصل شده و ممکن است همین تجربه باعث شود در معرفی کاندیدا دست نگه دارند. 

بعُد سوم که به نیرو هاي انقلاب برمی گردد این است که این نیرو ها احساس خوبی ندارند نسبت به تشکل هایی که می خواهند براي
این افراد به اصطلاح نقش پدري را ایفا کنند نه پدرسالاري را. وقتی که این ها احساس کنند که خودشان تعیین کننده هستند و
خودشان اثرگذار هستند و احساس کنند که با آن ها بازي نمی شود، در چهارراه ها و خیابان ها حضور پیدا می کنند و شور و نشاط
ایجاد می شود که در انتخابات هاي گذشته کمابیش شاهد آن بوده ایم. ان شاءاالله این دوره هم این حالت پدید بیاید، امّا الان حتی با
این فاصله زمانی کم تا انتخابات، نسبت به گذشته عقب تر هستیم و این برمی گردد به عملکردي که در احزاب اصول گرا و یا شورا
هاي وحدت و ائتلافی که در جریان اصول گرایی وجود دارد و انقلابیون احساس نمی کنند که خودشان در تحولات نقش دارند، بلکه

 
احساس شان این است که از عناوین شان استفاده می شود و نتیجه همان چیزي است که در بالا تصمیم می گیرند. 

به عنوان مثال برخی می گویند قبلاً از بالا تصمیم می گرفتیم، امّا الان می خواهیم از پایین تصمیم بگیریم. شما فکر می کنید
انقلابیون نمی فهمند که این شعار غلط است؟ اولاً کسی که خودش را در رأس به عنوان لیدر جریان یا یک مجموعه معرفی می کند،
باید بیاید بگوید ما بررسی کردیم و مناسب ترین گزینه این آقا است. معرف باید اعرف باشد، نه اینکه بگویید می خواهیم ببینیم مردم
روي چه کسی اجماع می کنند تا او را معرفی کنیم. پس شما چکاره هستید؟ اصلاً شما اعلام نکن تا مردم خودشان اجماع کنند.

 
متأسفانه با واژه ها و ادبیات هایی مواجه هستیم که در شأن اصول گرایی نیست... 

 
پیشنهاد مشخص شما چیست؟ آیا فکر می کنید خود جبهه پایداري نقش خود را به خوبی ایفا کرده؟ 

محصولی: جبهه پایداري که فقط سیبل است براي فحش خوردن و مورد حمله قرار گرفتن از طرف گروه هاي چپ و خارج از کشور و

 
بعضاً داخلی هایی که در پازل آن ها می افتند. غیر از اینکه پایداري را تخریب کنند کار دیگري نمی کنند. 

 
پایداري می گوید همه بیایند تا وحدت کنیم، منتها وحدت شاخص محور 

پایداري چارجوب مشخصی دارد، می گوید همه نیرو هاي انقلابی بیاییم وحدت داشته باشیم. منتها وحدت شاخص محور نه شخص
محور. یعنی ما بیاییم بگوییم این شاخص ها درست است یا نه. اگر درست نیست، صحبت کنیم تا به یک اشتراك برسیم. وقتی به
اشتراك رسیدیم ببینیم کدام یک از این افرادي که در مظان نامزدي هستند، با این شاخص ها تطبیق دارد و به مردم معرفی کنیم.
این خیلی ساده است. ولی اینکه من از همان ابتدا تصمیم بگیرم که فلان آقا حالا سري قبل نشد، این سري بشود، دو سري قبل نشد
این سري بشود، سه سري قبل نشد این سري بشود؛ این درست نیست، فرق هم نمی کند این رویه چه مجموعه اي باشد. وقتی نگاه
این باشد، طبیعتاً شاخصی در کار نیست و همه اش فیلم است؛ یک بار با عنوان از بالا به پایین، بار دیگر از پایین به بالا. نه، از ابتدا

 
تصمیم گرفته شده که فلان آقا را معرفی کند و همه مکانیسم را طوري مهندسی کرده که این آقا در بیاید... 

 
واقعاً فکر می کنید الان این اتفاق دارد رخ می دهد؟ چه دلیلی براي طرح این موضوع دارید؟ 

 
سال 96 تا دقیقه 90 می گفتند براي یک نفر کار نکنید  



محصولی: بله واقعاً این اتفاق رخ می دهد. شما اتفاقات انتخابات قبلی را مرور کنید؛ ما به استان ها می رفتیم تا براي آقاي رئیسی کار
کنیم، می دیدیم که از مرکز به دوستان انقلابی گفته بودند براي یک نفر کار نکنید. بعد که دیدند در نظرسنجی ها اختلاف زیاد است،
یک نفر کنار کشید. یعنی زمانی که رقیب، خودش را معرفی کرده بود و فضاسازي خودش را انجام داده بود. دو روز مانده به انتخابات

 
فرصتی نیست که کار تبلیغی و گفتمانی خوبی انجام شود. 

آیت االله مصباح در همان ابتداي اعلام موجودیت جبهه پایداري بحثی را مطرح کردند تحت عنوان دوایر متحدالمرکز. یعنی اگر وسط
دایره، دژ اصلی انقلابی ها قرار دارد، دایره دوم چند درصد با این دژ فاصله دارد و جبنه انقلابی بودنش پایین تر است. دایره هاي بعدي
به همین ترتیب با دایره اصلی فاصله دارند، ولی اینطور نیست که، چون آن یکی دایره چهار دایره با دایره اصلی فاصله دارد نباید هیچ

 
وحدتی با آن بشود، نه با آن هم به همان نسبت باید دنبال وحدت و گفتگو و تاکید بر اشتراکات باشیم. 

افرادي که در جریان انقلابی تحت عنوان نخبه می شناسیم و یا افرادي که خودشان را به عنوان محور معرفی می کنند - حالا با
عنوان وحدت یا اجماع و اتحاد، منظورم گروه خاصی نیست - این ها باید به مردم بگویند که ما بررسی می کنیم و با این شاخصه ها و
این نمره ها و ضرایب، گزینه مدنظر خود را به شما معرفی می کنیم. ما الان در جبهه پایداري شاخصه ها با زیرشاخصه هایمان

 
مشخص است و می توانیم منتشر کنیم. 

جبهه پایداري در ادوار گذشته خط انتخاباتی خود را از مرحوم آیت االله مصباح یزدي دریافت می کرد. آیا شما در غیاب علامه مصباح

 
با خلاء تئوریک مواجه نشده اید؟ اکنون خط فکري خود را براي انتخابات از چه شخصیتی می گیرید؟ 

محصولی: آیت االله مصباح رضوان االله تعالی علیه یکی از سه نفر شوراي فق هاي ما بودند و خیلی هم مؤثر بودند از لحاظ فکري. منتها
اینطور نیست که فکر ایشان منقطع شده باشد. مطالب ایشان کاملاً جاري و ساري است. وقتی می گویید تئوریک، تئوري با مصداق
فرق دارد. وقتی تئوري را دارید، در مقاطع مختلف با آن تئوري به مصادیق ورود خواهی کرد. تئوري هایی که آیت االله مصباح بر

 
مبناي اسلام ناب محمّدي مبتنی بر گفتمان امام و رهبري تبیین شده از جمله انتخابات، چیزي نیست که در هر انتخابات تغییر کند. 

 
جبهه پایداري اصرار دارد تا برخی مصادیق اصلح را به عرصه وارد کند 

مطالب حضرت آیت االله خوشوقت رضوان االله تعالی علیه نیز چنین است، لذا اگر ایشان گفته بروید و بگردید اصلح را پیدا کنید و

 
اصرار کنید تا به صحنه بیاید، الان هم همین وضعیت را داریم و وظیفه ماست که برویم و اصرار کنیم تا اصلح بیاید... 

 
یعنی شما الان هم دارید اصرار می کنید تا اصلح وارد شود؟ 

 
محصولی: بله حتماً 

 
نسبت به گزینه خاصی؟ 

محصولی: گزینه هاي خاصی. چون یک گزینه ممکن است قانع نشود و منحصر در یک گزینه نشود. بله نسبت به آن هایی که اصلح
هستند وظیفه داریم اگر نمی خواهند بیایند آن ها را ترغیب کنیم بیایند، بعد در جامعه براي آن گزینه کار کنیم و معرفی اش کنیم.
اگر هم مردم او را می شناسند او را بیشتر معرفی کنیم. بحث من سر قسمت تئوریک قضیه است؛ از سوالی که کردیم خارج نشویم.
می خواهم بگویم این ها مسائلی نیست که الان منقطع شده باشد. تئوري ثابت است. دستور دین درباره فلان موضوع مثلاً وحدت



چیست؟ مرحوم آیت االله مصباح در همان ابتداي اعلام موجودیت جبهه پایداري بحثی را مطرح کردند تحت عنوان دوایر متحدالمرکز.

یعنی اگر وسط دایره، دژ اصلی انقلابی ها قرار دارد، دایره دوم چند درصد با این دژ فاصله دارد و جبنه انقلابی بودنش پایین تر است.
دایره هاي بعدي به همین ترتیب با دایره اصلی فاصله دارند، ولی اینطور نیست که، چون آن یکی دایره چهار دایره با دایره اصلی
فاصله دارد نباید هیچ وحدتی با آن بشود، نه با آن هم به همان نسبت باید دنبال وحدت و گفتگو و تاکید بر اشتراکات باشیم. حتی
ممکن است از دایره شیعیان خارج شویم و وارد بحث اسلام بشویم که اهل سنت را هم دربر بگیرد و با آن ها هم در چهارچوب مشتر
کات مان وحدت لازم است؛ بنابراین این موضوع جاري است و منحصر در سال 90 که ایشان دوایر متحدالمرکز را فرموده اند نیست. از
صدر اسلام تا الی العبد این قاعده در اسلام وجود دارد و ما استفاده می کنیم. از فکر و منابع و سخنان ایشان استفاده می کنیم. ضمن
اینکه شوراي فق ها هم سه نفر بودند که با رحلت آیت االله مصباح به دو نفر کاهش یافت و ان شاءاالله به زودي نفر سوم هم مشخص

 
می شود. 

 
گفتید در حال اصرار براي ورود گزینه هاي اصلح به عرصه هستیم. چه گزینه هایی را دارید سعی می کنید وارد عرصه کنید؟ 

محصولی: ما الان در شوراي مرکزي داریم روي افراد مختلفی بحث می کنیم، ولی برخی افراد هستند که ما فکر می کنیم آمدن شان

 
می تواند مفید باشد که دوستان شوراي مرکزي اصرار بر آمدن شان دارند. 

 
سه نفر هستند؟ 

 
محصولی: حدوداً 

 
گفتگو با این ها به کجا رسیده است؟ 

 
محصولی: مفید بوده و ادامه دارد. منحصر در یک جلسه نبوده و ان شاءاالله فضا را مثبت می بینیم 

یکی از این افراد رئیس قوه قضائیه، آیت االله رئیسی است. تحلیل هاي مختلفی مبنی بر ورود ایشان وجود دارد. از طرفی بحث اهمیت
استمرار حضور ایشان در قوه قضائیه مطرح است و از آن طرف توان اجماع سازي ایشان در جریان انقلاب پررنگ است. نظر شما در

 
این باره چیست و فکر می کنید ایشان در نهایت به انتخابات ورود می کنند؟ 

محصولی: من از طرف ایشان نمی توانم نظر بدهم، امّا همان طور که شما گفتید بالاخره آن چیزي که الان در فضاي عمومی مطرح

 
است مبنی بر اجماع سازي به شکل گسترده اي مطرح است. 

 
شما کدام را ترجیح می دهید؟ استمرار حضور ایشون در قوه قضائیه یا ورود به انتخابات؟ 

محصولی: ببینید؛ اتفاقاً من در سخنرانی حدوداً آخر بهمن گذشته در اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان این را گفتم و بعد هم حضرت
آقا در بیاناتی این را گفتند و خوشحال شدم که تشخیص من درست بوده است و آن بحث اهمیت قوه مجریه است. ببینید؛ چون من

 
خودم در قوه مجریه بوده ام، می گویم که قوه مجریه بیش از ده برابر نسبت به قوه قضائیه در مسائل کشور و مردم اثرگذار است. 

 
اهمیت قوه مجریه این ارزش را دارد که رئیسی قوه قضائیه را ترك کند 



پول دست قوه مجریه است، تصمیم سازي ها دست قوه مجریه است. برنامه ها دست قوه مجریه است. می دانید چند هزار مسئول را
قوه مجریه منصوب می کند؟ شما یک شهر را در نظر می گیرید می بینید رئیس اداره فلان، رئیس فلان سازمان، فقط فرماندار و
بخشدار که نیستند، مسئول صنعت آنجا هم توسط دولت تعیین می شود. مسئول آب و ارشاد و... دولت هزاران مدیر را منصوب می
کند و مهم این است که این ها با چه جریان فکري می خواهند مشکلات مردم را حل کنند، نگاه و اثرگذاري شان چیست؛ بنابراین
امکاناتی که در دولت وجود دارد، ما را به این نتیجه می رساند که دولت در مقایسه با قوه قضائیه قابل قیاس نیست؛ لذا اهمیت دولت

 
را در حدي می دانیم که ارزشش را داشته باشد که ایشان به انتخابات ورود کنند. 

 
اینطور برداشت می کنم که گزینه اصلی شما براي ریاست جمهوري، آقاي رئیسی است... 

محصولی: بالاخره آقاي رئیسی یکی از افرادي است که در جبهه پایداري نظر مثبت بر رویشان وجود داد و این موضوع برمی گردد به
اینکه ایشان تصمیم قطعی براي نامزدي خواهند گرفت یا نه، براي همین است که می گوییم در جبهه پایداري هنوز تصمیم قطعی
گرفته نشده است. بحث من این بود که شما پرسیدید برخی می گویند ماندن ایشان در قوه قضائیه به صلاح است و برخی هم می
گویند حضور در قوه مجریه بهتر است. من پاسخ این را دادم که یک بحث تکنیکی است و از نظر جبهه پایداري اهمیت قوه مجریه

 
خیلی بالاست. 

اگر آقاي رئیسی به انتخابات ورود نکنند چه اتفاقی می افتد؟ آیا گزینه اي وجود دارد که خلاء ایشان را پر کند؟ تکلیف وحدت چه

 
می شود؟ 

محصولی: در آن صورت وحدت برمی گردد به اینکه آیا دوستانی که به اسم اصول گرا مشغول کار وحدت هستند، مثل سابق بخواهند
عمل کنند یا خیر. یعنی تغییري در وضعیت شان داشته باشند یا نه. اگر اینطور باشد که آن ها درصدد تغییر باشند، حتماً امید

 
هست... 

 
مشخصاً منظور شما از تغییر چیست؟ 

محصولی: خیلی روشن است؛ شاخص محور حرکت کنند. یعنی از ابتدا بنایشان این نباشد که یک نفر را از پیش تعیین کنند، بعد
بگویند شما هم بیایید وحدت کنید؛ نه، بر اساس شاخص ها ببینیم چه کسی اصلح است و همه با هم از او حمایت کنیم. اگر ما هم
بیاییم بگوییم الا و لابد فلانی باید رئیس جمهور بشود، این حرف شامل ما هم می شود. باید مشخص شود که شاخص هاي رهبري
چیست و نمرات چطور است. ولی اگر اینطور باشد که از اول طوري بچینیم که فلان فرد انتخاب شود، خب طبیعتاً اینطوري امکان

 
اجماع فراهم نمی شود. بعد هم نمی شود یک نفر را بیاوریم و بعد فرد دیگري را به او تحمیل کنیم. 

 
منظورتان چیست؟ 

محصولی: سال 96 را می گویم. اینکه آنقدر تأخیر دادند و گفتیم بابا! بالاخره مشخص کنید که گزینه اصلی کیست. می خواستند به
شکلی جا بیاندازند که گزینه ما این است نه آن. در حالی که شما باید مشخص کنید که کدام گزینه اصلح است و بعد بروید براي او

 
کار کنید. 

 
همه مجتمع شویم و براي اصلح کار کنیم بعد به نظرسنجی رجوع کنیم 



شما براي اصلح کار نمی کنید بعد می گویید ببینیم نظرسنجی چه می گوید. شما اول براي اصلح کار کن، همه مجتمع بشویم براي
اصلح کار کنیم بعد برویم نظرسنجی کنیم. وقتی شما اصلح را محور قرار نمی دهی، بعد می گویی برویم نظرسنجی بکنیم. پس
شاخصه ها چه شد؟ اصلح چه شد؟ اینکه همان بحث صالح مقبول می شود براي اینکه اصلح را کنار بزنند. این نکته مهمی است.
جبهه پایداري نظرش این است که وحدت امکان پذیر است و حتماً هم خوب است و بیاییم به شکل شاخص محور بر روي وحدت کار
کنیم. وحدت هم یک وسیله است، هدف نیست. هدف این است که به چیزي که مرضی خداي تبارك و تعالی است برسیم، یعنی

 
انتخاب نامزد اصلح. 

 
قسمت اول سؤال را هم بگویید لطفاً. اگر آقاي رئیسی ورود نکنند، گزینه اي هست که خلاء ایشان را پر کند؟ 

 
رئیسی نیاید، گزینه جایگزین داریم، امّا بعید است اصول گرایان بپذیرند 

محصولی: الان از دید ما ممکن است وجود داشته باشد، امّا از نگاه دیگران نه. این برمی گردد به اینکه با دیگران صحبت کنیم که آن
فردي که ما فکر می کنیم بعد از آقاي رئیسی می تواند نمره بالایی در شاخصه ها بگیرد، آن ها نظر موافقی نسبت به او دارند یا نه.
اگر بخواهم از خودم نظر بدهم و پیش بینی کنم نظر آن ها را، احتمالش را کم می دانم که گزینه بعد از آقاي رئیسی را بپذیرند. ولی

 
چون می خواهم پیش بینی نکنم، فعلاً قضاوتی نمی کنیم. 

نکته مهمی که وجود دارد این است که حضرت آقا همین چندسال پیش که سیاست هاي کلان انتخابات را ارائه کردند صریحاً روي
انتخاب اصلح تأکید می کنند و می فرمایند که باید اصلح را شناساند. یعنی همان چیز هایی که ما می گفتیم و آقایان می خندیدند.
وقتی آقا ابلاغ کردند همه ساکت شدند. این را هم بگویم و البته قبلاً هم گفته ام که این هایی که می گویند صالح مقبول، این ها هم

 
دنبال اصلح هستند منتها با شاخصه هاي خودشان که رویشان نمی شود آن شاخصه ها را بگویند. 

یکی از گزینه هایی که گفته می شود جبهه پایداري متمایل به حضور او در عرصه است، آقاي سعید جلیلی است. اخیراً خبري در
برخی کانال ها منتشر شده بود که شما مخالف جدي حضور وي در عرصه هستید و حتی در جلسه اي گفته اید که رأي من از جلیلی

 
بیشتر است. این موضوع صحت دارد؟ 

 
محصولی: این موضوع دروغی بیش نیست و بنده قویاً آن را تکذیب می کنم. 

 
تکثر کاندیدا ها را چقدر مفید می دانید و نهایتاً راهکار شما براي اینکه اتفاقات سال 92 رخ ندهد چیست؟ 

محصولی: من تکثر نامزد ها را مفید می دانم. تا کجا؟ تا جایی که کسی که خودش را نامزد می کند واقعاً درك درستی از حجم کار و
مسئولیت داشته باشد. ولی متأسفانه در عمل این درك درست وجود ندارد. یعنی ما افرادي را می بینیم که خودشان را در حد نامزد
ریاست جمهوري مطرح می کنند که واقعاً در این سطح نیستند. به شخص خاصی جسارت نمی کنم، ولی این نشان می دهد که این

 
ها در پازل جریان مقابل نظام ما بازي می کنند، بدون اینکه بدانند. 

 
کسانی که براي وزیر یا شهردار شدن کاندیدا شده اند، انصراف دهند، چون در زمین دشمن بازي می کنند 

یعنی مثلاً طرف فکر می کند اگر خودش را مطرح کند، فردا به عنوان وزیر مطرح می شود و دیگران درباره او می گویند «این در
سطح رئیس جمهور مطرح بوده، حالا او را وزیر کنیم، وزیر نشد بالاخره شهردار بشود دیگر». خب این خیلی دید بدي است. این نگاه



را ما در پایداري اصلاً قبول نداریم و اصلاً نمی پسندیم و فکر می کنیم اگر افراد خیلی احساس تکلیف می کنند که در حد وزیر
مطرح شوند، از راه هاي دیگري خودشان را معرفی کنند نه اینکه بیایند نامزد ریاست جمهوري بشوند. اصلاً طرف در مسئولیت قبلی
خودش از 20 نمره 12 هم نگرفته است، بعد می آید خودش را در حد رئیس جمهور مطرح می کند؟ خب معنی این چیست؟ برادرانه
براي روز قیامت شان می گویم که این بازي در پازل دشمن است. این ها باید خودشان بیایند انصراف بدهند و فضا را طوري ایجاد
نکنند که مردم گیج شوند. از آن طرف هم مدام براي شوراي نگهبان هزینه درست کردن، بازي در پازل دشمن است. جریان اصلاح

 
طلب ممکن است این کار را بکند، امّا آن هایی که ادعاي انقلابی گري دارند نباید این کار را بکنند. 

این را داشتیم می گفتیم که اگر آقاي رئیسی ورود نکنند، جبهه پایداري کاندیداي خودش را خواهد داشت. چند گزینه اصولگرا هم
هستند که ممکن است دو سه نفر از آن ها از فیلتر شوراي نگهبان عبور کنند. یعنی در روز هاي منتهی به انتخابات چند گزینه داریم

 
که یکی از آن ها گزینه پایداري خواهد بود. مدیریت نهایی عرصه باید به چه شکلی رقم بخورد؟ 

محصولی: برداشت من این است که عواملی هستند که به خاطر هوا هاي نفسانی و شخصی شان خیلی دنبال این نیستند که نیرو هاي
انقلابی بتوانند با همدیگر مذاکره و مشورت داشته باشند. برخی عواملی نفوذي هستند که آن ها تکلیف شان روشن است. یکسري

 
عواملی هم هستند که نفوذي نیستند، امّا به تکنیک کار و سیاست ورزي آشنا نیستند. 

 
برخی فکر می کنند اگر یک انقلابی به رئیس جمهور احتمالی آینده نزدیک شود، جایگاه خودشان متزلزل می شود 

یک عده هم آشنا هستند، امّا هواي نفس شان نمی گذارد و فکر می کنند اگر یک انقلابی بیاید مثلاً به رئیس جمهور احتمالی آینده
نزدیک بشود جایگاه خودشان متزلزل می شود؛ لذا مراقب است که کسی دیگر به این آقا نزدیک نشود. ما از این مشکلات داریم
متأسفانه و این یک آفت است؛ لذا ما استقبال می کنیم از اینکه صحبت بشود و فضا فراهم بشود در جهت اینکه گزینه هاي مختلف و
شرایط مختلف بحث بشود. اینکه در روز آخر چند نامزد از طرف اصول گرا ها خواهیم داشت، نمی توانم پیش بینی دقیقی بکنم.
ممکن است شرایط آن زمان چیزي را به شما دیکته کند که شما الان در آن شرایط نیستید؛ لذا منطقی این است که با آن اصولی که
داریم پیش برویم، ولی از وقت هم استفاده بکنیم. به این معنی نباشد که مدام بحث اشتراك شاخص ها، تعیین وزن براي هر کدام از
شاخص ها و حتی بحث درباره مصداق را عقب بیاندازیم. منتهی برخی دوستان خود را مستغنی می دانند از این بحث ها و خب

 
طبیعتاً نتیجه اش همین می شود که گفتید. 

 
فکر می کنید انتخابات به دور دوم کشیده می شود؟ 

محصولی: الان نمی توانم بگویم. یک یا دو هفته قبل از انتخابات شاید بتوان گفت. هرچند آنموقع هم در حد یک نظر است و قطعی

 
نیست. امّا وقتی آرایش روشن شود بهتر می شود نظر داد. 

 
اگر در روز هاي آخر مشخص شود که گزینه جبهه پایداري رأیش کم تر از سایر اصولگراهاست چه تصمیمی خواهید گرفت؟ 

محصولی: بر مبناي همان مدلی که گفتم تصمیم می گیریم. اولاً این نظرسنجی ها با نظرسازي متفاوت است. یادتان باشد سال 84
درباره احمدي نژاد ابتدا می گفتند یک و نیم درصد رأي دارد بعد گفتند دو و نیم درصد رأي دارد. خیلی از اصول گرا ها هم که با

 
ایشان صحبت کردند گفتند شما که دو و نیم درصد بیشتر نداري، بکش کنار. این تجارب را هم داریم. 

 
اگر نظرسنجی واقعی انجام شود چه؟ 



محصولی: بله، اگر واقعی باشد بر مبناي تکلیف مان عمل خواهیم کرد. از الان نمی توانیم بگوییم. چون یک زمانی شما می بینید که

 
یک گزینه کف شاخصه ها را ندارد.... 

 
امّا در نظرسنجی ممکن است رأي خوبی داشته باشد 

محصولی: بله ممکن است رأي خوبی داشته باشد. یعنی شرایط مختلفی ممکن است پیش بیاید. یعنی اگر مواجه باشیم با شرایطی که
اصلح ما از 20، نمره 18 را دارد و یقین پیدا کنیم که رأي ندارد، آن را معرفی نمی کنیم. اگر بر فرض که معرفی کرده باشیم و بعد
یقین کنیم که رأي نمی آورد، نظرمان را تغییر می دهیم و می آییم سراغ گزینه اي که نمره 17 را دارد. اگر نبود، کسی را پیدا می
کنیم که نمره 16 داشته باشد. از ابتدا نمی آییم از 12 شروع کنیم بگوییم کسی که در شاخصه ها نمره اش 12 است، رأي بالاتري
دارد پس از او حمایت کنیم. ملاك تنها این نیست، ما بر اساس شاخص ها باید براي اصلح کار کنیم تا رأي او بیشتر شود. باید اصلح
را معرفی کنیم و براي او تبلیغ کنیم. وظیفه نیرو هاي انقلاب این است نه اینکه بنشینیم دست روي دست بگذارند و بگویند ما به
دنبال این هستیم که مردم از پایین اجماع کنند و بگویند چه کسی را معرفی کنیم. در صورتی که همه چیز مشخص است و از اول

 
معلوم است که چه کسی را می خواهند معرفی کنند. 

اگر مواجه باشیم با شرایطی که اصلح ما از 20، نمره 18 را دارد و یقین پیدا کنیم که رأي ندارد، آن را معرفی نمی کنیم. اگر بر فرض
که معرفی کرده باشیم و بعد یقین کنیم که رأي نمی آورد، نظرمان را تغییر می دهیم و می آییم سراغ گزینه اي که نمره 17 را دارد.
از ابتدا نمی آییم از 12 شروع کنیم بگوییم کسی که در شاخصه ها نمره اش 12 است، رأي بالاتري دارد پس از او حمایت کنیم؛
بنابراین ما باید ببینیم دقیقاً شرایط چیست و بعد بر اساس اصول تصمیم بگیریم. ما چیز پیچیده و سربسته اي نداریم. ما می گوییم
اگر نمره 18 که اصلح است رأي ندارد، کار لغوي است که او را معرفی کنیم. این حرف محصولی تنها نیست، حرف آیت االله مصباح هم
همین بوده و صوت ضبط شده اش هم در دفتر ایشان هست. برخی مقاله نوشتند که این حرف محصولی است نه آیت االله مصباح. در

 
حالیکه حرف ایشان همین بوده و حرف درستی است و منطق دین است. ما هم نظرمان تغییر نکرده است. 

آیا افرادي وجود دارند که شما دور آن ها را خط قرمز کشیده باشید و گفته باشید در هر صورت ما کاري به این فرد نداریم و در هر

 
صورت این گزینه ما نیست؟ 

 
پایداري گزینه خاصی را خط قرمز خود نمی داند 

محصولی: بحثی داشتیم در پایداري مبنی بر اینکه آیا ما دور برخی افراد خط قرمز بکشیم یا نه، رأي گیري کردیم و به نتیجه رسیدیم
که این کار را نکنیم. البته منظور افرادي است که از فیلتر شوراي نگهبان رد شوند و این قابلیت را داشته باشند که در ترکیب نهایی

 
نامزد ها حضور داشته باشند. 

 
چه زمانی؟ 

محصولی: به تازگی. علت هم این بود که باید ببینیم این فرد در مقایسه با فرد جلوتر از خودش چه نمره اي دارد. آن یکی در مقایسه
با جلوتر چه نمره اي دارد. شاید شرایط طوري شد که کسی که ما فکر می کنیم نشد، بنابراین افراد را در مقایسه با هم باید داشته
باشیم. چه اشکالی دارد. حتی یک زمانی ممکن است تکلیف این باشد که دفع افسد به فاسد بکنید؛ بنابراین این ها در چارچوب

 
اصولی که گفتم مبنی بر انتخاب اصلح می گنجد. 



پس گزینه هایی که افکار عمومی آن ها را به عنوان افرادي می شناسد که پایداري با آن ها زاویه خاصی دارد نیز ممکن است روزي

 
گزینه پایداري باشند؟ 

 
محصولی: شما می گویید ممکن است پایداري به آن ها برسد، من می گویم متناسب با شرایط بررسی می کنیم. 

 
اگر آیت االله رئیسی ورود نکنند، ترجیح شما این است که گزینه شما از چهره هاي جدید باشد یا از کسانی که قبلاً کاندیدا شده اند؟ 

 
جدید بودن کاندیدا براي جبهه پایداري ملاك نیست 

 
محصولی: هیچ کدام. ممکن است جدید باشد، ممکن است قدیم باشد، روحانی باشد یا نباشد، ممکن است مهندس باشد یا نباشد و... 

 
براي جدید بودن چهره طرف چه امتیازي را درنظر گرفته اید؟ 

محصولی: نه اصلاً این بحث مطرح نیست. در شاخصه هاي حضرت امام و آقا چیزي از این جدید یا قدیم بودنی که شما می گویید
نداریم و ما هم قائل به آن نیستیم. ما می گوییم باید حجت شرعی داشته باشیم. اینکه برخی هر روز یک حرف می زنند ما که مثل
آن ها نیستیم. ما پایداري هستیم، پایداري یعنی پایداري روي اصول. اصول می گوید اگر کسی وجود دارد که نمره اش 19 است،
سراغ کسی که 18 و 17 است، نرو، بله اگر کسی که نمره اش 19 است، مثلاً خداي ناکرده فوت کرد، آنوقت تکلیف فرق می کند. یا

 
نه، اگر به هر دلیلی خودش حجت شرعی پیدا کرد و نخواهد بیاید، در آن صورت می رویم سراغ گزینه هاي بعدي. 

 
در شاخصه هاي شما، ملاك رأي آوري هم مطرح است؟ 

محصولی: بله این بحث که مهم است، منتها عرض کردم که همه این ها با ترکیب هم و با وزن هاي مختلف مورد مداقه قرار می گیرند

 
و نمره اي که دوستان شوراي مرکزي می دهند جمع می شود و جمع نمره یا معدل افراد مشخص می شود. 

نسبت جبهه پایداري با گزینه اي که انتخاب خواهید کرد چه خواهد بود؟ منشور خاصی را به طرف می دهید و شرط و شروط خاصی
براي او قرار می دهید؟ اگر به فردي رسیدید و ایشان گفت خیلی ممنونم از اینکه بنده را انتخاب کردید، امّا من گزینه پایداري نیستم

 
و شروط شما را هم نمی خواهم بپذیرم، آیا همچنان حاضر هستید از او حمایت کنید؟ 

محصولی: ما بر اساس شاخص ها به افراد نگاه می کنیم نه وابستگی شان به جبهه پایداري. ملاك ما نزدیکی و دوري به جبهه پایداري
نیست. ما هر کسی را که انقلابی باشد، پایداري می دانیم ولو اینکه او به پایداري نقد داشته باشد و اگر اصلح بود او را انتخاب می

 
کنیم. 

 
اگر اصلح بگوید حمایت پایداري را نمی خواهم، ما باز از او حمایت می کنیم 

ما نیرو هاي انقلاب را هم افزا با هم می دانیم نه در مقابل هم؛ بنابراین اگر کسی وجود داشته باشد که در شاخص هاي ما نمره خوبی
داشته باشد، امّا وقتی که با او صحبت کنیم بگوید اصلاً نمی خواهم پایداري من را معرفی کند، ما می گوییم سلّمنا، شما نخواه، امّا
نامزد ما شما هستید. به خاطر اینکه ما به دنبال این هستیم که تکلیف مان را انجام دهیم. ما به دنبال این نیستیم که مثلاً اگر شما



رئیس جمهور شدید باید چندنفر از پایداري را به وزارتخانه بیاورید و رئیس فلان سازمان و معاون اول کنید. اگر این بود طبیعتاً باید
همان چیزي که شما می گویید ملاك می بود و می گفتیم شرط و شروط داریم. ولی بجاي آن شرط و شروط ما همان پیاده کردن
اصول و ارزش هاست. اینکه طرف نگاه کند که در رأس نظام، مقام معظّم رهبري چه نکاتی را به عنوان چارچوب ها تعیین کرده و در
آن چارچوب ها حرکت کند. البته هر دولتی ابتکارات و برنامه هاي خودش را دارد. قطعاً در آن چارچوب برنامه هاي مختلفی می تواند
پیاده شود، لذا دستش باز است و به معناي محدودیت نیست، امّا جهت گیري ها مهم است که در راستاي ارتقاء و پیشرفت اقتصادي،

 
فرهنگی، اجتماعی و مادي و معنوي کشور قرار بگیرد. 

پس در منشوري که در ارتباط با کاندیدا ها دارید، بیشتر همین کلیات و اصول و اعتقادات است و چیزي به نام شیوه همکاري شما در

 
دولت آینده وجود ندارد؟ 

 
توصیه ما به فرد اصلح این است که نیرو هاي اصلی خود را معرفی کند 

محصولی: خیر. ابداً قائل به این نیستیم. قائل به این نیستیم که کسی که رئیس جمهور می شود وام دار گروه ها باشد. این را منفی
می دانیم. البته این تفاوت دارد با این که رئیس جمهوري که خود را به مردم معرفی می کند، قبل از رأي گیري، افرادي را که می
خواهد با آن ها کار کند به مردم معرفی کند. این را مفید می دانیم. توصیه مان این است که اگر نمی تواند همه افراد کابینه را معرفی

 
کند، پنج یا هفت نفر از نیرو هاي اصلی اش را معرفی کند تا مردم بدانند با چه گفتمان و رویکردي می خواهد کشور را اداره کند. 

 
این را پیش از رسیدن به گزینه مورد نظر به او می گویید یا بعد از اینکه انتخاب کردید؟ 

محصولی: نه، این توصیه است. توصیه پایداري به همه مخصوصاً فرد اصلح این است که براي اینکه مردم بدانند به چه کسی رأي می
دهند و با شفافیت و شناخت بیشتري رأي بدهند، دور و بري هایی که می خواهند مسئولیت هاي مهم دولتی را به آن ها بدهند

 
معرفی کند. 

ممکن است طرف بگوید این موضوع، استقلال من را خدشه دار می کند و من وام دار آن افرادي می کند که معرفی کرده ام، چرا که

 
گفته می شود به خاطر آن گزینه هایی که معرفی کرده ام، رأي آورده ام... 

محصولی: اگر آن افراد واقعاً همراه و همفکر نامزد نباشند که معرفی نمی شود، اما اگر همراه باشند که بحث وامداري مطرح نمی شود.
چون بحث خدمتگذاري و نوکري است. وقتی نگاه این شد، داستان فرق می کند. یک وقت شما به عنوان یک پست و مقام و دارا شدن
از امکانات کثیر مادي به موضوع نگاه می کنید، یک زمان هم شما آن را به عنوان جایگاهی براي خدمتگذاري و دویدن و صرف آبرو و

 
مال و وقت و همه چیز براي اینکه در جهت رشد کشور قدمی برداریم نگاه می کنید. 

 
پاسخگویی تان به جامعه در قبال فردي که معرفی کرده اید چطور خواهد بود؟ 

محصولی: طبیعتاً تا وقتی که یک مجموعه حزبی در کشور رایج نشود که نیست، نمی تواند اینطور باشد که مثلاً احزاب بیایند و
پاسخگوي تمام قد آن فردي که رئیس جمهور شده است باشد. امّا در آن حدي که معرفی می کنند باید پاسخگو باشند. مثلاً ما کسی
را معرفی می کنیم و او هم تعهدي نمی دهد که چه شخصی را در کدام پست قرار دهد. ولی همین مقداري که ما معرفی می کنیم
وظیفه خودمان می دانیم که در همین مقدار هم پاسخگو باشیم. اینکه بخواهیم نسبت به همه ابعاد پاسخگو باشیم، این وقتی است که
شما یک سیستم حزبی داشته باشید و آن رئیس جمهور و تمامی کسانی که دور میز دولت می نشینند از آن حزب باشند. آنوقت آن



حزب بایستی پاسخگوي تمام مراحل و اقدامات باشد. ولی در حالت کلی که ما معرفی می کنیم قائل به این هستیم که در همین

 
مقدار هم باید پاسخگو باشیم. 

بحثی هم مطرح هست مبنی بر اینکه همه کاندیدا هاي جریان انقلاب که اکنون به عرصه ورود کرده اند، در کابینه بعدي باید حضور

 
داشته باشند. نظر شما درباره این ایده چیست؟ 

 
صددرصد مخالف این ایده هستیم که همه کاندیدا هاي اصولگرا در کابیه حضور داشته باشند 

محصولی: صددرصد مخالف هستیم براي اینکه ما باید بر مبناي شاخص ها و نمراتی که افراد از این شاخص ها می گیرند عمل کنیم.
همینطور که درباره ریاست جمهوري می گوییم اصلح، درباره وزیر خارجه هم باید بگوییم اصلح وزارت خارجه، اصلح وزارت صنعت،
اصلح وزارت نفت، اصلح وزارت کشور و... اگر این ایده اي که شما گفتید، عملی شود، اصلاً خودش بابی می شود براي تشکیل شرکت
سهامی که خدا نکند چنین چیزي بر سر نیرو هاي انقلابی پیش بیاید، اینکه افراد بیایند خودشان را در معرض انتخابات قرار دهند تا
فردا وزیر و مدیر شوند. این ایده به هیچ وجه درست نیست و به شدت مخالف هستم. ما در پایداري اصلاً با همین روش ها مخالف
هستیم. ما فکر می کنیم کسی که به او می گویند بیا مسئولیت بگیر، ابتدا باید از پذیرش مسئولیت فرار کند نه اینکه انواع فیلم ها را
بازي کند تا به او مسئولیت دهند. بله، یک جا تکلیف شد و راه فراري نماند بحث دیگري است نه اینکه اینطور باشد که حالا هر کسی
به عنوان نامزد ریاست جمهوري ثبت نام کرد پس بیاید در دولت حضور داشته باشد. این معنا ندارد. ممکن است یکی از نامزد ها در
دولت آینده باشد، یکی نباشد، آن کسی که صلاحیتش از دیگران بیشتر است براي آن پست، مثلاً براي معاون اولی ممکن است در
بین نامزد ها باشد. امّا اگرکسی وجود دارد که نامزد انتخابات هم نشده، ولی براي معاون اولی اصلح است، آن فرد باید معاون اول بشود
و همین طور مسئولیت هاي دیگر. این چیزي که شما به آن اشاره کردید، با منطق انقلابی، اسلامی، اصولگرایی و هرچه اسمش را

 
بگذارید نمی خواند. 

ما فکر می کنیم کسی که به او می گویند بیا مسئولیت بگیر، ابتدا باید از پذیرش مسئولیت فرار کند نه اینکه انواع فیلم ها را بازي
کند تا به او مسئولیت دهند. بله، یک جا تکلیف شد و راه فراري نماند بحث دیگري است نه اینکه اینطور باشد که حالا هر کسی به

 
عنوان نامزد ریاست جمهوري ثبت نام کرد پس بیاید در دولت حضور داشته باشد. این معنا ندارد. 

 
سال 92 از برنامه خود براي اداره کشور رونمایی کردید. آیا اکنون هم برنامه اي براي اداره کشور دارید؟ 

محصولی: در حال کار کردن بر روي این موضوع هستیم. کار هاي خیلی خوبی هم شده که البته خوشبختانه فقط در مجموع اعضاي
پایداري منحصر نیست. نیرو هاي انقلابی با هم کار کرده اند که ما هم مشارکت داریم و کار خیلی خوبی هم شده است. در رابطه با
مشکلات مردم در ابعاد مختلف و پاسخ ها و روش ها و برنامه هایی که این مشکلات حل شود و به کار گرفتن منابع و ظرفیت ها. ان
شاءاالله امید داریم حتی اگر دولت از ما هم نبود ما این برنامه ها را به عنوان پیشنهاد در اختیار دولت بعدي قرار دهیم تا به آن ها

 
کمک کند. 

 
خود جبهه پایداري به این فکر نرسیده که رئیس جمهور از داخل خودش باشد؟ گزینه درون تشکلی ندارید؟ 

 
جبهه پایداري گزینه هاي درون تشکلی را هم بررسی می کند 

محصولی: جبهه پایداري قائل به این نیست که الزاماً رئیس جمهور از خود پایداري باشد. قائل به این است که اصلح را باید مطرح کرد.
ولی این بحثی است که در شوراي مرکزي شده که از خود اعضاي پایداري هم افرادي می توانند به عنوان اصلح بررسی شوند. این



مطرح بوده است، البته نه به عنوان اینکه، چون عضو پایداري است معرفی کنیم. این دو بحث است؛ یک اینکه اصلح می تواند از
پایداري باشد یا نباشد؟ بله می تواند. ولی اینکه الزام داشته باشیم حتماً از شوراي مرکزي ما باشد، چنین الزامی را نه شرعی می دانیم

 
نه اخلاقی و نه انقلابی. 

 
الان از اعضاي شوراي مرکزي چند نفر هستند که جبهه پایداري فکر می کند این ها اصلح هستند؟ 

محصولی: برخی دوستان افرادي را از درون خود پایداري به عنوان اصلح مطرح کرده اند که در نمره گذاري بر اساس شاخص ها به آن

 
ها هم نمره می دهند 

 
چند نفر هستند؟ 

 
محصولی: حالا اجازه بدهید بعد از اینکه روشن شد اعلام کنیم 

 
خود شما هم جزء آن گزینه ها هستید؟ 

 
برخی دوستان شوراي مرکزي نسبت به حضور من در انتخابات تمایل دارند 

محصولی: این هم بحثی است که در شوراي مرکزي مطرح می شود. شاید دوستان شوراي مرکزي چنین تمایلی دارند، ولی مخالفت

 
هایی از طرف بنده هست که هنوز جمع بندي نشده است. یعنی نظر دوستان شوراي مرکزي با حقیر فرق دارد. 

 
یعنی اگر نظر جمع این باشد، شما گردن خواهید نهاد؟ 

 
محصولی: عرض کردم؛ چیزي که من تا به حال به آن رسیده ام همین است که گفتم 

 
استراتژي پایداري براي انتخابات شوراي شهر و لیست واحد چیست؟ 

 
محصولی: داریم کار می کنیم. اینطور نیست که براي رسیدن به لیست واحد، در را بسته باشیم. 

 
یعنی ممکن است با سایر اضلاع اصول گرایی به لیست واحد برسید؟ 

 
محصولی: امکانش هست. اگر شرایط منطقی فراهم بشود قطعاً هست. استقبال هم می کنیم. 

 
گزینه خود را براي شهرداري مشخص کرده اید؟ 

 
قبول نداریم که احزاب از الان گزینه شهرداري را مشخص کنند 

محصولی: نه، ما این را خیلی مناسب نمی دانیم که گزینه را از الان مشخص کنیم. فکر می کنیم که منطقی اش این است که شورایی
که انتخاب می شود به عنوان تکلیف اصلی اش بیاید نامزدهایش را معرفی کند و بررسی کند و با شاخص ها تطبیق بدهد. طبیعتاً ما



هم می توانیم نظر مشورتی مان را بدهیم اگر دوستانی در شوراي شهر باشند که مشورت بخواهند، ولی نهایتا بایستی خودشان تصمیم

 
بگیرند و مسئولیت را هم خودشان به عهده بگیرند. 

 
ارزیابی تان از عملکرد مجلس چیست؟ نقاط قوت و ضعف مجلس را چه می دانید؟ 

 
جهت گیري هاي مجلس خیلی از مجلس قبلی بهتر است 

محصولی: در رابطه با مجلس باید بگویم که با ورود نیرو هاي انقلابی طبیعتاً جهت گیري ها خیلی بهتر از مجلس قبلی شده است و
فضا، فضاي بهتري براي کار هست و زمینه مناسب تري فراهم هست. ایراد هایی هم هست البته. کار هاي خوبی شده، مثل بحث
جمعیت که حضرت آقا هم نظرشان این بود که در این زمینه کار بشود. در ابعاد دیگر هم بحث هاي خوبی صورت گرفته. ولی در
برخی ابعاد دیگر مثل شفافیت و بودجه و بحث هایی از این دست ضعف هایی هست که امید است با تلاش نمایندگان انقلابی مرتفع

 
شود. 

 
اگر بخواهید به مجلس نمره بدهید چه نمره اي می دهید؟ 

محصولی: باید مقداري زمان بگذرد. ببینید؛ یکی از نگرانی هاي ما این بود که نکند مجلس و هیأت رئیسه درگیر انتخابات ریاست
جمهوري بشوند. به همین دلیل یکی از نکاتی که داشتیم این بود که افرادي که در ریاست مجلس قرار می گیرند در فضاي ریاست
جمهوري قرار نگیرند تا عملکرد مجلس تحت تأثیر انتخابات قرار نگیرد. به همین خاطر می گویم بعد از یک مدت بهتر می توان نمره

 
داد، چون به نظر می رسد که بعد از انتخابات که اوضاع حالت عادي پیدا کند احتمال اینکه عملکرد مثبت تر باشد بیشتر است. 

بحث تغییر جداول بودجه که اعضاي جبهه پایداري آن را مطرح کرده اند، انتقاداتی را متوجه جبهه پایداري کرده است. نظر شما

 
چیست؟ 

محصولی: یعنی اگر تغییري صورت گرفته نباید اعلام می شد؟ اگر تغییر صورت نگرفته، اعلام کنند که صورت نگرفته است. اگر صورت
گرفته که خب یک نماینده مجلس اعلام کرده و صدنفر هم آمده اند گفته اند چنین اشکالی وجود دارد. مگر همه این صدنفر عضو
پایداري هستند؟ ولی ترجیح ما این است که این مسائل در داخل خود مجلس حل شود و خیلی حالتی از دعوا هاي سیاسی پیدا
نکند. عضوي از پایداري به عنوان نماینده مجلس اشکالی را مطرح کرده و نمایندگان زیادي هم وجود اشکال را قبول کرده اند. این

 
یک بحث درون مجلس است که باید حل شود. رئیس مجلس هم قول داده که رسیدگی و حل می کند ان شاءاالله. 

 
تحلیلی هم نسبت به آرایش انتخاباتی اصلاح طلبان داشته باشید، مهم ترین گزینه هاي آنان را چه افرادي می دانید؟ 

محصولی: فکر می کنم اصلی ترین گزینه آن ها آقاي عارف خواهد بود. چون ظریف با سخنان اخیر و مشخصاتی که از خود بروز داد
روشن کرد که نمی شود مسئولیت یک کشور را در دست کسی قرار داد که نگاهش به کشور اینگونه است. به طور روشن شاید هم
ایشان خودش می دانست که نمی آید یا اگر بیاید هم احتمال تأییدصلاحیتش پایین است و این فایل را منتشر کردند که البته نمی

 
خواهم قضاوتی درباره آن انجام دهم. 

 
اصلاح طلبان برخی ها را در بوق و کرنا می کنند تا فضا را براي گزینه نهایی شان فراهم کنند 

از آن طرف مثلاً آقاي سید حسن خمینی انصراف داد، خب حالا اگر ایشان انصراف نمی داد، آیا جزء نامزد هاي اعلامی قرار می گرفت



و در معرض رأي مردم قرار می گرفت؟ با چه رزومه اي؟ ریاست جمهوري منبر رفتن که نیست. یا کسی که تنها تجربه اش دیپلماسی
است و در همان دیپلماسی هم که اش است با اهمال کاري بیشترین ضربه را به نظام و کشور زده بعد این فرد می خواهد مسائل
اقتصادي را حل کند؟ کسی که در تنها حیطه اي که تخصص دارد نتوانسته موفق شود؟! برداشت من این است که اصلاح طلبان به
سمت افراد دیگري خواهند رفت تا امثال آقاي ظریف، و دیگرانی را که در بوق می کنند براي این است که شرایط را براي فرد نهایی

 
خود مهیا کنند. 

 
اینکه از فرد غیر اصلاح طلبی مثل آقاي لاریجانی حمایت کنند، چقدر محتمل است؟ چقدر ممکن است ایشان را وارد گود کنند؟ 

 
محصولی: آقاي لاریجانی را عاقل تر از این می دانم که وارد این گود شود و گزینه اصلاح طلبان شود. 

 
حضور در عرصه انتخابات چه؟ 

محصولی: برداشتم این نیست که ایشان فضا را براي حضور مثبت بداند، و فکر می کنم می تواند ارزیابی درستی داشته باشد از این

 
فضایی که ما حس می کنیم مثبت نیست. 

 
با توجه به اینکه شعار مذاکره هم جواب نداده است، فکر می کنید اصلاح طلبان با چه شعار و گفتمانی به عرصه ورود می کنند؟ 

 
اصلاح طلبان منتظر دوپینگ انتخاباتی غرب هستند 

محصولی: اصلاح طلبان برنامه هایشان را روي نگاه به آن طرف آب تنظیم کرده اند و الان هم همینطور است. درواقع آن ها منتظر
دوپینگ انتخاباتی از طرف غرب هستند که متأسفانه حتی بحث برجام و تحریم ها را در آن چارچوب دنبال می کنند. آقاي بایدن که
امروز سر کار نیامده که بگوییم قرار است امروز تحریمی رفع شود. وزیر آمریکایی و وزیر امور خارجه فرانسه علناً می گویند براي اینکه
بر انتخابات ایران تأثیر بگذاریم باید تحریم ها را قبل از انتخابات ایران برداریم. چطور به آقایان اصلاح طلب برنمی خورد و به او نمی
گویند دخالت نکن. چون خودشان به دنبال همین هستند. یعنی برداشت شان این است که با پروپاگاندایی که رسانه هاي غربی و
عوامل داخلی شان ایجاد می کنند بگویند بله، ترامپ خراب کرد و این برجام خوب بود. در صورتی که اگر آمریکا قبل از انتخابات
تحریم ها را بردارد بعد از انتخابات اگر جریان غربگرا سر کار بیاید قطعاً تحریم ها را برمی گرداند و بیشتر هم خواهد نمود، امّا اگر
جریان انقلابی روي کار بیاید نمی تواند تحریم ها را برگرداند، چون می داند نمی تواند امتیازاتی را که در برجام از ایران گرفته است

 
بیشتر که هیچ، بلکه دوباره همان ها را بگیرد. 
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صدور موافقت اصولی احداث یک واحد بومگرد ي در البرز

صدور موافقت اصولی احداث یک واحد بومگرد ي در البرز

منبع: کرج رساشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1400/02/20

معاون سرمایه گذاري میراث فرهنگی، گردشگر ي و صنایع دستی البرز از صدور موافقت اصولی با احداث یک واحد اقامتگاه
بومگرد ي در شهرستان نظر آباد خبر داد.

معاون سرمایه گذاري میراث فرهنگی، گردشگر ي و صنایع دستی البرز از صدور موافقت اصولی با احداث یک واحد اقامتگاه

 
بومگرد ي در شهرستان نظر آباد خبر داد. 

به گزارش کرج رسا، سعید دوستانی ضمن اعلام این خبر، بیان کرد: در کمیته فنی پرونده از لحاظ اقتصاد ي، امکان سنجی، نیاز

 
منطقه و موقعیت جغرافیایی مورد بر ر سی و در نهایت موافقت اعضا قرار گرفت. 

معاون سرمایه گذاري البرز در ادامه عنوان کرد: حجم سرمایه گذاري در این پروژه بالغ بر 50 میلیارد ریال بوده و براي 20 نفر به طور

 
مستقیم اشتغال زایی خواهد شد. 

دوستانی با اشاره به کمبود مراکز اقامتی در استان و استقبال گردشگر ان از واحد هاي بومگرد ي افزود: حمایت و مشارکت بخش
خصوصی در ایجاد و راه اندازي اقامتگاه ها ي بومگرد ي از جمله اهداف این اداره کل بوده که در سال جار ي نیز به جد پیگیر آن

 
هستیم. 

روابط عمومی میراث فرهنگی البرز



> دیدار رئیس جمهور با جمعی از خانواده هاي معظم شهدا، جانبازان و
ایثارگران

منبع: حیاتشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1400/02/20

رئیس جمهور استقلال ، امنیت و آزادي امروز و فرداي کشور را ره آورد خون شهداي بزرگوار و آثار و فداکاري همه ایثارگران
دانست و گفت: همه جامعه وامدار و مدیون شهدا اعم از شهداي انقلاب، دفاع مقدس و مدافعان سلامت و خانواده معظم آنان

هستند و خدمت به این عزیزان وظیفه و بزرگترین افتخار دولت و همه مسوولان ...

 
 1400/02/20 19:48:0

دیدار رئیس جمهور با جمعی از خانواده هاي معظم شهدا،
جانبازان و ایثارگران رئیس جمهور استقلال ، امنیت و
آزادي امروز و فرداي کشور را ره آورد خون شهداي بزرگوار
و آثار و فداکاري همه ایثارگران دانست و گفت: همه جامعه
وامدار و مدیون شهدا اعم از شهداي انقلاب، دفاع مقدس و

 
مدافعان سلامت و خانواده معظم آنان هستند و خدمت به این عزیزان وظیفه و بزرگترین افتخار دولت و همه مسوولان کشور است. 

به گزارش "حیات" حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی بعد از ظهر دوشنبه 20 اردیبهشت در دیدار با جمعی از خانواده
هاي معظم شهدا، جانبازان و ایثارگران با بیان اینکه شهیدان و خانواده معظم شهدا سرمایه هاي معنوي و نمادین کشور هستند، گفت:
دیدار با خانواده هاي مکرم شهدا، جانبازان و ایثارگران علاوه بر پشتگرمی، روحیه و انگیزه خدمت را براي ما دو چندان می کند.دکتر
روحانی با تاکید بر اینکه نباید اجازه دهیم میان ارزش هاي شهدا و خانواده هاي معظم آنان با ارزش هاي اجتماع و معیارهاي زندگی
مردم، تقابل و دوگانگی ایجاد شود، اظهار داشت: شهدا و ایثارگران و خانواده هاي آنان متعلق به همه مردم هستند و به جناح خاصی
تعلق ندارند، کسانی هم که تلاش می کنند تا این عزیزان را مصادره به مطلوب کنند، آغشته و آلوده به انگیزه هاي سیاسی بوده و

 
خیرخواه نیستند. 

وي همچنین با بیان اینکه جامعه همواره نیازمند روح فداکاري، ترجیح منافع عمومی بر منافع فردي و برتري خیرخواهی عمومی بر

 
خودخواهی است، بر ضرورت ترویج و تقویت فرهنگ فداکاري، ایثار و شهادت در جامعه بویژه در میان جوانان کشور تاکید کرد. 

دکتر روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام کشور در شرایط حساس و خطیر کنونی، گفت: در شرایط امروز کشور که
آمیخته با تهدید و فرصت است ، هیچ عذري براي تفرقه و ایجاد گسست در صف واحد ملت و دولت پذیرفته نیست و وظیفه اي به نام

 
تخطئه کردن و برچسب زدن به دیگران در فرهنگ ایثارگري وجود ندارد. 

رییس جمهور تاکید کرد: با مقاومت و ایستادگی ملت در برابر توطئه بدخواهان، تحریم هاي ظالمانه و جنگ اقتصادي دشمن، امروز
همه دنیا و از جمله آمریکا به عنوان تحریم کننده ایران به این نتیجه رسیده اند که فشار حداکثري شکست خورده و هیچ راهی جز

 
بازگشت به قانون، عمل به تعهدات و لغو تحریم ها وجود ندارد. 

دکتر روحانی در ادامه با اشاره به اقدامات مهم انجام شده در مورد خانواده معظم شهدا و ایثارگران در دولت تدبیر و امید، از اجراي
قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران، پرداخت قریب به 14 هزار میلیارد تومان از معوقات ایثارگران، حل مشکل مسکن و اشتغال
ایثارگران و اولویت دادن به واکسیناسیون ایثارگران در ایام شیوع ویروس کرونا به عنوان اقداماتی که با هدف خدمت رسانی شایسته



 
به ایثارگران در این دولت انجام شده است نام برد. 

رئیس جمهور پرداخت معوقات جامعه ایثارگران را از مهمترین اقداماتی که بنیاد شهید و امور ایثارگران در دولت یازدهم و دوازدهم
انجام داده است، برشمرد و افزود: در ادامه پرداخت معوقات جامعه ایثارگري که از سال 1376 باقی مانده بود، مطالبات سال 95
خانواده معظم شهدا در 24 استان در ابتداي فعالیت دولت دوازدهم پرداخت شد و با پرداخت باقیمانده مطالبات، پس از سال ها به روز

 
شده است. 

دکتر روحانی اشتغال زایی را از دیگر اقدامات دولت تدبیر و امید درخصوص ایثارگران عنوان کرد و گفت: در این دولت سیاست
اشتغال و کارآفرینی در ارتباط با ایثارگران، اساسآ مبتنی بر توانمندسازي، آماده سازي و هدایت شغلی جامعه هدف بوده است و دراین
رابطه، آذرماه سال 1399 استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر در دستگاه هاي دولتی در

 
دستور کار قرار گرفت. 

رئیس جمهور در پایان تاکید کرد: اگر دشمنان ایران به ویژه آمریکایی ها توان درك و فهم روحیه ایثار و شهادت نزد ملت ایران را
داشتند هیچگاه ایران اسلامی را تهدید نمی کردند به همین خاطر باید با حفظ اصول و ارزش ها و موازین خودمان، افکار عمومی دنیا

 
را تحت تاثیر قرار دهیم و این هدف نه با انزواي سیاسی که تنها از طریق گفت و گو و همکاري با دنیا به دست خواهد آمد. 

پیش از سخنان رئیس جمهور سعید اوحدي معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران نیز در سخنانی با تشکر از
توجه ویژه رئیس جمهور به جامعه ایثارگران کشور گفت: پرداخت بیش از 14هزار میلیارد تومان مطالبات معوق ایثارگران، دستور
تخصیص زمین ساخت 70 هزار واحد مسکن براي خانواده هاي ایثارگران، صدور دستور استخدام فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70
درصد در دستگاه دولتی و تسهیل دسترسی خانواده ایثارگران و جانبازان به خدمات درمانی تنها بخش هایی از خدمات دولت تدبیر و

 
امید به جانبازان و ایثارگران عزیز بوده است. 

در این دیدار تعدادي از جانبازان و فرزندان شهدا ضمن تشکر از نگاه ویژه و اقدامات ارزشمند دولت تدبیر و امید براي جامعه ایثارگران

 
کشور به بیان دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند. 

قدردانی از دستور رئیس جمهور براي جذب فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در دستگاه دولتی، پرداخت مطالبات معوق
ایثارگران، تمهید اقدامات براي تحویل زمین براي ساخت مسکن ایثارگران، درخواست تسریع در تخصیص وام ساخت مسکن،
درخواست تامین تجهیزات مورد نیاز جانبازان به ویژه ویلچر و پروتزهاي مورد نیاز جانبازان قطع عضو، درخواست تامین خودرو براي
جانبازان، اجراي برخی قوانین معطل مانده مربوط به ایثارگران و توجه بیشتر به نیازهاي مراقبتی جانبازان شیمیایی و اعصاب و روان

 
از جمله موضوعات و مطالبات مطرح شده از سوي سخنرانان در این مراسم بود. 

گفتنی است این دیدار با حضور سید کمال لوح موسوي جانباز معزز 70 درصد، سید عباس پاك نژاد آزاده سرافراز و جانباز 70 درصد،
خانم گوهر هفتلنگی مادر معظم شهیدان هلیسائی، خانم نسیم چنگایی جانباز معزز 70 درصد، خانم فریده اولاد قباد مادر و همسر
معظم شهید، خانم فروغ منهی مادر گرانقدر شهیدان خالقی پور، خانم سلما بابایی فرزند معزز شهید، خانم اشرف السادات آزادبخش
همسر گرامی شهید مدافع سلامت، خانم زهرا شمس فرزند گرانقدر شهید، سید نصراالله محبوبی آزاده سرافراز و جانباز 40 درصد، ولی

 
پوراحمدي جانباز گرامی 50 درصد، محمد شفیع رستمی پدر معظم شهید و حسین اسرافیلی جانباز گرانقدر 70 درصد برگزار شد. 

برقراري ارتباط مستقیم ویدئوکنفرانسی با شهر کرمان و سخنرانی برادر معزز شهیدان سردار حسنی سعدي و شعرخوانی در رثاي

 
سردار شهید حاج قاسم سلیمانی دیگر برنامه انجام شده در این دیدار بود. 

 
انتهاي پیام/ 

فایل هاي ضمیمه :



روحانی: یگانگی میدان و دیپلماسی ما را از «کوره راه ها» دور کرد

منبع: الفشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1400/02/20

رئیس جمهور گفت: آنچه تا امروز ما را از کوره راه ها دور کرده و در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و

 
خواهد بود. 

به گزارش مهر، حجت الاسلام حسن روحانی بعد از ظهر دوشنبه
در دیدار جمعی از خانواده هاي معظم شهدا، جانبازان و
ایثارگران، با بیان اینکه شهیدان و خانواده معظم شهدا سرمایه
هاي معنوي و نمادین کشور هستند، گفت: دیدار با خانواده مکرم
شهدا، جانبازان و ایثارگران علاوه بر پشتگرمی، روحیه و انگیزه

 
خدمت را براي ما دو چندان می کند. 

روحانی با تاکید بر اینکه نباید اجازه دهیم میان ارزش هاي شهدا
و خانواده هاي معظم آنان با ارزش هاي اجتماع و معیارهاي زندگی مردم، تقابل و دوگانگی ایجاد شود، اظهار داشت: شهداء و
ایثارگران و خانواد هاي آنان متعلق به همه مردم هستند و به جناح خاصی تعلق ندارند، کسانی هم که تلاش می کنند تا این عزیزان

 
را مصادره به مطلوب کنند، آغشته و آلوده به انگیزه هاي سیاسی بوده و خیرخواه نیستند. 

رئیس جمهور در ادامه با اشاره به قالب بندي هاي ایجاد شده در روزهاي اخیر با موضوع«میدان» و «دیپلماسی»، خاطرنشان کرد: هم
میدان متعلق به ملت ایران است و هم دیپلماسی به همه آحاد ملت تعلق دارد و آنچه تا امروز ما را از همه کوره راه ها دور نگه داشته

 
و همه را در بزرگراه نظام قرار داده، یگانگی میدان و دیپلماسی بوده و خواهد بود. 

روحانی همچنین با بیان اینکه جامعه در هر شرایطی نیازمند زنده بودن روح فداکاري، ترجیح منافع عمومی بر منافع فردي و برتري
خیرخواهی عمومی بر خودخواهی است، بر ضرورت ترویج و تقویت فرهنگ فداکاري، ایثار و شهادت در جامعه بویژه در میان جوانان

 
کشور تاکید کرد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه امروز انقلابی بودن، قدم برداشتن در مسیر پرکردن هرگونه شکافی میان ارکان نظام، دولت - ملت و میان

 
اقوام ایرانی است، گفت: هرگونه تلاش در مسیر ایجاد شکاف خواسته یا ناخواسته هیچ نسبتی با ارزش هاي انقلاب ندارد. 

روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ وحدت و انسجام کشور در شرایط حساس و خطیر کنونی، گفت: در شرایط امروز کشور که آمیخته با
تهدید و فرصت است، هیچ عذري براي تفرقه و ایجاد گسست در صف واحد ملت و دولت پذیرفته نیست و وظیفه اي به نام تخطئه

 
کردن و برچسب زدن به دیگران در فرهنگ ایثارگري وجود ندارد. 

رئیس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به انجام مذاکرات احیاي برجام در وین، گفت: امروز درحال گفت و گو با قدرت



هاي جهانی بر سر حق خودمان و منافع راهبردي کشور هستیم و همانطور که کسی حق ندارد روحیه رزمنده در خط مقدم جنگ را

 
تضعیف کند، چنین حقی درباره رزمنده خط مقدم دیپلماسی را هم ندارد. 

روحانی تاکید کرد: با مقاومت و ایستادگی ملت در برابر توطئه بدخواهان، تحریم هاي ظالمانه و جنگ اقتصادي دشمن، امروز همه
دنیا و از جمله آمریکا به عنوان تحریم کننده ایران به این نتیجه رسیده اند که فشار حداکثري شکست خورده و هیچ راهی جز

 
بازگشت به قانون ، عمل به تعهدات، لغو تحریم ها و اجراي کامل برجام وجود ندارد. 

روحانی در ادامه با اشاره به اقدامات مهم انجام شده درمورد خانواده معظم شهدا و ایثارگران در دولت تدبیر و امید ، از اجراي قانون
جامع خدمات رسانی به ایثارگران، پرداخت قریب به 14 هزار میلیارد تومان از معوقات ایثارگران ، حل مشکل مسکن و اشتغال
ایثارگران و اولویت دادن به واکسیناسیون ایثارگران در ایام شیوع ویروس کرونا به عنوان اقداماتی که با هدف خدمت رسانی شایسته

 
به ایثارگران در این دولت انجام شده است، نام برد. 

رئیس جمهور پرداخت معوقات جامعه ایثارگران را از مهمترین اقداماتی که بنیاد شهید و امور ایثارگران در دولت یازدهم و دوازدهم
انجام داده است، برشمرد و افزود: در ادامه پرداخت معوقات جامعه ایثارگري که از سال 1376 باقی مانده بود، مطالبات سال 95
خانواده معظم شهدا در 24 استان در ابتداي فعالیت دولت دوازدهم پرداخت شد و با پرداخت باقیمانده مطالبات، پس از سال ها به روز

 
شده است. 

روحانی اشتغال زایی را از دیگر اقدامات دولت تدبیر و امید درخصوص ایثارگران عنوان کرد و گفت: در این دولت سیاست اشتغال و
کارآفرینی در ارتباط با ایثارگران، اساسا مبتنی بر توانمندسازي ، آماده سازي و هدایت شغلی جامعه هدف بوده است و دراین رابطه،
آذرماه سال 1399 استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر در دستگاه هاي دولتی در دستور کار

 
قرار گرفت. 

رئیس جمهور در پایان تاکید کرد: اگر دشمنان ایران بویژه آمریکایی ها توان درك و فهم روحیه ایثار و شهادت نزد ملت ایران را
داشتند،؛ هیچگاه ایران اسلامی را تهدید نمی کردند به همین خاطر باید با حفظ اصول و ارزش ها و موازین خودمان، افکار عمومی

 
دنیا را تحت تاثیر قرار دهیم و این هدف نه با انزواي سیاسی که تنها از طریق گفت و گو و همکاري با دنیا به دست خواهد آمد. 

پیش از سخنان رئیس جمهور سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در سخنانی با تشکر از توجه
ویژه رئیس جمهور به جامعه ایثارگران کشور، گفت: پرداخت بیش از 14هزار میلیارد تومان مطالبات معوق ایثارگران، دستور تخصیص
زمین ساخت 70 هزار واحد مسکن براي خانواده هاي ایثارگران، صدور دستور استخدام فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در
دستگاه دولتی و تسهیل دسترسی خانواده ایثارگران و جانبازان به خدمات درمانی تنها بخش هایی از خدمات دولت تدبیر و امید به

 
جانبازان و ایثارگران عزیز بوده است. 

در این دیدار همچنین تعدادي از جانبازان و فرزندان شهدا ضمن تشکر از نگاه ویژه و اقدامات ارزشمند دولت تدبیر و امید براي جامعه

 
ایثارگران کشور به بیان دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند. 

قدردانی از دستور رئیس جمهور براي جذب فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد در دستگاه دولتی، پرداخت مطالبات معوق
ایثارگران، تمهید اقدامات براي تحویل زمین براي ساخت مسکن ایثارگران، درخواست تسریع در تخصیص وام ساخت مسکن،
درخواست تامین تجهیزات مورد نیاز جانبازان به ویژه ویلچر و پروتزهاي مورد نیاز جانبازان قطع عضو، درخواست تامین خودرو براي



جانبازان، اجراي برخی قوانین معطل مانده مربوط به ایثارگران و توجه بیشتر به نیازهاي مراقبتی جانبازان شیمیایی و اعصاب و روان

 
از جمله موضوعات و مطالبات مطرح شده از سوي سخنرانان در این مراسم بود. 

در پایان این دیدار یک جلد قرآن نفیس که خطاطی آن به دست یک شهید انجام شده بود به رسم یادبود از سوي جامعه بزرگ
ایثارگري کشور به رئیس جمهور تقدیم شد.



رئیسی: پیشگیري از جرم همکاري دولت را می طلبد

منبع: پارس نیوزشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1400/02/20

رئیس دستگاه قضا گفت: مهریه حق زوجه است که مرد موظف است پرداخت کند و دادگستري باید با مردانی که با قلدري از
ایفاي تعهدات خود در قبال همسرانشان استنکاف می کنند، برخورد کند.

 
 

رئیسی: پیشگیري از جرم همکاري دولت را می طلبد  رئیس دستگاه قضا گفت: مهریه حق زوجه است که مرد موظف است

 
پرداخت کند و دادگستري باید با مردانی که با قلدري از ایفاي تعهدات خود در قبال همسرانشان استنکاف می کنند، برخورد کند. 

آیت االله سید ابراهیم رئیسی در جلسه امروز شوراي عالی قوه قضاییه ، ماه رمضان را فرصتی براي تعالی انسان دانست و گفت: ماه
رمضان بستري براي توجه به حضرت حق و توجه به دیگران در پرتو این خداخواهی است که در تمام آموخته هاي رمضانی و عید فطر

 
موج می زند و وداع با این ماه پر فضیلت براي مومنان و کسانی که حقیقت آن را درك کردند دشوار است. 

 
جنایت هولناك ترروریستی در افغانستان عملیاتی سازمان یافته از جنس جنایات صهیونیست ها بود 

رئیس قوه قضاییه در ادامه با محکومیت حمله تروریستی به یک مدرسه در افغانستان و ابراز همدردي با ملت، دولت این کشور و
خانواده هاي قربانیان حادثه مذکور، اظهار داشت: جریان صهیونیستی - تکفیري با این جنایت هولناك نه تنها مردم ایران و افغانستان،

 
بلکه ملت هاي منطقه را متاثر کرد. 

آیت االله رئیسی این اقدام تروریستی را عملیاتی سازمان یافته خواند و افزود: این حرکت از جنس جنایات صهیونیست هاست؛ اگر چه
به دست ایادي آن ها انجام شده و براي ما و ملت ها روشن می کند جریان صهیونیستی - تکفیري دشمنان قسم خورده اسلام هستند

 
که نمی خواهند بگذارند آرامش در منطقه برقرار شود. 

رئیس دستگاه قضا گفت: همان جریان کودك کشی که در فلسطین و مسجدالاقصی با نمازگزاران برخورد می کند، کودکان و بچه

 
هاي مدرسه اي و دختران بی گناه افغانستانی را هم در کابل به خاك و خون می کشد و ملتی را عزادار می کند. 

 
شرط موفقیت در تحول این است که مسئولان و مدیران عالی در اجراي طرح هاي تحولی مباشرت کنند 



آیت االله رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به موضوع تحول قضایی در بستر گام دوم اشاره کرد و مهم ترین اقدام براي تحقق تحول

 
را رفع نواقص و معایب در انجام وظایف و مأموریت هاي یک سازمان اداري دانست. 

قوه قضاییه گفت: تحول در یک سازمان اداري یا یک بخش اجتناب ناپذیر است و اگر همه عناصر یک سازمان باید با نگاه تحولگرایانه

 
کار نکنند، آن سازمان دچار رکود و ایستایی می شود. 

آیت االله رئیسی تصریح کرد: براي یک سازمان پویا، ایستایی و توقف و درجازدن خطرناك است و باید همواره در مسیر تحول و رشد و

 
پویایی حرکت کند و رفع نواقص را در دستور کارش قرار دهد و یک روز را هم بدون نگاه تحولی پشت سر نگذارد. 

طرح تحول در قوه قضاییه فناوري پایه است و علاوه بر 30 سامانه الکتروینک راه اندازي شده، همین تعداد تا پایان سال راه اندازي

 
خواهد شد 

رئیس دستگاه قضا یکی از اجزا مهم تحول قضائی در دوره جدید را فناوري پایه بودن این طرح دانست و با تقدیر از عملکرد مرکز آمار
و فناوري اطلاعات قوه قضاییه در راه اندازي 30 سامانه الکترونیکی در یک سال گذشته گفت: طبق برنامه همین تعداد سامانه

 
الکترونیک هم تا پایان سال راه اندازي خواهد شد که گام مهمی در ایجاد تحول در قوه قضائیه است. 

در اجراي طرح کاداستر، در یکسال به اندازه 40 سال اقدام صورت گرفت؛ با تامین اعتباري که براي این طرح شد، طرح کاداستر تا

 
پایان سال سر و سامان خواهد یافت 

آیت االله رئیسی اجراي طرح کاداستر (حد نگاري) را از دیگر اقدامات مهم دستگاه قضا در دوره تحول خواند و اظهار داشت: مسأله
کاداستر همواره در کشور ما به عنوان یک موضوع مهم مطرح بوده، اما در سال گذشته 4 برابر دهه هاي گذشته در این خصوص کار

 
شده است. 

رئیس قوه قضاییه با اشاره به گزارش هاي واصله در خصوص اجراي طرح کاداستر در استان ها، خاطر نشان کرد: عملکرد خوب
همکاران سازمان ثبت به ما نوید می دهد با همتی که دارند و با تامین اعتبار صورت گرفته در سال جاري، می توان عقب ماندگی ها را

 
جبران کرد و تا پایان امسال این کار به سرانجام برسد. 

آیت االله رئیسی با تقدیر از همکاران دستگاه قضا براي رسیدگی به پرونده هاي معوقه و به روزرسانی پرونده ها با وجود شیوع کرونا در
کشور، اظهار داشت: گزارش هایی که در جریان سفر هاي استانی یا به صورت مکتوب دریافت می کنیم نشانگر عزم و اراده همکاران ما

 
در به روزرسانی پرونده هاست. 

رئیس دستگاه قضا افزود: نشاطی که همکاران ما در مجموعه دادگستري براي رسیدگی به پرونده هاي معوقه دارند نشان می دهد
فرایند دادرسی در دادگاه هاي بدوي تا دیوان عالی کشور به سمت به روزشدن پرونده ها حرکت می کند و امیدواریم تا پایان امسال

 
هیچ پرونده معوقه اي در مجموعه قضایی نداشته باشیم. 

افزایش میزان اشتغال زندانیان از 20 درصد به 50 درصد در سال گذشته، اثبات کرد رسیدن به اشتغالزایی 80 درصدي براي زندانیان

 
تا پایان سال جاري دور از دسترس نیست 



آیت االله رئیسی اصلاح مجرمین را از دیگر اقدامات تحولی در قوه قضاییه عنوان کرد و با تقدیر از عملکرد سازمان زندان ها براي
افزایش میزان اشتغال زندانیان از 20 درصد به 50 درصد در سال گذشته، این اقدام را در کاهش فساد و ناهنجاري و بازاجتماعی شدن

 
زندانیان مؤثر دانست. 

رئیس قوه قضاییه بر همین اساس خاطر نشان کرد که رسیدن به چشم انداز 80 درصدي اشتغالزایی براي زندانیان تا پایان سال جاري

 
دور از دسترس نیست و تحقق یافتنی است. 

آیت االله رئیسی کاهش ورودي پرونده ها به دستگاه قضایی به دلیل فعال تر شدن حوزه پیشگیري را از دیگر دستاورد هاي دستگاه
قضا در دوره تحول عنوان کرد و گفت: توجه به پیشگیري از جرم همکاري دولت را می طلبد و همه باید خود را موظف به همکاري با

 
دستگاه قضایی در این زمینه بدانند تا روز به روز نرخ جرم کاهش یابد. 

رئیس قوه قضاییه با بیان این که «هیچ بخشی را در کشور نمی شناسیم که مأموریت پیشگیري از وقوع جرم نداشته باشد»، متذکر
شد: تمام تصمیمات و اقدامات مراجع تصمیم ساز و تصمیم گیر در حوزه هاي اقتصادي و اجتماعی باید معطوف به کاهش ناهنجاري

 
هاي اقتصادي و آسیب هاي اجتماعی باشد. 

آیت االله رئیسی گفت: شرط موفقیت در تحول این است که مسئولان و مدیران عالی در اجراي طرح هاي تحولی مباشرت کنند و هر

 
جا تحول ایجاد شد، در گرو نقش آفرینی همه عناصر از مدیران عالی تا سایر ارکان و اجزاي آن مجموعه بوده است. 

رئیس دستگاه قضا با بیان این که همه لوازم اجراي عدالت در اختیار دستگاه قضایی نیست و سایر اجزاي حاکمیت هم در آن نقش
دارند، تصریح کرد: قوه قضاییه نماد اجراي عدالت است و نتیجه طرح هاي تحولی در این دستگاه باید موجب اجراي عدالت در جامعه

 
و احساس اجراي عدالت از سوي مردم شود. 

آیت االله رئیسی همچنین با اشاره به دریافت گزارشاتی مبنی بر استنکاف برخی از افراد در پرداخت حق زوجه به موجب رأي دادگاه،
گفت: مهریه حق زوجه است که مرد موظف است پرداخت کند و دادگستري باید با مردانی که با قلدري از ایفاي تعهدات خود در قبال

 
همسرانشان استنکاف می کنند، برخورد کند. 

 
دادگستري با مردانی که با قلدري از ایفاي تعهدات خود در قبال همسران شان استنکاف می کنند، برخورد کند 

رئیس قوه قضاییه متذکر شد: اگر کسی تمکن مالی پرداخت مهریه را ندارد، بر اساس ضوابط قانونی تقسیط صورت می گیرد، اما اگر
کسی تمکن دارد و پرداخت نمی کند، باید با آن برخورد شود؛ چرا که مهریه حق زوجه است و ما موظفیم کسانی که همسرانشان با

 
قلدري حق آن ها را نمی دهند و به عدلیه پناه آورده اند، در گرفتن حقشان یاري کنیم و نگذاریم حق او ضایع شود. 

آیت االله رئیسی همچنین با تأکید بر اهمیت پایش محکومان مالی به رئیس سازمان زندان ها ابلاغ کرد معاون قضایی این سازمان را

 
مأمور کند تا با بررسی دقیق وضعیت زندان ها، افرادي را که بدون توجیه در زندان هستند به رؤساي کل و دادستان ها معرفی کنند. 

رئیس دستگاه قضا با تأکید بر دقت مضاعف در صدور قرار بازداشت، تأکید کرد: بازداشت غیرضروري خسارت بار است و دادستان کل
و رئیس سازمان زندان ها و رئیس کل دادگستري و دادستان تهران بر صدور قرار بازداشت نظارت کنند و لیست زندانیان هم بررسی

 
شود تا کسانی در زندان بمانند که واقعاً مستحق هستند. 



 
انهدام باند 11 نفره جعل سند در استان البرز 

در این جلسه، حجت الاسلام عبداللهی رئیس حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه از انهدام یک باند 11 نفره جعل سند در استان البرز خبر
داد و گفت: اعضاي این باند که یکی از معاونین ثبت شهرستان ها و دو کارمند و سردفتر نیز عضو آن بودند، علاوه بر اسناد جعلی

 
متعدد 11 پلاك ثبتی بزرگ در استان را به نام خود زده بودند. 

وي همچنین از دستگیري دو کارشناس رسمی دادگستري در حین دریافت رشوه در هفته گذشته خبر داد و افزود: یک باند فساد نیز
که دو قاضی تجدیدنظر در آن حضور داشتند، در قالب یک شرکت با دریافت پول هاي کلان به صورت تضمینی براي خودشان و

 
دیگران رأي می گرفتند که در این رابطه 38 نفر دستگیر شدند. 

 
ایجاد خط ارتباط الکترونیک جدید بین قوه قضاییه و نیروي انتظامی 

زارع پور رئیس مرکز آمار و فناوري اطلاعات قوه قضاییه نیز در این جلسه با اعلام خبر ایجاد خط ارتباط الترونیک جدید بین قوه
قضاییه و نیروي انتظامی اظهار داشت: ارتباط الکترونیکی قوه قضاییه با ناجا ناقص و پر اشکال بود، اما با همکاري خوب معاونت

 
فناوري اطلاعات ناجا در سال گذشته، ارتباطات دو مجموعه برخط شد. 

وي افزود: گاهی تبادل یک نامه بین پزشکی قانونی و نیروي انتظامی 48 ساعت طول می کشید و آثار جرم هم حتی از بین می رفت،
اما با ایجاد زیرساخت ارتباطی جدید، ارجاع پرونده از دادسرا به کلانتري ها، ارسال نتایج تحقیقات از کلانتري ها به دادسرا ها و انواع

 
مکاتبات به روز خواهد شد که در حال حاضر در سه استان به صورت آزمایشی در حال اجراست. 

رئیس مرکز آمار و فناوري اطلاعات قوه قضاییه همچنین اعلام کرد که با الکترونیکی شدن فرایند اجرایی ماده 37 آئین دادرسی
کیفري کسانی که به کلانتري ها مراجعه می کنند می توانند در ثنا ثبت نام کرده یا شکواییه شان را در سامانه کلانتري ثبت کنند تا
مستقیم به سامانه خدمات قضایی ارجاع شود و پس از دستور قضایی براي تحقیقات نیز، کلانتري ها نتیجه را به صورت الکترونیکی به

 
دادسرا اطلاع می دهند. 

زارع پور خاطر نشان کرد: از اول خرداد ماه در 10 استان و تا هفته قوه قضاییه کل کشور تحت پوشش این خدمات قرار می گیرند که

 
از مهم ترین دستاورد هاي آن جلوگیري از سرگردانی مردم بین کلانتري ها، دادسرا ها و دفاتر خدمات الکترونیک است. 

 
محکومیت یکی از معاونین شهردار تهران به انفصال دائم از خدمات دولتی در پرونده آتش سوزي کلینیک سینااطهر 

حجت الاسلام درویشیان نیز در این نشست آخرین اقدامات سازمان بازرسی کل کشور در اجراي دستور رئیس دستگاه قضا براي
پیگیري پرونده حادثه آتش سوزي کلینیک سینا اطهر تهران را تشریح و اعلام کرد: 11 نفر تحت تعقیب کیفري قرار گرفتند که

 
گزارش آن به دادسراي عممی و انقلاب تهران اعلام شده است. 

وي افزود: 7 نفر به هیأت رسیدگی به تخلفات اداري شهرداري و 3 نفر نیز به هیأت رسیدگی به تخلفات نهاد ریاست جمهوري معرفی

 
شدند که یکی از معاونین شهردار تهران از سوي هیأت رسیدگی به تخلفات نهاد به انفصال دائم از خدمات دولتی محکوم شده است. 



 
بررسی لایحه «تشکیل پلیس قضایی» 

در نشست امروز شوراي عالی قوه قضاییه لایحه «تشکیل پلیس قضایی» مورد بحث و بررسی قرار گرفت و با دستور آیت االله رئیسی
مقرر شد کارگروهی براي بررسی دقیق و همه جانبه موضوع با حضور مسئولان قضایی و ستاد کل نیرو هاي مسلح و نیروي انتظامی

 
تشکیل شده و ظرف یک ماه نتیجه آن در قالب گزارش کارشناسی براي تصمیم گیري به رئیس قوه قضائیه ارائه شود. 

منبع خبر : فارس




